
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθη-

τές από το Γυµνάσιο Λούρου Πρέβεζας, αξιωµατικοί από το
Σχολείο Εκπαίδευσης Στρατιωτικών Νοµικών Συµβούλων της
Σχολής Νοµικού Σώµατος Ενόπλων Δυνάµεων, συνοδευόµε-
νοι από τον Διοικητή της Σχολής ταξίαρχο κ. Βαδιάκα Αλέ-
ξανδρο,  µαθητές από το δηµοτικό σχολείο Ανθηδόνας
Ευβοίας, το 6ο Γυµνάσιο Κοζάνης, µεταπτυχιακοί φοιτητές
και µια συνοδός από το τµήµα Πολιτικής Επιστήµης και Δη-
µόσιας Διοίκησης του Εθνικού Καποδιστριακού Πανεπιστη-
µίου Αθηνών και µαθητές από το 4ο Γυµνάσιο Καρδίτσας,
σελ. 7015, 7022, 7028, 7034, 7044, 7048, 7052 

2. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη: 
Συνέχιση της συζήτησης επί της προτάσεως δυσπιστίας

κατά της Κυβέρνησης που υπέβαλαν ο Αρχηγός της Αξιωµα-
τικής Αντιπολίτευσης και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέ-
ξης Τσίπρας και ογδόντα επτά Βουλευτές της Κοινοβουλευ-
τικής του Οµάδας, σύµφωνα µε τα άρθρα 84 του
Συντάγµατος και 142 του Κανονισµού της Βουλής., σελ. 7011
- 7129 

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 7011, 7012, 7013,
7014,7015, 7016, 7018, 7019, 7020, 7021, 7022, 7023, 7024,
7025, 7026, 7027, 7028, 7031, 7034, 7035, 7038, 7040, 7041,
7042, 7044, 7045, 7047, 7048, 7052, 7053, 7054, 7055, 7057,
7058, 7059, 7061, 7062, 7063, 7064, 7065, 7066, 7070, 7071,
7072, 7073, 7075, 7077, 7078, 7079, 7080, 7081, 7083, 7084,
7086, 7087, 7089, 7090, 7092, 7096, 7097, 7098, 7099, 7100,
7102, 7104, 7108, 7109, 7110, 7112, 7114, 7118, 7119, 7122 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΑΒΔΕΛΑΣ Α. , σελ. 7091 - 7105
ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ Χ. , σελ. 7060 - 7076
ΒΙΤΣΑΣ Δ. , σελ. 7054 - 7060
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 7011 - 7023
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. , 

σελ. 7105 - 7129
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 7076 - 7091
ΜΠΟΥΡΑΣ Α. , σελ. 7023 - 7038
ΣΑΚΟΡΑΦΑ Σ. , σελ. 7038 - 7054

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης:
ΑΒΡΑΜΑΚΗΣ Ε. , σελ. 7110
ΑΔΑΜΟΥ Κ. , σελ. 7087
ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ Α. , σελ. 7119
ΑΚΤΥΠΗΣ Δ. , σελ. 7084
ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΥ Χ. , σελ. 7108
ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ Γ. , σελ. 7124
ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ Α. , 

σελ. 7013, 7014
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ Ε. , σελ. 7040
ΑΥΓΕΡΙΝΟΠΟΥΛΟΥ Δ. , σελ. 7066
ΑΥΛΩΝΙΤΗΣ Α. , σελ. 7091, 7099
ΑΧΤΣΙΟΓΛΟΥ Ε. , σελ. 7062, 7090
ΒΑΣΙΛΕΙΑΔΗΣ Β. , σελ. 7115

ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 7036, 7037, 7038, 7039
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ.  , σελ. 7060, 7061, 7062, 7063, 

7064
ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 7058, 7061, 7064
ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ  Γ.  , σελ. 7042
ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Κ. , σελ. 7074, 7075
ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ Χ. , σελ. 7080, 7081
ΓΚΑΡΑ Α. , σελ. 7114
ΓΚΙΟΚΑΣ Ι. , σελ. 7093
ΔΕΝΔΙΑΣ  Ν.  , σελ. 7027
ΔΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ Χ. , 

σελ. 7097, 7098
ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ Α. , σελ. 7104
ΔΙΓΑΛΑΚΗΣ Β. , σελ. 7117
ΖΑΧΑΡΙΑΔΗΣ Κ. , σελ. 7017, 7018
ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ Ν. , σελ. 7055, 7082, 7084
ΘΕΟΔΩΡΙΚΑΚΟΣ Π.  , σελ. 7032
ΘΕΟΧΑΡΗΣ Θ. , σελ. 7016, 7017, 7052, 7054, 

7055
ΘΡΑΨΑΝΙΩΤΗΣ Ε. , σελ. 7109
ΙΑΤΡΙΔΗ Τ. , σελ. 7105
ΚΑΒΒΑΔΑΣ Α. , σελ. 7080
ΚΑΜΙΝΗΣ Γ. , σελ. 7030
ΚΑΝΕΛΛΗ Γ. , σελ. 7079
ΚΑΠΠΑΤΟΣ Π. , σελ. 7034
ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ Κ. , σελ. 7071
ΚΑΤΣΗΣ Μ. , σελ. 7012, 7053, 7055
ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ Χ. , σελ. 7095, 7096
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ  Β. , σελ. 7021
ΚΕΛΕΤΣΗΣ Σ. , σελ. 7078
ΚΕΛΛΑΣ Χ. , σελ. 7038, 7039, 7044, 7045
ΚΕΡΑΜΕΩΣ Ν.  , σελ. 7049
ΚΕΦΑΛΙΔΟΥ Χ. , σελ. 7112
ΚΙΚΙΛΙΑΣ Β.  , σελ. 7051
ΚΟΜΝΗΝΑΚΑ Μ. , σελ. 7053
ΚΟΤΡΩΝΙΑΣ Γ. , σελ. 7092
ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ Γ. , σελ. 7074
ΚΡΗΤΙΚΟΣ Ν. , σελ. 7094
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. , 

σελ. 7103
ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , 

σελ. 7087
ΚΩΤΣΟΣ Γ. , σελ. 7030, 7031
ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ Ι. , σελ. 7035
ΛΙΑΚΟΣ Ε. , σελ. 7126
ΛΙΟΥΠΗΣ Α. , σελ. 7029
ΛΟΓΙΑΔΗΣ Γ. , σελ. 7066
ΜΑΚΡΗ-ΘΕΟΔΩΡΟΥ Ε. , σελ. 7110
ΜΑΝΗ-ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ  Ά. , 

σελ. 7023
ΜΑΝΩΛΑΚΟΣ Ν. , σελ. 7128
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ Δ. , σελ. 7034
ΜΑΡΑΒΕΓΙΑΣ Κ. , σελ. 7088, 7089, 7090
ΜΑΡΙΝΟΣ Γ. , σελ. 7022
ΜΕΝΔΩΝΗ Σ.  , σελ. 7107, 7108
ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ Π.  , σελ. 7022, 7026
ΜΟΥΛΚΙΩΤΗΣ Γ. , σελ. 7046
ΜΠΑΡΑΛΙΑΚΟΣ Ξ. , σελ. 7113
ΜΠΑΡΚΑΣ Κ. , σελ. 7031, 7037, 7045, 7051, 

7052
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ΜΠΙΑΓΚΗΣ Δ. , σελ. 7120
ΜΠΙΖΙΟΥ Σ. , σελ. 7118
ΜΠΟΓΔΑΝΟΣ Κ. , σελ. 7059
ΜΠΟΥΓΑΣ Ι. , σελ. 7047
ΜΠΟΥΜΠΑΣ Κ. , σελ. 7057, 7058
ΜΠΟΥΤΣΙΚΑΚΗΣ Χ. , σελ. 7052, 7053
ΜΩΡΑΐΤΗΣ Α. , σελ. 7125, 7126
ΝΟΤΟΠΟΥΛΟΥ Α. , σελ. 7127
ΞΑΝΘΟΣ Α. , σελ. 7122
ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Μ. , 

σελ. 7026
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Ν.  , 

σελ. 7091, 7092
ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ - ΠΑΛΙΟΥΡΑ Α. , 

σελ. 7050, 7052
ΠΑΠΑΝΑΣΤΑΣΗΣ Ν. , σελ. 7123
ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ  Γ. , σελ. 7067
ΠΑΠΑΡΗΓΑ Α. , σελ. 7041
ΠΑΠΠΑΣ Ι. , σελ. 7020, 7021, 7052, 7064
ΠΑΠΠΑΣ Ν. , σελ. 7025, 7026
ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ Κ.  , σελ. 7015, 7016, 7064, 7065, 

7066
ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ  Ι.  , σελ. 7077
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 7054, 7055, 7056
ΠΟΥΛΑΣ Α. , σελ. 7100
ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ Ι. , σελ. 7057, 7064, 7065, 7066
ΡΑΠΤΗ Ε. , σελ. 7011
ΣΚΕΡΤΣΟΣ Χ.  , σελ. 7101, 7102, 7103
ΣΚΟΝΔΡΑ Α. , σελ. 7024
ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ Π. , σελ. 7016, 7019, 7076
ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ Π. , σελ. 7026, 7031, 7032
ΣΚΡΕΚΑΣ Κ.  , σελ. 7081, 7082, 7083
ΣΠΑΝΑΚΗΣ Β. , σελ. 7014
ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ Χ.  , σελ. 7096, 7097
ΣΤΕΦΑΝΑΔΗΣ Χ. , σελ. 7100
ΣΤΟΛΤΙΔΗΣ Λ. , σελ. 7116
ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ Ε. , σελ. 7106
ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ Ν. , σελ. 7045, 7046
ΤΕΛΙΓΙΟΡΙΔΟΥ Ο. , σελ. 7126, 7127
ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ Ζ. , σελ. 7112
ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ Ε. , σελ. 7062, 7063, 7064, 7072, 

7078
ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ Β. , σελ. 7062, 7086
ΦΩΤΗΛΑΣ Ι. , σελ. 7122
ΦΩΤΙΟΥ  Θ. , σελ. 7091, 7104
ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Μ. , σελ. 7070
ΧΑΡΙΤΟΥ Δ. , σελ. 7117
ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ Κ.  , σελ. 7018, 7019, 7020
ΧΡΥΣΟΜΑΛΛΗΣ Μ. , σελ. 7121
ΨΥΧΟΓΙΟΣ Γ. , σελ. 7069, 7070

Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΒΔΕΛΑΣ Α. , σελ. 7092, 7096, 7097, 7098, 

7099, 7100, 7102, 7104
ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ  Χ. , σελ. 7061, 7062, 7063, 7064, 

7065, 7066, 7070, 7071, 
7072, 7073, 7075

ΑΥΓΕΡΗ Θ. , σελ. 7078
ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ Α.  , σελ. 7097
ΒΙΤΣΑΣ Δ. , σελ. 7054, 7055, 7057, 7059
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ . , σελ. 7062, 7063, 7073
ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Κ. , σελ. 7072
ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ Χ. , σελ. 7047, 7073, 7078, 7089
ΓΚΑΡΑ Α. , σελ. 7075

ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 7011, 7012, 7013, 7014, 
7015, 7016, 7017, 7018, 
7019, 7020, 7021, 7022, 
7058

ΚΕΛΕΤΣΗΣ Σ. , σελ. 7078
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. , 

σελ. 7108, 7109, 7110, 7112, 
7114, 7118, 7119, 7122, 
7127, 7129

ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 7077, 7078, 7079, 7080, 
7081, 7083, 7084, 7086, 
7087, 7089, 7090, 7091

ΜΑΛΑΜΑ Κ. , σελ. 7047
ΜΠΑΡΚΑΣ Κ. , σελ. 7031
ΜΠΙΑΓΚΗΣ Δ. , σελ. 7098
ΜΠΟΥΓΑΣ Ι. , σελ. 7046
ΜΠΟΥΡΑΣ  Α. , σελ. 7023, 7024, 7025, 7026, 

7027, 7028, 7031, 7034, 
7035, 7038

ΜΠΟΥΤΣΙΚΑΚΗΣ Χ. , σελ. 7046
ΠΑΠΠΑΣ Ι. , σελ. 7065
ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ Κ.  , σελ. 7065
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 7047
ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ Ι. , σελ. 7064
ΣΑΚΟΡΑΦΑ  Σ. , σελ. 7040, 7041, 7042, 7044, 

7045, 7046, 7047, 7048, 
7052, 7053

ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ Π. , σελ. 7017, 7019
ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ Ε. , σελ. 7084
ΦΩΤΙΟΥ  Θ. , σελ. 7097
ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ Δ. , σελ. 7019, 7061, 7081

Γ. ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ:
ΒΟΥΛΤΕΨΗ  Σ. , σελ. 7065
ΜΕΛΑΣ Ι. , σελ. 7063
ΜΠΟΥΡΝΟΥΣ Ι. , σελ. 7078, 7091, 7098
ΤΖΟΥΦΗ Μ. , σελ. 7061
ΦΑΜΕΛΛΟΣ Σ. , σελ. 7083, 7097, 7098, 7099, 

7102, 7103, 7108



Αθήνα, σήµερα στις 26 Ιανουαρίου 2023, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.12’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευ-
τηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προ-
εδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΝΙΚΗΤΑ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµαστε στην

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Συνέχιση της συζήτησης επί της προτάσεως δυσπιστίας κατά
της Κυβέρνησης που υπέβαλαν ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας και
ογδόντα επτά Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής του Οµάδας,
σύµφωνα µε τα άρθρα 84 του Συντάγµατος και 142 του Κανονι-
σµού της Βουλής.

Πρώτη οµιλήτρια σήµερα, µε βάση τον κατάλογο που έχω
µπροστά µου, είναι η συνάδελφος κ. Ελένη Ράπτη, Βουλευτής
της Νέας Δηµοκρατίας εκ Θεσσαλονίκης.

Ορίστε, κυρία Ράπτη, έχετε τον λόγο.
ΕΛΕΝΗ ΡΑΠΤΗ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση δυσπιστίας που κατέθεσε ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ αποτελεί την ύστατη πράξη πολιτικής απελπισίας λίγο πριν
τις εκλογές. Δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία πως πρόκειται για µια
κίνηση πολιτικού εντυπωσιασµού, ακόµα και αν δεν υπάρχει κοινό
που να πείθεται πλέον από τέτοιου είδους ξεπερασµένους θεα-
τρινισµούς. Γιατί, αλήθεια, ποιο είναι το νόηµα της πρότασης δυ-
σπιστίας λίγους µήνες πριν από τις εκλογές; Είναι ξεκάθαρο πως
µιλάµε για µία πολιτική κίνηση που είναι κενή πραγµατικής ουσίας
και είναι πλήρης κοµµατικής. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ, καθηλωµένος στη µετριότητα, αναξιόπιστος στα
µάτια των πολιτών, χωρίς πρόταση διακυβέρνησης, µε ρητορική
διχασµού, προσπαθεί να βρει τρόπο συσπείρωσης του πολιτικού
του ακροατηρίου που, εδώ και καιρό, γλυκοκοιτάζει αλλού. Και
αν οι ψηφοφόροι λίγο πριν από τις εκλογές κοιτάζουν αλλού αυτό
είναι ένα πρόβληµα και το ξέρει. Έχει, λοιπόν, ποντάρει την πο-
λιτική του επιβίωση σε ένα θέµα, στις υποτιθέµενες υποκλοπές
και προσπαθεί να το επιβάλει στην πολιτική συζήτηση επιλέγο-
ντας κλισέ από τον δακρύβρεχτο λαϊκισµό περί δηµοκρατίας,
περί δικαιωµάτων, περί αδιαφάνειας. Αυτή είναι η τακτική του για
να αποφύγει επίµονα τη σύγκριση σε όλους τους τοµείς της πο-
λιτικής. Πιστεύει πως οι πολίτες ξεχνούν και ελπίζει πως θα κά-
νουν ξανά το λάθος να τον επιλέξουν. 

Για να δούµε, όµως, ποιος είναι ο ΣΥΡΙΖΑ που σήµερα διαµαρ-
τύρεται για όσα –δήθεν- συµβαίνουν. Έχουµε και λέµε: Είναι

αυτός που το 2015 ψήφισε την υπαγωγή των ανεξάρτητων –προ-
σέξτε, ανεξάρτητων- αρχών απευθείας στο γραφείο του Πρωθυ-
πουργού. Και το έκανε απροκάλυπτα. 

Είναι αυτός που στοχοποίησε τον αντιπρόεδρο του ΣτΕ γιατί
υποστήριζε την αντισυνταγµατικότητα του νόµου Παππά και το
έκανε υποκλέπτοντας τα προσωπικά του µηνύµατα. 

Είναι αυτός που οργάνωσε τον περιβόητο διαγωνισµό για τις
τηλεοπτικές άδειες. Εδώ είναι η Αριστερά στα καλύτερά της: µοί-
ρασµα των ποσοστών από τον κ. Παππά -σύντροφο του κ. Τσί-
πρα- αποκλεισµοί καναλιών, συλλήψεις δηµοσιογράφων, επιδρο-
µές εφορίας σε όσους διαφωνούσαν, σακούλες µε χρήµατα από
το γραφείο του κ. Καλογρίτσα στα γραφεία του ΣΥΡΙΖΑ στην Κου-
µουνδούρου. 

Είναι αυτός που έκανε καθηµερινότητα τις παρεµβάσεις στη
δικαιοσύνη, έργα και ηµέρες της κ. Θάνου και του κ. Παπαγγε-
λόπουλου, καρατοµήσεις και διώξεις δικαστών, σκευωρία «NO-
VARTIS», µετατροπή της δωροδοκίας σε πληµµέληµα. 

Είναι αυτός που εκθέτει χωρίς ντροπή τη χώρα, όπου σταθεί.
Ακόµα δεν έχουν στεγνώσει τα δάκρυα του ΣΥΡΙΖΑ για την άταφη
µικρή Μαρία στη νησίδα του Έβρου, που η Κυβέρνηση –δήθεν-
σκότωσε µε την απάνθρωπη αδιαφορία της για τους µετανάστες.
Και µαζί ακόµα δεν ακούστηκε µία συγγνώµη από το ΣΥΡΙΖΑ που
πρωτοστάτησε έτσι ξεδιάντροπα στον άδικο διασυρµό της χώ-
ρας. 

Πάµε και στο θέµα των επισυνδέσεων. Το θέµα των νόµιµων
επισυνδέσεων λύθηκε και θεσµικά και πολιτικά, µε πρωτοβουλία
της Κυβέρνησης. Οι εξηγήσεις δόθηκαν. Η εξεταστική επιτροπή,
µε το πόρισµά της, απέδειξε πως όλα έγιναν νόµιµα. Οι θέσεις
των κοµµάτων ακούστηκαν στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφά-
νειας και το θέµα είναι πλέον στη δικαιοσύνη. Η επανάληψη του
ζητήµατος σήµερα δεν έχει κανένα καινούργιο στοιχείο. Έχει
µόνο κοµµατικό πρόσηµο και τίποτε άλλο. 

Αλλά πάµε λίγο και στο θέµα του κ. Ράµµου. Άλλωστε είναι το
κεντρικό πρόσωπο που οδήγησε το ΣΥΡΙΖΑ στην πρόταση δυσπι-
στίας. Ο κ. Ράµµος, λοιπόν, επέλεξε να κινηθεί εξωθεσµικά σε µία
περίεργη προνοµιακή σχέση µε τον ΣΥΡΙΖΑ και τον Αρχηγό του.
Παραβίασε διατάξεις νόµων. Αγνόησε το Σύνταγµα. Υπερέβη τις
αρµοδιότητες της θέσης του και ενήργησε µόνος, ενώ ηγείται
συλλογικού οργάνου, ξεχνώντας βολικά πως η ΑΔΑΕ είναι ανε-
ξάρτητη αρχή. Ασφαλώς δεν του ξέφυγε, το γνώριζε πολύ καλά. 

Και ενώ ο κ. Ράµµος µε µεγάλη προθυµία και συχνότητα επι-
κοινωνούσε µε τον Πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ, δεν επικοινώνησε επί
τέσσερα χρόνια ούτε µία φορά µε τον Πρωθυπουργό. Δεν βρήκε
άραγε λόγο; Ο κ. Ράµµος, λοιπόν, επέλεξε να αποτελέσει de facto
πολιτικό παράγοντα. Συνεπώς, θα πρέπει να γνωρίζει πως, επί-
σης, de facto καθίσταται αναξιόπιστος, αφού παίρνει κοµµατική
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θέση. Και πρόεδρος ανεξάρτητης αρχής και κλείνω το µάτι στο
ΣΥΡΙΖΑ, δεν γίνεται.

Να προσθέσω βεβαίως και µια ανατριχιαστική λεπτοµέρεια. Απ’
ότι φαίνεται η στενή σχέση του κ. Ράµµου και του κ. Τσίπρα είχε
ως αποτέλεσµα ο τελευταίος να γνωρίζει όλα αυτά που έχουν συ-
ζητηθεί. Αυτό ξέρετε τι σηµαίνει; Πως αν κάποιος γνώριζε για τις
επισυνδέσεις, αυτός ήταν ο κ. Τσίπρας και όχι ο Πρωθυπουργός. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν γνωρίσουν την «πρώτη
φορά αριστερά», οι πολίτες είχαν άγνοια για το περιεχόµενό της.
Το περιφερόµενο ηθικό πλεονέκτηµα ξεγέλασε το 2015 µια ολό-
κληρη κοινωνία. Σήµερα είναι 2023. Οι πολίτες γνωρίζουν και δεν
ξεχνούν. Έζησαν την περιπέτεια του Grexit, τα ΑΤΜ, τους επικίν-
δυνους ερασιτεχνισµούς του πολιτικού γάµου ΣΥΡΙΖΑ και ΑΝΕΛ,
τη φοροεπιδροµή στα εισοδήµατα και τη µεσαία τάξη µε είκοσι
εννέα νέους φόρους, τις δεκαεπτά µειώσεις στις συντάξεις, την
τραγωδία στο Μάτι, τα πανεπιστήµια γιάφκες, τους µετανάστες
που έµπαιναν στη χώρα από παντού και πολλά ακόµα. 

Από την αρχή της τετραετίας ο ΣΥΡΙΖΑ επενδύει πολιτικά στην
αποτυχία της Κυβέρνησης. Την εύχεται, αλλά και την επιδιώκει.
Στην πανδηµία, απέναντι, στα Ραφάλ, απέναντι, στις συµφωνίες
που χτίζουµε, απέναντι. «Όχι» σε όλα και «ναι» σε τίποτα. Αρνεί-
ται, καταψηφίζει, υπονοµεύει. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η χώρα βαδίζει µε ασφάλεια
µπροστά. Η Ελλάδα θα συνεχίσει να µεγαλώνει και να δυναµώνει.
Κρίµα που δεν µπορείτε να προσφέρετε στη δηµοκρατία µας κάτι
καλύτερο. Η Ελλάδα θα συνεχίσει την ανοδική της πορεία και
εσείς θα συνεχίσετε να ψάχνετε πώς να αποτύχει. Ο καθένας τον
δικό του στόχο. 

Κλείνω µε µία τελευταία µου σκέψη. Στις εκλογές του 2019 ο
κ. Τσίπρας είχε κάνει την πιο άστοχη πρόβλεψη της δεκαετίας,
λέγοντας «ούτε µία στο εκατοµµύριο να χάσω από τον Μητσο-
τάκη». Αναρωτιέµαι µήπως αυτή τη φορά θέλετε να το ξανασκε-
φθείτε πριν το ξαναπείτε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τέλεια, στην ώρα της
µέσα η κ. Ράπτη.

Σας λέω τη διαδικασία, τους επόµενους οµιλητές µετά τον κ.
Κάτση. Είναι ο κ. Σπανάκης, ο κ. Ζαχαριάδης -οι Γραµµατείες των
Κοινοβουλευτικών Οµάδων που µε ακούν να τους ειδοποιήσουν
γιατί δεν τους βλέπω στην Αίθουσα- η κ. Μάνη Παπαδηµητρίου,
ο κ. Κεγκέρογλου, η κ. Πιπιλή, η κ. Αναγνωστοπούλου και ο κ.
Γιάννης Παππάς. Τώρα µπορεί ενδεχοµένως ανάµεσα να µιλήσει
κάποιος Υπουργός.

Ορίστε, κύριε Κάτση, έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι µάσκες πλέον έπεσαν. Απο-

καλύφθηκε µε τον πιο επίσηµο τρόπο ότι ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης είναι ο πιο επικίνδυνος Πρωθυπουργός που γνώρισε ο τόπος
σε ολόκληρη την περίοδο της Μεταπολίτευσης. Είναι ο Πρωθυ-
πουργός που από την πρώτη µέρα που ανέλαβε τα καθήκοντά
του ξεδίπλωσε ένα οργανωµένο σχέδιο οικειοποίησης και εκµε-
τάλλευσης του σκληρού πυρήνα του κράτους, µε στόχο να πλή-
ξει τους πολιτικούς του αντιπάλους, να χειραγωγήσει τα µίντια,
να καπελώσει την αγορά και να εδραιώσει µε αντιδηµοκρατικό
τρόπο την εξουσία του. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης, τυφλωµένος
από την αλαζονεία του, δεν σεβάστηκε τίποτα και κανέναν. Έχει
ευτελίσει το Σύνταγµα, τη δικαιοσύνη, τις ανεξάρτητες αρχές,
την ελευθεροτυπία, το πολίτευµα, το στράτευµα, τη χώρα και
τους πολίτες της.

Ακόµα και το ίδιο του το κόµµα εξευτέλισε και συνεχίζει να
εξευτελίζει ο κ. Μητσοτάκης µε τη στάση του. Και τι δεν έχει πει
για να µαζέψει τα ασυµµάζευτα! Όταν έσκασε το θέµα των υπο-
κλοπών και βγήκαν τα πρώτα δηµοσιεύµατα, µιλούσε για fake
news, στοχοποιώντας την εγχώρια αλλά και την ξένη ερευνητική
δηµοσιογραφία. Έπειτα είπε πως το «Predator» και η ΕΥΠ είναι
άσχετα πράγµατα µεταξύ τους, κάνοντας πως δεν βλέπει το προ-
φανές, ότι δηλαδή όποιον παρακολουθούσε η ΕΥΠ µετά τον στο-
χοποιούσε το «Predator» και όταν σταµατούσε η παρακολούθηση
µέσω «Predator» αναλάµβανε η ΕΥΠ.

Στη συνέχεια, µίλησε για νόµιµες επισυνδέσεις της ΕΥΠ, τις

οποίες, όµως, δεν γνώριζε γιατί λογικά είναι ανίκανος, αλλά ταυ-
τόχρονα είναι και ο καταλληλότερος Πρωθυπουργός, βεβαίως,
βεβαίως.

Έφτασε στο σηµείο να φωνάζει ψευδόµενος από αυτό εδώ το
Βήµα προς τον Αλέξη Τσίπρα, λέγοντας πως πρέπει να ντρέπεται
που τον κατηγορεί ότι παρακολουθούσε τον Υπουργό Χατζηδάκη
και το έβαλε στα πόδια, όταν ρωτήθηκε αν παρακολουθείται ο
Αρχηγός ΓΕΕΘΑ, ο κ. Φλώρος. Έκανε τα πάντα αρχικά για να µην
ελέγξει ως όφειλε η ΑΔΑΕ το θέµα των υποκλοπών και έπειτα για
να µη φτάσει το πόρισµά της στη Βουλή. Έβαλε λυτούς και δε-
µένους να πλήξουν το κύρος της συνταγµατικά αρµόδιας ανε-
ξάρτητης αρχής και του κ. Ράµµου.

Ποια είναι η αλήθεια, λοιπόν, που µας λέει η ΑΔΑΕ; Ότι ο κ. Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης είχε στήσει στο γραφείο του έναν παρακρα-
τικό µηχανισµό που περιελάµβανε και την ΕΥΠ και κακόβουλα
λογισµικά τύπου «Predator». Μέσω αυτού του µηχανισµού παρα-
κολουθούσε την ηγεσία του στρατεύµατος, τους πολιτικούς του
αντιπάλους, δηµοσιογράφους, επιχειρηµατίες, ακόµα και τους
ίδιους τους Υπουργούς του. Το έκανε είτε για να γνωρίζει τις κι-
νήσεις και τις αδυναµίες των αντιπάλων του, είτε για να εκβιάζει
τους δικούς του ώστε να τους έχει στο χέρι, είτε για να ελέγχει
τη ροή του χρήµατος. Ούτε ο Βίτο Κορλεόνε δεν τα έκανε αυτά.
Και από ό,τι φαίνεται πιάνει.

Μια χαρά πειθαρχηµένοι είστε, συνάδελφοι της Νέας Δηµο-
κρατίας, όλες και όλοι δεν βγάζετε µιλιά για την ταµπακιέρα.

Και τώρα που όλα αυτά αποδείχτηκαν µε τη βούλα της ΑΔΑΕ
τι κάνει; Συνεχίζει αµετανόητος, βάζει τον Κυβερνητικό Εκπρό-
σωπο τη µία µέρα να λέει ότι ο Πρωθυπουργός δεν ήξερε τι γι-
νόταν µέσα στο ίδιο του το γραφείο -άρα, τον λέει εντελώς
ανίκανο- και την άλλη να λέει ότι αυτά τα έκαναν τα ρυπαρά δί-
κτυα εντός της ΕΥΠ που εντοπίστηκαν και καθαρίστηκαν. Μάλι-
στα! Ποιοι ήταν σε αυτά τα ρυπαρά δίκτυα; Συνελήφθησαν για
την παράνοµη δράση τους; Πώς γίνεται η Εισαγγελέας κ. Βλά-
χου, που συµµετείχε γιατί υπέγραφε ούτε µία ούτε δύο αλλά δε-
κάδες φορές τις παρακολουθήσεις και τις παρατάσεις των
παρακολουθήσεων, να βρίσκεται ακόµα στη θέση της; Για ποιον
λόγο έδινε παρατάσεις στις παρακολουθήσεις, εφ’ όσον δεν
υπήρχαν ευρήµατα σχετικά µε την εθνική ασφάλεια; Εκτός κι αν
υπήρχαν ευρήµατα σχετικά µε την εθνική ασφάλεια, οπότε θα
σας ρωτήσω το εξής: Πώς είναι δυνατόν ο στρατηγός Φλώρος
και ο Υπουργός Χατζηδάκης να βρίσκονται στη θέση τους; Σύµ-
φωνα µε τον νόµο, για να παρακολουθούνται νόµιµα και κατ’ εξα-
κολούθηση, όπως αποδείχτηκε, είναι ύποπτοι είτε ως εχθροί της
πατρίδας είτε ως εγκληµατίες.

Είναι εχθρός της πατρίδας ή εγκληµατίας ο τουρκοφάγος κ.
Φλώρος, κυρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας; Και θα µας
προστατεύσει σε περίπτωση εισβολής ο εχθρός της πατρίδας σε
αυτή την περίπτωση; Εάν δεν είναι, τότε είναι παράνοµη η παρα-
κολούθηση και είστε εσείς πραξικοπηµατίες και κατάσκοποι. Δια-
λέξτε, λοιπόν, τι από τα δύο συµβαίνει. Βρείτε επιτέλους τη
γραµµή της υπερασπιστικής σας στρατηγικής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο αντιδηµοκρατικός κατήφορος
του κ. Μητσοτάκη δεν ξεκίνησε το 2019, όπου πήρε την ΕΥΠ και
την έκανε ΚΥΠ του κ. Μαυρίκη. Ήδη από το 2018 εµφανίζεται ως
πελάτης των υπηρεσιών της ρουµανικής εταιρείας «MAJORI-
TAS», µιας εταιρείας δηλαδή που ειδικεύεται και κατηγορείται για
τη χειραγώγηση του εκλογικού Σώµατος µέσα από την επεξερ-
γασία προσωπικών δεδοµένων πολιτών και στοχευµένες διαδι-
κτυακές καµπάνιες. Μάλιστα, σύµφωνα µε δηµοσίευµα, το 2018
είχαν κληθεί ως οµιλητές σε συνέδριο της «MAJORITAS» µε φω-
τογραφίες που το αποδεικνύουν οι κ.κ. Πιερρακάκης και Λιβά-
νιος, η σηµερινή δηλαδή ηγεσία του Υπουργείου Ψηφιακής
Διακυβέρνησης.

Και ερωτώ: Δεν το είδατε το δηµοσίευµα; Την ανακοίνωση του
ΣΥΡΙΖΑ ούτε αυτή την είδατε; Γιατί τέτοια σιωπή από τη Νέα Δη-
µοκρατία και από το Υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρνησης; Τη
θάψατε την είδηση!

Πάµε παρακάτω. Ποιες υπηρεσίες αγόρασε τελικά η Νέα Δη-
µοκρατία από τη «MAJORITAS»; Η χρεοκοπηµένη Νέα Δηµοκρα-
τία που χρωστάει 380 εκατοµµύρια ευρώ δανεικά και αγύριστα
στις τράπεζες έχει αγοράσει υπηρεσίες από τη «MAJORITAS».
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Υπάρχουν παραστατικά; Ποιοι είναι οι αφανείς χορηγοί σας που
είχατε πληµµυρίσει το διαδίκτυο µε τη φάτσα του κ. Μητσοτάκη
στις εκλογές του 2019; Τι έχει γίνει µε τα ευαίσθητα προσωπικά
δεδοµένα των Ελλήνων πολιτών την περίοδο της πανδηµίας;

Από την πρώτη κιόλας µέρα στις προγραµµατικές δηλώσεις
της Κυβέρνησης Μητσοτάκη σάς είχα προειδοποιήσει να µην δια-
νοηθείτε να εµπορευτείτε και να παίξετε παιχνίδια χειραγώγησης
µε τα προσωπικά δεδοµένα των πολιτών. Και έπειτα ήρθε η
«CISCO», ήρθε η «PALANTIR» του «CAMBRIDGE ANALYTICA» -
που σας πιάσαµε στα πράσα- και τώρα η υπόθεση «MAJORITAS»,
που µας δείχνει πως όλα αυτά τα κάνατε «monetize» και ψήφους.
Ζόφος, κυρίες και κύριοι!

Εµείς, λοιπόν, περιµένουµε απαντήσεις, καθώς και την παρέµ-
βαση της Αρχής Προστασίας Δεδοµένων Προσωπικού Χαρα-
κτήρα σε όλα αυτά, γιατί και αυτή η αρχή είναι εις τας Αθήνας
και δεν λυγά στους ιταµούς εκβιασµούς ενός καθεστώτος που
πνέει τα λοίσθια.

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι, το επιτελικό κράτος του κ. Μη-
τσοτάκη δεν ήταν τίποτα άλλο παρά ένα «υδροκέφαλο ΙΧ παρα-
κράτος» που ήθελε να αλώσει τη χώρα, όπως ακριβώς άλωσε και
το κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας, το κόµµα που αν καταψηφίσει
την πρόταση µοµφής, παίρνει στην πλάτη του συλλογικά τη
ντροπή και θα πάψει να είναι και νέα και δηµοκρατία, το κόµµα
που αν κερδίσει τις εκλογές, θα επιβάλει καθεστώς τύπου Ερντο-
γάν στην Ελλάδα, ή αν χάσει -που θα χάσει- ελπίζω να µην ονει-
ρεύονται οι «Mητσοτακίστας» εισβολές στη Βουλή, όπως οι οπα-
δοί του αγαπηµένου σας Μπολσονάρο. Γιατί τότε η µετάλλαξη
των άλλοτε «Μένουµε Ευρώπη» σε «Μένουµε Βαλκάνια» θα έχει
ολοκληρωθεί, θα έχει συντελεστεί και θα σας έχει µείνει µόνο η
κ. Διαµαντοπούλου να σας βλέπει ακόµα ως φιλελεύθερους.

Είστε το κόµµα που έχει το ταλέντο να χρεοκοπεί τον εαυτό
του και τη χώρα. Μέσα από απευθείας αναθέσεις και κλειστούς
διαγωνισµούς έχουν σπαταληθεί σε «ηµετέρους» πάνω από 8,5
δισεκατοµµύρια ευρώ, ενώ µε δηµόσιο χρήµα χρυσοπληρώνεται
η ιλουστρασιόν εικόνα του καλύτερου Πρωθυπουργού της δηµο-
σκοπικά άτρωτης και καλύτερης Κυβέρνησης της Μεταπολίτευ-
σης, που φιλοτεχνεί η «πετσωµένη» ενηµέρωση και οι «χωµα-
τουργικές» δηµοσκοπήσεις. Και ας υποφέρουν οι πολίτες από
την ανεξέλεγκτη αισχροκέρδεια που πριµοδοτεί ο κ. Μητσοτά-
κης.

Και η προπαγάνδα σας επιβάλλει γελοίους και ανυπόστατους
συµψηφισµούς, γιατί δεν έχετε τίποτα άλλο να πείτε. Μήπως µπο-
ρείτε να απαντήσετε γιατί παρακολουθούσατε τον κ. Φλώρο και
τον κ. Χατζηδάκη και το σύµπαν όλο εν τέλει; Τίποτα δεν έχετε
να πείτε, λεπτοµέρειες!

Κυρίες και κύριοι, σε αυτή την πρόταση µοµφής δεν αναµε-
τρώνται ιδεολογίες και πολιτικές. Αναµετράται το κράτος δικαίου
µε το παρακράτος του κ. Μητσοτάκη. Αναµετράται η ευρωπαϊκή
Ελλάδα της δηµοκρατίας µε τη βαλκανικού τύπου «Ψωροκώ-
σταινα» του κ. Μητσοτάκη. Αναµετράται το φως µε το σκοτάδι.

Ο λαός, όµως, δεν σας φοβάται πια. Ο Αλέξης Τσίπρας είναι ο
µοναδικός που µε την εντολή του λαού µπορεί και θα γκρεµίσει
αυτό το καθεστώς. Καθείς εφ’ ω ετάχθη!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Επειδή έτρεχε ο κ.
Σπανάκης, να πάρει δυο ανάσες. Βλέπω ότι είναι µέσα στην Αί-
θουσα η κ. Αναγνωστοπούλου.

Για να µην χάνουµε χρόνο, τον λόγο έχει η κ. Αθανασία Ανα-
γνωστοπούλου, Βουλευτής ΣΥΡΙΖΑ από την Πάτρα. Τώρα πάµε
για εκλογές, αυτά να τα λέµε.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΙΑ) ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Επί έξι µήνες το καθεστώς Μητσοτάκη προσπαθεί να πείσει
όλη την κοινωνία, προσπαθεί να πείσει τους πάντες ότι δεν
έχουµε υποκλοπές, εκτός από αυτές που ήταν υποχρεωµένος να
παραδεχθεί ευθύς εξαρχής. Είπε λοιπόν ότι δεν έχουµε υποκλο-
πές, ότι είναι fake news κι ερχόταν εδώ στο Βήµα της Βουλής και
αναρωτιόταν, έξαλλος µάλιστα, έµπλεος οργής, αν υπάρχουν
αποδείξεις. 

Η ερευνητική δηµοσιογραφία, όση έχει µείνει στην Ελλάδα, οι

άνθρωποι που αντιστάθηκαν έβγαζαν συνέχεια στοιχεία τα οποία
βέβαια αγνοούσε επιδεικτικά ο κ. Μητσοτάκης. 

Ο κ. Μητσοτάκης λοιπόν και η Κυβέρνησή του έκαναν τα αδύ-
νατα δυνατά για να µην λάµψει η αλήθεια. Ο Βαξεβάνης ήταν ο
αρχισυµµορίτης, οι άλλοι δηµοσιογράφοι ήταν πληρωµένοι, ήταν
κοντά στον ΣΥΡΙΖΑ και βέβαια, ποτέ µα ποτέ η Κυβέρνηση αυτή
και ο κ. Μητσοτάκης δεν δέχθηκαν, παρά τις διακηρύξεις, να λει-
τουργήσει κοινοβουλευτικά και θεσµικά η δηµοκρατία και να έρ-
θουν οι άνθρωποι που έπρεπε να έρθουν εδώ και να λογοδοτή-
σουν. 

Μήπως θυµόσαστε ποιος συγκάλεσε την Επιτροπή Θεσµών και
Διαφάνειας; Πάντα η Αντιπολίτευση µε τα δύο πέµπτα. Πώς συ-
γκροτήθηκε η εξεταστική επιτροπή; Με τα δύο πέµπτα. Τι φοβό-
σασταν; Φοβόσασταν την αλήθεια κι όχι µόνο τη φοβόσασταν.
Νόµιζε ο κ. Μητσοτάκης, επειδή επί τριάµισι χρόνια βρισκόταν
στο απυρόβλητο, ότι δεν θα τολµήσει κανένας να πει την αλήθεια,
δεν θα σπάσει αυτό το αρραγές µέτωπο της συγκάλυψης, το αρ-
ραγές µέτωπο από πληρωµένα ΜΜΕ, από πληρωµένους κονδυ-
λοφόρους, από µια Κοινοβουλευτική Οµάδα υποταγµένη στον κ.
Μητσοτάκη.

Και βρέθηκαν δύο άνθρωποι, γιατί στην ιστορία πάντα θα βρί-
σκονται οι άνθρωποι. Ο ένας είναι ο πρόεδρος µιας ανεξάρτητης
αρχής, ο οποίος σέβεται τον θεσµικό του ρόλο και λογοδοτεί στο
Σύνταγµα. Και αυτός ο άνθρωπος δεν φοβήθηκε ούτε τον κ. Μη-
τσοτάκη ούτε κανέναν άλλο. Και πάντα θα βρίσκονται τέτοιοι άν-
θρωποι. Είχε βρεθεί ο Σαρτζετάκης πριν από κάποια χρόνια.
Αυτός ο άνθρωπος λοιπόν έκανε αυτό που επιτάσσει ο θεσµικός
του ρόλος και αποκάλυψε την αλήθεια, παρά το γεγονός ότι προ-
σπαθήσατε µε νύχια και µε δόντια να µην τον αφήσετε να έρθει
εδώ να τα παρουσιάσει στη Βουλή.

Ο δεύτερος άνθρωπος, µαζί µε άλλους, αλλά ο οποίος το τρά-
βηξε έχοντας πλήρη αντίληψη του τι σηµαίνει «είµαι Πρόεδρος
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης» και Πρόεδρος ενός κόµµατος αρι-
στερού, δηµοκρατικού, προοδευτικού, ήταν ο Αλέξης Τσίπρας.
Και το τράβηξε µέχρι τέλους και η αλήθεια αποκαλύφθηκε. 

Τι κάνατε µόλις αποκαλύφθηκε η αλήθεια; Μόλις αποκαλύ-
φθηκε η αλήθεια άρχισε ο οχετός και η στοχοποίηση εναντίον
του προέδρου της ανεξάρτητης αρχής, του οποίου η ανεξαρτη-
σία, όπως ο ίδιος πάρα πολύ ωραία είπε στην επιστολή που απέ-
στειλε, ίσταται εκ του Συντάγµατος. Δεν τα καταλαβαίνετε αυτά.
Κι άρχισε ένας οχετός που µου δηµιούργησε λύπη και ντροπή
εχθές το βράδυ εδώ στη Βουλή. Λύπη και ντροπή. Και µάλιστα
από νέους Βουλευτές που θα περίµενα να έχουν λίγο την ταπει-
νότητα απέναντι στους θεσµούς αυτής της χώρας και τις ανεξάρ-
τητες αρχές ή στον Πρόεδρο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.

Έρχοµαι όµως σε αυτό. Γιατί ο κ. Μητσοτάκης -γιατί δεν υπάρ-
χει ερωτηµατικό πια, είναι γεγονός, είναι αντικειµενικό γεγονός
και επί αυτού συζητάµε αυτές τις µέρες- εντάξει τους πολιτικούς
του αντιπάλους, είναι αποδεδειγµένο, τον κ. Ανδρουλάκη, δηµο-
σιογράφους Κουκάκη, Τέλλογλου και λοιπούς, τους δικούς του
γιατί τους παρακολουθούσε; Υπάρχει ένα µεγάλο ερώτηµα εδώ.

Και ξέρετε γιατί τους παρακολουθούσε; Γιατί ο κ. Μητσοτάκης
επί τριάµισι χρόνια -και πάνω από τριάµισι χρόνια- φτιάχνει κα-
θεστώς, ένα καθεστώς από αυτά που βλέπουµε στη γειτονική µας
χώρα, στη Λατινική Αµερική, στην Κεντρική Ευρώπη. Τι σηµαίνει
το καθεστώς; Ότι φτιάχνει ένα δικό του προσωπικό, το οποίο
αποδέχεται να παρακολουθείται, είναι ευγνώµων που παρακο-
λουθείται, είναι ευγνώµων να ταπεινώνεται και να είναι σε ανα-
ξιοπρεπή θέση. Αυτό είναι το καθεστώς. 

Είναι οι άνθρωποι οι οποίοι δεν έχουν ανεξαρτησία γνώµης
ούτε αξιοπρέπεια. Γιατί είναι ένα εύπλαστο καινούργιο υλικό που
δεν είναι ο παλιός Βουλευτής του ελληνικού Κοινοβουλίου ο
οποίος είναι εδώ γιατί είναι αντιπρόσωπος του έθνους, παραστά-
της του έθνους. Είναι εδώ για να δοξάζει τον κ. Μητσοτάκη. 

Μου έκανε εντύπωση από το 2019 µέχρι σήµερα, πριν καν το
θέµα των παρακολουθήσεων, πώς όλοι οι Βουλευτές και Υπουρ-
γοί ανέβαιναν σε αυτό το Βήµα και έλεγαν σε όλες τους τις οµι-
λίες «ο κ. Μητσοτάκης, ο Αρχηγός µας, που έκανε αυτό, ο Πρω-
θυπουργός µας που έκανε το άλλο». Η αξιοπρέπεια του Βου-
λευτή, η υπερηφάνεια, αυτό που βγαίνει από το Σύνταγµα δεν το
είδαµε ποτέ και εδώ βλέπουµε να ταπεινώνονται άνθρωποι. 
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Κι εγώ ερωτώ. Τον κ. Φλώρο και τους άλλους αρχηγούς των
Ενόπλων Δυνάµεων ταπεινωµένους -γιατί το να παρακολουθείται
κάποιος είναι ταπείνωση- πώς εµείς οι πολίτες µπορούµε να τους
εµπιστευτούµε; 

Αυτό το καθεστώς έχει φτιάξει ο κ. Μητσοτάκης, αυτό το κα-
θεστώς το οποίο ο Βέµπερ ονοµάζει σουλτανικό, που δεν θέλει
τη µοντέρνα πολιτική, µε άποψη το πολιτικό προσωπικό, αλλά
ένας αρχηγός ο οποίος το µόνο που µαθαίνει είναι να τσιρίζει και
όσο περισσότερο τσιρίζει νοµίζει ότι εκφοβίζει. Ο κ. Μητσοτάκης
εκφοβίζει την κοινωνία, εκφοβίζει όµως και το δικό του προσω-
πικό πάνω από όλα, γιατί το θεωρεί δικό του προσωπικό. 

Και κλείνω, Πρόεδρε -συγγνώµη για τη µικρή κατάχρηση- µε
ένα πράγµα. 

Το αντισύριζα µέτωπο φτιάχτηκε όχι µόνο στην πολιτική σύ-
γκρουση, την πολιτική αντιπαράθεση, φτιάχτηκε και ως ένα πο-
λιτισµικό γεγονός, ότι υπάρχει ένα πολιτικό προσωπικό της
Δεξιάς, µε κεντρώους, µε ακροδεξιούς, µε ανθρώπους οι οποίοι
προέρχονται από το χουντικό παρελθόν, φτιάχτηκε λοιπόν ένα
πολιτισµικό γεγονός ότι αυτοί είναι οι καλύτεροι, είναι οι άριστοι
και ο ΣΥΡΙΖΑ είναι οι κατσαπλιάδες, οι αµόρφωτοι, οι οποίοι δεν
είναι στην Ευρώπη, δεν έχουν καµµία αίσθηση της Ευρώπης.

Λοιπόν, θα πάρω τον τίτλο. Μένουµε Ευρώπη χωρίς κράτος δι-
καίου; Αυτό είναι η Ευρώπη για εσάς; Χωρίς κράτος δικαίου;
Χωρίς δηµοκρατία; Χωρίς ελευθεροτυπία; Χωρίς τίποτα; Και νο-
µίζετε ότι θα σας αφήσουµε; 

Θέλω να σας πω ένα πράγµα. Επειδή τα δικά µας κόµµατα, τα
αριστερά, δηµοκρατικά, προοδευτικά, έχουν ποτιστεί µε άλλους
ιδρώτες και αίµατα, που δεν πρόκειται να φοβηθούν ούτε τον κ.
Μητσοτάκη ούτε το καθεστώς που φτιάχνει και δεν πάτε να βά-
λετε όσες τσιρίδες θέλετε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρία Αναγνωστο-
πούλου, κλείστε.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΙΑ) ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ: Ο λαός σάς έχει
πάρει είδηση. Θα αντισταθούµε σε αυτόν τον κατήφορο. Δεν
πρόκειται να αφήσουµε την Ελλάδα να γίνει µια τριτοκοσµική
χώρα µε αυταρχικό καθεστώς και µε ένα πολιτικό προσωπικό και
µε πολίτες που φοβούνται.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρία Αναγνωστο-
πούλου!

ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΙΑ) ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ: Όχι, δεν θα βγά-
λουµε τον σκασµό. Να το ξέρετε!

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και συγγνώµη.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, µόλις σαράντα δύο µίλησαν εχθές. Εάν το πάµε έτσι,
µε δύο λεπτά ο καθένας παραπάνω, θα µείνουν συνάδελφοι που
δεν θα µιλήσουν. Σας παρακαλώ πολύ, όσοι µιλάτε σήµερα να
σέβεστε αυτούς που παρακολουθούν.

Ο Βουλευτής Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Βασίλειος Σπανάκης έχει τον λόγο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ - ΠΕΤΡΟΣ ΣΠΑΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαρι-
στώ πολύ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε ιδιαίτερο ενδιαφέρον και µε
αναλυτική σκέψη διάβασα σειρά προς σειρά την τρισέλιδη πρό-
ταση δυσπιστίας της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και πραγµα-
τικά, προσπάθησα να αποµονώσω συγκεκριµένες λέξεις και να
καταλάβω τι θέλει η Αντιπολίτευση να πετύχει από αυτή την πρό-
ταση δυσπιστίας.

Αναφέρει χαρακτηριστικά ότι περνάµε µια σκοτεινή περίοδο.
Το αναφέρει, µάλιστα, αυτό στην πρώτη της σειρά η πρόταση δυ-
σπιστίας. Και το λέει ο ΣΥΡΙΖΑ σε ποιον; Στην παράταξη της Νέας
Δηµοκρατίας! Σε ποια παράταξη; Στην παράταξη που έφερε τη
δηµοκρατία µε τον Κωνσταντίνο Καραµανλή στη χώρα, στην πα-
ράταξη που έβαλε την Ελλάδα στην Ευρώπη, στην παράταξη που
κράτησε όρθια τη µηχανή της οικονοµίας και την Ελλάδα στην
Ευρώπη και στην παράταξη που εγγυάται στα παιδιά µας ότι η
Ελλάδα θα είναι µια ευρωπαϊκή, αυθεντική, γνήσια χώρα, µε οι-
κονοµική ανάπτυξη. Και τα λέει ποιος; Ο ΣΥΡΙΖΑ. Όµως, σε αυτές
τις ώρες που θα ακολουθήσουν θα έχουµε τη δυνατότητα να ανα-
φερθούµε απολογιστικά και στο έργο.

Όµως, αναφέρθηκε και σε κάτι άλλο. Αναφέρει, λοιπόν, η πρό-

ταση δυσπιστίας ότι η Κυβέρνηση έχει απωλέσει την εµπιστοσύνη
των πολιτών. Μα, καλά, δεν βρισκόµαστε λίγες εβδοµάδες πριν
τις εθνικές εκλογές; Δεν θα αποφασίσει ο κυρίαρχος λαός για το
ποιο κόµµα θέλει να κρατήσει το τιµόνι της χώρας την επόµενη
τετραετία; Έρχεστε εσείς να προκαταβάλετε τη λαϊκή κυριαρχία;
Αυτός είναι ο σεβασµός που έχετε στον ελληνικό λαό και στη
λαϊκή κυριαρχία;

Μιλάτε για λαϊκή κρίση. Ποιοι; Εσείς! Εσείς που συνεργαστή-
καµε ακόµα και µε ακραία κόµµατα για να ρίξετε την Κυβέρνηση
του Αντώνη Σαµαρά. Μιλάτε για εθνική ασφάλεια και εργαλει-
οποίηση. Αυτά δεν τα λέω εγώ. Τα λέτε εσείς στην πρόταση δυ-
σπιστίας. Ποιοι; Εσείς, που µε τις δηλώσεις σας τροφοδοτείτε τα
τουρκικά µέσα ενηµέρωσης και προσπαθείτε να δηµιουργήσετε
µια ρήξη και µια κρίση για πρώτη φορά στα χρονικά µεταξύ της
στρατιωτικής και της πολιτικής ηγεσίας. Για αυτά όλα, όµως, θα
αποφασίσει σε λίγες εβδοµάδες ο κυρίαρχος λαός.

Αν θέλαµε, όµως, να δώσουµε έναν βασικό τίτλο σε αυτή την
πρόταση δυσπιστίας θα ήταν «πρόβα ήττας». Η πρόταση δυσπι-
στίας που καταθέτετε σήµερα στο Κοινοβούλιο είναι µια «πρόβα
ήττας», είναι µια πρόβα απέναντι στους δικούς σας ψηφοφόρους,
όχι απέναντι στον ελληνικό λαό. Και αυτό, γιατί; Για να τους συ-
σπειρώσετε, προκειµένου να µη µεγαλώσει και άλλο η ψαλίδα.
Διότι για πρώτη φορά στα χρονικά συµβαίνει το εξής: Να βρισκό-
µαστε λίγες εβδοµάδες πριν τις εθνικές εκλογές, η Κυβέρνηση
να είναι µε µεγάλη διαφορά πρώτο κόµµα και να έρχεστε εσείς
να κατακρίνετε και να ζητάτε να πέσει η Κυβέρνηση µε την κατά-
θεση πρότασης δυσπιστίας.

Και εδώ έρχεται το ερώτηµα: Μήπως, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ είστε
αλλού; Είστε µακριά από την πραγµατικότητα και την καθηµερι-
νότητα;

Και έρχεται, λοιπόν, ένα άλλο, δεύτερο ερώτηµα: Ποιος µιλάει;
Και εδώ πρέπει να το απαντήσετε αυτές τις µέρες. Εδώ θα είµα-
στε να σας ακούσουµε. Μιλάτε εσείς που, όταν ήταν υπό παρα-
κολούθηση το τηλεφωνικό κέντρο του ΚΚΕ -σας τα είπε χθες ο
κ. Παφίλης- δεν κάνατε απολύτως καµµία ενέργεια; Πού ήταν η
ευαισθησία σας η αριστερή, η κυβερνητική ή δεν ξέρω τι; Πού
ήταν αυτή η ευαισθησία; Μήπως έχετε ευαισθησία αλά καρτ;
Μήπως δεν ευαισθητοποιηθήκατε, όταν ήταν υπό παρακολού-
θηση κορυφαίος Υπουργός που είχε στο χαρτοφυλάκιό του σο-
βαρά ζητήµατα για το αναπτυξιακό µέλλον της χώρας; Τότε πού
ήταν η ΑΔΑΕ για εσάς; Πού ήταν η ευαισθησία σας; Πού ήταν ο
Άρειος Πάγος να πάτε να καταθέσετε όλα αυτά, τις κινήσεις εντυ-
πωσιασµού που κάνατε;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ελληνικός λαός έχει άλλα ζη-
τήµατα σε πρώτη προτεραιότητα, χωρίς αυτό να σηµαίνει ότι δεν
πρέπει να θίξουµε και να απαντήσουµε σε αυτά τα ζητήµατα τα
οποία εσείς θέτετε. Όµως, µήπως προσπαθείτε µέσα από αυτή
την πρόταση δυσπιστίας να καλύψετε την πολιτική σας γύµνια,
την έλλειψη επιχειρηµάτων, την έλλειψη προτάσεων για το µέλ-
λον της χώρας, για να απαντήσετε και να λύσετε ζητήµατα σο-
βαρά που αφορούν στην ενεργειακή κρίση, το µέλλον της Ευ-
ρώπης, την εθνική µας ασφάλεια, την αµυντική µας πολιτική, την
εξωτερική µας πολιτική; Πού είναι οι προτάσεις σας πάνω σε όλα
αυτά τα ζητήµατα; Έχετε επιλέξει τον δρόµο της µικροπολιτικής!
Ωραία, αλλά αυτό δεν θα το επικυρώσουµε εµείς ούτε ο ελληνι-
κός λαός και γι’ αυτά, άλλωστε, θα κριθούµε σε λίγες εβδοµά-
δες.

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι ο ΣΥΡΙΖΑ
προσπαθεί να καλύψει αρκετά ζητήµατα στα οποία είναι εκτεθει-
µένος. Εγώ δεν θα ήθελα να µπω στη λογική για τις µαύρες σα-
κούλες που πρέπει να απαντήσει, για τα θέµατα που είναι υπό
διερεύνηση από τη δικαιοσύνη. Όµως, δεν µπορεί να κάνει ενέρ-
γειες που δηµιουργούν τοξικότητα στο πολιτικό σύστηµα, στην
πολιτική ζωή του τόπου και στο προεκλογικό κλίµα που θα έρθει
σε λίγες εβδοµάδες -που µάλλον έχει ήδη έρθει- µε αυτές τις λο-
γικές.

Σε αυτές τις λογικές θα απαντήσει ο ελληνικός λαός, µε µε-
γάλη διαφορά της Νέας Δηµοκρατίας και ανανέωση της λαϊκής
εντολής στον Πρωθυπουργό µας, τον Κυριάκο Μητσοτάκη και
νοµίζω ότι το Κοινοβούλιό µας θα δώσει την ξεκάθαρη απάντηση
στην πρόταση δυσπιστίας.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριανταεπτά µαθήτριες και µαθητές και τρεις εκπαιδευτικοί συ-
νοδοί τους από το Γυµνάσιο Λούρου Πρέβεζας.

Καλώς ήρθατε στη Βουλή!
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Λοιπόν, µιλάει ο πρώτος σήµερα Υπουργός. Καλείται στο Βήµα
για δέκα λεπτά ο κ. Πιερρακάκης.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας και Ψη-
φιακής Διακυβέρνησης): Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, βρισκόµαστε σήµερα έναν χρόνο
περίπου µετά από προηγούµενη πρόταση µοµφής, η οποία είχε
συντελεστεί µετά από τα περσινά γεγονότα στην Αττική Οδό,
όπου και εκεί είχαµε την ευκαιρία να συζητήσουµε πάνω σε ένα
ζήτηµα, πάνω σε µια πρόκληση, που είχε και µια διάσταση αστο-
χιών που είχαµε αντιµετωπίσει και που διαχειριστήκαµε στην πο-
ρεία και αυτό το οποίο είχαµε πει είναι ότι, για εµάς, στη βάρδιά
µας υπάρχει ευθύνη, για εµάς, οι αστοχίες µεταβολίζονται σε µα-
θήµατα και εντάσσονται µέσα στην πορεία σε ένα ευρύτερο πλαί-
σιο επιτυχιών και νικών.

Ακριβώς αυτό συνέβη στην περίπτωση της Πολιτικής Προστα-
σίας. Ακριβώς αυτό συνέβη στην πορεία, όπως είδαµε στα γεγο-
νότα του περασµένου καλοκαιριού, σε σχέση µε το πώς η
Πολιτική Προστασία διαχειρίστηκε τις φωτιές και νοµίζω ότι αυτό
το οποίο θα µπορούσε κανείς να πει για την Κυβέρνηση είναι,
πέρα από όλα τα καλά τα οποία έχουν γίνει και στα οποία θα ανα-
φερθώ στην πορεία, τις αστοχίες και ακόµη περισσότερο, τα
λάθη, ότι τα παραδέχεται, τα αναγνωρίζει, τα µεταβολίζει, τα µε-
τατρέπει σε µαθήµατα.

Δεν είµαστε η πρώτη αλάνθαστη Κυβέρνηση στη Μεταπολί-
τευση, αλλά σίγουρα είµαστε η Κυβέρνηση εκείνη η οποία περισ-
σότερο, θα έλεγα, από ποτέ µαθαίνει, κινείται, βελτιώνεται, πα-
ράγει.

Ακριβώς το ίδιο συνέβη και µε το θέµα το οποίο αφορά στην
παρούσα συζήτηση από το περασµένο καλοκαίρι και µετά. Η υπό-
θεση είχε µια διάσταση αναγνώρισης της πολιτικής ευθύνης. Ένα
κοµµάτι των διαστάσεών της πήρε τον δρόµο της δικαιοσύνης.
Ένα άλλο κοµµάτι, το εµπροσθοβαρές, πήρε τον δρόµο της θε-
σµικής παρέµβασης και των µεγάλων θεσµικών αλλαγών, που
έπρεπε να έχουν εκ των πραγµάτων συντελεστεί. Διότι το θεσµικό
πλαίσιο το οποίο αφορούσε στο θέµα των νόµιµων επισυνδέ-
σεων, αφορούσε τον κόσµο της δεκαετίας του 1990 και εκ των
πραγµάτων, στο µεσοδιάστηµα η τεχνολογία είχε φέρει πάρα
πολύ σηµαντικές αλλαγές.

Αλλά βέβαια πέρα από όλη αυτή τη διάσταση, την οποία µόλις
περιέγραψα, µια πρόταση µοµφής δεν αφορά το δέντρο, αφορά
εκ των πραγµάτων το δάσος. Αφορά δηλαδή τη συνολική διά-
σταση της σύγκρουσης των κυβερνητικών µας πεπραγµένων κυ-
ρίως µε αυτά της προηγούµενης κυβέρνησης. Το είπε και ο
Πρωθυπουργός χθες. Είναι µια πρώτης τάξεως ευκαιρία να συ-
γκρίνουµε πεπραγµένα και καταστάσεις. Και σε αυτό το πλαίσιο,
όπως λέει και το ρητό, τα δεδοµένα µιλούν από µόνα τους εκκω-
φαντικά. Ας πιάσει κανείς την οικονοµία για αρχή, πώς η ανεργία
µειώθηκε από το 19% µέσα σε λίγα χρόνια πέφτοντας κάτω από
το 12%. Είναι περίπου στο 11,5%. Ας πάρει κανείς τους ρυθµούς
ανάπτυξης οι οποίοι πέρυσι ήταν διπλάσιοι του ευρωπαϊκού
µέσου όρου. Φέτος αναµένονται τριπλάσιοι, ενώ στα προηγού-
µενα χρόνια ήταν το ένα τέταρτο.

Και ας πάρει κανείς και το τριπλό ρεκόρ στις εξαγωγές που
αυτό ήταν, αν θέλετε, το µεγάλο διακύβευµα των χρόνων της οι-
κονοµικής κρίσης να αλλάξει Ελλάδα το παραγωγικό της µο-
ντέλο, να γίνει πιο εξωστρεφές. Οι εξαγωγές υπερδιπλασιάστη-
καν ως ποσοστό του ΑΕΠ. Να δει επίσης τις άµεσες ξένες επεν-
δύσεις. Μόνο στον χώρο της τεχνολογίας µπορεί κανείς να απο-
µονώσει την «MICROSOFT», την «AMAZON», την «GOOGLE» ή
σε άλλα ζητήµατα και σε άλλους κλάδους εταιρείες όπως η

«PFIZER», εταιρείες οι οποίες δεν θα περίµενε κανείς ότι θα επέν-
δυαν στην Ελλάδα ειδικά κατά τα συµφραζόµενα των χρόνων της
κρίσης. Αυτό συνέβη. Δεν είναι κάτι το οποίο ενδεχοµένως κανείς
θα µπορούσε να είχε προβλέψει ότι θα συνέβαινε µε τέτοια πυ-
κνότητα χρόνου και µε τέτοια ταχύτητα. Και βέβαια είναι και το
ρεκόρ στον τουρισµό. 

Μπορεί κανείς, επίσης, να σταχυολογήσει ζητήµατα τα οποία
αφορούν την εθνική ασφάλεια της χώρας, την επένδυση σε εξο-
πλισµούς, την εξωτερική πολιτική της Ελλάδας και παρεµβάσεις
σε κάθε τοµέα πολιτικής. Και πέρα από αυτές τις παρεµβάσεις
φυσικά και µια διαχείριση εξωγενών κρίσεων που επίσης δεν θα
µπορούσαν να έχουν προβλεφθεί. Αυτό θα έλεγε κανείς ότι έχει
να κάνει µε τον διττό χαρακτήρα της κυβερνητικής πολιτικής από
τη µία να λύνει εκκρεµότητες του παρελθόντος, εκκρεµότητες οι
οποίες είχαν χρονίσει. Και από την άλλη να έρχεται και να διαχει-
ρίζεται µεγάλες κρίσεις που κανείς δεν θα µπορούσε να έχει προ-
βλέψει όπως η πανδηµία, όπως οι οικονοµικές συνεπαγωγές της
πανδηµίας, όπως η ενεργειακή κρίση, όπως ο πληθωρισµός,
όπως η υβριδική κρίση στα σύνορα και στον Έβρο και στα νησιά. 

Υπό αυτή την έννοια µπορεί κανείς νοµίζω να δει ότι τα τελευ-
ταία χρόνια είναι χρονιά πυκνότητας πεπραγµένων και είναι χρό-
νια που η Ελλάδα έρχεται και πλέον καλύπτει µια απόσταση που
τη χώριζε από άλλες χώρες σε κάποιους τοµείς και φτάνει πολύ
κοντά εκεί που της αξίζει. 

Για το δε ψηφιακό κράτος επίσης τα δεδοµένα µιλούν από
µόνα τους. Η Ελλάδα ξεκίνησε από περίπου πεντακόσιες ψηφια-
κές υπηρεσίες οι οποίες δεν είχαν παλαιότερα καταγραφεί. Δη-
µιούργησε το gov.gr στις αρχές του 2020. Τώρα έχουµε πάνω
από χίλιες πεντακόσιες υπηρεσίες που παρέχουµε ψηφιακά. Πέ-
ρυσι είχαµε 1,2 δισεκατοµµύρια ψηφιακές συναλλαγές. Κάθε πο-
λίτης γλιτώνει πάνω από εκατό ουρές µέσα από αυτή τη δια-
δικασία. Με το πρόγραµµα «ΜΙΤΟΣ» καταγράφουµε για πρώτη
φορά το σύνολο των διαδικασιών του κράτους. Και έτσι µπορεί
κανείς να πει -και νοµίζω ότι αυτό είναι και το πιο ενδιαφέρον κα-
θότι βρισκόµαστε σε εκλογική χρονιά και οι εκλογές πάντοτε
αφορούν το µετά και λιγότερο το πριν- το τι είναι αυτό το οποίο
έρχεται. Γιατί στην επόµενη τετραετία στην πραγµατικότητα,
εφόσον ανανεωθεί η εντολή του ελληνικού λαού, θα είµαστε σε
θέση να ψηφιοποιήσουµε το σύνολο του κράτους, να µπορούν
σχεδόν τα πάντα να γίνουν από το σπίτι µας ή από τη δουλειά
µας. 

Αλλά υπό αυτήν την έννοια νοµίζω ότι αυτό είναι που έρχεται,
αν θέλετε, να θεµελιώσει και το πνεύµα αυτής της συζήτησης.
Ανέφερα πριν ότι οι εκλογές αφορούν το µετά. Το πριν είναι το
κριτήριο της αξιοπιστίας σου όταν συνοµιλείς µε το µετά. Είναι
δηλαδή αυτό το οποίο έρχεται και λέει ότι αυτό το οποίο έρχεσαι
να πεις για τα επόµενα χρόνια είναι αξιόπιστο. 

Νοµίζω λοιπόν ότι µέσα από όλα αυτά τα πεπραγµένα έχει θε-
µελιωθεί η υψηλή αξιοπιστία αυτής της Κυβέρνησης, η υψηλή
αξιοπιστία εν συνόλω της χώρας, διότι υπάρχει ένα εφαρµόσιµο
πρόγραµµα το οποίο έρχεται να θεµελιώσει την εµπιστοσύνη του
ελληνικού λαού και στο πρόσωπο του Πρωθυπουργού και γενι-
κότερα στην Κυβέρνηση. 

Εδώ λοιπόν είναι το µεγάλο δίληµµα. Η Κυβέρνηση ή η Αντιπο-
λίτευση είναι αυτή η οποία συνοµιλεί µε τις δυνατότητες της
χώρας; Ποιος από τους δύο συνοµιλεί µε τις δυνατότητες και
ποιος µε τους φόβους; Ποια πολιτική διχάζει και ποια ενώνει τον
ελληνικό λαό; Ποια Κυβέρνηση δηµιουργεί κρίσεις εκεί που δεν
υπήρχαν και ποια διαχειρίζεται εξωγενείς κρίσεις, οι οποίες
ήρθαν στο δρόµο της και µάλιστα τις διαχειρίζεται επιτυχηµένα;
Η αντιπαράθεση αφορά το µέλλον και πρέπει να διεξαχθεί µε το
λεξιλόγιο του µέλλοντος, τα συµφραζόµενα του µέλλοντος το
είναι του µέλλοντος και όχι το παρελθόν. 

Και σε αυτό το πλαίσιο η συνωµοσιολογία διαβρώνει τη δηµο-
κρατία. Η τοξικότητα υπονοµεύει τους θεσµούς και η υποκρισία
πλήττει την εµπιστοσύνη στην πολιτική περαιτέρω. Και ακριβώς
γι’ αυτό τον λόγο το σύνολο της κυβερνητικής πρότασης και το
πνεύµα της συζήτησης της πρότασης µοµφής πρέπει να αφορά
εν τέλει αυτό, το δάσος, το πού πάµε, το ποιοι είµαστε, από πού
ερχόµαστε και πού πάµε. Και ακριβώς αυτό θα είναι και το
πνεύµα της δηµόσιας συζήτησης η οποία θα διεξαχθεί στον
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δρόµο για τις εκλογές. 
Η Κυβέρνηση αυτή έχει αποδείξει ότι µπορεί και να λύσει εκ-

κρεµότητες οι οποίες χρόνιζαν για πάρα πολλά χρόνια και από
την άλλη να διαχειριστεί εξωγενείς κρίσεις. Και κυρίως έχει δείξει
ότι µπορεί να µαθαίνει και από τις δικές της αστοχίες οι οποίες
εκ των πραγµάτων συντελούνται στους δρόµους κατά την πορεία
των πεπραγµένων της. Αλλά όπως είπε ο Πρωθυπουργός -και νο-
µίζω ότι αυτό αντανακλά και τις πεποιθήσεις των περισσότερων
από εµάς- είναι πολύ καλύτερο να έχεις µία κυβέρνηση η οποία
κάνει λάθη και µαθαίνει από αυτά από µία λάθος κυβέρνηση. Και
ακριβώς γι’ αυτό τον λόγο σας καλώ στο πνεύµα αυτών να στη-
ρίξετε την Κυβέρνηση. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ο κ. Σκουρλέτης θέ-
λει να κάνει χρήση της πρώτης τρίλεπτης παρέµβασής του.

Ορίστε, κύριε Σκουρλέτη, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε και καληµέρα.
Κύριε Υπουργέ είστε πράγµατι σε ένα νευραλγικό πόστο µε

βάση πια τη ζωή µας και έτσι όπως αυτή οργανώνεται. Μου κάνει
εντύπωση όταν στο επίκεντρο αυτής της συζήτησης αντιλαµβά-
νεστε ότι είναι τα ζητήµατα που σχετίζονται µε κακόβουλα λογι-
σµικά, µε παρακολουθήσεις και νέες τεχνολογίες και το ξεπετάτε
έτσι λέγοντας για συνωµοσιολογία. Αλήθεια, θα έλεγα, εσείς απέ-
ναντι στα αδιάσειστα στοιχεία που κατέθεσε η ανεξάρτητη αρχή
και λένε ότι υπήρξαν παρακολουθήσεις συναδέλφων σας Υπουρ-
γών, του Αρχηγού του Στρατού, έχετε να πείτε κάτι ή θα συνεχί-
σει αυτό το γαϊτανάκι του στρουθοκαµηλισµού ότι δεν λέω
τίποτα, πετάω την µπάλα έξω; 

Είναι απαράδεκτη η τακτική που ακολουθείτε. Απαξιώνει τη συ-
ζήτηση και στρέφει την πλάτη στα αµείλικτα ερωτήµατα του ελ-
ληνικού λαού. Τι γίνεται µε τη δηµοκρατία; Τι γίνεται µε το κράτος
δικαίου; Θα µας πείτε εσείς για την «MAJORITAS», που είχατε
πάει και είχατε µιλήσει στο συνέδριο; Θα µας πείτε για εκείνη την
εταιρεία η οποία επεξεργάζεται όχι µε νόµιµο τρόπο τα προσω-
πικά µας δεδοµένα, αξιοποιώντας και υιοθετώντας µεθόδους
Τραµπ για να χειραγωγήσει το εκλογικό σώµα; Έχετε την ανάγκη
να απαντήσετε για όλα αυτά; Για αυτό το πολλαπλό σύστηµα πα-
ρακολουθήσεων από την ΕΥΠ, από το «Predator», από την «MA-
JORITAS», που οδηγούν πια σε ένα καθεστώς Μητσοτάκη που
ισοδυναµεί µε µια κατασκοπευτική δηµοκρατία; Παντού κατάσκο-
ποι, παντού παρακολουθήσεις! Αυτά είναι τα αµείλικτα ερωτή-
µατα.

Αν αρέσκεστε σε συγκρίσεις, τις συγκρίσεις να µάθετε να τις
κάνετε συνολικά. Να µιλήσουµε πριν από το 2015. Να µιλήσουµε
πώς ο Κυριάκος Μητσοτάκης ως Υπουργός Διοικητικής Ανασυ-
γκρότησης απέλυσε ανθρώπους, έκλεισε µονάδες υγείας, έστει-
λε σε αναστολή ανθρώπους. Μίλησε –προσέξτε- για υπονοµευ-
µένη αξιολόγηση δηµοσίων υπαλλήλων λέγοντας ότι το 20% µε
25% εκ των προτέρων, για να ικανοποιήσουµε τις µνηµονιακές
απαιτήσεις, θα βγουν άχρηστοι και θα τεθούν σε διαθεσιµότητα.
Να µιλήσουµε για το 25% της απώλειας εισοδήµατος!

Και µη µου µιλάτε για τη διετία που δεν είχατε Σύµφωνο Στα-
θερότητας. Μη µιλάτε για ρεκόρ εξαγωγών. Κοιτάξτε τα στοιχεία
του 2017 εισαγωγών και επενδύσεων. Κοιτάξτε τα στοιχεία ξένων
επενδύσεων του 2017 και του 2018. Αυτά πρέπει να κοιτάξετε.

Να δούµε πού πήγαν τα 50 δισεκατοµµύρια που δανειστήκατε
χωρίς να υπάρχει ο βραχνάς του Συµφώνου Σταθερότητας.
Πήγαν σε απευθείας αναθέσεις; Ποιο είναι το µερίδιο της αµοι-
βής της εργασίας αυτά τα δύο χρόνια της µεγέθυνσης; Σταθερό
και µικρότερο απ’ ότι τα προηγούµενα χρόνια. Γιατί συµπιέζετε
τον κόσµο που εξαρτάται από την εργασία του, τον αυτοαπασχο-
λούµενο υπέρ των λίγων και των ισχυρών. Αυτό είναι το αποτύ-
πωµα πια της πολιτικής σας στο πλαίσιο της ενεργειακής κρίσης,
της κρίσης ακρίβειας. Αν θέλετε λοιπόν να κάνετε συγκρίσεις να
τις κάνετε συνολικά και όχι επιλεκτικά.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Θα απαντήσει ο Υ-

πουργός.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας και Ψη-
φιακής Διακυβέρνησης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε Σκουρλέτη, δεν µιλάω τυχαία για συνωµοσιολογία διότι
αυτό το οποίο µόλις υπαινιχθήκατε είναι βαθιά συνωµοσιολογικό.
Αναφέρατε ότι αξιοποιούν διάφορες εταιρείες δεδοµένα του
gov.gr. 

Πρώτη παρατήρηση, το gov.gr δεν έχει δεδοµένα. Υπάρχει
αυτή η µικρή τεχνοκρατική λεπτοµέρεια. Δεδοµένα έχουν τα διά-
φορα µητρώα του δηµοσίου, όπως το µητρώο πολιτών του
Υπουργείου Εσωτερικών, το φορολογικό µητρώο, ο ΑΜΚΑ κ.λπ..
Ποιοι χειρίζονται τα µητρώα; Οι δηµόσιοι υπάλληλοι και οι δηµό-
σιοι λειτουργοί. Κατά βάση οι ίδιοι που τα χειρίστηκαν και επί των
ηµερών σας. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Για την «CISCO» θα
µας πείτε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Σας άκουσε σιωπη-
ρός στα όσα του σέρνατε. Μην µιλάτε τώρα.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας και Ψη-
φιακής Διακυβέρνησης): Το να λέτε ότι οι δηµόσιοι λειτουργοί
που χειρίζονται αυτά τα µητρώα τα έχουν εκχωρήσει, είναι βαθιά
προσβλητικό για εκείνους. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Τους προσβάλλετε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Σκουρλέτη,

ούτως ή άλλως δεν γράφεται τίποτα στα Πρακτικά.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας και Ψη-

φιακής Διακυβέρνησης): Κύριε Σκουρλέτη, θα σας απαντήσω
ήρεµα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Σκουρλέτη, δεν

θα σας ξαναδώσω τον λόγο άµα το πάµε έτσι.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας και Ψη-

φιακής Διακυβέρνησης): Άρα οι λειτουργοί διαχειρίζονται τα µη-
τρώα.

Δεύτερον ποιος κανονισµός διέπει τη διαχείριση των µητρώων;
Ο Γενικός Κανονισµός Προστασίας Δεδοµένων που λέγεται
GDPR. Ποια κυβέρνηση εισήγαγε τον Γενικό Κανονισµό Προστα-
σίας Δεδοµένων στο Εθνικό Δίκαιο µε χρόνια καθυστέρηση;
Αυτή. Δεν είχατε εισαγάγει εσείς ως κυβέρνηση τον Γενικό Κα-
νονισµό Προστασίας Δεδοµένων πάνω στον οποίον κάνετε την
κριτική σας. 

Το να επικαλείστε δε ότι κάναµε ταξίδια, το 2018 εγώ να σας
θυµίσω ότι ήµουν διευθυντής ερευνών ενός ανεξάρτητου ερευ-
νητικού οργανισµού και πήγα σε ένα συνέδριο να µιλήσω. Η συ-
νωµοσιολογία πλέον έχει ξεφύγει στο τι συζητάµε και εργα-
λειοποείται µε τον κάθε τρόπο, λάσπη στον ανεµιστήρα. Απλώς
προσοχή γιατί οι ανεµιστήρες ενίοτε γυρίζουν ανάποδα και η
λάσπη εκσφενδονίζεται πίσω. Όποτε θέλει µια προσοχή σε σχέση
µε το τι λέµε ειδικά όταν διαλέγουµε να κάνουµε προσωπικές επι-
θέσεις. 

Τα δεδοµένα όµως είναι αυτά, δεν αλλάζουν. Τι να κάνουµε;
Τα δεδοµένα είναι εκεί, διέπονται από το GDPR, τα χειρίζονται οι
δηµόσιοι λειτουργοί. Και το ψηφιακό κράτος και η µεγάλη του
συνεισφορά στον ελληνικό λαό φαίνεται σε κάθε δηµοσκόπηση
και όχι µόνο στους ψηφοφόρους µας αλλά και στους δικούς σας.
Φαίνεται παντού γιατί αφορά τον κάθε Έλληνα και την κάθε Ελ-
ληνίδα. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Για ένα λεπτό έχει ζη-

τήσει τον λόγο ο κ. Θεοχάρης.
Ορίστε έχετε τον λόγο.
ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε είναι πα-

ράδοξο. Υποτίθεται ότι συζητάµε σήµερα, επειδή έχει έρθει κα-
βάλα στο άλογο η Αντιπολίτευση έτοιµη να ρίξει την Κυβέρνηση,
την πρόταση δυσπιστίας. Και ακούσαµε έναν Υπουργό να µιλάει
ήρεµος, όπως συνέβη και χθες από την Κοινοβουλευτική µας
Οµάδα και εσάς κύριε Σκουρλέτη να έχετε ένα ύφος αλαλάζον.
Το ίδιο είχαµε χθες µε τον κ. Γεραπετρίτη. Δεν τον αφήνατε να
µιλήσει. Αναρωτιέµαι προς τι όλος αυτός ο εκνευρισµός; Γιατί
συνειδητοποιείτε ότι δεν έχει καµµία πολιτική ουσία η προσπά-
θειά σας και έχει πέσει στο κενό; 

Εάν υπάρχει κάποιος που πρέπει να απολογηθεί είναι ο κ. Τσί-
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πρας ο οποίος χθες έκανε µια ανοίκεια επίθεση σε δικαστικό λει-
τουργό, χωρίς να έχει κανένα στοιχείο, ακριβώς επειδή θέλει να
βαφτίσει τις νόµιµες επισυνδέσεις νοµότυπες, βάζοντας και µε
τα χέρια του τα εισαγωγικά. Κλείνω γιατί δεν θέλω να καταχρα-
στώ τον χρόνο. 

Η παράταξη που αποκατέστησε τη δηµοκρατία στη χώρα δεν
δέχεται µαθήµατα από αυτούς που πρωτοστατούσαν έξω από τη
Βουλή φωνάζοντας πως πρέπει να καεί. Πολύ όψιµα θυµηθήκατε
τη δηµοκρατία κύριε Σκουρλέτη. Εσείς και οι οµοτράπεζοί σας
ήσασταν απ’ έξω και ζητούσατε να καεί η Βουλή!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Να ανακαλέσετε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ειρήνη υµίν. 
ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Πολύ όψιµα θυµηθήκατε

τη δηµοκρατία! Δεν δεχόµαστε µαθήµατα δηµοκρατίας εµείς.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Θεοχάρη εντά-
ξει. Κύριε Σκουρλέτη καθίστε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Να ανακαλέσει, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Σκουρλέτη, θέ-
λετε την δεύτερη τρίλεπτη παρέµβασή σας;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Επί της διαδικασίας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Όχι δεν υπάρχει επί

της διαδικασίας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Υπάρχει θέµα προ-

σβολής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ωραία, θέλετε την

δεύτερη τρίλεπτη;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Απευθύνοµαι σε εσάς

να ζητήσετε από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας Δη-
µοκρατίας να ανακαλέσει…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Είστε παλιός Βουλευ-
τής, κύριε Σκουρλέτη…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Λοιπόν, κύριε Σκουρ-

λέτη, τελεία και παύλα. Μην γράφετε τίποτα απ’ όσα λέει ο κ.
Σκουρλέτης.

Δεν θα κάνουµε σόου εδώ µέσα. Μου λέτε να κάνω εγώ λογο-
κρισία σε συναδέλφους; Θα σας άρεσε να το κάνω αυτό σε εσάς;
Απαντήστε όταν θα έρθει η ώρα σας.

Μην γράφετε τίποτα απ’ όσα λέει ο κ. Σκουρλέτης. Ήµαρτον.
Πολιτική τοποθέτηση έκανε. Δεν θα του βάλουµε και λουκέτο στο
στόµα!

Τον λόγο έχει ο κ. Ζαχαριάδης.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΔΗΣ: Κύριε Θεοχάρη δεν ξέρω σε

ποιο κόµµα ήσασταν στην περίοδο στην οποία αναφέρεστε, πά-
ντως θέλω να σας θυµίσω δύο πράγµατα. Πρώτον το κόµµα το
οποίο είστε σήµερα, εκείνη την περίοδο είχε ανθρώπους στις
πλατείες. Δεύτερον το κόµµα στο οποίο είστε σήµερα και έγινε
µετά Κυβέρνηση και αν θυµάµαι καλά ήσασταν ανεξάρτητος Γε-
νικός Γραµµατέας Δηµοσίων Εσόδων συνοµιλούσε σε κάτι δια-
δρόµους εδώ πέρα µε τον κ. Μπαλτάκο. Άρα εµείς ξέρουµε πάρα
πολύ καλά και ποιοι είµαστε και από πού ερχόµαστε. 

Επίσης µάλλον δεν ήσασταν χθες στην Αίθουσα, διότι όσες πο-
λιτικές διαφωνίες και να έχουµε ο κ. Γεωργιάδης χθες δεν ήταν
ήρεµος. Πώς να το κάνουµε; 

Κύριε Χατζηδάκη ήρθατε στην Αίθουσα. Και πραγµατικά θέλω
να ακούσω την τοποθέτησή σας. Σας παρακολουθούσε η ΕΥΠ.
Σας παρακολουθούσε ο φίλος σας που σας ξέρει τριάντα χρόνια
και σας εµπιστεύεται. Αυτός ο οποίος δήλωνε από αυτό το Βήµα
εδώ στις 8 Δεκεµβρίου ότι πώς είναι δυνατόν να σας παρακολου-
θούσε. Δηλαδή πέρα από την πολιτική, πέρα από τις διαφωνίες,
πέρα από τις διαδροµές, τις απόψεις, υπάρχει και ένα άλλο πρά-
γµα, η αξιοπρέπεια. Και αν ο κ. Μητσοτάκης έχει χάσει κάθε ίχνος
αξιοπρέπειας του, εγώ πιστεύω ότι εσείς δεν το έχετε χάσει. Και
έχετε µία ευκαιρία εδώ από το Βήµα να µιλήσετε για αυτά τα θέ-
µατα µε αξιοπρέπεια.

Λέει ο κ. Θεοχάρης ότι ο ΣΥΡΙΖΑ θα µας σαρώσει, η Κοινοβου-
λευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας είναι έτοιµη να αντικρού-
σει την επίθεση κ.λπ.. Από τη δύναµη των εκατόν πενήντα έξι
Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας, θα τοποθετηθούν στην Ολο-

µέλεια ογδόντα τρεις. Από τη δύναµη των ογδόντα οκτώ Βουλευ-
τών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ θα τοποθετηθούν
στην Ολοµέλεια εξήντα εννέα. Καταλάβατε τώρα γιατί χθες έκα-
ναν πέντε ώρες να γράψουν έναν κατάλογο µε διακόσια ονόµατα;
Δηλαδή, εν πάση περιπτώσει όσο άριστος και να είσαι, δεν χρει-
άζεσαι πέντε ώρες για να γράψεις έναν κατάλογο µε διακόσια
ονόµατα. Τόσο καλοδεχούµενοι, κύριε Γεραπετρίτη, που παρα-
κολουθείτε από το γραφείο σας τη συνεδρίαση, ήταν η πρόταση
του ΣΥΡΙΖΑ, που δεν µπορέσαµε ούτε τους Βουλευτές σας να
βάλετε να µιλήσουν στη διαδικασία. Και επιλέξατε ποιον; Τον φω-
νακλά τον κ. Γεωργιάδη! Και αυτό είναι το προφίλ του κόµµατος
σήµερα. Είναι αυτό κέντρο; Είναι αυτό Ευρώπη; Είναι αυτό φιλε-
λεύθερη παράταξη; 

Λοιπόν θυµάστε το αγαπηµένο σας σύνθηµα την περίοδο που
ήσασταν στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση; Ακούστε τώρα για τα
δικά σας. Μπορείς να παρακολουθείς λίγους για πολύ. Μπορείς
να παρακολουθείς πολλούς για λίγο αλλά δεν µπορείς να παρα-
κολουθείς τους πάντες για πάντα. Τι λέγατε στην αρχή; Τα δια-
ψεύδατε όλα, δεν έχει γίνει τίποτα. Μετά αναγκαστήκατε να
παραδεχτείτε τα του Ανδρουλάκη, Κουκάκη. Μετά συκοφαντού-
σατε την ερευνητική δηµοσιογραφία, την «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ», «ΤΟ
ΒΗΜΑ», «ΤΑ ΝΕΑ», το «INSIDE STORY», το «REPORTERS UNI-
TED», την «ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ» και φυσικά το αγα-
πηµένο σας «DOCUMENTO».Δεν διαβάζατε τι έγραφε η εφηµε-
ρίδα αλλά ποια ήταν η εφηµερίδα. Και µετά τη «LE MONDE», του
«NEW YORK TIMES», «REUTERS», «FINANCIAL TIMES», «POLIT-
ICO», «GUARDIAN», «WASHINGTON POST», «ECONOMIST».

Μάλιστα µία από τις δικαιολογίες που χρησιµοποιήσατε εκείνη
την περίοδο, για να δείτε πώς συνδέονται µερικά πράγµατα, είναι
ότι οι ανταποκριτές αυτών των εντύπων ήταν άνθρωποι που είχε
τοποθετήσει ο ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό το οποίο είπατε προχθές και για τον
κ. Ράµµο. Όταν η πραγµατικότητα η ειδησεογραφία, η έρευνα,
το ρεπορτάζ, η ανεξάρτητη αρχή ξεσκεπάζει την καµόρα, για την
καµόρα φταίει η πραγµατικότητα. Αµφισβητείτε αυτά που έγιναν;
Πείτε ότι δεν έγιναν. 

Ακούστε τι έχετε πει. Ο κ. Ρωµανός, γραφείο Τύπου της Νέας
Δηµοκρατίας στις 15 Νοέµβρη 2022: «Συγκεκριµένα κέντρα πίσω
από τα αναπόδεικτα δηµοσιεύµατα». Να, λοιπόν αποδείχτηκαν τα
δηµοσιεύµατα. 

Μαξίµου: «Μύθοι του Αισώπου. Τραµπισµός αλα γκρέκα».
Ποιος τα γράφει αυτά; 27 Νοέµβρη 2022 το Μαξίµου. Μύθοι του
Αισώπου, να τα, η ΑΔΑΕ τα λέει. Μαξίµου στις 16 Ιανουαρίου
2023: «Εµείς δεν πήραµε έκθεση της ΕΥΠ για την παρακολού-
θηση του Φλώρου». Δεν πήραν. Ο κ. Μητσοτάκης από το Βήµα
της Βουλής για εσάς, κύριε Χατζηδάκη, και για τον κ. Φλώρο:
«Είναι δυνατόν», λέει, «ποτέ να γνώριζα εγώ ότι παρακολουθού-
νται». Συνέντευξη του κ. Μητσοτάκη στον κ. Χατζηνικολάου µε
ύφος, µε ένταση, µε αγριότητα, «µα, πώς είναι δυνατόν να λέγο-
νται αυτά, ψέµατα, αστήρικτα, ατεκµηρίωτα» κ.λπ.. Όλα λοιπόν
αυτά αποδείχτηκαν! 

Λοιπόν, ανανεώσατε τη θητεία του κ. Φλώρου. Μάθατε γιατί
ήταν υπό παρακολούθηση; Ανανεώσατε τη θητεία κάποιου που
ήταν υπό παρακολούθηση και είναι επιφορτισµένος µε την εδα-
φική ακεραιότητα της χώρας χωρίς να το ξέρετε; Αν το ξέρετε,
πείτε µας πώς το ξέρετε. Αλλά ότι ήταν υπό παρακολούθηση το
ξέρουµε. Θυµάστε τις φαιδρές δικαιολογίες που χρησιµοποι-
ήσατε τις πρώτες µέρες; Οι Ουκρανοί το ζήτησαν, οι Αρµένιοι, οι
Κινέζοι. Μετά βγήκατε και είπατε «αν ήξερα, δεν θα το επέτρεπα».
Ποιος είναι ο κ. Μητσοτάκης ο οποίος αν ήξερε δεν θα επέτρεπε
κάτι νόµιµο; Είναι πάνω από τη νοµιµότητα ο κ. Μητσοτάκης;

Και να ρωτήσω κάτι το οποίο δεν έχει απαντηθεί έξι µήνες;
Εφόσον όλα είναι νόµιµα, εφόσον όλα είναι µε εισαγγελική πα-
ραγγελία, εφόσον δεν έχει γίνει τίποτα µη προβλεπόµενο γιατί
οδηγήθηκε σε παραίτηση ο κ. Δηµητριάδης και ο κ. Κοντολέων;
Εγώ δεν θα δεχόµουν ούτε να µε εξωθήσουν σε παραίτηση ούτε
να παραιτηθώ, αν όλα είχαν γίνει µε το γράµµα της νοµιµότητας.
Αν κάτι έχει γίνει έξω από το γράµµα της νοµιµότητας, πείτε µας
εσείς τι. Τι έγινε λοιπόν και αυτοί οδηγήθηκαν σε παραίτηση;

Εδώ βέβαια φαίνεται ο πολιτικός νανισµός του κ. Μητσοτάκη,
η µικροψυχία του. Έδωσε τον ανιψιό του και τον κολλητό του για
να σωθεί ο ίδιος. Τόσο λίγος είναι, αλλά πρέπει να ξέρει ότι η ευ-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΒ’ - 26 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2023 7017



θύνη είναι προσωπική και αµετάθετη, αντικειµενική και αµεταβί-
βαστη. Η αλήθεια θα λάµψει. 

Πείτε καθαρά, είναι αυτό το οποίο έκανε ο κ. Τσίπρας ή ο κ.
Ράµµος παράνοµο; Αν ναι, πράξτε τα δέοντα για τον Τσίπρα και
για τον Ράµµο. Αφήστε τα µισόλογα. Αυτή είναι η εµπιστοσύνη
σας στις ανεξάρτητες αρχές; Αυτός είναι ο σεβασµός σας στο
Σύνταγµα, στους θεσµούς, στο πολίτευµα; Ότι ο Ράµµος, επειδή
κάνει σωστά τη δουλειά του, είναι ΣΥΡΙΖΑ; Και ο Βενιζέλος είναι
ΣΥΡΙΖΑ, και ο Αλιβιζάτος είναι ΣΥΡΙΖΑ, και ο Κοντιάδης είναι ΣΥ-
ΡΙΖΑ, και ο Σωτηρέλης είναι ΣΥΡΙΖΑ; Αυτοί οι οποίοι κάνουν εκ-
δήλωση «Μένουµε Ευρώπη;» όλοι ξαφνικά µέσα σε ένα από-
γευµα έγιναν συριζαίοι; 

Είναι αυτό εδώ το κόµµα του Κώστα Καραµανλή, ο οποίος
προς τιµήν του -έγινε και ο Καραµανλής ΣΥΡΙΖΑ;- στις 31 Αυγού-
στου στα Ανώγεια είπε -ακούστε τι είπε και δείτε πώς τοποθετεί-
ται- «η επίκληση του απορρήτου υποτάσσεται στην ανάγκη
κάθαρσης του δηµόσιου βίου. Διαύγεια και διαφάνεια είναι θεµε-
λιώδη ζητήµατα για σύννοµο και οµαλό δηµόσιο βίο. Φως λοιπόν,
άπλετο φως».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κλείστε, παρακαλώ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αν έχω µισό

λεπτό ακόµα, κατηγορείτε τον ΣΥΡΙΖΑ µε µία ιστορία για µαύρα
λεφτά κ.λπ.. Ποιοι; Εσείς που χρωστάτε 400 εκατοµµύρια ευρώ
στις τράπεζες. Ποιοι; Εσείς, που έχετε θεσµοθετήσει τη δια-
φθορά µε τις απευθείας αναθέσεις. Εµείς σας απαντάµε ευθέως:
Δεν έχουµε πάρει ούτε ένα σεντ στα κοµµατικά ταµεία. Μηνύσεις
έγιναν και θα γίνουν όπου χρειάζεται. Όλα είναι διαφανή. 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Όχι µη µε ευχαρι-

στείτε. Ολοκληρώστε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΔΗΣ: Αλλά πείτε µου, εσείς, που

χρωστάτε 400 εκατοµµύρια και κάνετε πλουσιοπάροχες εκλογές
µε ανθρώπους να σας συνοδεύουν µε δύο-τρία κινητά, µε κάµε-
ρες, πώς τα κάνετε όλα αυτά; Με τη βουλευτική αποζηµίωση το
κάνετε αυτό; Μπράβο σας, αν το κάνετε µε τη βουλευτική απο-
ζηµίωση. Γνωριζόµαστε σε αυτή την Αίθουσα και µας ξέρει ο ελ-
ληνικός λαός. Είστε υποκριτές!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Επαναλαµβάνω, να
σέβεστε τους συναδέλφους που ακολουθούν, κύριε Ζαχαριάδη.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΔΗΣ: Δεν είχα αντιληφθεί ότι είχα
κάνει αυτή την υπέρβαση, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τον λόγο έχει ο κ. Χα-
τζηδάκης για δέκα λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Υποθέσεων): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, θέλω να είµαι ξεκάθαρος, ποτέ στην προσωπική πολι-
τική µου διαδροµή δεν είχα φανταστεί ότι θα κατατίθεντο µία
πρόταση δυσπιστίας µε επίκεντρο και δική µου παρακολούθηση
από την ΕΥΠ. 

Η υπόθεση αυτή, το έχω υπογραµµίσει, είναι σίγουρα δυσω-
δής. Με βάση αυτά για τα οποία φέρεται να έχει ενηµερωθεί ο
Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης από τον πρόεδρο της
ΑΔΑΕ σε µένα προσωπικά είναι σαφές ότι ορισµένοι πράκτορες
000, για να θυµηθούµε τη γνωστή ελληνική ταινία ή κάποιοι
Κλουζώ, για να θυµηθούµε τον Πίτερ Σέλερς, αποφάσισαν να επι-
δείξουν το αστυνοµικό τους δαιµόνιο και να εξαντλήσουν τη φα-
ντασία τους σε βάρος µου. Σε µένα, που τόσα χρόνια στην
πολιτική µπορεί να έχω κατηγορηθεί για την ιδεολογική µου κα-
τεύθυνση και τις πολιτικές µου επιλογές, αλλά ποτέ ούτε από τον
πιο φανατικό αντίπαλο δεν έχω κατηγορηθεί για την ηθική µου
υπόσταση και την ακεραιότητά µου. Και στη συνέχεια όλη αυτοί
οι Κλουζώ άφησαν να διαρρεύσουν τα αποτελέσµατα των ανήθι-
κων δραστηριοτήτων τους σε εχθρικά προς την Κυβέρνηση µέσα
ενηµέρωσης για λόγους που µόνο την Κυβέρνηση πάντως δεν
εξυπηρετούν. 

Είναι προφανές ότι δεν υπάρχει ούτε ένας Έλληνας που να
έχει ενοχληθεί περισσότερο από µένα για αυτήν την ιστορία. Δεν
έχω να φοβηθώ τίποτα βεβαίως, διότι η πολιτική µου διαδροµή
είναι διαυγής. Όλα αυτά αποδεικνύονται άλλωστε και από τις
ιδιωτικές συνοµιλίες οι οποίες έχουν διαρρεύσει. Ωστόσο, πι-
στέψτε µε, δεν είναι καθόλου ευχάριστο να αισθάνεσαι ότι παρα-

κολουθείται κάθε φράση και κάθε επικοινωνία σου και ότι βρίσκε-
σαι στο στόχαστρο τέτοιων άθλιων µεθοδεύσεων. Γι’ αυτό είµαι
και ο πρώτος που θέλω να διαλευκανθεί από τη δικαιοσύνη αυτή
η υπόθεση, να διαλευκανθεί το ταχύτερο δυνατό, για να µην µέ-
νουν σκιές. Να διαλευκανθεί και να τιµωρηθούν οι υπεύθυνοι
όλων αυτών των απαράδεκτων µεθοδεύσεων. 

Ενώ εγώ λοιπόν ενδιαφέροµαι να διαλευκανθεί αυτή η υπό-
θεση πέρα από τη θεσµική της διάσταση και για βαθιά προσωπι-
κούς λόγους, έχω την εντύπωση ότι ο ΣΥΡΙΖΑ τόσο µε τις κινή-
σεις του των τελευταίων µηνών όσο και µε το περιεχόµενο της
πρότασης δυσπιστίας ενδιαφέρεται πρωτίστως για να ζηµιώσει
και να ρίξει την Κυβέρνηση -δεν το κρύβει άλλωστε- γι’ αυτό στο-
χοποιεί τον Πρωθυπουργό. 

Ο Πρωθυπουργός όµως είναι γνωστό ότι αντέδρασε αµέσως
µε δύο διαφορετικές, αλλά καίριας σηµασίας αποµακρύνσεις,
αυτή του Γενικού Γραµµατέα του Πρωθυπουργού και εκείνη του
διοικητή της ΕΥΠ. Είναι ένας Πρωθυπουργός που έχει επιδείξει
σεβασµό για τους θεσµούς. Κυρίως όµως στην περίπτωσή µου,
και µιλάω ανθρώπινα, είναι ένας Πρωθυπουργός µε τον οποίον
έχουµε επί δεκαετίες κοινή διαδροµή. Δεν είναι µυστικό. Είναι
κάτι που το γνωρίζουν όλοι και γι’ αυτό το λόγο επαναλαµβάνω
ότι είµαι απολύτως πεπεισµένος ότι ο Πρωθυπουργός δεν έχει
προσωπικά καµµία σχέση µε αυτή την υπόθεση. Το λέω και το
υπογραµµίζω ακόµα µια φορά ενώπιον της Βουλής των Ελλήνων.
Άλλωστε αυτή τη δύσοσµη υπόθεση χρησιµοποιούν τώρα κάποιοι
εις βάρος του, εις βάρος κατ’ εξοχήν του ίδιου του κ. Μητσοτάκη. 

Τίθεται βέβαια και ένα ζήτηµα συνεχώς σε σχέση µε αυτή την
πρόταση δυσπιστίας. Ποιος είναι αυτός που επικρίνει; Ποιος είναι
που παραδίδει σήµερα ακόµα και µαθήµατα πολιτικής αξιοπρέ-
πειας; Ποιος είναι αυτός που παριστάνει τον εισαγγελέα; Το
έχετε ήδη ακούσει από τους συναδέλφους της Νέας Δηµοκρα-
τίας. Έχετε ακούσει για τα δύο ειδικά δικαστήρια που και αυτή
την ώρα έχει το κόµµα του ΣΥΡΙΖΑ στην πλάτη. Έχετε ακούσει
για τον Μάξιµο Σαράφη και όσα αποκαλύφθηκαν τις τελευταίες
µέρες. Έχετε ακούσει ότι έχετε πει τα πάντα και έχετε κάνει τα
αντίθετά τους στη συνέχεια, παραδίδοντας όµως συνεχώς µαθή-
µατα πολιτικής αξιοπρέπειας. Έχετε ακούσει για υποκλοπές που
βεβαιωµένα σε κάποιες περιπτώσεις γίνονταν σε βάρος δικών
σας Υπουργών επί ΣΥΡΙΖΑ. Εσείς, που σήµερα εξεγείρεστε! Τα
προσυπογράφω, αλλά δεν θέλω να οξύνω περισσότερο το κλίµα.
Πολύ περισσότερο που η θέση µου είναι ιδιαίτερη σε αυτήν εδώ
τη συζήτηση. 

Θέλω όµως να πω ξεκάθαρα τη γνώµη µου. Κανείς δεν µπορεί
να στερήσει φυσικά το δικαίωµα από την Αντιπολίτευση να ελέγ-
ξει αυστηρά την Κυβέρνηση, την κάθε κυβέρνηση. Ωστόσο, η το-
ξική και εµπαθής αντιπολίτευση, που ασκεί µονίµως ο ΣΥΡΙΖΑ,
αλλά ακόµη περισσότερο τους τελευταίους µήνες ζηµιώνει τη
χώρα και τις προοπτικές της. Μια χώρα που πέρασε µια δεκαετία
πρωτοφανούς κρίσης τις συνέπειες της οποίας η Κυβέρνηση
αυτή, η Κυβέρνηση Μητσοτάκη, ξεκίνησε από την πρώτη µέρα
της διακυβέρνησής της να αντιµετωπίζει αποφασιστικά και µε
σχέδιο. 

Αυτή η Κυβέρνηση κράτησε σταθερά το τιµόνι της χώρας µέσα
σε δύσκολες συγκυρίες: κορωνοϊός, προκλητικότητα της Τουρ-
κίας, διεθνής ενεργειακή κρίση. Αυτή η Κυβέρνηση ενίσχυσε τη
γεωπολιτική θέση της χώρας και θωράκισε την άµυνά της. Κάνει
την Ελλάδα κάθε µέρα πιο δυνατή. Αυτή η Κυβέρνηση, τιµώντας
τις δεσµεύσεις της, µείωσε τη φορολογία και τις ασφαλιστικές
εισφορές. Ή µήπως δεν ισχύει κι αυτό; Αυτή η Κυβέρνηση αύ-
ξησε σηµαντικά τις επενδύσεις και τις εξαγωγές. Αυτή η Κυβέρ-
νηση µείωσε την ανεργία από το 17,5%, που την παρέλαβε από
τον ΣΥΡΙΖΑ, στο 11,4%, πάνω από έξι µονάδες. Αυτή η Κυβέρ-
νηση δηµιούργησε από το 2019 έως σήµερα διακόσιες εξήντα
τρεις χιλιάδες επιπλέον θέσεις εργασίας. Αυτή η Κυβέρνηση αύ-
ξησε τον κατώτατο µισθό από 650 ευρώ, που τον παρέλαβε από
τον ΣΥΡΙΖΑ, στα 713 ευρώ και ετοιµάζεται σε µερικές µέρες να
τον αυξήσει ακόµη περισσότερο. Αυτή η Κυβέρνηση θέσπισε τα
ψηφιακά κέντρα πιστοποίησης αναπηρίας, την ψηφιακή κάρτα
αναπηρίας και ετοιµάζεται να εφαρµόσει τον προσωπικό βοηθό
για τους ανάπηρους. Αυτή η Κυβέρνηση διεύρυνε τις γονικές
άδειες και µε µέτρα για την οικογένεια και την ισότητα των φύλων
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που υιοθέτησε οδήγησε να γίνει η Ελλάδα µια από τις δώδεκα
χώρες, σύµφωνα µε την Παγκόσµια Τράπεζα, σε όλο τον πλανήτη
που έχουν πλήρη κατοχύρωση της νοµικής ισότητας των φύλων. 

Αυτή η Κυβέρνηση µε µια σειρά άλλων θετικών µέτρων για
τους συνταξιούχους, που διόρθωσαν αδικίες του νόµου Κατρού-
γκαλου, ξεπαγώνει αυτές τις µέρες, µετά από δώδεκα χρόνια, τις
συντάξεις. Αυτή η Κυβέρνηση αντιµετώπισε αποτελεσµατικά τα
βουνά των εκκρεµών συντάξεων που κληρονόµησε, εκδίδοντας
µισό εκατοµµύριο κύριες συντάξεις µόνο την τελευταία διετία και
κατόρθωσε για τις καινούργιες αιτήσεις για συνταξιούχους που
θέλουν τώρα να πάρουν τη σύνταξή τους οι συντάξεις να εκδί-
δονται σε εξήντα µέρες ενώ στη Γερµανία σε εβδοµήντα τέσσε-
ρις. 

Δεν ισχυρίστηκε ποτέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι είµα-
στε µία Κυβέρνηση αλάθητων, αυτά είναι προνόµια άλλων. Κλα-
σική περίπτωση λάθους είναι το θέµα για το οποίο συζητάµε. Το
ισοζύγιο όµως της Κυβέρνησης είναι κάτι παραπάνω από θετικό.
Αυτή η Κυβέρνηση πήγε τη χώρα µπροστά και είναι η µόνη που
µπορεί να της εξασφαλίσει στην παρούσα συγκυρία σταθερή πο-
ρεία και σύγχρονη προοπτική. Το αναγνωρίζουν οι πολίτες, που
έχουν όλη την εικόνα και οι οποίοι παρά την κριτική σας σταθερά
επιλέγουν τη Νέα Δηµοκρατία ως επιλογή τους στις επόµενες
εκλογές. Αυτό συµβαίνει διότι απέναντί µας έχουµε ένα κόµµα
που επιδιώκει αµετανόητο να επανέλθει στην εξουσία µε τις ίδιες
απόψεις, µε τις ίδιες πολιτικές-θεατρικές παραστάσεις, µε τα ίδια
αραχνιασµένα δόγµατα. Να επανέλθει µέσα από µια ακραία,
εµπαθή αντιπολίτευση και µια βλαπτική για τη χώρα τοξικότητα. 

Οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας λοιπόν θα απορρίψουµε
την πρόταση δυσπιστίας. Τόσο τα δόγµατα του ΣΥΡΙΖΑ όσο και
η ακυβερνησία θα αποτελούσαν σοβαρό πλήγµα για τον τόπο.
Θα προχωρήσουµε µπροστά µε σοβαρότητα και αίσθηµα ευθύ-
νης, µε επίγνωση ασφαλώς των όποιων λαθών µας, αλλά και µε
συναίσθηση της ιστορικότητας των στιγµών. Είναι υποχρέωσή
µας απέναντι στους Έλληνες, υποχρέωσή µας απέναντι στην πα-
τρίδα µας. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ
τον λόγο για δύο λεπτά. Το ένα από τα δύο δίλεπτα που δικαιού-
µαι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τον λόγο έχει ο κ.
Σκουρλέτης για τρία λεπτά. Σας υπενθυµίζω ότι µέχρι το βράδυ
θα έχετε µόνο µία φορά δικαίωµα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Καλά κάνετε και το
υπενθυµίζετε, κύριε Πρόεδρε. Ειλικρινά δεν θα ήθελα να κάνω
τόσο σύντοµα τη χρήση αυτή, αλλά αντιλαµβάνεστε ότι η παρου-
σία του κ. Χατζηδάκη, ο οποίος είναι στο επίκεντρο αυτού του
πολιτικού σκανδάλου των παρακολουθήσεων, µε αναγκάζει να
κάνω κάτι τέτοιο. 

Εγώ άκουσα τον κ. Χατζηδάκη. Αντιλαµβάνοµαι την άβολη
θέση στην οποία βρίσκεται. Ο ίδιος οµολόγησε ότι αισθάνεται
άβολα όταν τελικά παραδέχεται ότι γνωρίζει ότι τον παρακολου-
θούσαν, το είπε πριν από λίγο. Μάλιστα είπε ότι θέλει να διαλευ-
κανθεί αυτή η υπόθεση. 

Κύριε Χατζηδάκη, θα προσφύγετε στη δικαιοσύνη για να δια-
λευκανθεί αυτή η υπόθεση; Θα πάτε στη δικαιοσύνη να µάθετε
τον πράκτορα 000 που το άλλο του όνοµα είναι Κυριάκος Μητσο-
τάκης; Μήπως είναι πολύ δίπλα σας; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ειλικρινά απορώ µε πόση άνεση καταλήξατε στο να λέτε ότι

εσείς προσωπικά, γιατί οι υπόλοιποι ας κάνουν ότι θέλουν, θα κα-
ταψηφίσετε την πρόταση δυσπιστίας. Δεν υπάρχει η έννοια της
πολιτικής αξιοπρέπειας; Τουλάχιστον αποχωρήστε, µη συµµετά-
σχετε, για να µη ληφθεί ότι υπονοµεύετε την κυβερνητική πλει-
οψηφία. Αλλά, τελικά εσείς αποδεδειγµένα µε βάση τα πορίσ-
µατα της ΑΔΑΕ ήσασταν υπ’ αριθµόν ένας στόχος. Και πότε ήσα-
σταν; Όχι τώρα, που είσαστε στο Υπουργείο Εργασίας. Εδώ για
την Κυβέρνησή σας τα εργασιακά θέµατα είναι χαµηλής πολιτι-
κής. Όταν ήσασταν στο Υπουργείο Ενέργειας, τότε που συζητιό-
ταν αν η «CVC» θα πάρει µέρος της ΔΕΗ, αν η «MACQUIRE» θα
πάρει τον ΔΕΔΔΗΕ, αν θα ιδιωτικοποιηθούν τα δίκτυα φυσικού

αερίου. Είναι µεγάλα deals και θέλανε λοιπόν να γνωρίζουν κάθε
προσωπική σας λεπτοµέρεια, για να είστε χειραγωγήσιµος, όµη-
ρος για να σας επιβάλλουν λύσεις. Ποιος; Το περιβάλλον Μητσο-
τάκη! Αυτό λοιπόν είναι το επιτελικό παρακράτος Μητσοτάκη!
Αυτό είναι το επιτελικό καθεστώς Μητσοτάκη! 

Αυτά δεν θέλετε να ακουστούν το τριήµερο. Γι’ αυτό µάλιστα
ακολουθείτε και µια πολιτική ξεπέτας αυτής της διαδικασίας, βά-
ζοντας τους Βουλευτές, προσβάλλοντάς τους, να µιλάνε στη
1.00’, στις 2.00’και στις 3.00’ τα ξηµερώµατα. Όχι όµως, ο κόσµος
θα µάθει, θα ακούσει και θα βγάλει τα συµπεράσµατά του. 

Και ένα τελευταίο, επειδή αναφερθήκατε στις συντάξεις, ξεχά-
σατε να µας θυµίσετε για τις δώδεκα συνεχείς µειώσεις που οι
κυβερνήσεις κάνανε στους συνταξιούχους και είχαν σαν αποτέ-
λεσµα να χάσουν τους 40% µε 45% της κύριας σύνταξής τους το
2010 µε 2015. Ναι ή όχι; Δεν το γνωρίζετε; Κύριε Υπουργέ, ζητή-
στε να σας τα δώσουν από το Υπουργείο, οι υπάλληλοι τα έχουν
όλα αυτά τα στοιχεία. 

Τώρα καταλαβαίνω και ολοκληρώνω -αυτό αφορά τον διπλανό
σας, τον κ. Πιερρακάκη- γιατί ενώ από τον Μάρτιο του 2021
υπάρχει µια πρόβλεψη η ΑΔΑΕ να κατέχει κρυπτογραφηµένο αρ-
χείο έτσι ώστε να µην καταφεύγει στους παρόχους για να παίρνει
στοιχεία, ο κύριος Πιερρακάκης και ο κ. Τσιάρας εδώ και είκοσι
µήνες αρνούνται να υπογράψουν την ΚΥΑ.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Βεβαίως θα δώσω τον
λόγο στον κ. Χατζηδάκη για την απάντηση. Πάντως να πω κάτι,
επειδή εδώ βλέπω τους συναδέλφους της Νέας Δηµοκρατίας και
είµαι ο παλαιότερος όλων και τον κ. Χατζηδάκη τον ξέρω από
τότε που ήταν στην ΟΝΝΕΔ, δεν υπήρξε ποτέ στη ζωή του χει-
ραγωγήσιµος.

Κύριε Υπουργέ, ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Εργασίας και

Κοινωνικών Υποθέσεων): Κύριε Πρόεδρε, πρώτα απ’ όλα ευχα-
ριστώ για την τιµητική σας αναφορά σε µένα. 

Δεύτερον, απαντώντας στον κ. Σκουρλέτη, ρωτάει αν θα πάµε
στη δικαιοσύνη. Μα, η δικαιοσύνη, δεν ξέρω αν το γνωρίζετε, διε-
ρευνά ήδη την υπόθεση. Δεν υπάρχει κανένας λόγος να πάµε να
κρούσουµε ανοιχτές θύρες. Εποµένως δεν θα περίµενα ένα τέ-
τοιο ερώτηµα από τη δική σας πλευρά.

Δεύτερον, σε σχέση µε το ποια θέµατα ήταν εκκρεµή στο
Υπουργείο Ενέργειας, ήταν µια σειρά από θέµατα τα οποία χει-
ρίστηκα προφανώς µε απόλυτη διαφάνεια, όπως κάνω πάντα,
γιατί έχω υπηρετήσει τρεις διαφορετικούς Πρωθυπουργούς µε
απόλυτη γνώση όλων των βασικών θεµάτων από την πλευρά των
Πρωθυπουργών και αυτό ισχύει προφανώς και πολύ περισσό-
τερο για τον Κυριάκο Μητσοτάκη, µε τον οποίον έχουµε και αυτήν
την επαφή εδώ και δεκαετίες, όπως σηµείωσα προηγουµένως.
Επισηµαίνω για ακόµα µια φορά ότι οι ίδιοι οι διάλογοι, οι οποίοι
ήρθαν στη δηµοσιότητα, αποδεικνύουν του λόγου το αληθές. Τι
επιµένετε σε αυτό το θέµα; 

Θα σταθώ λίγο περισσότερο στο ζήτηµα της αξιοπρέπειας. Ξέ-
ρετε, είναι ένα βαθιά προσωπικό θέµα η αξιοπρέπεια και επειδή
τη χρησιµοποιείτε αυτήν τη λέξη, θα ήθελα να σας ρωτήσω ποιος
µιλάει για πολιτική αξιοπρέπεια. Ο ΣΥΡΙΖΑ που η αναξιοπιστία του
έχει καταστεί διεθνές ανέκδοτο; Ο ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος µέχρι πριν
από µερικούς µήνες έκανε «σηµαία» της αντιπολίτευσής του τη
δήθεν «νεκρή Μαρία» στον Έβρο και σήµερα δεν τολµάτε, στο
πλαίσιο αυτής της περιβόητης αξιοπρέπειάς σας, να ζητήσετε
ούτε µια συγγνώµη; Ο ΣΥΡΙΖΑ µιλάει για αξιοπρέπεια, που αυτήν
την περίοδο έχετε δύο ειδικά δικαστήρια στις πλάτες σας και που
το κόµµα σας κατηγορείται ότι θα αποφανθεί η δικαιοσύνη για
σακούλες µε «µαύρα» χρήµατα; Εσείς παραδίδετε µαθήµατα πο-
λιτικής αξιοπρέπειας στην Κυβέρνηση; Ήµουν προσεκτικός στην
πρωτολογία µου, αλλά εν πάση περιπτώσει και η υποµονή έχει
τα όριά της. Παραδίδετε εσείς µαθήµατα σοβαρότητας, αξιοπι-
στίας και αξιοπρέπειας στην Κυβέρνηση και σε εµένα; Ε, όχι. Μα-
θήµατα από εσάς ειδικά δεν δέχοµαι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Απαντήσατε. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Εργασίας και
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Κοινωνικών Υποθέσεων): Θέλω να κλείσω, κύριε Πρόεδρε, µε
µια αναφορά για τις συντάξεις. Νοµίζω ότι ήταν παραπάνω από
ατυχής η αναφορά του κυρίου Σκουρλέτη, ειδικά σήµερα που
µετά από δώδεκα χρόνια «ξεπαγώνουν» οι συντάξεις των συντα-
ξιούχων, όταν µάλιστα πρωτύτερα έχουν δοθεί αυξήσεις ήδη από
τον νόµο Βρούτση, νόµος που διόρθωσε ακραίες αδικίες του
νόµου Κατρούγκαλου για τους εργαζόµενους και τους συνταξι-
ούχους µε πάνω από τριάντα χρόνια ασφαλιστικό βίο, για εκεί-
νους που είχαν κύρια και επικουρική σύνταξη και που τους
βάλατε ένα συγκεκριµένο πλαφόν κ.λπ.. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Χατζηδάκη,
κλείστε, παρακαλώ. Δεν θα κάνουµε τώρα απολογισµό των πε-
πραγµένων για τις συντάξεις.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Υποθέσεων): Εποµένως, θα περίµενα το κόµµα που
ψήφισε τον νόµο Κατρούγκαλου, το κόµµα που από το 2015
µέχρι το 2019 έκανε δεκαεπτά διαφορετικές περικοπές στους συ-
νταξιούχους, σήµερα να είχε, αν µη τι άλλο, ένα αίσθηµα ντρο-
πής.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Θα πάµε πολύ «σφι-
χτά» τώρα, διότι βλέπω ότι οι συνάδελφοι δεν θα µιλήσουν. Πα-
ρακαλώ και τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους να το σέβο-
νται αυτό. Απευθύνοµαι σε όλα τα κόµµατα.

Έχει γίνει αµοιβαία µετάθεση µεταξύ της κ. Παπαδηµητρίου
και του κ. Παππά. Το λέω για να µην πείτε ότι άλλαξα τη σειρά.
Μετά θα µιλήσουν ο κ. Κεγκέρογλου και ο κ. Καραθανασόπουλος
που σπανιότατα κάνει αίτηµα του ΚΚΕ για κάποια διευκόλυνση.
Έχει παρακαλέσει, γιατί πρέπει ο κ. Μαρίνος πριν τις έντεκα να
φύγει. Θα µου επιτρέψετε να τον προτάξω. Είναι µετά από δύο
συναδέλφους. Ύστερα θα µιλήσει ο κ. Μηταράκης που θα είναι
ενδιαφέρουσα η τοποθέτησή του, µιας και ακούω συνεχώς να
τον αναφέρετε.

Κύριε Παππά, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχουν

φορές που τα παιχνίδια της ιστορίας έχουν τη δική τους σηµει-
ολογία. Σαν σήµερα περίπου τέτοια ώρα πριν από οκτώ χρόνια
ξηµέρωνε η αρχή των πιο σκοτεινών στιγµών µετά τη νίκη του ΣΥ-
ΡΙΖΑ στις εκλογές του 2015. Τέτοια ώρα πριν από οκτώ χρόνια
δεν ξέρω αν είχατε συνέλθει από τα τσάµικα και τα γλέντια της
προηγούµενης νύχτας. Αφού παίξατε µε τον θεσµό του Προ-
έδρου της Δηµοκρατίας, σταθήκατε στην ίδια όχθη του ποταµού
µε τη Χρυσή Αυγή και ρίξατε την κυβέρνηση του Αντώνη Σαµαρά
και σχηµατίσατε µε το λαϊκίστικο µόρφωµα των ΑΝΕΛ την πιο επι-
κίνδυνη κυβέρνηση της µεταπολίτευσης. Χθες µάλιστα ο κ. Φίλης
εδώ θύµισε τη θλιβερή επέτειο, για την οποία προφανώς είναι πε-
ρήφανος. Ο καθένας βέβαια µπορεί να επιλέγει ελεύθερα το για
τι πράγµα νιώθει υπερήφανος. 

Οι παραλληλισµοί είναι ανατριχιαστικοί, όµως. Όπως πριν από
οκτώ χρόνια αναλάβατε την εξουσία µε ψέµατα και λαϊκισµό, µε
τη χθεσινή πρόταση δυσπιστίας επιχειρείτε πάλι µε ψέµατα και
λαϊκισµό να ρίξετε την Κυβέρνηση. Είναι σοκαριστικό το ότι δεν
διστάζετε να εκµεταλλευτείτε και να εργαλειοποιήσετε µια κορυ-
φαία κοινοβουλευτική διαδικασία, όπως κάνατε τότε µε έναν πο-
λιτειακό θεσµό. 

Ξέρετε, όµως, γιατί το κάνετε; Διότι έχετε συνηθίσει να κινείστε
µε αυτόν τον τρόπο, να κινείστε στο σκοτάδι, να νιώθετε άνετα
στις σκιές, να θέλετε να τραβάτε την πατρίδα µας πίσω από το
φως, να χρησιµοποιείτε ρυπαρά δίκτυα, όπως τα είπε ο Πρό-
εδρός σας, µε µεγάλη άνεση. Το κάνατε µε µεγάλη επιµέλεια
όταν ήσασταν κυβέρνηση και συνεχίζετε και τώρα σαν Αντιπολί-
τευση.

Σας υπενθυµίζω όσα πιστεύετε ότι έχουµε ξεχάσει εµείς και ο
ελληνικός λαός: Capital controls, κλειστές τράπεζες, δηµοψήφι-
σµα-παρωδία, είκοσι εννέα νέοι φόροι και αυξήσεις υφιστάµενων
φόρων, χαµηλότερος µέσος ρυθµός ανάπτυξης ανάµεσα στις εί-
κοσι επτά χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Την περίοδο που γί-
νονταν οι µεγαλύτερες επενδύσεις στον πλανήτη, εσείς εδώ
σηκώσατε το µεγαλύτερο τείχος για να µη γίνει ούτε µία επέν-

δυση στην πατρίδα µας και παράλληλα έτσι διαλύσατε την οικο-
νοµία, την κοινωνία και καταστρέψατε τη µεσαία τάξη. 

Και για να µην ξεχνιόµαστε, ο προστατευόµενος µάρτυρας Μά-
ξιµος Σαράφης, του µεγαλύτερου σκανδάλου από συστάσεως
του ελληνικού κράτους κατά του Υπουργού Δικαιοσύνης Παπαγ-
γελόπουλου, συνελήφθη ως µέλος εγκληµατικής οργάνωσης, ο
οποίος διέπραττε απάτες και πλαστογραφίες σε βάρος επιχειρη-
µατιών. Τι έκανε; Εκβίαζε ο άγιος αυτός άνθρωπος, που για εσάς
ήταν µεγάλος ήρωας και αγωνιστής. Επιχείρηση ελέγχου των
ΜΜΕ, ατερµατικός διαγωνισµός τηλεοπτικών αδειών. Η µοναδική
κυβέρνηση που δυο Υπουργοί της παραπέµπονται σε ειδικό δι-
καστήριο. 

Μιας και αναφέρθηκα σε αυτά, θα ακούσουµε άραγε καµµιά
πειστική απάντηση για όσα έχουν κατατεθεί και έχουν δει το φως
της δηµοσιότητας για φακέλους, µαύρες τσάντες µε λεφτά και
το κόµµα που δεν γίνεται χωρίς χρήµα; Θα ακούσουµε κάτι για
το «Τσίπρας-channel»;

Είδα τον κ. Παππά εδώ, που είδα από τη λίστα ότι µιλάει σε λί-
γο. Θα µας πει κάτι για όλα αυτά τα οποία οργάνωνε, είτε ήταν
στο περιβάλλον του Πρωθυπουργού, είτε ήταν µέσα στο Μαξίµου
τότε ο κ. Παππάς και οργάνωνε το «ΣΥΡΙΖΑ-channel», το «Τσί-
πρας-channel»;

Όπως µάθατε να κινείστε στο σκοτάδι ως κυβέρνηση, έτσι κι-
νείστε και ως Αντιπολίτευση. Τρανή απόδειξη η υπόθεση των
τριάντα οκτώ µεταναστών και του δήθεν νεκρού παιδιού που στή-
θηκε σε βάρος της πατρίδας µας, όπως αποκάλυψε πρώτος τον
Αύγουστο ο αρµόδιος Υπουργός Μεταναστευτικής Πολιτικής κ.
Νότης Μηταράκης. Την πλεκτάνη που έστησαν οι ΜΚΟ και οι
τουρκικές αρχές, ο ΣΥΡΙΖΑ και ο Αλέξης Τσίπρας την έφεραν στη
Βουλή και διέσυραν τη χώρα µας διεθνώς.

Όπως αποκάλυψε η εφηµερίδα «ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗ», στελέχη
της ΜΚΟ που έβγαλε αυτό το ρυπαρό ψέµα αξιοποιούνταν από
την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ. Συνιδρυτικό µέλος της ΜΚΟ στις πρώτες
µέρες της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ διορίστηκε διευθύντρια της κ. Τα-
σίας Χριστοδουλοπούλου, στη συνέχεια από τον ίδιο τον Αλέξη
Τσίπρα στην Επιτροπή για τα Δικαιώµατα του Ανθρώπου και κα-
τόπιν διευθύντρια του γραφείου του Γιάννη Μουζάλα. Για τόσο
σηµαντικό στέλεχος µιλάµε. Αυτά κάνατε και δεν έχετε την ελά-
χιστη ευθιξία να ζητήσετε µια συγγνώµη από τους Έλληνες πο-
λίτες. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή από χθες έχετε εστιάσει
στην κριτική σας ότι δήθεν Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας
«πετούν την µπάλα στην εξέδρα», θα ήθελα να σας πω κάτι το
οποίο είπε και πριν ο Υπουργός κ. Χατζηδάκης: Τα πράγµατα
είναι απλά και ξεκάθαρα. Η µόνη αρµόδια για να διερευνήσει και
να διαλευκάνει την υπόθεση των επισυνδέσεων είναι η ανεξάρ-
τητη ελληνική δικαιοσύνη, που ήδη το πράττει. Πόσο εύκολο, µα
πόσο δύσκολο για εσάς να γίνει κατανοητό;

Η θέση της Κυβέρνησης του Κυριάκου Μητσοτάκη ήταν κα-
θαρή από τον περασµένο Αύγουστο. Αποδόθηκαν οι ευθύνες στα
πρόσωπα που τους αναλογούσαν. Συνέχεια είχαµε θεσµικές
πρωτοβουλίες. 

Με την ευκαιρία, να σας θυµίσω τον νόµο που συζητήσαµε και
ψηφίσαµε στις αρχές του περασµένου Δεκέµβρη. Με τον νόµο
που καταψηφίσατε επανήλθε µε αυστηρότερο και αναβαθµι-
σµένο ποινικό περιεχόµενο η διάταξη που καταργήθηκε επί ΣΥ-
ΡΙΖΑ και αφορά την καθολική απαγόρευση εµπορίας, διάθεσης
και κατοχής λογισµικών παρακολούθησης ατοµικών επικοινω-
νιών. 

Με το νέο νοµοσχέδιο παρέχονται αυξηµένα εχέγγυα ανεξαρ-
τησίας του τριµελούς οργάνου που αποφασίζει την γνωστοποί-
ηση της άρσης του απορρήτου για λόγους εθνικής ασφάλειας.
Σε αυτό συµµετέχουν ξανά δύο εισαγγελικοί λειτουργοί και ο
πρόεδρος της ΑΔΑΕ.

Να σας θυµίσω ότι στο άρθρο 25 παράγραφος 3 του ν.4531/
2018 καταργήθηκε από τον ΣΥΡΙΖΑ η δεύτερη υπογραφή του ει-
σαγγελέα εφετών για την έγκριση των νόµιµων επισυνδέσεων.
Γιατί άραγε; Για να περάσετε σε εβδοµήντα χιλιάδες και πλέον
επισυνδέσεις που κάνατε στα χρόνια σας;

Θα µου επιτρέψετε, τελειώνοντας, να θίξω ένα ζήτηµα το οποίο
είναι σηµαντικό, κατά την ταπεινή µου άποψη, και αφορά τον
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Πρόεδρο της ΑΔΑΕ τον κ. Ράµµο και ζητώ συγγνώµη εάν θίγεστε,
αγαπητοί συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ. Τον έχετε αναδείξει σε «Ρο-
µπέν της Κουµουνδούρου», σε σηµείο που όλοι αναρωτιούνται
εάν υπάρχει προνοµιακή σχέση µε τον ΣΥΡΙΖΑ. 

Γιατί αγνοήθηκε συστηµατικά η ολοµέλεια της ΑΔΑΕ, δεν
υπήρξε απόφαση του οργάνου και λειτουργούσε σαν ενός αν-
δρός αρχή; Γιατί, ενώ υπήρχε συχνή επικοινωνία µε στελέχη του
Αλέξη Τσίπρα, καταθέσεις σε ευρωπαϊκά όργανα και αρθρογρα-
φία, δεν επιδιώχθηκε ποτέ επί τέσσερα χρόνια επικοινωνία µε τον
Πρωθυπουργό της χώρας Κυριάκο Μητσοτάκη; Καµµία επικοι-
νωνία δεν υπήρξε, ακόµη και όταν έπεσε στην αντίληψή του κάτι
σοβαρό. Γιατί πρώτα ενηµερώθηκε ο Αλέξης Τσίπρας από τον κ.
Ράµµο και µετά, κατ’ ιδίαν συνάντηση, µε τον Πρωθυπουργό,
όπου απλά του έστειλε µία επιστολή.

Τι έχετε να πείτε για την Αικατερίνη Παπανικολάου, µέλος της
ΑΔΑΕ, που πρωτοστατεί στην υπόθεση µε συνεντεύξεις στα ΜΜΕ
και ήταν νοµική σύµβουλος του Υπουργού κ. Μπαλτά, συνδέεται
µε την προνοµιακή σχέση µε εσάς. Υπάρχει τριγωνική σχέση Ράµ-
µου, ΣΥΡΙΖΑ και φιλοσυριζαιικών ΜΜΕ;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τελειώστε παρακαλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΠΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, αµέσως τώρα.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, προφανώς και καταψηφίζω την

πρόταση δυσπιστίας, όπως και καταψηφίζω την εργαλειοποίηση
των θεσµών. Όπως ο ελληνικός λαός σας καταψήφισε το 2019,
έτσι και το 2023 θα ανανεώσει την εµπιστοσύνη του στον Κυριάκο
Μητσοτάκη και στη Νέα Δηµοκρατία!

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Καλείται στο Βήµα ο
συνάδελφος από το ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής κ. Βασίλης Κεγκέ-
ρογλου. 

Ορίστε, κύριε Κεγκέρογλου, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι

πολίτες τούτες τις ώρες που συζητάµε ένα πάρα πολύ σηµαντικό
ζήτηµα για τη δηµοκρατία και τη χώρα, τουλάχιστον από τις επα-
φές που έχω εγώ, δεν είναι καθόλου ικανοποιηµένοι ούτε από το
επίπεδο ούτε από τη σοβαρότητα µε την οποία αντιµετωπίζεται
το θέµα. 

Η Κυβέρνηση, µε τις πολιτικές επιλογές, αλλά κυρίως µε τον
τρόπο διαχείρισης της εξουσίας τριάµισι χρόνια τώρα, απέδειξε
ότι δεν µπορεί να αλλάξει την Ελλάδα προς το καλύτερο, όπως
τουλάχιστον διαφηµίζει εν όψει εκλογών. Από το πολυδιαφηµι-
σµένο επιτελικό κράτος έως το σκάνδαλο των υποκλοπών είναι
ένας δρόµος στρωµένος από λάθη, παραλείψεις, ανεπάρκειες,
αλλά δυστυχώς και σκοπιµότητες. Συγκεντρωτισµός, αυθαιρεσία,
αδιαφάνεια, επιλογές σκοπιµότητας χωρίς διαβούλευση, λογο-
δοσία και δηµοκρατικό έλεγχο και το χειρότερο χωρίς τη διάθεση
ανάληψης ευθύνης. 

Ας δούµε ορισµένα στοιχεία της πολιτικής σας. Το σχέδιο ανά-
καµψης αποφασίστηκε και εφαρµόζεται χωρίς διάλογο µε τις πο-
λιτικές δυνάµεις και τους κοινωνικούς εταίρους και δεν διαθέτει
την αναγκαία αναπτυξιακή, περιφερειακή, κοινωνική και περιβαλ-
λοντική διάσταση. 

Σηµαντικοί πόροι του δεν αξιοποιούνται, αλλά διαµοιράζονται
µε πολλούς αποκλεισµούς και σκοπιµότητες. Τα 50 δισεκατοµ-
µύρια που διατέθηκαν από την εποχή της πανδηµίας δεν έπιασαν
τον ανάλογο τόπο, γιατί δεν υπήρξε σχέδιο και προτεραιότητες
που να καλύπτουν τις κοινωνικές ανάγκες. 

Αποδιοργάνωση και ουσιαστική ιδιωτικοποίηση του ΕΣΥ. Ελ-
λείψεις φαρµάκων και απουσία γιατρών και νοσηλευτικού προ-
σωπικού σε µια σειρά από νοσοκοµεία. 

Εκπαίδευση πολύ κατώτερη των σύγχρονων απαιτήσεων. 
Εµπόδια για τους ασθενέστερους, για το µέλλον, για την προ-

ετοιµασία της νέας γενιάς για την τέταρτη βιοµηχανική επανά-
σταση που πλέον είναι παρούσα, αλλά εµείς, απόντες, ασχολού-
µαστε µε επιµέρους εφαρµογές. 

Ταυτόχρονα, το φορολογικό σύστηµα γίνεται όλο και πιο
άδικο. Μειώνονται οι φόροι κεφαλαίου και αυξάνονται οι φόροι
κατανάλωσης και διαβίωσης. Το 2004 ο λόγος έµµεσων-άµεσων
φόρων ήταν 1,44. Το 2018 ήταν 1,55 και τώρα ξεπερνά το 1,63
εις βάρος των αδύναµων και χαµηλών εισοδηµάτων. 

Η ακρίβεια που δεν είναι φυσικό φαινόµενο, αλλά είναι αποτέ-
λεσµα της ασύδοτης αγοράς και των πολιτικών «ροκανίζει» τα ει-
σοδήµατα, εξουθενώνει τους πολίτες, διευρύνει τις κοινωνικές
ανισότητες και διαρρηγνύει την κοινωνική συνοχή. Το κάθε εί-
δους pass, τα καλάθια και τα επιδόµατα δεν αντιµετωπίζουν το
πρόβληµα στη ρίζα του. Ουσιαστικά, πρόκειται για µια µικρή ελά-
φρυνση των πολιτών, σηµαντική, αλλά ταυτόχρονα και για µια
πολύ µεγάλη –έµµεση- επιδότηση της αισχροκέρδειας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το µείζον θέµα των υποκλοπών
αναδείχθηκε για πρώτη φορά από τον Πρόεδρό µας Νίκο Αν-
δρουλάκη µε τρόπο απόλυτα θεσµικό και µε σεβασµό της νοµι-
µότητας και των ανεξάρτητων αρχών. Στην υπόθεση της
υποκλοπής του κινητού του η Κυβέρνηση πιάστηκε επ’ αυτο-
φώρω για πρώτη φορά. Στη συνέχεια αποκαλύφθηκαν και άλλες
περιπτώσεις, όπως προκύπτει και από την επιστολή του προ-
έδρου της ΑΔΑΕ.

Το θέµα είναι µείζον, διότι αφορά στα δηµοκρατικά δικαιώµατα
όλων των πολιτών και στη λειτουργία του δηµοκρατικού πολιτεύ-
µατος και επιφέρει τον κλονισµό της εµπιστοσύνης των πολιτών
και την έκθεση της χώρας διεθνώς. Καταδεικνύει αντιδηµοκρατι-
κές αντιλήψεις και πρακτικές ελέγχου των δοµών της κρατικής
εξουσίας, ουσιαστικά, την αυθαίρετη ιδιοποίηση του κράτους και
των πόρων του ελληνικού λαού, µε στόχο τη διαιώνιση, την ανα-
παραγωγή της εξουσίας. Είναι η κορυφή του παγόβουνου ενός
χρεοκοπηµένου µοντέλου διαχείρισης της εξουσίας που η χώρα
µας διαχρονικά πλήρωσε πάρα πολύ ακριβά και η Νέα Δηµοκρα-
τία ποτέ δεν εγκατέλειψε, αλλά και ο ΣΥΡΙΖΑ δεν άλλαξε. 

Η Κυβέρνηση επιτίθεται στον Πρόεδρο της ΑΔΑΕ επειδή εφάρ-
µοσε τον νόµο που η ίδια ψήφισε –εάν είναι δυνατόν!- ενηµερώ-
νοντας τους πολιτικούς Αρχηγούς και τον Πρωθυπουργό –άρθρο
8 του νόµου που ψηφίσατε. 

Προσωπικά µέµφοµαι την Κυβέρνηση περισσότερο γιατί µετά
τις αποκαλύψεις δεν προχώρησε σε ανάληψη ευθύνης και σε
έναν σοβαρό διάλογο και σε συνεννόηση µε τις πολιτικές δυνά-
µεις, για να θωρακιστεί η δηµοκρατία και να θεσµοθετηθούν δια-
φανείς διαδικασίες και αντίβαρα στις αυθαιρεσίες του οποιου-
δήποτε κρατικού λειτουργού, εφόσον υπάρχουν και τέτοιες, και
βέβαια η δικαιοσύνη να λειτουργήσει απρόσκοπτα και να αποδώ-
σει ευθύνες που µάλλον εµπόδια µπαίνουν.

Το ΠΑΣΟΚ σχεδίασε, νοµοθέτησε και κατοχύρωσε συνταγµα-
τικά τις ανεξάρτητες αρχές σε µια διαδροµή που δεν έλειψαν οι
συγκρούσεις µε παραδοσιακές αντιλήψεις του κρατισµού από
δεξιά και αριστερά. Ο σεβασµός των πολιτικών δυνάµεων και ιδι-
αίτερα της κυβέρνησης προς τις ανεξάρτητες αρχές ταυτίζεται
µε τον σεβασµό στους θεσµούς και τη δηµοκρατική λειτουργία
του πολιτεύµατος. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου µια αναφορά
στην κατάσταση που επικρατεί στην Περιφερειακή Ενότητα Ηρα-
κλείου και ιδιαίτερα στους Δήµους Μινώα-Πεδιάδας και Αρχα-
νών-Αστερουσίων µετά τον σεισµό της 27ης Σεπτεµβρίου.
Επλήγησαν περίπου εννέα χιλιάδες κτήρια, αλλά και η οικονοµική
και η κοινωνική ζωή σε µια ευρύτερη περιοχή. 

Η Κυβέρνηση προχώρησε αρχικά σε σηµαντικές ανακοινώσεις
που δηµιούργησαν προσδοκίες. Στη συνέχεια όµως οι αποφάσεις
της και οι ενέργειές της ήταν αποσπασµατικές και επιµέρους, µε
αποτέλεσµα σήµερα να έχουµε επαναπαυθεί στις προκαταβολές
και στη στήριξη επιχειρήσεων µε πολλά κενά και βέβαια στις αρ-
χικές µόνο χρηµατοδοτήσεις. 

Το κύριο έλλειµµα αφορά την έλλειψη ολοκληρωµένου και ενι-
αία επιχειρησιακού σχεδίου, µε ξεκάθαρες πολιτικές και επιλογές
σε αρµοδιότητες που θα κατανέµονται σε Υπουργεία, δήµους και
περιφέρεια, όπως έγινε –ή τουλάχιστον έτσι ενηµερωνόµαστε ότι
έγινε- στην Εύβοια. Σήµερα, δεκαέξι µήνες µετά, η κατάσταση
στη σεισµόπληκτη περιοχή είναι πάρα πολύ δύσκολη και οι δια-
δικασίες έχουν βαλτώσει. 

Εµείς αγωνιζόµαστε µε προτάσεις συγκεκριµένες και καλούµε
τα Yπουργεία να τις υιοθετήσουν και για να ξεµπλοκάρουν οι δια-
δικασίες και για να οικοδοµήσουµε ξανά την περιοχή, αλλά κυ-
ρίως να την ανασυγκροτήσουµε σε µια καλύτερη βάση. Το αξίζει
αυτός ο τόπος, το αξίζουν οι άνθρωποί του και θα αγωνιστούµε
γι’ αυτό.
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Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Και εγώ ευχαριστώ.
Κάνουµε αυτήν την εξυπηρέτηση στο Κοµµουνιστικό Κόµµα και

τον λόγο θα πάρει ο κ. Μαρίνος. Να ετοιµάζεται ο κ. Μηταράκης.
Ύστερα είναι η κ. Παπαδηµητρίου και ο κ. Νίκος Παππάς.

Έχετε τον λόγο, κύριε Μαρίνο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Όχι εµένα, τους συ-

ναδέλφους που έδωσαν τη σειρά τους.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Ευχαριστώ σε όλους.
Το Κοµµουνιστικό Κόµµα της Ελλάδας έχει ξεκαθαρίσει πρώ-

τον ότι τα στοιχεία που παραθέτει η επιστολή του προέδρου της
ΑΔΑΕ είναι πολύ σοβαρά. Πρέπει να συγκληθεί άµεσα η Επι-
τροπή Θεσµών και Διαφάνειας για την ακρόαση του κ. Ράµµου.
Η Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός έχουν πολύ µεγάλες ευθύ-
νες. Το ΚΚΕ καλεί τον λαό να δώσει τη µάχη στην κατεύθυνση
«καµµία ανοχή στο βρώµικο δόγµα, κανείς δεν εξαιρείται των πα-
ρακολουθήσεων».

Δεύτερον, η µοµφή του ΚΚΕ προς την Κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας είναι δεδοµένη και διαρκής. Αφορά το σκάνδαλο
των υποκλοπών, όπως και το σύνολο των προβληµάτων που συσ-
σωρεύονται στις πλάτες του λαού. Αυτή τη µοµφή το ΚΚΕ την εκ-
φράζει καθηµερινά στον αγώνα και στη Βουλή µε την καταψή-
φιση των αντιλαϊκών νοµοσχεδίων.

Τρίτο, το σκοτεινό νοµοθετικό πλαίσιο των παρακολουθήσεων
συνδιαµορφώθηκε µε ευθύνη των κυβερνήσεων της Νέας Δηµο-
κρατίας, του ΠΑΣΟΚ και του ΣΥΡΙΖΑ. Συνεπώς η µοµφή δεν εξαι-
ρεί καµµιά Κυβέρνηση, κανένα κόµµα που υπηρετεί αυτή την
επικίνδυνη πολιτική και στηρίζει το σηµερινό σάπιο σύστηµα, τη
δικτατορία του κεφαλαίου, γιατί αυτή είναι η αστική δηµοκρατία.

Αυτή την καθαρή τοποθέτηση επιβάλλεται να σκεφτεί καλά ο
λαός µας, να µην εγκλωβιστεί στην παραπλανητική κοκοροµαχία
της Νέας Δηµοκρατίας και του ΣΥΡΙΖΑ που επιδιώκει να αποκρύ-
ψει τη συνενοχή τους. Συνενοχή για την παρακολούθηση του τη-
λεφωνικού κέντρου του ΚΚΕ από το 2016 µέχρι το 2022.
Συνενοχή για τις παρακολουθήσεις της ΕΥΠ µε εκατό χιλιάδες
εγκρίσεις στόχων σε µια δεκαετία. Συνενοχή στην ψήφιση των
άκρως επικίνδυνων κανονισµών της Ευρωπαϊκής Ένωσης για ένα
γιγαντιαίο µηχανισµό φακελώµατος που µε πρόσχηµα τα περί
αντιµετώπισης της τροµοκρατίας, αξιοποιώντας την έννοια «λά-
στιχο» περί «εθνικής ασφάλειας», καταπατούν τα λαϊκά δικαιώ-
µατα.

Μετατρέψατε τη σηµερινή συζήτηση σε µονοθεµατική, για να
καλύψετε τις ευθύνες σας για τα βάσανα που έχει προκαλέσει η
πολιτική σας στην εργατική τάξη, την αγροτιά, τους αυτοαπασχο-
λούµενους, τους νέους και τις νέες των λαϊκών οικογενειών. Επι-
διώκετε να περάσει στα µαλακά η στρατηγική σύµπλευση της
Νέας Δηµοκρατίας, του ΠΑΣΟΚ και του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και των
άλλων κοµµάτων για την προώθηση των συµφερόντων του µεγά-
λου κεφαλαίου.

Όµως, µε τη δική σας αντιλαϊκή πολιτική πλήρωσε ο λαός
ακριβά την καπιταλιστική κρίση και τα µνηµόνια. Πληρώνει σή-
µερα την καπιταλιστική ανάπτυξη που έχει κριτήριο τα κέρδη των
λίγων. Είστε συνένοχοι για τη δραµατική µείωση των µισθών και
των συντάξεων, την αβάσταχτη φορολογία των λαϊκών νοικοκυ-
ριών, την εµπορευµατοποίηση και υποβάθµιση της υγείας και της
παιδείας, τους πλειστηριασµούς χιλιάδων λαϊκών σπιτιών.

Τι να πείτε; Με τον νόµο Βρούτση - Αχτσιόγλου καταργήθηκαν
οι συλλογικές διαπραγµατεύσεις και ο κατώτατος µισθός παρα-
µένει στα τάρταρα. Το 34% των µισθωτών στον ιδιωτικό τοµέα
έχει µισθό µέχρι 700 ευρώ µεικτά και αυτό είναι πρόκληση. Το
35% των συνταξιούχων παίρνει σύνταξη κάτω από τα 500 ευρώ.
Ένα µεγάλο τµήµα δεν θα λάβει ούτε την ψευτοαύξηση λόγω της
λεγόµενης προσωπικής διαφοράς. Τα ασφαλιστικά δικαιώµατα
έχουν δεχτεί πλήγµα από το αντιλαϊκό νοµοθετικό πλαίσιο όλων
των κυβερνήσεων από τον νόµο Κατρούγκαλου του ΣΥΡΙΖΑ, τον
οποίο εφαρµόζει σήµερα η Νέα Δηµοκρατία. Το 95% των φόρων
το πληρώνουν τα λαϊκά νοικοκυριά. Το κεφάλαιο πληρώνει µόνο
το 5%. Ο λαός στενάζει, η Κυβέρνηση µιλάει για εισαγόµενη ακρί-
βεια και ο ΣΥΡΙΖΑ µε το ΠΑΣΟΚ µιλούν για ακρίβεια Μητσοτάκη.
Έχετε ρίξει τον λαό στη φτώχεια.

Συγκαλύπτετε την πολιτική που τροφοδοτεί τα κέρδη των οι-
κονοµικών οµίλων, τις συνέπειες της απελευθέρωσης της ενέρ-
γειας, του χρηµατιστηρίου ενέργειας, της απολιγνιτοποίησης και
του εµπορίου ρύπων, το πανάκριβο φυσικό αέριο και τα χαράτσια
των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας.

Όλοι σας απορρίψατε τις τροπολογίες του ΚΚΕ για την κατάρ-
γηση του ΦΠΑ στα τρόφιµα και του ειδικού φόρου κατανάλωσης
στην ενέργεια και τα καύσιµα, την καταβολή της δέκατης τρίτης
και δέκατης τέταρτης σύνταξης και µισθού, την προστασία από
τα κοράκια των κόκκινων δανείων. Διαγκωνίζεστε ποιος θα υπη-
ρετήσει καλύτερα τα συµφέροντα των εφοπλιστών, τις τεράστιες
φοροαπαλλαγές και τα άλλα προνόµια για την ενίσχυση της υψη-
λής κερδοφορίας τους, καταργώντας τις συλλογικές συµβάσεις
των ναυτεργατών, µειώνοντας τις οργανικές συνθέσεις και τις θέ-
σεις εργασίας.

Κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, δεν περνούν τα κόλπα για την καρικατούρα
της προοδευτικής κυβέρνησης. Ψηφίσατε πάνω από το 50% των
αντιλαϊκών νοµοσχεδίων της Νέας Δηµοκρατίας και το ΠΑΣΟΚ
πάνω από το 75%. Όλοι σας έχετε κοινό πρόγραµµα και αυτό θα
ακολουθήσει όποια αντιλαϊκή κυβέρνηση προκύψει από τις εκλο-
γές. Αυτό το πρόγραµµα στηρίζεται στα συµφέροντα των µονο-
πωλίων, το υπερµνηµόνιο του Ταµείου Ανάκαµψης, τη λεγόµενη
«πράσινη µετάβαση», τη στρατηγική της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
του ΝΑΤΟ, την εµπλοκή της Ελλάδας στον ιµπεριαλιστικό πόλεµο
στην Ουκρανία. Μετατρέψατε τη χώρα σε αµερικανονατοϊκό ορ-
µητήριο και δικαιολογείτε τους συµµάχους σας που στηρίζουν
την επιθετικότητα της τουρκικής αστικής τάξης. Παζαρεύετε για
τη συνεκµετάλλευση του Αιγαίου και της Ανατολικής Μεσογείου.
Βάζετε σε κίνδυνο κυριαρχικά δικαιώµατα.

Ο λαός καλείται να καταδικάσει αποφασιστικά, µαχητικά την
αντιλαϊκή πολιτική όλων των κυβερνήσεων και κοµµάτων του κε-
φαλαίου. Μόνο ο λαός µπορεί να σώσει τον λαό στον δρόµο της
ανατροπής, µε πιο δυνατό ΚΚΕ στις εκλογές. Αυτή ακριβώς η επι-
λογή αντιστοιχεί στα εργατικά λαϊκά συµφέροντα, γιατί το πρα-
γµατικό δίληµµα που έχουν θέσει οι εξελίξεις τονίζει ότι ή θα είναι
δυνατός ο λαός µε ισχυρό ΚΚΕ ή θα είναι δυνατή η οποιαδήποτε
αντιλαϊκή κυβέρνηση και ο λαός θα είναι αδύναµος στο κέντρο
µιας σχεδιασµένης επίθεσης που θα του κάνει τον βίο αβίωτο.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
εννέα αξιωµατικοί από το Σχολείο Εκπαίδευσης Στρατιωτικών Νο-
µικών Συµβούλων της Σχολής Νοµικού Σώµατος Ενόπλων Δυνά-
µεων, συνοδευόµενοι από τον Διοικητή της Σχολής ταξίαρχο κ.
Βαδιάκα Αλέξανδρο.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Μηταράκης
ΝΟΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υπουργός Μετανάστευσης και Ασύ-

λου): Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση δυσπιστίας µάς δίνει

τη δυνατότητα όχι απλώς να απαντήσουµε στις αιτιάσεις του ΣΥ-
ΡΙΖΑ αλλά να προκαλέσουµε µια γενικότερη συζήτηση. Μια σύ-
γκριση των κυβερνήσεων Τσίπρα µε την Κυβέρνηση Κυριάκου
Μητσοτάκη. Να παρουσιάσουµε το συνολικό έργο της Κυβέρνη-
σης. Ειδικά στο µεταναστευτικό υπάρχει πολύ εύφορο έδαφος
για σύγκριση. Η µέρα µε τη νύχτα. 

Πρώτον, υπάρχει ξεκάθαρη διαφορά αποτελέσµατος. Εµείς
ανακτήσαµε τον έλεγχο της µεταναστευτικής κρίσης. Ενώ το
2015 το 75% των παράνοµων αφίξεων στην Ευρωπαϊκή Ένωση
ήρθαν στην Ελλάδα, το 2022 µόνο το 5% ήρθε στη χώρα µας.
Δεν είµαστε πλέον η πύλη εισόδου για τα κυκλώµατα των λαθρο-
διακινητών. Με ξεκάθαρους στόχους, πρώτον, την ουσιαστική
µείωση των ροών και, δεύτερον, τον δραστικό περιορισµό των
επιπτώσεων της κρίσης στις τοπικές κοινωνίες καταφέραµε να
αποσυµφορήσουµε τα νησιά µας που κυριολεκτικά ασφυκτιού-
σαν από την αθρόα εισροή µεταναστών. Από άνω των σαράντα
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χιλιάδων διαµενόντων στα νησιά σήµερα φιλοξενούµε κάτω από
πέντε χιλιάδες. Αριθµοί που αποδεικνύουν και ότι οι ροές είναι
πλέον δραστικά σταθερά χαµηλές και ότι οι διαδικασίες ασύλου
γίνονται µε αποτελεσµατικότητα. Πλέον η διαµονή αιτούντων
ασύλου στα νησιά όπως και τον Έβρο είναι ιδιαίτερα σύντοµη. 

Εκτός από τα νησιά µας έχει αποσυµφορηθεί και η υπόλοιπη
Ελλάδα, η Αθήνα, η Θεσσαλονίκη, έχοντας πετύχει εδώ και έναν
χρόνο τον στόχο να έχουµε κάτω από 1% αιτούντες άσυλο σε
κάθε περιφέρεια της χώρας µας µε µείωση του συνολικού αριθ-
µού φιλοξενούµενων αιτούντων άσυλο από ενενήντα δύο χιλιά-
δες το 2019 σε λιγότερο από δεκαπέντε χιλιάδες σήµερα. Από
εκατόν είκοσι µία δοµές που λειτουργούσαν σε όλη τη χώρα
έχουµε κλείσει τις ογδόντα οκτώ. Παραµένουν τριάντα τρεις, έχο-
ντας κλείσει προ µηνός το πρόγραµµα «ΕΣΤΙΑ», δηλαδή τα χιλιά-
δες διαµερίσµατα στις µεγάλες πόλεις. Έχοντας κλείσει
πρόσφατα τη δοµή του Σκαραµαγκά και τη δοµή του Ελαιώνα. 

Οι τρεις αυτές δράσεις οδήγησαν στην κατάργηση δεκαπέντε
χιλιάδων θέσεων φιλοξενίας εντός του αστικού ιστού της Αθήνας.
Οι νέες κλειστές ελεγχόµενες δοµές προσφέρουν αφ’ ενός αξιο-
πρεπείς συνθήκες διαβίωσης, αφ’ ετέρου ασφάλεια για τους
ωφελούµενους, το προσωπικό µας και τις τοπικές κοινωνίες.
Τέλος τα αίσχη στη Μόρια. Θυµάστε τα αίσχη επί ΣΥΡΙΖΑ. Τέλος
τα αίσχη στην Ειδοµένη. Τέλος τα αίσχη στο κέντρο της Αθήνας.
Τέλος και στην εγκατάλειψη των ασυνόδευτων ανηλίκων. 

Την ίδια ώρα η χώρα µας συνεχίζει να προστατεύει τα σύνορά
της, που είναι και σύνορα της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Είµαστε
στην πρώτη γραµµή της ευρωπαϊκής διαπραγµάτευσης για τη µε-
ταναστευτική κρίση. Ως ιδρυτές της οµάδας των MED-5, της συµ-
µαχίας των µεσογειακών χωρών µε στόχο την έµπρακτη, δεσµευ-
τική και ουσιαστική αλληλεγγύη στα κράτη πρώτης υποδοχής,
ως συνιδρυτές της διαδικασίας του Βίλνιους µε στόχο την ενί-
σχυση των δράσεων για την προστασία των συνόρων όπου η
πλειοψηφία των κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης τάχθηκε
θετικά στη δηµιουργία φράχτη όπου απαιτείται. Την ίδια στιγµή
που η Ελλάδα ξεπερνάει τη µεταναστευτική κρίση το πρόβληµα
των παράνοµων αφίξεων στην υπόλοιπη Ευρωπαϊκή Ένωση είναι
τεράστιο και βαίνει αυξανόµενο. 

Δεύτερον, πλέον του αποτελέσµατος υπάρχει ξεκάθαρη δια-
φορά ιδεολογίας. Διαφορά που σαφώς προκαταλαµβάνει το τε-
λικό αποτέλεσµα. Βιώσαµε µια διαρκή επίθεση εναντίον της
Ελλάδας από τον ΣΥΡΙΖΑ στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο µαζί µε τα
κόµµατα της ευρωπαϊκής Αριστεράς υπέρ µιας πολιτικής ανοι-
χτών συνόρων αυτή την πολιτική που βιώσαµε στο πετσί µας το
2015, την περίοδο 2015-2019. Δεχθήκαµε επίθεση από συγκεκρι-
µένες ΜΚΟ, στελεχωµένες από στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ. Είµαστε σα-
φείς. Η Ελλάδα θα συνεχίσει να προστατεύει τα σύνορά της,
όπως αποφασίσαµε στο ΚΥΣΕΑ την 1η Μαρτίου 2020, απέναντι
στην εργαλειοποίηση του µεταναστευτικού επεκτείνοντας και
πάλι µε απόφαση ΚΥΣΕΑ τον φράχτη του Έβρου σε όλο το µήκος
των συνόρων. Σφραγίσαµε τα θαλάσσια σύνορά µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η όχι απλώς διακίνηση αλλά πα-
ραγωγή fake news εις βάρος πολιτικών αντιπάλων είναι γνωστή
στρατηγική του ΣΥΡΙΖΑ. Ξεκίνησε µε την υπόθεση «NOVARTIS».
Το τι έγινε τελικά µε την υπόθεση «NOVARTIS» είναι γνωστό σε
όλους. Κατηγορήθηκαν χωρίς στοιχεία δέκα πολιτικοί αντίπαλοι.
Ο ΣΥΡΙΖΑ εναντίον της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ. Κα-
τηγορήθηκαν µέσω κουκουλοφόρων µαρτύρων. Είδαµε τελικά τι
έγινε µε αυτούς. Και η υπόθεση τελικά έκλεισε επί ΣΥΡΙΖΑ. Λέ-
γατε τότε ότι ήταν το µεγαλύτερο σκάνδαλο από σύστασης του
ελληνικού κράτους. Κατέρρευσε. Σήµερα το ανώτατο ειδικό δι-
καστήριο εξετάζει υποθέσεις προσπάθειας επηρεασµού της δι-
καιοσύνης και των µέσων µαζικής επικοινωνίας. 

Ακούµε επώνυµες καταγγελίες για σακούλες µε χρήµατα προς
τα κοµµατικά ταµεία του ΣΥΡΙΖΑ και παρατηρούµε την αφωνία
του κ. Τσίπρα. Τα fake news συνεχίστηκαν από τον Αύγουστο του
2022 µε τη “µικρή Μαρία” που δεν υπήρξε ποτέ. Αποκάλυψα µε
τον πιο επίσηµο τρόπο από το Βήµα της Βουλής στις 30 Αυγού-
στου ότι δεν υπήρξε ποτέ Μαρία καθώς και άλλες ανακρίβειες.
Και για να τελειώσουµε και µε τη µονταζιέρα του ΣΥΡΙΖΑ, εγώ
αποκάλυψα στη Βουλή τα στοιχεία ότι δεν υπήρχε η Μαρία. Όταν
ήρθαν στην Ελλάδα στις 16 Αυγούστου είπα ότι υπήρχαν µαρτυ-

ρίες και έπρεπε να εξεταστούν. Εξετάστηκαν δεκατέσσερις
µέρες µετά. Ταχύτατα η Κυβέρνηση πήρε θέση. Παρ’ όλα αυτά
ο ΣΥΡΙΖΑ εξακολουθεί να αναφέρεται στο περιστατικό, ενώ διε-
θνή µέσα, όπως το «SPIEGEL», απέσυραν παλιά δηµοσιεύµατα.
Η έρευνα εγχώριων, Ελλήνων δηµοσιογράφων απέδειξε ότι ήταν
µια κατασκευασµένη σκευωρία απέναντι στη χώρα. 

Η Αντιπολίτευση όµως συνεχίζει να διαστρεβλώνει την πραγµα-
τικότητα ενώ προκύπτει διασύνδεση των δύο ΜΚΟ, που διαχειρί-
στηκαν την υπόθεση που κατήγγειλαν την Ελλάδα, µε προβεβλη-
µένα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ. ΜΚΟ που πρέπει να διευκρινίσουν τον
ρόλο τους σε αυτή την υπόθεση. Υπόθεση που αν δεν είχαµε χει-
ριστεί µε ιδιαίτερη προσοχή θα µπορούσε να είχε προκαλέσει
επεισόδιο στα σύνορα. Περιµένουµε, λοιπόν, µια συγγνώµη από
τον κ. Τσίπρα και τον ΣΥΡΙΖΑ. 

Εδώ και µερικούς µήνες µιλάτε για υποκλοπές. Να σας θυµίσω
το tweet του κ. Τσίπρα στις 16 Αυγούστου: Ψέµατα για τις υπο-
κλοπές, ψέµατα για τους ανύπαρκτους του Έβρου, ψέµατα για
το νεκρό πεντάχρονο παιδί. Πέσατε µέσα δύο στα δύο. Ποιος
έλεγε ψέµατα, κύριε Τσίπρα; Τώρα λέτε για τις υποκλοπές ότι
είναι δήθεν η µεγαλύτερη συνταγµατική εκτροπή από τη Μετα-
πολίτευση. Ενώ µιλάτε για νόµιµες επισυνδέσεις. 

Μιλάτε για το Σύνταγµα. Αλλά τι λέει το Σύνταγµα στο άρθρο
19, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Πλέον το άρθρο 19 λέει ότι
νόµος ορίζει τις εγγυήσεις υπό τις οποίες η δικαστική εξουσία
δεν δεσµεύεται από το απόρρητο. Άρα βάσει του Συντάγµατος
αποφασίζει ο αρµόδιος εισαγγελέας και µόνο τις νόµιµες επισυν-
δέσεις. Αυτό είναι το Σύνταγµα. Θα µου πείτε ότι είναι ένας ει-
σαγγελέας. Ήταν δύο αλλά ο ΣΥΡΙΖΑ τον έκανε έναν. Και ο
ΣΥΡΙΖΑ το έκανε πληµµέληµα. Ξέρετε έχουµε µια πρόταση µοµ-
φής για ένα πληµµέληµα. Επιλογή του ΣΥΡΙΖΑ. Επίσης, το ίδιο
άρθρο ορίζει ότι νόµος αποφασίζει για τις αρµοδιότητες της ανε-
ξάρτητης αρχής. Άρα η Βουλή αποφασίζει τους κανόνες και ο δι-
καστικός λειτουργός την άρση απορρήτου. 

Αυτό είναι το Σύνταγµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Δεν
υπάρχει νοµότυπα. Υπάρχει νόµιµα. Και, βέβαια, δεν µπορώ να
µη σχολιάσω τη θεσµική εκτροπή της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, την αδυναµία να σεβαστεί το απόρρητο. Το απόρρητο είναι
στο Σύνταγµα. Εσείς παραβιάσατε το απόρρητο µε την οµιλία
του αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης στην Ολοµέλεια.
Δεν σεβαστήκατε τον θεσµικό σας ρόλο. Απαράδεκτο.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ΣΥΡΙΖΑ επιχειρεί να κυλήσει
την πολιτική ζωή στη λάσπη. Απαντάµε µε σοβαρότητα, µε σχέδιο
και σκληρή δουλειά. Είναι ξεκάθαρη η διαφορά µας, ήθους, πο-
λιτικής και αποτελέσµατος. 

Στηρίζω την Κυβέρνηση Κυριάκου Μητσοτάκη. 
Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ, κύριε Υπουργέ, για τη συνέπεια στον χρόνο, την οποία θα
παρακαλέσω να τηρούν όλοι οι συνάδελφοι, αλλά και οι Υπουρ-
γοί.

Τον λόγο τώρα έχει, αφού τακτοποιηθεί υγειονοµικά το Βήµα,
η Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Παπαδηµητρίου. Και θα
ακολουθήσει η κ. Σκόνδρα και ο κ. Παππάς και συνεχίζουµε… 

Ορίστε, κυρία Παπαδηµητρίου, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά. 
ΑΝΝΑ ΜΑΝΗ - ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι άραγε τυχαία η χρονική

συγκυρία που επέλεξε ο ΣΥΡΙΖΑ να καταθέσει πρόταση δυσπι-
στίας; Προφανέστατα και όχι, δεδοµένου ότι το momentum ταυ-
τίζεται απόλυτα µε τα όσα αποκαλύπτονται αυτές τις ηµέρες στο
ειδικό δικαστήριο από την ένορκη κατάθεση της µάρτυρος για
µαύρες σακούλες γεµάτες µε χρήµατα. Άριστος αντιπερισπα-
σµός, µε σκοπό να στραφεί αλλού το ενδιαφέρον της κοινής γνώ-
µης και σε κάθε περίπτωση να αποµακρυνθούν τα φώτα της
δηµοσιότητας από το κεφάλαιο «Έργα και ηµέρες του ΣΥΡΙΖΑ
2015 - 2019». 

Εµφανίζεστε, λοιπόν, σήµερα, κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµα-
τικής Αντιπολίτευσης, ως δήθεν υπερασπιστές της δηµοκρατίας.
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Εσείς που ποτέ δεν απαντήσατε για ποιον λόγο και παρακολου-
θήσατε -και µάλιστα σε ανύποπτο χρόνο- και δηµοσιοποιήσατε
προσωπικά στοιχεία του τότε αντιπροέδρου του Συµβουλίου Επι-
κρατείας, που έκρινε την αντισυνταγµατικότητα του νόµου
Παππά για τις τηλεοπτικές άδειες.

Παρουσιάζεστε ως δήθεν υπερασπιστές της δηµοκρατίας
εσείς που, επί της διακυβέρνησής σας, παρακολουθούσατε δικά
σας κυβερνητικά στελέχη, τον κ. Σαγιά και τον Υπουργό σας κ.
Πιτσιόρλα. Επίσης, δεν απαντήσατε ποτέ για ποιον λόγο έναν
µήνα πριν από τις εκλογές του 2019 υποβαθµίσατε τις παρακο-
λουθήσεις από πληµµέληµα σε κακούργηµα. Ίσως θεωρείτε ότι
θα περάσουν στη λήθη µε την ασφάλεια της χρονικής απόστα-
σης. 

Να θυµηθούµε και άλλα; Εσείς, υπερασπιστές της δηµοκρα-
τίας, δεν γνωρίζετε τη θεµελιώδη συνταγµατική αρχή του κρά-
τους δικαίου και φυσικά της δηµοκρατίας, την αρχή της διάκρι-
σης των εξουσιών, σύµφωνα µε την οποία κάθε µία από τις εξου-
σίες οφείλει να ασκεί τις αρµοδιότητές της και µόνο χωρίς να πα-
ρεµβαίνει στη σφαίρα της αρµοδιότητας των άλλων; Ύψιστη
αρχή, που εσείς, όµως, δεν σεβαστήκατε, καθώς επιχειρήσατε
συστηµατικά και οργανωµένα και επανειληµµένα να παρέµβετε
στη δικαιοσύνη, να την ελέγξετε και να την κατευθύνετε, µε απο-
κορύφωµα τη σκευωρία της «NOVARTIS» που κατέρρευσε µε τον
πλέον ηχηρό τρόπο. Δεν διστάσατε µάλιστα να κατηγορήσετε,
να σπιλώσετε, δέκα κορυφαία πολιτικά πρόσωπα, που στη συνέ-
χεια, φυσικά, αθωώθηκαν. 

Σήµερα, από τα έδρανα της Αντιπολίτευσης πλέον, συνεχίζετε
την ίδια λογική, την ίδια προσπάθεια, µε αβάσιµες κατηγορίες και
µεθοδεύσεις, επωφελούµενοι µια προνοµιακή -άραγε;- σχέση µε
τον επικεφαλής της ΑΔΑΕ, τον κ. Ράµµο. Και πώς εξηγείτε το γε-
γονός ότι µέλη της ΑΔΑΕ, ενώπιον της Επιτροπής Θεσµών και
Διαφάνειας της Βουλής, δήλωσαν ότι αγνοούσαν την επιστολή
του κ. Ράµµου προς τη Βουλή µε τα αποτελέσµατα των ελέγχων
που διενεργήθηκαν; Υπήρξε σχετική απόφαση της ΑΔΑΕ; Με
ποια διαδικασία ελήφθη αυτή η απόφαση; Δεν είναι συλλογικό δι-
οικητικό όργανο η ΑΔΑΕ; 

Επίσης, αν ο κύριος πρόεδρος της ΑΔΑΕ θεωρούσε ότι υπάρ-
χει ζήτηµα συνταγµατικής παραβίασης και ενώ όλο αυτό το διά-
στηµα ήταν σε συχνή επικοινωνία µε τον κ. Τσίπρα και στελέχη
του ΣΥΡΙΖΑ, γιατί δεν ενηµέρωσε σχετικά και τον Πρωθυπουργό
της χώρας, τον οποίο -σηµειωτέον- ποτέ στα τέσσερα χρόνια δεν
επεδίωξε να συναντήσει; Και εφόσον ήθελε να τηρήσει το νόµο
κατά γράµµα, γιατί δεν ενηµέρωσε και τους Αρχηγούς των άλλων
κοµµάτων; Και διερωτόµαστε το εξής: Ορθώς και σύµφωνα µε
τον νόµο δηµοσιοποιήθηκαν τα αποτελέσµατα των ελέγχων;
Βάσει ποιας διάταξης νόµου δηµοσιοποιούνται προσωπικά στοι-
χεία και ονόµατα στο κείµενο της πρότασης δυσπιστίας; Ακού-
γεται λογικό αυτό; Διαφυλάσσεται έτσι το απόρρητο; 

Αγαπητοί συνάδελφοι, πράγµατι, το ζήτηµα του απορρήτου
των επικοινωνιών και της λειτουργίας της ΑΔΑΕ και των επισυν-
δέσεων είναι µείζονος σηµασίας κι έτσι ακριβώς το αντιµετώπισε
η Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός λαµβάνοντας άµεσα συγκε-
κριµένες πρωτοβουλίες. Και φυσικά έχει επιληφθεί και της υπό-
θεσης και η δικαιοσύνη, την οποία εµείς εµπιστευόµαστε, ενώ
εσείς δεν διστάζετε να στρέψετε τα βέλη σας κατά της εισαγγε-
λέως της ΕΥΠ, η οποία -σηµειωτέον- έχει επιλεγεί από το Ανώ-
τατο Δικαστικό Συµβούλιο. 

Επειδή, όµως, η πρόταση δυσπιστίας είναι µια κορυφαία κοι-
νοβουλευτική διαδικασία, την αποδεχόµαστε και -όπως είπε και
ο Πρωθυπουργός µας χθες από την Κρήτη- είναι καλοδεχούµενη,
αλλά είναι και µία πρώτης τάξεως ευκαιρία, όχι για σύγκρουση
µεταξύ µας αλλά για σύγκριση. Ελάτε, λοιπόν, συνάδελφοι του
ΣΥΡΙΖΑ, όχι να συγκρουστούµε, αλλά να συγκριθούµε, γιατί η Κυ-
βέρνηση αυτή δεν φοβάται τη σύγκριση. 

Μόλις προχθές καταγράφηκαν στην Τανάγρα άλλα δύο σηµα-
ντικά γεγονότα: Αναφέροµαι στο αναβαθµισµένο F-16 και την κα-
τασκευή σηµαντικών αµυντικών εγκαταστάσεων. Η πατρίδα µας
και οι ελληνικοί ουρανοί συνεχίζουν να θωρακίζονται όσο ποτέ. 

Ελάτε να συγκριθούµε και σε άλλους τοµείς: Στην οικονοµία
και στην ανάπτυξη. Η Ελλάδα κατά τη διακυβέρνησή σας ήταν
καταδικασµένη στο διεθνές περιθώριο, έχοντας να επιδείξει µη-

δενικό ρυθµό ανάπτυξης, κλειστές τράπεζες, capital controls,
ουρές στα ΑΤΜ, αχρείαστα δηµοψηφίσµατα, ζουρνάδες και ντα-
ούλια. Και από την άλλη, η Ελλάδα του σήµερα η οποία, παρά τις
διαδοχικές πρωτοφανείς εξωγενείς κρίσεις, πρωτοπορεί, ανα-
πτύσσεται µε ταχύ ρυθµό, σηµειώνει ιστορικά ρεκόρ στην απο-
µείωση του δηµόσιου χρέους, στις επενδύσεις, στις εξαγωγές,
στον τουρισµό. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Αυτό και το αποτέ-
λεσµα της σύγκρισης των πολιτικών µας, της Ελλάδας του χθες
µε την Ελλάδα του αύριο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καταθέσατε και άλλες προτά-
σεις δυσπιστίας που απορρίφθηκαν πανηγυρικά, όπως πανηγυ-
ρικά θα απορριφθεί και η παρούσα. Η Ελλάδα κοιτάζει σταθερά
µπροστά σε ένα µέλλον καλύτερο και αισιόδοξο. Αύριο το ελλη-
νικό Κοινοβούλιο θα δώσει ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση
και στον Κυριάκο Μητσοτάκη. Και σε λίγους µήνες, την ίδια
ηχηρή ψήφο εµπιστοσύνης θα δώσει και ο ελληνικός λαός. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εγώ ευχαριστώ για
τη συνέπεια στον χρόνο.

Τον λόγο τώρα έχει η Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Ασηµίνα Σκόνδρα για επτά λεπτά. 

Ορίστε, κυρία Σκόνδρα, έχετε τον λόγο.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρόταση µοµ-

φής και πάλι κατά της Κυβέρνησής µας. Η τρίτη κατά σειρά που
καταθέτει ο ΣΥΡΙΖΑ κατά της Κυβέρνησης Μητσοτάκη ή µέλους
της από το 2019 και ένθεν. Μοιάζει και σαν έθιµο, µία κάθε χρόνο! 

Σας εµπνέει η αναστάτωση και η πόλωση εκεί στην Αξιωµατική
Αντιπολίτευση. Αρέσκεστε να δυναµιτίζετε το πολιτικό σκηνικό,
γιατί αυτό σας κάνει να νιώθετε ότι έχετε πολιτική υπόσταση.
Τώρα έρχεστε µε πρόταση δυσπιστίας και αµφισβητείτε το κυ-
βερνητικό ήθος µε αφορµή νόµιµες επισυνδέσεις. Επικαλείστε
την προάσπιση του κράτους δικαίου και του απορρήτου των επι-
κοινωνιών. Ξαφνικά παρουσιάζεστε ως υπέρµαχοι της δικαιοσύ-
νης και της διαφύλαξης των θεσµών. Ποιοι; Εσείς; Και από πότε;
Μήνες µετά την κοινοβουλευτική διαδικασία της εξεταστικής επι-
τροπής για τις υποκλοπές, τότε που ο ΣΥΡΙΖΑ δεν δέχτηκε την
πρόταση για επέκταση της έρευνας και για την περίοδο της δια-
κυβέρνησής του, τότε που ευτέλισε και πρόσβαλε πρωτόγνωρα
την κοινοβουλευτική διαδικασία κατά τη συνεδρίαση της Επιτρο-
πής Θεσµών και Διαφάνειας. 

Φάρσα κάνετε, κύριοι συνάδελφοι; Εσείς δεν ήσασταν που λίγο
πριν τις εκλογές του 2019 υποβαθµίσατε από κακούργηµα σε
πληµµέληµα το αδίκηµα χρήσης κακόβουλων λογισµικών; Υπο-
θέτω ότι αντιλαµβάνεστε την αντίφαση µεταξύ των λόγων και των
πράξεών σας. Διαφορετικά, ή έχετε σοβαρό πρόβληµα ή µας θε-
ωρείτε όλους ανόητους, που αυτό είναι ακόµα σοβαρότερο. 

Τώρα ανάγετε τις συνακροάσεις σε µείζον ζήτηµα µε την ονεί-
ρωξη πως θα µπορούσε να ρίξει ακόµη και την Κυβέρνηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, αντιλαµβάνοµαι την
ανάγκη σας να βρείτε αντίβαρο απέναντι στον πολιτικό εξευτελι-
σµό που υφίστασθε από την «υπόθεση Καλογρίτσα» και τους δύο
πρώην Υπουργούς σας που είναι κατηγορούµενοι στο ειδικό δι-
καστήριο. Ο πανικός σε συνδυασµό µε τον άκρατο τυχοδιωκτι-
σµό σας σάς οδηγεί στην πλήρη αδιαφορία για την ουσία του
κοινοβουλευτισµού και το αξιακό σύστηµα του πολιτεύµατός
µας.

Όλη σας η πορεία βασίζεται σε κατασκευασµένα σκάνδαλα,
ψέµατα, ιδεοληψίες και εµµονές. Το έχουµε ξαναδεί το έργο. Το
2015 η κυβέρνηση Σαµαρά πήγε σε εκλογές υπό τη σκιά της
σκευωρίας σας για τη «NOVARTIS», µιας σκευωρίας για την
οποία στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ είναι κατηγορούµενα σε άλλο, δεύ-
τερο ειδικό δικαστήριο.

Και όχι µόνο, συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, δεν ζητήσατε
ποτέ συγγνώµη από τον ελληνικό λαό αλλά, τώρα που πλησιά-
ζουµε πάλι σε εκλογές, καλλιεργείτε και επενδύετε στον µύθο
των υποκλοπών, χωρίς καµµία ουσιαστική χρησιµότητα για τις
Ελληνίδες και τους Έλληνες. Μπροστά στον φόβο της ήττας και
του πολιτικού αφανισµού σας επιστρατεύετε ανήθικες τακτικές,
στοχεύοντας στις αρχές, τις αξίες, στην ηθική και στην αξιοπρέ-
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πεια της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας. Μας κατηγορείτε
ότι παραβιάσαµε το Σύνταγµα και τη θεσµική λειτουργία, ενώ ο
Πρωθυπουργός, αντιλαµβανόµενος το θεσµικό κενό στην ΕΥΠ
και στην ΑΔΑΕ, προχώρησε ήδη σε νοµοθετικές ρυθµίσεις.

Είναι πολιτική αλητεία να διασπείρετε ψεύδη και ανακρίβειες,
καταπατώντας θεσµικές και κοινοβουλευτικές διαδικασίες και να
διασύρετε τη χώρα για ακόµα µια φορά. Όλοι έχουµε εµπεδώσει
ότι σας είναι αδιάφορη και η εσωτερική και η εξωτερική ασφά-
λεια. Τεχνηέντως επιδιώκετε την αποσταθεροποίηση και εκθέτετε
την Ελλάδα διεθνώς.

Πρόσφατα στήσατε ένα παραµύθι πάνω σε ένα δήθεν νεκρό
παιδί, τη µικρή Μαρία και διαρρηγνύατε τα ιµάτιά σας στη Βουλή
και στα κανάλια. Κακό θέατρο, κακή πολιτική, κακή ιδέα, συνά-
δελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, να εργαλειοποιήσετε ένα παιδί, προσπαθώ-
ντας να εκθέσετε την Κυβέρνηση και παράλληλα να αναδείξετε
τον ανθρωπισµό σας. Ο επίπλαστος ανθρωπισµός και οι κοινωνι-
κές σας ευαισθησίες διαρκούν όσο διαρκεί η δηµοσιότητα.

Κατά τα άλλα, αγνοείτε τις ανάγκες των συµπολιτών µας και
της κοινωνίας. Το αποδείξατε, όταν κυβερνήσατε µε τις φοροε-
πιδροµές, τον νόµο Κατρούγκαλου, το µεταναστευτικό, τις κατα-
σχέσεις και τόσα άλλα. Αντί να µεριµνήσετε για τους πολίτες,
καταχραστήκατε την εξουσία που σας δόθηκε στήνοντας διαγω-
νισµούς για τον τηλεοπτικό αέρα, όπως αέρας κοπανιστός ήταν
και όλη η διακυβέρνησή σας.

Όµως και τώρα πάτε απέναντι στις κυβερνητικές επιλογές και
τις εθνικές θέσεις. Πάντα στείρα αντιπολίτευση, ποτέ συγκροτη-
µένες προτάσεις και ποτέ σοβαρά επιχειρήµατα.

Κάποιος πονηρός θα σκεφτόταν πως ικανοποιείστε µε τις κρί-
σεις και επιδιώκετε τις διαµάχες, πως δεν σας ενδιαφέρει η θέση
της Ελλάδας στον παγκόσµιο χάρτη, δεν επιζητάτε τη δηµοσιο-
νοµική σταθερότητα, δεν νοιάζεστε καν για τους συµπολίτες µας.
Ακολουθείτε την τακτική της σουπιάς, εκµεταλλεύεστε τυχαία γε-
γονότα, παγκόσµιες κρίσεις και κακές συγκυρίες και µε βαρύ-
γδουπες κατηγορίες προσπαθείτε να θολώσετε το πολιτικό
τοπίο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τον Ιούλιο του 2019 έχουµε
κληθεί ως Κυβέρνηση να αντιµετωπίσουµε πολλές εξωγενείς, πα-
ράλληλες και πρωτόγνωρες κρίσεις. Τις διαχειριστήκαµε µε επι-
τυχία και ταυτόχρονα εργαστήκαµε για την πρόοδο και το µέλλον
του τόπου µας. Η στρατηγική µας είχε αποτελέσµατα και αυτό
είναι καταγεγραµµένο και δεν µπορείτε µε τίποτα να το παραποι-
ήσετε.

Η σηµερινή συζήτηση είναι µια ακόµα παράσταση µε τίτλο «η
κορύφωση του δράµατος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης», µια
πρόταση δυσπιστίας που άργησε µόνο έξι µήνες, για να είναι όσο
πιο κοντά γίνεται στις εκλογές.

Εµείς, όµως, θα απαντήσουµε µε τα πεπραγµένα µας και θα
συγκριθούµε µε την «πρώτη φορά Αριστερά» στις εκλογές που
έρχονται. Εκεί θα κριθεί η επιτυχία ή η αποτυχία της Κυβέρνησης.
Εκεί θα αποδοθούν τα του Καίσαρος τω Καίσαρι.

Μέχρι να φτάσει αυτή η µέρα, αγαπητοί συνάδελφοι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, θα ήταν χρήσιµο να συµφιλιωθείτε µε την ιδέα ότι και την
επόµενη τετραετία θα βρίσκεστε στα ίδια έδρανα της Αντιπολί-
τευσης. Στην ίδια θέση θα σας αφήσει ο ελληνικός λαός, δίνο-
ντας στη Νέα Δηµοκρατία και τον Κυριάκο Μητσοτάκη µια νέα
ισχυρή εντολή διακυβέρνησης της χώρας.

Κύριε Πρόεδρε, καταψηφίζω την πρόταση µοµφής του ΣΥΡΙΖΑ
και στηρίζω την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστώ την κ.
Σκόνδρα και για τη συνέπεια στον χρόνο.

Και τον λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία κ. Νικόλαος Παππάς για επτά λεπτά.

Ορίστε, κύριε Παππά, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είµαστε µία µέρα µετά από τα

οκτώ χρόνια που µας χωρίζουν από τη µεγάλη ιστορική εκλογή,
εκλογική νίκη του ΣΥΡΙΖΑ, η οποία υπήρξε πρώτος κρίκος στην
αλυσίδα πολλών γεγονότων.

Ακούω τους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας σε αυτό το

Βήµα να µιλούν για το 2015 και ξεχνούν ένα µείζον πολιτικό γε-
γονός, τις εκλογές του Σεπτέµβρη του 2015 και τις ξεχνούν όχι
µόνο επειδή ο ΣΥΡΙΖΑ και ο Τσίπρας έφεραν τη συµφωνία που
πέτυχαν µπροστά στον λαό και ο λαός έδωσε εντολή να συνεχί-
σουµε, αλλά γιατί οι εκλογές του Σεπτέµβρη του 2015 έκλεισαν
το σενάριο της αριστερής παρένθεσης διά της χρεοκοπίας. Κερ-
δίσαµε αυτές τις εκλογές µε το πρόβληµα της δανειοδότησης και
της ρευστότητας της χώρας λυµένο. Αυτό είναι που δεν µπορείτε
να συνηθίσετε, αυτό είναι που δεν θα σας ακούσουµε ούτε µία
φορά να σχολιάζετε από αυτό εδώ το Βήµα, αυτό είναι το πολι-
τικό γεγονός το οποίο άνοιξε την πόρτα για την απεµπλοκή από
τα µνηµόνια.

Υπάρχει ένα φαινόµενο στην πολιτική ιστορία το οποίο αξίζει
σχολιασµού και νοµίζω ότι διαµορφώνεται και µία χρονική από-
σταση από αυτό, ούτως ώστε να µπορούµε µε ψυχραιµία να το
προσδιορίσουµε. Το πολιτικό εκκρεµές της θέσης της συντηρη-
τικής παράταξης συνεχίζει την ταλάντωσή του. Από τον πόλεµο
και µέχρι το 1967 ήταν σύµφυτο µε την ακραία Δεξιά, είχε οικο-
δοµήσει αυτό που ο αείµνηστος Ηλίας Νικολακόπουλος είχε πει
«καχεκτική δηµοκρατία». Πολιτικές διώξεις, εξορίες, βασανιστή-
ρια, πολιτικές δολοφονίες, εκτελέσεις και όλα αυτά, βέβαια, σε
συνεργασία µε το παλάτι, το οποίο ήταν η µήτρα κάθε πολιτικής
ανωµαλίας που έχει βιώσει αυτός ο τόπος από τον εθνικό διχα-
σµό µέχρι την αποστασία.

Στη Μεταπολίτευση είδαµε µία πιο µετριοπαθή εκδοχή της Δε-
ξιάς -και πρέπει να το πούµε- µία συντηρητική παράταξη η οποία
de facto συνέπραξε µε τις δηµοκρατικές δυνάµεις και έκανε ένα
µεγάλο βήµα µαζί µε τις δηµοκρατικές δυνάµεις για να πετάξει
στον κάλαθο των αχρήστων το παλάτι και τους παρακρατικούς
του µηχανισµούς. Και ήταν ένα βήµα ωρίµανσης της ελληνικής
δηµοκρατίας.

Όµως, από το 2010 και µετά η ακροδεξιά αφήγηση επανήλθε
εντός της Νέας Δηµοκρατίας µε τα στελέχη του ΛΑΟΣ να περ-
νούν στην αρχή την πύλη, µετά να µπαίνουν στην προθήκη και
τώρα να είναι στη διοίκηση της Νέας Δηµοκρατίας.

Και στις δύο αυτές περιόδους όπου η συντηρητική παράταξη
έκανε ακραίες επιλογές η οικογένεια Μητσοτάκη ήταν αγκαζέ µε
την Ακροδεξιά και στην περίοδο της ανωµαλίας του 1965 και
τώρα που παρακολουθείται το µισό πολιτικό σύστηµα και η ηγε-
σία των Ενόπλων Δυνάµεων. Και αυτό δεν είναι τύχη, δεν είναι
σύµπτωση, είναι πολιτική µέθοδος προσωπικών ωφεληµάτων, οι-
κογενειακών ωφεληµάτων και βιασµού των θεσµών.

Δεν ντραπήκατε -ήθελα να ήξερα- επτακόσιες λέξεις ανακοί-
νωση εναντίον του Ράµµου! Επτακόσιες λέξεις! Που έκανε τι;
Εφάρµοσε τον νόµο. Έχει παρανοµήσει ο Ράµµος; Έχει παρανο-
µήσει ο Τσίπρας; Ή έρχεστε εδώ για να εκστοµίζετε απλώς κά-
ποιες φανφάρες και κάποιες ανοησίες; Πράξτε τα δέοντα, αν
έχετε τα κότσια και αν έχει παρανοµήσει ο Ράµµος και αν έχει πα-
ρανοµήσει ο Τσίπρας. Μου θυµίζετε δε κάποιοι από εσάς µαθη-
τές των πρώτων τάξεων του δηµοτικού που ερωτώνται για ένα
ζήτηµα και λένε το µάθηµα που έχουν µάθει.

Η πρόταση δυσπιστίας γίνεται για το ζήτηµα των παρακολου-
θήσεων. Έχετε ένα άγχος για τις άλλες ατζέντες, µάλιστα. Εδώ,
όµως, θα πρέπει να δώσετε απαντήσεις.

Δεν σας λέει τίποτα η στάση του Υπουργού σας, ο οποίος εµ-
φανώς πιεσµένος έριξε την ευθύνη, λέει, σε κάποιους «Κλουζώ»,
για τους οποίους ούτε αυτούς γνώριζε. Ο µέγας µάγιστρος των
παρακολουθήσεων κ. Μητσοτάκης!

Αντιλαµβάνεστε ότι υπονοεί ότι είναι µειωµένης αντιληπτικής
ικανότητας. Είναι προφανές ότι είπε αυτό. Βλέπω ήρθε και ο κ.
Δένδιας. Με ενδιαφέρον θα ακούσουµε και τη δική του θέση.

Θέλατε να πειθαναγκάσετε το πολιτικό σύστηµα και δείτε πώς
τα φέρνει η ζωή. Μας ρωτάγατε εµάς χωρίς ντροπή αν εµπι-
στευόµαστε τον Φλώρο, τον Αρχηγό των Ενόπλων Δυνάµεων,
ενώ έχει αποδειχθεί ότι ο πρώτος που δεν τον εµπιστευόταν ήταν
ο Μητσοτάκης. Κι εµείς ρωτάµε γιατί δεν τον εµπιστευόταν. Δεν
οφείλει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση να ρωτήσει γιατί ήταν υπό
παρακολούθηση ο Αρχηγός των Ενόπλων Δυνάµεων;

Και να σας ρωτήσω και κάτι άλλο. Επειδή φαίνεται ότι τα δύο
συστήµατα ήταν συγκοινωνούντα δοχεία, έχετε εξετάσει το εν-
δεχόµενο το υλικό της παρακολούθησης του Αρχηγού των Ενό-
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πλων Δυνάµεων να έχει πέσει στα χέρια υπηκόων άλλης χώρας;
Αντιλαµβάνεστε τι µπορεί να έχει συµβεί; Από πού αντλείτε την
έπαρση και κατηγορείτε την Αξιωµατική Αντιπολίτευση για τον
έλεγχο που σας ασκεί; 

Είναι προφανές, λοιπόν, τι έχει γίνει εδώ. Έχετε υποστεί µια
πολιτική συντριβή, διότι δώσατε µάχη όχι υπέρ αδύνατου µε
Λυσία, που µας είπε ο Γεραπετρίτης, αλλά υπέρ απορρήτου δώ-
σατε µάχη και δώσατε µάχη λυσσαλέα µέχρι την τελευταία στι-
γµή και τη χάσατε και γι’ αυτό είµαστε εδώ που είµαστε.

Επιτρέψτε µου ένα σχόλιο για τα ειδικά δικαστήρια. Δεν θα
µπορούσα να µην το κάνω, διότι µέσα σε αυτή τη φάση και στα
αδιέξοδά σας, παλιά σας τέχνη κόσκινο: συκοφαντίες πολιτικών
αντιπάλων και ειδικά δικαστήρια. Τα ειδικά δικαστήρια, κύριοι, τα
στήσατε για να δώσετε ένα πολιτικό παράδειγµα, ότι οι έχοντες
και κατέχοντες δεν πρέπει να παρενοχλούνται και δεν πρέπει να
πληρώνουν τους φόρους τους σε αυτή τη χώρα, ότι κακώς πλή-
ρωσαν και κακώς ελέγχθηκαν και ότι δεν πρέπει να ξαναελεγ-
χθούν. 

Και επιτρέψτε µου να πω και κάτι που αφορά το επίκαιρο της
διαδικασίας του ειδικού δικαστηρίου που αφορά εµένα. Έχουν
παρελάσει οι µάρτυρες ο ένας µετά τον άλλον και είπαν «Ούτε
είδα ούτε άκουσα για τον Παππά ούτε τίποτα», πλην της κυρίας
η οποία θα κληθεί στη δικαιοσύνη να αποδείξει το αληθές των
ισχυρισµών της, απέναντι στην οποία έχω προσωπικά καταθέσει
µήνυση. 

Έχει καταθέσει κανένας σας µήνυση απέναντι στους παρακο-
λουθητές σας ή είστε ένα κόµµα παρακολουθητών και παρακο-
λουθουµένων;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Τι σας δένει πλέον; Η πρώτη ύλη των παρακολουθήσεων σας

κρατάει µαζί; Ένας από εσάς δεν έχει σταθεί δίπλα στον Μητσο-
τάκη από πίστη και από έµπνευση στο πολιτικό του πρόγραµµα;
Οι παρακολουθήσεις σας κρατάνε µαζί; Πόσο µαζί; Λίγες βδοµά-
δες έχουµε για τις εκλογές. Δεν βρέθηκε ένας να παραιτηθεί; Να
πει «για λίγες βδοµάδες δεν κάθοµαι στην υπουργική καρέκλα»;
Ένας να πει ότι παραιτείται. Δεν ακούστηκε κανείς. 

Προσέξτε, γιατί είστε και λαλίστατοι γι’ αυτό το ειδικό δικαστή-
ριο. Ο Καλογρίτσας έχει δικηγόρο τον Λοβέρδο. Δεν είπαν τίποτα
καινούργιο. Στείλαν όµως ένα ραβασάκι συστηµένο. Έδωσαν το
ηµερολόγιο του Καλογρίτσα που έχει δύο ραντεβού µε τον Θεο-
δωρικάκο. Ο Θεοδωρικάκος -ακούστε µε λίγο µε προσοχή, έχει
σηµασία διότι εκείνο τον καιρό είχε διπλή ιδιότητα ο άνθρωπος-
πρώτον ήταν συνεταίρος του Καλογρίτσα, 50%-50% στην εται-
ρεία GPO και, δεύτερον, σύµβουλος στρατηγικής του Μητσο-
τάκη. 

Κύριε Χαρδαλιά, ακούσατε τι είπα; Ήταν συνέταιρος του Κα-
λογρίτσα και σύµβουλος του Μητσοτάκη. Άρα έχουµε ευθεία πο-
λιτική και επιχειρηµατική εµπλοκή του ίδιου του Κυριάκου
Μητσοτάκη στην υπόθεση διά του Θεοδωρικάκου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Γελάς; Γιατί γελάς;
ΝΟΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υπουργός Μετανάστευσης και Ασύ-

λου): Είναι αστείο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Μη διακόπτετε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Μη διακόπτετε, κύριε Μηταράκη. Δεν

ξέρω γιατί ενοχλείστε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Παρακαλώ!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ρωτήστε και τον κ. Θεοδωρικάκο, µπο-

ρεί να σας εξηγήσει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Παππά, συνεχί-

στε και ολοκληρώστε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ολοκληρώνω.
Επειδή ο Μητσοτάκης έχει την άµεση εµπλοκή, ο λαός θα κλη-

θεί να απαντήσει στα διλήµµατα, αν θα έχουµε δηµοκρατία ή
εκτροπή, αν θα έχουµε κάθαρση, όπως λέµε στα Ανώγια, ή αν θα
έχουµε συγκάλυψη, αν θα διευκρινιστούν τα αδιευκρίνιστα, αν θα
καταπολεµήσουµε την ενεργειακή φτώχεια, αν θα ρυθµίσουµε το
ιδιωτικό χρέος ή θα το αφήσουµε να απειληθεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε, κύριε Παππά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ένα σηµείο µόνο.
Ήρθατε, κύριε Θεοδωρικάκο; Καλώς ήρθατε! Πολύ ευτυχής

συγκυρία για την ελληνική Βουλή. Ευτυχής συγκυρία για την ελ-
ληνική Βουλή, κύριε Θεοδωρικάκο!

Άρα, λοιπόν, τι έχουµε; Έχουµε ΣΥΡΙΖΑ και Νέα Δηµοκρατία
να διαφωνούν στην εκτίµηση για το ποιος θα είναι πρώτος στις
ερχόµενες εκλογές. Συµφωνούµε όµως και διά στόµατος Μητσο-
τάκη σε ένα ζήτηµα, ότι τη Δευτέρα το πρωί δεν θα είναι Πρωθυ-
πουργός ο Μητσοτάκης. Κυβέρνηση εσείς µε την απλή αναλογική
δεν µπορείτε να σχηµατίσετε κι εµείς λέµε ότι µε πρωτιά ΣΥΡΙΖΑ
η χώρα δεν θα µπει σε περίοδο αστάθειας και αβεβαιότητας,
αλλά θα αποκτήσει σταθερή, ισχυρή, προοδευτική διακυβέρ-
νηση. 

Είναι στο χέρι του λαού και θα το πετύχουµε!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο τώρα έχει η
Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Μαριλίζα Ξε-
νογιαννακοπούλου, και αµέσως µετά τον λόγο θα πάρει ο Υπουρ-
γός Εξωτερικών κ. Νίκος Δένδιας. 

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τους τελευταίους επτά µήνες η
χώρα µας και ο ελληνικός λαός αντιµετωπίζει ένα κλίµα και µια
ατµόσφαιρα ζοφερή, σκοτεινή και αντιθεσµικής εκτροπής που
πλήττει βάναυσα τη δηµοκρατία και τους θεσµούς. 

Όταν πριν από επτά µήνες αποκαλύφθηκε, κατ’ αρχάς, η υπό-
θεση Κουκάκη και στη συνέχεια η υπόθεση Ανδρουλάκη, τότε
αποκαλύφθηκε ταυτόχρονα ότι όλο αυτό δεν ήταν φυσικά µια τυ-
χαία αποκάλυψη, αλλά είχε οικοδοµηθεί όλου το προηγούµενο
διάστηµα, από τη µέρα εκλογής της Κυβέρνησης Μητσοτάκη, ένα
συγκεκριµένο και µε µελετηµένα στάδια αντιθεσµικό παρακρά-
τος. 

Να θυµίσουµε ότι µε το πρώτο νοµοσχέδιο του επιτελικού κρά-
τους ο κ. Μητσοτάκης πήρε την ευθύνη της ΕΥΠ, µέσα στο κα-
λοκαίρι του 2019 επέβαλε τον εκλεκτό του, τον κ. Κοντολέοντα,
που µάλιστα δεν είχε τα τυπικά προσόντα και έφερε και ειδική
διάταξη για να τον επιβάλει και στη συνέχεια, ήθρε η τροπολογία
Πικραµµένου, η οποία απαγόρευσε την ενηµέρωση του πολίτη
που παρακολουθείται από την ΑΔΑΕ και, φυσικά, ήρθε να θεµε-
λιώσει αυτό, πίσω από το οποίο τελικά οχυρώθηκε η Νέα Δηµο-
κρατία όλο αυτό το διάστηµα, το περίφηµο απόρρητο.

Σε οποιαδήποτε άλλη, κύριοι Υπουργοί και η κυρία Υπουργέ,
χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, για την οποία συνεχώς κόπτεστε
να αποδεικνύετε ότι είσαστε η ευρωπαϊκή παράταξη της χώρας
-αλλά η ευρωπαϊκή παράταξη σηµαίνει σεβασµός στις ευρωπαϊ-
κές αρχές, στη λειτουργία του κράτους δικαίου και της δηµοκρα-
τίας- θα είχε παραιτηθεί ο Πρωθυπουργός και η κυβέρνηση, θα
είχε γίνει µια ενδελεχής και αποτελεσµατική διαδικασία εξεταστι-
κών επιτροπών. Αυτό γίνεται στις υπόλοιπες ευρωπαϊκές χώρες. 

Εσείς τι κάνατε; Αµέσως µετά, αφού έγινε η εξ ανάγκης παραί-
τηση του κ. Δηµητριάδη, του εξ απορρήτων, που του είχε αναθέ-
σει κιόλας ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης, παρ’ ότι φυσικά η πολιτική
ευθύνη δεν µετατίθεται, και του κ. Κοντολέοντα, αρχίσατε το δεύ-
τερο ακόµα πιο βαρύ ατόπηµα αντιθεσµικής εκτροπής που ήταν
η απεγνωσµένη προσπάθεια συγκάλυψης αυτού του µεγάλου
σκανδάλου. Αυτό ζούµε όλους αυτούς τους µήνες.

Με αυτή την προσπάθεια στην ουσία τι κάνατε; Επικαλούµενοι
το απόρρητο, απαξιώσατε κάθε έννοια κοινοβουλευτικού ελέγ-
χου, είτε αυτό ήταν εξεταστική επιτροπή είτε η Επιτροπή Θεσµών
και Διαφάνειας της Βουλής. Δεν επιτρέψατε σε κρίσιµους µάρ-
τυρες να έρθουν να καταθέσουν, απειλήσατε µάλιστα επανειληµ-
µένα ότι οποιοσδήποτε επιχειρεί να φέρει στο φως αυτή την
υπόθεση κινδυνεύει µε κάθειρξη δέκα ετών, από Υπουργούς και
στελέχη σας µέχρι φυσικά την περίφηµη γνωµάτευση Ντογιάκου,
κυνηγήσατε, απαξιώσατε και κατηγορήσατε την ερευνητική δη-
µοσιογραφία και φτάσατε βέβαια τώρα στο απόγειο αυτής της
αυταρχικής και αντιθεσµικής πολιτικής και λογικής σας, µε την
πλήρη προσπάθεια αποδόµησης και απαξίωσης του κ. Ράµµου
και της ΑΔΑΕ, µιας ανεξάρτητης αρχής η οποία, προς τιµήν της
αρχής και προς τιµήν του κ. Ράµµου, προσπαθεί και επιχειρεί να
σταθεί στο ύψος των αρµοδιοτήτων και των περιστάσεων που το
ίδιο το Σύνταγµα του δίνει και δίνει στην αρχή.

Και, βέβαια, παρακολουθήσαµε όλο αυτό το διάστηµα τη συ-
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νεχή προσπάθεια να µεταβάλλονται τα επιχειρήµατα. Στην αρχή
ήταν όλα µυθεύµατα. Μετά, ήταν η προπαγάνδα και ο δάκτυλος
του ΣΥΡΙΖΑ και τα σκοτεινά υπόγεια του ΣΥΡΙΖΑ, για να φτά-
σουµε βέβαια, όταν πλέον ακόµα και ο Κυβερνητικός Εκπρόσω-
πος δεν είχε πια άλλα επιχειρήµατα, στη θεωρία των ρυπαρών
δικτύων. Και αυτό ακούσαµε κατά κόρον από χθες. Τώρα, βέβαια,
υπάρχει ένα επίσηµο πόρισµα, τώρα δεν είναι µυθεύµατα, δεν
είναι δηµοσιεύµατα.

Και, βέβαια, επειδή κατηγορήσατε τον κ. Ράµµο, ο κ. Ράµµος
προσπάθησε να έρθει στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας.
Τον αποτρέψατε, τον ειρωνευτήκατε, τον αποκαλέσατε «αυτό-
κλητο µάρτυρα». Και απήντησε, βέβαια, ο κ. Ράµµος µε µία επι-
στολή σαφέστατη προς τον Πρόεδρο, τον κ. Τασούλα -τη δεύ-
τερη επιστολή Ράµµου- όπου σας εκθέτει ανεπανόρθωτα, όταν
αναφέρεται στον νόµο που φέρατε πριν από λίγες εβδοµάδες,
προκειµένου ακριβώς να παρεµποδίσετε την αποκάλυψη και να
παραπέµψετε για το µέλλον, µετά από τρία χρόνια και µε προ-
ϋποθέσεις, να υπάρξει ενηµέρωση για όλη αυτή την αντιθεσµική
εκτροπή και τη συγκάλυψη.

Ακόµη και εκεί ο κ. Ράµµος σάς λέει ότι το άρθρο 8 του δικού
σας νόµου, κυρία και κύριοι Υπουργοί, είναι αυτό το οποίο επιβε-
βαιώνει ότι ο κ. Ράµµος έχει υποχρέωση και αρµοδιότητα να ενη-
µερώνει φυσικά τον Υπουργό Δικαιοσύνης αλλά και τον Πρόεδρο
της Βουλής και τους Αρχηγούς των πολιτικών κοµµάτων.

Εσείς, βέβαια, από χθες µιλάτε µόνο για τον κ. Τσίπρα. Δεν
λέτε ότι έχουν λάβει το πόρισµα όλοι οι Αρχηγοί των πολιτικών
κοµµάτων. Δεν λέτε ότι έχετε σύσσωµη την Αντιπολίτευση απέ-
ναντί σας, αλλά επιχειρείτε µε κάθε τρόπο να συστήσετε ξανά
ένα αντι-ΣΥΡΙΖΑ µέτωπο, ένα αντι-ΣΥΡΙΖΑ µέτωπο, βέβαια, που
αυτή τη στιγµή έχει γυρίσει µπούµερανγκ εναντίον σας. Διότι,
όταν βγαίνουν οι είκοσι συνταγµατολόγοι, οι περισσότεροι από
τους οποίους δεν έχουν καµµία σχέση µε τον ΣΥΡΙΖΑ και ήταν
πολέµιοι της Κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ και τώρα βγαίνουν µε επι-
χειρήµατα και αποδοµούν και παρουσιάζουν πόσο αντιδηµοκρα-
τική και αυταρχική είναι η εκτροπή που επιχειρείτε, εκεί φυσικά
δεν έχετε άλλα επιχειρήµατα, παρά τα ρυπαρά δίκτυα.

Ο κ. Μητσοτάκης αύριο θα υποχρεωθεί, όµως, να απαντήσει.
Δεν θα µπορεί να φύγει αυτή τη φορά και τα ερωτήµατα είναι συ-
γκεκριµένα: Υπάρχουν ρυπαρά δίκτυα, κυρία και κύριοι Υπουρ-
γοί, στην ΕΥΠ; Αν υπάρχουν, γιατί τα αφήνετε ακόµα, µετά από
επτά µήνες, να υπάρχουν;

Ακούσαµε τον κ. Χατζηδάκη πριν από λίγο, προφανώς σε πάρα
πολύ δύσκολη θέση, ο οποίος πλήρως αποδέχθηκε ότι παρακο-
λουθείται -δεν µπορεί να κάνει και αλλιώς- πλέον µέχρι και τις στι-
χοµυθίες παραδέχτηκε. Ακούσαµε να λέει, λοιπόν, ο κ. Χατζηδά-
κης ότι υπάρχει ένας πράκτορας «000». Και το ερώτηµα είναι:
Αλήθεια, η κ. Βλάχου, την οποία υπερασπίζεστε µε κάθε τρόπο,
έξι φορές υπέγραψε για τον κ. Χατζηδάκη. Για ποιον λόγο; Ποιος
ήταν ο λόγος εθνικής ασφάλειας; Θα µας πει κάποιος; Δεν απα-
ντάτε σε εµάς, στον ΣΥΡΙΖΑ. Απαντάτε στον ελληνικό λαό.

Μας λέτε ότι εµπλέκουµε τον κ. Φλώρο και τις Ένοπλες Δυνά-
µεις. Εµείς εµπλέκουµε τις Ένοπλες Δυνάµεις, όταν επί δύο χρό-
νια αποκαλύπτεται πλέον επίσηµα και µε πιστοποιηµένο πόρισµα
ότι παρακολουθείται ο Αρχηγός και το Επιτελείο; Εµείς εµπλέ-
κουµε; Ποιοι είναι οι εθνικοί λόγοι που το επιβάλλουν; Να τα πείτε
αυτά στον ελληνικό λαό. Δεν επιτρέπεται να υπάρχουν αυτές οι
σκιές.

Και θα κλείσω µε δυο λόγια. Το στίγµα στην Κυβέρνηση Μη-
τσοτάκη αυτή τη στιγµή είναι δεδοµένο. Αυτή η Κυβέρνηση στο
µέλλον θα είναι η Κυβέρνηση της αντιθεσµικής εκτροπής και των
υποκλοπών. Και, δυστυχώς, το παίρνετε όλοι πάνω σας µε τη
στάση σας για οποιονδήποτε λόγο και αν το αποδέχεστε αυτό.

Και, επίσης, λέτε συνεχώς ότι η ακρίβεια, η οικονοµική και κοι-
νωνική κρίση, αυτά αφορούν τον κόσµο. Φυσικά, αυτά αφορούν
τον κόσµο, αλλά υποτιµάτε βαθύτατα τον ελληνικό λαό, όταν νο-
µίζετε ότι δεν καταλαβαίνει ότι η δηµοκρατία µε τη δικαιοσύνη
πάνε χέρι µε χέρι. Διότι ακριβώς αυτή η δηµοκρατική εκτροπή
αποκάλυψε τον χαρακτήρα της Κυβέρνησής σας και των πολιτι-
κών που ασκείτε. Και την απάντηση ο ελληνικός λαός, που τόσο
υποτιµάτε, θα τη δώσει καθαρά στις εκλογές, µε την καταψήφιση
της αντιλαϊκής και αντιδηµοκρατικής Κυβέρνησης και µε την

ψήφο του θα δώσει εµπιστοσύνη στον ΣΥΡΙΖΑ, στον Αλέξη Τσί-
πρα και σε µια ισχυρή προοδευτική διακυβέρνηση, για την απο-
κατάσταση και της δηµοκρατίας, αλλά και της κοινωνικής δι-
καιοσύνης.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο τώρα έχει ο
Υπουργός Εξωτερικών κ. Δένδιας, ο οποίος θα προηγηθεί του κ.
Λιούπη. Να πω, όµως, τη συνέχεια. Θα ακολουθήσουν, λοιπόν, ο
κ. Λιούπης, ο κ. Καµίνης, ο κ. Κωτσός και ο κ. Σκουρολιάκος και
στη συνέχεια ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Θεοδωρι-
κάκος.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ - ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Εξωτερικών):

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Δεν θα είχα κανένα πρόβληµα να παραχωρήσω στον κύριο συ-

νάδελφο τη δυνατότητα να µιλήσει, αλλά, δυστυχώς, δεν µπορώ
να το κάνω, διότι είναι η δεξίωση της Προεδρίας της Δηµοκρα-
τίας για τους ξένους διπλωµάτες στην Αθήνα, όπου πρέπει να πα-
ραστώ στις 12.00’.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση επί της πρότασης
δυσπιστίας που κατέθεσε η Αξιωµατική Αντιπολίτευση αποτελεί
για εµάς µια ευκαιρία να καταθέσουµε ενώπιον του Κοινοβουλίου
τον απολογισµό µας, τον απολογισµό που σε λίγους µήνες θα
παρουσιάσουµε και µπροστά στον τελικό κριτή όλων µας, τον ελ-
ληνικό λαό. Οι πολίτες κρίνουν πάντα επί τη βάσει των έργων και
επί τη βάσει ενός ρεαλιστικού προγραµµατικού λόγου.

Θα µου επιτρέψετε -χωρίς, νοµίζω, ιδιαίτερη, περιττή αισιοδο-
ξία- να διατυπώσω την άποψη ότι η κοινωνία θα ανανεώσει την
εµπιστοσύνη της στη Νέα Δηµοκρατία και στην Κυβέρνηση Μη-
τσοτάκη, µια Κυβέρνηση που άφησε πίσω της τα φοβικά σύν-
δροµα του παρελθόντος, άφησε πίσω της αναχρονιστικά στε-
ρεότυπα, ξεπερασµένες πρακτικές, αντιλήψεις του χθες. Και
αυτό γιατί είµαστε ένα κόµµα που πιστεύει στις ίσες ευκαιρίες,
πιστεύει σε ένα σύγχρονο κράτος, που να υπηρετεί τις ανάγκες
του πολίτη.

Λέω πάντα ότι η Νέα Δηµοκρατία είναι ένα λαϊκό κόµµα, το
λαϊκό κόµµα που πιστεύει στην κοινωνική συνοχή, που πιστεύει
στην αλληλεγγύη στους αδύναµους, που προτάσσει συγχρόνως
την εθνική οµοψυχία, γιατί η οµόνοια είναι απαραίτητος παράγων
εθνικής επιβίωσης. Νοµίζω ότι επιδιώξαµε από την πρώτη µέρα -
και σε έναν βαθµό πετύχαµε- να ενισχύσουµε το κεκτηµένο της
εθνικής συνεννόησης στις βασικές γραµµές της εξωτερικής µας
πολιτικής. Θα ήθελα να παρακαλέσω να µη διαρραγεί αυτό το κε-
κτηµένο προεκλογικά, τη στιγµή µάλιστα που ο εξ Ανατολών γεί-
τονας διατηρεί στο ακέραιο την επιθετική του ρητορική.

Η Κυβέρνηση από την αρχή της θητείας της προσάρµοσε την
εθνική στρατηγική στις απαιτήσεις των καιρών, µε µια συγκροτη-
µένη εθνική αντίληψη, που επέτρεψε στη χώρα όχι απλώς να αντι-
δρά, αλλά να δηµιουργεί προϋποθέσεις που την ισχυροποιούν,
που την καθιστούν σύγχρονη, φιλόξενη, ανοιχτή στην καινοτοµία,
ανεκτική, εξωστρεφή, νεωτερική, να χτίζει βάσεις για τη γεωπο-
λιτική της αναβάθµιση.

Είναι γνωστό σε όλους ότι η ρωσική εισβολή στην Ουκρανία
σηµατοδότησε την ανατροπή της διεθνούς τάξης πραγµάτων και
ο τουρκικός αναθεωρητισµός επιχειρεί την ανατροπή στις ισορ-
ροπίες που προσδιόριζαν τις σχέσεις στην ευρύτερη περιοχή
µας. Άλλαξε ο κόσµος, επιχειρείται να αλλάξει και η γειτονιά µας.

Εµείς έχουµε µια βασική επιλογή, έναν ακρογωνιαίο λίθο: Το
διεθνές δίκαιο, τον σεβασµό στην εδαφική ακεραιότητα, στην κυ-
ριαρχία όλων των κρατών, στην ανάδειξη της δυνατότητας ειρη-
νικής επίλυσης των διαφορών, στις σχέσεις καλής γειτονίας.
Αυτή την πολιτική αρχών και αξιών επιλέξαµε, µια πολιτική όχι ευ-
καιριακή, όχι εσωτερικής κατανάλωσης, βασισµένη στις αρχές
που προωθούµε από τη γειτονιά µας µέχρι κάθε γωνιά του πλα-
νήτη, συστηµατικά, µεθοδικά.

Όπως ξέρετε, έχω πραγµατοποιήσει διακόσιες τριάντα πέντε
επισκέψεις, άνω των τριακοσίων συναντήσεων, εβδοµήντα τρεις
χώρες, εκατόν τέσσερις οµόλογοί µου. Δεκαέξι Υπουργούς κρα-
τών τους συνάντησα για πρώτη φορά στην ιστορία της πατρίδας
µας, τους συνάντησε για πρώτη φορά ο Έλληνας Υπουργός Εξω-
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τερικών. Και, επίσης, µε άλλες χώρες δεν είχαµε επαφές για δε-
καετίες. Στη Νότιο Αφρική δεν είχε πάει Έλληνας Υπουργός Εξω-
τερικών εικοσιπέντε χρόνια.

Ενδυναµώσαµε φιλίες που είχαµε. Δηµιουργήσαµε νέες. Ενδυ-
ναµώσαµε παλιές συµµαχίες, χτίσαµε νέες. Φτιάξαµε ένα πρω-
τοφανές πλέγµα σχέσεων, διµερών σχέσεων, τριµερών σχέσεων,
πολυµερών σχέσεων. Υπογράψαµε ιστορικές συµφωνίες. Έχου-
µε υπογράψει τριακόσιες έντεκα συµφωνίες κατά τη θητεία
αυτής της Κυβέρνησης από τη στρατηγική συνεργασία µέχρι την
αµυντική συνδροµή, αλλά και σε τοµείς όπως το τουρισµός, η εκ-
παίδευση, ο πολιτισµός, ο αθλητισµός, η οικονοµία, το εµπόριο,
το περιβάλλον. Έχουµε αναδείξει την περιβαλλοντική διπλωµα-
τία.

Βέβαια εξέχουν στη σπουδαιότητα οι συµφωνίες µε την Ιταλία
και µε την Αίγυπτο για την οριοθέτηση αποκλειστικών οικονοµι-
κών ζωνών, που αναδεικνύουν το Διεθνές Δίκαιο και το Δίκαιο της
Θάλασσας ως µοναδικό όχηµα. Και από εκεί και πέρα είναι και οι
αµυντικές µας συµφωνίες, οι δύο µε τις Ηνωµένες Πολιτείες, µε
τη Γαλλία, µε τα Ηνωµένα Αραβικά Εµιράτα. Επίσης τρέχουµε,
όπως ξέρετε πολύ καλά, τρεις εκστρατείες στο πλαίσιο των Ηνω-
µένων Εθνών. Μία είναι για το Συµβούλιο Ασφαλείας και έχουµε
συγκεντρώσει εκατόν δεκατέσσερις γραπτές δεσµεύσεις, αλλά
και για την προεδρία της γενικής συνέλευσης και για τη συµµε-
τοχή στο συµβούλιο ανθρωπίνων δικαιωµάτων, κάτι που δεν έχει
συµβεί ποτέ στην ιστορία του ελληνικού κράτους. Επιδιώκουµε
και νοµίζω ως έναν βαθµό καταφέρνουµε, η πατρίδα µας να είναι
ένας πυλώνας σταθερότητας αλλά και ένας κόµβος ενεργειακός. 

Και, βέβαια, το ξέρουµε ότι οι δυνάµεις του αναθεωρητισµού
ενοχλούνται από αυτά, δυνάµεις που απειλούν τη διεθνή, την πε-
ριφερειακή ασφάλεια, δυνάµεις που αυξάνουν την προκλητική
τους συµπεριφορά µε απειλές τύπου Βόρειας Κορέας για πυραύ-
λους που δήθεν θα µπορούν να πλήξουν την Αθήνα και τις πόλεις
µας, µε επιστολές, µε δηλώσεις και µέσα στο κοινοβούλιο της
γειτονικής χώρας ότι η Ελλάδα δήθεν δεν έχει κυριαρχία στα
νησιά εάν αυτά δεν είναι αποστρατικοποιηµένα, µε προσπάθειες
ενός ψευδοαφηγήµατος της γαλάζιας πατρίδας, όπως επίσης
στο κυπριακό µε προσπάθειες αναβάθµισης του ψευδοκράτους,
µε προσπάθεια δηµιουργίας τετελεσµένων. Επαναλαµβάνω την
ελληνική θέση όσον αφορά το Κυπριακό. Για εµάς η Κύπρος δεν
κείται µακράν. Και δεν θα σταµατήσουµε να απαντάµε σε κάθε
επιστολή, σε κάθε παράνοµη και ανυπόστατη δήλωση, σε κάθε
παράνοµη και ανυπόστατη συµφωνία, σε κάθε σε βάρος µας ρη-
τορική. Θα συνεχίσουµε να αποδοµούµε µε επιχειρήµατα βασι-
σµένα όµως πάντα στο Διεθνές Δίκαιο, τις ψευδείς αιτιάσεις που
εκτοξεύονται εναντίον µας µε ψυχραιµία και µε νηφαλιότητα.
Γιατί δεν χρειάζεται να προβαίνουµε σε αντεγκλήσεις στο επί-
πεδο του παραλογισµού. 

Η Ελλάδα, οι δηµοκρατίες γενικά, δεν απαντούν στην προπα-
γάνδα µε προπαγάνδα. Άλλωστε αυτό χωρίζει τον δηµοκρατικό
κόσµο από τον αυταρχισµό. Εµείς απαντάµε µε την αλήθεια. Στε-
κόµαστε δίπλα µε τους φίλους µας, µε τους συµµάχους µας, αυ-
τούς που δεν αµφισβητούν τις συνθήκες, αυτούς που επιβε-
βαιώνουν την κυριαρχία της Ελλάδας στα νησιά της, που απορ-
ρίπτουν τις φαντασιοπληξίες και που δηλώνουν το αυτονόητο,
ότι η λογική του 19ου αιώνα της εποχής των κανονιοφόρων έχει
ανεπιστρεπτί παρέλθει. 

Και θέλω να είµαι ξεκάθαρος. Η αντίληψη νοµίζω όχι µόνο της
Κυβέρνησης αλλά του συνόλου του πολιτικού κόσµου και της ελ-
ληνικής κοινωνίας είναι ότι ο τουρκικός λαός θέλει ειρήνη, θέλει
σταθερότητα και θέλει συνεργασία µε την Ελλάδα στη συντρι-
πτική του πλειοψηφία. Γιατί αυτά θα φέρουν ανάπτυξη και ευη-
µερία στην περιοχή. Και αυτό είναι που επιδιώκει η Ελλάδα:
ειρήνη, σταθερότητα, συνεργασία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας έχω πει πολλές φορές για
τους έξι κύκλους της εξωτερικής µας πολιτικής, τον ευρωπαϊκό
κύκλο, τον κύκλο που περιλαµβάνει τις σχέσεις µας µε τις Ηνω-
µένες Πολιτείες -µιλήσαµε προηγουµένως για τις δύο τροποποι-
ήσεις της συµφωνίας αµοιβαίας αµυντικής συνεργασίας- τον
τρίτο κύκλο που αφορά την ευρύτερη περιοχή της Μέσης Ανα-
τολής, του Κόλπου, της Βόρειας Αφρικής. Είναι πολύ στενές οι
σχέσεις µε την Αίγυπτο, το Ισραήλ, τη Σαουδική Αραβία, τα Ηνω-

µένα Αραβικά Εµιράτα, το Μπαχρέιν, άλλες χώρες. Η Ελλάδα,
επίσης, δεν ξεχνάει το Παλαιστινιακό. Αλλά νοµίζω θα πρέπει να
αναγνωρίσουµε ότι είδαµε έγκαιρα και διαβάσαµε την καινούργια
αρχιτεκτονική της περιοχής πολύ πριν από τις Συνθήκες του
Αβραάµ. 

Τώρα επίσης στα Δυτικά Βαλκάνια προωθούµε τη σταθερό-
τητα, την ειρήνη. Πιστεύουµε διαχρονικά µε την ατζέντα της Θεσ-
σαλονίκης ότι η ευρωπαϊκή προοπτική των Δυτικών Βαλκανίων
είναι η µόνη λύση σε µια περιοχή εξαιρετικά δύσκολη και αρκού-
ντως εύφλεκτη. 

Επίσης, στον πέµπτο κύκλο αναπτύσσουµε σχέσεις µε χώρες
ανερχόµενες, µε ανερχόµενες δυνάµεις που συµµερίζονται τις
απόψεις µας σε πολλά πράγµατα, όπως η Ιαπωνία, η Ινδία, άλλες
σηµαντικές χώρες του Ινδοειρηνικού, το Βιετνάµ, η Ινδονησία, η
Αυστραλία µε την οποία µας συνδέει η οµογένεια. Όλες αυτές οι
χώρες που τρέφουν σεβασµό στο Διεθνές Δίκαιο και στο Διεθνές
Δίκαιο της Θάλασσας, χωρίς να ξεχνάµε τη µεγάλη και την πιο
γρήγορα αναπτυσσόµενη οικονοµικά και πληθυσµιακά ήπειρο
της Αφρικής. Η Αφρική είναι πολύ πιο κοντά µας απ’ ότι νοµί-
ζουµε. Έχω επισκεφθεί ήδη, όπως ξέρετε, δώδεκα χώρες της
υποσαχάριας Αφρικής συν τις χώρες της Βόρειας Αφρικής. Νο-
µίζω ότι για την Ελλάδα είναι σηµαντικό.

Και µετά, βεβαίως, είναι και η παρουσία µας στους διεθνείς ορ-
γανισµούς. Μιλήσαµε προηγουµένως για τις τρεις εκστρατείες
µας στον Οργανισµό Ηνωµένων Εθνών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή είναι η εξωτερική µας πο-
λιτική. Νοµίζω ότι αναδείχθηκαν οι δυνατότητες και οι ευκαιρίες
που έχει η Ελλάδα και στον επενδυτικό και στον ενεργειακό και
στον οικονοµικό τοµέα. Νοµίζω ότι η ελληνική διπλωµατία έχει
µπει µε σταθερό βήµα στον 21ο αιώνα. Αλλάζει η χώρα µας. Πάµε
µπροστά. Βεβαίως υπάρχουν, όπως θα υπάρχουν πάντα, και
λάθη και παραλείψεις και δεν διεκδικούµε εµείς κανένα αλάθητο
όπως ίσως άλλοι ιδεολογικοί χώροι. Έχουµε πάντα τη δυνατό-
τητα επικοινωνίας και έχουµε πάντα ανοιχτά αυτιά και ανοικτή
διάθεση στην καλόπιστη κριτική και στον διάλογο. Η εθνική στρα-
τηγική άλλωστε δεν ανήκει αποκλειστικά σε κανένα κόµµα και σε
καµµία κυβέρνηση. Αυτό το οποίο εφαρµόζει η κάθε κυβέρνηση
αφορά το σύνολο του κράτους, το σύνολο του έθνους και κατά
συνέπεια η εθνική συνεννόηση είναι απολύτως απαραίτητη. 

Νοµίζω όµως ότι η Ελλάδα µπορεί να στέκεται ψηλά. Είναι µια
χώρα φιλόδοξη µε αυτοπεποίθηση, ανεξάρτητη, ισχυρή. Πάντα
µου αρέσει να λέω ότι είναι µια χώρα που ψήλωσε και που µεγά-
λωσε. Είναι νοµίζω πολύ σηµαντικό ότι το µεγάλωσε είναι µια
ιστορική ακρίβεια. Είναι η πρώτη φορά που η εθνική επικράτεια
µεγάλωσε από το 1947. Αυτές οι επιτυχίες φέρουν τη σφραγίδα
της πρώτης κυβέρνησης Μητσοτάκη. Δηµιουργούν εθνικά κεκτη-
µένα όµως όχι κοµµατικά κεκτηµένα. Το ελληνικό Κοινοβούλιο
πρέπει να τα στηρίζει -αν µου επιτρέπετε την άποψη- και να ενι-
σχύει προς αυτή την κατεύθυνση µε στήριξη διακοµµατική και
συγχρόνως υπερκοµµατική µακριά από τις µικρές σκοπιµότητες.
Έχουµε πληρώσει πολύ ακριβά τις πολλές φορές που διχαστή-
καµε για θέµατα εξωτερικής πολιτικής από τη διάρκεια του
αγώνα µας για την ανεξαρτησία, το 1915, το 1922, το 1944. Έχω
την πεποίθηση όµως ότι αυτά πια ανήκουν στο παρελθόν. 

Και θα ήθελα να παρακαλέσω να µην επιτρέψουµε η τοξικό-
τητα που φαίνεται να διαµορφώνεται εν όψει της προεκλογικής
περιόδου, να δηλητηριάσει την εθνική οµοψυχία. Πρέπει να δια-
φυλάξουµε αυτή την εθνική οµοψυχία. Έχω την πεποίθηση ότι
σε κλίµα οµόνοιας στα εθνικά µας θέµατα η Κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας θα εξακολουθήσει να τα προασπίζεται µε αποτελε-
σµατικό τρόπο και στη δεύτερη τετραετία της. 

Νοµίζω ότι µπορώ να ζητήσω από τους συναδέλφους ψήφο
εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση σήµερα και από την ελληνική κοι-
νωνία ψήφο εµπιστοσύνης στις ερχόµενες εκλογές. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε Υπουργέ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι
από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση αφού
ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργά-
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νωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» είκοσι εννέα µαθή-
τριες και µαθητές και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 135ο Δη-
µοτικό Σχολείο Αθήνας και, επίσης, δεκαέξι µαθήτριες και
µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το Δηµοτικό Σχο-
λείο Ανθηδόνας Ευβοίας. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
Σας ευχόµαστε καλή πρόοδο!

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Τον λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ.

Αθανάσιος Λιούπης για επτά λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΙΟΥΠΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Υπουργοί, αγαπητοί συνάδελφοι, ουσιαστικά

συζητάµε σήµερα την πρόταση δυσπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ λίγο πριν
τις εκλογές και επιλέγουµε τη σύγκριση και όχι τη σύγκρουση,
όπως είπε και ο Πρωθυπουργός. Είναι προφανές ότι η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση προσπαθεί να καταστήσει την πρόταση όχηµα για
τη δηµιουργία εντυπώσεων, τη δηµιουργία πολιτικής όξυνσης για
επικοινωνιακούς λόγους και τη συσπείρωση του πολιτικού της
ακροατηρίου ελλείψει αφηγήµατος καλού και πειστικού για τα
ουσιαστικά θέµατα των πολιτών. 

Φυσικά αναπόφευκτα η συζήτηση επεκτείνεται και σε άλλα θέ-
µατα, όπως η οικονοµία, το κράτος δικαίου και φυσικά τη σύ-
γκριση των κυβερνητικών πεπραγµένων Νέας Δηµοκρατίας και
ΣΥΡΙΖΑ. Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, µέχρι
πρόσφατα κυβερνήσατε για τέσσερα χρόνια. Στην πραγµατικό-
τητα, όµως, µας δίνεται µε αυτό τον τρόπο µια πολύ καλή ευκαι-
ρία να κάνουµε µια εκτενή, σοβαρή πολιτική συζήτηση. Να
µιλήσουµε καταθέτοντας όλα τα δεδοµένα και αναλύοντας τα
πραγµατικά περιστατικά. Να εξηγήσουµε στους πολίτες πώς
ακριβώς έχει η γενική εικόνα, αλλά και τα επιµέρους ζητήµατα. 

Σε τι ακριβώς αναφέρθηκε ο ΣΥΡΙΖΑ µε την πρόταση δυσπι-
στίας; Σε ένα δήθεν σκάνδαλο από την Κυβέρνηση, σκάνδαλο
υποκλοπών, και µάλιστα σε άρνηση λογοδοσίας και προστασία
των υπευθύνων. Ακούστηκαν βαρείς χαρακτηρισµοί για τους θε-
σµούς, αλλά και προσωπικά ακόµα και τον ίδιο τον Πρωθυ-
πουργό. 

Τι παραβλέπει τεχνηέντως ο ΣΥΡΙΖΑ; Ότι όλες αυτές οι κατη-
γορίες είναι αβάσιµες, δεν στηρίζονται σε στοιχεία, δεν έχουν
καµµία βάση και λογική. Πολλά από όσα επικαλούνται στηρίζο-
νται σε δηµοσιεύµατα και άγνωστες πηγές. Τι πρέπει να έχουµε,
λοιπόν, υπ’ όψιν µας; Τα πραγµατικά δεδοµένα, τα πράγµατα για
τα οποία είµαστε σίγουροι ότι έχουν συµβεί, Και ποια είναι αυτά;
Ότι αξίζει να συγκρίνουµε τι έπραξε η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ και
τι η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας για την καλύτερη λειτουρ-
γία της ΕΥΠ και τη διασφάλιση του απορρήτου των επικοινωνιών.
Ότι πρέπει να συγκρίνουµε τι έπραξε η Κυβέρνηση της Νέας Δη-
µοκρατίας για την προστασία της δηµοκρατίας και των θεσµών
της. 

Η Νέα Δηµοκρατίας και τα στελέχη της ποτέ δεν ευαγγελίστη-
καν ότι θα ελέγξουν τους θεσµούς, τους αρµούς της εξουσίας
και της δικαιοσύνης. Επί κυβερνήσεως ΣΥΡΙΖΑ ήταν που έγιναν
σηµαντικές αλλαγές που µείωσαν το επίπεδο προστασίας. Ως
γνωστόν αυθαίρετα και χωρίς καµµία ουσιαστική εξήγηση µει-
ώθηκαν από δύο σε έναν οι εισαγγελείς που υπογράφουν τις αι-
τήσεις άρσης απορρήτου που υποβάλλει η ΕΥΠ. Επίσης σε µια
αψυχολόγητη κίνηση που δεν έχει καµµία λογική µόλις πέντε
µέρες πριν από τις προηγούµενες εκλογές υποβαθµίστηκε το
αδίκηµα των υποκλοπών από κακούργηµα σε πληµµέληµα. Προ-
φανώς αυτές οι αλλαγές µειώνουν το πλέγµα προστασίας, αλλα-
γές που µάλλον δεν έγιναν τυχαία και κυρίως δεν έχουν καµµία
σοβαρή δικαιολογία. 

Από την άλλη πλευρά έχουµε τα όσα έπραξε η Νέα Δηµοκρα-
τία για τη θεσµική θωράκιση του δικαιώµατος του απορρήτου
των επικοινωνιών. Ο Πρωθυπουργός από την πρώτη στιγµή, αντι-
λαµβανόµενος ότι υπάρχουν κενά στο πλαίσιο λειτουργίας της
ΕΥΠ, ανέλαβε την πολιτική ευθύνη, αποµάκρυνε όσους ήταν
υπεύθυνοι µέχρι εκείνο το χρονικό σηµείο και παρέπεµψε στον
µόνο αρµόδιο, δηλαδή τη δικαιοσύνη, τη διερεύνηση του εάν και
κατά πόσον έχουν υπάρξει παρανοµίες και παρατυπίες σε όλα τα
επίπεδα, όπως δηλαδή θα πρέπει να συµβαίνει πάντα σε ένα δη-

µοκρατικό πολίτευµα. 
Ταυτόχρονα ο ίδιος ο Πρωθυπουργός δεσµεύτηκε άµεσα και

υλοποίησε σηµαντικές βελτιώσεις στο ρυθµιστικό πλαίσιο που
διέπει την ΕΥΠ. Πολύ γρήγορα καταρτίστηκε και ψηφίστηκε ένα
νέο σύγχρονο και πιο ασφαλές πλέγµα λειτουργίας της Εθνικής
Υπηρεσίας Πληροφοριών για τις νόµιµες επισυνδέσεις. Πρώτον,
περιορίστηκαν οι λόγοι για τους οποίους επιτρέπεται η άρση του
απορρήτου. Δεύτερον, αυστηροποιήθηκαν οι ποινές που επιβάλ-
λονται σε περίπτωση παραβίασης του απορρήτου των επικοινω-
νιών. Τρίτον, επανήλθε ο δεύτερος εισαγγελέας που υπογράφει
και εγκρίνει τις αιτήσεις. Και, τέταρτον, για τα πολιτικά πρόσωπα
είναι απαραίτητη η σύµφωνη γνώµη του Προέδρου της Βουλής.
Δηµιουργήθηκε, δηλαδή, ένα πιο στενό, αυστηρό και σαφές πλαί-
σιο λειτουργίας. Με αυτόν τον τρόπο εξασφαλίσαµε µεγαλύτερο
βαθµό προστασίας των ατοµικών δικαιωµάτων και των δηµοκρα-
τικών ελευθεριών. 

Σε κάθε περίπτωση η Νέα Δηµοκρατία είναι υπέρ µιας σύγχρο-
νης Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών, µιας υπηρεσίας που πρά-
γµατι δρα µε µυστικότητα και µε γνώµονα το εθνικό συµφέρον
υπό τους όρους και τις δεσµεύσεις του Συντάγµατος. Δεν αρ-
κούν, λοιπόν, τα εύηχα συνθήµατα όπως «δικαιοσύνη παντού».
Πρέπει να υποστηρίξουµε στην πράξη το δίκαιο ως στάση ζωής
και την πραγµατικά ανεξάρτητη δικαιοσύνη πάντα και υπό όλες
τις συνθήκες. 

Όµως οι πολίτες βλέπουν, αντιλαµβάνονται και ζουν καθηµε-
ρινά την αδιάκοπη προσπάθεια της Κυβέρνησης να επεµβαίνει
στα προβλήµατα και να δίνει λύσεις. Την τεράστια βελτίωση στην
οικονοµική κατάσταση της χώρας, την προσέλκυση επενδύσεων,
τη συνολική βελτίωση του οικονοµικού περιβάλλοντος. Η Νέα Δη-
µοκρατία πέτυχε να σταθεί όρθια η κοινωνία υπό καθεστώς παν-
δηµίας, ενεργειακής κρίσης, πολέµου. Η στήριξη των αδυνάµων,
όπου και όποτε χρειάστηκε, ήταν συνεχής και αδιάκοπη. Η εµπι-
στοσύνη των ξένων αγορών κερδήθηκε βήµα-βήµα αυτά τα σχε-
δόν τέσσερα χρόνια. Οι πολίτες αντιλαµβάνονται τις τοµές και
βελτιώσεις στη δηµόσια δωρεάν παιδεία, τη µεγάλη ψηφιακή
επανάσταση σε όλα τα επίπεδα, τη σταθερή πορεία που έχει χα-
ραχθεί στην εξωτερική πολιτική µας χωρίς πισωγυρίσµατα και
χωρίς αβεβαιότητα, την ενδυνάµωση της άµυνας και της αποτρε-
πτικής ισχύος της χώρας µας από ξένες απειλές και εχθρικές
ενέργειες, την ταχύτητα µε την οποία αντιµετωπίζονται όλες οι
κρίσεις που έχουµε ζήσει τα τελευταία χρόνια, αλλά και την τι-
µιότητα και την ευθύτητα µε την οποία αντιδρά η Κυβέρνηση και
ο Πρωθυπουργός στα λάθη και τις αστοχίες όχι κουκουλώνοντάς
τα, αλλά µε αυτοκριτική, µε συζήτηση και µε άµεσες λύσεις και
προτάσεις. 

Όλα αυτά είναι γνωστά στις Ελληνίδες και τους Έλληνες, τα
ζουν καθηµερινά, τα βλέπουν, τα νιώθουν. Κυρίως, όµως, κατα-
λαβαίνουµε ότι οι επόµενες εκλογές, που βρίσκονται πολύ κοντά,
θέτουν αληθινά διλήµµατα. Το δίληµµα διαφάνεια ή θολό τοπίο,
πρόοδος ή πισωγύρισµα. Πλέον δεν αρκεί η υπόσχεση µιας αό-
ριστη πολυπόθητης ελπίδας για να κερδίσουµε την ψήφο του ελ-
ληνικού λαού. Νέα Δηµοκρατία και ΣΥΡΙΖΑ θα αναµετρηθούν µε
βάση τα έργα τους και όχι τα λόγια και τις υποσχέσεις. Σε αυτή
τη µάχη η νίκη θα είναι αδιαµφισβήτητη και αυτοδύναµη για τη
Νέα Δηµοκρατία και τον Κυριάκο Μητσοτάκη. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστώ για τη συ-

νέπεια στον χρόνο.
Τον λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλ-

λαγής κ. Γεώργιος Καµίνης για επτά λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΜΙΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Περίµενα να ακούσω µε µεγάλο ενδιαφέρον την αγόρευση του

κυρίου Υπουργού Εξωτερικών σήµερα, αλλά µε εξέπληξε το γε-
γονός ότι περιορίστηκε σε έναν απολογισµό του έργου του στο
Υπουργείο, ενώ σήµερα το θέµα βεβαίως είναι άλλο. Το θέµα
είναι το σκάνδαλο των υποκλοπών και η κοινοβουλευτική ευθύνη
της Κυβέρνησης. 

Πιστεύω πως είναι εύγλωττη αυτή η σιωπή, όπως εύγλωττη
είναι και η απουσία µεγάλου µέρους των Βουλευτών της Νέας
Δηµοκρατίας από τη σηµερινή συζήτηση. Αυτό πρέπει να κατα-
γραφεί, δηλαδή ότι υπάρχουν και µέλη είτε του Υπουργικού Συµ-
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βουλίου είτε της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρα-
τίας που δεν δέχονται να υπογράψουν τη στάση της Κυβέρνησης
απέναντι σε αυτό το µεγάλο σκάνδαλο. 

Απειλείται σήµερα η δηµοκρατία στην Ελλάδα; Αναµφίβολα το
ερώτηµα ενέχει κάποιο στοιχείο πρόκλησης. Είναι όµως αβάσιµο;
Κατά την άποψή µου, όχι. Έχουµε µια απόδειξη ότι πρόθεση της
Κυβέρνησης είναι να φέρει νοµοθετική ρύθµιση που θα καθιστά
αδύνατη τη κάθοδο της νεοναζιστικής συµµορίας στις προσεχείς
εκλογές. Πλανάται, λοιπόν, ο φόβος πως δεν ξεµπερδέψαµε µε
τους αρνητές της δηµοκρατίας στις εκλογές του 2019. Όµως
γιατί συµβαίνει αυτό; Γιατί οι αντικοινοβουλευτικές, αντιδηµοκρα-
τικές ιδεολογίες βρίσκουν πρόσφορο έδαφος παρά το γεγονός
ότι οι κήρυκές τους έχουν καταδικαστεί για εγκλήµατα του κοινού
ποινικού δικαίου;

Πιστεύω ότι η απάντηση είναι ότι πολύ απλά το πολιτικό µας
σύστηµα και ιδίως το κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας έχει βαλθεί
να βγάλει τα µάτια του µε τα ίδια του τα χέρια στον βωµό µιας
αχαλίνωτης εξουσιοµανίας και µιας άνευ ορίων κοµµατικής αντι-
παράθεσης χωρίς κανόνες, χωρίς σταθερές, χωρίς πολιτικό
ήθος. Και όλα αυτά γιατί από την πρώτη στιγµή που ξέσπασε το
σκάνδαλο των υποκλοπών τον περασµένο Ιούλιο, η Κυβέρνηση
µέσα από διαρκώς αλληλοαναιρούµενα επιχειρήµατα και χονδρο-
ειδείς υπεκφυγές, έχει αποφασίσει να πνίξει το σκάνδαλο µέσα
σε έναν βούρκο λάσπης και πολιτικής εµπάθειας. 

Το τελευταίο επεισόδιο είναι η ανακοίνωση του Κυβερνητικού
Εκπροσώπου σε βάρους του Προέδρου της ΑΔΑΕ κ. Χρήστου
Ράµµου, τον οποίον, ουσιαστικά, έχει χαρακτηρίσει ως φερέφωνο
του ΣΥΡΙΖΑ. Η «µπάλα» χθες πήρε και το µέλος της ανεξάρτητης
αρχής, την κ. Κατερίνα Παπανικολάου, στην οποία προσάπτουν
ότι διετέλεσε σύµβουλος σε Υπουργό του ΣΥΡΙΖΑ. Φυσικά την κ.
Παπανικολάου την είχε ψηφίσει η Νέα Δηµοκρατία. Τώρα θυµή-
θηκε να αρχίσει να µιλάει για κοµµατικές εντάξεις ανθρώπων. 

Εδώ έχω προσωπική γνώµη, έχω προσωπική εµπειρία, γιατί
έχω συνεργαστεί µε την κ. Παπανικολάου, ενώ ο κ. Ράµµος δεν
χρειάζεται καµµία ιδιαίτερη συνηγορία. Η πορεία του σαράντα
χρόνια στο Συµβούλιο της Επικρατείας λέει πολλά. Έχω συνερ-
γαστεί µε την κ. Παπανικολάου και γνωρίζω το άµεµπτο ήθος της
και πώς µπορεί ακριβώς να διαφυλάσσει την ανεξαρτησία της,
όπως το έκανε και ως επιστηµονικός συνεργάτης στον Συνήγορο
του Πολίτη. 

Στο κάτω-κάτω της γραφής, αντί να διασύρετε την υπόληψη
µελών ανεξάρτητων αρχών, γιατί δεν καλείτε τα µέλη αυτά στην
Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας, όπως το µπορείτε; Ο Κανονι-
σµός της Βουλής σάς παρέχει το δικαίωµα να ασκήσετε κοινο-
βουλευτικό έλεγχο, όπου εκεί θα έχουν και αντίλογο φυσικά, ενώ
στην ουσία αυτό που κάνετε είναι να αφήνετε τα φιλικά µέσα µα-
ζικής ενηµέρωσης να ρίχνουν διαρκώς λάσπη, πρακτική που δυ-
στυχώς συνεχίστηκε µέσα στην ίδια τη Βουλή από την έναρξη
της συζήτησης της πρότασης δυσπιστίας; Ένας-ένας οι Βουλευ-
τές της Πλειοψηφίας ανέβηκαν στο Βήµα και εξαπέλυσαν ευθείες
επιθέσεις εναντίον του κ. Ράµµου και λυπάµαι να το πω, πάρα
πολύ συχνά αποδεικνύοντας ότι αγνοούν και το τι είναι η Ανεξάρ-
τητη Αρχή για τη Διασφάλιση του Απορρήτου. 

Η Κυβέρνηση υιοθετεί την αντιδηµοκρατική αντίληψη ότι
«όποιος δεν είναι φίλος µου είναι εχθρός µου», «τσουβαλιάζο-
ντας» και απαξιώνοντας θεσµούς, επιστήµονες, δηµόσιους λει-
τουργούς, πρόσωπα του δηµόσιου βίου που απλά εκφράζουν τη
γνήσια ανησυχία τους για όσα έχουν συµβεί. Επιδίδεται η Κυβέρ-
νηση σε ένα «κυνήγι µαγισσών», προσπαθώντας στον κάθε δια-
φωνούντα να ανακαλύψει δόλιες σκοπιµότητες και κοµµατικές
δεσµεύσεις. Επιχειρεί να κατεδαφίσει µε τον κυνικότερο τρόπο
την αντίθετη άποψη ή, ακόµη χειρότερα, να τη βαφτίσει εθνικό
κίνδυνο, αναµοχλεύοντας σκοτεινές πτυχές ενός πρόσφατου πα-
ρελθόντος, όταν παιζόταν το παιχνίδι «πατριώτες και εθνοπρο-
δότες». Και όλα αυτά για να συσπειρώσει το κοµµατικό της
ακροατήριο, χωρίς βέβαια να αντιλαµβάνεται ότι η ίδια πέφτει
στην παγίδα που στήνει στους πολιτικούς της αντιπάλους, γιατί
δεν µπορεί από τη µια πλευρά να λες ότι η ΕΥΠ αποτελεί κρίσιµο
βραχίονα διαφύλαξης της εθνικής ασφάλειας, σε εποχές µάλιστα
όξυνσης των σχέσεων µε τη γείτονα και από την άλλη να λες ότι
η ΕΥΠ είναι µια άχρηστη δοµή που πρέπει να γκρεµιστεί και να

χτιστεί από την αρχή. Δεν µπορεί από τη µια πλευρά η ΕΥΠ να
υπάγεται απευθείας στον Πρωθυπουργό και από την άλλη να
βγαίνουν Υπουργοί της Κυβέρνησης και να δηλώνουν χωρίς καµ-
µία ντροπή ότι στο εσωτερικό της εγκαταβιώνει ένα αόρατο κύ-
κλωµα παραεξουσίας. Οι κυβερνητικές αντιφάσεις είναι βαθιά
προσβλητικές όχι µόνο για τη νοηµοσύνη µας αλλά και για την
Εθνική Αντιπροσωπεία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκφράζω τη βαθιά µου ανησυχία
για τον θεσµικό κατήφορο που έχει επιλέξει η Κυβέρνηση. Νο-
µίζω πως η πρώτη µέρα της συζήτησης συµπυκνώνεται στη
φράση που χρησιµοποίησε ο Υπουργός κ. Γεραπετρίτης στην αρ-
χική του τοποθέτηση, αποδεχόµενος την πρόταση δυσπιστίας µε
τη φράση «ένοχος ένοχον ού ποιεί». Ουσιαστικά η όλη συζήτηση
χθες -και βλέπω αυτό να συνεχίζεται και σήµερα- ήταν στο µοτίβο
ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δεν δικαιούται να οµιλεί γιατί έκανε χειρότερα. Αυτό,
όµως, δεν είναι µόνο οµολογία ενοχής, αλλά και παραδοχή της
κυβερνητικής ένδειας επιχειρηµάτων. 

Η Κυβέρνηση βρίσκεται σε πλήρη αδυναµία να αρθρώσει οποι-
οδήποτε σοβαρό επιχείρηµα που να ενισχύει κάπως την οικτρή
θέση στην οποία την έχει φέρει το σκάνδαλο των υποκλοπών.
Είναι το τελευταίο απελπισµένο ανάχωµα υπεράσπισης, το οποίο
όχι µόνο δεν µας βγάζει από το θεσµικό αδιέξοδο, αλλά ενισχύει
τον κυνισµό που απειλεί να κατακυριεύσει την κοινωνία µας. Επι-
βεβαιώνει το «όλοι ίδιοι είναι». Ακόµη και σε αυτή την ακροτελεύ-
τια πράξη του δράµατος, η Κυβέρνηση επιλέγει µία υπερασπιστι-
κή γραµµή που πλήττει βαθύτατα τη δηµοκρατία. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο τώρα έχει ο
Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεώργιος Κωτσός για επτά
λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΤΣΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρία και κύριοι Υπουργοί, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελ-

φοι, συζητούµε σήµερα την πρόταση δυσπιστίας που κατέθεσε
ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, µια πρόταση που
διέρρευσε ως πληροφορία από την Τρίτη το απόγευµα ότι θα
γίνει την Τετάρτη, χθες δηλαδή. Όπως ήταν φυσικό, κατά τη χθε-
σινή πρωινή διαδικασία της Βουλής η συζήτηση γύρω από το εάν
και κατά πόσο θα κατατεθεί η πρόταση δυσπιστίας ήταν αυτή που
µονοπωλούσε όλα τα «πηγαδάκια» και στο Εντευκτήριο και στο
Περιστύλιο. Μάλιστα, σε µια παρέα ήταν και ένας από τους πλέον
έγκριτους κοινοβουλευτικούς δηµοσιογράφους µε µακρόχρονη
πείρα στο κοινοβουλευτικό ρεπορτάζ, ο οποίος έλεγε χαρακτη-
ριστικά ότι δεν υπάρχει περίπτωση να καταθέσει πρόταση δυσπι-
στίας ο κ. Τσίπρας, διότι δεν είναι πολιτικά αφελής. Μάλιστα,
έλεγε ότι δεν έχει κανέναν λόγο, ενώ βρισκόµαστε στην τελική
ευθεία για τις εκλογές, να δηµιουργήσει µια διαδικασία που θα
αποδείξει επί της ουσίας και εν τοις πράγµασι το αρραγές µέ-
τωπο της Κυβέρνησης, αλλά και ταυτόχρονα δεν θα του προσ-
δώσει και τίποτα από τα πολιτικά οφέλη που πιθανότατα να
προσδοκούσε από αυτή την υπόθεση. 

Ο κ. Τσίπρας, όµως, το έπραξε και το έπραξε µάλιστα µετά
φανών και λαµπάδων! Θα µπορούσε να πει κανείς ότι είναι πολι-
τικά αφελής; Όχι βέβαια. Είχε συγκεκριµένους λόγους που το
έκανε και έχει συγκεκριµένους λόγους που ο ΣΥΡΙΖΑ το κάνει
αυτό. Κατά την ταπεινή µου άποψη το κάνει για να ξεφύγει από
τη δύσκολη πραγµατικότητα που έχει διαµορφωθεί το τελευταίο
διάστηµα για το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Μαύρες
σακούλες -θυµηθήκαµε τα κουτιά των Pampers του ’89- µαύρες
κουκούλες µε τον «Μάξιµο» και φυσικά η «Μαρία». Ανερυθρίαστα
εργαλειοποίησε το συγκεκριµένο fake new το κόµµα της Αξιωµα-
τικής Αντιπολίτευσης, ουδέποτε όµως σκεπτόµενο πως µέσα από
αυτή την εργαλειοποίηση δυσφηµεί τη χώρα µας διεθνώς. 

Ήρθε, λοιπόν, χθες στη Βουλή ο Αρχηγός της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης και κατέθεσε την πρόταση δυσπιστίας για ένα
προσφιλές σ’ αυτόν θέµα, τις παρακολουθήσεις, υπερηφανευό-
µενος µάλιστα ότι πέτυχε τα έξι στα έξι. Από πού τα ήξερε; Πώς
ήξερε τα έξι ονόµατα που προέβλεπε. Ούτε ο µάντης Κάλχας να
ήταν. Άρα κάτι δεν πάει καλά στην όλη ιστορία. 

Για να δούµε, όµως, πόσο πιστεύει o ΣΥΡΙΖΑ στην ιστορία των
παρακολουθήσεων; Δεν είναι ο ΣΥΡΙΖΑ που λίγο πριν παραδώσει
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την εξουσία µείωσε τους εισαγγελείς της Εθνικής Υπηρεσίας
Πληροφοριών από δύο σε έναν; Δεν είναι ο ΣΥΡΙΖΑ που υποβάθ-
µισε το αδίκηµα των παράνοµων υποκλοπών από κακούργηµα σε
πληµµέληµα; Δεν είναι ο ΣΥΡΙΖΑ που µια εβδοµάδα πριν πάµε σε
εκλογές υποβάθµισε το αδίκηµα της δωροδοκίας από κακούρ-
γηµα σε πληµµέληµα; Γιατί άραγε; Γιατί άραγε µια εβδοµάδα
πριν παραδώσει την εξουσία ο ΣΥΡΙΖΑ προχώρησε σε αυτές τις
ιστορίες; Κάτι ήξερε προφανώς.

Επειδή, όµως, τα πραγµατικά προβλήµατα της κοινωνίας είναι
άλλα -και το αποδεικνύουν και οι δηµοσκοπήσεις ότι το συγκε-
κριµένο θέµα δεν είναι πολύ ψηλά στην ατζέντα των πολιτών-,
µας δίνει και µια χρυσή ευκαιρία λίγο διάστηµα πριν τις εκλογές
αυτή η πρόταση δυσπιστίας να κάνουµε και αυτή τη µοιραία, την
αναπόφευκτη για τον ΣΥΡΙΖΑ σύγκριση ανάµεσα στην κυβερνη-
τική θητεία των τριών, τεσσάρων ετών τώρα της Νέας Δηµοκρα-
τίας και στην κυβερνητική θητεία του ΣΥΡΙΖΑ από το 2015 έως
το 2019.

Να ξεκινήσουµε από το κυρίαρχο, από την εθνική πολιτική;
Αναφέρθηκε πριν αναλυτικά ο Υπουργός Εξωτερικών. Η διεθνής
εικόνα της χώρας µας έχει βελτιωθεί τα µέγιστα σε όλο τον πλα-
νήτη. Και, βεβαίως, δεν θα ξεχάσετε ποτέ ούτε θα ξεχάσει ο ελ-
ληνικός λαός την υποδοχή που έγινε στον Πρωθυπουργό µας
στις Ηνωµένες Πολιτείες, όπου οι Βουλευτές και οι Γερουσιαστές
τον χειροκρότησαν περισσότερες φορές όρθιοι από ότι τον χει-
ροκροτούµε εµείς µέσα στο ελληνικό Κοινοβούλιο.

Σίγουρα µε µια σειρά σοβαρών συµφωνιών που έχουµε υπο-
γράψει, είτε µε τις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής είτε µε τη
Γαλλία, διεύρυνση της ΑΟΖ µε την Αίγυπτο, µε την Ιταλία, συµ-
φωνίες µε τα Ηνωµένα Αραβικά Εµιράτα, µε το Ισραήλ, έχουν κα-
ταστήσει τη χώρα µας ως έναν γεωπολιτικό παίκτη, ιδιαίτερα
σοβαρό στην Ανατολική Μεσόγειο.

Να δούµε λίγο και τα αµυντικά µας θέµατα, την αποτρεπτική
δύναµη της χώρας µας, που την είχατε παραδώσει σχεδόν απα-
ξιωµένη; Ενίσχυση µε Ραφάλ, ενίσχυση µε F-16 Viper ενίσχυση
µε Μπελαρά και, βεβαίως, δίνουµε το µήνυµα ότι η Ελλάδα είναι
ένας παράγοντας σταθερότητας, υπακούοντας στο Διεθνές Δί-
καιο.

Βελτίωση του επενδυτικού κλίµατος της χώρας µας σε όλο τον
κόσµο, γεγονός που προσελκύει επενδύσεις στην Ελλάδα. Ενερ-
γειακή θωράκιση, διότι η Νέα Δηµοκρατία κλήθηκε να αντιµετω-
πίσει µια σειρά από σοβαρότατες κρίσεις κατά τη διάρκεια της
θητείας της, είτε την πανδηµία είτε την κλιµατική κρίση είτε την
ενεργειακή και τη γεωπολιτική κρίση, θωρακίζοντας τη χώρα µας
και µάλιστα στον ενεργειακό τοµέα, ενισχύοντάς την τα µέγιστα
µε τη Ρεβυθούσα, µε την αναβάθµιση της Αλεξανδρούπολης, µε
την ισχυρή συµµετοχή των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας στο
ενεργειακό µίγµα της χώρας µας.

Να έρθω λίγο και σε ένα θέµα που έχει να κάνει µε την πατρίδα
µου, µε τον αγροτοδιατροφικό τοµέα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Για τον νοµό σου, δεν θα πεις τί-
ποτα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Μπάρκα, µη
διακόπτετε, σας παρακαλώ θερµά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΤΣΟΣ: Εκεί, η Νέα Δηµοκρατία, η Κυβέρνησή
µας έχει να επιδείξει σοβαρότατο έργο στο επίπεδο της ενίσχυ-
σης, της υποστήριξης και της στήριξης των ανθρώπων της πα-
ραγωγής του µόχθου και της προσπάθειας, µε ενίσχυση κατά
80% της ρήτρας αναπροσαρµογής, µε επιστροφή του ειδικού
φόρου κατανάλωσης στα καύσιµα, µε 75 εκατοµµύρια ευρώ για
την ενίσχυση των λιπασµάτων, µε την ενίσχυση των ζωοτροφών
στους κτηνοτρόφους.

Όλα αυτά δεν µπορούν να περάσουν απαρατήρητα από τον
ελληνικό λαό στον δρόµο προς τις κάλπες και όση προσπάθεια
κι αν κάνει η πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ να ξεφύγει από την πολιτική
πραγµατικότητα, η πολιτική πραγµατικότητα θα είναι εκεί να του
θυµίζει του ΣΥΡΙΖΑ πόσο κατώτερος των περιστάσεων υπήρξε
όταν κυβέρνησε και ταυτόχρονα επειδή η σύγκριση είναι αµείλι-
κτη οι πολίτες ξέρουν και τι θα πράξουν στις εκλογές που έρχο-
νται.

Ραντεβού, λοιπόν, στις κάλπες και να είστε σίγουροι ότι έχετε
κατοχυρώσει τα έδρανα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν είπε τίποτα
για τον νοµό του.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ξέρετε, κύριε Μπάρ-
κα, µην προκαλείτε, γιατί αν πάµε στην πιστή εφαρµογή του Κα-
νονισµού, θα κόβεται ο λόγος από όλους σας όλο τον καιρό. Λοι-
πόν, αφήστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Αλήθεια; Είναι εκτός θέµατος.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ο Βουλευτής έχει το

δικαίωµα να εκφράζεται και να τοποθετείται. Αυτή τουλάχιστον
είναι η τακτική.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Να εφαρµόζετε τον Κανονισµό
της Βουλής. Δεν τον ξέρετε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο τώρα έχει ο
Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Πάνος Σκου-
ρολιάκος για επτά λεπτά.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Παρακαλώ ηρεµήστε. Μετά την αναταραχή που προκάλεσε ο

κ. Μπάρκας, ηρεµία παρακαλώ!
Τον λόγο έχει ο κ. Σκουρολιάκος για επτά λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι της κυβερνητικής πλειοψηφίας, καταλα-

βαίνω, όλοι καταλαβαίνουµε και ο ελληνικός λαός καταλαβαίνει
ότι είσαστε σε δύσκολη θέση. Δεν εξηγείται αλλιώς η εικόνα σας
χθες και του Υπουργού που φώναζε, στρίγκλιζε, καταριόταν, αλ-
λά και κάποιων από τους Βουλευτές της κυβερνητικής πλει-
οψηφίας που έπαιρναν πρώτοι τον λόγο. Προς τι η χθεσινή ει-
κόνα; Τόσο πολύ τροµοκρατηµένοι είσαστε; Σε τόσο µεγάλη
απόγνωση βρίσκεστε;

Με συγχωρείτε, αλλά θέλω να σας πω ότι ακούω κάθε τρεις
εδώ «κυρίες και κύριοι συνάδελφοι» και «κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι». Δεν αισθάνοµαι συνάδελφος µε τινές εξ υµών. Συνάδελ-
φοι σηµαίνει ότι κάνουµε την ίδια δουλειά. Δεν κάνω την ίδια
δουλειά µε αυτούς που ωρύονταν χθες εδώ. Δεν κάνουµε την ίδια
δουλειά και δεν είµαστε όλοι ίδιοι. Και αναρωτιέµαι αν αυτή η
χθεσινή συµπεριφορά ήταν επίτηδες, για να απαξιωθεί η δηµο-
κρατία, για να απαξιωθεί ο δηµοκρατικός διάλογος. Τραµπουκι-
σµοί από ακροδεξιούς για να εκτεθεί το δηµοκρατικό πολίτευµα!

Πολλές εκπλήξεις µάς επιφύλαξε η διακυβέρνηση του Κυριά-
κου Μητσοτάκη, από την αθέτηση όλων των προεκλογικών υπο-
σχέσεων της, το κύµα ακρίβειας Μητσοτάκη, τη διασπάθιση του
δηµόσιου χρήµατος µε τις απευθείας αναθέσεις 8,5 δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ, τον άθλιο χειρισµό της πανδηµίας και τις παρακο-
λουθήσεις από την ΕΥΠ αντιπάλων και «ηµετέρων».

Ο κ. Γεραπετρίτης χθες στην οµιλία του επέλεξε να χρησιµο-
ποιήσει εκφράσεις από το κείµενο του Λυσία, «Υπέρ αδυνάτου»,
τον ρητορικοδικανικό λόγο του Λυσία που γράφτηκε µετά την
πτώση των τριάκοντα τυράννων και εκφωνήθηκε στη Βουλή των
Αθηναίων από έναν ανάπηρο πολίτη, αδύναµο, που αγωνιζόταν
να εξασφαλίσει τη σύνταξή του, ενώ κάποιος άλλος πολίτης τον
θεωρούσε ικανό να δουλέψει και ζητούσε να µην πάρει σύνταξη.
Ο λόγος εκφωνήθηκε αµέσως µετά την πτώση των τριάκοντα τυ-
ράννων, γιατί ο αδύνατος αυτός πολίτης, υλοποιώντας τα κοινω-
νικά του φρονήµατα, ισχυρίστηκε ότι ήταν µε τους δηµοκρατι-
κούς αυτοεξόριστος στη Χαλκίδα.

Αλήθεια, κύριοι της Κυβέρνησης και Βουλευτές της Πλει-
οψηφίας, διαβάζοντας τον λόγο του Λυσία βρήκατε πουθενά να
ταυτίζεστε µε το αδύναµο κοµµάτι της ιστορίας, µε τους αδύνα-
τους; Εσείς; Εσείς έχετε καµµία σχέση µε αυτό που ισχυριστή-
κατε χθες; Όχι. Από θύτες, παρακολουθητές, εµφανίζεστε εδώ
πέρα σαν θύµατα. Αλλά πού οδηγήσατε τη χώρα αυτά τα τριάµισι
χρόνια που µας λέτε ότι δεν ενδιαφέρεται ο κόσµος για τις πα-
ρακολουθήσεις, για τη δηµοκρατία και τα έχετε κάνει όλα θαυ-
µάσια;

Τριάµισι χρόνια σήµερα, µετά την ανάληψη της εξουσίας από
τον Κυριάκο Μητσοτάκη και τη Νέα Δηµοκρατία, οι πολίτες υπο-
µένουν και σας κατηγορούν για πάρα πολλά πράγµατα. Όπου και
να βρεθείς και να σταθείς, µπορείς να ακούσεις κάλλιστα -λίγο
ανοικτά τα αυτιά σου- το πρόβληµα µε την Υπουργό Παιδείας και
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τη µεγάλη υποβάθµιση της παιδείας στον τόπο µας. 
Υπάρχει το θέµα του Υπουργού Εξωτερικών, που µετά από

πέντε χρόνια της σύναψης της Συµφωνίας των Πρεσπών, δεν έχει
φέρει ακόµα στη Βουλή προς κύρωση τις άλλες δύο συµφωνίες
που έπρεπε να έχει κυρώσει εδώ και χρόνια η χώρα. Γιατί; Είναι
αµελείς; Όχι. Έχετε εσωκοµµατικά προβλήµατα ως προς το
θέµα. Στην πλάτη του λαού, λοιπόν, καθυστερείτε µε τα εσωκοµ-
µατικά σας προβλήµατα, όσον αφορά τη Συµφωνία των Πρε-
σπών. 

Κατηγορούν και τον Υπουργό Πολιτικής Προστασίας πως
άφησε τη χώρα ανοχύρωτη στις φυσικές καταστροφές, µε απο-
τέλεσµα να έχουµε χιλιάδες στρέµµατα καµένης γης, τα οποία
σήµερα δίνονται σε ιδιώτες για να αναπτυχθούν φωτοβολταϊκά.
Ωραίες µπίζνες! 

Τα έχει ο κόσµος και µε τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη
για την αστυνοµική βία και την αυθαιρεσία, τις αθρόες προσλή-
ψεις αστυνοµικών. 

Πού τα πηγαίνετε αυτά τα παιδιά, κύριε Θεοδωρικάκο, χωρίς
να τα εκπαιδεύσετε; Τους δίνετε ένα πιστόλι και τους βγάζετε
έξω; Είναι επικίνδυνοι και για τον εαυτό τους αλλά και για τους
πολίτες. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΘΕΟΔΩΡΙΚΑΚΟΣ (Υπουργός Προστασίας του
Πολίτη): Τη βία πού την είδατε;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Τι δεν πιστεύετε;
Στο Πανεπιστήµιο Θεσσαλονίκης δεν «σκοτώσατε» στο ξύλο
µέσα στη συναυλία τα παιδιά, σε αυτό το πανεπιστήµιο που το
παιδί έπεσε από τον τρίτο όροφο γιατί δεν χωρούσε µέσα στο
αµφιθέατρο;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΘΕΟΔΩΡΙΚΑΚΟΣ (Υπουργός Προστασίας του
Πολίτη): Η Αστυνοµία τον έριξε από τον τρίτο όροφο;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Ναι, γιατί προσλαµ-
βάνετε αστυνοµικούς και όχι καθηγητές. Δεν δίνετε χρήµατα
στην παιδεία. Ναι, κάνετε τον σταυρό σας. Τώρα τελευταία, κύριε
Θεοδωρικάκο, γίνατε και θεοφοβούµενος. Κάντε τον σταυρό σας.
Κάλλιο αργά, παρά ποτέ. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΘΕΟΔΩΡΙΚΑΚΟΣ (Υπουργός Προστασίας του
Πολίτη): Πάντα πίστευα στον θεό, εσείς τι πρόβληµα έχετε;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Κατηγορούν, λοι-
πόν, οι συµπολίτες µας την Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη
και τον Υπουργό Ανάπτυξης για την καθηµερινή ακρίβεια που µα-
στίζει την κοινωνία και για πολλά άλλα θέµατα. Κατηγορούν τον
Κυριάκο Μητσοτάκη και την Κυβέρνησή σας για πάρα πολλά θέ-
µατα, τα οποία υποµένουν καθηµερινά αγόγγυστα. 

Σαν να µην έφταναν, λοιπόν, όλα αυτά που έχετε φορτώσει
στην πλάτη µας, όλη αυτή την αθέτηση των προεκλογικών σας
υποσχέσεων -που ήρθατε το 2019 και πείσατε τον κόσµο-, επα-
ναφέρετε την παλιά σας τέχνη κόσκινο: τον χαφιέ και την παρα-
κολούθηση. 

Και, βέβαια, προς εκλογές πάµε, τα fake news αποθεώνονται.
Ακούω για το παιδί στον Έβρο, επάνω στη νησίδα που το ΓΕΣ
είπε ότι είναι ελληνικό έδαφος. Παρ’ ότι οι γονείς επιµένουν, παρ’
ότι το «SPIEGEL» -το «SPIEGEL», όχι το «DOCUMENTO» ή κάποιο
άλλο τέτοιο έντυπο που δεν εκτιµάτε καθόλου- µιλάει για δύο
πρόσφυγες που δέχτηκαν πιέσεις να αλλάξουν την κατάθεση.
Ανακαλύπτετε σακούλες ως καινούργιο δεδοµένο. Πάει και έρ-
χεται η γραµµατέας τόσα χρόνια στους εισαγγελείς και στους
ανακριτές. Τώρα, δύο µήνες πριν τις εκλογές, θυµήθηκε να µας
πει; 

Πείτε µας όµως. Είναι φτωχός ο κ. Καλογρίτσας που έβαζε τα
χωράφια και τα κατσικοµούλαρα για να πάρει την τηλεοπτική
άδεια ή είναι τόσο πλούσιος που έστειλε και σε εµάς σακούλες;
Αποφασίστε ποιο ψέµα θα υποστηρίξετε να δούµε και εµείς τι θα
σας πούµε. Μην παίζετε κρυφτούλι. 

Η αρµόδια ΑΔΑΕ έδωσε αδιάσειστες αποδείξεις για τις παρα-
κολουθήσεις. Γίναµε ρεζίλι διεθνώς. Η PEGA επανέρχεται και
καλεί εκτάκτως σε ακρόαση Ράµµο και Μενουδάκο, τον πρόεδρο
της Αρχής Προσωπικών Δεδοµένων. Σαν πατριώτες παρακολου-
θείτε την ηγεσία του στρατεύµατος και µας παρακολουθείτε και
όλους µαζί, µέσω αυτού του ρουµάνικου Majoritas, που έχει
στόχο τη χειραγώγηση της ψήφου µας, κάτι που έγινε και σε
άλλα κράτη και επειδή έχετε την τεχνογνωσία το φέρατε και εδώ.

Κραυγές άναρθρες ακούγονται, αλλά η εικόνα µιλάει από µόνη
της. Είστε σε αποδροµή, τροµοκρατηµένοι που χάνετε την εξου-
σία και δυστυχώς γίνεστε επικίνδυνοι. Ελπίζω ότι ο ελληνικός
λαός θα φέρει στο προσκήνιο, στην κυβέρνηση, µια προοδευτική
δύναµη µε κορµό τον ΣΥΡΙΖΑ. Και µην ανησυχείτε καθόλου, εµείς
δεν θα σας παρακολουθούµε. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο έχει τώρα ο
Υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Θεοδωρικάκος.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΘΕΟΔΩΡΙΚΑΚΟΣ (Υπουργός Προστασίας του
Πολίτη): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε µία εποχή προκλήσεων και
απειλών, ουσιαστικά, βρισκόµαστε πλέον σε προεκλογική πε-
ρίοδο. Συζητάµε σήµερα µια πρόταση δυσπιστίας που ουσια-
στικά δεν αφορά την Κυβέρνηση. Η σηµερινή πρόταση δυσπι-
στίας επιτρέψτε µου να πω ότι κυρίως απευθύνεται στα υπαρ-
ξιακά διλήµµατα και προβλήµατα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης. Από εκεί εκπορεύεται και από την αδυναµία της να συ-
σπειρώσει τον δικό της κόσµο. 

Αποτελεί µία ακόµη πρόταση κακοπιστίας προς την ίδια την
κοινωνική πρόοδο και την ενότητα των Ελλήνων, προς όλα όσα
πετύχαµε τα τελευταία τέσσερα χρόνια, παρά τις τεράστιες εξω-
γενείς κρίσεις και δοκιµασίες. Είναι µια προπαγανδιστική προ-
εκλογική κίνηση που επενδύει στις κρίσεις και στον διχασµό, από
ένα κόµµα που θέριεψε µέσα σε κρίσεις και διχασµό, που επιχει-
ρεί να τις επαναφέρει στην ελληνική κοινωνία, διότι γνωρίζει ότι
στην Ελλάδα της δηµιουργίας και της κοινωνικής συνοχής ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ θα είναι πάντα µειοψηφία, η µόνιµη Αντιπολίτευση της
χώρας, αλλά και η αντιπολίτευση της ίδιας της προόδου της. 

Και αυτό δεν το κάνει µόνο τώρα. Είναι γνωστή η τακτική της
εδώ και µήνες. Αντιλαµβανόµενη πως έχει χάσει τα τελευταία
χρόνια τη µάχη των ιδεών στην κοινωνία, αποφάσισε να επιστρα-
τεύσει τον πόλεµο λάσπης και συκοφαντίας. 

Τον Αύγουστο στον Έβρο µάς παρουσίαζε ως δολοφόνους και
προδότες, λειτουργώντας ως πρόθυµος υποκινητής σε µια προ-
σπάθεια διεθνούς υπονόµευσης της χώρας, η οποία κατέρρευσε
µε πάταγο. Το γερµανικό «SPIEGEL» ζήτησε συγγνώµη για την
ανύπαρκτη πεντάχρονη Μαρία και τον θάνατο της. Εσείς, δυστυ-
χώς, όχι. 

Μόλις προχθές, την ώρα που όλοι οι πρέσβεις της Ευρώπης
ήρθαν στον Έβρο και στείλαµε όλοι µαζί ένα ισχυρό µήνυµα απο-
φασιστικότητας για τη φύλαξη των ελληνοτουρκικών συνόρων -
τα οποία είναι και σύνορα της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε τη γει-
τονική χώρα-, σήµα αποφασιστικότητας µε τη συνέχιση κατα-
σκευής του φράχτη µε άλλα τριάντα πέντε χιλιόµετρα, στελέχη
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κατήγγειλαν στις τηλεοράσεις
ότι ο φράχτης -άκουσον, άκουσον- παραβιάζει το Διεθνές Δίκαιο. 

Ύστερα από το αµίµητο «στη θάλασσα δεν υπάρχουν σύνορα»
που ανέφερε ο τότε Πρωθυπουργός του ΣΥΡΙΖΑ, τώρα φαίνεται
ότι η Αξιωµατική Αντιπολίτευση είναι έτοιµη να µας πει ότι και
στον Έβρο δεν υπάρχουν σύνορα. Αυτό δεν είναι αντιπολίτευση
στη Νέα Δηµοκρατία. Αυτό είναι αντιπολίτευση στην Ελλάδα. Και
µάλιστα αντιπολίτευση επικίνδυνη, ολέθρια και υπονοµευτική. 

Μας καταγγείλατε τον Νοέµβριο ότι είµαστε µια Κυβέρνηση
αυταρχισµού και αστυνοµοκρατίας, γιατί ένα χάραµα ξυπνήσαµε
νωρίς τα παιδιά στη Φοιτητική Εστία του Ζωγράφου και µάλιστα
µε αστυνοµικά µέτρα. Γιατί; Γιατί µετά από µια συντονισµένη επι-
χείρηση η Ελληνική Αστυνοµία έκανε το αυτονόητο, το λογικό,
το αναγκαίο. Μπήκε στη Φοιτητική Εστία του Ζωγράφου και εξάρ-
θρωσε τρεις εγκληµατικές οργανώσεις που βρίσκονταν στον ίδιο
χώρο µε τους φοιτητές και τις φοιτήτριες. 

Πού νοµίζετε, κύριοι συνάδελφοι, ότι αντιταχθήκατε τότε; Σε
εµάς, στην Κυβέρνηση, ή στο δικαίωµα των πιο φτωχών οικογε-
νειών να έχουν τα παιδιά τους ίσες ευκαιρίες για µόρφωση και
διασφαλισµένη αξιοπρεπή στέγη, όπως πρέπει να παρέχει η ελ-
ληνική πολιτεία; 

Πριν από δύο µήνες επιδιώξατε να µπλοκάρετε την καθορι-
στική για τα εθνικά συµφέροντα αµυντική συµφωνία. Ειδικά σε
µια περίοδο µεγάλων γεωπολιτικών αναταράξεων αλλά και απει-
λών από την Τουρκία, θέλω ξανά να ρωτήσω τους συναδέλφους
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της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης: Πού νοµίζετε ότι επιχειρήσατε
τότε να εναντιωθείτε; Στην Κυβέρνησή µας ή στην ίδια την εθνική
άµυνα της χώρας και στη στρατηγική της;

Και έρχεστε σήµερα να προσπαθήσετε να δηµιουργήσετε
εντυπώσεις µε ψέµατα για µια Κυβέρνηση που λειτουργεί, δήθεν,
παρακρατικά και για µια δικαιοσύνη χωρίς ανεξαρτησία. 

Δεν διστάζετε ακόµα και να δηλητηριάζετε τη συνείδηση της
κοινωνίας απέναντι στη λειτουργία των θεσµών αλλά και στην ίδια
τη δηµοκρατία µας, µόνο και µόνο, κατά τη γνώµη µου, γιατί έτσι
προσπαθείτε να δικαιολογήσετε την επερχόµενη ήττα στις εκλο-
γές, αλλά κυρίως γιατί δεν έχετε να πείτε κάτι ουσιαστικό στους
Έλληνες για το παρόν και το µέλλον της χώρας. Είστε ένα κόµµα
διαµαρτυρίας και αντίδρασης σε κάθε τι θετικό που συµβαίνει
στη χώρα. 

Ο βασικός λόγος σήµερα κατά τη γνώµη µου που η Νέα Δηµο-
κρατία έχει ισχυρό πολιτικό πλεονέκτηµα στα πράγµατα είναι η
αξιοπιστία και η αποτελεσµατικότητα της Κυβέρνησης και προ-
σωπικά του Πρωθυπουργού, γιατί ό,τι είπαµε στους Έλληνες το
2019 το κάναµε. Και ό,τι δεν έχουµε προλάβει να κάνουµε γίνεται
µε επιταχυνόµενο ρυθµό αυτό το διάστηµα. Γι’ αυτό η επιχειρη-
µατολογία σας έχει καταρρεύσει. Ο ΣΥΡΙΖΑ πηγαίνει στις εκλο-
γές χωρίς εναλλακτική πρόταση στην οικονοµία αλλά και χωρίς
κυβερνητική πρόταση, από τη στιγµή που το Κοµµουνιστικό
Κόµµα, από ό,τι έχω ακούσει, έχει κατηγορηµατικά αποκλείσει
την πιθανότητα συµµετοχής του σε µια κυβέρνηση όλων των
άλλων χωρίς τη Νέα Δηµοκρατία, που όλοι αντιλαµβάνονται ότι
θα είναι πρώτο κόµµα και στις πρώτες εκλογές. 

Επίσης, τα περί νεοφιλελεύθερης πολιτικής που λέγατε τόσα
χρόνια δεν πείθουν κανέναν, όταν αυτή η Κυβέρνηση στήριξε
µέσα στην πανδηµία νοικοκυριά, επιχειρήσεις, εργαζόµενους µε
50 δισεκατοµµύρια ευρώ, κρατώντας ζωντανές τις θέσεις εργα-
σίας, πετυχαίνοντας ισχυρούς αναπτυξιακούς ρυθµούς, πετυχαί-
νοντας να µειώσει 6 ποσοστιαίες µονάδες την ανεργία, παρά την
τεράστια δυσκολία της εποχής και παίρνοντας µέτρα για να κα-
λυφθούν οι δαπάνες του ηλεκτρικού ρεύµατος, να αντιµετωπιστεί
ο πληθωρισµός, ιδιαίτερα για τις πιο αδύναµες οικογένειες. 

Κυρίες και κύριοι, οι συγκρίσεις είναι συντριπτικά σε βάρος της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Στον τοµέα της ασφάλειας αυτά τα
χρόνια δύο είναι οι βασικές προτεραιότητές µας και τις υπηρε-
τούµε µε συνέπεια: η ασφάλεια των συνόρων µας και η ασφάλεια
στις γειτονιές. Η ασφάλεια της χώρας ξεκινά από τα σύνορά µας,
εκεί που το 2022 η παρουσία των δυνάµεων της Ελληνικής Αστυ-
νοµίας στον Έβρο απέτρεψε την είσοδο σε διακόσιες εξήντα χι-
λιάδες παράνοµους µετανάστες. Στους δύο χιλιάδες συνοριοφύ-
λακές µας, στους φρουρούς των ελληνικών και ευρωπαϊκών συ-
νόρων απέναντι στην Τουρκία, στους πολίτες του Έβρου, στους
ακρίτες µας που εργάζονται και εφαρµόζουν το σχέδιο «Ακρίτας»
θέλω να πω και σήµερα από αυτό το Βήµα ένα µεγάλο ευχαρι-
στώ. Γιατί χάρη στη δική τους συγκλονιστική παρουσία εκεί πα-
ραµένει ισχυρή και ασφαλής η ελληνική κοινωνία και η πατρίδα
µας. 

Την ίδια στιγµή το 2022, η Ελληνική Αστυνοµία συνέλαβε χίλι-
ους πεντακόσιους διακινητές παράνοµων µεταναστών, δυστυχι-
σµένων ανθρώπων από πολλές γωνιές της γης, τους οποίους
δυστυχώς εργαλειοποιεί µε τον πλέον τραγικό, απάνθρωπο, µε-
σαιωνικό, να µου επιτραπεί να πω, τρόπο. Χίλιοι πεντακόσιοι
έχουν οδηγηθεί στις ελληνικές φυλακές και στην ελληνική δικαιο-
σύνη. Και τώρα επεκτείνουµε τον φράχτη µε άλλα τριάντα πέντε
χιλιόµετρα, µε προϋπολογισµό 100 εκατοµµύρια ευρώ, ο οποίος
στηρίζεται όλος από τον εθνικό µας προϋπολογισµό. Αναβαθµί-
ζουµε τα συστήµατα ηλεκτρονικής επιτήρησης και προσθέτουµε
τετρακόσιους νέους ακρίτες.

Τηρούµε πάντοτε το Διεθνές Δίκαιο. Οι αστυνοµικοί µας σε
πολλές περιπτώσεις έχουν σώσει εκατοντάδες µετανάστες που
µπήκαν παράνοµα στη χώρα και είχαν βρεθεί στα χειµαρρώδη
νερά του Έβρου, ειδικά την περσινή χρονιά. Αυτή είναι µία ανα-
ντίρρητη αλήθεια και πραγµατικότητα. Για µας ο συνδυασµός της
φύλαξης των συνόρων, του σεβασµού του Διεθνούς Δικαίου και
της προστασίας της ανθρώπινης ζωής είναι απολύτως προαπαι-
τούµενα αναγκαία που υλοποιούµε κάθε µέρα στον ακριτικό
Έβρο. Με την πολιτική αυτή τα σύνορα της Ελλάδας είναι απα-

ραβίαστα. 
Ταυτόχρονα δίνουµε έναν καθηµερινό αγώνα για την ενίσχυση

της ασφάλειας στις γειτονιές. Εργαζόµαστε για µια αστυνοµία
πιο σύγχρονη, πιο αποτελεσµατική και φιλική απέναντι στους πο-
λίτες, µε σεβασµό στη δηµοκρατική νοµιµότητα της χώρας. Το
αποτέλεσµα της συνεχούς προσπάθειας περιλαµβάνει σηµαντι-
κές µεταρρυθµίσεις ψηφιοποίησης των υπηρεσιών της Ελληνικής
Αστυνοµίας, προκειµένου να απελευθερώνονται οι αστυνοµικοί
µας από πάρεργα και από γραφειοκρατικές υπηρεσίες που δεν
ανήκουν στην πραγµατική αποστολή τους και διαιωνίζονται.
Υπάρχουν εκεί για πολλές δεκαετίες. Απελευθερώνουµε δυνά-
µεις και έχουµε σηµαντικά αποτελέσµατα. Η µικρή και µεσαία
εγκληµατικότητα, δηλαδή κλοπές, διαρρήξεις, κλοπές τροχοφό-
ρων, ληστείες και εισβολές στα σπίτια, που αφορούν το µέσο ελ-
ληνικό νοικοκυριό έχουν µε βάση τα επίσηµα στατιστικά στοιχεία
του Αρχηγείου της Ελληνικής Αστυνοµίας µείωση µεσοσταθµικά
κατά 25% το 2022 σε σχέση µε την τετραετία 2015 - 2019. 

Θέλω άλλη µια φορά να επαναλάβω ότι αυτή τη σύγκριση την
κάνω όχι τόσο ούτε κυρίως για πολιτικούς λόγους, αλλά εξ αντι-
κειµένου δεν µπορούν να υπάρξουν συγκρίσεις µε την περίοδο
του 2020-2021, που άλλωστε εµείς ήµασταν στην Κυβέρνηση,
καθώς για παρατεταµένο χρονικό διάστηµα η λειτουργία της κοι-
νωνίας και της οικονοµίας ήταν στον πάγο λόγω της καραντίνας.
Δεν επαναπαυόµαστε. Δεν σταµατάµε την προσπάθειά µας. Αγω-
νιζόµαστε να ενισχύσουµε αυτή την παρουσία, να αντιµετωπί-
σουµε σύγχρονες µορφές εγκληµατικότητας, που δυστυχώς
βρίσκονται σε έξαρση, όπως είναι, για παράδειγµα, το τεράστιο
πρόβληµα της ενδοοικογενειακής βίας. 

Ταυτόχρονα βάζουµε τέλος σε άβατα και γκρίζες ζώνες ανο-
µίας και εγκληµατικότητας, αποδίδοντας ξανά στους πολίτες και
στην τοπική αυτοδιοίκηση κτήρια ή γη η οποία ήταν υπό παρά-
νοµη κατάληψη, όπως έχει γίνει όλο τον τελευταίο καιρό στην
Αθήνα, στα Χανιά, στη Λάρισα, στη Θεσσαλονίκη, σε τόσες πε-
ριοχές της Ελλάδας. Είµαστε δίπλα στους αστυνοµικούς µας µε
πράξεις και έργο, επιλύοντας χρόνια προβλήµατα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
θεωρώ ότι αυτή η συζήτηση έγινε για να ξεφύγετε από το πολι-
τικό σας αδιέξοδο εν όψει των εκλογών. Έτσι νοµίζετε. Δεν έχετε
προτάσεις. Λαϊκισµός και διχασµός είναι το χθες και το σήµερα
του ΣΥΡΙΖΑ. Δυστυχώς δηλητηριάζετε την κοινή γνώµη. Συκοφα-
ντείτε ανθρώπους και αρνείστε να δείτε τις ευθύνες σας. Μέσα
στην πολιτική αυτή απόγνωση, συνεχίζετε τον ηθικό κατήφορο.
Δεν βρήκατε µια λέξη να απαντήσετε στις κατηγορίες του κ. Κα-
λογρίτσα και της έµπιστης γραµµατέως του, οι οποίες σάς εκθέ-
τουν. Εκθέτουν συγκεκριµένους ανθρώπους. Ορισµένοι από
εσάς βρήκατε το θράσος να πετάξετε λάσπη στον ανεµιστήρα
στο πρόσωπό µου, προσπαθώντας να ποινικοποιήσετε γνωστές
σε όλους κοινωνικές σχέσεις, για να κάνετε το άσπρο µαύρο.
Πρέπει ορισµένοι από εσάς να είστε σε µεγάλη απόγνωση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι γνωρίζουν ότι το 2016 ο
ΣΥΡΙΖΑ ήταν στην κυβέρνηση και Υπουργός Δηµοσίων Έργων
της κυβέρνησής σας την εποχή των τηλεοπτικών αδειών ήταν και
είναι κουµπάρος του εν λόγω επιχειρηµατία. Εγώ ήµουν συνερ-
γάτης του Αρχηγού της αξιωµατικής αντιπολίτευσης. Δεν είχα
καµµία σχέση και καµµία δουλειά µε όλη αυτή την ιστορία. Και
δεν πρόκειται προσωπικά να επιτρέψω σε κανέναν να σπιλώσει
µία κρυστάλλινη πορεία τριάντα οκτώ ετών επαγγελµατικού βίου,
για να εξυπηρετήσει νοσηρές µικροπολιτικές επιδιώξεις, ούτε να
σπιλώσει κανείς την πεντακάθαρη σαφέστατη πολιτική µου
στάση και τις αποφάσεις µου, για τις οποίες είµαι υπερήφανος,
τα χρόνια που εµπλέκοµαι µε τη θεσµική ιδιότητα στην πολιτική
ζωή του τόπου. 

Ενοχλείστε που άνθρωποι βγαλµένοι από την κοινωνία, µε δε-
καετίες σκληρής δουλειάς στην αγορά, έχουµε ταχθεί µε τη Νέα
Δηµοκρατία και τον Κυριάκο Μητσοτάκη. Θα το υποµείνετε και
στις εκλογές. Είµαστε η µεγάλη πλειοψηφία του µέτρου και της
λογικής, των αλλαγών στη χώρα, της σιγουριάς και της σταθε-
ρότητας για όλους τους Έλληνες. Εσείς όµως να γνωρίζετε ότι
οι κουκουλοφόροι µάρτυρες, οι ανώνυµες καταγγελίες, οι ιστο-
ρίες πρακτόρων και όλα τα άλλα που χρησιµοποιήσατε θυµίζουν
άλλες εποχές. Δυστυχώς είστε ό,τι καταγγέλλετε, κυρίες και κύ-
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ριοι του ΣΥΡΙΖΑ. Είναι οδυνηρή η διαπίστωση, αλλά τα κρού-
σµατα είναι επαναλαµβανόµενα. 

Σε λίγες βδοµάδες θα πάρετε την απάντηση του ελληνικού
λαού. Μια ακόµα ήττα σάς περιµένει στις εθνικές εκλογές, µια
τετραετία στα έδρανα της αντιπολίτευσης. Αυτή σας η αγωνία
δεν αφορά τον ελληνικό λαό, όσο και αν επιχειρείτε να τη µετα-
κυλίσετε. Η πατρίδα µας έχει ανάγκη από σταθερό χέρι στο τι-
µόνι. Ο λαός µας έχει ανάγκη από πυξίδα µε σωστό προσανατο-
λισµό. Η Ελλάδα προχωράει µπροστά, δυναµώνει και αναπτύσ-
σεται. Αφήνει οριστικά στο χθες τις πλατείες, τις κρεµάλες, την
υπερφορολόγηση της µεσαίας τάξης, τα ανοιχτά σύνορα, ξέ-
φραγο αµπέλι, και τις κλειστές τράπεζες. Η Ελλάδα δικαιούται
ένα σίγουρο και ασφαλές µέλλον. Γι’ αυτό η Νέα Δηµοκρατία θα
κερδίσει τις επόµενες εκλογές και ο Κυριάκος Μητσοτάκης θα
είναι και πάλι Πρωθυπουργός. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε Υπουργέ.

Τον λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Καππάτος για επτά λεπτά. 

Πριν, όµως, πάρετε τον λόγο, κύριε Καππάτο, να κάνω µια ανα-
κοίνωση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», σαράντα έξι µαθήτριες και µαθητές και τέσσερις
συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 6ο Γυµνάσιο Κοζάνης. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει και σας εύχεται καλή πρόοδο. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ορίστε, κύριε Καππάτο, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά.
ΠΑΝΑΓΗΣ ΚΑΠΠΑΤΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τρία δεδοµένα

έχουµε στη διάθεσή µας την ώρα που ο ΣΥΡΙΖΑ και ο Αρχηγός
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης καταθέτουν την πρόταση δυσπι-
στίας προς την Κυβέρνηση. Τρία δεδοµένα που συνθέτουν το πε-
ριβάλλον, το πολιτικό και το θεσµικό, εντός του οποίου λαµβάνει
χώρα η συζήτησή µας. 

Το πρώτο είναι πως µας χωρίζουν εκ των πραγµάτων κάποιες
εβδοµάδες από την προκήρυξη των εθνικών εκλογών. Ο εκλογι-
κός κύκλος τείνει να ολοκληρωθεί και η τρέχουσα κοινοβουλευ-
τική περίοδος βρίσκεται λίγο πριν από τη συµπλήρωσή της. 

Το δεύτερο δεδοµένο βρίσκεται στην επιθετική ρητορική και
την έντονη κινητικότητα που ο εξ Ανατολών γείτονάς µας έχει
αναπτύξει. Μια κατάσταση που µας υποχρεώνει να σταθούµε
αδιαπραγµάτευτα στο πλευρό του Αρχηγού ΓΕΕΘΑ, που σήµερα
δέχεται µια άδικη και προσβλητική επίθεση. Στο πρόσωπό του τι-
µούµε τις Ένοπλες Δυνάµεις και το αξιόµαχό τους. 

Το τρίτο δεδοµένο είναι η δική σας υποχρέωση, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, να δώσετε πειστικές απαντήσεις. Τι
συµβαίνει στην υπόθεση Καλογρίτσα; Πού πήγαν τα λεφτά που
η γραµµατέας του καταγγέλλει πως µεταφέρονταν σε χέρια αν-
θρώπων του ΣΥΡΙΖΑ; Παρακολουθούσατε, επί των ηµερών της
Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, δικά σας στελέχη, όπως τον κ. Πιτσιόρλα,
και για ποιον λόγο; Ερωτήµατα ρητορικά, πλην, όµως, χρήσιµα
για να βοηθήσουν τους πολίτες να καταλάβουν, εκείνους, δη-
λαδή, που µας παρακολουθούν, που µας αξιολογούν και που µας
κρίνουν. 

Η συζήτηση που προκλήθηκε µε πρωτοβουλία του ΣΥΡΙΖΑ είναι
εξαιρετική ευκαιρία οι Έλληνες πολίτες να αντιληφθούν τι διακυ-
βεύεται σήµερα. Ένα δώρο που απλόχερα µας προσφέρει η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Τη δυνατότητα να συνοψίσουµε όλα
όσα καταφέραµε τα τελευταία τέσσερα χρόνια που οι Έλληνες
πολίτες µάς εµπιστεύτηκαν τις τύχες της χώρας. Να συγκρίνουµε
την περίοδο ΣΥΡΙΖΑ και Τσίπρα µε εκείνη της Νέας Δηµοκρατίας
και του Κυριάκου Μητσοτάκη σε όλους τους τοµείς της δηµόσιας
πολιτικής. Την οικονοµία, τη δηµόσια διοίκηση, τους θεσµούς και
το κράτος δικαίου. Να αξιολογήσουµε αν η θέσπιση της Εθνικής
Αρχής Διαφάνειας, που εµείς ψηφίσαµε, ήταν ή όχι προς τη θε-

τική κατεύθυνση. 
Εάν η επιλογή των διοικήσεων των νοµικών προσώπων δηµο-

σίου δικαίου µε διαδικασίες ΑΣΕΠ ήταν ή όχι θεσµικά σωστή από-
φαση. Εάν η υιοθέτηση της υποχρεωτικής διαβούλευσης δεκα-
τεσσάρων ηµερών κατά τη νοµοθετική διαδικασία έγινε πράξη µε
δική µας πολιτική βούληση. Εάν, τέλος, η οργάνωση και η λογο-
δοσία της ΕΥΠ ενισχύονται από τον περιορισµό των φορέων που
προχωρούν στην άρση του απορρήτου, µια ρύθµιση που η δική
µας πλειοψηφία εισηγήθηκε και ψήφισε. 

Έχει, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µια επιπλέον αξία η
κίνηση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Κι αυτό γιατί θα µά-
θουµε, επιτέλους: Για τις σακούλες µε τα µαύρα που πήγαιναν
στον ΣΥΡΙΖΑ, όπως κατέθεσε η µάρτυρας στο δικαστήριο προ
ολίγων ηµερών. Για τα ποσοστά που µοίραζε στα κανάλια στο
όνοµα της ελευθεροτυπίας και της διαφάνειας. Για τη διαπλοκή
ΣΥΡΙΖΑ και επιχειρηµατιών, µε ανάθεση δηµοσίων έργων που ου-
δέποτε έρχονταν εις πέρας. Ούτε παραγγελία να είχαµε κάνει την
πρόταση δυσπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο θεσµός των ανεξάρτητων αρ-
χών είναι πολύ σοβαρή υπόθεση. Ο τρόπος που τοποθετούµαστε
απέναντί τους είναι αντιπροσωπευτικός της στάσης που υιοθε-
τούµε για τη δηµοκρατία, τον έλεγχο της εξουσίας και τη λογο-
δοσία της. 

Η συνειδητή επιλογή του κ. Τσίπρα να κρεµάσει στα µανταλά-
κια ονόµατα Ελλήνων πολιτών και θεσµικών που, υποτίθεται, η
ΕΥΠ παρακολουθούσε κρίνεται και πρέπει να κρίνεται πολύ αυ-
στηρά. Η σύνδεση, δε, της λίστας αυτής µε την επικοινωνία του
Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης µε τον επικεφαλής
µιας ανεξάρτητης αρχής κρίνεται και αυτή. Κρίνεται για το κατά
πόσο συµβαδίζει µε τις αρχές λειτουργίας και οργάνωσης των
θεσµών των ανεξάρτητων αρχών. 

Αλλά αυτοί είστε, αυτοί που δεν δίστασαν να στήσουν µια
σκευωρία µε προστατευόµενο µάρτυρα µειωµένης αξιοπιστίας.
Κι αυτό γιατί σήµερα είναι εκείνος που βρίσκεται αντιµέτωπος µε
κατηγορίες για σύσταση εγκληµατικής οργάνωσης.

Με δεδοµένα τα παραπάνω είναι -νοµίζω- εύλογο να δυσπι-
στούµε για την επιλογή του ΣΥΡΙΖΑ τη δεδοµένη στιγµή. Τη στι-
γµή που ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ βρίσκεται προσωπικά απολο-
γούµενος για τα όσα βλέπουν το φως της δηµοσιότητας και αφο-
ρούν κορυφαίο στέλεχος της κυβέρνησής του. Τη στιγµή που η
προεκλογική περίοδος βρίσκεται προ των πυλών, µε τον ΣΥΡΙΖΑ
να ψάχνει ακόµα το χαµένο αφήγηµά του. Τη στιγµή που ο
εχθρός καραδοκεί στα σύνορά µας να βρει αδύναµους ή διχα-
σµένους. 

Την Παρασκευή το βράδυ η πρότασή σας θα καταψηφιστεί και
µαζί µε αυτή θα διαψευστεί κάθε προσδοκία σας να αποπροσα-
νατολίσετε τους Έλληνες πολίτες από αυτό που πραγµατικά δια-
κυβεύεται. Μπροστά ή πίσω; Περισσότερη ανάπτυξη ή επιστρο-
φή στην ανασφάλεια; Στιβαρή ηγεσία ή αβεβαιότητα; Αυτοδύ-
ναµη Ελλάδα ή εύθραυστες συνεργασίες; Σε αυτά θα κληθούν
να απαντήσουν οι Έλληνες πολίτες και σε αυτά η δική µας
πλευρά απαντά µε ευθύτητα και ξεκάθαρα. Ο πολίτης που µας
βλέπει, που µας συγκρίνει και που του ζητούµε να µας κρίνει αυ-
στηρά και να αποφασίσει όταν έρθει η ώρα της κάλπης. 

Σε κάθε περίπτωση, εµείς το λέµε ξεκάθαρα: Στην ξηρασία που
προσπαθούν κάποιοι να επιβάλουν, υπάρχει επιλογή. Είναι η Νέα
Δηµοκρατία, είναι ο Κυριάκος Μητσοτάκης, είναι οι πράξεις µας
από τον Ιούλιο του 2019 που µας επιτρέπουν να κοιτάζουµε τους
Έλληνες πολίτες στα µάτια. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εγώ ευχαριστώ για
τη συνέπεια στον χρόνο.

Τον λόγο τώρα έχει η Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας, η κ. Διαµάντω Μανωλάκου, για επτά λεπτά. 

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Η αστική δηµοκρατία σας δεν µπο-
ρεί να υπάρξει χωρίς παρακολουθήσεις, φακελώµατα, χωρίς κα-
ταστολή ενάντια του λαού, καταπατώντας κοινωνικοπολιτικά,
ατοµικά και συλλογικά λαϊκά δικαιώµατα. Τα βιώνει ο λαός µε
όποια κυβέρνηση, Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ. Διαφορε-
τικά, δεν θα υπήρχε αυτή η προκλητική αντίθεση, που διευρύνε-
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ται συνεχώς. Δηλαδή συσσώρευση πλούτου στους λίγους και κα-
τακόρυφη αύξηση της φτώχειας στους πολλούς, τα λαϊκά στρώ-
µατα. 

Τα ίδια τα στοιχεία καταµαρτυρούν το πόσο εκµεταλλευτικό,
ληστρικό είναι αυτό το σύστηµα το καπιταλιστικό. 

Δίνετε 50.000.000 για αστυνοµία στα πανεπιστήµια και τίποτα
για φοιτητικές εστίες, κύριε Θεοδωρικάκο. Οι εγκληµατίες κρύ-
βονται στα πανεπιστήµια; Όµως κανείς σας δεν αναδεικνύει τις
αιτίες της φτώχειας, της εκµετάλλευσης, των παρακολουθήσεων. 

Αναφέρεστε επιλεκτικά σε παρακολουθήσεις προσώπων, κα-
ταδικαστέες βέβαια, αλλά προσπαθείτε να σβήσετε κάθε ανα-
φορά και ίχνος στις υποκλοπές και παρακολουθήσεις που έγιναν
στην έδρα της Κεντρικής Επιτροπής του ΚΚΕ, επί κυβερνήσεων
ΣΥΡΙΖΑ και Νέας Δηµοκρατίας. Γιατί, τελικά, έχετε σύµπνοια και
πολύ επιλεκτικές ευαισθησίες, ώστε να µη διερευνηθούν οι πα-
ρακολουθήσεις σε βάρος του ΚΚΕ. 

Ωστόσο και οι παρακολουθήσεις είναι σύµφυτες µε αυτό το
σάπιο σύστηµα. 

Αλήθεια, το ότι η χώρα έχει γίνει προγεφύρωµα των ΗΠΑ και
του ΝΑΤΟ, πολεµικό ορµητήριο µε στρατιωτικές βάσεις διεσπαρ-
µένες σε όλη τη χώρα, υπονοµεύοντας την ασφάλεια του λαού
και της χώρας, µε υπογραφές των κυβερνήσεων Νέας Δηµοκρα-
τίας, ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ, εµπλεκόµενη όλο και πιο βαθιά στον ιµπε-
ριαλιστικό πόλεµο, µε ασκήσεις πολέµου εντός και εκτός συνό-
ρων, αλήθεια, αυτά δεν αποτελούν βασική πηγή για να αλωνίζουν
διάφορες µυστικές υπηρεσίες και να γίνονται συναλλαγές, να
οξύνονται οι ανταγωνισµοί, ειδικά µεταξύ των µεγαλοεπιχειρηµα-
τιών πωλήσεων οπλικών συστηµάτων;

Τσιµουδιά και καµµία αναφορά δεν κάνετε, γιατί όλοι είστε
βουτηγµένοι µέχρι τον λαιµό. Μήπως η απελευθέρωση της ενέρ-
γειας, το Χρηµατιστήριο, η πράσινη µετάβαση, που όλες οι κυ-
βερνήσεις -Νέας Δηµοκρατίας, ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ- προωθήσατε,
δεν είχε στόχο την ενίσχυση του καρτέλ της ενέργειας και των
οµίλων των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας που πλουτίζουν στην
κυριολεξία, βυθίζοντας τον λαό στην ενεργειακή φτώχεια; Αυτό
δεν αποτελεί πηγή παρακολουθήσεων και σκανδάλων;

Τα ίδια ισχύουν και µε τους οµίλους του φαρµάκου, των τρο-
φίµων, τους εφοπλιστές και ούτω καθεξής, που κερδίζουν δισε-
κατοµµύρια και γονατίζουν τον λαό. Αυτούς εξυπηρετείτε µε τους
νόµους σας. Και, αλήθεια, αυτό δεν αποτελεί σκάνδαλο;

Δεν υπάρχουν και εδώ µέσα σκάνδαλα µε το Μάτι, τη Μάνδρα,
τις µεγάλες φωτιές στην Εύβοια, τη «NOVARTIS» και τόσα άλλα;
Συνεχώς βγαίνουν σκάνδαλα. Κυρίως βγαίνουν στην επιφάνεια,
λόγω ανταγωνισµών και όχι των υποστελεχωµένων κρατικών ελε-
γκτικών οργάνων, που τα υποβαθµίζετε συνεχώς. Τα εξετάζετε
εδώ µέσα όχι για να απαλλάξετε την κοινωνία από τη βρωµιά και
τη δυσωδία, αλλά για κουκούλωµα και χειραγώγηση του λαού.
Δεν αποτελεί αυτό σκάνδαλο; Ουσιαστικά εχθρεύεστε και περι-
φρονείτε τον λαό και τις ανάγκες του.

Αυτές τις µέρες είναι στους δρόµους οι αγρότες για την επι-
βίωσή τους, διεκδικώντας µείωση του κόστους παραγωγής και
ενίσχυση του εισοδήµατός τους. Τι µας είπε ο Πρωθυπουργός
στη συνέντευξη Τύπου µε αντικείµενο την οικονοµία; Αναφερό-
µενος στις αγροτικές κινητοποιήσεις, τις παρουσίασε ως επο-
χιακό φαινόµενο και ισχυρίστηκε ότι σε µια σειρά προϊόντων
έχουµε πολύ καλές τιµές. Είναι ψέµατα! Με ανοικτές τιµές στα
περισσότερα προϊόντα και κάτω του κόστους παραγωγής και τα
παίρνουν οι εµποροβιοµήχανοι, γιατί αυτούς στηρίζετε όλοι σας.

Οι αγρότες, όµως, δεν βγαίνουν στους δρόµους από συνήθεια.
Εξάλλου κάνουν θυσία τα καύσιµα για να µετακινήσουν τα τρα-
κτέρ, όπως οι εργάτες θυσιάζουν το µεροκάµατο στις απεργίες.
Βγαίνουν, όµως, γιατί υπάρχουν τα µεγάλα προβλήµατα και είναι
διαχρονικά, είναι ακριβώς αυτά που τους βγάζουν ξανά στον
δρόµο του αγώνα ενάντια στη στρατηγική θωράκισης των επιχει-
ρηµατικών οµίλων, της Κοινής Αγροτικής Πολιτικής και της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης.

Εξάλλου, βλέπουν στους εφοπλιστές, στις αεροπορικές εται-
ρείες, στους µεγαλοξενοδόχους να έχουν φοροαπαλλαγή και να
χαρίζονται πάνω από 370 εκατοµµύρια ευρώ κάθε χρόνο από το
αφορολόγητο πετρέλαιο που απολαµβάνουν. Αυτό δεν είναι
σκάνδαλο, µια πολιτική που έχει συνέχεια από κυβέρνηση σε κυ-

βέρνηση, αποδεικνύοντας ότι κανένα συµφέρον δεν έχουν οι
αγρότες να αναµένουν σωτηρία από κυβερνητικές εναλλαγές;

Τα ίδια ισχύουν και µε τους αυτοαπασχολούµενους. Αδυνα-
τούν να καλύψουν τις οικονοµικές τους υποχρεώσεις, τις ανάγκες
της οικογένειάς τους. Το εισόδηµά τους εξανεµίζεται από τη φο-
ροληστεία, την ακρίβεια στην ενέργεια, τις πρώτες ύλες, τις αντι-
λαϊκές πολιτικές, γιατί οι κυβερνήσεις, ανεξάρτητα από ιδεο-
λογικούς χρωµατισµούς, φροντίζουν µόνο τα κέρδη των µονοπω-
λίων. Τέτοιους νόµους περνάτε, µέχρι και να πληρώνουν περισ-
σότερους φόρους ναυτεργάτες και λιµενεργάτες από τους
εφοπλιστές.

Και φυσικά, προωθήσατε παρέα ένα σκοτεινό θεσµικό πλαίσιο
και στο κοµµάτι των δυσωδών υποθέσεων υποκλοπών και παρα-
κολουθήσεων, ώστε να τις συγκαλύπτετε. Η µόνη ανησυχία σας
η διαρροή και ο σκυλοκαβγάς σας ποιος παρακολουθεί ποιον και
όχι η σαπίλα.

Η µοµφή, λοιπόν, του ΚΚΕ προς την Κυβέρνηση είναι δεδοµένη
και διαρκής για τις υποκλοπές και το σύνολο των προβληµάτων
που συσσωρεύονται στις πλάτες του λαού. Όµως, δεν εξαιρεί κα-
νένα από τα κόµµατα που προηγούµενα σαν κυβέρνηση ή τώρα
σαν Αντιπολίτευση υπηρετούν τα κρίσιµα βάθρα αυτής της πολι-
τικής και που στο επίµαχο ζήτηµα των υποκλοπών συνδιαµόρφω-
σαν το σκοτεινό θεσµικό πλαίσιο των παρακολουθήσεων, στηρί-
ζοντας το σηµερινό σάπιο σύστηµα και το κράτος του.

Αν θέλει, λοιπόν, ο λαός να απαλλαγεί από τη σαπίλα και τη
δυσωδία, να µην εµπιστευτεί κανένα από αυτά τα κόµµατα που
του έχουν χαντακώσει τη ζωή και να ισχυροποιήσει το ΚΚΕ µέσα
και έξω από τη Βουλή, στους αγώνες, µε στάση µαχητική, γιατί η
ενίσχυση του ΚΚΕ παντού σηµαίνει πιο δυνατός λαός, πιο ικανός
στην αναµέτρηση µε τη βαρβαρότητα και τη σαπίλα, µέχρι να τα
ανατρέψει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο τώρα έχει ο
Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννης Λαµπρόπουλος.
Αµέσως µετά τον κ. Λαµπρόπουλο έχω ειδοποιηθεί ότι τον λόγο
θα πάρει ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Βελόπουλος.

Ορίστε, κύριε Λαµπρόπουλε, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τις τελευταίες ηµέρες στο ειδικό

δικαστήριο κατατίθενται διάφορα για σακούλες µε χρήµατα που
πήγαν στον ΣΥΡΙΖΑ. Ένας από τους προστατευόµενους µάρτυ-
ρες κατηγορείται ως µεγάλος απατεώνας. Στο δικαστήριο για την
καταστροφική πυρκαγιά στο Μάτι δικάζεται καθηµερινά η απρα-
ξία, η διάλυση και η ανικανότητα του κράτους επί των ηµερών
του κ. Τσίπρα.

Να η εξήγηση για την ξαφνική πρόταση δυσπιστίας! Προφα-
νώς γίνεται για αποπροσανατολισµό και ως πράξη απελπισίας.
Ναι, αφού λίγο πριν από τις εκλογές όλες οι δηµοσκοπήσεις δεί-
χνουν ένα καθαρό και σταθερό προβάδισµα της Νέας Δηµοκρα-
τίας.

Ερωτώµενοι οι πολίτες για το ποιος θα κερδίσει τις εκλογές,
σε ποσοστό συντριπτικό απαντούν «η Νέα Δηµοκρατία». Για το
ποιος είναι καταλληλότερος Πρωθυπουργός η απάντηση είναι «ο
Μητσοτάκης».

Όλα δείχνουν ότι ο κ. Τσίπρας χάνει πάλι στις εκλογές και µε
µεγάλη διαφορά. Αυτό πλέον το έχει συνειδητοποιήσει και στην
απόγνωσή του εκδηλώνει την οργή του και οδηγείται ο ίδιος σε
συµπεριφορές ακραίες και διχαστικές για τη χώρα µας. Πολώνει
το πολιτικό κλίµα και δυναµιτίζει από τώρα την προεκλογική πε-
ρίοδο. Δεν τον ενδιαφέρει το συµφέρον της χώρας, αλλά το δικό
του προσωπικό, το πολιτικό του µέλλον και η τύχη του µετά τις
εκλογές, σε µια περίοδο που η πανδηµία βρίσκεται ακόµη σε εξέ-
λιξη, η εισαγόµενη από τον πόλεµο ακρίβεια και η διεθνής οικο-
νοµική αστάθεια δηµιουργούν αβεβαιότητα. Όταν τον τελευταίο
καιρό δεχόµαστε καθηµερινά προκλήσεις και απειλές ότι θα έρ-
θουν νύχτα, θα χτυπήσουν την Αθήνα, αµφισβητούν ευθέως τα
κυριαρχικά µας δικαιώµατα, ο κ. Τσίπρας τώρα επιχειρεί να διχά-
σει σε κρίσιµες για τη χώρα στιγµές.

Το σοβαρό θέµα κάποιων νόµιµων επισυνδέσεων η Κυβέρνηση
από την πρώτη στιγµή, αφού αποδοκίµασε και αφού ξήλωσε τα
ηγετικά στελέχη της ΕΥΠ, το έχει στείλει στη δικαιοσύνη, η οποία
ερευνά και είναι η αρµόδια εξουσία για να αποδώσει ευθύνες.
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Έχουµε διακηρύξει ότι όλα πρέπει να έρθουν στο φως και περι-
µένουµε την κρίση της δικαιοσύνης. Προς τι, λοιπόν, το δηλητή-
ριο στην κοινωνία; Προς τι οι κραυγές; Γιατί η αµφισβήτηση της
ηγεσίας της εισαγγελικής αρχής, των θεσµών και των υπηρεσιών;

Ο κ. Τσίπρας θα µας απαντήσει ποιοι ήταν οι πενήντα τρεις χι-
λιάδες πολίτες που παρακολούθησε η ΕΥΠ επί των ηµερών του;
Θα µας πει γιατί παρακολουθούσε τον σύντροφό του στο κόµµα
και την κυβέρνηση κ. Πιτσιόρλα; Τι έγινε µε τον ΚΚΕ το 2016;
Τότε ήταν όλα νόµιµα, ηθικά και επιτρεπτά; 

Θα µας πει για ποιον λόγο πριν από τις εκλογές του 2019 µε-
τέτρεψε την παραβίαση του απορρήτου των τηλεφωνικών επικοι-
νωνιών από κακούργηµα σε πληµµέληµα; Αυτό το κατήγγειλαν
πρόσφατα οι εισαγγελείς στην Επιτροπή Θεσµών. Θα µας πει
γιατί κατήργησε τις υπογραφές δύο εισαγγελέων για τις νόµιµες
επισυνδέσεις; 

Η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών είναι απολύτως αναγκαία για
την εθνική µας ασφάλεια και την καταπολέµηση του εγκλήµατος.
Με την τελευταία νοµοθετική πρωτοβουλία που έλαβε η Κυβέρ-
νηση οργανώνεται και κατοχυρώνεται η σωστή, δηµοκρατική και
εθνικά χρήσιµη λειτουργία της ΕΥΠ.

Ο κ. Τσίπρας κυβέρνησε µε τον κ. Καµµένο χέρι-χέρι και αγκα-
λιά για πέντε χρόνια. Ο λαός θυµάται και θα ξαναστηρίξει τη Νέα
Δηµοκρατία, την Κυβέρνηση που αντιµετώπισε µε τον καλύτερο
τρόπο το µεταναστευτικό, για το οποίο ακόµα και σήµερα µας
λένε να ανοίξουµε τα σύνορα και ότι δεν χρειάζεται ο φράχτης
στον Έβρο, την Κυβέρνηση που µε επιτυχία αντιµετώπισε την
πανδηµία. Αλήθεια, τι θα γινόταν αν ήσασταν εσείς στην εξουσία; 

Ο λαός θα επιβραβεύσει την Κυβέρνηση που αντιµετώπισε και
αντιµετωπίζει µε ψυχραιµία, αποφασιστικότητα και αποτελεσµα-
τικότητα την τουρκική προκλητικότητα, την Κυβέρνηση που υπέ-
γραψε και συνήψε διεθνείς στρατιωτικές συµφωνίες και συµ-
µαχίες, που εσείς καταψηφίζατε στη Βουλή, την Κυβέρνηση που
ισχυροποίησε τις Ένοπλες Δυνάµεις µας µε νέα οπλικά συστή-
µατα, που επίσης εσείς καταψηφίζατε στη Βουλή, την Κυβέρνηση
που έδωσε κύρος, εµπιστοσύνη, αξιοπρέπεια και σεβασµό στη
χώρα µας, την Κυβέρνηση που ανέδειξε την Ελλάδα σε παράγο-
ντα ειρήνης και σταθερότητας στην περιοχή, την Κυβέρνηση που
σταθεροποίησε την οικονοµία µας, µείωσε την ανεργία, τους φό-
ρους, τις ασφαλιστικές εισφορές, αύξησε τις επενδύσεις, τις εξα-
γωγές, τις συντάξεις, τον κατώτατο µισθό, στήριξε τα ευάλωτα
νοικοκυριά, τις επιχειρήσεις, τους αγρότες, τους νέους µας, την
Κυβέρνηση που έβαλε την πατρίδα µας σε σταθερή τροχιά ανά-
πτυξης και προόδου. 

Οι προσεχείς εκλογές είναι καθοριστικές για την πορεία του
έθνους µας. Η Ελλάδα χρειάζεται πολιτική σταθερότητα και
ισχυρή κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εγώ ευχαριστώ για
τη συνέπεια στον χρόνο.

Τον λόγο τώρα έχει, αφού τακτοποιηθεί το Βήµα, παρακαλώ,
ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης, ο κ. Κυριάκος Βελόπουλος. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Είµαι ιδιαίτερα χαρούµενος που οµιλώ στο κοινοβούλιο της
Γαλλίας, γιατί αυτά µάς έλεγε ο προηγούµενος οµιλητής. Για
επενδύσεις µάς έλεγε, για λεφτά που έρχονται από τον ουρανό.
Τα γαλλικά µου δεν είναι πολύ καλά, αλλά εν πάση περιπτώσει,
«ζαµέ κοροπί», που είπε και ο γνωστός ποινικολόγος.

Πραγµατικά απορώ. Δηλαδή όταν τα λέτε, τα πιστεύετε αυτά;
Κύριε Υπουργέ, τα πιστεύετε αυτά που λέτε; Κύριε Υπουργέ,
εσείς δεν είπατε εδώ ότι είστε περήφανος για τον φράχτη; Εσείς
το είπατε, σας άκουσα εδώ προηγουµένως. Πριν από τρία χρό-
νια, που σας λέγαµε ότι ο φράχτης που κάνετε είναι ηµιτελής,
µας κορόιδευαν από τη Νέα Δηµοκρατία. Έρχεστε στα δικά µας
λόγια τώρα και επαίρεστε ότι το κάνετε. Πραγµατικά είναι απο-
ρίας άξιον. Ή κάνατε λάθος τότε και είχαµε δίκιο εµείς ή κάνετε
λάθος τώρα. Αποφασίστε. 

Και κατηγορείτε τον ΣΥΡΙΖΑ τώρα ότι θέλει ανοικτά σύνορα.
Το αντιλαµβάνοµαι, έτσι είναι η λογική τους, open borders. Το
αντιλαµβάνοµαι, ανοικτά σύνορα θέλουν οι κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ.

Τότε όµως ο Πρωθυπουργός στο Παγκόσµιο Οικονοµικό Φόρουµ
γιατί παρακαλούσε τους µετανάστες να µείνουν στην Ελλάδα;
Έλεγε: «Μείνετε εδώ.». Υπάρχει δήλωσή του πριν από λίγες
µέρες. «Μη φεύγετε από την Ελλάδα», παρακαλούσε ο Πρωθυ-
πουργός της χώρας. Τέτοια αντίφαση για ψηφοθηρία δεν την
αντιλαµβάνοµαι. Είστε και µε τον χωροφύλακα και µε τον αστυ-
φύλακα. Αποφασίστε. Δεν µπορείτε να πατάτε σε δύο βάρκες συ-
νεχώς.

Εντάξει, αντιλαµβάνοµαι ότι για τις ψήφους µπορεί να κάνει ο
καθένας ό,τι θέλει και να λέει ό,τι θέλει. Εγώ όµως επενδύω στην
κρίση του ελληνικού λαού, στην αντίληψή του. Διότι µε ψέµατα
δεν µπορείς να ασκήσεις κυβερνητική πολιτική. Και αυτό απεδεί-
χθη εξήντα ολόκληρα χρόνια, ότι συνεχίζετε να λέτε όλοι ψέµατα. 

Εµείς, λοιπόν, δεν είµαστε υπέρ της πρότασης µοµφής µόνο
για τις υποκλοπές. Εµείς είµαστε εναντίον της Κυβέρνησης από
την πρώτη στιγµή για όλα τα θέµατα, γιατί είναι αντιλαϊκή η πο-
λιτική της. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Για τον ΣΥΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ δεν είµαι βέβαιος. Διότι αν δω

τα νοµοσχέδια που ψηφίζει ο ΣΥΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ, είναι η πλει-
οψηφία των νοµοσχεδίων που φέρνει η Νέα Δηµοκρατία. Άρα
θεωρώ ότι η πρόταση µοµφής έγινε για άλλους λόγους, τους
οποίους θα αναλύσω παρακάτω. 

Πάντως, η υπόθεση Ράµµου θυµίζει, κύριε Θεοδωρικάκο, τον
Τίτο Λίβιο, τα λόγια του και τις γραφές του. Θα σας διαβάσω,
κύριε Θεοδωρικάκο, τι λέει ο Τίτος Λίβιος: «Όταν καταλαβαίνετε
ότι κινδυνεύετε να χάσετε τη νοµή της εξουσίας», και τις καρέ-
κλες, προσθέτω, τότε βρίσκετε αφορµές για να συµπληρώνετε
το κοµµατικό σας ακροατήριο, συµπληρώνω, «ένας κοινός κίνδυ-
νος», η απώλεια της εξουσίας εδώ, «είναι ο πιο δυνατός δεσµός,
θα κρατήσει τους κοµµατικούς σας ανθρώπους ενωµένους,
ακόµα και όταν υπάρχουν αµοιβαίες αντιπάθειες και έλλειψη
εµπιστοσύνης.». Αυτό το λέω και για εσάς και για εσάς.

Αυτό που γίνεται σήµερα δεν είναι τίποτε άλλο παρά ένα θέα-
τρο του παραλόγου. Και θα σας εξηγήσω γιατί. Διότι, κύριε Θεο-
δωρικάκο, µπορεί να έχετε αστική ευγένεια εσείς, αλλά από χθες
το ελληνικό Κοινοβούλιο έχει γίνει τσίρκο, έχει γίνει βόθρος, έχει
γίνει οχετός. Και θα διαβάσω λέξη προς λέξη τι έγινε από χθες
µέχρι σήµερα.

Υπουργοί της Νέας Δηµοκρατίας, η επιτοµή του τραµπουκι-
σµού, χυδαιότητα, νταηλίκι, κιτρινισµός, τραµπουκισµός. Αυτή
είναι η πολιτική φρεσκάδα που έλεγε ο Έλληνας Πρωθυπουργός
όταν ανέλαβε την εξουσία; Ο πολιτικός πολιτισµός έφερε τον κ.
Μητσοτάκη στο σηµείο να έχει ανθρώπους οι οποίοι µιλούν ως
Γκέµπελς.

Υπουργός: «Και ήρθε ο κ. Πολάκης µία φορά να µιλήσει στον
Καλογρίτσα και του είπε ο Καλογρίτσας: �Βούλωσ’ το, Πολάκη,
εσύ είσαι βουλευτής µε τα λεφτά µου.�. Και ξέρετε τι έκανε αυτός
ο ψηλός, ο λεβέντης, που κατηγορεί τους πάντες; Έβγαλε τον
σκασµό και το βούλωσε στα µαύρα λεφτά του Καλογρίτσα.»!
Αυτά είπε Υπουργός στο ελληνικό Κοινοβούλιο. Και συνεχίζει:
«Και µην τολµάτε ποτέ εσείς, οι άθλιοι συκοφάντες, λασπολόγοι,
να κουνάτε το δάχτυλο στη Νέα Δηµοκρατία. Τα υπόλοιπα θα τα
πούµε στην κάλπη.». 

Επίσης βγαίνει άλλος Υπουργός σήµερα το πρωί, επειδή απο-
κάλεσε Ραν Ταν Πλαν τον συνάδελφό του -αλλά είστε όµοιοι, όλοι
έχετε Ραν Ταν Πλαν στα κόµµατά σας, αφού το πάτε έτσι-, και
είπε ότι είναι ο Ραν Ταν Πλαν από τα κόµικ που διάβασε. Αυτός ο
σκύλος εδώ είναι, να το βλέπετε όσοι διαβάζετε, κύριε Υπουργέ.
Έτσι τον αποκάλεσε τον κύριο συνάδελφο, Ραν Ταν Πλαν, σκύλο!
Υπουργός στο Κοινοβούλιο να αποκαλεί συνάδελφό του σκύλο
και να µην ντρέπεται κανείς εδώ µέσα. 

Αν το κάναµε εµείς, θα µας αποκαλούσατε ρατσιστές, φασί-
στες, ακροδεξιούς, θα µας είχατε κρεµάσει στα µανταλάκια. Το
έκανε Υπουργός, όµως.

Βγαίνει σήµερα άλλος Υπουργός της Νέας Δηµοκρατίας και τι
απαντά, αντί να πει για µια λεκτική αστοχία, ότι πέσαµε σε ένα
λάθος; «Ο Άδωνις στη διαµάχη του µε τον Πολάκη έχει κάνει µε-
γάλο λάθος. Είναι µεγάλη αδικία να συγκρίνεις τον Πολάκη µε
τον Ραν Ταν Πλαν. Όχι για τον Πολάκη, αλλά για τον συµπαθέ-
στατο Ραν Ταν Πλαν.».
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Πραγµατικά εγώ ντρέποµαι για όλους σας. Ντρέποµαι για
όλους µας. Αφήστε να ντρέπονται κάποιοι για εσάς, για τα αίσχη
που γίνονται εδώ µέσα.

Βγαίνει ο άλλος από εδώ: «Είσαι επαγγελµατίας ψεύτης! Λα-
δέµπορα!». Δηλαδή πραγµατικά, τι µπορεί να πει ένας απλός πο-
λίτης βλέποντας αυτό το πράγµα;

Εγώ ξέρω τι κάνετε. Συσπειρώνετε τα ταπεινά ένστικτα των ψη-
φοφόρων σας, για να ψηφίσουν ξανά. Ναι, αλλά αµαυρώνετε τη
δηµοκρατία, αµαυρώνετε το πολίτευµα, αµαυρώνετε συνειδήσεις
συναδέλφων Βουλευτών και αυτό είναι προσβλητικό για τους
υπολοίπους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ακούστε: Βγαίνει άλλος Βουλευτής και αποκαλεί τους συριζαί-

ους συναδέλφους «πιθήκους» που ουρλιάζουν! Ο Χριστός! Τους
αποκαλεί «πιθήκους»! Αν τους πουν «µπαµπουίνους» οι άλλοι, τι
θα λένε αυτοί; Είναι λογική αυτή;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Μαραβέγιας!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Είναι λογική αυτή; Ντροπή! Πώς να συµµετέχει το πλέον
σοβαρό κόµµα της Ελληνικής Λύσης σε αυτό το τσίρκο που έχετε
καταντήσει το ελληνικό Κοινοβούλιο; Ντρέποµαι για σας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και βγαίνει ο Πρωθυπουργός από την Κρήτη, αφού έγιναν όλα

αυτά και λέει: «Εγώ δεν πάω για να κάνω σύγκρουση για το θέµα,
αλλά για να κάνω σύγκριση.». Ποια σύγκριση; Της Τρούµπας;
«Τρούµπα» κάνατε το Κοινοβούλιο, κανονική «Τρούµπα», δυστυ-
χώς. Και βγαίνουν και οι µαύρες σακούλες, βγαίνει ο Καλογρί-
τσας, βγαίνουν τα λαµόγια, βγαίνουν οι Ραν Ταν Πλαν, οι σκύλοι,
και έχουµε σκυλοκαβγάδες, αντί να έχουµε πολιτικά επιχειρή-
µατα.

Ακούστε, κύριοι συνάδελφοι: Στη Βουλή απαιτείται σοβαρό-
τητα, απαιτείται µέτρο και απαιτείται σεβασµός στη δηµοκρατία
και στο Κοινοβούλιο. Όσοι πολιτικάντηδες έχουν προσωπικές
διαφορές µεταξύ τους να τις λύσουν είτε στο πεζοδρόµιο, γιατί
έτσι συµπεριφέρονται, είτε στο σπίτι τους είτε ακόµα και στα κα-
ταγώγια όπου συχνάζουν. Στη Βουλή οι συζητήσεις είναι πολιτι-
κές, είναι πατριωτικές, είναι εθνικές, είναι µε επιχειρήµατα και οι
Βουλευτές οφείλουν να σέβονται τους κανόνες και τον Κανονι-
σµό της Βουλής.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Αυτό, αν το καταλαβαίνετε καλά! Γι’ αυτό φτάσαµε στο 55%

των Ελλήνων να µην ψηφίζει, ακούγοντας Ραν Ταν Πλαν, πιθή-
κους, σκύλους, ζωικό βασίλειο και τσίρκο!

Όµως, αν εσείς θέλετε να πάει στο 70% να µην ψηφίζει ο Έλ-
ληνας, εµείς απευθυνόµαστε στο 70%, λέγοντας: Πηγαίντε, ψη-
φίστε εσείς που δεν ψηφίσατε και µαυρίστε τους! Είναι οι ίδιοι,
δυστυχώς!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και, πραγµατικά, πρέπει να πω κάτι. Θέλω να ακούσω, βέβαια,

σήµερα τι θα γίνει και αύριο, αλλά ο ΣΥΡΙΖΑ σε αυτή την κουβέ-
ντα τήρησε τα πολιτικά προσχήµατα. Δεν έπεσε στον βούρκο που
ξεκίνησε πραγµατικά η Νέα Δηµοκρατία περί Ραν Ταν Πλαν, περί
πιθήκων και όλων αυτών. Ένα κόµµα, µια παράταξη, που κο-
σµούσε µε τον πολιτικό λόγο αυτό το Κοινοβούλιο έχει γίνει
αρένα για τσίρκο.

Πάµε τώρα και στο θέµα, στο προκείµενο: Κύριε Υπουργέ,
θέλω να µου πείτε αν βγάζετε νόηµα εσείς. Οι επισυνδέσεις ήταν
νόµιµες, δεν τις ήξερε ο Πρωθυπουργός, δεν έγιναν, είναι απόρ-
ρητες, τις ξέρουν µόνο τα ρυπαρά δίκτυα. Ο Ράµµος όφειλε να
ενηµερώσει τον Πρωθυπουργό, που προΐσταται της ΕΥΠ, που τις
έκανε, αλλά ο Πρωθυπουργός δεν είναι υπεύθυνος. Όλα αυτά
ταυτόχρονα πώς γίνονται;

Εξηγήστε µου, κύριε Υπουργέ, πώς γίνονται όλα αυτά ταυτό-
χρονα. Εγώ δεν τα καταλαβαίνω όλα αυτά. Ήξερε, δεν ήξερε,
προΐσταται, δεν προΐσταται, είναι υπεύθυνος, δεν είναι υπεύθυ-
νος; Ήταν ο αρχηγός και η κεφαλή της ΕΥΠ ή δεν ήταν; Πείτε το,
για να ξέρουµε τι θα συζητάµε. Διότι, σύµφωνα µε το ΦΕΚ, προ-
ϊστάµενος ήταν αυτός, αλλά έκανε και ΦΕΚ στον ανιψιό του, ξά-
δελφό του ή δεν ξέρω τι άλλο. Να είναι προϊστάµενος και ο
ξάδερφός του, εδώ έχουµε το ύψιστο ατόπηµα. Πώς είναι δυνα-
τόν ο προϊστάµενος της ΕΥΠ Πρωθυπουργός να κάνει µια δή-

λωση-εξουσιοδότηση -το είπα και χθες και δεν µου απαντάει κα-
νένας- ώστε ο κύριος τάδε, όποιος και αν είναι αυτός, να προ-
ΐσταται της ΕΥΠ; Σε ποια δηµοκρατία συµβαίνουν αυτά; Θα σας
πω εγώ: Στις βασιλείες, όπου εκεί υπάρχει το «ενός ανδρός».

Δεν είναι έτσι, κύριοι.
Η Νέα Δηµοκρατία, λοιπόν, επικαλείται τον Καλογρίτσα. Ερω-

τήσεις θέλω και απαντήσεις. Στο ηµερολόγιο της γραµµατέως
του Καλογρίτσα, εκτός από συναντήσεις του κ. Παππά, είναι και
του Υπουργού. Άκουσα τον Υπουργό να λέει ότι ήταν κουµπάρος
του.

Θα σας πω κάτι, κύριε Υπουργέ: Οι κουµπαριές χάλασαν τον
κόσµο! Παλιά, επί Καραµανλή, είχαµε τους κουµπάρους! Προσέ-
χετε τις κουµπαριές σας εκεί, στη Νέα Δηµοκρατία. Ακούστε τι
σας λέω.

Μια άλλη ερώτηση προς τον Υπουργό Οικονοµικών, όχι στον
κ. Θεοδωρικάκο: Τα δάνειά του τα έχει πληρώσει ο κ. Καλογρί-
τσας; Κάνατε κατασχέσεις, αν δεν τα πλήρωσε, όπως κάνατε
πλειστηριασµούς στο σπίτι του φτωχού, του άνεργου, του συντα-
ξιούχου που δεν έχει να πληρώσει, ή έχει ιδιότυπη ασυλία ο Κα-
λογρίτσας;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Άλλη ερώτηση: Έχει πάρει δουλειές ο Καλογρίτσας από τη

Νέα Δηµοκρατία -από την πολιτεία, να το πω έτσι εγώ διασταλ-
τικά- ναι ή όχι; Και για το ΠΑΣΟΚ: Ποιον ρόλο έπαιξε ο Καλογρί-
τσας στο «βρώµικο 1989», όπως έλεγε τότε το ΠΑΣΟΚ;

Είναι ερωτήσεις που πρέπει να απαντηθούν, για να ξέρουµε το
πολιτικό τοπίο.

Πάµε, λοιπόν, και στην ουσία της προτάσεως µοµφής. Για µένα
είναι άνευ νοήµατος η πρόταση µοµφής. Δεν έχει νόηµα πολιτικό.
Υπάρχει κάποιος λόγος που κατέθεσε χθες ο ΣΥΡΙΖΑ την πρό-
ταση µοµφής, αφού είµαστε σε προεκλογική περίοδο; Πείτε µου
τον λόγο, γιατί κάνατε αυτό το στρατηγικό λάθος. Είναι λάθος
µεγάλο, γιατί εξυπηρετεί τον κ. Μητσοτάκη αυτή η επιλογή. Συ-
σπειρώνει τους υβριστές σας, συσπειρώνει τη Νέα Δηµοκρατία
και όλους αυτούς που σας αποκαλούν «πιθήκους» και «Ραν Ταν
Πλαν» αυτή η επιλογή.

Και, επίσης, αρχίζω και αναρωτιέµαι: Η πρόταση δυσπιστίας
του κ. Τσίπρα στηρίζει ή δεν στηρίζει τον κ. Μητσοτάκη; Η άποψή
µου είναι ότι τον στηρίζει. Συσπειρώνει και το κοµµατικό του ακ-
ροατήριο.

Έπεσαν, λοιπόν, οι µάσκες. Ή έκαναν λάθος στον ΣΥΡΙΖΑ
στρατηγικά ή το κάνουν συνειδητά, για να στηρίξουν ο ένας τον
άλλο, δήθεν κοντράροντας στο θέµα αυτό στο ελληνικό Κοινο-
βούλιο. Δεν υπάρχει άλλη λύση, δεν υπάρχει άλλη ερµηνεία.

Χθες, λοιπόν, φάνηκε ότι ο κ. Τσίπρας στη δική του οµιλία, αν
τουλάχιστον κάποιος γνωρίζει πολιτική -και υπάρχουν κάποιοι
που ξέρουν πολιτική εδώ µέσα αρκετά καλά-, ότι το πρόβληµα
του κ. Τσίπρα δεν είναι η Νέα Δηµοκρατία. Είναι ο Μητσοτάκης.
Γιατί; Διότι έρχεται συγκυβέρνηση και δεν θέλουν Πρωθυπουργό
τον Μητσοτάκη.

Προετοιµάζουν το έδαφος, κύριοι συνάδελφοι. Το λέω εδώ και
δυόµισι χρόνια. Εάν φύγει ο Μητσοτάκης, είναι έτοιµα τα τρία
κόµµατα να συγκυβερνήσουν. Δεν χρειάζεται πολύ µυαλό. Φαί-
νεται από το τι ψηφίζουν, τι επιλογές κάνουν. Ο κ. Βασιλειάδης,
ας πούµε, ως επιλογή είναι εξαιρετικός άνθρωπος. Επελέγη
κάπου στον ΣΥΡΙΖΑ. Γιατί επελέγη εκεί και ποιες είναι οι σχέσεις
του, και αυτού, µε κάποιον συγκεκριµένο ολιγάρχη που αγαπάει
η Νέα Δηµοκρατία ή τον αγαπούσε παλιά, τον γνωστό εφοπλι-
στή;

Τα λέω, γιατί τουλάχιστον εµείς, στην Ελληνική Λύση, δεν πια-
νόµαστε κορόιδα. Είµαστε υποψιασµένοι, είµαστε πολιτικά όντα,
όχι κοµµατικά και όχι πολιτικάντικα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Όταν ακούω τον κ. Τσίπρα να µιλάει πραγµατικά για φως στο

σκοτάδι, φαντάζοµαι ότι εννοεί την προδοτική Συµφωνία των
Πρεσπών, που ακόµη και τώρα παραβιάζεται; Εννοεί τους πλει-
στηριασµούς που έκανε νόµο ο ίδιος, για να συλλάβει τον Λαφα-
ζάνη και όσους αντιδρούσαν στους πλειστηριασµούς;

Σήµερα µε χαρά είδα τον κ. Σκουρλέτη έξω από τον Άρειο
Πάγο, µαζί µε τους ανθρώπους για την πρώτη κατοικία. Καλά κά-
νατε, πολύ σωστά κάνατε και ήσασταν εκεί. Εµείς ήµασταν όλοι
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εκεί. Η Κοινοβουλευτική Οµάδα ήµασταν εκεί, γιατί εµείς αγωνι-
στήκαµε για αυτό το συγκεκριµένο θέµα.

Όµως, την πρόταση που καταθέσαµε για διαγραφή δανείων,
όπως έγινε µε το «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ», 90% κούρεµα, όπως έγινε πα-
ντού, δεν τη συνυπέγραψαν τα υπόλοιπα κόµµατα. Αυτά είναι που
µε ενοχλούν. Γι’ αυτό λέω ότι είναι ίδιοι όλοι τους. Πραγµατικά,
είστε ίδιοι!

Ουδείς, λοιπόν, ασχολείται µε την ουσία των παρακολουθή-
σεων. Και επειδή είµαστε σοβαρό κόµµα, έχω να πω το εξής:
Έχετε µείνει στον τύπο και όχι στην ουσία.

Ρωτάει η Ελληνική Λύση: Γιατί παρακολουθήσατε τη στρατιω-
τική ηγεσία; Γιατί την παρακολουθήσατε, τη στιγµή που στέλνατε
όπλα στην Ουκρανία; Γιατί παρακολουθήσατε τον Χατζηδάκη;
Γιατί δεν ρωτάει και ο ΣΥΡΙΖΑ -λέω τώρα εγώ!- το εξής: Τον πα-
ρακολουθήσατε για σχέση µε επιχειρηµατία γνωστό, πολύ γνω-
στό, που είναι και στην ενέργεια; Μήπως είναι ο ίδιος επιχειρη-
µατίας αυτός που ο ΣΥΡΙΖΑ, όπως κατήγγειλε ο κ. Κοντονής, είχε
εξυπηρετήσει µε τον νέο Ποινικό Κώδικα; Ερωτήσεις θέτουµε. Ο
Χατζηδάκης είναι υπεύθυνος στην ενέργεια.

Και ρωτώ: Σε ποια σοβαρή χώρα κάποια αρχή τύπου ΑΔΑΕ δη-
µοσιεύει στοιχεία παρακολουθήσεων στον Τύπο και τις υπηρε-
σίες πληροφοριών; Σε ποια σοβαρή χώρα συµβαίνουν αυτά; Γι’
αυτό και λέµε να γίνουµε Ισραήλ κάποια στιγµή, να σοβαρευ-
τούµε, ως χώρα, να έχουµε δοµές κυβερνητικές, αλλά και δοµές
κρατικές διαφορετικές.

Σε ποιο κοινοβούλιο, σε ποια σοβαρή χώρα Βουλευτής της
Νέας Δηµοκρατίας από Βήµατος της Βουλής ονοµατίζει έξι-επτά
φορές προστατευόµενο µάρτυρα -το καταλαβαίνουµε αυτό;- µε
την κωδική ονοµασία «Σαράφης»; Ειλικρινά ρωτάω: Ποια είναι η
λειτουργία του Κοινοβουλίου; Πείτε µου πραγµατικά: Σε ποια σο-
βαρή χώρα παρακολουθούνταν ανώτατοι αξιωµατικοί του Ελλη-
νικού Στρατού; Σε ποια σοβαρή χώρα θα γινόταν αυτό, εµείς να
παρακολουθούµε τους ανώτατους αξιωµατικούς; Βλέπουµε τον
Στρατό για ποιον λόγο; Πείτε µου εσείς. Έκαναν κάτι κακό οι
στρατιωτικοί µας; Έκαναν κάτι διαφορετικό µε τους εξοπλι-
σµούς; Συµφώνησαν κάτι µε τους Τούρκους; Τι έκαναν και τους
παρακολουθούσατε; Πείτε µας τους λόγους.

Έχουµε καταθέσει µια πλήρη πρόταση για την Εθνική Υπηρε-
σία Πληροφοριών, ολόκληρο φάκελο προς τον Υπουργό, ώστε η
Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών να µην είναι κυβερνητική υπηρε-
σία πληροφοριών, εργαλείο κυβερνητικό ή κοµµατικό. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Έχετε κάνει πραγµατικά τη χώρα τσίρκο!
Και για να καταλάβετε, κύριε Θεοδωρικάκο, µε θλίψη και λύπη

το λέω αυτό, κυβερνάτε µε τα µέσα µαζικής επικοινωνίας, δυστυ-
χώς µόνο µε αυτά. Σε όλα τα δελτία ειδήσεων έλεγαν χθες το
εξής. Ακούστε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, για να µαθαίνετε τι σηµαίνει
να ελέγχω την ενηµέρωση. «Η Κυβέρνηση έκανε δεκτή την πρό-
ταση δυσπιστίας.». Δηλαδή υπήρχε περίπτωση να µην την κάνει
δεκτή; Δηλαδή, δείτε πώς κοροϊδεύουν, πώς αντιστρέφουν το
επιχείρηµα και το εγχείρηµα του ΣΥΡΙΖΑ και των υπόλοιπων κοµ-
µάτων για πρόταση µοµφής και το κάνουν και καλά νίκη της Νέας
Δηµοκρατίας. 

Διαφέρουµε, κύριοι συνάδελφοι. Εσείς, όλοι σας, µιλάτε µε το
µυαλό στις επόµενες εκλογές. Εµείς µιλάµε µε το µυαλό και στη
σκέψη µας και στην καρδιά µας για τις επόµενες γενεές των Ελ-
λήνων που έρχονται και πρέπει να παραδώσουµε µια χώρα σο-
βαρή, µία χώρα στιβαρή, µία χώρα ισχυρή. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Εσείς µιλάτε συνεχώς για κυβερνητική αυτοδυναµία. Λέτε ότι

θέλετε να είστε αυτοδύναµοι, όταν αποδυναµώσατε τη χώρα.
Εµείς µιλάµε για ελληνική, αυτοδύναµη, αυτεξούσια πραγµατικό-
τητα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Είναι ουσιαστικές οι διαφορές µας, πολύ ουσιαστικές!
Κάποιοι εδώ µέσα θέλουν να ξεχάσουν τα εγκληµατικά λάθη

που έχουν κάνει. Εγώ θα πω κάτι σε µερικούς εδώ µέσα που πρα-
γµατικά επιχειρείτε συµψηφισµό. Γιατί άκουγα συναδέλφους της
Νέας Δηµοκρατίας να λένε «εσείς που κάνατε αυτό, γιατί το κά-
νατε εκείνο, πείτε µας εσείς» ή του ΣΥΡΙΖΑ λένε «εσείς πείτε µας
αυτό». Συµψηφίζουν, δηλαδή, τα εγκληµατικά τους λάθη. Όποιος

ξεχνά τα δικά του σφάλµατα αποθρασύνεται, έλεγε ο µέγας Δη-
µόκριτος. Και έχετε αποθρασυνθεί, γιατί δυστυχώς δεν καταλα-
βαίνετε ότι απευθύνεστε στην κοινωνία συνολικά. Απευθύνεστε
στους πραιτοριανούς σας. Απευθύνεστε στους λεγεωνάριους
των κοµµάτων που βολέψατε εδώ και δεκαετίες, ΠΑΣΟΚ, Νέα Δη-
µοκρατία και ΣΥΡΙΖΑ, σε κρατικές θέσεις. 

Εµείς απευθυνόµαστε σε όλους τους Έλληνες, τους αδικηµέ-
νους, κατατρεγµένους, διωκόµενους από εσάς Έλληνες, για να
τους ξανακάνουµε πραγµατικά περήφανους για τη χώρα αυτή.
Αυτή είναι η ουσιαστική µας διαφορά. 

Και ερωτώ, λοιπόν, γιατί εµείς δεν ξεχνάµε. Ψήφισε το ΠΑΣΟΚ
και η Νέα Δηµοκρατία και ο ΣΥΡΙΖΑ τα λόµπι στην Ευρωβουλή,
ναι ή όχι; Τα ψηφίζατε µαζί, να επηρεάζουν αποφάσεις του Ευ-
ρωπαϊκού Κοινοβουλίου, ναι ή όχι; Ψηφίσατε! 

Ψηφίσατε να µπορείτε να υποκλέπτετε συνοµιλίες και να πα-
ρακολουθείτε και εσείς και εσείς;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Όχι. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Ναι, και ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ.
Ψηφίσατε και υλοποιείτε τις Πρέσπες και την προδοσία των

Πρεσπών και της Μακεδονίας; Ναι.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Όχι.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Ακούστε, κύριε συνάδελφε, την πλακίτσα στο σπίτι σας! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Σας παρακαλώ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Εφαρµόζετε τη Συµφωνία των Πρεσπών. Μπορείτε να λέτε
ψέµατα στη Λάρισα, αλλά ψέµατα εδώ, στο Κοινοβούλιο, τελει-
ωµένα, κύριε συνάδελφε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Δεν θα λέτε ψέµατα στον ελληνικό λαό. Δεν θα λέτε ψέµατα

στους Έλληνες. Σταµατήστε, πατριώτες από τα Lidl! Σταµατήστε
να ειρωνεύεστε από πάνω, γιατί είµαι Μακεδόνας. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Κέλλα, µη δια-

κόπτετε. Παρακαλώ θερµά.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Μιλάµε για τη Μακεδονία, µιλάµε για την προδοσία και τη
συνέχειά της. Όχι εδώ σε µένα!

Ψηφίσατε µειωµένη επήρεια της ΑΟΖ; Ψηφίσατε. Ποιος έκανε
τη µειωµένη επήρεια και τη λέτε και επέκταση των συνόρων µας;
Ποιος έδωσε τις βάσεις στην Αλεξανδρούπολη; Μαζί ΣΥΡΙΖΑ και
Νέα Δηµοκρατία. Έξω οι βάσεις του θανάτου! Ποιος ψήφισε να
έχουν οι πάροχοι ενέργειας το πάνω χέρι, το Χρηµατιστήριο
Ενέργειας; ΣΥΡΙΖΑ, Νέα Δηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ. Ποιος είναι λά-
γνος µε τις ανεµογεννήτριες; ΣΥΡΙΖΑ, Νέα Δηµοκρατία και
ΠΑΣΟΚ. Ποιος είναι λάγνος µε το κλείσιµο των λιγνιτών και το ξε-
πούληµα της περιουσίας της Ελλάδος µε τους λιγνίτες; ΠΑΣΟΚ,
Νέα Δηµοκρατία και ΣΥΡΙΖΑ. Ποιος είναι υπεύθυνος για την εξυ-
πηρέτηση των funds των πλειστηριασµών; Ποιος έκανε νόµο να
απαγορεύεται η διαµαρτυρία; ΣΥΡΙΖΑ και εφαρµόζει η Νέα Δη-
µοκρατία. Ποιος έκανε τα ακριβά -λέει ο κ. Πλεύρης- φάρµακα;
Τα έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ και εφαρµόζει τον νόµο του ΣΥΡΙΖΑ η Νέα Δη-
µοκρατία. 

Ε, λοιπόν, είστε ίδιοι ακριβώς, είστε αµετανόητοι, είστε υπο-
κριτές. Και δυστυχώς νοµίζετε ότι τους ξεγελάτε όλους. Δεν τους
ξεγελάτε όλους. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ποιος ήταν υπέρ του υποχρεωτικού εµβολιασµού; ΣΥΡΙΖΑ,

ΠΑΣΟΚ, Νέα Δηµοκρατία. Ποιος ήταν υπέρ των περικοπών των
συντάξεων µε τον νόµο Κατρούγκαλου και τη συνέχεια; ΣΥΡΙΖΑ,
ΠΑΣΟΚ, Νέα Δηµοκρατία.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Η’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ)

Λοιπόν, ακούστε. Μπορείτε να ξεγελάσετε κάποιον µια φορά,
δύο φορές, τρεις φορές. Για πάντα τον Έλληνα δεν µπορείς να
τον ξεγελάς. Ξύπνησε ο Έλληνας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και επειδή είστε όλοι µε την πολιτική ορθότητα, θα διαβάσω

µια βραβευµένη συγγραφέα, Βρετανή, την Ντόρις Λέσινγκ. Πήρε
Νόµπελ το 2007. «Η πολιτική ορθότητα είναι συνέχεια της κοµ-
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µατικής γραµµής. Αυτό που βλέπουµε ξανά είναι µια οµάδα µε
αυτόκλητους εξυπνάκηδες, που επιβάλλουν τις απόψεις τους
στους άλλους. Είναι µια κληρονοµιά αυταρχισµού, αλλά δεν φαί-
νεται να το καταλαβαίνει κανείς.». Τα λέει η νοµπελίστρια. Αυτό
είστε, κύριοι. Πολιτική ορθότητα µε εµµονή για ανεµογεννήτριες,
πράσινη ανάπτυξη, πράσινα φούµαρα, ολίγον ΛΟΑΤΚΙ από πάνω.
Αυτοί είστε, λίγο απ’ όλα. 

Αποφασίστε, γιατί η παράταξη αυτή του Κωνσταντίνου Καρα-
µανλή -του πρώτου- δεν µπορεί να είναι αυτή που είναι σήµερα.
Σοβαρευτείτε επιτέλους. Τα ψέµατα τέλειωσαν. Και σας το λέω
γιατί έρχεται τσουνάµι, πραγµατικό τσουνάµι, το οποίο δεν το
αντιλαµβάνεστε. 

Δεν µιλάω για τα οικονοµικά δεδοµένα και τη χρεοκοπία που
έχουν επιφέρει στη χώρα. Δεν µιλώ για τα δισεκατοµµύρια που
έδωσαν από εδώ και από εκεί µε επιδόµατα οι άνθρωποι που ήταν
εναντίον των επιδοµάτων. Άκουγα τον Πρωθυπουργό και χαιρό-
µουν στις αρχές. Πριν από τις εκλογές έλεγε: «Εγώ είµαι εναντίον
των επιδοµάτων.». Και έγινε ο κήνσορας των επιδοµάτων. Εγώ -
λέει- δεν θέλω να δίνω επιδόµατα στους Έλληνες, θέλω καλές
δουλειές. Αυτά έλεγε ο Πρωθυπουργός.

Και εγώ αναρωτιέµαι: Άνθρωπος που δεν έχει οργανώσει ένα
γραφείο ή που δεν έχει δουλέψει στη ζωή του -και αναφέροµαι
σε πολλούς από εµάς, όσοι δεν δουλεύουµε-, µπορεί πραγµατικά
να παράγει πλούτο; Απεδείχθη, λοιπόν, ότι δεν µπορεί να παράγει
πλούτο η Νέα Δηµοκρατία και παράγει χρέη και δίνει επιδόµατα.
Αυτή είναι η ωµή αλήθεια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και θα σας απαντήσω µε το χθεσινό. Πήγα να πάρω ένα λίτρο

γάλα. Πόσο κάνει το γάλα, ξέρετε, κύριε από τη Λάρισα, εσείς
που φωνάζατε προηγουµένως; Δεν ξέρετε. Πόσο κάνει το λίτρο
το γάλα;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: 1,70;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): 1,70; Πες µου να πάω να το πάρω και εγώ! Ούτε ξέρουν
πόσο κάνει ένα λίτρο γάλα, για να καταλάβετε πόσο µακριά είναι
από την ελληνική κοινωνία οι άνθρωποι.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Με τραµπούκους διάλογο δεν κάνω. Εγώ µιλάω µε σοβαρούς,

όπως τον κ. Κέλλα. 
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Τι να σας κάνω, κακοµοίρηδες; Αυτοί που φωνάζουν ήταν κολ-
λητοί του Σαµαρά για τη Μακεδονία. Τώρα έκαναν κωλοτούµπες
και είναι παρακρατικοί του Μητσοτάκη και ξεπουλάν τη Μακεδο-
νία. Έλα τώρα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Έχω την απόδειξη, 2,45 ευρώ ένα λίτρο γάλα, δηλαδή, χίλιες

δραχµές. Κοιτάξτε τώρα σας αποκαλούν πιθήκους, σας αποκα-
λούν σκυλιά, αλλά δυστυχώς αυτοί αλυχτούν συνεχώς. 

Λέω, λοιπόν, ότι η απόδειξη όλων αυτών είναι εδώ. Μια φωτο-
γραφία χίλιες λέξεις. Είναι αυτή εδώ. Ακούστε τι κάνουν, κύριοι
συνάδελφοι. Είναι πέντε λίτρα η συσκευασία και από κάτω µε
µικρά γράµµατα γράφει ότι το περιεχόµενο είναι τρία λίτρα. Οι
µεταλλικές συσκευασίες των πέντε λίτρων µετατράπηκαν σε τεσ-
σάρων και τριών λίτρων, για να µπορούν να έχουν την ίδια τιµή
µε τα πέντε λίτρα. Κλέφτες, σας λέω, όχι εσάς. Είναι κλέφτες οι
έξω, κλέβουν τους Έλληνες. Πού είναι ο Γεωργιάδης, που µόνο
ύβρεις ξέρει να εξαπολύει; Πού είναι οι θεσµοί να ελέγξουν; Πού
είναι όλοι αυτοί; Σοβαρά µιλάµε τώρα; Ρύζι συσκευασία ενός
κιλού και βάζουν οκτακόσια γραµµάρια µέσα, για να κλέβουν τον
κόσµο; Ακούστε, λοιπόν, για να καταλάβετε. Το ηλιέλαιο ήταν στα
12 ευρώ τον Φεβρουάριο του 2022. Τον Μάρτιο του 2022 πήγε
στα 29 ευρώ, 130% πάνω. Μιλάµε για κλοπή κανονική.

Και θα σας πω και κάτι µε πολύ σεβασµό. Επί δύο χρόνια κρα-
δαίνετε την επιστήµη, κραδαίνετε τις επιταγές της Ευρωπαϊκής
Ενώσεως. Ήταν εδώ ο κ. Πολάκης και έλεγε ότι η επιστήµη λέει
άλλα. Και αναφέροµαι στο υποχρεωτικό του εµβολιασµού. Βέ-
βαια ο κ. Τσίπρας ήταν υπέρ της υποχρεωτικότητας. Δεν έχει ση-
µασία. Η δηµοκρατία επιτάσσει οι Βουλευτές να µπορούν να
έχουν την άποψή τους και έτσι πρέπει να είναι. 

Διαβάζω τι αποφάσισε η Ευρωπαϊκή Ένωση, κύριε συνάδελφε,
επειδή είστε γιατρός, στις 24 Ιανουαρίου. Θα το καταθέσω στα

Πρακτικά της Βουλής. Είναι απόφαση της Ευρωπαϊκής Ενώσεως.
Κάποιοι µπορεί να χαµογελούν. 

Ακούστε: Προσθήκη για ψωµί, αλεύρι εντόµων, υποχρεωτική.
Διαβάζω: Προϊόντα αρτοποιίας, ζυµαρικά και άλλα προϊόντα για
το ευρύ κοινό. Ευρωπαϊκή Ένωση: Δεν προβλέπεται η επισή-
µανσή τους σχετικά µε πιθανές αλλεργίες. Δηλαδή θα βάζουν
µέσα στο αλεύρι, µέσα σε διάφορα πράγµατα που τρώµε, κύριοι
συνάδελφοι, έντοµα, σκαθάρια, ακρίδες. Το λέει η Ευρωπαϊκή
Ένωση. Εδώ είναι αυτό. Επειδή, λοιπόν, το λέει η Ευρωπαϊκή
Ένωση, είµαι βέβαιος ότι στη Νέα Δηµοκρατία θα µας λέτε πάλι
«το λέει η επιστήµη και η Ευρωπαϊκή Ένωση να τρώµε σκαθάρια,
ακρίδες και ό,τι κινείται». Κύριοι συνάδελφοι, η απόφαση είναι
της Ευρωπαϊκής Ενώσεως, δεν είναι δική µου. Εγώ το είχα πει
πριν από ενάµιση χρόνο ότι έρχεται και ήρθε. Και θα λένε από
εδώ «µα, είναι απόφαση της Ευρωπαϊκής Ενώσεως, το λέει η επι-
στήµη». Επειδή λοιπόν το λέει η επιστήµη, πρέπει να τρώω εγώ
αφοδεύµατα; Δεν ντρεπόµαστε λιγάκι, λέω εγώ, πραγµατικά; 

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριά-
κος Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

Κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, κύριοι συνάδελφοι, εγώ θα σας
πω το εξής: Αν θέλετε πραγµατικά να βοηθήσετε τον ελληνικό
λαό -τέσσερα εκατοµµύρια Ελλήνων που δεν µπορούν να πλη-
ρώσουν τα χρέη τους στον ΕΦΚΑ, εκατοµµύρια Έλληνες που κιν-
δυνεύουν από κατασχέσεις, Έλληνες και οικογένειες που
πραγµατικά δεν έχουν πού την κεφαλή κλίναι-, επιτέλους κάντε
αυτό που σας λέει η Ελληνική Λύση, δηλαδή διαγραφή των χρεών
προς την εφορία, προς τον ΕΦΚΑ, διαγραφή τόκων και δανείων.
Είναι η πρότασή µας, για να τελειώσει αυτή η ιστορία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Διότι εµείς, επαναλαµβάνω, καταθέσαµε µια πρόταση. Κανένα

κόµµα δεν την έκανε δεκτή και το λέω στον ελληνικό λαό. Κανένα
κόµµα δεν συνυπέγραψε. Ας κάνει το ΚΚΕ, ας κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ, ας
κάνει το ΠΑΣΟΚ για διαγραφή χρεών από δάνεια, εµείς θα την
υπογράψουµε, δεν έχουµε ιδεοληπτικές εµµονές. 

Ακούστε, ό,τι και να λέτε, παρά τις ιδεολογικές αγκυλώσεις
που έχετε εδώ µέσα, τουλάχιστον εµείς είµαστε σοβαροί. Δεν
βρίζουµε κανέναν. Δεν λοιδορούµε κανέναν. Δεν τραµπουκίζουµε
κανέναν. Συµπεριφερόµαστε κόσµια, γιατί µεγαλώσαµε σε φτωχά
µεν σπίτια, από χωριό είµαι, αλλά µου έµαθαν να είµαι κόσµιος,
να έχω αγωγή και να συµπεριφέροµαι ευγενώς σε καθέναν,
ακόµα και στον εχθρό µου. Έτσι µάθαµε στο σπίτι µας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Εδώ θα πω το εξής, για να είµαστε ξεκάθαροι. Ας µάθουν, λοι-

πόν, οι Έλληνες, κύριοι συνάδελφοι, τι είδους κυβερνήσεις θέ-
λουν. Όλοι σας, όλοι, µα όλοι, είστε υπέρ της παγκόσµιας
διακυβέρνησης. Έχω θέσει το ερώτηµα στον κ. Τσίπρα, στον κ.
Ανδρουλάκη -όχι στο ΚΚΕ, γιατί το ΚΚΕ είναι εναντίον- και στους
υπόλοιπους: «Είστε υπέρ της παγκόσµιας διακυβέρνησης;». Ρώ-
τησα, αλλά δεν µου απάντησε κανείς. Τι σχέση έχει ο Σβαµπ µε
τους πολιτικούς µας; Γιατί τους µαζεύει κρυφά στο Παγκόσµιο
Οικονοµικό Φόρουµ; Τι συζητάνε και τι αποφασίζουν; Για όσους
δεν πιστεύουν ο κ. Τσίπρας µε τον κ. Σβαµπ -ποια η διαφορά θα
µου πείτε-, ο κ. Μητσοτάκης µε τον Σβαµπ. Ποιος είναι ο Σβαµπ;
Τι είναι ο Σβαµπ και πρέπει να συναντάει τον Έλληνα Πρωθυ-
πουργό και να του φιλάµε και το χέρι, αν χρειαστεί καµµιά φορά,
δείχνοντας υποταγή σε ποιον; Υποταγή στον Σβαµπ και στο Πα-
γκόσµιο Οικονοµικό Φόρουµ; Υποταγή µόνο ένας µπορεί να αξί-
ζει, ο κυρίαρχος ελληνικός λαός! Αυτή είναι η πραγµατικότητα! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Αλλά είστε τόσο οι ίδιοι, που πραγµατικά εµένα µου δηµιουργεί

την αίσθηση ότι υπάρχει µία υποκρισία που ξεχειλίζει. Δεν σέβε-
στε το Κοινοβούλιο οι περισσότεροι. Θυµάµαι πόσες φορές πα-
ραβίασε τον Κανονισµό ο κ. Τασούλας, πάρα πολλές φορές. Γιατί
έπρεπε να αντιπαρατεθούν µία ή δυο ή τρεις φορές µεταξύ τους
Τσίπρας και Μητσοτάκης. Είναι στηµένα παιχνίδια από δύο πολι-
τικούς Αρχηγούς που απευθύνονται στα ταπεινά ένστικτα των
ψηφοφόρων τους. Δεν µπορώ να τα παρακολουθήσω αυτά. Δεν
γίνεται να τα παρακολουθήσουµε εµείς. 
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Δεν έρχεστε στο Κοινοβούλιο και όταν κάποια στιγµή πρότεινα
το αυτονόητο, όσοι Βουλευτές δεν έρχονται τουλάχιστον να γί-
νεται περικοπή του µισθού τους -λέω, ρε παιδί µου, αφού δεν έρ-
χονται εδώ, αφού δεν εµφανίζονται, να µην πληρώνονται κιόλας-,
πήγανε να µε φάνε ορισµένοι και έβαλαν και εφηµερίδες να µε
βρίζουν όλη µέρα. Εγώ θα επαναλάβω: Αν η Ελληνική Λύση είναι
η κυβέρνηση επιτέλους κάποια στιγµή, εµείς θα υποχρεώσουµε
τον Βουλευτή να είναι εδώ, να είναι µέσα στο Κοινοβούλιο, να
είναι στον χώρο εργασίας του, όπως όλοι οι εργαζόµενοι οι
οποίοι για να αµείβονται πρέπει να είναι στη δουλειά τους. Δεν
γίνεται διαφορετικά. 

Και θα σας πω και κάτι. Η αλαζονεία των δύο Αρχηγών των κοµ-
µάτων φαίνεται στο γεγονός ότι πολλές φορές µιλούσαν οι δυο
τους και µόλις µιλούσε ο κ. Κατρίνης έφευγαν. Τις περισσότερες
ήταν εδώ για να τον ακούσουν, γιατί έχουν µια λαγνεία µε το
ΠΑΣΟΚ και οι δύο. Λογικό είναι. Σου λέει όποιος βγει πρώτος να
έχει έτοιµη τη νύφη. Εµείς, λοιπόν, τους λέµε το εξής: Πολύ-
φερνη νύφη για µας είναι µία, η Ελλάδα, η εξουσία, η κυβέρνηση
και, επαναλαµβάνω και θα το ξαναπώ, το καλό των πατριωτών!
Δεν υπάρχει πολύφερνη νύφη. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ο κ. Δένδιας έκανε µια δήλωση εδώ πριν από λίγο, περίεργη

δήλωση. Είπε ότι για τη Νέα Δηµοκρατία η Κύπρος δεν κείται µα-
κράν. Φωτογραφικά µού ήρθε η µνήµη του Κωνσταντίνου Καρα-
µανλή, του πρώτου. Είναι µία ρήση που δεν λέχθηκε ποτέ από
τον ίδιο, αλλά ψευδόµενοι πολλοί τη χρησιµοποιούν. Δεν κείται
µακράν. Και λέω τι ωραία που τα λέει ο Υπουργός. Όταν τον ρώ-
τησα τον Υπουργό εδώ πόσες κυρώσεις επέβαλε η Ελλάδα ενα-
ντίον των Τούρκων, η Κύπρος ήταν µακριά, ούτε µία. 

Κατέθεσε η Ελληνική Λύση στο Ευρωκοινοβούλιο πρόταση για
να επιβληθούν κυρώσεις στην Τουρκία και η Νέα Δηµοκρατία και
τα υπόλοιπα κόµµατα δεν συµφώνησαν. Το Κογκρέσο σήµερα
που µιλάµε αναφέρεται στο κατεχόµενο τµήµα ως «Βόρεια Κύ-
προς, Τουρκική Δηµοκρατία». Ποια κείται µακράν; Ποιες συµµα-
χίες; Ποιες φιλίες; Το ξαναλέµε: Η Ελλάς ήταν και είναι µόνη της.
Ούτε οι Ρώσοι είναι φίλοι µας ούτε οι Γερµανοί ούτε οι Γάλλοι
ούτε οι Αµερικανοί. Φίλος είναι ο Έλληνας στον Έλληνα, φίλος
είναι ο αδερφός στον αδερφό, φίλος είναι µόνο ο Έλληνας στον
Έλληνα και κανείς ξένος! Καταλάβετέ το, όσο είστε υποτακτικοί
των ξένων θα κάνετε συνεχή και διαρκή εγκλήµατα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Είστε δυστυχώς -και κλείνω εδώ- πολύ µικροί για τα µεγάλα

και µεγάλοι για τα µικρά. Αυτή η ιστορία εµένα µε θλίβει, η ιστο-
ρία της πρότασης µοµφής, γιατί είναι στρατηγικό λάθος -θέλω
να πιστεύω- του ΣΥΡΙΖΑ και όχι εκούσια επιλογή να στηρίξει τη
Νέα Δηµοκρατία. Γιατί είναι στήριξη και συσπείρωση των Βου-
λευτών της Νέας Δηµοκρατίας λίγο πριν από τις εκλογές. Γιατί
ποιος θα σηκώσει ανάστηµα; Εδώ δεν σήκωσαν ανάστηµα όταν
ο Πρωθυπουργός συναντούσε τον Ζάεφ στο Μαξίµου και χαίρο-
νταν µαζί του οι «µακεδονοµάχοι» µε τις χλαµύδες, τις περικνη-
µίδες, τα κοντάρια, τις σάρισες. Ξέχασαν! Άρα λοιπόν ή στρα-
τηγικό λάθος ή εκούσια στήριξη του ΣΥΡΙΖΑ προς τον Πρωθυ-
πουργό. 

Αλλά, το ξαναλέω, το πρόβληµα του κ. Τσίπρα είναι ο Μητσο-
τάκης, όχι η Νέα Δηµοκρατία. Αυτό να το θυµούνται οι Έλληνες.
Για µας το πρόβληµα είναι άλλο, είναι όλη η Νέα Δηµοκρατία,
όλος ο ΣΥΡΙΖΑ, όλο το ΠΑΣΟΚ, γιατί είναι ίδιοι και απαράλλαχτοι.
Αυτοί θέλουν µικρή Ελλάδα µε µικρούς Έλληνες. Εµείς θέλουµε
µεγάλη Ελλάδα µε µεγάλους Έλληνες! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Επίσης, για να κλείσω εδώ, πρέπει να καταλάβετε, κύριοι συ-

νάδελφοι, ότι εκφράσεις και λέξεις «πίθηκος», «σκύλος», «Ραν
Ταν Πλαν» και όλες αυτές οι αηδιαστικές, αποκρουστικές αναφο-
ρές προς συναδέλφους -όσο αντίπαλοι και να είναι- δεν πρέπει
να λέγονται εδώ µέσα. Είναι απαράδεκτες και έπρεπε χθες ο
Πρόεδρος της Βουλής να διώξει τον Υπουργό από εδώ, γιατί
βρωµίζει τον ναό της δηµοκρατίας µε αυτά που λέει. 

Κατηγορούµε τους ακραίους, τους ναζιστές και τους φασίστες
και θέλουµε πραγµατικά ένα Κοινοβούλιο στο οποίο θα αντιπα-
ρατεθούµε µε επιχειρήµατα ιδεολογικά και καµµιά φορά µε
ακραία στάση, το αντιλαµβάνοµαι, αλλά δεν αντιλαµβάνοµαι τις

ύβρεις, λυπάµαι που το λέω, όσο προσωπική αντιπαράθεση και
να έχεις µε κάποιον. Δηλαδή αν ακούσει ένας έξω ότι εγώ απο-
κάλεσα πίθηκο έναν συνάδελφο, σκύλο, Ραν Ταν Πλαν έναν συ-
νάδελφο, τι θα κερδίσω -εξηγήστε µου- πέρα από το κοµµατικό
ακροατήριο, που θα µε χειροκροτήσει γιατί έχει ταπεινά ένστικτα
κοµµατικής επιβίωσης; Θέλει σοβαρότητα, θέλει µέτρο. Ούτε λα-
δέµπορες χωράνε εδώ ούτε παραµύθια. 

Και στην τελική θέλω να σας δω µετά τις εκλογές, όταν θα ανα-
γκαστείτε να συγκυβερνήσετε, πώς ο Ραν Ταν Πλαν θα είναι µαζί
µε τον λαδέµπορα και πώς ο σκύλος θα είναι µαζί µε τον γάτο.
Λοιπόν σοβαρευτείτε, γιατί τα βλέπει ο ελληνικός λαός όλα αυτά.

(Όρθιοι οι Βουλευτές της Ελληνικής Λύσης χειροκροτούν)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Αποστόλου εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ, τον

οποίο θα παρακαλέσω να τηρήσει τον χρόνο, για να µπορέσουµε
να τελειώσουµε τον κατάλογο των οµιλητών, παρακαλώ, γιατί
είναι πολύ µεγάλος. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα προσπαθήσω.

Το ζήτηµα είναι ότι πρέπει να συζητήσουµε για την πρόταση
µοµφής που έχει καταθέσει ο ΣΥΡΙΖΑ. Στην πρώτη του δήλωση
µετά την αποκάλυψη της παρακολούθησης Αρχηγού κόµµατος
της Βουλής και ενός δηµοσιογράφου ο Πρωθυπουργός δεσµεύ-
θηκε ότι η αλήθεια θα αναδειχθεί σε όλες της τις διαστάσεις.

Από τότε µέχρι σήµερα φαίνεται πως ο κ. Μητσοτάκης εξά-
ντλησε τη δέσµευσή του, βρίσκοντας τρόπους µε τους οποίους
πίστευε ότι θα παρακάµψει το πρόβληµα, χρησιµοποιώντας
ακόµη και τους θεσµούς της Βουλής, που εκ των πραγµάτων βα-
σικό τους χρέος είναι η διαφάνεια και η απόδοση των ευθυνών. 

Τι κάνατε µέχρι σήµερα εσείς, κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δη-
µοκρατίας; Μετά από έξι µήνες συγκάλυψης του σκανδάλου των
υποκλοπών, αντί να δοθεί ο χρόνος στους Βουλευτές να τοπο-
θετηθούν, φτάσατε µέχρι το σηµείο να µην καλέσετε στην εξετα-
στική επιτροπή τους δύο βασικούς πολιτικούς που επόπτευαν τη
λειτουργία της ΕΥΠ, δηλαδή τον επικεφαλής, που γνώριζε τη λει-
τουργία της, και τον Γενικό Γραµµατέα του Πρωθυπουργού, που
όφειλε να τη γνωρίζει και τη γνώριζε.

Φαίνεται ξεκάθαρα ότι πανικοβληθήκατε και προσπαθήσατε να
κρύψετε τους τραγικούς χειρισµούς σας «κάτω από το χαλί». Γε-
λιέστε αν νοµίζετε ότι απαλλάσσεται της ευθύνης ο αντ’ αυτού ή
και ο έχων την αρµοδιότητα Πρωθυπουργός, πολύ περισσότερο
όταν ο ίδιος θέσπισε τον ολοκληρωτικό της έλεγχο από µέρος
του, γιατί στη δηµοκρατία σε καµµία περίπτωση δεν αρκεί η επί-
φαση της έγκρισης ενός εισαγγελέα για να µπορεί ο εκάστοτε
Πρωθυπουργός να παρακολουθεί πολιτικά πρόσωπα, επικαλού-
µενος λόγους εθνικής ασφάλειας. 

Αυτό δεν το λέµε µόνο εµείς. Το λένε όλα τα κόµµατα, το λένε
πρώην Πρωθυπουργοί, το λένε αξιόλογοι επιστήµονες και κυρίως
ο ελληνικός λαός, ο οποίος ζητά την πλήρη διαλεύκανση. 

Δεν καταλαβαίνω γιατί αντιδρούν οι συνάδελφοι της Νέας Δη-
µοκρατίας, όταν ο Πρόεδρος της ΑΔΑΕ ζήτησε από το ελληνικό
Κοινοβούλιο και την Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας να ενηµε-
ρώσει για τα αποτελέσµατα της έρευνας που έκανε για το σκάν-
δαλο των υποκλοπών και µάλιστα µε δικό σας νόµο. 

Νοµίζετε ότι µε τις δηµοσκοπήσεις και το σκηνικό παραπληρο-
φόρησης που στήνετε θα θολώσετε το τοπίο; Κάνετε µεγάλο
λάθος. Τόσο η ίδια η υπόθεση των υποκλοπών όσο και η διαχεί-
ρισή της έχουν ήδη δηµιουργήσει τις συνθήκες αναβίωσης ενός
κλίµατος που έχει ξαναζήσει ο ελληνικός λαός και θυµάται µε µε-
λανά χρώµατα. 

Η γνωστή τακτική του κ. Μητσοτάκη, να διαχειρίζεται τις κρί-
σεις µε διαγγέλµατα, δεν αρκεί για να σκεπάσει τον κουρνιαχτό.
Ο κ. Μητσοτάκης, που τόσον καιρό αρνιόταν κάθε ευθύνη, έρχε-
ται πλέον αντιµέτωπος µε τα τεκµήρια των δικών του πράξεων.
Αποδεικνύεται ότι υπερέβη κατ’ εξακολούθηση τα όρια που θέ-
τουν η συνταγµατική τάξη, το κράτος δικαίου και η δηµοκρατική
λειτουργία του πολιτεύµατος. Αποδεικνύεται ότι ο ίδιος και οι συ-
νεργάτες του συγκρότησαν έναν µηχανισµό µαζικών παρακολου-
θήσεων και, όταν άρχισε να ξετυλίγεται το κουβάρι των αποκα-
λύψεων, εκείνος και η Κυβέρνησή του επέβαλαν νοµοθετικά τη

7040 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



σιωπή και το σκοτάδι και επιχείρησαν να ακρωτηριάσουν την αρ-
µόδια ανεξάρτητη αρχή.

Δεν νοείται να παραµένει στη θέση της µια Κυβέρνηση, τα µέλη
της οποίας είναι εν δυνάµει παρακολουθούµενα και εν δυνάµει
εκβιαζόµενα. Η παραµονή στη διακυβέρνηση της χώρας όσων
εργαλειοποίησαν την εθνική ασφάλεια χάριν αλλότριων συµφε-
ρόντων είναι επικίνδυνη για τα δικαιώµατα, για τη δηµοκρατία και
για την ασφάλεια της χώρας. Το σκάνδαλο των παρακολουθή-
σεων είναι η «κορυφή του παγόβουνου», που θα βυθίσει την Κυ-
βέρνηση Μητσοτάκη µια ώρα αρχύτερα.

Ασφαλώς η πρόταση δυσπιστίας δεν αφορά µόνον αυτά. Είναι
κι αυτά που βιώνει καθηµερινά ο Έλληνας πολίτης. Είναι η ακρί-
βεια, η διαχείριση της πανδηµίας, η εγκατάλειψη του πολίτη. 

Όλα αυτά καθιστούν αναγκαία την αλλαγή της Κυβέρνησης. Η
προεκλογική οµηρία των πολιτών που επιχειρεί η Κυβέρνηση δεν
βρίσκει µόνο εφαρµογή σε ζητήµατα επιβίωσής τους, αλλά και
σε ζητήµατα που έχουν σχέση µε τη δήθεν απόπειρα επίλυσης
χρόνιων προβληµάτων τους. Χαρακτηριστικότερες περιπτώσεις
αποτελούν οι λεηλασίες και οι καταπατήσεις που έχει υποστεί το
φυσικό περιβάλλον, αλλά και η αισχροκέρδεια στο εµπόριο των
γεωργικών προϊόντων. Η µείωση στην αγροτική παραγωγή και
στο εµπόριο των προϊόντων της χώρας µας αποτελούν προβλή-
µατα που πλήττουν τόσο τους καταναλωτές όσο και τους αγρό-
τες. 

Φτάσατε, κύριοι της Κυβέρνησης, η µείωση της αγροτικής πα-
ραγωγής και το εµπόριο των γεωργικών προϊόντων της χώρας
µας να αποτελούν προβλήµατα που πλήττουν τόσο τους κατανα-
λωτές όσο και τους ίδιους τους αγρότες. 

Ξέρετε, αγαπητοί συνάδελφοι, δυστυχώς η Ελλάδα έχει αυτή
την ώρα το αρνητικό προνόµιο να παρουσιάζει τη µεγαλύτερη
απόκλιση τιµών από το χωράφι µέχρι το ράφι των καταστηµάτων
λιανικής πώλησης. Πάνω από 300% είναι η συγκεκριµένη δια-
φορά. Οι παραγωγοί -και το ξέρετε, κύριοι της Κυβέρνησης,
κύριε Υπουργέ- δεν µπορούν φέτος να σπείρουν τα χωράφια
τους και να έχουν παραγωγή, όπως και οι κτηνοτρόφοι έχουν
βρεθεί σε δύσκολη θέση και γι’ αυτό σφάζουν τα θηλυκά τους
ζώα και συρρικνώνουν τα κοπάδια τους. 

Κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, ταπεινώνετε και εξευτελίζετε
τον ελληνικό λαό µε το δελτίο τροφίµων. Το τονίζω, δελτίο τρο-
φίµων. Επικοινωνιακά µπορεί να το αποκαλείτε Food Pass, αλλά
πρόκειται για δελτίο τροφίµων. Ο ελληνικός λαός θα σας δώσει
την απάντηση και η απάντηση αυτή θα έρθει στις κάλπες, που κι
αυτές θα έρθουν γρήγορα. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
συνάδελφε.

Πριν περάσουµε στον έβδοµο κύκλο οµιλητών, τον λόγο έχει
η κ. Παπαρήγα εκ µέρους του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ψυ-
χανεµίζοµαι ότι τα επιτελεία πριν απ’ όλα των δύο κοµµάτων, της
Νέας Δηµοκρατίας και του ΣΥΡΙΖΑ -µπορεί και άλλα, δεν ξέρω-,
µπορεί να θεωρούν ότι αυτή η συζήτηση που γίνεται για τρεις
µέρες, ανεξάρτητα από το ποιος κατέθεσε την πρόταση µοµφής,
αποτελεί την τελευταία προεκλογική «µάχη των µαχών» πριν από
τις εκλογές και αυτό φάνηκε ιδιαίτερα από τη χθεσινή µέρα. Πείτε
τη όπως θέλετε, πείτε τη «µάχη των µαχών». Το χαρακτηριστικό
της είναι οι υψηλοί τόνοι, οι φωνακλάδες Βουλευτές και Υπουργοί
που ψάχνουν τις πιο ανόητες ατάκες να πετάξουν. Πείτε τη «µάχη
των µαχών». 

Στην ουσία, όµως, αυτό που µέχρι τώρα βγαίνει -και είµαι βέ-
βαιη ότι έτσι θα είναι και αύριο- είναι ότι ο ΣΥΡΙΖΑ βγάζει στη
φόρα τα «άπλυτα» της Νέας Δηµοκρατίας και αντίστροφα η Νέα
Δηµοκρατία τα «άπλυτα» του ΣΥΡΙΖΑ. Έτσι είναι, 1-1. Ο ένας βγά-
ζει τις υποκλοπές του ενός και ο άλλος βγάζει τις υποκλοπές του
άλλου ή τις βαλίτσες ή δεν ξέρω τι άλλο κ.λπ.. 

Εµείς δεν υποτιµάµε καµµία συζήτηση µέσα στη Βουλή και
παίρνουµε ενεργό µέρος και το ξέρετε. Για εµάς, όµως, οι «µάχες
των µαχών» είναι αλλού. «Μάχη των µαχών» είναι η προσπάθεια
των εργατών ενός εργοστασίου να διαµαρτυρηθούν για τις συν-

θήκες δουλειάς και για τους µισθούς, να οργανώσουν κινητοποί-
ηση, απεργία, εργάτες και εργάτριες, εργατοϋπάλληλοι σε επι-
χειρήσεις, σε τόπους δουλειάς, στις γειτονιές, στα χωράφια,
στην ύπαιθρο. Οι αγρότες σήµερα έχουν βγάλει τα τρακτέρ και
έχουν και την καταιγίδα πάνω από το κεφάλι τους. Μακεδονία,
Θεσσαλία κ.λπ.. Αυτές είναι οι πραγµατικές «µάχες των µαχών».
Εδώ ο καθένας ετοιµάζεται, βγάζει την οµιλία του, όµως οι άν-
θρωποι αυτοί, για να αποφασίσουν να πάρουν µέρος σε µια απερ-
γία, όλο το βράδυ χάνουν τον ύπνο τους. Δεν είναι µόνο ότι θα
χάσουν το χαµηλό µεροκάµατο της µέρας, αλλά κινδυνεύουν να
χάσουν και τη δουλειά τους. 

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας αυτές θεωρεί «µάχες των
µαχών» και µόνον αυτές. Όλες τις άλλες µάχες µέσα στη Βουλή,
ανεξαρτήτως κλίµατος, όλοι µπορούµε να τις δώσουµε, άλλοι µε
κύριο βάρος τα πειστικά επιχειρήµατα και άλλοι κάπως αλλιώς.

Είναι σκάνδαλο το σκάνδαλο των υποκλοπών; Μεγάλο, πάρα
πολύ µεγάλο, δεν το συζητάµε. Αλλά θα ήθελα να ρωτήσω µε την
ευκαιρία: Έξι χρόνια -υπάρχουν στοιχεία, δεν λέω ότι θα είναι συ-
νεχόµενα, µπορεί να είναι κατά διαστήµατα- υπάρχει η παρακο-
λούθηση στο κεντρικό τηλεφωνικό κέντρο του ΚΚΕ, το οποίο
σηµαίνει ότι παρακολουθούνται από τον Γραµµατέα της Κεντρι-
κής Επιτροπής µέχρι το προσωπικό που είναι στην καθαριότητα,
δεδοµένου ότι όλοι χρησιµοποιούµε τα τηλέφωνα που είναι συν-
δεδεµένα µε το τηλεφωνικό κέντρο.

«Δηµοκρατική εκτροπή είναι οι υποκλοπές», είπε ο κ. Τσίπρας.
Γιατί δεν χαρακτηρίζει και ως δηµοκρατική εκτροπή όταν από το
2016, µε δική του κυβέρνηση, παρακολουθείται το ΚΚΕ; Να µου
επιτραπεί να πω ότι σκέφτοµαι ότι για ορισµένα κόµµατα ή για
ορισµένους Βουλευτές είναι ανοιχτό ή και επιθυµητό να παρακο-
λουθείται το ΚΚΕ, για άλλους είναι αδιάφορο, για άλλους «ε,
εντάξει, αρκεί να µην παρακολουθιόµαστε µεταξύ µας, ας παρα-
κολουθείται και το ΚΚΕ».

Όλο αυτό το διάστηµα όχι µόνο δεν έχει κάνει καµµία προσπά-
θεια ούτε η Νέα Δηµοκρατία ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ ως κυβερνήσεις να
γίνει ουσιαστική έρευνα από πού προκύπτουν οι παρακολουθή-
σεις του τηλεφωνικού κέντρου του ΚΚΕ, αλλά τίποτα, ούτε ανα-
φορά. Η Νέα Δηµοκρατία τώρα από χθες, επειδή θέλει να
χτυπήσει τον ΣΥΡΙΖΑ και να το χρησιµοποιήσει, µια, δυο φορές
κάποιοι Βουλευτές θύµισαν ότι έγιναν και παρακολουθήσεις του
ΚΚΕ επί ΣΥΡΙΖΑ, ξεχνώντας ότι έχουν γίνει και επί Νέας Δηµο-
κρατίας. Ο ΣΥΡΙΖΑ κουβέντα. Το ΠΑΣΟΚ πού και πού κάτι ψέλ-
λιζε. Γιατί αυτή η διαφορά στη µεταχείριση; Εξηγήστε. Δεν είναι
εκ του πονηρού; Δεν έχουµε δικαίωµα εµείς να βγάλουµε συµπε-
ράσµατα και να βγάλει συµπεράσµατα και ο ελληνικός λαός;

Το θέµα αυτό -αν θέλετε και µέσα στο πλαίσιο της Βουλής- έχει
εξαντληθεί, µε αποκορύφωµα τη συνεδρίαση της Επιτροπής Δια-
φάνειας, όπου ο ΣΥΡΙΖΑ υπέγραψε µεν, βοήθησε να υπάρχουν
τα δύο πέµπτα, αλλά φαίνεται το είχε προετοιµάσει το πράγµα.
Σωστά και εµείς και όλοι είπαµε ότι ο κ. Ράµµος πρέπει να κληθεί
στην επιτροπή. Αυτός ήταν λόγος να κάνει επανάσταση ο ΣΥΡΙΖΑ
και να φύγει από την επιτροπή και να µη γίνει καµµία συζήτηση;
Όχι ότι περιµέναµε από αυτά να βγει η αλήθεια.

Κύριοι, όσον αφορά το ΚΚΕ, υπάρχει πλήρης, συνειδητή επι-
λογή συγκάλυψης. Ο κ. Γεραπετρίτης χθες έκανε ορισµένα ερω-
τήµατα στον Πρόεδρο του Συνασπισµού, στον Αρχηγό της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. «Πού ξέρετε ότι είναι αυτά και αυτά
τα ονόµατα που υποδήλωνε η έκθεση που έφερε ο κ. Ράµµος,
αλλά που δεν ανέφερε ονόµατα; Ή αν ανέφερε, ή αν σας είπε,
πείτε µας.». Μία, δυο, τρεις φορές, ο κ. Τσίπρας δεν απάντησε.

Με την ευκαιρία, λοιπόν, θέλουµε κι εµείς να κάνουµε µια ερώ-
τηση στην Κυβέρνηση. Όλο αυτό το δίκτυο των υποκλοπών που
διαδοχικά βγήκε στη δηµοσιότητα ξεκίνησε από ό,τι φαίνεται από
ένα τυχαίο γεγονός. Ο κ. Ανδρουλάκης έδωσε το τηλέφωνό του
για εξέταση και βγήκε θετικός, όχι στον κορωνοϊό, αλλά στην
υποκλοπή. Ύστερα από λίγο χρονικό διάστηµα αρχίζουν αλλε-
πάλληλα δηµοσιεύµατα και σε αυτά τα δηµοσιεύµατα εµφανίζο-
νται ως θύµατα της υποκλοπής στη µεγάλη πλειοψηφία στελέχη
της Νέας Δηµοκρατίας, Αρχηγοί των Ενόπλων Δυνάµεων, αν θέ-
λετε ποσοτικά ίσως πάνω από τα δύο τρίτα είναι πρόσωπα που
συνδέονται άµεσα ή έµµεσα µε τη Νέα Δηµοκρατία, και βγαίνει
µέσα από την ΕΥΠ. Αυτό δεν το έχει αµφισβητήσει κανείς. Εµείς
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µια, δυο µέρες το ψάχναµε, να δούµε αν είναι κανονικά, µήπως
είναι «µαϊµού» και φυσικά διαπιστώσαµε -όπως και όλοι οι άλλοι-
ότι είναι πραγµατικά. Δεν είναι ψεύτικα έγγραφα και βγήκαν µέσα
από την ΕΥΠ.

Και ρωτάµε τον Πρωθυπουργό, που είναι και επικεφαλής της
ΕΥΠ, αλλά ακόµη και αν δεν ήταν επικεφαλής, πάλι θα τον ρω-
τούσαµε: Πώς είναι δυνατόν τέτοια κρίσιµα έγγραφα, απόρρητα
-και που δεν αφορούν τον «χ», «ψ» και «ω», τις πενήντα χιλιάδες
που παρακολουθούνται- να βγαίνουν µέσα από την ΕΥΠ; Είναι
απλό το πράγµα; Τι υπηρετεί αυτή η διάδοση των ντοκουµέντων
αυτών; Πώς βγήκαν; Δηλαδή ο γνωστός δηµοσιογράφος, εκδό-
της κ.λπ. µπήκε νύχτα µέσα στα γραφεία της ΕΥΠ και έκλεψε έγ-
γραφα; Όχι. Έγινε καµµία ληστεία, προσχηµατική, στην ΕΥΠ και
τους πήραν έγγραφα; Αυτά δόθηκαν κανονικά. Κλείστηκε ένα ρα-
ντεβού, φαντάζοµαι και µε ένα «flash», «στικάκι», όπως το λέµε,
δόθηκαν οι αποµαγνητοφωνηµένες ταινίες. Γιατί αυτά είναι πρα-
γµατικές ταινίες, δεν είναι κατασκευασµένες. Κανείς δεν τόλµησε
να πει ότι είναι κατασκευασµένες.

Έχουµε δικαίωµα εµείς ως ΚΚΕ, θύµα παρακολούθησης από
πάντα, απλώς βγήκαν αυτές οι συγκεκριµένες, 2016 - 2022, να
σκεφτούµε ότι µέσα στην ΕΥΠ υπάρχουν θύλακες, διαπλεκόµε-
νοι, άλλοτε µε οικονοµικά ή µε πολιτικά συµφέροντα ή κι αν δεν
είναι ταυτισµένοι µε κόµµατα -δεν έχουµε τέτοιες αποδείξεις-
υπηρετούν ή εξυπηρετούν διάφορα σενάρια;

Κοιτάξτε, σε περιόδους όπου το αστικό πολιτικό σύστηµα, το
πολιτικό σκηνικό βρίσκεται σε µια ενδεχοµένως µεταβατική
φάση, γίνεται µια προσπάθεια να υποβοηθηθεί η σταθερότητα
του πολιτικού συστήµατος ή η αναδιάταξη πολιτικών δυνάµεων
στη διακυβέρνηση, «να την προλάβουµε», «να µην υπάρχουν ρή-
γµατα», «να µην υπάρχουν αστάθειες» κ.λπ.. Έχουµε δικαίωµα
να το σκεφτούµε αυτό. Πώς βγαίνουν τα σκάνδαλα και όχι µόνο
στην Ελλάδα; Τώρα εδώ όλοι µάς παρουσιάσατε -όλα τα κόµ-
µατα- ότι εκτέθηκε η Ελλάδα στην Ευρώπη. Ποια Ευρωπαϊκή
Ένωση; Υπάρχει κράτος-µέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης που δεν
έχουν αναφερθεί σκάνδαλα; Μέχρι και η Μάλτα. Στη Γερµανία
δεν έχουν βγει; Σε όλες τις χώρες. Στη Γαλλία; Πώς βγαίνουν
αυτά τα σκάνδαλα; Ο λαϊκός εργατικός έλεγχος ή ο κοινοβου-
λευτικός έλεγχος βγάζει τα σκάνδαλα; Αυτά είναι σκάνδαλα που
βγαίνουν οργανωµένα από ανταγωνιστικούς επιχειρηµατικούς
οµίλους και πάντα σε διασύνδεση -εγώ δεν θα έλεγα µε όλη την
ηγεσία των κοµµάτων- µε πολιτικούς παράγοντες. Έτσι βγαίνουν
τα σκάνδαλα.

Χρησιµοποιούνται τα σκάνδαλα για αναδιατάξεις στο πολιτικό
σκηνικό ή για στερέωση του πολιτικού σκηνικού; Χρησιµοποι-
ούνται. Εποµένως τι λέµε τώρα περί δηµοκρατίας και «δηµοκρα-
τική εκτροπή»; Δεν ξέρω τι εννοείτε δηµοκρατική εκτροπή. Μέσα
σε αυτό το σύστηµα, την αστική κοινοβουλευτική δηµοκρατία,
όλα χωράνε, από την άρση για ένα διάστηµα της λειτουργίας του
Κοινοβουλίου, µέχρι τα πάντα, µέχρι υποκλοπές.

Άλλωστε τα είπε και ο Παφίλης χθες και άλλοι Βουλευτές. Το
θεσµικό πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης που επιτρέπει παρα-
κολουθήσεις, όπως επιτρέπει και το άρθρο 19 του Συντάγµατος,
έχει ψηφιστεί από όλα τα κόµµατα. Οι ιδιωτικές εταιρείες παρα-
γωγής λογισµικών για παρακολούθηση δεν λειτουργούν µόνο για
να πουλάνε στους απατηµένους συζύγους -άνδρες, γυναίκες-,
για να παρακολουθούν τι γίνεται στην οικογένειά τους. Εκεί που
πουλάνε και βγάζουν λεφτά είναι αν τα πουλάνε σε επιχειρήσεις
ανταγωνιστικές ή σε πολιτικά κόµµατα. Έτσι γίνεται και αυτά τα
ψηφίσατε.

Εδώ η συζήτηση έχει περιοριστεί. Είναι υποταγµένη, συνειδητά
-και η πρόταση µοµφής και η απάντηση της Νέας Δηµοκρατίας-
στην επόµενη εκλογική µάχη και ευθύνη έχουν όλοι. Πιο συγκε-
κριµένα, ποιο κόµµα -εκτός από το ΚΚΕ- έβαλε µέσα -κάθε φορά
που µιλούσε για τις υποκλοπές- και τις υποκλοπές στο ΚΚΕ; Ποιο
κόµµα ζήτησε ενέργειες ως αλληλεγγύη; Δεν λέω, κάθε κόµµα
µπορούσε να κάνει αυτοτελώς δικές του ενέργειες. 

Θα το πω άλλη µια φορά. Πολύ φοβόµαστε ότι απέναντι στις
παρακολουθήσεις του ΚΚΕ υπάρχει -το λιγότερο- ανοχή. 

Με αυτή την έννοια, αυτή η συζήτηση δεν µπορεί να δώσει τί-
ποτε. Θα επιδράσει στο πολιτικό σκηνικό; Δεν ξέρω. Τουλάχιστον
δεν µπορούµε εµείς ως κόµµα να κάνουµε δικές µας προβλέψεις.

Πάντως είναι χρησιµοποιήσιµη. 
Και αυτό που πρέπει να καταλάβει ο ελληνικός λαός είναι το

εξής, ότι το βασικό πεδίο της µάχης κρίνεται καθηµερινά στους
τόπους δουλειάς, στους τόπους κατοικίας, να µην αναφέροµαι
λεπτοµερειακά. Μόνο τότε αυτό το πεδίο της µάχης µπορεί να
φέρει έναν καλύτερο συσχετισµό στη Βουλή. Να το πούµε κα-
θαρά. Τι θα πει καλύτερος συσχετισµός στη Βουλή; ΚΚΕ. Είναι
το µοναδικό κόµµα που το κύριο βάρος το ρίχνει στην οργάνωση
των λαϊκών αγώνων, στους οποίους, κύριοι, ακόµα και στα αγρο-
τικά µπλόκα συµµετέχουν άνθρωποι που είναι σε όλα τα κόµµατα.
Εµείς συµβάλλουµε στην ανάπτυξη αυτών των αγώνων. Δεν µπο-
ρούµε να τους καθορίσουµε ούτε µπορεί να αποφασιστούν οι
αγώνες εάν δεν τους θέλουν οι εργαζόµενοι. Αυτή είναι η ιστορία.
Εποµένως αυτοί οι αγώνες δείχνουν µια γενικευµένη λαϊκή δυσα-
ρέσκεια, η οποία θα πάει χαµένη εάν δεν εκφραστεί και µε την
ψήφο.

Να το πούµε καθαρά. Χαµένη ψήφος είναι αυτή που πάει στα
κόµµατα που είναι πρόθυµα να κυβερνήσουν, είτε µε κυβέρνηση
αυτοδύναµη είτε να µπουν σε πολιτική συνεργασία. Αυτή είναι η
χαµένη ψήφος. Μπορεί να αισθάνεται κάποιος ότι δεν είναι µε
τον πρώτο ή τον δεύτερο νικητή. Μένει χαµένη η ψήφος. Νόµιµη
ψήφος, κανείς δεν την υποτιµά, αλλά είναι κυριολεκτικά χαµένη,
γιατί την άλλη µέρα τα προβλήµατα θα τρέχουν.

Τελειώνοντας να πω κάτι. Κύριε Αποστόλου, εσείς ακολουθή-
σατε άλλη αγροτική πολιτική από την Κοινή Αγροτική Πολιτική
της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Σας παρακαλώ. Τώρα ανακαλύψατε
ότι έχει πρόβληµα η αγροτιά; Μέσα στα τέσσερα χρόνια οξύν-
θηκε το πρόβληµα της αγροτιάς; Η όξυνση των προβληµάτων
είναι διαχρονική. Μπορεί σε µία περίοδο τριών, τεσσάρων µηνών
για µια σειρά από λόγους -συγκυρίας µεν, αλλά πάλι σε σχέση
µε το σύστηµα- να γίνουν πιο οξυµένα τα προβλήµατα. Όλα δη-
µιουργήθηκαν µετά το 2019 τα προβλήµατα; Η Νέα Δηµοκρατία;
Βεβαίως. Ο επόµενος συνεχίζει και τα κάνει χειρότερα. Ούτε συ-
ζήτηση. 

Και ένα τελευταίο σχόλιο και µε συγχωρείτε για την κατάχρηση
του χρόνου. Άκουσα εδώ από ορισµένους οµιλητές του ΣΥΡΙΖΑ
έναν ύµνο προς τη Νέα Δηµοκρατία µέχρι το -αν θυµάµαι καλά-
2010. Ας πάρουµε από το 1974 µέχρι σήµερα. Η Νέα Δηµοκρατία
είναι άλλο κόµµα; Άλλαξε χαρακτήρα; Βεβαίως. Οι πολιτικές,
ανάλογα µε τις ανάγκες του κεφαλαίου, προσαρµόζονται ανά-
λογα µε τις εξελίξεις. Δεν µπορώ να το καταλάβω. Εγώ θυµάµαι
δύο Προέδρους του Συνασπισµού ή έναν -µπορεί να κάνω τώρα
λάθος στις χρονολογίες- που, όταν ήταν η κυβέρνηση Κώστα Κα-
ραµανλή, έλεγε ότι είστε η χειρότερη κυβέρνηση από το 1974 και
µετά. Τα έχω ακούσει µε τα αυτιά µου. Τώρα βγήκε η κυβέρνηση
Καραµανλή ότι ήταν ένα φιλελεύθερο κόµµα και άλλα. Μη µου
πείτε, λοιπόν, ότι όλα αυτά τα πράγµατα δεν δείχνουν κοινή
γραµµή πλεύσης. Και ψάχνει ο ένας να βρει µε τον άλλο να «σκο-
τωθεί», να τσακωθεί, για να διαµορφώσει στον ελληνικό λαό ότι
πρέπει να εγκλωβιστεί µέσα σε παραπλανητικά και ψεύτικα δι-
λήµµατα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστούµε πολύ,
κυρία Πρόεδρε.

Τον λόγο έχει τώρα ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων κ. Γεωργαντάς για δέκα λεπτά. Θα µιλήσει ο Υπουργός και
αµέσως µετά θα βάλουµε τέσσερις Βουλευτές να µιλήσουν.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. Παρακαλώ κι εσάς να
προσπαθήσετε να είστε µέσα στον χρόνο, για να µπορέσουν να
µιλήσουν όλοι οι Βουλευτές. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για τη σηµερινή συζήτηση νο-
µίζω ότι είναι σηµαντικό να έχουµε όλοι υπ’ όψιν µας το κείµενο
της πρότασης δυσπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ. Είναι ένα κείµενο δύο σε-
λίδων, το οποίο επικεντρώνεται -στο 90% του περιεχοµένου- στο
ζήτηµα των υποκλοπών -και σε αυτό θα έλθω στη συνέχεια, για
να κάνω τον σχολιασµό µου- και υπάρχει µία µόνο µικρή αναφορά
σε ένα ακόµη θέµα. Δεν υπάρχει καµµία αναφορά στα ζητήµατα
της οικονοµίας. Δεν υπάρχει καµµία αναφορά στα ζητήµατα που
άπτονται του κοινωνικού κράτους. Δεν υπάρχει καµµία αναφορά
σε ζητήµατα τα οποία θεωρούνται πάρα πολύ επίκαιρα. Γίνεται
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όµως µια αναφορά -και θέλω στο ξεκίνηµα της οµιλίας µου να
την αναφέρω- στο τέλος της πρότασης δυσπιστίας: «Η παραµονή
στη διακυβέρνηση της χώρας όσων εργαλειοποίησαν την εθνική
ασφάλεια χάριν αλλότριων συµφερόντων είναι επικίνδυνη για τα
δικαιώµατα, για τη δηµοκρατία και την ασφάλεια της χώρας.». 

Πραγµατικά µού προκαλεί µεγάλη απορία αυτό το κείµενο, µε
αυτό το περιεχόµενο. Για ποια εργαλειοποίηση µιλάµε της εθνι-
κής ασφάλειας και χάριν ποιων αλλότριων συµφερόντων; Εσείς
ως παράταξη είστε αυτοί που λέγατε ότι δεν υπάρχουν σύνορα.
Εµείς ερχόµαστε και προσπαθούµε και τα θωρακίζουµε και νοµί-
ζουµε µε µετρήσιµα αποτελέσµατα και αυτό το αντιλαµβάνεται
όλη η ελληνική κοινωνία και βλέπω εδώ ως έναν από τους λόγους
της δυσπιστίας την εργαλειοποίηση της εθνικής ασφάλειας χάριν
αλλότριων συµφερόντων. Παρακαλώ από τους συντάκτες αυτού
του κειµένου και από τους υπογράφοντες, βεβαίως, όλους τους
Βουλευτές, να δοθούν οι απαντήσεις. 

Πάµε στο ζήτηµα των υποκλοπών. Ξέρετε, συνήθως η πρόταση
δυσπιστίας είναι µια ευκαιρία για να γίνει µια σύγκριση, για να
µπορούµε να δούµε πεπραγµένα αυτής της Κυβέρνησης και τα
πεπραγµένα της προηγούµενης κυβέρνησης. Αλλά, σε κάθε πε-
ρίπτωση, γίνεται µονοθεµατική η συζήτηση, οπότε υποχρεούµα-
στε να την παρακολουθήσουµε, τουλάχιστον, στον µεγαλύτερο
βαθµό. Στη συνέχεια θα πω µερικά πράγµατα για τις δράσεις και
τους στόχους του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης που έχουν
επιτευχθεί και αυτούς που ακολουθούν. 

Υπάρχει µία βεβαιωµένη θεσµική εκτροπή. Είναι οµολογηµένη
από τον Αρχηγό σας, τον κ. Τσίπρα. Είναι αυτή η περίφηµη κου-
βέντα «έξι στα έξι». Όταν λες «έξι στα έξι», σηµαίνει ότι έχεις την
πληροφόρηση από πριν, κάνεις το αίτηµα και έχεις την απάντηση.
Να µείνουµε πρώτα σε αυτό, που είναι πάρα πολύ σηµαντικό, από
τη στιγµή που θέλετε να υπηρετούµε µε απόλυτη θεσµικότητα
όλες αυτές τις διαδικασίες.

Υπάρχει δίαυλος επικοινωνίας και πληροφόρησης προς τον
Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, έτσι ώστε να ξέρει από
πριν ποιο αίτηµα θα κάνει, για ποια πρόσωπα και τι απάντηση θα
πάρει; Αυτή είναι η πρώτη οµολογηµένη θεσµική εκτροπή, το «έξι
στα έξι», το οποίο µε ενθουσιασµό το ανακοίνωσε ο κ. Τσίπρας.
Χρήζει απαντήσεως αυτό το γεγονός. Ποιος είναι ο δίαυλος επι-
κοινωνίας; Ποιο είναι το κανάλι πληροφόρησης; Από πού προ-
έρχεται; Πώς γνωρίζει ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης τα ονόµατα;

Αυτή είναι βεβαία και οµολογηµένη, όλες οι άλλες είναι διερευ-
νώµενες εκτροπές -αν θέλετε- κατά το κείµενο το δικό σας. Αυτή
είναι οµολογηµένη, είναι βεβαιωµένη από εσάς τους ίδιους. Και
πριν ξεκινήσει η συζήτηση, αύριο, των Αρχηγών, φαντάζοµαι ότι
ο κ. Τσίπρας θα έρθει να αναφέρει και από πού υπάρχει αυτή η
πληροφόρηση και αυτός ο αντιθεσµικός -φαντάζοµαι ότι θα συµ-
φωνήσουµε όλοι σε αυτό- δίαυλος επικοινωνίας και πληροφόρη-
σης. 

Εκτός αν µου πείτε ότι είναι θεσµικό κάποιος µέσα από την
ΕΥΠ, ή δεν ξέρω από πού αλλού, να επιτρέπεται να ενηµερώνει
επιλεκτικά όποιον Αρχηγό κόµµατος επιθυµεί, πέρα από τις θε-
σµικές διαδικασίες οι οποίες προβλέπονται. Αν µου το πείτε αυτό,
κάνουµε µια άλλη κουβέντα. Να το πείτε. Ή είναι θεσµικό αυτό ή
είναι αντιθεσµικό. Θεσµικό δεν είναι σίγουρα, αν το λέτε εσείς ως
θεσµικό τότε πρέπει να το αιτιολογήσετε, αλλά επειδή είναι αντι-
θεσµικό οφείλετε, λοιπόν, να δώσετε απαντήσεις για το ποιος
έδωσε αυτή την πληροφορία και µετά να πάµε και παρακάτω και
να δούµε και όλα τα άλλα µε τον θεσµικό τρόπο ο οποίος επιβάλ-
λεται και να διερευνήσουµε εάν υπάρχει οποιαδήποτε θεσµική
εκτροπή.

Διερευνώµενες είναι οι θεσµικές εκτροπές, κατά το δικό σας
αίτηµα ακόµα. Μία είναι η βεβαιωµένη, η οµολογηµένη. Αυτή που
είπα, το «έξι στα έξι». 

Και επειδή η συζήτηση περί θεσµικών εκτροπών υποχρεωτικά
πρέπει να συµπεριλάβει κι όλα τα γεγονότα τα οποία συνδυάζο-
νται µε µια τέτοια υπόθεση, να πω κάτι και να θυµίσω µια λέξη
την οποία δεν βλέπω να χρησιµοποιείτε πάρα πολύ στον δηµόσιο
λόγο σας: Είχα την τιµή να είµαι µέλος στη συγκεκριµένη προκα-
ταρκτική επιτροπή όπως και στην εξεταστική επιτροπή για την
υγεία. Να θυµίσω τι γινόταν γιατί λέτε «δεν κλήθηκε ο τάδε εδώ,

δεν κλήθηκε ο τάδε εκεί, δεν λειτούργησε θεσµικά αυτό το όρ-
γανο».

Εκεί υπήρχαν κουκουλοφόροι µάρτυρες τους οποίους ζητού-
σαµε να έρθουν να εξεταστούν µε την προστασία της ταυτότητάς
τους. Να διασφαλιζόταν η προστασία, αλλά να µπορούν να απα-
ντήσουν σε ερωτήσεις, να µπορούν να υποστούν τη βάσανο των
ερωτήσεων, να µπορούν να πουν πώς έτσι εύκολα κατηγορούν
πρώην Υπουργούς, πρώην Πρωθυπουργούς. Δεν έγινε δεκτό
εκείνο το αίτηµα από την πλειοψηφία. Δεν έγινε δεκτό το αίτηµα
να έρθουν και να µιλήσουν αυτοί οι αξιόπιστοι κουκουλοφόροι
µάρτυρες. Και προχθές ανακαλύψαµε το ποιόν ενός εκ αυτών.
Κατηγορούµενος για απάτη. Θα πείτε κάτι γι’ αυτό; Σε αυτούς
τους µάρτυρες στηρίξατε τη χειρότερη µορφή που έχει υπάρξει
ποτέ για πολιτικά πρόσωπα.

Βεβαίως προσπαθείτε αυτή όλη την προσπάθεια να την καλύ-
ψετε µε κάθε τρόπο µετά. Γιατί αν υπάρχουν δικαστές εις τας
Αθήνας -που υπάρχουν- θα έπρεπε τουλάχιστον σε ένα επίπεδο
πολιτικό -γιατί όλοι έχουν το τεκµήριο αθωότητας- να δώσετε
απαντήσεις γιατί δεν έχετε πει τίποτα, δεν έχει πει τίποτα ο Αρ-
χηγός σας, για τους δύο Υπουργούς που αυτή τη στιγµή δικάζο-
νται από δικαστές. Υπάρχουν ή δεν υπάρχουν δικαστές; Υπάρ-
χουν και τους σεβόµαστε, είτε µας αρέσουν οι αποφάσεις και η
κρίση τους είτε όχι. Ακόµη είναι το Σύνταγµά µας, αυτό υποχρε-
ούµαστε και όλοι εµείς να υπηρετήσουµε, ακόµα περισσότερο
από τον απλό πολίτη απ’ έξω.

Υπάρχουν δικαστές. Έχουν ασκηθεί διώξεις. Δικάζονται αυτή
τη στιγµή και δεν θέλω να αναφερθώ στο ότι έχουν µπει µάρτυ-
ρες. Αν και µ’ αρέσει µια λέξη. Η λέξη βοσκοτόπια. Είναι και αρ-
µοδιότητάς µου. Θυµίζει κάτι ωραίες εποχές µε κάτι δανειοδο-
τήσεις οι οποίες γίνονταν για να εξυπηρετηθούν κάποιες σκευω-
ρίες συγκεκριµένες. Αλλά εγώ νοµίζω ότι εδώ οφείλετε τώρα να
δώσετε µια σαφή απάντηση για τους δύο κατηγορούµενους. Δεν
δίνετε.

Και να πω και κάτι άλλο µιας και µιλάµε γι’ αυτά τα ζητήµατα.
Ξέρετε δεν είµαι εγώ, ο Υπουργός Δικαιοσύνης είναι αυτός που
είπε ότι οι τροποποιήσεις στον Ποινικό Κώδικα που γίνανε πέντε
µέρες πριν τη διάλυση της Βουλής -ή τρεις µέρες, δεν θυµάµαι
καλά- είναι µια τεράστια θεσµική εκτροπή η οποία έγινε για να
εξυπηρετηθούν συγκεκριµένες σκοπιµότητες. Ο πρώην Υπουρ-
γός Δικαιοσύνης της Κυβέρνησής σας το είπε. Και βεβαίως
όποιοι γνωρίζουν λίγο νοµικά και νοµίζω γνωρίζουν πολλοί σε
αυτή την Αίθουσα, µπορούν να καταλάβουν τη σκοπιµότητα εκεί-
νων των ρυθµίσεων αλλά βεβαίως και το απαράδεκτο του χρόνου
κατά τον οποίον ήρθε, τρεις µέρες πριν τη διάλυση της Βουλής.
Αλλά προφανώς έπρεπε να διασφαλιστούµε για το µέλλον και
έπρεπε να διασφαλίσουµε και κάποιους άλλους για το παρελθόν.
Αυτό έγινε τότε.

Έχω µια οφειλόµενη συµπλήρωση της τοποθέτησής µου σε
σχέση µε τις αρµοδιότητες στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης.
Η λέξη «διαφάνεια» είναι µια λέξη που χρησιµοποιείτε. Πραγµα-
τικά πολύ σηµαντική λέξη. Διαφάνεια παντού. Γιατί στη διαφάνεια
έχουµε την καλύτερη και πιστότερη χρήση των πόρων που διατί-
θενται. Γι’ αυτή τη διαφάνεια, λοιπόν, τις ενισχύσεις των αγροτών
µας και των κτηνοτρόφων µας ύψους άνω των 2 δισεκατοµµυ-
ρίων κάθε χρόνο τις έχουµε µεταφέρει στο gov.gr. Τολµήσαµε
και το κάναµε για να υπάρχει η διαφάνεια, η αντικειµενικότητα, η
δυνατότητα ελέγχου, η πρόσβαση στα στοιχεία, η πρόσβαση στα
αρχεία. Αυτό που δεν θέλατε ποτέ και δεν επικροτήσατε ποτέ.
Αντιθέτως µε ερωτήσεις εδώ προσπαθείτε να το εµποδίσετε. Το
κάναµε, λοιπόν.

Κάναµε και κάτι άλλο θεσµικό. Ενισχύσαµε την ΕΘΕΑΣ για να
υπάρχει ένας επίσηµος συνοµιλητής µε το ελληνικό κράτος µε
το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε τους συ-
νεταιρισµούς, όπως οφείλουµε. Θωρακίσαµε και τη λειτουργία
τους. Θωρακίσαµε και τους Έλληνες αγρότες κάνοντας έκπτωση
50% στον φόρο εισοδήµατος. Είναι µια τροπολογία την οποία επί-
σης δεν ψηφίσατε στη Βουλή.

Να θυµίσω κάτι. Με αυτή την Κυβέρνηση το εµπορικό αγροτικό
ισοζύγιο είναι θετικό για πρώτη φορά µετά από τριάντα οκτώ χρό-
νια. Να πω και κάτι ακόµα. Έχουµε αύξηση των εξαγωγών 17%.
Αντιλαµβανόµαστε τη δύσκολη συγκυρία. Αντιλαµβανόµαστε το
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αυξηµένο κόστος παραγωγής για τους αγρότες και τους κτηνο-
τρόφους µας. Προσπαθούµε να τους στηρίξουµε µε κάθε τρόπο
αξιοποιώντας κάθε χρηµατοδοτικό εργαλείο αλλά και τις δυνα-
τότητες…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, σε ένα λεπτό. Θέλω πάντα µε σε-
βασµό στους συναδέλφους να µιλάω τηρώντας τον χρόνο, όπως
πρέπει να το κάνουµε όλοι.

Αυτή η Κυβέρνηση έδωσε 400 εκατοµµύρια από τον προϋπο-
λογισµό για να συµπληρώσει τα έσοδα από τις εισφορές των
αγροτών του ΕΛΓΑ και να καταβάλλει µέσα σε τρία χρόνια 863
εκατοµµύρια ευρώ για να στηρίξει τους αγρότες από τις πολύ
µεγάλες κακοκαιρίες, τις πολύ µεγάλες ζηµιές που έχουν υπο-
στεί. Πάρα πολλά άλλα προγράµµατα είναι σε ανάπτυξη. Όχι
µόνο προγράµµατα αλλά και θεσµικές παρεµβάσεις οι οποίες θα
βοηθήσουν τον Έλληνα αγρότη, τον Έλληνα παραγωγό. Το ση-
µειώνω αυτό: Παραγωγό. Γι’ αυτόν τον λόγο, από το εθνικό από-
θεµα από φέτος δεν δίνεται δικαίωµα σε όποιον ζητάει δικαιώ-
µατα από βοσκότοπο αλλά δεν έχει ζωικό κεφάλαιο. Αυτό το
πολύ απλό το είχατε κάνει πράξη τα προηγούµενα χρόνια. Δείχνει
τη διαφορετική προσέγγιση, τη διαφορετική κουλτούρα και τε-
λικά γίνεται συγκριτικό στοιχείο της αξιοπιστίας του καθενός και
της αποτελεσµατικότητας στη διαχείριση των πολύ δύσκολων ζη-
τηµάτων που καλούµαστε όλοι να αντιµετωπίσουµε.

Νοµίζω, λοιπόν, ότι αυτή η πρόταση δυσπιστίας είναι µια καλή
ευκαιρία για σύγκριση σε όλα τα πεδία. Τα αποφεύγετε γιατί δεν
έχετε τα στοιχεία εκείνα της οικονοµικής πολιτικής, όλων των πα-
ρεµβάσεων που έγιναν για να συγκριθείτε και επιλέγετε µόνο από
τον δρόµο της δήθεν θεσµικής εκτροπής που καταγγέλλετε. Αυτή
τη θεσµική εκτροπή, πρώτοι εσείς, σίγουρα και οµολογηµένα την
έχετε κάνει ήδη µε το «έξι στα έξι».

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας) 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,

κύριε Υπουργέ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνε-
δρίαση, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» δεκαπέ-
ντε µεταπτυχιακοί φοιτητές και µια συνοδός από το τµήµα Πολι-
τικής Επιστήµης και Δηµόσιας Διοίκησης του Εθνικού Καποδιστ-
ριακού Πανεπιστηµίου Αθηνών. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Μπαίνουµε στον έβδοµο κύκλο των οµιλητών, κύριοι συνάδελ-
φοι.

Τον λόγο έχει ο κ. Κέλλας εκ µέρους της Νέας Δηµοκρατίας. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κυρίες Υφυπουργοί, αγαπητοί συνάδελφοι, η

πορεία του ΣΥΡΙΖΑ εµπίπτει σε έναν από τους βασικούς κανόνες
στρατηγικής που ορίζει ότι όπως έρχεται η µία επιτυχία πίσω από
την άλλη έτσι ακολουθεί και η µία αποτυχία µετά την άλλη. Και
µε αυτόν τον τρόπο η ξαφνική άνοδος καταλήγει σε κατρακύλα.
Αυτό ακριβώς βιώνει σήµερα η Αξιωµατική Αντιπολίτευση προ-
εξάρχοντος του Αρχηγού της, ο οποίος προσπαθεί µάταια να
αποτρέψει την πτώση του καθώς η ήττα του ΣΥΡΙΖΑ στις επερ-
χόµενες εθνικές εκλογές είναι δεδοµένη. Οι Ελληνίδες και οι Έλ-
ληνες έχουν µνήµη και κρίση. Θα κρίνουν και θα συγκρίνουν. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ ανήλθε στην εξουσία υποσχόµενος ότι θα σκίσει τα
µνηµόνια µε έναν νόµο και ένα άρθρο και ότι θα κάνει τους δα-
νειστές και τις αγορές να χορεύουν στις διαπραγµατεύσεις. Τε-
λικά υπέγραψε το χειρότερο µνηµόνιο όλων και επέβαλε τα πιο
επώδυνα δηµοσιονοµικά µέτρα αφού προηγουµένως µετέτρεψε
το περήφανο «όχι» του δηµοψηφίσµατος σε ένα «λεβέντικο ναι»
προς την κ. Μέρκελ και τους θεσµούς τους οποίους ο κ. Βαρου-
φάκης ειρωνευόταν.

Ως Αντιπολίτευση ο κ. Τσίπρας υποσχόταν µειώσεις φόρων και
αυξήσεις συντάξεων. Τι ακριβώς έκανε; Μείωσε τις συντάξεις και
αύξησε και άλλο τους φόρους. Με την κυβέρνηση της πρώτης

φοράς αριστερά υπεβλήθησαν είκοσι εννέα φόροι µεταξύ των
οποίων αυξήσεις φορολογικών συντελεστών, εισοδήµατος φυσι-
κών και νοµικών προσώπων, αυξήσεις ΦΠΑ, ενώ πραγµατοποι-
ήθηκαν ούτε µία ούτε δύο αλλά δεκαεπτά περικοπές συντάξεων
µε τον καταστροφικό νόµο Κατρούγκαλου και άλλες αρνητικές
παρεµβάσεις.

Προκαλέσατε χάος στην έκδοση των συντάξεων, δηµιουργώ-
ντας πάνω από ένα εκατοµµύριο εκκρεµείς συνταξιοδοτικές υπο-
θέσεις ωθώντας συνανθρώπους µας, που πλήρωναν επί δεκα-
ετίες τις εισφορές τους, στη φτώχεια και την εξαθλίωση. Αφή-
σατε πίσω σας 487 εκατοµµύρια ληξιπρόθεσµες οφειλές σε εκα-
τόν σαράντα δύο χιλιάδες εν αναµονή συνταξιούχους.

Επί διακυβερνήσεως ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ ο Έλληνας Πρωθυπουρ-
γός έλεγε: «Nice to meet you, κύριε Ερντογάν», ενώ η θάλασσα
δεν είχε σύνορα. Οι διακινητές δρούσαν ανεξέλεγκτα. Μετανά-
στες εισέρχονταν ανενόχλητοι στη χώρα για να περάσουν στη
συνέχεια στην Ευρώπη.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Με συγχωρείτε, κύριε

Κέλλα, ένα λεπτό.
Κύριοι συνάδελφοι, ησυχία σας παρακαλώ!
Ελάτε σας παρακαλώ, συνεχίστε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Με την µεταναστευτική πολιτική της προ-

ηγούµενης κυβέρνησης, δυστυχείς άνθρωποι περιορίζονταν στην
ελληνική επικράτεια και αναγκάζονταν είτε να «λιάζονται στην
Οµόνοια», όπως έλεγε η τότε Υπουργός είτε να ζουν σε άθλιες
συνθήκες, σε καταυλισµούς, όπως αυτός της Μόριας που γρά-
φτηκε µε µελανά γράµµατα στα χρονικά της παγκόσµιας µετα-
νάστευσης. 

Τραγική, αντίστοιχα, υπήρξε και η διαχείριση του τοµέα Δηµό-
σιας Ασφάλειας και Προστασίας του Πολίτη. Πέρα από τον νόµο
- χάλι Παρασκευόπουλου σε τροµοκράτες και βαρυποινίτες- τις
καταλήψεις σε δηµόσια και ιδιωτικά κτίρια, την µετατροπή ακα-
δηµαϊκών χώρων σε εστίες εγκληµατικότητας και παραβατικότη-
τας συνέβησαν και οι τραγωδίες σε Μάτι και Μάνδρα. Ειδικά στο
Μάτι δεν χωράει ο ανθρώπινος νους όσα συντελέστηκαν και όσα
γίνονται γνωστά από τα θύµατα στο πλαίσιο της δίκης που είναι
σε εξέλιξη.

Και µόνο γι’ αυτό, συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, οι πολιτικοί προ-
ϊστάµενοι που τότε είχαν την ευθύνη των εµπλεκόµενων φορέων,
θα έπρεπε, από σεβασµό και µόνο προς τη µνήµη των θυµάτων,
να έχουν αποσυρθεί από την πολιτική.

Έρχοµαι, τώρα, σε ζητήµατα δηµοκρατίας: Επί διακυβερνή-
σεως ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ η ελευθερία των µέσων ενηµέρωσης απει-
λήθηκε ανενδοίαστα και ανερυθρίαστα µε τη διαδικασία που
στήθηκε στη Γενική Γραµµατεία Ενηµέρωσης. Επρόκειτο για µια
πρωτοφανή για κράτος της Ευρωπαϊκής Ένωσης παρωδία, που
ως στόχο είχε να ελεγχθούν ολοκληρωτικά τα τηλεοπτικά µέσα
από τους τότε ενοίκους του Μεγάρου Μαξίµου. Όπως φαίνεται,
ο κ. Παππάς ήταν µπροστινός του κ. Τσίπρα για να τροφοδοτείται
µε λεφτά το κόµµα του ΣΥΡΙΖΑ και να διευρύνεται η επιρροή του
στην επιχειρηµατική κοινότητα.

Αυτά ακούγονται στο ειδικό δικαστήριο, αγαπητοί συνάδελφοι,
για την υπόθεση των τηλεοπτικών αδειών από τις καταθέσεις του
κ. Καλογρίτσα και της γραµµατέως του για τον ρόλο τού κ.
Παππά και τις τσάντες µε τα χρήµατα.

Στο ειδικό δικαστήριο διεξάγεται παράλληλα και άλλη δίκη
Υπουργού του ΣΥΡΙΖΑ, του κ. Παπαγγελόπουλου, ο οποίος κα-
τηγορείται µεταξύ άλλων για κακουργηµατική κατάχρηση εξου-
σίας και σύσταση εγκληµατικής οργάνωσης. Η υπόθεση της
«NOVARTIS», την οποία είχε στήσει ο κ. Παπαγγελόπουλος, και
την οποία είχε επιχειρήσει να παρουσιάσει ως το µεγαλύτερο
σκάνδαλο της πολιτικής ζωής, εξελίσσεται σε µια από τις µεγα-
λύτερες πολιτικές σκευωρίες της ιστορίας, που ως στόχο είχε
την εξόντωση σηµαντικών αντιπάλων της τότε κυβέρνησης.

Μόλις προχθές συνελήφθη για σύσταση εγκληµατικής οργά-
νωσης που διέπραττε τραπεζικές απάτες ο διαβόητος «Μάξιµος
Σαράφης». Αυτός δεν ήταν ο βασικός µάρτυρας κατηγορίας στην
υπόθεση «NOVARTIS»; 

Σε τέτοιους ανθρώπους στηρίζεται ο ΣΥΡΙΖΑ, αγαπητοί συνά-
δελφοι, για να στήσει τέτοιες κατηγορίες. Δυστυχώς στερνή µου
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γνώση να σ’ είχα πρώτα.
Αντί, εποµένως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να απολογη-

θείτε στην κοινωνία και την ιστορία για τη συµπεριφορά και τις
επιλογές σας, ο κ. Τσίπρας ήρθε προχθές και υπέβαλε πρόταση
µοµφής επαναφέροντας την υπόθεση των παρακολουθήσεων.
Και σε αυτή την περίπτωση, όµως, η εξεταστική επιτροπή της
Βουλής κατέδειξε πως όχι µόνο δεν υπήρξε συσχέτιση της ΕΥΠ
µε το «Predator», αλλά όλες οι επισυνδέσεις ήταν νόµιµες. Ωστό-
σο, αναδείχθηκε πως επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ παρακολουθούνταν
ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών, ο κ. Πιτσιόρλας και ο
Γενικός Γραµµατέας της Κυβέρνησης, ο κ. Σάγιας, χωρίς να µά-
θουµε ποτέ βέβαια το γιατί.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Σαγιάς, όχι Σάγιας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Σαγιάς. Δεν αλλάζει. Δυστυχώς για εσάς

και ευτυχώς για τον ελληνικό λαό, ο κατήφορός σας δεν έχει
όρια.

Η πρόταση µοµφής κατά της Κυβέρνησης -που είναι και η τε-
λευταία σας πριν τις εκλογές- θα καταγραφεί ως µία ακόµη απο-
τυχηµένη προσπάθεια αποπροσανατολισµού της κοινής γνώµης.
Η απόπειρα να στρέψετε τη δηµόσια συζήτηση σε ανύπαρκτα ζη-
τήµατα, προκειµένου να καλύψετε την πολιτική σας ένδεια, επιτεί-
νει το εκλογικό σας αδιέξοδο και βεβαίως διευρύνει τις προοπτικές
νίκης της Νέας Δηµοκρατίας στην τελική ευθεία προς τις εκλογές.

Με έργο, πρόγραµµα και όραµα χτίζουµε την πατρίδα της αυ-
τοπεποίθησης, χτίζουµε τη φωτεινή Ελλάδα του αύριο. Με µει-
ώσεις φόρων, ασφαλιστικών εισφορών, ΕΝΦΙΑ, µε αυξήσεις
συντάξεων κατά 8%, µε κατάργηση της εισφοράς αλληλεγγύης,
µε αύξηση του κατώτατου µισθού, µε αναµόρφωση του µισθολο-
γίου των γιατρών του ΕΣΥ, µε δεκάδες χιλιάδες προσλήψεις στην
παιδεία και στην υγεία και στήριξη των εισοδηµατικά ασθενέστε-
ρων, βελτιώνουµε το βιοτικό επίπεδο των Ελλήνων και ενι-
σχύουµε τον πυρήνα του κοινωνικού κράτους.

Με στήριξη του πρωτογενούς τοµέα, µε άντληση πόρων από
το ΕΣΠΑ και το Ταµείο Ανάκαµψης δίνουµε δυναµική ώθηση στην
οικονοµία και δηµιουργούµε νέες θέσεις εργασίας. 

Με ενίσχυση της αµυντικής θωράκισης της χώρας και στρατη-
γικές συµµαχίες αυξάνουµε την αποτρεπτική ισχύ των Ενόπλων
Δυνάµεων και αναβαθµίζουµε τη θέση της Ελλάδας στο περιφε-
ρειακό και παγκόσµιο επίπεδο. 

Πορευόµαστε αποφασιστικά προς το µέλλον, διασφαλίζοντας
τη βιώσιµη ανάπτυξη του τόπου και την ευηµερία του λαού µας.

Και βέβαια καταψηφίζουµε την πρόταση δυσπιστίας και προ-
χωρούµε δυναµικά µπροστά για να ανανεώσουµε την ισχυρή
εντολή των πολιτών για µια αυτοδύναµη διακυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ πολύ. Κάνετε πολύ µεγάλη φα-

σαρία και δεν ακούµε τον οµιλητή. Σας παρακαλώ! 
Τον λόγο τώρα εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ έχει ο κ. Συρµαλένιος. 
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αντιπαρέρχοµαι το παραλήρηµα του προηγούµενου οµιλητή

της Νέας Δηµοκρατίας, του κ. Κέλλα…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Οι αλήθειες είναι παραλήρηµα;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: …ο οποίος πέταξε την µπάλα

στην εξέδρα και δεν είπε ούτε µία κουβέντα για το θέµα της µοµ-
φής ούτε µία κουβέντα για το θέµα των παρακολουθήσεων και
των υποκλοπών. Ακολούθησε τον γνωστό αντιπερισπασµό και
προσπάθησε να ξαναζεστάνει τα επιχειρήµατα του αντιΣΥΡΙΖΑ
µετώπου, που χρησιµοποιήσατε κατά κόρον σε όλη τη διάρκεια
της διακυβέρνησής µας, από το 2015 έως το 2019. Μόνο για τις
συντάξεις µε τις Πρέσπες δεν µας είπατε ότι ανταλλάξαµε τότε.
Μόνο αυτό ξεχάσατε.

Αλλά εγώ θα ξεκινήσω µε το εξής ερώτηµα, το οποίο νοµίζω
ότι ο κάθε απλός άνθρωπος αυτής της χώρας -ο κάθε καλόπιστος
απλός άνθρωπος- που παρακολουθεί το θέµα των υποκλοπών,
έχει: Τώρα που αποκαλύφθηκαν όλα ότι έγιναν και µε τη βούλα,

µε την επιβεβαίωση της συνταγµατικά κατοχυρωµένης και κατά
τα προβλεπόµενα από το κράτος δικαίου αρχής διασφάλισης του
απορρήτου των επικοινωνιών, τώρα που αποκαλύφθηκε ότι ο
ίδιος ο Πρωθυπουργός σάς έλεγε ψέµατα, δεν προβληµατίζεστε;
Ή δεν είναι αλήθεια ότι έλεγε σε αυτό το Βήµα ότι «εγώ είµαι
τριάντα χρόνια φίλος µε τον κ. Χατζηδάκη και πώς είναι δυνατόν
να τον παρακολουθώ» ή ότι «ο ανώτατος Αρχηγός του στρατεύ-
µατος, ο κ. Φλώρος, είναι δυνατόν να παρακολουθείται από
εµάς»; Λοιπόν, έλεγε ψέµατα ή δεν έλεγε ψέµατα ο Πρωθυπουρ-
γός; Αν µπορείτε ισχυριστείτε το.

Δεν νιώθετε, λοιπόν, καµµία ντροπή, αγαπητοί συνάδελφοι της
Συµπολίτευσης και της Κυβέρνησης, που ο Πρωθυπουργός σας
ψεύδεται ασυστόλως; Δεν σας προβληµατίζει τίποτα; Είσαστε
τόσο χοντρόπετσοι προκειµένου να διεκδικήσετε ξανά µία θέση
στη Βουλή ή στην εξουσία;

Ειλικρινά, στη θέση σας, προσωπικά τουλάχιστον, δεν θα µπο-
ρούσα να σηκώσω τέτοιο βάρος. Τώρα, πλέον, για εσάς δεν
υπάρχει καµµία δικαιολογία. Και ξέρετε ότι οι υποκλοπές και η
λειτουργία του παρακράτους ή του ρυπαρού κυκλώµατος, όπως
παραδέχεστε, µε αρχιερέα τον ίδιο τον Πρωθυπουργό, δεν είναι
απλώς ένα πταίσµα. Πρόκειται για τη µέγιστη εκτροπή του δηµο-
κρατικού πολιτεύµατος, γιατί η δηµοκρατία δεν είναι ένα απλό
πράγµα, είναι ένα από τα µέγιστα αγαθά για τα οποία ο ελληνικός
λαός διαχρονικά έδωσε σκληρούς αγώνες και έχυσε πολύ αίµα. 

Το να σφυρίζετε, λοιπόν, αδιάφοροι, στηριζόµενοι στη µονο-
φωνική δικτατορία που έχετε επιβάλει στα µέσα µαζικής ενηµέ-
ρωσης, δεν σας πάει πολύ µακριά, διότι, όπως λέει και ο λαός
µας, το ψέµα έχει κοντά ποδάρια. Ούτε µπορείτε επ’ άπειρον να
συνεχίζετε να διαστρεβλώνετε ή να διαγράφετε την πραγµατικό-
τητα µε φθηνούς αντιπερισπασµούς του τύπου «η Μαρία στο νη-
σάκι», που είναι ένα θέµα συνεχιζόµενης έρευνας ή τις δήθεν
σακούλες από τον Καλογρίτσα προς το Μαξίµου από έναν επι-
χειρηµατία που δεν κατάφερε να πληρώσει ούτε την εγγύηση για
να πάρει µέρος στον διαγωνισµό των τηλεοπτικών αδειών. Και
εδώ, λοιπόν, το ψέµα έχει κοντά ποδάρια!

Μου κάνει, βέβαια, εντύπωση ότι ακόµα και νουνεχείς άνθρω-
ποι της Νέας Δηµοκρατίας, όπως χθες ο κ. Βλάχος ο συνάδελ-
φος, διερωτώνται πώς επιβεβαιώνονται τα στοιχεία. Μα, η ίδια η
ΑΔΑΕ δεν έδωσε τα στοιχεία στους πολιτικούς Αρχηγούς και όχι
µόνο στον κ. Τσίπρα, ο οποίος πολύ σωστά έπραξε και σύµφωνα
µε το συνταγµατικά κατοχυρωµένο δικαίωµα κάθε κόµµατος
αυτής της Βουλής ζήτησε από την πιο αρµόδια αρχή τα στοιχεία
της έρευνας, που δεν αφήσατε εσείς µε την τυπικά πλειοψηφία
της Επιτροπής Θεσµών ή µε την πλειοψηφία του Προεδρείου της
Βουλής να έρθει ο κ. Ράµµος να εκθέσει.

Αυτά τα στοιχεία, κύριε Βλάχο που δεν είστε εδώ παρών τώρα,
δεν ήρθαν µέσα από την έρευνα; Από πού ήρθαν; Από τα δηµο-
σιεύµατα; Γιατί εχθές σας άκουγα και είστε ένας άνθρωπος πρα-
γµατικά νουνεχής –σας έχω γνωρίσει από το 2012 που είµαστε
συνάδελφοι µαζί- και δεν µπορώ να καταλάβω πώς είναι δυνατόν
να διαστρεβλώνετε και εσείς την πραγµατικότητα.

Και βεβαίως, σήµερα ο Υπουργός κ. Δένδιας δεν αναφέρθηκε
καθόλου, σαν να µην υπάρχει το θέµα, έκανε έναν ευπρεπή απο-
λογισµό του έργου του στο Υπουργείο Εξωτερικών. Πολύ καλά
έκανε ο άνθρωπος. Είναι ένα θέµα το οποίο θα µπει στη προεκλο-
γική συζήτηση µε την αντιπαράθεση των θέσεων των κοµµάτων,
αλλά κουβέντα για το θέµα!

Κυβερνάτε, λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, τώρα πλέον σχεδόν
τέσσερα χρόνια. Η ώρα της κάλπης, αλλά και της κρίσης του ελ-
ληνικού λαού πλησιάζει και κανείς δεν µπορεί να την αποφύγει.
Γνωρίζουµε ότι καλλιεργείτε το σύνθηµα «όλοι ίδιοι είστε», ακρι-
βώς για να µη µετέχουν στις κάλπες τα πιο απαιτητικά στρώµατα
της κοινωνίας, η νεολαία και οι σκεπτόµενοι άνθρωποι.

Εµείς καλούµε µαζικά τη νεολαία και τον ελληνικό λαό να συµ-
µετάσχουν και να βάλουν τα πιο απαιτητικά ερωτήµατα στον προ-
εκλογικό διάλογο, για να απαντήσουν οι πολιτικές δυνάµεις που
αποφεύγουν συστηµατικά και ιδιαίτερα µιλάµε για τον Πρωθυ-
πουργό που αποφεύγει τον διάλογο, αποφεύγει τον τηλεοπτικό
διάλογο, όπως έκανε το 2019, αλλά και µέχρι σήµερα, στα προ-
βλήµατα, στα κρίσιµα θέµατα που αντιµετωπίζει ο ελληνικός
λαός.
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Και υπάρχουν πολλά «γιατί» στην οικονοµική, πολιτική και κοι-
νωνική ζωή του τόπου. Υπάρχουν πολλά «γιατί» για τα θέµατα,
όπως το γιατί είµαστε η πρώτη χώρα που είχαµε τα περισσότερα
θύµατα από την πανδηµία ανά εκατοµµύριο κατοίκους ανάµεσα
στις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, γιατί δεν µονιµοποιήσατε
χιλιάδες γιατρούς στο ΕΣΥ, γιατί προχωρήσατε απευθείας σε
αναθέσεις πάνω από 10 δισεκατοµµύρια ευρώ σε φίλους και
«ηµετέρους», γιατί αφήσατε αλώβητη την αισχροκέρδεια στους
παρόχους ηλεκτρικής ενέργειας και στα διυλιστήρια, γιατί δεν
µειώνετε τον ΦΠΑ στα είδη πρώτης ανάγκης και στον ειδικό φόρο
κατανάλωσης στα καύσιµα, γιατί οξύνετε τις κοινωνικές ανισότη-
τες κοροϊδεύοντας τους συνταξιούχους µε τα αναδροµικά και µε
την κατάργηση της δέκατης τρίτης σύνταξης, γιατί κοροϊδεύετε
τους µισθωτούς ότι θα πάρουν αυξήσεις, αλλά µέχρι να πάρουν
τις αυξήσεις έχουν χάσει πάνω από 40% του εισοδήµατός τους,
γιατί φτιάξατε έναν Πτωχευτικό Κώδικα που πτωχεύει τα φυσικά
πρόσωπα και οδηγεί σε πλειστηριασµούς δεκάδων χιλιάδων λαϊ-
κών νοικοκυριών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Πρέπει να κλείσετε,
κύριε συνάδελφε, σας παρακαλώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Κλείνω, κυρία Πρόεδρε.
Υπάρχουν πολλά «γιατί». Αυτά τα «γιατί», όµως, θα απαντηθούν

στις κάλπες, που είστε υποχρεωµένοι να στήσετε το αργότερο
µέχρι το καλοκαίρι και θα απαντηθούν µε πάταγο και εκκωφα-
ντικά, γιατί ο ελληνικός λαός δεν τρώει κουτόχορτο. Όσο και αν
νοµίζετε, µε τη µαζική συµµετοχή του ο λαός θα δώσει µήνυµα
σχηµατισµού προοδευτικής κυβέρνησης µε κορµό τον ΣΥΡΙΖΑ,
σαρώνοντας στηµένες δηµοσκοπήσεις και καλοπληρωµένους
προπαγανδιστικούς µηχανισµούς.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε συνάδελφε.

Θα σας παρακαλέσω, κύριοι συνάδελφοι και πάλι, επειδή ο
αριθµός των Βουλευτών που έχουν εγγραφεί είναι πάρα πολύ µε-
γάλος και είµαστε στο ένα τρίτο µόνο και ο χρόνος έχει στενέψει
δραµατικά, να κρατάτε τον χρόνο σας. Σας παρακαλώ πολύ!

Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Μουλκιώτης και αµέσως µετά θα µιλή-
σει η Υπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων, η κ. Κεραµέως.

ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ - ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΟΥΤΣΙΚΑΚΗΣ: Κυρία
Πρόεδρε, δεν είπατε ότι θα µιλήσουν τέσσερις Βουλευτές;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Τέσσερις Βουλευτές
είναι οι εξής: Μίλησε ο κ. Κέλλας, µίλησε ο κ. Συρµαλένιος, ο κ.
Μπούγας…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Δεν έχω µιλήσει, τώρα θα µιλήσω, κυρία
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Α, είστε τώρα, κύριε
Μπούγα, µε συγχωρείτε.

Κύριε Μουλκιώτη, έκανα εγώ ένα λάθος. Υπάρχει πρόβληµα να
σας βάλω εναλλάξ; Δεν χάλασε ο κόσµος.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Κανένα πρόβληµα, κυρία Πρόεδρε, αλί-
µονο, ας µιλήσει ο κ. Μουλκιώτης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κανένα πρόβληµα,
εντάξει. Θα µιλήσει ο κ. Μουλκιώτης, αµέσως µετά εσείς και µετά
η κυρία Υπουργός, εντάξει. Μιας και ανέβηκε ο κ. Μουλκιώτης
στο Βήµα, να µην τον κατεβάσουµε τώρα.

Ευχαριστώ πολύ και τους δυο σας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΟΥΛΚΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οφείλω να υπενθυµίσω στη

Βουλή ότι σήµερα συζητούµε την πρόταση δυσπιστίας. Δεν συ-
ζητάµε σήµερα πρόταση ψήφου εµπιστοσύνης. Και από χθες ό,τι
ακούµε -τουλάχιστον από πλευράς της κυβερνητικής Πλει-
οψηφίας- αναφέρεται σε επιχειρήµατα πρότασης εµπιστοσύνης.
Καµµία κουβέντα για την πρόταση δυσπιστίας! Καµµία απολύ-
τως!

Και βεβαίως, οφείλω να πω ότι η Κυβέρνηση σε αυτό το θέµα
ακολουθεί επικίνδυνη οδό πολιτικής διολίσθησης σε βάρος της
δηµοκρατίας. Γιατί το κάνει αυτό; Διότι δεν απαντά σε κανένα
θέµα επί της προτάσεως η οποία έχει κατατεθεί. Σε κανένα! Σε
κανένα θέµα που αφορά τι; Αφορά µία θεσµική εκτροπή και βε-
βαίως, η πολιτική επιλογή της Κυβέρνησης είναι µία, δεν είναι

άλλη, είναι µία. Είπε προηγουµένως ένας συνάδελφός µας «η
µπάλα στην εξέδρα». Στο χωριό µου το λένε αλλιώς, άλλα λόγια
να αγαπιόµαστε. Αυτή είναι η πραγµατικότητα και οφείλω να την
τονίσω.

Εδώ είναι το θέµα πάλι συγκεκριµένο και η πρόταση επίσης συ-
γκεκριµένη. Τι βλέπουµε; Βλέπουµε η Κυβέρνηση να µην απαντά,
αλλά να έχουµε αλληλοκατηγορίες µε την Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση για το ποιος έχει περιφρονήσει πιο πολύ ή πιο λίγο τους
δηµοκρατικούς θεσµούς, ποιος έχει παραβιάσει περισσότερο
τους κανόνες κράτους δικαίου, ποιος έχει φιµώσει περισσότερο
τις ανεξάρτητες αρχές.

Εγώ θα πω χαρακτηριστικά για τον Υπουργό τον κ. Γεραπε-
τρίτη, τον καθηγητή, ο οποίος ήταν εµπνευστής του επιτελικού
κράτους, αλλά -λυπούµαι που το λέω- ένεκα τούτου και του πα-
ρακράτους της «Μαξίµου Α.Ε.». Έρχεται ο καθηγητής κ. Γεραπε-
τρίτης και αν ήταν εδώ, θα του έλεγα το εξής: Θα πήγαινε στη
Νοµική Σχολή να κάνει µάθηµα Συνταγµατικού Δικαίου και θα
έλεγε ότι αυτός ο τρόπος συζήτησης είναι τρόπος συζήτησης σε
πρόταση δυσπιστίας; Αλήθεια θα λέµε; Θα το έλεγε ποτέ σε φοι-
τητές Νοµικής Σχολής -δεν θα πω µεταπτυχιακούς- σε πρωτοε-
τείς φοιτητές; Ποτέ δεν θα το έλεγε, δεν θα µπορούσε να το πει
για τη σοβαρότητα του επιστηµονικού κύρους. Όµως, αυτό συµ-
βαίνει σήµερα εδώ.

Και να πω και κάτι άλλο; Ακούσατε την απάντηση «ένοχος ένο-
χον ου ποιεί»; Αλήθεια; Πού ακούστηκε αυτό το σχιζοφρενικό;
Εδώ στη Βουλή των Ελλήνων µε αυτή την έννοια. Τι θέλει να
κάνει; Να συµψηφίζει; Σοβαρά µιλάµε; Και καθιστά λογικές συ-
ζήτησης τέτοιες απόψεις, «ένοχος ένοχον ου ποιεί»;

Και να πω και κάτι ακόµη, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Θυ-
µήθηκα την Δ’ γυµνασίου στο εξατάξιο τότε στο χωριό µου,
«Λόγος περί αδυνάτου» του Λυσία. Τι ήταν αυτό; Όχι, να το κα-
ταλάβω, τι ήταν αυτό; Αυτή είναι η απάντηση Γεραπετρίτη,
Υπουργού Επικρατείας, σε πρόταση δυσπιστίας στη Βουλή; Αν
ήταν αυτό, να το συζητήσουµε. Όµως, το µήνυµα ποιο ήταν του
κ. Γεραπετρίτη; Το µήνυµα ήταν ότι αποδέχτηκε την ενοχή της
Κυβέρνησης, που θέλοντας και µη την αποδέχτηκε, αλλά έθεσε
και ένα άλλο ζήτηµα, πρώτον, συµψηφισµού µήνυµα, δεύτερον,
µήνυµα αγωνίας και τρίτον, µήνυµα άγχους προς την κυβερνη-
τική πλειοψηφία. Όµως, ο συµψηφισµός και η συνωµοσιολογία
δεν έχει καµµία θέση εν προκειµένω.

Αν τώρα κάποιοι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θεωρούν ότι
οι θεσµοί και οι ανεξάρτητες αρχές δεν πρέπει να λειτουργούν,
ας βγουν να το πουν ευθέως και να µας πουν να µη γίνονται δο-
λοφονίες χαρακτήρων, όπως γίνονται σήµερα. Πρέπει να γίνονται
κάτι τέτοια; Να το πουν ευθέως! Να πουν ότι γίνεται στο πρό-
σωπο ενός δικαστή –ποιου δικαστή;- επιλεγµένου µε πλήρη αξιο-
κρατία, εγνωσµένου κύρους -και δεν το αµφισβητεί κανένας-
πλήρους καταρτίσεως και ακεραιότητος.

Κι έρχεται εδώ και λοιδορείται από την κοινοβουλευτική Πλει-
οψηφία και τα φιλικά µέσα ενηµέρωσης, µε τρόπο που είναι απα-
ράδεκτο; Μόνο σε τριτοκοσµικές χώρες ανέχονται τέτοια πράγ-
µατα. Δυστυχώς αυτή είναι η κατάσταση. Και είναι λυπηρό και το
λέω ευθέως.

Υπάρχει συγκεκριµένος νόµος, δεν είναι µόνο ότι το λέει το Σύ-
νταγµα, υπενθυµίζω, για το πώς λειτουργεί η ανεξάρτητη αρχή
της οποίας προΐσταται ο κ. Ράµµος, και τον αγνοεί. Εµείς, όπως
έχουµε εξαρχής αναφέρει, έχουµε συγκεκριµένη ,πάγια και στα-
θερή και κρυστάλλινη άποψη για τις ανεξάρτητες αρχές. 

Τώρα εν προκειµένω µετά από έξι µήνες από την αποκάλυψη
του σκανδάλου των υποκλοπών, όταν ο Νίκος Ανδρουλάκης, ο
Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, παρά τις ανοίκειες προσωπικές υποθέ-
σεις -και το λέω, ανοίκειες προσωπικές υποθέσεις- στις οποίες
αναφέρθηκε η πλειοψηφία, επέλεξε το πλέον θεσµικό δρόµο αντι-
µετώπισης της παράνοµης παρακολούθησης. Και παρά το οργα-
νωµένο σχέδιο συγκάλυψης που ακολούθησε ο κ. Μητσοτάκης,
τώρα είναι αντιµέτωπος των έργων και των ηµερών του, των πρά-
ξεών του. Όλα εδώ πληρώνονται και θα το δείτε. Και µάλιστα
πώς; Με τις αποδείξεις οι οποίες είδαν το φως της δηµοσιότητας.
Και δεν πιστεύω να τις αµφισβητεί ή να τις αγνοεί κανένας ή να
τις καλύπτει.

Βεβαίως, επίσης, όπως και πριν από έξι µήνες έτσι και σήµερα,
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ο Πρωθυπουργός λαθεύει θεωρώντας τους πολίτες λωτοφά-
γους. Το σκάνδαλο των υποκλοπών θα τον κυνηγάει µέχρι να
σβήσει όλη αυτή η επικοινωνιακή φούσκα που υπάρχει, γιατί δεν
γίνεται διαφορετικά. Διότι ο σεβασµός των ανθρωπίνων δικαιω-
µάτων στην πατρίδα µας ήταν ολόκληρος αγώνας γενεών και δεν
θα επιτρέψουµε σε καµµία περίπτωση µε αυτή την απαράδεκτη
µεθόδευση αυτός αγώνας να έχει τέτοιες συνέπειες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στους Έλληνες πολίτες να πω
ότι δεν περνά η όποια προσπάθεια γίνεται σήµερα για την πλήρη
αντιστροφή της αλήθειας, για θεσµικές εκτροπές που είναι η
πραγµατικότητα. Να πούµε για τις αντιπαραθέσεις, αλήθεια ή
ψέµα, όπως ακούµε τόσο καιρό εδώ µέσα και τόσες µέρες και
από χθες µάλιστα πολύ συγκεκριµένα για το σκάνδαλο των υπο-
κλοπών ή για το δηµοψήφισµα του 2015; Αυτό θα κουβεντιά-
σουµε; Για την υπόθεση των τηλεοπτικών αδειών ή για το πάρτι
των απευθείας αναθέσεων από την έναρξη της πανδηµίας µέχρι
και σήµερα από την Κυβέρνηση;

Και βέβαια ακούµε για τα πεπραγµένα της τετραετίας Μητσο-
τάκη και που παρά την επικοινωνιακή διαχείριση, οδήγησαν την
ελληνική κοινωνία αλλά ιδιαίτερα τους ευάλωτους πολίτες σε
πολλαπλά αδιέξοδα. Και θα πω συγκεκριµένα, γιατί πρέπει να τα
πω αφού έτσι είναι η διαδικασία.

Αναφέροµαι στη γιγάντωση των ανισοτήτων στη χώρα µας, για
τη διατήρηση µε επουσιώδεις τροποποιήσεις του νόµου Κατρού-
γκαλου. Και µιλάµε για την προσωπική διαφορά που βιώνουν οι
πολίτες. Τι λέει ο κ. Μητσοτάκης; Κωφεύει γιατί έχει συγκεκριµέ-
νους λόγους. Για την εργασιακή µεταρρύθµιση του κ. Χατζηδάκη;

Ήρθε, είδε και απήλθε ο κ. Χατζηδάκης. Εγώ θα το πω και λυ-
πάµαι για τη συµπεριφορά του. Δεν µπορεί Υπουργός της Κυβέρ-
νησης να αποδέχεται ασµένως την πολιτική αξιοπρέπεια της
οσφυοκαµψίας της πολιτικής θέσης.

Και να σας πω κάτι, κύριοι συνάδελφοι; Πώς το ανέχεστε και
πώς ανεχόµαστε όλοι µας εµείς η ελληνική Κυβέρνηση να προ-
βαίνει µια Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών σε παρακολούθηση
του Αρχηγού ΓΕΕΘΑ. Ακούτε πού είµαστε; Αρχηγός ΓΕΕΘΑ και
δεν συµβαίνει τίποτα! Μα, σοβαρά µιλάµε; Τι άλλο πρέπει να γίνει
σε αυτή τη χώρα για να παραιτηθεί µια κυβέρνηση; Τι άλλο πρέ-
πει να γίνει; Τι άλλο πρέπει να γίνει κατανοητό;

Διότι σε οποιαδήποτε άλλη χώρα σίγουρα, αν υπήρχε αυτός ο
τρόπος διολίσθησης σε αυταρχικό, θα είχε παραιτηθεί µια κυβέρ-
νηση. Όµως στην περίπτωσή µας δεν συµβαίνει και δεν συµβαίνει
διότι υπάρχουν θέµατα που πρέπει να καλυφθούν.

Ο κ. Μητσοτάκης όσο και να θέλει να καλυφθεί ο ίδιος δεν µπο-
ρεί να καλυφθεί. Και εµείς λέµε ότι απέναντι σε αυτή τη θλιβερή
κατάσταση και τη θλιβερή συζήτηση που διεξάγεται µεταξύ των
ενόχων, µε αυτή την πολεµική ρητορική, το ΠΑΣΟΚ ακολουθεί
διακριτή πορεία µε θεσµική αντιπολίτευση σαν υπέρµαχος της
δηµοκρατίας και του κράτους δικαίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και καταλήγω, κυρία Πρόεδρε, αναφέροντας ότι σε αυτή τη
διαδικασία, όπως εξελίσσεται και όπως δυστυχώς φτάνουµε αυτή
τη στιγµή, δεν µπορεί εµείς ως ΠΑΣΟΚ να συναινέσουµε σε τί-
ποτα. Εµείς ως ΠΑΣΟΚ λέµε συγκεκριµένα ζητήµατα και βρισκό-
µαστε σταθερά απέναντι σε αντιθεσµικές συµπεριφορές τόσο
της σηµερινής Κυβέρνησης όσο και όποιων άλλων κυβερνήσεων
όποιας φύσεως, χωρίς συµψηφισµούς όµως.

Και τελευταία φορά θα πω το εξής και οφείλουµε να τα πούµε
ξεκάθαρα µεταξύ µας. Όταν µιλάµε για ανεξάρτητες αρχές, οφεί-
λουµε να τις σεβόµαστε, όχι όµως όποτε µας συµφέρει, να τις
παίρνουµε µαζί και όταν δεν µας συµφέρει, να τις αµφισβητούµε
ή να κάνουµε άλλες επιλογές.

Έκανε θλιβερή εντύπωση σε όλους µας που σε µια διαδικασία
επιλογής στο ΑΣΕΠ µοιράστηκαν θέσεις και αυτό είναι ένα θέµα
που προκάλεσε ζητήµατα σε σχέση µε την Κυβέρνηση και την
Αξιωµατική Αντιπολίτευση, µε τη συµφωνία την οποία έκαναν.

Και καταλήγω, κυρία Πρόεδρε, λέγοντας ότι οι πολίτες οφεί-
λουν και γνωρίζουν και θέλουν να ξέρουν την αλήθεια. Όλα στο
φως δεν σηµαίνει λογική και πολιτική συµπεριφορά της Κυβέρ-
νησης Μητσοτάκη, όπως έχω δει σήµερα Βουλευτές της και
Υπουργοί της να το πουν κάνοντας απολογισµό, σαν να πρόκειται

για ψήφο εµπιστοσύνης. Όχι, δεν είναι ψήφος εµπιστοσύνης,
είναι δυσπιστίας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Σας ευχαριστώ.
Τον λόγο τώρα έχει η Υπουργός Παιδείας κ. Κεραµέως. 
Κύριοι συνάδελφοι, επειδή στις 15.00’ έπρεπε να µιλήσει και ο

Υπουργός Τουρισµού ο κ. Κικίλιας, θα µιλήσει ο κ. Κικίλιας και θα
δώσω µετά…

(Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ακούστε µε λίγο, σας παρακαλώ.
ΚΥΡΙΑΚΗ ΜΑΛΑΜΑ: Έχει γίνει συµφωνία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Μη φωνάζετε, κύριοι

συνάδελφοι. Νοµίζω ότι αυτό που θα ακούσετε θα σας διευκο-
λύνει, πριν βάλετε τις φωνές.

Λέω, επειδή έπρεπε ο κ. Κικίλιας να µιλήσει στις 15.00’ και δεν
ήταν εδώ και έδωσα στην κ. Κεραµέως τον λόγο, θα µιλήσουν
αυτοί οι δύο Υπουργοί, θα φύγουν και µετά θα βάλω αρκετούς
Βουλευτές, οκτώ Βουλευτές, να µιλήσουν στη σειρά. Συµφω-
νούµε;

ΚΥΡΙΑΚΗ ΜΑΛΑΜΑ: Η συµφωνία ήταν δέκα Βουλευτές, ένας
Υπουργός.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Για να τελειώσουµε
σιγά σιγά. Έκανα αυτό το λάθος. Παρακαλώ πολύ, δεν είναι τρα-
γικό. Νοµίζω ότι σας διευκολύνει, διότι θα µιλήσετε και δεν θα
υπάρχει κανένας Υπουργός ενδιάµεσα. Εντάξει;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Η συµφωνία ήταν ένας Υπουργός
κάθε µία ώρα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Δεν σας ακούω, κύριε
συνάδελφε. Ξέρω ποια ήταν η συµφωνία. Λέω έκανα ένα λάθος.
Έκανα ένα λάθος, κύριε συνάδελφε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Άλλο λέµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Είπα να µιλήσει η κυρία

Υπουργός, να φύγει γιατί έχει δουλειά, να µιλήσει και ο κ. Κικίλιας
ο οποίος…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Άλλο λένε! Άλλο!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ωραία, µη φωνάζετε,

κύριε Πολάκη. Θα ακούσω τον συνάδελφο που δεν φωνάζει, γιατί
δεν µπορώ να ακούω φωνές.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Είναι δέκα Βουλευτές, ένας Υπουργός.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Δεν µπορώ να ακούω

φωνές, κύριε συνάδελφε. Δεν µπορώ να ακούω φωνές σε αυτή
την Αίθουσα. Ήρεµα!

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Είναι δέκα Βουλευτές, ένας Υπουργός!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ήρεµα, κύριε συνά-

δελφε! Χαµηλόφωνα.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Είναι δέκα Βουλευτές, ένας Υπουργός!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Χαµηλόφωνα, κύριε συ-

νάδελφε.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Έτσι µιλάω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Να µη µιλάτε έτσι.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Είναι δέκα Βουλευτές, ένας Υπουργός!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Χαµηλόφωνα, κύριε συ-

νάδελφε. Χαµηλόφωνα θα µιλάτε.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Είναι δέκα Βουλευτές, ένας Υπουργός.

Δέκα και ένας. Αυτό σας λένε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Δεν µπορεί να είναι

δέκα και ένας. Είναι τέσσερις και ένας. Έτσι έχει συµφωνηθεί.
Λέω λοιπόν ότι έκανα ένα λάθος, το παραδέχοµαι, θα δώσω

τον λόγο στον κ. Μπούγα που αυτή την στιγµή είναι πάνω στο
Βήµα, θα µιλήσει η κυρία Υπουργός, θα δώσω σε έναν Βουλευτή,
θα µιλήσει ο κ. Κικίλιας και µετά θα πάµε σε αρκετούς Βουλευτές
για να κλείσω την ψαλίδα που έκανα το λάθος. Μη µε σκοτώνετε
από την έδρα.

Ελάτε, κύριε συνάδελφε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την πρόταση δυσπιστίας ο

ΣΥΡΙΖΑ ζητά από τη Βουλή να άρει την εµπιστοσύνη της προς
την Κυβέρνηση. Η συζητούµενη πρόταση είναι κίνηση απελπισίας
εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ, όπως θα εξηγήσω παρακάτω. Ας δούµε,
όµως, σε ποιο περιβάλλον υποβλήθηκε η συζητούµενη πρόταση.

Λίγους µήνες πριν από τις εθνικές εκλογές ο Πρωθυπουργός
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υπερέχει συντριπτικά του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης. Η ένδεια πολιτικών επιχειρηµάτων του ΣΥΡΙΖΑ και η ανυπαρ-
ξία πολιτικού λόγου είναι πρωτοφανής στα µεταπολιτευτικά
χρονικά.

Η σύγκριση της κυβερνητικής µας θητείας µε αυτή του ΣΥΡΙΖΑ
είναι καταλυτική. Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, στην καλύτερη για
την Ευρώπη οικονοµική συγκυρία, διέλυσε τη µεσαία τάξη, αύ-
ξανε τους φόρους και τις εισφορές, µείωνε τους µισθούς και τις
συντάξεις. Η Νέα Δηµοκρατία, στην πιο δύσκολη, µειώνει φόρους
και εισφορές και αυξάνει µισθούς και συντάξεις.

Ο ΣΥΡΙΖΑ όσο κυβερνούσε προκαλούσε κρίσεις που έπλητταν
τον λαό και τη χώρα. Η Νέα Δηµοκρατία έχει αντιµετωπίσει µε
επιτυχία πρωτόγνωρες και πολυεπίπεδες κρίσεις, γεγονός που
το αναγνωρίζουν και της το πιστώνουν οι πολίτες. Και δεν είναι
µόνο αυτά.

Ο ΣΥΡΙΖΑ και προσωπικά ο κ. Τσίπρας βρίσκονται σήµερα αντι-
µέτωποι µε µια σειρά αµείλικτων ερωτηµάτων στα οποία οφεί-
λουν να απαντήσουν, όπως ποια είναι η θέση τους για την
οικονοµία, την ακρίβεια, την υγεία τη δικαιοσύνη. Τι έχουν να
πουν για τη σύµπραξή τους στον διεθνή διασυρµό της χώρας µε
την υπόθεση της µικρής Μαρίας; Θα ζητήσουν συγγνώµη για τα
εθνικά επιβλαβή ψέµατα που διακινούσαν επί µήνες; Τι θα πρά-
ξουν µε τον φράχτη στον Έβρο; Θα συνεχίσουν την κατασκευή
του ή θα τον γκρεµίσουν, επειδή, όπως πρόσφατα είπε ο κ. Τζα-
νακόπουλος, παραβιάζει τάχα τη διεθνή νοµιµότητα; Ποια είναι
η θέση του ΣΥΡΙΖΑ για το µεταναστευτικό, για τη δηµόσια ασφά-
λεια, για τις καταλήψεις των πανεπιστηµίων;

Θα καταγγείλουν και θα επαναδιαπραγµατευτούν τις αµυντικές
συµφωνίες της χώρας µε τις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής
και της Γαλλίας; Εξακολουθούν να πιστεύουν, αν έλθουν ποτέ
στην εξουσία, ότι πρέπει να ελέγξουν τους αρµούς της εξουσίας
και πώς σκοπεύουν αυτό να το επιτύχουν; Θα συνεχίσουν τα εξο-
πλιστικά προγράµµατα; Θα παραλάβουν τα νέα Ραφάλ και τις
φρεγάτες; Για όλα αυτά πλήρης αφωνία. Και δεν είναι µόνο αυτά.

Τις τελευταίες µέρες µια σειρά σκανδάλων αγγίζουν τον ίδιο
τον κ. Τσίπρα. Στο ειδικό δικαστήριο, υπενθυµίζω, ενόρκως η
γραµµατέας του Καλογρίτσα κατέθεσε για τσάντες µε τα επτα-
ψήφια ποσά που κατέληγαν στο κόµµα του.

Αν αυτό επιβεβαιωθεί, να γνωρίζετε, κύριοι συνάδελφοι, ότι δεν
σας σώζει η παραγραφή που φέρατε µε την τροποποίηση του
Ποινικού Κώδικα, γιατί το ξέπλυµα βρώµικου χρήµατος εξακο-
λουθεί να είναι κακούργηµα.

Επίσης, ο πιο στενός συνεργάτης του κ. Τσίπρα φέρεται να µοί-
ραζε ποσοστά µεταξύ των καναλαρχών. Εξάλλου, µόλις προχθές
συνελήφθη για κακουργηµατικές απάτες ένας εκ των προστα-
τευόµενων µαρτύρων στην υπόθεση «NOVARTIS» µε την κωδική
ονοµασία «Μάξιµος Σαράφης». Είναι το πρόσωπο που οι Βουλευ-
τές της Νέας Δηµοκρατίας είχαµε αποκαλύψει στην προανακρι-
τική επιτροπή, και αυτόν και τον ρόλο του. Δυστυχώς, όσοι εξέ-
τασαν στη συνέχεια τη δικογραφία δεν έδειξαν την ίδια επιµέλεια.

Αλήθεια, εξακολουθεί να πιστεύει ο κ. Τσίπρας ότι ο «Μάξιµος
Σαράφης» είναι «ήρωας», όπως τον είχε αποκαλέσει από του Βή-
µατος της Βουλής; Μετά την αποκάλυψη της ταυτότητάς του, θα
ζητήσουν άραγε συγγνώµη όλοι όσοι διέσυραν µε τη δική του
µαρτυρία δέκα πολιτικούς αντιπάλους τους;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λόγω της προφανούς αδυνα-
µίας του ΣΥΡΙΖΑ να αντιπαρατεθεί µε την Κυβέρνηση στο πεδίο
της πολιτικής και να δώσει απαντήσεις στα παραπάνω ερωτή-
µατα, επέλεξε τη λάσπη, την τοξικότητα και τον αποπροσανατο-
λισµό. Η πρόταση δυσπιστίας δεν περιλαµβάνει άγνωστα στοι-
χεία. Όσα αναφέρονται σε αυτή είχαν αποκαλυφθεί παράνοµα
και σε δόσεις από τον φιλικό προς τον ΣΥΡΙΖΑ Τύπο, λίγο καιρό
πριν.

Ο κ. Τσίπρας ζητούσε εναγωνίως έναν τρόπο για να µπορέσει
να χρησιµοποιήσει αυτά τα στοιχεία. Τη νοµιµοποιητική αυτή επί-
φαση για να το κάνει του την έδωσε ο Πρόεδρος της ΑΔΑΕ. Ο
Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης οφείλει να εξηγήσει -
και πρέπει να το κάνει αύριο- ενώπιον του ελληνικού λαού πώς
και από ποιον γνώριζε από τις 8 Δεκεµβρίου τα ονόµατα του
Υπουργού και του Αρχηγού των Ενόπλων Δυνάµεων.

Εφόσον πρόκειται για επισυνδέσεις, όπως ο ίδιος είπε, έφεραν

όλα τα τυπικά στοιχεία του νόµου, είναι ή όχι παράνοµη, κύριοι
συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, η χρήση των στοιχείων αυτών
από τον κ. Τσίπρα και η παράδοση απορρήτων και διαβαθµισµέ-
νων πληροφοριών σε αυτόν από τον κ. Ράµµο, µε γνώση µάλιστα
του τελευταίου -του Προέδρου της ΑΔΑΕ, εννοώ- ότι ο κ. Τσίπρας
θα δηµοσιοποιήσει και θα χρησιµοποιήσει για τον λόγο που χρη-
σιµοποίησε τα στοιχεία αυτά και µε γνώση επίσης της σχετικής
γνωµοδότησης του εισαγγελέα του Αρείου Πάγου;

Ακόµη και αν -για να προλάβω το επιχείρηµά σας- θεωρούν τον
νόµο αυτό αντισυνταγµατικό, θα κριθεί από τους Τσίπρα - Ράµµο
η αντισυνταγµατικότητα του νόµου ή από τα δικαστήρια, όπως
συµβαίνει σε όλες τις ευνοµούµενες πολιτείες;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε βάση τόσο τον ισχύοντα,
αλλά και τους προϊσχύσαντες νόµους, σας ερωτώ: Είναι σύννοµη
η συµπεριφορά του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης;
Είναι σύννοµη η συµπεριφορά του προέδρου της ανεξάρτητης
αρχής; Εάν ο πρόεδρος της ανεξάρτητης αρχής είχε τα στοιχεία,
γιατί δεν ζήτησε ακρόαση από τον ίδιο τον Πρωθυπουργό, όπως
όφειλε, ή γιατί δεν ζήτησε ακρόαση από τον εισαγγελέα του
Αρείου Πάγου, να του παράσχει τα στοιχεία τα οποία είχε στη
διάθεσή του, για να φωτίσει την έρευνα η οποία διενεργείται από
την ελληνική δικαιοσύνη; Γιατί δεν παρέδωσε στον εισαγγελέα
τα στοιχεία αυτά, παρά έσπευσε να δώσει αυτές τις άκρως απόρ-
ρητες πληροφορίες στον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, για να δηµοσιοποιηθούν µε τον τρόπο που έγινε από του
Βήµατος της Βουλής;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κ. Τσίπρας υπήρξε ένας κακός
Πρωθυπουργός και είναι επίσης ένας κακός Αρχηγός της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης, επειδή δεν γνωρίζει τη λειτουργία των
θεσµών και δεν πιστεύει στους θεσµούς, αλλά τους ερµηνεύει
και τους εφαρµόζει όπως ο ίδιος επιθυµεί, µε βάση το κοµµατικό
και το προσωπικό του συµφέρον. Το απέδειξε, άλλωστε, µε τον
τρόπο που ανήλθε στην εξουσία, µε το αντισυνταγµατικό δηµο-
ψήφισµα του 2015, που παραπλάνησε συνειδητά τον ελληνικό
λαό. Υποσχέθηκαν ότι θα ήταν κάθε λέξη του Συντάγµατος και
κινδυνεύουν να γίνουν κάθε άρθρο του Ποινικού Κώδικα. Στην
πρότασή τους έχουν το θράσος να εµφανίζονται σαν προστάτες
του κράτους δικαίου.

Πώς, όµως, επιχειρείται να καταλυθεί του κράτους δικαίου, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι; Σύµφωνα µε τις εκθέσεις των ευρω-
παϊκών θεσµών, εκ των αντικειµενικών κριτηρίων που προσδιορί-
ζουν ένα κράτος δικαίου είναι τα εξής δύο: Ο έλεγχος των µέσων
µαζικής ενηµέρωσης και η επιρροή στη δικαιοσύνη.

Και ευτυχώς, έχετε δίκιο, κύριε Τσίπρα, στο εξής. Υπάρχουν
ακόµη «δικασταί εις τας Αθήνας». Οι δικαστές αυτοί είναι εκείνοι
που αποφάσισαν να παραπεµφθούν δύο κορυφαίοι Υπουργοί της
δικής σας διακυβέρνησης στο ειδικό δικαστήριο για παράνοµες
απόπειρες χειραγώγησης της δικαιοσύνης και των µέσων µαζικής
ενηµέρωσης, αντίστοιχα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. Ολοκληρώνω.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πραγµατικά οφείλουµε να ευ-

χαριστήσουµε τον κ. Τσίπρα και το κόµµα του για την πρόταση
δυσπιστίας. Μας έδωσε την ευκαιρία να µιλήσουµε, να εξηγή-
σουµε και να συγκριθούµε. Κυρίως, µας έδωσε την ευκαιρία να
µιλήσουµε στον ελληνικό λαό και να εξηγήσουµε πόσο επικίνδυνο
και αδίστακτο είναι το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.

Η κυβερνητική πλειοψηφία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του
ΣΥΡΙΖΑ, θα σας δώσει αύριο την απάντησή της, ο ελληνικός λαός
σε δύο µε τρεις µήνες. Καταψηφίζουµε την πρόταση δυσπιστίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
συνάδελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, τριάντα οκτώ µαθήτριες και µαθητές και δύο εκπαι-
δευτικοί συνοδοί τους από το 4ο Γυµνάσιο Καρδίτσας.

Το Κοινοβούλιο σάς καλωσορίζει, παιδιά!

7048 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Τον λόγο τώρα έχει η Υπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων,

η κ. Κεραµέως.
ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ (Υπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων):

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα πρέπει, πρώτα από όλα, να

ευχαριστήσουµε ειλικρινά τον ΣΥΡΙΖΑ και τον Πρόεδρό του για
αυτή την πραγµατική ευκαιρία που µας δίνει για µια εκτεταµένη
δηµόσια παρουσίαση των πεπραγµένων των δύο διαδοχικών µας
κυβερνήσεων, του ΣΥΡΙΖΑ, τη δραµατική τετραετία 2015 - 2019
και της Νέας Δηµοκρατίας την ελπιδοφόρα επόµενη 2019 - 2023.

Είναι πρώτης τάξης ευκαιρία για να αντιπαραθέσουµε τα επι-
χειρήµατά µας ενώπιον του ελληνικού λαού, που σε λίγους µήνες
θα κληθεί να αποφανθεί για το παρόν και το µέλλον του στην κοµ-
βική εκλογική αναµέτρηση που είναι προ των πυλών.

Και είναι η τρίτη φορά, κυρίες και κύριοι της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης, που καταθέτετε πρόταση µοµφής κατά της Κυβέρ-
νησης της Νέας Δηµοκρατίας ή µέλους της στη διάρκεια της
κυβερνητικής µας θητείας. Είναι ένα καθαρά επικοινωνιακό σας
τέχνασµα, αφού είναι σαφές ότι η Κοινοβουλευτική Οµάδα της
Νέας Δηµοκρατίας είναι αρραγής και στηρίζει σθεναρά το µεταρ-
ρυθµιστικό έργο της Κυβέρνησης του Κυριάκου Μητσοτάκη.

Διάβασα µε πολύ µεγάλο ενδιαφέρον το κείµενο της πρότασης
δυσπιστίας και πραγµατικά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι
να απορεί κανείς! Πραγµατικά, απαιτείται θράσος, υποτίµηση της
µνήµης και της λογικής όλων µας να καταθέτετε στη Βουλή ένα
τέτοιο όνειδος, µε αυτή τη διχαστική, παραπλανητική, άκρως
προκλητική ρητορική! Λασπολογείτε, γιατί δεν µπορείτε να επι-
χειρηµατολογήσετε. Μιλάτε για σκάνδαλα εσείς που τα υφαίνετε,
όπως στην περίπτωση «NOVARTIS». Μιλάτε για συγκάλυψη τη
στιγµή των συγκλονιστικών αποκαλύψεων για την υπόθεση Κα-
λογρίτσα. Μιλάτε για απαξίωση της ερευνητικής δηµοσιογραφίας
εσείς που προσπαθήσατε µε κάθε µέσο να ελέγξετε το τηλεο-
πτικό τοπίο της χώρας. Μιλάτε για ανάλγητες κυβερνητικές πο-
λιτικές εσείς που εν γνώσει και κατ’ επιλογή σας διαλύσατε τη
µεσαία τάξη και αφήσατε τους πολίτες να κλαίνε στα πεζοδρόµια,
έξω από τις τράπεζες, για 60 ευρώ! Αυτή είναι µια εικόνα που θα
σας στοιχειώνει για πάντα!

Μιλάτε για καθεστωτισµό εσείς που θέλατε να ελέγξετε τους
αρµούς της εξουσίας. Μιλάτε για αποµάκρυνση της χώρας από
το ευρωπαϊκό κεκτηµένο εσείς που µας σύρατε στην καταστροφή
και παρ’ ολίγον εκτός Ευρώπης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η θέση της Κυβέρνησης είναι
σαφής και ξεκάθαρη για το θέµα των επισυνδέσεων και έχει δια-
τυπωθεί και εφαρµοστεί εξαρχής. Αποδώσαµε αµέσως πολιτικές
ευθύνες, αναλάβαµε πρωτοβουλίες θεσµικής θωράκισης της
ΕΥΠ, στηρίζουµε απροϋπόθετα και συνδράµουµε ενεργά µέσω
των δηµόσιων αρχών την ελληνική δικαιοσύνη στο έργο που έχει
αναλάβει για την πλήρη διαλεύκανση κάθε πτυχής της υπόθεσης.

Αν και χαώδεις οι διαφορές µας, θα προσπαθήσω να συνοψίσω
τη σύγκριση µεταξύ των δύο κυβερνήσεων, της δικής σας και της
δικής µας σε πέντε θεµελιώδεις θεµατικές διελκυστίνδες: Η πρώ-
τη, οικονοµία-ανάπτυξη. Η δεύτερη, κράτος δικαίου και θεσµοί.
Η τρίτη ως προς τη διεθνή θέση της χώρας. Η τέταρτη στο κοι-
νωνικό κράτος. Η πέµπτη στον τοµέα της παιδείας.

Ενδεικτικά, πρώτον, στην οικονοµία και την ανάπτυξη, µε ΣΥ-
ΡΙΖΑ, κυρίες και κύριοι, είχαµε επιβολή είκοσι εννέα νέων φόρων,
χαµηλότερο ρυθµό ανάπτυξης και υψηλότερο ποσοστό ανεργίας
από τα είκοσι επτά κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αύξηση
ιδιωτικού και δηµοσίου χρέους, αύξηση εισφορών, αύξηση ΦΠΑ,
αύξηση φόρου εισοδήµατος, µείωση αφορολόγητου ορίου, µεί-
ωση συντάξεων, αποεπένδυση, υποχώρηση της Ελλάδας στους
δείκτες ανταγωνιστικότητας.

Με τη Νέα Δηµοκρατία είχαµε περισσότερες από πενήντα µει-
ώσεις φόρων και φορολογικών συντελεστών. Η Ελλάδα αποτελεί
πλέον ελκυστικό επενδυτικό προορισµό. Η ανεργία µειώθηκε.
Υπερδιπλάσιος από τον αναµενόµενο ο ρυθµός ανάπτυξης που
κατέγραψε την τρίτη υψηλότερη τιµή στην Ευρωζώνη. Μείωση
πρωτογενούς ελλείµµατος και πρόβλεψη πλεονάσµατος για το
2023. Αύξηση εξαγωγών.

Τοµέας δεύτερος: Κράτος δικαίου, θεσµοί. Με τον ΣΥΡΙΖΑ εί-

χαµε απαξίωση των ανεξάρτητων αρχών, εµπλοκή στο έργο της
δικαιοσύνης, αποφυλάκιση βαρυποινιτών, καταγγελίες για σα-
κούλες µε «µαύρα» χρήµατα στην Κουµουνδούρου, εκπεφρα-
σµένη άποψη του ίδιου του Αρχηγού σας για επιδίωξη ελέγχου
των αρµών της εξουσίας, απόπειρα χειραγώγησης του τοπίου
των µέσων µαζικής ενηµέρωσης.

Με τη Νέα Δηµοκρατία έχουµε διαφάνεια διαδικασιών. Η χώρα
απέκτησε νέο Σύνταγµα. Οι απόδηµοι απέκτησαν το δικαίωµα να
ψηφίζουν από τον µόνιµο τόπο διαµονής τους. Η δικαιοσύνη απέ-
κτησε έναν πιο δίκαιο, πιο αυστηρό Ποινικό Κώδικα. Το Υπουρ-
γικό Συµβούλιο συνέρχεται κάθε µήνα. Η Βουλή έχει ήδη ψηφίσει
τετρακόσιους νέους νόµους. Οι θεσµοί αποκαταστάθηκαν και λει-
τουργούν.

Τρίτον, η διεθνής θέση της χώρας. Με τον ΣΥΡΙΖΑ είχαµε τις
περίφηµες δεκαεπτά ώρες διαπραγµάτευσης µε τα γνωστά απο-
τελέσµατα, ανεξέλεγκτες προσφυγικές ροές, εθνικές υποχωρή-
σεις, χαµηλού επιπέδου εκπροσώπηση σε διεθνή fora. Η Ελλάδα,
παρίας της ευρωπαϊκής οικογένειας και του σύγχρονου κόσµου.

Με τη Νέα Δηµοκρατία η Ελλάδα ανακτά το γεωστρατηγικό
της ρόλο. Θωράκιση της χώρας µε εξοπλιστικά προγράµµατα και
αµυντικές συµφωνίες. Σοβαρή παρουσία στις διεθνείς συνόδους.
Μοναδική οµιλία του Πρωθυπουργού στο Κογκρέσο των Ηνωµέ-
νων Πολιτειών της Αµερικής. Φύλαξη των συνόρων µας. Σοβαρές
προτάσεις από τη χώρα µας που υιοθετούνται σε ευρωπαϊκό επί-
πεδο, όπως το ευρωπαϊκό πιστοποιητικό για τον κορωνοϊό, τα self
tests, η πρόταση για το Ταµείο Ανάκαµψης και πολλές άλλες,
αναδεικνύοντας την Ελλάδα σε αξιόπιστο συνοµιλητή, ενώ πα-
ράλληλα διασφαλίζουµε το όφελος των Ελλήνων και Ευρωπαίων
πολιτών.

Τέταρτον, κοινωνικό κράτος. Με ΣΥΡΙΖΑ είχαµε έναν ιδεολη-
πτικό αφανισµό της µεσαίας τάξης, µια καταστροφική πολιτική
απέναντι στους συνταξιούχους, αδυναµία διαχείρισης των φυσι-
κών καταστροφών και ανακούφισης των πληγέντων, φτωχοποί-
ηση της κοινωνίας.

Με τη Νέα Δηµοκρατία έχουµε αποκατάσταση της µεσαίας
τάξης, µείωση φόρων, συντελεστών και εισφορών, στήριξη του
εισοδήµατος, στήριξη των πιο ευάλωτων συµπολιτών µας, απορ-
ρόφηση µεγάλου µέρους των κραδασµών που προκάλεσαν διε-
θνείς κρίσεις όπως η πανδηµία και ο πόλεµος στην Ουκρανία,
σύµπραξη µε τον ιδιωτικό τοµέα για αποτελεσµατικότερη πολι-
τική, παροχή κινήτρων και αλλαγή νοοτροπίας απέναντι στο κρά-
τος, ένα κράτος πιο φιλικό, πιο προσιτό, µε διαφανείς και αξιο-
κρατικές διαδικασίες, µε αύξηση των συντάξεων για πρώτη φορά
µετά από δέκα χρόνια, µε αύξηση του κατώτατου µισθού.

Έρχοµαι στον πέµπτο άξονα, κυρίες και κύριοι. Παιδεία. Με
τον ΣΥΡΙΖΑ η αριστεία ήταν ρετσινιά. Από αυτό εδώ το Βήµα το
είπε ο πρώην Υπουργός Παιδείας κ. Μπαλτάς. Εξίσωση όλων
προς τα κάτω, σχεδόν απόλυτη εξαφάνιση των πρότυπων σχο-
λείων, καµµία αξιολόγηση, υπακοή σε συνδικαλιστικά µικροπολι-
τικά συµφέροντα, εισαγωγή στα πανεπιστήµια µε ένα και δύο στα
είκοσι, µε αποτέλεσµα χαµηλό ρυθµό αποφοίτησης, επαγγελµα-
τικά αδιέξοδα, απαξιωµένη επαγγελµατική εκπαίδευση και κατάρ-
τιση, κανένα µόνιµο διορισµό παρά τις εξαγγελίες, ανοχή στη βία
και τους «µπαχαλάκηδες», εσωστρέφεια, βαριοπούλες.

Με τη Νέα Δηµοκρατία το νηπιαγωγείο από τα τέσσερα έχει
γίνει πράξη, ένα νηπιαγωγείο στο οποίο έχουν µπει νέες θεµατι-
κές. Αγγλικά από το νηπιαγωγείο, επέκταση του ολοήµερου σχο-
λείου µέχρι τις πεντέµισι η ώρα για να στηρίξουµε και τα παιδιά
µας µε ποιοτικότερη δηµόσια εκπαίδευση και τους εργαζόµενους
γονείς. Βελτίωση και σχεδιασµός της πολιτικής βάσει δεδοµένων,
είκοσι πέντε χιλιάδες µόνιµοι διορισµοί στην εκπαίδευση µετά
από δώδεκα χρόνια, διπλασιασµός πρότυπων και πειραµατικών
σχολείων, ελάχιστη βάση εισαγωγής, περισσότερες και πιο ποι-
οτικές επιλογές για τους νέους µας, νέα προγράµµατα σπουδών,
σύγχρονος εξοπλισµός για όλους, αναβάθµιση πληροφοριακών
συστηµάτων, διαδραστικοί πίνακες και σετ ροµποτικής στα σχο-
λεία µας, εργαστήρια δεξιοτήτων, επιµορφώσεις εκπαιδευτικών,
ψηφιακός εξοπλισµός για όλους τους εκπαιδευτικούς, εξωστρέ-
φεια για τα πανεπιστήµιά µας, συµπράξεις µε κορυφαία πανεπι-
στήµια του κόσµου. Μόλις τους περασµένους µήνες ήρθαν
τριάντα κορυφαία αµερικανικά πανεπιστήµια στη χώρα µας. Η
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χώρα µας γίνεται φάρος εκπαίδευσης που προσελκύει φοιτητές,
καθηγητές, ερευνητές από όλον τον κόσµο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα πράγµατα είναι απλά. Ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ είναι συνώνυµος της αβεβαιότητας, της ανασφάλειας, της
αναποτελεσµατικότητας, της ανεπάρκειας.

Σε µια διεθνώς ευνοϊκή συγκυρία, κυρίες και κύριοι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, κοντέψατε να µας βγάλετε εκτός Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Υπερχρεώσατε όλες τις επόµενες γενιές, υποθηκεύσατε τη δη-
µόσια περιουσία για έναν αιώνα. Κλονίσατε τους θεσµούς και την
εµπιστοσύνη του πολίτη στο κράτος. Μας διασύρατε διεθνώς.

Με λίγα λόγια τα κάνατε θάλασσα, κυρίες και κύριοι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Πόσο πιο απλά να το πούµε; Κανείς µας δεν περίµενε ότι
θα ζούσε στην Ελλάδα του 21ου αιώνα τα όσα βιώσαµε µε τη συ-
γκυβέρνηση σας. Δεν έχετε αλλάξει τίποτα από όσα πρεσβεύατε.
Δεν µάθατε τίποτα από τα λάθη σας. Μόνο έχετε την αξίωση να
ζητάτε «δεύτερη φορά αριστερά», δεύτερη φορά στη συµφορά.
Θα ήταν κωµικό, αν δεν ήταν τραγικό.

Η σύγκριση µε την Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη είναι
αµείλικτη και η διαφορά φάνηκε από την πρώτη µέρα. Αισθανθή-
καµε όλοι ότι ξαναζούµε σε ένα κανονικό, σε ένα δυτικό κράτος.
Ακόµη και εν µέσω µιας πρωτόγνωρης υγειονοµικής κρίσης εί-
δαµε µείωση της φορολογίας, ανάπτυξη σε όλη τη χώρα, αποκα-
τάσταση και µε το παραπάνω της διεθνούς µας αξιοπιστίας,
εθνική υπερηφάνεια, ασφάλεια στα σύνορά µας, µια πιο ποιοτική
δηµόσια παιδεία, προσβάσιµη από όλους, σε ένα κράτος φιλικό,
λιγότερο γραφειοκρατικό, µε πλήθος ψηφιοποιηµένων υπηρε-
σιών, µε προσέλκυση επενδύσεων και εξωστρέφεια.

Ζούµε πια σε µία σύγχρονη Ελλάδα, αυτή που µας αξίζει και
µπορούµε να συνεχίσουµε στην πρόοδο, την ανάπτυξη, την ανέ-
λιξη. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Σας ευχαριστώ κι εγώ,
κυρία Υπουργέ. 

Εκ µέρους της Νέας Δηµοκρατίας τον λόγο τώρα έχει η κ. Πα-
πακώστα-Παλιούρα.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ (ΚΑΤΕΡΙΝΑ) ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ - ΠΑΛΙΟΥΡΑ: Αξιό-
τιµη κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύ-
ριοι Βουλευτές, ο σοβιετικός ηγέτης Βλαδίµηρος Ίλιτς Λένιν είχε
πει πως η εντιµότητα στην πολιτική είναι αποτέλεσµα δύναµης,
ενώ η υποκρισία αποτέλεσµα αδυναµίας. Ο δε κορυφαίος Έλλη-
νας φιλόσοφος της αρχαιότητας Πλάτων είχε γράψει ότι ο λύκος,
που είναι το πιο άγριο ζώο, µοιάζει µε τον σκύλο, που είναι το πιο
ήρεµο. Εκείνος που θέλει να είναι ασφαλής πρέπει να φυλάγεται
από αυτές τις οµοιότητες. Ο Διογένης από τη Σινώπη έλεγε πως
από τα πιο άγρια θηρία το χειρότερο δάγκωµα το κάνει ο συκο-
φάντης, ενώ ο Σανφόρ τόνιζε πως η συκοφαντία είναι σαν την
ενοχλητική σφήκα που αν προσπαθήσεις να τη διώξεις, σου επι-
τίθεται µε µεγαλύτερη µανία.

Ο Σωκράτης τόνιζε πως ο συκοφάντης είναι χειρότερος από
τον φονιά, γιατί ο συκοφάντης σκοτώνει την τιµή ενός ανθρώπου,
ενώ ο φονιάς παίρνει τη ζωή του και επειδή η τιµή είναι ανώτερη
από τη ζωή, η συκοφαντία είναι ανώτερη από τον φόνο και αν µας
βρίσκει όλους, σοβαρότερη.

Αν µας βρίσκει όλους σύµφωνους µέσα σε αυτήν εδώ την Αί-
θουσα η παραδοχή ότι η συκοφαντία είναι το όπλο των δειλών,
των ευτελών και των δολίων, τότε θα πρέπει να συµφωνήσουµε
και σε κάτι ακόµη, δηλαδή ότι αυτό το ταπεινό, το ευτελές, άθλιο
και ατιµωτικό ποινικό αδίκηµα δεν πρέπει να διαπράττεται µέσα
στη Βουλή των Ελλήνων, γιατί η πολιτική κατά Πλάτωνα είναι κα-
θίδρυµα παιδείας, ήθους και εντιµότητας και όχι ταπεινό χαλκείο
ευτελών και άνανδρων υποκριτών και συκοφαντών.

Και εξηγούµαι. Χθες ο Πρόεδρος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, ο κ. Τσίπρας, κατέθεσε πρόταση δυσπιστίας, ισχυριζόµενος
εν ολίγοις ότι λόγω των παρακολουθήσεων της ΕΥΠ σε πολιτικά
δηµόσια πρόσωπα, ανώτατους κρατικούς αξιωµατούχους και δη-
µοσιογράφους, το πολίτευµα και η χώρα διέρχονται στην πιο σκο-
τεινή περίοδο από την αποκατάσταση της δηµοκρατίας και
συνεπώς, έχοντας απολέσει την εµπιστοσύνη των πολιτών, δεν
µπορεί να παραµείνει στην εξουσία ούτε για µια στιγµή.

Ακούστε, κυρίες και κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,

είναι γεγονός αδιαµφισβήτητο ότι ζούµε σε δηµοκρατικό και πιο
συγκεκριµένα, όπως γράφει ο καθηγητής διεθνών και ευρωπαϊ-
κών σπουδών Θανάσης Διαµαντόπουλος, σε πολίτευµα φιλελεύ-
θερης αστικής δηµοκρατίας. Βάση του πολιτεύµατος αυτού δεν
είναι απλώς η ελευθεροτυπία, δηλαδή η απαρακώλυτη διά του
Τύπου έκφραση απόψεων, αλλά και η ελευθερία του λόγου γενι-
κώς και για τον καθένα.

Αναπόφευκτο φυσικά παρακολούθηµα της ελευθερίας του
λόγου είναι ο φορέας των όποιων δηµοσιοποιούµενων απόψεων
να κρίνεται και να αξιολογείται από τη δηµόσια κοινή γνώµη για
όσα υπερασπίζεται και ισχυρίζεται. Με άλλα λόγια αναπόφευκτο
παρακολούθηµα του δικαιώµατος ελεύθερης έκφρασης από-
ψεων στο πλαίσιο της φιλελεύθερης δηµοκρατίας είναι και το δι-
καίωµα του αυτοεξευτελισµού και εµείς σας το αναγνωρίζουµε
ακέραιο αυτό σας το δικαίωµα, κυρίες και κύριοι της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης.

Μέσω της κατατεθείσας και υπό συζήτηση ήδη πρότασης δυ-
σπιστίας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης, ζητάτε ούτε λίγο ούτε πολύ από τον Πρωθυπουργό της
χώρας και την παρούσα Κυβέρνηση να παραιτηθούν στη βάση
της διενέργειας νόµιµων παρακολουθήσεων από την ΕΥΠ για λό-
γους εθνικής ασφαλείας. Μάλιστα. Και εδώ προκύπτει αβίαστα
ένα πρώτο ερώτηµα. Εσείς, όταν κάνατε επί των ηµερών σας περί
τις εβδοµήντα πέντε χιλιάδες επισυνδέσεις και µάλιστα µε πρω-
τοφανή αύξηση ρεκόρ, ήτοι της τάξεως του 45%, αλήθεια, γιατί
δεν παραιτηθήκατε;

Εσείς, όταν αποκάλυπταν πολλά µέσα µαζικής ενηµέρωσης,
µεταξύ των οποίων και το «Βήµα της Κυριακής», απόρρητα έγ-
γραφα ελεγκτικών αρχών από τα οποία προσδιορίζονταν µεγάλες
παρατυπίες της ΕΥΠ και εν µέρει της ΕΛ.ΑΣ. επί περιόδου διακυ-
βέρνησης της χώρας από τον ΣΥΡΙΖΑ στα συστήµατα υποκλοπών
των πολιτών, γιατί δεν παραιτηθήκατε;

Εσείς, όταν στο από 24 Ιουλίου 2017 πόρισµα της ΑΔΑΕ -εσείς
κυβερνούσατε τότε, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ- µετά από
έλεγχο πενταµελούς κλιµακίου της ΑΔΑΕ στο σύστηµα υποκλο-
πής της ΕΥΠ, όπως και σε πολλά άλλα έγγραφα της ΑΔΑΕ προς
την ΕΥΠ, γινόταν λόγος για σωρεία κενών ασφαλείας στο κρίσιµο
σύστηµα των υποκλοπών της ΕΥΠ που έθεταν σε πλήρη αµφι-
σβήτηση τις διαδικασίες εγκυρότητας, εµπιστευτικότητας και
ακεραιότητας για την τήρηση του απορρήτου και τον έλεγχο της
παραβίασης ασφαλείας, παραιτηθήκατε;

Και εντάξει δεν παραιτηθήκατε, φροντίσατε µήπως τουλάχι-
στον να αντιµετωπίσετε τις όποιες δυσλειτουργίες και κενά που
διαπιστώθηκαν επί των ηµερών σας; Πέντε χρόνια κυβερνούσατε.
Ούτε ένα, ούτε δύο. Τι; Δεν προλάβατε πάλι; Και φυσικά ούτε
κατά διάνοια να πράξετε το ελάχιστο. Ή µάλλον συγγνώµη, κάτι
κάνατε, να µη σας αδικούµε. Νοµοθετήσατε τη µείωση των ει-
σαγγελικών λειτουργών της ΕΥΠ, από δύο σε έναν.

Τολµάτε να ισχυρίζεστε εσείς ότι υπερβήκαµε εµείς τα όρια
που θέτουν η συνταγµατική τάξη, το κράτος δικαίου και η δηµο-
κρατική λειτουργία του πολιτεύµατος; Εσείς, που ο µέγιστος καη-
µός σας ήταν πώς έναν µήνα πριν τη διενέργεια των εκλογών το
2019 και αφού αυτές είχαν ήδη προκηρυχθεί να µετατρέψετε, µε-
ταξύ πολλών άλλων σηµαντικών αδικηµάτων όπως αυτό της απι-
στίας και της δωροδοκίας, της δωροληψίας, και το αδίκηµα των
υποκλοπών, από κακούργηµα σε πληµµέληµα; Γιατί άραγε; Γιατί
αλήθεια αυτή η πρεµούρα;

Για να τελειώνουµε, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, µε την ατέρ-
µονη και ανερµάτιστη υποκρισία σας, εσείς δεν ήσασταν αυτοί
που επί των ηµερών σας παρακολουθούσατε κορυφαία στελέχη
σας, µεταξύ των οποίων και κορυφαίους Υπουργούς σας, όπως
τον κ. Καµµένο, συγκυβερνήτη σας και Υπουργό Άµυνας, τον κ.
Κοτζιά, Υπουργό Εξωτερικών, και τον κ. Πιτσιόρλα; Μας είπατε
ποτέ µέχρι και σήµερα γιατί τους παρακολουθούσατε; Ποιοι
λόγοι, εθνικής ασφαλείας ή µη, επέβαλαν την παρακολούθησή
τους; Το γεγονός αυτό και µόνο αποδεικνύει το µέγεθος της υπο-
κρισίας, αλλά και τη φαυλότητα της πολιτικής σας.

Και ναι, θα µπορούσαµε πραγµατικά να µιλάµε για ώρες για
την υποκριτική, αλλά και την συκοφαντική σε πλείστες περιπτώ-
σεις στάση σας απέναντι στα πράγµατα, όταν σήµερα δύο κορυ-
φαίοι πρώην Υπουργοί σας είναι υπόδικοι στο ειδικό δικαστήριο
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για την καταστρατήγηση των θεσµών της δικαιοσύνης, της ελευ-
θερίας του Τύπου και της παράβασης καθήκοντος, όταν πριν µε-
ρικές µέρες συνελήφθη για απάτες ο κουκουλοφόρος που
χρησιµοποιήσατε ως ήρωα για να στήσετε την σκευωρία της
«NOVARTIS», όταν αποκαλύφθηκε από ένορκες καταθέσεις µαρ-
τύρων στο ειδικό δικαστήριο ότι σακούλες µε µαύρα χρήµατα πή-
γαιναν στα ταµεία του ΣΥΡΙΖΑ, καθώς και την εκκωφαντική σιωπή
σας µέχρι και σήµερα για τις κοσµογονικές αυτές αποκαλύψεις,
όταν στηρίξατε την πλεκτάνη στον Έβρο και διασύρατε χωρίς
απολύτως κανέναν ενδοιασµό τη χώρα διεθνώς, µόνο και µόνο
για να πλήξετε τα µικροκοµµατικά και µικροπολιτικά την Κυβέρ-
νηση της Νέας Δηµοκρατίας.

Η κανονικότητα δεν ήταν, δεν είναι και δεν πρόκειται ποτέ να
είναι ευκαιρία για την Αριστερά, κυρίες και κύριοι της Αντιπολί-
τευσης. Το παραδέχτηκε αυτό άλλωστε πριν καιρό µια άλλη κο-
ρυφαία πρώην Υπουργός σας, η κ. Αχτσιόγλου. Και επειδή,
λοιπόν, η κανονικότητα δεν πρόκειται να είναι ποτέ ευκαιρία για
την Αριστερά, βασικός της στόχος είναι να δηµιουργήσει συνθή-
κες µη κανονικότητας, ήτοι αστάθειας και αποσταθεροποίησης
του κράτους, προκειµένου να επανέλθει διά της πλαγίας φυσικά
οδού στην εξουσία.

Στο πλαίσιο αυτό εντάσσεται αναµφισβήτητα και η κατάθεση
χθες από τον Πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ της υπό συζήτηση παρούσας
πρότασης δυσπιστίας. Το ερώτηµα, λοιπόν, που αναδεικνύεται
είναι ένα και µοναδικό: Θα το επιτρέψουµε αυτό; Την πρώτη απά-
ντηση θα την λάβετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµα-
τικής Αντιπολίτευσης αύριο, από σύσσωµη την Κοινοβουλευτική
Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας κατά την ψήφιση της πρότασης
δυσπιστίας. Τη δεύτερη, όµως, και τελική απάντηση θα τη λάβετε
από τον ελληνικό λαό στις επερχόµενες εκλογές.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ, κυρία συνάδελφε.
Τον λόγο τώρα έχει ο Υπουργός Τουρισµού κ. Κικίλιας.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ (Υπουργός Τουρισµού): Κυρία Πρό-

εδρε, σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οµολογώ ότι η κατάθεση πρό-

τασης δυσπιστίας από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση κατά της
Κυβέρνησης στην εκπνοή της τετραετίας, δηλαδή σε ουσιαστικά
προεκλογικό χρόνο, έχει πολύ µεγάλο ενδιαφέρον ως πολιτική
κίνηση τακτικισµού. Σίγουρα γίνεται για λόγους εντυπωσιασµού
σε µια µάλλον αγωνιώδη προεκλογική προσπάθεια να δηµιουρ-
γηθεί ένα πεδίο µετωπικής σύγκρουσης, ένα πεδίο που θα θυµίζει
πολιτική αρένα, φωνές, ύβρεις, καταγγελίες, λάσπη, τηλεµαχίες,
συκοφαντίες και κυρίως µια αρένα εχθροπάθειας και λαϊκισµού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρώτον, οι παραπάνω συµπερι-
φορές δεν µε εκφράζουν. Δεύτερον, το 2023 δεν είναι 2014 και
εσείς δοκιµαστήκατε στην πράξη, κυβερνήσατε και µετά αποδο-
κιµαστήκατε στην πράξη. Η ανάγκη, λοιπόν, να συσπειρώσετε
τους κοµµατικούς ψηφοφόρους οι οποίοι, µετά από τέσσερα σχε-
δόν χρόνια Αντιπολίτευση δεν δείχνουν ιδιαίτερο ζήλο και δυνα-
µική στήριξη εν όψει εκλογών είναι το πρώτο σας ζητούµενο.
Διότι από το 2019 έως σήµερα, παρ’ ότι έχετε πλέον κυβερνητική
εµπειρία, δεν µπορέσατε να ανασυγκροτηθείτε και να ασκήσετε
µια αξιόπιστη και ρεαλιστική αντιπολίτευση.

Ξαναγυρίσατε στο ίδιο ακριβώς σηµείο που βρισκόσασταν πριν
έρθετε στην εξουσία. Όµως, κυρίες και κύριοι, ο κόσµος έχει και
γνώση και µνήµη. Έχετε αυτοπαγιδευτεί σε µια χρονική λούπα
την ώρα που η κοινωνία, η χώρα, ο υπόλοιπος κόσµος έχει φύγει
µπροστά και ζει στο σήµερα µε ορίζοντα το 2030.

Το δεύτερο ζητούµενο είναι να συµπιέσετε -αν και όπως µπο-
ρείτε- το ΠΑΣΟΚ, γιατί ξέρετε ότι η συντριπτική πλειοψηφία των
ψηφοφόρων σας προέρχεται από εκεί, όπως επίσης και ότι τα
µισά στελέχη σας όλων των βαθµίδων προέρχονται από εκεί. Κά-
νετε, λοιπόν, µια ύστατη κίνηση πριν τις εκλογές και ό,τι επιτύ-
χετε.

Το τρίτο και τελευταίο είναι το πλέον προφανές. Στο παρελθόν
στελέχη σας µε αφορµή την κρίση πανδηµίας έχουν πει ότι η κα-
νονικότητα στην πραγµατικότητα ποτέ δεν είναι ευκαιρία για την
Αριστερά. Υποθέτω ότι ίσχυσε και στην ενεργειακή κρίση που
ακολούθησε τον πόλεµο Ρωσίας - Ουκρανίας και εύχοµαι ειλικρι-

νώς να µην ισχύει για τα εθνικά µας θέµατα.
Όµως, οι κρίσεις αυτές, δυστυχώς για την Αριστερά και ευτυ-

χώς για όλους τους υπόλοιπους, δεν γέννησαν τις ευκαιρίες που
περίµεναν κάποιοι, διότι η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας δια-
χειρίστηκε τις κρίσεις αποτελεσµατικά, τις διαχειρίστηκε µε µε-
τριοπάθεια, µε στρατηγικό σχεδιασµό, µε µεγάλη κοινωνική
ευαισθησία, µε ατελείωτες ώρες, µέρες, µήνες σκληρής, συντο-
νισµένης δουλειάς όλων και κυρίως µε τη συµµετοχή και τη στή-
ριξη των ίδιων των πολιτών.

Αυτή η καταστροφολογική αντιπολιτευτική στάση σας, κύριες
και κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, δεν οδηγεί πουθενά
ούτε εσάς ως πολιτικό χώρο ούτε φυσικά τη χώρα και τους Έλ-
ληνες που διεκδικούν και αξίζουν ένα καλύτερο αύριο. Επεν-
δύετε, λοιπόν, σε µια νέα κρίση για να έχετε µια νέα ευκαιρία ως
Αριστερά.

Κάνετε λάθος, κυρίες και κύριοι, ξανά, διότι το πρόβληµα εδώ
και έξι µήνες το αναγνώρισε πρώτος ο Πρωθυπουργός και προ-
χώρησε τότε σε σκληρές πολιτικές κινήσεις, όχι τώρα που ξι-
φουλκείτε εσείς.

Διότι σε αντίθεση µε όσα υποστηρίζετε και εσείς, κύριε Τσίπρα,
η ελληνική δικαιοσύνη έχει ανεξάρτητους και έντιµους δικαστές.
Η ευθεία αµφισβήτησή σας στον θεσµό και στη διάκριση των
εξουσιών είναι απαράδεκτη και το ξέρετε, αλλά υποκύπτετε,
όπως φοβούµαι ότι πάντοτε κάνετε στα δύσκολα, δηλαδή οδη-
γείστε στον λαϊκισµό. Δεν θέλετε πραγµατικά η υπόθεση των πα-
ρακολουθήσεων να διερευνηθεί θεσµικά και σε βάθος. Δεν σας
ενδιαφέρει καν. Παριστάνετε τους θεµατοφύλακες των θεσµών
την ώρα που τροφοδοτείτε το ακριβώς αντίθετο, τη θολούρα που
θα σκεπάσει τα πάντα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχουν κόκκινες γραµµές
στις ώριµες και ισχυρές δηµοκρατίες. Η παραβίασή τους ή ακόµα
χειρότερα η, κατά τη γνώµη µου, µετατόπισή τους ανάλογα µε
το τι συµφέρει ή δεν συµφέρει πολιτικά δεν πρέπει να γίνεται και
δεν γίνεται ανεκτή. Η υπόθεση των παρακολουθήσεων είναι υπό-
θεση κόκκινων γραµµών και ως τέτοια αντιµετωπίζεται από την
Κυβέρνηση, τη Δικαιοσύνη και το Κοινοβούλιο. Προσωπικά αρ-
νούµαι να συµπράξω σε οποιοδήποτε πολιτικό τακτικισµό, που
αντί να φωτίσει, θα συσκοτίσει τα γεγονότα και δεν δέχοµαι,
όπως όλοι σε αυτή την Αίθουσα, ίχνος αµφισβήτησης της δηµο-
κρατικής µας ευαισθησίας και του σεβασµού µου στους θε-
σµούς.

Οι όποιες ευθύνες, λοιπόν, πρέπει να καταλογιστούν και θα κα-
ταλογιστούν βάσει των θεσµικών διαδικασιών, όχι βάσει προεκλο-
γικών επιδιώξεων οποιουδήποτε και πάντως όχι µε πρακτικές που
οδηγούν µε µαθηµατική ακρίβεια σε συσκότιση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως συνέπεια όλων των παρα-
πάνω είναι προφανές ότι η πρόταση δυσπιστίας κατά της Κυβέρ-
νησης θα καταψηφιστεί τις επόµενες µέρες, ότι η χώρα θα
οδηγηθεί θεσµικά σε λίγους µήνες σε εκλογές και τότε το διακύ-
βευµα θα είναι να πάµε µπροστά ή πίσω, η σύγκριση του χθες µε
το αύριο και τα όσα κατάφερε η Κυβέρνησή µας, το πώς στήριξε
τους πολίτες και την κοινωνία θα είναι τα βασικά κριτήρια, για τα
οποία θα µας δώσει ο ελληνικός λαός για µια ακόµη φορά εντολή
για την επόµενη τετραετία. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε Υπουργέ.

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Μπάρκας εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Το περιεχόµενο της πρότασης

δυσπιστίας, που κατέθεσε ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ και υπογρά-
φεται από σύσσωµη την Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ -
Προοδευτική Συµµαχία, αφορά την Κυβέρνηση και έχει να κάνει
µε τα νέα που προέκυψαν σε σχέση µε τις υποκλοπές. Πλέον
αποδεδειγµένα η συνταγµατικά αρµόδια επιτροπή, αυτή που
ελέγχει τις υποκλοπές στη χώρα µας, επιβεβαιώνει ότι ο Κυριά-
κος Μητσοτάκης παρακολουθούσε δέκα τουλάχιστον φίλους, πο-
λιτικούς τους συντρόφους, τον Αρχηγό ΓΕΕΘΑ και, δυστυχώς,
εδώ και µια µέρα –γιατί δυστυχώς δύο µέρες θα διαρκέσει η συ-
ζήτηση αυτή- η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας
ποιεί τη νήσσα, κάνει ότι δεν καταλαβαίνει και έρχεται εδώ και µι-
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λάει για πράγµατα του παρελθόντος και προσπαθεί να µας πείσει
για το φοβερό έργο το οποίο έχει παραγάγει στον τουρισµό, στην
παιδεία κ.λπ.. Δεν µιλάει, όµως, για το περιεχόµενο της πρότασης
δυσπιστίας.

Το χειρότερο σε όλη αυτή τη διαδικασία είναι, κυρία Πρόεδρε,
ότι έρχονται οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας εδώ και ακού-
γονται από τα χείλη τους αίσχη. Βουλευτής σας µίλησε για «πο-
λιτικούς πιθήκους» και ακόµα παραµένει στην Κοινοβουλευτική
σας Οµάδα. Αυτό σας χαρακτηρίζει. Αυτό το ήθος σάς χαρακτη-
ρίζει. Αυτή είναι η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρα-
τίας, όπως αυτή δηµιουργήθηκε από τον Κυριάκο Μητσοτάκη.
Και γελάτε.

Γελάς, συνάδελφε. Μπράβο που είσαι και δικηγόρος και αντί
να υπερασπίζεσαι το Σύνταγµα της χώρας, υπερασπίζεσαι τον
Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας που µίλησε για πολιτικούς πι-
θήκους. Ένα κόµµα το οποίο, κατά τα άλλα, βοήθησε την εγκα-
θίδρυση της τρίτης δηµοκρατίας, έχει καταστεί δέσµιο µιας
ακροδεξιάς οµάδας, η οποία ελέγχει το Κόµµα, την Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα, την Κυβέρνηση.

Εγώ λυπάµαι πολύ για την κατάντια της Νέας Δηµοκρατίας.
Νιώθω ντροπή, πραγµατικά ντροπή, για την ύπαρξη αυτής της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας και αυτού του κόµµατος. Λυπάµαι για
τους ανθρώπους, οι οποίοι έχουν σχέση µε την Κοινοβουλευτική
σας Οµάδα, µε το κόµµα σας. Καταλαβαίνω τον εγκλωβισµό που
νιώθετε εσείς οι παλαιότεροι της Νέας Δηµοκρατίας. Τον αντι-
λαµβάνοµαι αυτό τον εγκλωβισµό σας. Όµως, τι να κάνετε; Άν-
θρωποι είστε.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ (ΚΑΤΕΡΙΝΑ) ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΠΑΛΙΟΥΡΑ: Έλεος!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Και πραγµατικά λυπάµαι για τον

συναγωνιστή σας, τον κ. Χατζηδάκη, ο οποίος ήρθε εδώ από Βή-
µατος της Βουλής και αντί να υπερασπιστεί την πολιτική του ιστο-
ρία ως πρώην γραµµατέας της ΔΑΠ, ως κορυφαίο στέλεχος της
Νέας Δηµοκρατίας, αυτό που έκανε ήταν να έρθει στη Βουλή και
να µας πει ότι «είµαι τριάντα χρόνια φίλος µε τον Μητσοτάκη και
τι να κάνω; ας µε παρακολουθεί, δεν µπορώ να κάνω κάτι άλλο».

Καταντήσατε από ένα κόµµα αρχών µια ακροδεξιά φράξια.
Αυτά υπερασπίζεστε από Βήµατος Βουλής. Αυτό κάνετε για να
περισώσετε το σαρκίο σας, για να βγείτε ξανά Βουλευτές. Λυπά-
µαι πάρα πολύ για αυτό το πράγµα.

Τι ακούµε; Πού βρισκόµαστε; Βρισκόµαστε µπροστά σε µια
αποκάλυψη που λέει ότι ο Πρωθυπουργός της χώρας καταπατά
το Σύνταγµα, δηµιουργεί ρωγµές στη δηµοκρατία, δεν σέβεται
τους νόµους και παρακολουθεί τους δικούς του ανθρώπους,
τους Υπουργούς του, παρακολουθεί τον Αρχηγό ΓΕΕΘΑ, παρα-
κολουθεί µια σειρά στελεχών της Κυβέρνησης. Ο άνθρωπος
αυτός, ο Κυριάκος Μητσοτάκης, µε τον τρόπο του, δηλαδή, θέλει
να ελέγχει τους αρµούς της εξουσίας και να εκβιάζει απολύτως
την Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας, τους Υπουρ-
γούς και όλο το σύστηµα, το οποίο ελέγχεται από την παρέα Μα-
ξίµου. 

Αλήθεια, ντροπή δεν νιώθετε που εκβιάζεστε από τον ίδιο σας
τον Αρχηγό; Ντροπή δεν νιώθετε εσείς, οι οποίοι κατά τα άλλα
νοµοθετείτε; Λίγο τσίπα δεν έχετε; 

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ (ΚΑΤΕΡΙΝΑ) ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΠΑΛΙΟΥΡΑ: Αυτό
που λέτε είναι συκοφαντικό!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Είναι ένας πρωθυπουργός ο
οποίος σας εκβιάζει απόλυτα, σας ελέγχει απόλυτα…

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Μιλάς για Σύνταγµα; 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: …και εσείς το µόνο που κάνετε

είναι να τον χειροκροτείτε, να µη νιώθετε καµµία τσίπα και να υπε-
ρασπίζεστε µια κυβέρνηση η οποία παρακολουθεί εσάς, τους αρ-
χηγούς σας, τους Υπουργούς σας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΠΑΣ: Τι έλεγες πριν για ένα συνάδελφό σου;
Θυµήσου τις εκφράσεις!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Κρίµα για το γεγονός ότι ένα
κόµµα υπερασπίζεται έναν Πρωθυπουργό, ο οποίος δεν έχει καεί
ακόµα από τις δέκα παρακολουθήσεις, επιβεβαιωµένες παρακο-
λουθήσεις, τις οποίες έχει κάνει. Είναι να απορεί κανείς τι άλλο…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΠΑΣ: Από πού προκύπτει αυτό;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Προκύπτουν από την ΑΔΑΕ.
Είναι να απορεί κανείς. Τι άλλο πρέπει να γίνει σε αυτή τη

χώρα; Είναι προφανείς πλέον οι ενδείξεις ότι υπήρξε αγαστή η
συνεργασία κρατικών και παρακρατικών κέντρων στις υποκλο-
πές. Επικεφαλής όλου του συστήµατος αυτού είναι ο Κυριάκος
Μητσοτάκης και η παρέα του στο Μαξίµου.

Έχετε πληγώσει τη δηµοκρατία. Έχετε δυναµιτίσει τα θεµέλιά
της. Έχετε δηµιουργήσει έναν δηµόσιο βίο, που δεν θα ξέρουµε
εάν όσοι κινούνται, κινούνται από δικά τους ελατήρια ή είναι υπο-
κινούµενοι από εκβιασµούς. Έχετε δυστυχώς θανατώσει το πο-
λίτευµα εσείς, οι οποίοι είστε υπερασπιστές ενός συστήµατος το
οποίο εκβιάζει και απειλεί, όποιον δεν τον στηρίξει, να τον πετάξει
στον κάλαθο των αχρήστων.

Και να είστε βέβαιοι ότι για όλα αυτά κάποια στιγµή θα αναµε-
τρηθείτε και θα απολογηθείτε, όχι µόνο στην ιστορία, όχι µόνο
στον λαό, αλλά είµαι βέβαιος και στα ποινικά δικαστήρια. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ, κύριε συ-
νάδελφε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξενα-
γήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»,
τριάντα τέσσερις µαθήτριες και µαθητές και δύο συνοδοί εκπαι-
δευτικοί από το 4ο Γυµνάσιο Καρδίτσας. (δεύτερο τµήµα).

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο τώρα, εκ µέρους της Νέας Δηµοκρατίας, έχει ο κ.
Μπουτσικάκης. 

ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ - ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΟΥΤΣΙΚΑΚΗΣ: Σας ευχα-
ριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα τον προηγούµενο συ-
νάδελφο που µίλησε και µας έλεγε τα δικά του. Καταλαβαίνετε
ότι εχθές είδαµε έναν κρυπτόµενο Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης µετά από δέκα µέρες να εµφανίζεται στο Βήµα της
Βουλής, να µιλάει επί σαράντα πέντε λεπτά, να πετάει πυροτε-
χνήµατα, να µη λέει απολύτως τίποτα και να µην απαντάει και στις
κατηγορίες στις οποίες έχει δεχτεί κι αυτός και το κόµµα του και
οι συνεργάτες του και οι πρώην Υπουργοί του -κ.λπ. κ.λπ.- για βα-
λίτσες, για χρήµατα, για µοίρασµα των διαφόρων ποσοστών σε
µέσα µαζικής ενηµέρωσης και όλα αυτά τα οποία ακούµε καθη-
µερινά.

Επιδιώκετε λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε ζήλο να
δυναµιτίσετε το κλίµα και έχετε ποντάρει αποκλειστικά και µόνο
στον διχασµό, γιατί είστε κενοί περιεχοµένου αντιπολίτευσης. Ερ-
γαλειοποιείτε τις ανεξάρτητες αρχές, προκειµένου να βρείτε
λύση στα αδιέξοδά σας.

Και µιας και µιλάµε για τις ανεξάρτητες αρχές και την ανεξαρ-
τησία τους και τις ανεξαρτησίες που πρέπει να έχουν, ας µιλή-
σουµε λοιπόν για κάποια ρυπαρά δίκτυα, τα οποία ενδέχεται να
καλλιεργούνται µέσα σε αυτές από πρόσωπα που υπηρετούν και
που ίσως δεν είναι και τόσο ανεξάρτητα. Ας µιλήσουµε λοιπόν
για το βαθύ ΣΥΡΙΖΑ και τα πλοκάµια του σε αρχές και υπηρεσίες
που έπρεπε να διέπονται από την απόλυτη προσήλωση στην υπη-
ρέτηση της αλήθειας, αλλά και που δυστυχώς φαίνεται ότι µετα-
τράπηκαν σε κοµµατικά φερέφωνα, του ΣΥΡΙΖΑ φυσικά.

Ας µιλήσουµε, για παράδειγµα, για την κ. Παπανικολάου, η
οποία πρωτοστατεί τον τελευταίο καιρό ως µέλος της ΑΔΑΕ στα
τηλεοπτικά παράθυρα για την υπόθεση των υποκλοπών. Σύµ-
φωνα µε σηµερινό δηµοσίευµα της «ΑΠΟΓΕΥΜΑΤΙΝΗΣ», την
οποία έχω εδώ και θα την καταθέσω στα Πρακτικά αφού τελει-
ώσω την οµιλία µου, µε βάση κάποιες εµφανίσεις της στο «ΣΚΑΪ»
και στην «ΝΕΤ», τις οποίες η ίδια επιβεβαιώνει, η διαδροµή της
προκαλεί πραγµατικά µεγάλη απορία σε όλους µας.

Τη διετία 2002- 2004 διορίζεται ως νοµική σύµβουλος του τότε
διοικητή της ΕΥΠ, πρέσβη Παύλου Αποστολίδη. Το 2003 διορίζε-
ται ειδική συνεργάτης του Συνηγόρου του Πολίτη. Τον Νοέµβριο
2015, επί πρωθυπουργίας του κ. Τσίπρα, αποσπάται στο γραφείο
του τότε Υπουργού Πολιτισµού Αριστείδη Μπαλτά. Λίγους µήνες
αργότερα διορίζεται αντιπρόεδρος του Ελληνικού Φεστιβάλ, πάλι
µε απόφαση του κ. Μπαλτά και η ίδια δηλώνει υπερήφανη για τη
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συνεργασία της αυτή. Τον Οκτώβρη του 2016 διορίζεται τακτικό
µέλος της ΑΔΑΕ, µε θέση πλήρους και αποκλειστικής απασχόλη-
σης.

Την τριετία 2020 - 2022 η ίδια εµφανίζεται να διδάσκει στο Πα-
νεπιστήµιο Πειραιά, κάτι που σύµφωνα µε δηµοσιεύµατα είναι πα-
ράτυπο. Το συγκεκριµένο έργο της το είχε αναθέσει στο πανε-
πιστήµιο ο καθηγητής Στέφανος Γκρίτζαλης, που επίσης είναι τα-
κτικό µέλος στην ολοµέλεια της ΑΔΑΕ. Ο κ. Γκρίτζαλης είχε δια-
τελέσει Ειδικός Γραµµατέας στο Υπουργείο Διοικητικής Μεταρ-
ρύθµισης 2009- 2012, µε Υπουργό τότε ποιον; Τον σηµερινό Βου-
λευτή του ΣΥΡΙΖΑ κ. Γιάννη Ραγκούση. Στις 3 Αυγούστου 2022
Γκρίτζαλης και Παπανικολάου συµµετείχαν στην τετραµελή επι-
τροπή για την παρακολούθηση του κ. Ανδρουλάκη. 

Ο Χρήστος Ράµµος, λοιπόν, διορίστηκε Πρόεδρος στην ΑΔΑΕ
µε απόφαση του κ. Καλογήρου, ένα µήνα πριν τις εκλογές του
2019, δηλαδή του σηµερινού διευθυντή του Αρχηγού της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης κ. Αλέξη Τσίπρα και τέλος από τους πιο
έµπιστους συνεργάτες του του µέχρι σήµερα… 

ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Εσείς τι ψηφίσατε; 
ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ - ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΟΥΤΣΙΚΑΚΗΣ: Ακούστε,

ακούστε, µην αγχώνεστε. 
Όλα αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι δείχνουν; Δείχνουν

ότι τα εν λόγω µέλη που υπηρετούν στην ΑΔΑΕ φαίνεται ότι δια-
τηρούν ισχυρούς δεσµούς µε πρόσωπα που σήµερα κινούν νή-
µατα στην Αντιπολίτευση και στον ΣΥΡΙΖΑ. Μπορεί, λοιπόν,
κάποιος να αποκλείσει ότι δεν υπήρξε, λόγω αυτής της επαγγελ-
µατικής πορείας στα πολιτικά γραφεία και σε πολιτικές ιδιότητες,
σχέσεις µε συγκεκριµένους ανθρώπους του ΣΥΡΙΖΑ;

Και µια ερώτηση προς τον κ. Τσίπρα που ίσως αξίζει να απα-
ντηθεί. Όταν επισκέφτηκε την ΑΔΑΕ, είδε µόνο τον κ. Ράµµο; Είδε
την ολοµέλεια της αρχής; Μήπως είδε τον κ. Ράµµο και την κ. Πα-
πανικολάου, που απ’ ό,τι διαβάζουµε έχει την αρµοδιότητα να
τηρεί το µητρώο των εισαγγελικών διατάξεων στην ΑΔΑΕ;

Αλήθεια, η κ. Παπανικολάου εξακολουθεί να τηρεί αυτό το µη-
τρώο; Δεν υπάρχει σε ολόκληρη την ΑΔΑΕ κάποιος άλλος άνθρω-
πος που θα µπορούσε να το κάνει, γιατί έχει λήξει η θητεία της
εκεί;

Όµως, επειδή η υποκρισία σας για τις υποκλοπές περισσεύει,
ο κ. Τσίπρας ακόµα και σήµερα δεν έχει απαντήσει σε δηµοσιεύ-
µατα της εφηµερίδας «ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ» του 2020 για την έρευνα
των εβδοµήντα σελίδων της ΕΥΠ, µια έρευνα µε βαρύτατες κα-
τηγορίες εναντίον σας για ένα κύκλωµα που δρούσε σε σηµαντι-
κές υπηρεσίες της Ελληνικής Αστυνοµίας την περίοδο της
διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, µε κεντρικά πρόσωπα τον πρώην
Υπουργό Εθνικής Άµυνας κ. Πάνο Καµµένο.

Η έρευνα αυτή τι είχε δείξει; Η έρευνα αυτή είχε διεξαχθεί από
τον τότε διοικητή της ΕΥΠ, τον κ. Ρουµπάτη και βάσει των δηµο-
σιευµάτων είχε δείξει ότι κατ’ εντολή της συζύγου του κ. Καµµέ-
νου είχε δοθεί εντολή να συλληφθεί ο κ. Κουρτάκης, που είναι ο
εκδότης των «ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΩΝ» και ο αείµνηστος διευθυντής
των «ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΩΝ» ο κ. Τζένος.

Τι έκανε τότε ο κ. Τσίπρας, αφού είχε ενηµερωθεί από τον δι-
οικητή της ΕΥΠ για τη δράση του παρακράτους; Γιατί αδράνησε
µπροστά σε τέτοια φαινόµενα σε βάρος της δηµοκρατίας;

Ο κ. Ράµµος µέχρι το 2022 που προέκυψε η υπόθεση του Αν-
δρουλάκη ενηµέρωνε καθόλου τη Βουλή για το τι συµβαίνει και
για τις διάφορες υποκλοπές οι οποίες γίνονταν; Άραγε τότε δεν
ίσχυε ο νόµος και ισχύει σήµερα; Δεν είχε την υποχρέωση τότε
να το κάνει; 

Λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συζήτηση αν
είναι πράγµατι θέµα δηµοκρατίας και αν γίνεται στο όνοµα της
δηµοκρατίας δεν πρέπει να στοχεύει στα µικροκοµµατικά σας
οφέλη.

Δύο είναι οι βασικές, θεµελιώδεις αρχές της δηµοκρατίας: Η
αρχή της πλειοψηφίας, ο σεβασµός και η τήρηση των νόµων.
Όλοι ανεξαρτήτως του ποιοι είµαστε πρέπει να σεβόµαστε και να
τηρούµε τους νόµους. Η άρνηση στο δικαίωµα της κυβερνητικής
πλειοψηφίας που έχει εκλεγεί απευθείας από το δηµοκρατικό λαό
και η άρνηση στην τήρηση των νόµων αποτελεί νάρκη στα θεµέ-
λια της δηµοκρατίας, νάρκη την οποία βάζετε εσείς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Πρέπει να κλείσετε,

κύριε συνάδελφε.
ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ - ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΟΥΤΣΙΚΑΚΗΣ: Κλείνω

αµέσως.
Όσοι διαφωνούν µε τους νόµους, µε τον ίδιο τρόπο που ψηφί-

στηκαν µπορούν να τους καταργήσουν. Όχι µε το «δεν θέλω».
Εδώ, µε την αρχή της πλειοψηφίας. Μόνο όταν γίνεται µε την
πλειοψηφία, λοιπόν. Αν δεν τα καταφέρετε δεν έχετε κανένα δι-
καίωµα να τους αγνοείτε, αλλά να τους τηρείτε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ πολύ µη µε δυσκολεύετε.

ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ - ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΟΥΤΣΙΚΑΚΗΣ: Είναι τόσα
αυτά που θέλω να πω, κυρία Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Το ξέρω, αλλά δυστυ-
χώς ο χρόνος είναι περιορισµένος. 

ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ - ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΟΥΤΣΙΚΑΚΗΣ: Εν πάση
περιπτώσει, επικαλείστε ένα κράτος δικαίου, αλλά το µόνο που
καταφέρνετε είναι να οδηγείτε τον πολιτικό διάλογο σε σκοτεινά
µονοπάτια. Δεν θα αφήσουµε όµως, περιθώρια ανασφάλειας, το-
ξικότητας και µηδενισµού στο πολιτικό πεδίο της χώρας, κατη-
γορίες δήθεν αδιαφάνειας προς όφελος ενός πρόσκαιρου εκλο-
γικού σας κέρδους. Η ιστορική συγκυρία και η κρισιµότητα των
καιρών επιβάλλουν έναν κοινό παράγοντα: την αξιοπιστία της Κυ-
βέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας και του Πρωθυπουργού Κυριά-
κου Μητσοτάκη. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χριστόφορος - Εµµανουήλ

Μπουτσικάκης καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα
εφηµερίδα, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Δεν σας ακούω, κύριε
συνάδελφε.

Έχω δώσει και σε άλλους συναδέλφους και από το κόµµα σας,
κύριε συνάδελφε, και παραπάνω χρόνο και το ξέρετε. Σας παρα-
καλώ µη µου κάνετε τέτοιου είδους παρατηρήσεις. Σας παρα-
καλώ.

Υπάρχουν συνάδελφοι οι οποίοι κρατούν επακριβώς τον χρό-
νο, γιατί σέβονται τους συναδέλφους τους και υπάρχουν και κά-
ποιοι άλλοι οι οποίοι κάνουν παραπάνω χρόνο. Αυτό θα εφαρµο-
στεί για όλους. Νοµίζω ότι δεν αδικώ κανέναν. Και από το κόµµα
σας πάρα πολλοί έχουν ξεπεράσει τον χρόνο και κατά δύο λεπτά
και κατά τρία λεπτά.

Τον λόγο τώρα έχει η κ. Κοµνηνάκα εκ µέρους του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας. 

ΜΑΡΙΑ ΚΟΜΝΗΝΑΚΑ: Έφυγε η κ. Κεραµέως που µας είπε για
την πρόοδο που έχει κάνει η Κυβέρνηση στη δηµόσια εκπαί-
δευση. Ήθελα να της δείξω µια εικόνα την οποία θα καταθέσω
και στα Πρακτικά για να δει τη σηµερινή κατάσταση των πανεπι-
στηµίων. Ιδού, είναι οι φοιτητές στο Πολυτεχνείο που έδιναν σή-
µερα µάθηµα εξεταστικής µε τους φακούς των κινητών τους,
γιατί λόγω της διαρροής νερών µέσα στα αµφιθέατρα κόπηκε το
ρεύµα. Το κρυφό σχολειό, κυρία Κεραµέως είναι η σύγχρονη πο-
λιτική του Υπουργείου σας. Μπορείτε να βρείτε την είδηση και
στον 902.gr να ενηµερωθείτε. Εκεί βέβαια το αµφιθέατρο δεν είχε
παράθυρα, γιατί σε άλλες περιπτώσεις οι φοιτητές πέφτουν από
τα παράθυρα των αµφιθεάτρων. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, η δυσπιστία και η µοµφή του ΚΚΕ προς την
Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας είναι δεδοµένη, είναι διαρκής.
Δεν περιορίζεται στη δυσωδία των σκανδάλων, αλλά στο σύνολο
της πολιτικής της. Και κυρίως αποδεικνύεται έµπρακτα µε τη
στάση του ΚΚΕ εδώ και τέσσερα χρόνια όχι µόνο µέσα στη Βουλή
µε την καταψήφιση όλων των αντιλαϊκών νοµοσχεδίων της Νέας
Δηµοκρατίας, αλλά κυρίως µε τον καθηµερινό του αγώνα πρω-
τοστατώντας για την προστασία του λαού, εκεί όπου εκδηλώνο-
νται οι συνέπειες της αντιλαϊκής πολιτικής, σπάζοντας στην
πράξη όπου χρειάστηκε τις απαγορεύσεις, αχρηστεύοντας αντι-
λαϊκούς άδικους νόµους που η Κυβέρνηση ψήφισε είτε συνεχί-
ζοντας τον δρόµο που είχε ανοίξει η προηγούµενη είτε ακόµα τα
ψήφιζε και µαζί µε πρόθυµους συνεταίρους του ΣΥΡΙΖΑ και του
ΠΑΣΟΚ που έδωσαν τη θετική τους ψήφο σε πάνω από τα µισά
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νοµοσχέδια της πολιτικής της Νέας Δηµοκρατίας που σήµερα
την µέµφονται.

Το ΚΚΕ απέδωσε και αποδίδει µοµφή στην Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας για το δυσώδες σκάνδαλο των υποκλοπών,
για τις κραυγαλέες ευθύνες της και του ίδιου του Πρωθυπουρ-
γού, για όσα πολύ σοβαρά αποκαλύπτονται από την τελευταία
επιστολή του προέδρου της ΑΔΑΕ που επιβάλλουν την περαι-
τέρω διερεύνησή τους µε την άµεση σύγκληση της Επιτροπής
Θεσµών. Μια µοµφή που δεν είναι όµως, ούτε προσχηµατική ούτε
πολύ περισσότερο κουτσουρεµένη, αφού αποδίδει ευθύνες στην
Κυβέρνηση όχι για µια δήθεν παρεκτροπή από τη νοµιµότητα και
τους θεσµούς του αστικού κράτους, αλλά ακριβώς για τη δια-
µόρφωση αυτής της δυσώδους νοµιµότητας. Αυτού του δυσώ-
δους θεσµικού πλαισίου που αναγάγει σε κρατικό δόγµα το
«ουδείς εξαιρείται των παρακολουθήσεων», που επιτρέπει να γί-
νεται πράξη όχι κατά παρέκκλιση, αλλά κατά απαρέγκλιτη εφαρ-
µογή του κοινού σας Ευρωενωσιακού Δικαίου που στο όνοµα
µιας εθνικής ασφάλειας βάζει στο στόχαστρο πρώτα και κύρια
τον λαό και επιτρέπει τις µαζικές προληπτικές παρακολουθήσεις,
µετατρέπει τον καθένα και την καθεµία σε πολύτιµη πτυχή πλη-
ροφοριών για κάθε λογής πρακτορείο, κάνοντας φύλλο και
φτερό τα κατά τ’ άλλα προστατευόµενα προσωπικά δεδοµένα.
Σε αυτό µάλιστα, θα βρείτε και την υπογραφή όλων σας. 

Γι’ αυτό η ευθύνη αυτή αποδίδεται όχι µόνο στη Νέα Δηµοκρα-
τία, αλλά και στον ΣΥΡΙΖΑ και στο ΠΑΣΟΚ που συνδιαµόρφωσαν
όλα αυτά τα χρόνια αυτό το θεσµικό πλαίσιο για να θωρακίσουν
το αστικό κράτος της καταστολής, του αυταρχισµού, της σαπίλας
και των παρακολουθήσεων που όλοι σας υπηρετείτε.

Να, γιατί οι ευαισθησίες σας είναι αντιστρόφως ανάλογες της
έντασης της αντιπαράθεσής σας. Εξαντλούνται στο βολικό παι-
χνίδι των εντυπώσεων που συσκοτίζει αυτό το κοινό σας δηµι-
ούργηµα, αλλά αποδεικνύονται και πολύ επιλεκτικές, όπως έδειξε
και η στάση σας η σύµπραξη σας, η συνειδητή συγκάλυψη της
υπόθεσης των παρακολουθήσεων του τηλεφωνικού κέντρου του
ΚΚΕ µε µοιρασµένους ρόλους µεταξύ Νέας Δηµοκρατίας, ΣΥ-
ΡΙΖΑ αλλά και της ΑΔΑΕ που σφυρίζει αδιάφορα µπροστά στις
σοβαρές και επιβεβαιωµένες καταγγελίες, που δεν εξαντλήθηκαν
βέβαια το 2016, αλλά εκτείνονται ως και το 2022. Μην κρύβεστε
βολικά, κύριοι της Κυβέρνησης, πίσω από τις ευθύνες του ΣΥΡΙΖΑ
και την ποινική παραγραφή µόνο των πρώτων περιπτώσεων.

Αντιστρόφως ανάλογη µε την ένταση της αντιπαράθεσής σας
είναι όµως και η απόσταση που σας χωρίζει στην εφαρµογή της
αντιλαϊκής πολιτικής, αφού η όποια απόσταση εξανεµίζεται από
τη σύµπλευσή σας στις βασικές στρατηγικές επιλογές και δε-
σµεύσεις που από κοινού έχετε αναλάβει. Μερικές από αυτές τις
δεσµεύσεις υπενθύµισε προς πάσα κατεύθυνση η πρόσφατη έκ-
θεση του ΟΟΣΑ, θέτοντας τους όρους που θα συνοδεύουν τον
στόχο της όποιας επόµενης κυβέρνησης µε κυριότερο αυτών των
µατωµένων πρωτογενών πλεονασµάτων, αυτών που βγαίνουν
από την τσέπη ή καλύτερα από τις πλάτες του λαού στους οποί-
ους όλες οι κυβερνήσεις φορτώσατε τα βάρη και τα σπασµένα
τόσο της ανάπτυξης όσο και της κρίσης. Ψηφοθηρείτε τώρα µε
τα ψίχουλα στα αποκαΐδια της αντιλαϊκής σας πολιτικής, όταν
από κοινού τσακίσατε µισθούς και συντάξεις, ρηµάξατε το λαϊκό
εισόδηµα φορτώνοντας τα ασήκωτα φορολογικά βάρη. 

Και εδώ υπάρχει άλλη µια εικόνα και αρκεί κανείς για να κατα-
λάβει από αυτήν την εικόνα τις κοινές και οµολογηµένες εξάλλου
προτεραιότητές σας. Με κοµπασµό µιλούσε ο ΣΥΡΙΖΑ για την επι-
τυχία και τη µάχη που έδωσε απέναντι στην επιµονή του σκληρού
Σόιµπλε για να διαφυλάξει το αφορολόγητο των εφοπλιστών.
Αυτό που και πρόσφατα επικυρώσατε από κοινού µε νόµο, ενώ
αντίθετα προσφέρατε στο πιάτο την κατάργηση των µειωµένων
συντελεστών ΦΠΑ για τα νησιά, κόβοντας και την ελάχιστη αυτή
ανακούφιση του λαού από το πανάκριβο κόστος ζωής που σε
καµµία βέβαια περίπτωση δεν αντισταθµίζει τις διαχρονικά ανύ-
παρκτες παροχές στην κάλυψη ακόµη και των βασικών αναγκών
του, αυτές που µε τον πιο εγκληµατικό τρόπο εκφράζονται ακόµη
και στην προστασία της δηµόσιας υγείας. 

Από κοινού απορρίψατε τις τρεις φορές κατατεθείσες τροπο-
λογίες του ΚΚΕ για την κατάργηση του ΦΠΑ στα είδη λαϊκής κα-
τανάλωσης, την ενέργεια και τα καύσιµα, την επαναφορά της

δέκατης τρίτης και δέκατης τέταρτης σύνταξης και µισθού, την
προστασία της λαϊκής στέγης από τους πλειστηριασµούς, αυτή
που παραδώσατε µαζί βορά στα funds και τους διάφορους κ. Πά-
τσηδες.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ)

Την ίδια ώρα, µε µια φωνή ψηφίζατε Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ
και ΠΑΣΟΚ, τη µονιµοποίηση των ειδικών φόρων κατανάλωσης
στα προϊόντα ενέργειας κατ’ εφαρµογή του ευρωενωσιακού δι-
καίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Μιλάµε γι’ αυτό το δίκαιο που στον πυρήνα της δηµοκρατίας

του έχει τα λόµπι για τη διασφάλιση των επιχειρηµατικών κερδών,
στα οποία δώσατε όρκους πίστης Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ,
ΠΑΣΟΚ και Ελληνική Λύση, αλλά µετά βδελυγµίας και περίσσειας
υποκρισίας αποκηρύσσετε τώρα τα φυσικά επακόλουθά τους. 

Την ίδια σύµπλευση και όρκους πίστης δίνετε και στις νατοϊκές
σας δεσµεύσεις που εµπλέκουν τη χώρα στους επικίνδυνους
ιµπεριαλιστικούς σχεδιασµούς, την ώρα που σύνορα και κυριαρ-
χικά δικαιώµατα παίζονται στο παζάρι της νατοϊκής συνοχής, βα-
φτίζοντας νατοϊκά τα ελληνικά νησιά ως προάγγελο ευρύτερων
επικίνδυνων διευθετήσεων και συµβιβασµών. 

Από τη µοµφή, λοιπόν, του ΚΚΕ προς την Κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας δεν εξαιρείται καµµία πτυχή της αντιλαϊκής της πο-
λιτικής. Γι’ αυτό και δεν µπορεί να εξαιρείται και κανένα από τα
υπόλοιπα κόµµατα που κινείται στις ίδιες ράγες που την καθορί-
ζουν, που υπηρετεί το ίδιο το αντιδραστικό αστικό κράτος, αυτό
που τρέφεται από την καταστολή, τον αυταρχισµό, τη σαπίλα και
τις παρακολουθήσεις. 

Απέναντι, λοιπόν, σε όλα αυτά, την κρίσιµη µοµφή µπορεί και
πρέπει να τη δώσει ο λαός µε τους αγώνες, αλλά και µε την ψήφο
του, γιατί το πραγµατικό διακύβευµα και µόνο δίληµµα των εκλο-
γών αν θα βγει απ’ αυτές δυνατός ο λαός και το κίνηµά του ή αν
θα βγει δυνατή η όποια κυβέρνηση να συνεχίσει την ίδια αντι-
λαϊκή πολιτική, µε έναν µόνο τρόπο µπορεί αυτό να απαντηθεί
θετικά για τον λαό: µε όσο γίνεται πιο ισχυρό το ΚΚΕ, γιατί µόνο
αυτό αποτελεί εγγύηση για να µπορέσει ο ίδιος ο λαός να γίνει
το αντίπαλο δέος στη σήψη και την αντιλαϊκή πολιτική, για να
µπορέσει να δώσει την οριστική µορφή στο αντιδραστικό σύ-
στηµα που τη γεννά. 

Καταθέτω για τα Πρακτικά το έγγραφο που σας ανέφερα.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Μαρία Κοµνηνάκα καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Ευχαριστούµε, κυρία Κο-

µνηνάκα.
Τον λόγο έχει ο κ. Θεοχάρης από τη Νέα Δηµοκρατία και ακο-

λουθεί ο κ. Πολάκης από τον ΣΥΡΙΖΑ. 
ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ,

κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση µοµφής, η πρόταση

δυσπιστίας που συζητάµε σήµερα, δεν έχει κανένα ουσιαστικό ή
πολιτικό νόηµα. Ουσιαστικό νόηµα δεν υπάρχει γιατί δεν έχουµε
µάθει τίποτε νεότερο από όσα έχουµε µάθει ως τώρα. Θα µπο-
ρούσε να είχε γίνει και νωρίτερα. 

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ) 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Τι άλλο πρέπει…
ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Ξέραµε πως έγιναν επισυν-

δέσεις. Ξέραµε πως υπάρχουν αδυναµίες στην ΕΥΠ. Δεν µάθαµε
κάτι χθες. Ξέρουµε, επίσης, πως καµµία παρέµβαση εξορθολο-
γισµού δεν στηρίξατε. Το αντίθετο. Θέλετε οι πολιτικοί να είναι
ανεξέλεγκτοι, ώστε αν γυρίσετε στην εξουσία να συνεχίσετε ανε-
νόχλητοι όσα κάνατε το 2015 έως 2019 και που τώρα µόλις απο-
καλύπτονται. Ένα το κρατούµενο. 

Πολιτικό νόηµα δεν υπάρχει, γιατί εκλογές έχουµε άµεσα και
συνεπώς δεν επέρχεται καµµία ουσιαστική πολιτική αλλαγή από
την επίσπευση λίγων εβδοµάδων. Δύο τα κρατούµενα. 
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Γιατί, λοιπόν, σήµερα συζητάµε σε αυτήν την αλυσιτελή διαδι-
κασία; Υπάρχουν δύο λόγοι, εκ των οποίων ο ένας είναι ουσια-
στικός και ο άλλος πολιτικός. Ο ουσιαστικός είναι ότι στερέψατε
από αποκαλύψεις. Δεν έχετε άλλο επεισόδιο στο σήριαλ του εθνι-
κού συκοφάντη, οπότε κλείνετε µε το σηµερινό κρεσέντο. Θετικό.
Σε αυτό το συγκεκριµένο πεδίο τουλάχιστον θα ολοκληρώσουµε
την προεκλογική εκστρατεία χωρίς άλλη χυδαιότητα. Είµαι,
όµως, σίγουρος ότι έχετε απόθεµα χυδαιότητας και θα το παρα-
κολουθήσουµε σε άλλα πεδία το επόµενο διάστηµα. Τρία τα κρα-
τούµενα.

Αναφορικά µε τον πολιτικό λόγο που γίνεται, βλέπετε τις δη-
µοσκοπήσεις και τροµάζετε. Σας έπιασε πανικός. Συνεπώς κάνετε
δύο πράγµατα. Στρέφεστε στην πόλωση µε δύο στόχους, πρώτον
την αύξηση της συσπείρωσής σας και, δεύτερον, τον κανιβαλι-
σµό του ΠΑΣΟΚ που το θεωρείτε λεηλατήσιµο. Είναι λογικό. Είναι
εύλογο. Είναι µια πολιτική στρατηγική εν πάση περιπτώσει. Καλή
τύχη και στα δύο. Τέσσερα, λοιπόν, τα κρατούµενα, για να βά-
λουµε τη συζήτηση στην πραγµατική της διάσταση και ο κόσµος
που µας παρακολουθεί να έχει τη σωστή εικόνα. 

Πάµε τώρα όµως και στην ουσία της πρότασης δυσπιστίας. Θα
µιλήσω συνολικά, απευθυνόµενος και στον δεξιό και στον κε-
ντρώο κόσµο της µεγάλης κεντροδεξιάς παράταξης που είναι η
Νέα Δηµοκρατία. Δύο είναι τα κριτήρια για να κρίνει τη στάση κά-
ποιος απέναντι στην πρόταση δυσπιστίας κατά της Κυβέρνησης.
Πρώτον, είναι αυτή η Κυβέρνηση επιτυχηµένη στο έργο της; Αυτό
είναι το πιο ουσιαστικό κριτήριο. Δεύτερον, είναι η καταψήφιση
της Κυβέρνησης η ενδεδειγµένη απάντηση στο ζήτηµα των υπο-
κλοπών; Θεσµικά αυτή είναι η απάντηση και ο δρόµος που
έχουµε µπροστά µας;

Θα κλείσω, λοιπόν, απαντώντας στα δύο αυτά ερωτήµατα.
Πρώτον, σε θέµατα που ενδιαφέρουν την κοινωνική λαϊκή δεξιά,
τον κόσµο που εκφράζουµε και µας στηρίζει, η χώρα είναι ισχυ-
ρότερη από ποτέ. Η άµυνα την οποία ποτέ δεν στηρίζετε, είναι
ισχυρότερη από ποτέ. Οι συµφωνίες στρατηγικής και αµυντικής
συνεργασίας, τις οποίες και αυτές δεν στηρίζετε, έχουν αυξήσει
την ισχύ µας. Το κύρος της χώρας αυξήθηκε, πράγµα που εσείς
δεν αναγνωρίζετε. Όµως και οι εργαζόµενοι, οι µικροµεσαίοι,
µέσα από πολλαπλές κρίσεις όλα αυτά τα χρόνια στηρίχθηκαν µε
φροντίδα και εξαντλώντας κάθε δηµοσιονοµικό περιθώριο. 

Ακόµη, στο κοινωνικό πεδίο, σε θέµατα που ενδιαφέρουν τους
πιο νέους και πιο κεντρώους ψηφοφόρους µας στηρίξαµε τα δι-
καιώµατα όλων ανεξαιρέτως των αδύναµων οµάδων, από τους
ΑΜΕΑ µέχρι τη ΛΟΑΤΚΙ κοινότητα, από τις γυναίκες µέχρι τα ανή-
λικα.

Στην οικονοµία η φιλελεύθερη στροφή ήταν φανερή: λιγότεροι
φόροι, απλοποίηση αδειοδοτική ώστε να έχουµε ένα φιλοεπεν-
δυτικό κλίµα και συγχρόνως προστασία του περιβάλλοντος µε
πρωτοβουλίες για την αναδάσωση, για τα απάτητα βουνά, την
επιτάχυνση της ενεργειακής µετάβασης. Και καταλήξαµε να είστε
εσείς το κόµµα του λιγνίτη, να µας κατηγορείτε για τη µη χρησι-
µοποίηση λιγνίτη. 

Ναι, λοιπόν, αυτή η Κυβέρνηση δεν είναι απλώς επιτυχηµένη.
Είναι η πιο επιτυχηµένη κυβέρνηση της Μεταπολίτευσης. Αυτό,
λοιπόν, το ερώτηµα απαντάται πολύ εύκολα.

Πάµε τώρα και στις υποκλοπές. Η Κυβέρνηση σε αυτό το πεδίο
κάνει ό,τι κάνει πάντα όταν υπάρχει ένα πρόβληµα και βρίσκεται
ενώπιον κάποιου λάθους. Το ανέφερε και ο Υπουργός Ψηφιακής
Διακυβέρνησης κ. Πιερρακάκης. Ανέλαβε γενναία την πολιτική
ευθύνη. Γενναία! Και δεν το αναγνωρίζετε. Πάει πολύ ο άνθρω-
πος που δεν ζήτησε µία συγγνώµη ούτε καν για το Μάτι ούτε καν
για τη Μαρία τη νεκρή, τα fake news, να εγκαλεί τον Πρωθυ-
πουργό ο οποίος γενναία ζήτησε συγγνώµη από τον ελληνικό
λαό. 

Κάναµε θεσµικές παρεµβάσεις για να θωρακίσουµε την ΕΥΠ.
Δεν τη στηρίζετε.

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ: Πότε ζήτησε συγγνώµη ο Μητσο-

τάκης;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Παρακαλώ, παρακαλώ!
ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Ποτέ δεν έχετε πει εσείς

συγγνώµη. Τη λέξη δεν την ξέρετε. Δεν ξέρετε τη λέξη και τολ-

µάτε να µιλάτε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Σας παρακαλώ, κύριε

Θεοχάρη, συνεχίστε. Μην ακούτε.
ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Δεν τη στηρίζετε γιατί τη

θέλετε την ΕΥΠ ευνουχισµένη και ανίκανη να επιτελέσει το έργο
της. Δεν τη θέλετε την ΕΥΠ και σας ενοχλεί. Όµως η ΕΥΠ και πρέ-
πει να υπάρχει και πρέπει να µπορεί να παρακολουθεί εν δυνάµει
όλους, γιατί όπως µάθαµε από τη Γερµανία ούτε οι πρίγκιπες δεν
πρέπει να εξαιρούνται. Όπως µάθαµε από το Βέλγιο, ούτε οι Ευ-
ρωβουλευτές ούτε οι Βουλευτές δεν πρέπει να εξαιρούνται.
Όπως µάθαµε από την Ουκρανία, ούτε οι Υπουργοί ούτε οι αξιω-
µατούχοι δεν πρέπει να εξαιρούνται. Εν µέσω πολέµου έφυγαν
για λόγους διαφθοράς.

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και επιτέλους, ποιο είναι το επιχείρηµά σας; Είναι ότι ο µόνος

που µπορεί να βλάψει τη χώρα είναι ο υδραυλικός και ο ηλεκτρο-
λόγος και αυτοί πρέπει να παρακολουθούνται; 

Λοιπόν, είτε το θέλετε είτε όχι η χώρα έχει ΕΥΠ και η ΕΥΠ θα
πρέπει να κάνει τη δουλειά της. Εάν, λοιπόν, δεν είναι αυτή η λο-
γική, ποια είναι η ενδεδειγµένη οδός; Τι θα έπρεπε για παράδει-
γµα να κάνει η ΑΔΑΕ; Κάνω µια παρένθεση. Η ΑΔΑΕ έχει γίνει
υποχείριό σας. Παρουσίασε τα στοιχεία, προηγουµένως, ο κ.
Μπουτσικάκης και κατέθεσε και τα ρεπορτάζ… 

ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Κακώς, να την καταργήσουµε.
ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Όχι, να µην την καταργή-

σουµε, να µην την αλώσουµε, να την προστατεύσουµε και να
προστατευτεί και η ίδια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Να ηρεµήσουµε, λέω
εγώ. Ελάτε κ. Θεοχάρη, περιµένει και ο κ. Πολάκης υποµονετικά.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Όχι να βάζουµε τους µε-
τακλητούς υπαλλήλους της και µετά να διαλύουν τον ρόλο της
και να υποσκάπτουν τον ρόλο της. Με αυτά απαξιώνετε τις ανε-
ξάρτητες αρχές.

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Μόνο µία οδός υπάρχει. Αφήστε τη δικαιοσύνη να δράσει.

Δώστε όσα στοιχεία έχετε εσείς, οι δηµοσιογράφοι, η ΑΔΑΕ, εκεί.
Αυτό πρέπει να κάνει ο κ. Ράµµος, αν θέλει να υπηρετήσει τον
θεσµικό του ρόλο, εκτός από πολιτικές αντιπαραθέσεις. Οι απα-
ντήσεις χρειάζονται και στους κεντρώους πολίτες, αλλά η δικαιο-
σύνη είναι η µόνη που πρέπει να τις δώσει, ανεπηρέαστη. Αλλιώς,
θα έχουµε το γνωστό γαϊτανάκι κατηγοριών ότι εσύ είσαι ΣΥΡΙΖΑ,
εγώ είµαι Νέα Δηµοκρατία.

Αυτό και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, γεννά µόνο τη σύγχυση και
τη θολούρα. Κατά, λοιπόν, της πρότασης, υπέρ της Κυβέρνησης,
είναι η µόνη συνετή οδός και για τη Βουλή, αλλά και για τις επό-
µενες εκλογές που έρχονται.

Και κλείνω µε µια συµβουλή…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Όχι, όχι, κλείνετε τώρα,

εννιά λεπτά µιλάτε.
ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Κοιτάξτε, κύριοι της Αντι-

πολίτευσης. Σε αυτές τις εκλογές δεν είναι το διακύβευµα αν θα
βγει η Νέα Δηµοκρατία και αν θα κάνει Κυβέρνηση. Αυτό είναι δε-
δοµένο. Αυτό που ζητάει ο ελληνικός λαός, το ζητούµενο, είναι
να αλλάξει η Αντιπολίτευση. Καταφέρατε να είστε χειρότερη Αντι-
πολίτευση απ’ ότι ήσασταν κυβέρνηση. Και µόνο µε µια ήττα, που
θα σας τη δώσει ο ελληνικός λαός, επιτέλους θα αλλάξετε ρότα.
Γιατί; Γιατί, αυτό χρειάζεται η χώρα. Σας χρειαζόµαστε πολύ πιο
σοβαρούς  απ’ ό,τι είστε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Αυτό που ζητάω εγώ

είναι να κρατάµε τον χρόνο µας. Δεν µπορεί να µιλάει ο καθένας
δέκα λεπτά.

Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Πολάκης και µετά ο κ. Μπούµπας. 
Ορίστε, κύριε Πολάκη.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Θεοχάρη, σας άκουσα πολύ προσεκτικά και µε βάση την

οµιλία που κάνατε κατάλαβα γιατί στις 19 Οκτωβρίου 2016 σας
διέγραψε το κόµµα που ο ίδιος ιδρύσατε, η ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΚΗ ΕΥ-
ΘΥΝΗ. Το θυµάστε; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Με τέτοιες διπλές πιρουέτες και τούµπες, τις οποίες κάνατε
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εδώ απάνω, µετά από το ΠΟΤΑΜΙ και τη ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΚΗ ΕΥ-
ΘΥΝΗ, για να δηλώσετε υποταγή και εσείς στον µέγα αρχικοριό,
Κυριάκο Μητσοτάκη, συγχαρητήρια, νοµίζω ότι τα καταφέρατε,
θα είστε υποψήφιος στις επόµενες εκλογές. 

Λοιπόν, έχω βαρεθεί να ακούω το ίδιο non paper, κύριε συνά-
δελφε της Νέας Δηµοκρατίας. Έχω βαρεθεί να τ’ ακούω. Λέτε
και ξαναλέτε το ίδιο πράγµα. Για το µόνο που δεν µιλάτε, είναι
για τι σας κάναµε πρόταση µοµφής. Λέτε βαλίτσες Καλογρίτσα,
µικρή Μαρία, κουκουλοφόρος µάρτυρας που συνελήφθη, Πι-
τσιόρλας, ειδικό δικαστήριο δύο Υπουργών. 

Μερικές πολύ σύντοµες απαντήσεις για να κλείσει το θέµα,
διότι µας έχετε ζαλίσει µε αυτό το non paper. Αποφασίστε. Ο Κα-
λογρίτσας είχε βοσκοτόπια που δεν είχαν καµµία αξία ή πλήρωνε
τον ΣΥΡΙΖΑ; Τι από τα δύο συνέβαινε; 

Η µικρή Μαρία ο Μηταράκης δεν βγήκε και είπε ότι έχουµε
πληροφορίες ότι πέθανε σε ένα νησί, µια νησίδα που ήταν και ελ-
ληνική, τελικά και εσείς τους λέγατε ότι είναι µόνο τουρκική; 

Ή ο κουκουλοφόρος µάρτυς. Αλήθεια πού είναι ο Ντογιάκος;
Πού είναι ο Ντογιάκος να ψέξει τον αδιευκρίνιστο λαδέµπορα κ.
Γεωργιάδη, ο οποίος λέει το όνοµα ενός προστατευόµενου µάρ-
τυρα. Προστατευόµενος δεν είναι;  Πού το ξέρει ότι είναι αυτός;
Αυτός που συνελήφθη είναι αυτός που είναι προστατευόµενος;
Και αυτοί οι προστατευόµενοι µάρτυρες, γιατί ήταν αξιόπιστοι
στην Αµερική; Αυτές οι καταθέσεις ήταν που λέγανε ότι ο Γεωρ-
γιάδης πήρε 2.200.000 εκατοµµύρια ευρώ, ο Σαµαράς τόσα, οι
άλλοι τόσα, από τον Φρουζή και για αυτό πλήρωσε η «NOVAR-
TIS» στην Αµερική τα 350 εκατοµµύρια δολάρια, είναι σε συµβι-
βασµό, από τις καταθέσεις αυτών των µαρτύρων. Ο Ντογιάκος
πού είναι να κινήσει διαδικασία για την αποκάλυψη, την πιθανή
αποκάλυψη, προστατευόµενου µάρτυρα; Εδώ δεν έχει ευαισθη-
σία; Μόνο να κυνηγήσει αυτούς για το πώς έγιναν οι διαρροές
για τις παρακολουθήσεις που έκανε ο αρχικοριός κ. Μητσοτάκης
µε τον ξάδερφό του και τον Κοντολέοντα; 

Ο Πιτσιόρλας παρακολουθείται για το θέµα που είναι και ο
Ακτύπης, παρακολουθήθηκε στη φάση της ιστορίας που έγινε
του µεγάλου σκανδάλου του ελληνικού Qatar Gate µε την πε-
ριοχή Ναυάγιο της Ζακύνθου που πουλήθηκαν από έναν τύπο µε
κάποια µεσαιωνικά χρυσόβουλα δεκαέξι χιλιάδες στρέµµατα δια-
κοσίων οικογενειών που τα έχουν εδώ και τριακόσια χρόνια στη
Ζάκυνθο για να κτίσουν και καλά, ξενοδοχεία οι Καταριανοί και
δεν ξέρω και εγώ τι και µέσα εκεί παρακολουθήθηκε από την
ΕΥΠ. Και όλη αυτή η ιστορία αποδείχτηκε, γιατί τώρα  θα δικαιω-
θούν οι άνθρωποι µε αυτή την παρακολούθηση που έγινε τότε.

Το ειδικό δικαστήριο. Ποιο ειδικό δικαστήριο; Για τον Παππά
µιλάτε; Για τον άνθρωπο που έβαλε για πρώτη φορά τους κανα-
λάρχες να πληρώσουν, εκεί που κέρδισε το ελληνικό δηµόσιο; Ή
για τον Παπαγγελόπουλο που κυνήγησε µαζί µε την Τουλουπάκη
αυτούς που τα πιάσαν στην Ελλάδα για το διεθνές σκάνδαλο
«NOVARTIS»;

Λοιπόν, για να τελειώνει αυτό το παραµύθι του non paper.Είναι
πολύ φτηνό, πολλή κακοµοιριά, δεν έχετε τι να πείτε.

Έχετε καταλάβει τι κουβεντιάζουµε; Κουβεντιάζουµε το εξής
πράγµα, ότι ήρθε άλλος ένας εκπρόσωπος της οικογένειας Μη-
τσοτάκη, αυτής της ακρίδας που ανά είκοσι πέντε έτη ενσκήπτει
σε αυτόν τον τόπο. Δηλαδή το 1965, την πρώτη φορά είχαµε πάλι
παλάτι, ανωµαλία, ακροδεξιά, αποστασία. Ήταν το 1990-1993
που είχαµε πάλι παλάτι, τότε ξεφορτώσαµε το Τατόι. Είχαµε πάλι
παρακολουθήσεις Μαυρίκη, είχαµε πάλι ξεπουλήµατα, ΑΓΕΤ
ΗΡΑΚΛΗΣ, για να τα θυµηθούµε. Είχαµε την ΕΑΣ. Το θυµάστε το
σύνθηµα ΕΑΣ, ΕΑΣ, να φύγει ο κερατάς; Όλη αυτή η κακοµοιριά
που υπήρχε τότε ξαναήρθε και τώρα, ο νεότερος εκπρόσωπος
της οικογένειας, και τι έχουµε πάλι; Έχουµε την ακροδεξιά να δι-
οικεί µε τα πουλιά και τα στερνοπούλια του Καρατζαφέρη. Έτσι;
Βορίδης, Γεωργιάδης, Πλεύρης σε κρίσιµα Υπουργεία να διοι-
κούν τη χώρα. Έχουµε πάλι επαναφορά διά της πλαγίας του θέ-
µατος της βασιλείας και έχουµε πάλι υποκλοπές. Έχουµε
απόδειξη ότι δέκα άνθρωποι πολιτικοί, δηµοσιογράφοι, στρατιω-
τικοί, επιχειρηµατίες, παρακολουθούνταν από τη ΕΥΠ, που η
πρώτη πράξη που υπέγραψε ήταν να την πάρει στα χέρια του ο
Κυριάκος Μητσοτάκης και ότι αυτοί πλέον, επίσηµα και µε τη
βούλα, παρακολουθούνται µε βάση τον έλεγχο, τον οποίο έκανε

η ΑΔΑΕ και τον οποίο προσπάθησε να τον φέρει στην Επιτροπή
Θεσµών και Διαφάνειας. Κλείσατε την πόρτα, βάλατε τον Ντο-
γιάκο να βγάζει γνωµατεύσεις για δέκα χρόνια φυλακή και ευτυ-
χώς υπήρχε η συνταγµατική πρόβλεψη ότι µπορούν να ενη-
µερωθούν οι Αρχηγοί των κοµµάτων της Βουλής και  βέβαια απο-
δείχτηκε το προφανές. 

Και αν είχατε στοιχειώδη τσίπα πάνω σας, να τοποθετηθείτε
εναντίον αυτής της τακτικής η οποία υπονοµεύει το δηµοκρατικό
πολίτευµα στη χώρα, δεν απαντάτε σε αυτό. Έχετε χώσει τα κε-
φάλια σαν τη στρουθοκάµηλο στην άµµο και µιλάτε επί όλων των
άλλων επιστητών. 

Προσέξτε τώρα, τι αποδεικνύεται από όλο αυτό το πράγµα που
έχει γίνει µέχρι τώρα. Πρώτον, η εκτίµηση η οποία κάναµε την
πρώτη βδοµάδα µετά τις εκλογές του Ιούλη του 2019, ότι ο Μη-
τσοτάκης σε συνεργασία µε επιχειρηµατίες ήρθε στην εξουσία
για να υλοποιήσει µια βίαιη αναδιανοµή του πλούτου και συγκε-
κριµένα, να ιδιωτικοποιήσει την επικουρική ασφάλιση, να υπερτι-
µολογήσει ως εκεί που δεν πάει τις εξοπλιστικές δαπάνες, να
ξεπουλήσει τα χρυσαφικά του δηµοσίου, να φάει τα 37 δισεκα-
τοµµύρια, που δυστυχώς αφήσαµε τόσα πολλά και προστέθηκαν
και τα 31 δισεκατοµµύρια στο Ταµείο Ανάκαµψης. Αποδείχτηκαν
πλήρως τα πάντα, ότι αυτό υλοποιείται. 

Το θέµα είναι ότι αποδεικνύεται και ο µηχανισµός που έστησε
για να το κάνει αυτό το πράγµα: το επιτελικό κράτος. Αυτός ήταν
ο µηχανισµός µέσω του οποίου έγινε αυτή η αναδιανοµή και ελεγ-
χόταν η ροή του χρήµατος. Διότι, προσέξτε, ο Κυριάκος Μητσο-
τάκης δεν παρακολουθούσε µόνο πολιτικούς αντιπάλους ή
επιχειρηµατίες ή στρατιωτικούς. Παρακολουθούσε, όπως φαίνε-
ται, και τους CEO, τους managers, τους διευθυντές της «Μητσο-
τάκης ΑΕ», να δει αν του κουβαλάνε τα λεφτά όπως πρέπει και
αν υλοποιούν και τις εντολές του έτσι όπως τις έχει δώσει. 

Γι’ αυτό παρακολουθούσε τον Χατζηδάκη, ο οποίος βγαίνει
εδώ και λέει: «Παρακολούθα µε, αγά µου, ν’ αγιάσω», διότι είχε
στα χέρια του όλη την ιστορία µε τη ΔΕΗ, τεράστια ληστεία, που
έχει γίνει και που συνεχίζεται και σήµερα. 

Τολµάτε να µιλάτε για βαλίτσες, όταν έχετε τη ΔΕΗ να έχει
τριάντα µέρες την ψηλότερη χονδρική στην Ευρώπη, τώρα που
έχει πέσει το βαρέλι! Γιατί έχουµε 1,70 ευρώ και 1,80 ευρώ την
τιµή της βενζίνης; Γιατί η Κύπρος έχει 1,50 ευρώ, που παίρνει από
τα δικά µας διυλιστήρια; Διότι δύο διυλιστήρια και επτά εταιρείες
εµπορίας κερδίζουν από τις εντολές του Μητσοτακαίικου. 

Μιλάτε εσείς για βαλίτσες; Τις βαλίτσες να τις ψάξετε, πρώτον,
στην κ. Νικολάου µε τα 2.200.000 διαφορά τιµής ανάµεσα σε
αυτά που αγόρασε αυτή και αυτά που αγόρασε το Υπουργείο του
Χρυσοχοΐδη. Τα ίδια πράγµατα. Διαφορά τιµής! 

Να τα ψάξετε στον κ. Γεωργιάδη που έδωσε 730.000 ευρώ
στον συνεργάτη του, τον κ. Κολοµπανί, ο οποίος δεν δικαιούται
να τον πάρει. Είχε µια offshore στην Κύπρο που είχε εφτά χρόνια
να καταθέσει ισολογισµό! Ήταν συνεργάτης του το 2012-2013
και του δίνει 730.000 από τον αναπτυξιακό. Έχει κατατεθεί µή-
νυση πάνω σε αυτό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Κύριε συνάδελφε, παρα-
καλώ ολοκληρώστε.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ
για την ανοχή. 

Να ψάξετε τις βαλίτσες και τα µαύρα χρήµατα στον κ. Μητα-
ράκη µε τα 6,2 εκατοµµύρια ευρώ ανάθεση για να του φτιάξουν
τις συµβάσεις των δοµών ταυτοποίησης, που δεν έπρεπε να πάνε
πάνω από 200 χιλιάδες. Εκεί είναι το µαύρο πολιτικό χρήµα, εκεί
είναι οι βαλίτσες, εκεί είναι όλη η ροή του χρήµατος και η ληστεία
την οποία έκανε η «Μητσοτάκης Α.Ε.». 

Νοµίζω ότι πλέον είναι σαφές πως µετά από τριάµισι χρόνια
έγινε φανερό ότι εσείς δεν ήρθατε για να αναπτύξετε τη χώρα,
ήρθατε για τη ληστέψετε άλλη µια φορά. Και αυτό κάνατε. Αυτό
το έχει καταλάβει ο κόσµος. Το έχει καταλάβει. Και µε αυτό θα
κλείσω: Βγήκε ο Γεωργαντάς και λέει: «Εµείς βοηθάµε τους
αγρότες». Τι βοηθάς, βρε έρµε; Που µέχρι το 2019 - 2020 το λί-
πασµα είχε 18 ευρώ το τσουβάλι. Το 2021 πριν τον πόλεµο είχε
πάει στο 36 ευρώ το τσουβάλι και µε τον πόλεµο πήγε στα 40. 

Αυτή η κερδοσκοπία υποθάλφθηκε από την Κυβέρνηση των κο-
ριών του Κυριάκου Μητσοτάκη για να κονοµήσουν εκατό οικογέ-
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νειες. Αυτή την αναδιανοµή που κάνατε να ξέρετε ότι πλέον απο-
καλύφθηκε, θα την πληρώσετε πολύ ακριβά στις εκλογές που έρ-
χονται. Ο ΣΥΡΙΖΑ θα είναι κυβέρνηση. Όλα όσα κάνατε, και µε τις
ληστείες αυτές, θα τα πληρώσετε. Θα στηθούν δικαστήρια, που
εκεί θα υπάρξουν αποδείξεις του µαύρου χρήµατος. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Έχει ζητήσει τον λόγο
για τρία λεπτά ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.
Ραγκούσης. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ο λόγος για τον οποίο ζητήσαµε τον λόγο είναι γιατί θέλουµε

να θέσουµε στην Ολοµέλεια του Κοινοβουλίου την υποχρέωση
του κ. Πιερρακάκη, του Υπουργού Ψηφιακής Πολιτικής, να έρθει
να δώσει συγκεκριµένες εξηγήσεις. 

Θα το πω όσο πιο απλά µπορώ να το πω, για να γίνει απολύτως
κατανοητό. Πολίτης του οποίου το κινητό παγιδεύτηκε µε «Pred-
ator» δέχτηκε µήνυµα που περιείχε αυτό το κακόβουλο λογισµικό,
µε παραποιηµένη ελαφρώς -όπως συνέβαινε σε όλες τις αντίστοι-
χες περιπτώσεις- τη διεύθυνση emvolio.gov.gr.  

Πότε ο πολίτης αυτός δέχτηκε το επιµολυσµένο µήνυµα που
παγίδευσε το κινητό του µε «Predator»; Λίγες µέρες πριν κάνει το
εµβόλιό του. Δηλαδή την ώρα που περίµενε το SMS υπενθύµισης
του εµβολίου του, το ραντεβού του για το εµβόλιο που είχε προ-
γραµµατίσει, αντί να πάρει το κανονικό SMS υπενθύµισης για το
ραντεβού του για το εµβόλιο, πήρε το µολυσµένο SMS µε «Pred-
ator». 

Και αυτό για το οποίο πρέπει να έρθει εδώ ο κ. Πιερρακάκης
άµεσα να δώσει εξηγήσεις στην Εθνική Αντιπροσωπεία είναι πώς
γνώριζαν οι χειριστές της υπενθύµισης, οι κατασκοπείς του
«Predator», το ενιαίο αυτό κέντρο παράνοµων υποκλοπών ΕΥΠ
και «Predator» µε έδρα το Μέγαρο Μαξίµου, πώς γνώριζαν λοιπόν
αυτοί το αυστηρά προσωπικό αυτό δεδοµένο του πολίτη για το
πότε είχε κλείσει το ραντεβού του, για να πραγµατοποιήσει αυτό
το εµβόλιο. Διότι βεβαίως, όπως καταλαβαίνουµε όλοι και όπως
θα παθαίναµε όλοι, ο πολίτης αυτός πάτησε το link και επιµολύν-
θηκε το κινητό του και παραδόθηκαν οι επικοινωνίες του και η
προσωπική του ζωή στο «Predator», στο ενιαίο αυτό κύκλωµα,
την εγκληµατική οργάνωση µε έδρα το Μέγαρο Μαξίµου. 

Οφείλει λοιπόν ο κ. Πιερρακάκης να έρθει να δώσει εδώ αυτές
τις εξηγήσεις, γιατί είναι προφανέστατο ότι προκύπτει ενιαίο κέ-
ντρο διαχείρισης των προσωπικών δεδοµένων των πολιτών που
υπάρχουν στις πλατφόρµες gov.gr και στις άλλες πλατφόρµες
του δηµοσίου µε το παράνοµο σύστηµα και τους εγκεφάλους
που είχαν εγκαταστήσει αυτές τις παράνοµες παρακολουθήσεις
µέσω «Predator». Και βεβαίως οφείλει να απαντήσει. 

Διότι, όπως ξέρουµε όλοι καλά, προέκυψαν και οι καταγγελίες
για την περιβόητη MAJORITAS, η οποία παινεύεται και υπερηφα-
νεύεται ότι βοήθησε τη Νέα Δηµοκρατία το 2019 να κερδίσει τις
εκλογές, χρησιµοποιώντας και αξιοποιώντας ακριβώς αυτά τα
προσωπικά δεδοµένα των πολιτών για να χειραγωγήσει ουσια-
στικά τις πολιτικές τους και εκλογικές τους προτιµήσεις. Θα πρέ-
πει λοιπόν συνολικά, για όλους αυτούς τους λόγους, ο κ.
Πιερρακάκης να έρθει να δώσει εξηγήσεις εκ µέρους του κ. Μη-
τσοτάκη, εγκέφαλου αυτής της εγκληµατικής οργάνωσης. 

Εκτός αν ο κ. Πιερρακάκης προτιµά, αντί να έρθει να δώσει
αυτές εξηγήσεις, απευθείας να στείλει την παραίτησή του. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Μάλιστα, παρακαλώ ε-
πειδή υπάρχουν εδώ οι Υπουργοί της Κυβέρνησης, να ενηµερώ-
σουν τον κ. Πιερρακάκη για την καταγγελία, ώστε ή σήµερα ή
αύριο να έρθει να απαντήσει.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Θέλει κανείς να απαντήσει από εδώ; Αν λέω δεν µπορούν, τον

κ. Πιερρακάκη ζήτησε ο κ. Ραγκούσης και πώς είναι δυνατόν να
απαντήσει, ξέρω εγώ, κάποιος από τους παρευρισκόµενους;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Δεν έχουµε τέτοια απαίτηση, αντικει-
µενικά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Τον λόγο έχει τώρα ο κ.
Μπούµπας από την Ελληνική Λύση και ακολουθεί ο πρώην Πρό-

εδρος της Βουλής κ. Βούτσης.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΟΥΜΠΑΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα συνεχί-

ζουµε µια συζήτηση για την πολιτική της κλειδαρότρυπας. Ένας
λαός ο οποίος έχει τα χίλια µύρια προβλήµατα έξω, και αντί να
παρακολουθούµε το δράµα του ελληνικού λαού, µε την ακρίβεια,
µε την ανασφάλεια, διότι τον κάµατό του αυτή τη στιγµή δεν τον
σεβόµαστε, ασχολούµαστε µε γεγονότα γνωστά, που τα διδάσκει
η ιστορία. 

Πριν πάω όµως σε αυτό, επειδή ο επικεφαλής µας και Πρό-
εδρος της Ελληνικής Λύσης Κυριάκος Βελόπουλος στην οµιλία
του, για µία ακόµη φορά, τα είπε τα πράγµατα µε το όνοµά τους,
όµως µετά τα όσα ειπώθηκαν για τον Χρήστο Καλογρίτσα, ήρθαν
σε επικοινωνία και οφείλω µέσα από τον ναό της δηµοκρατίας και
το ελληνικό Κοινοβούλιο να πω ότι ο κ. Καλογρίτσας στον επικε-
φαλής της Ελληνικής Λύσης παραδέχτηκε και είπε «Διώκοµαι.
Δεν έχω πάρει κανένα έργο κανένα, τα τελευταία τουλάχιστον πε-
ρισσότερα από οκτώ χρόνια, και όποια έργα είχα µου τα πήραν
και τα έδωσαν σε άλλους. Κανένα χάρισµα κανενός -λέει ο κ. Κα-
λογρίτσας- χρηµατικού ποσού δεν µου έγινε». Και συνεχίζει ο κ.
Καλογρίτσας λέγοντας: «Δεν φοβάµαι και να είστε σίγουρος ποτέ
ότι δεν θα φοβηθώ την αλήθεια. Αυτοί τρέµουν όλοι.». Τάδε έφη
Χρήστος Καλογρίτσας στον επικεφαλής της Ελληνικής Λύσης. 

Ήµασταν όλοι µαζί στην εξεταστική. Είπαµε να σεβαστούµε
κάποια πράγµατα εκ του απορρήτου προς τον ελληνικό λαό,
αλλά εδώ που φτάσαµε, να διαρρέουν πληροφορίες οι οποίες
έχουν να κάνουν µε αυτό που είπαµε στην εξεταστική επιτροπή,
να σεβαστούµε το απόρρητο δεν γίνεται. 

Συνεχίζετε εσείς του ΣΥΡΙΖΑ και εργαλειοποιείτε κοµµατικά
αυτήν την πρόταση µοµφής για να συσπειρώσετε τη Νέα Δηµο-
κρατία. Αλλά εδώ για ποιες υποκλοπές µιλάµε; Και το ΠΑΣΟΚ έχει
µερίδιο ευθύνης, γιατί η ιστορία το λέει. Να ξεκινήσουµε από τον
Θεοφάνη Τόµπρα; Να πάµε στον Χρήστο Μαυρίκη; Να πάµε στις
υποκλοπές Καραµανλή, που το έλεγε ο Θοδωρής Ρουσόπουλος
µε Αναστάσιο Παπαληγούρα και Γιώργο Βουλγαράκη και µπήκε
η υπόθεση στο αρχείο από τότε, όπως είχε πει η Άννα Ψαρούδα
- Μπενάκη;

Τώρα ανακαλύψαµε τις υποκλοπές; Είπε ο κ. Θεοχάρης προ-
ηγουµένως ότι η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών µπορεί να πα-
ρακολουθεί τους πάντες. Για ποιον λόγο όµως; Για την εδαφική
ακεραιότητα, για να µην µεταλλαχθεί και αλλοιωθεί η ελληνική
κοινωνία. Μπορεί, λοιπόν, να παρακολουθεί και τον Πρωθυ-
πουργό. Όχι ο εκάστοτε Πρωθυπουργός να εργαλοποιεί κοµµα-
τικά την ΕΥΠ. Και ο κ. Μητσοτάκης όχι απλά την έχει εργαλειο-
ποιήσει αλλά  είναι κρεοντισµός αυτό που έχει γίνει από την
πρώτη στιγµή που αναλάβατε τα ηνία ως γαλάζια Κυβέρνηση. 

Μπορεί και στο παρελθόν ο εκάστοτε Πρωθυπουργός να
έπαιρνε την ΕΥΠ στα χέρια του από την εποχή του Τόµπρα, του
Τζίµα, του Πολίτη και µετά του Μαυρίκη. Ξέρετε, είναι µια προ-
έκταση του σκανδάλου Κοσκωτά, τότε που κατηγορείτο ο Τό-
µπρας ή ο Μαυρίκης που παρακολουθούσε τους πάντες επί
Κωνσταντίνου Μητσοτάκη. Θυµάστε τι γινόταν µε τις παρακολου-
θήσεις, τουλάχιστον οι παλαιότεροι πολιτικοί. Όµως σχετικά µε
αυτό αρκεί κάποιος να διαβάσει την πορεία των υποκλοπών. 

Άρα γιατί µετά εσείς δεν συµφωνείτε µε αυτό που λέει η Ελλη-
νική Λύση; Χρειάζεται η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών; Σαφώς,
αλλά να είναι υπέρ του λαού, υπέρ του κράτους, όχι εργαλοποι-
ηµένοι στον εκάστοτε Πρωθυπουργό. Θέλετε τύπου Ισραήλ; Ναι,
να το πούµε, να είναι τύπου Ισραήλ, να είναι οι µυστικές υπηρε-
σίες όνοµα και πράγµα, αλλά για την ασφάλεια του κράτους. 

Εδώ εµπλέκονται ιδιωτικά συµφέροντα. Δεν το έχετε καταλά-
βει; Εσείς, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, θα απαντήσετε γιατί από το 2017,
εκείνη η περίεργη εταιρεία µε µετοχικό κεφάλαιο µόλις 1.000
ευρώ κινητής τηλεφωνίας, ξαφνικά βρέθηκε σε τρία χρόνια σε
κύκλο εργασιών 4,2 εκατοµµύρια ευρώ; Εσείς δεν πρέπει να ανα-
λογιστείτε τις ευθύνες σας; Γιατί λέµε εµείς ως Ελληνική Λύση
ότι το µέλλον είναι το παρελθόν που έρχεται από άλλη πόρτα;
Δεν πρέπει να το πούµε; Εσείς δεν περιµένατε ότι ο κ. Ράµµος
θα αντιδράσει, όταν ο κ. Ράµµος από την Ανεξάρτητη Αρχή Δια-
σφάλισης Των Επικοινωνιών είπε -το ξέρετε, φαντάζοµαι- ότι πε-
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ριθωριοποίησαν την ΑΔΑΕ, δεν της έδωσαν καµµία σηµασία; 
Και ερχόµαστε στα λόγια του επικεφαλής της Ελληνικής

Λύσης, του Κυριάκου Βελόπουλου -όµως, να ξέρετε στη ζωή το
απλό είναι δύσκολο, το σύνθετο είναι εύκολο, το να τα λες απλά-
είναι τύποις οι ανεξάρτητες αρχές. Κοστίζουν µόνο στη φορολο-
γία του Έλληνα πολίτη. Τίποτε άλλο. Ο κ. Ράµµος είχε προειδο-
ποιήσει. Δεν το θυµάστε αυτό; Δεν θυµάστε για να ψάξετε επίσης
την έδρα αυτής της περίεργης εταιρείας του Ντίλιαν µε τη «CY-
TROX» στα Σκόπια; Όµως προδώσαµε και την συµφωνία. 

Γιατί αντιδράτε, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας; Ετοιµάζονται
για εµπορικές συναλλαγές Σκοπιανοί µε Βουλγάρους και κανείς
δεν µιλάει. Οι άλλοι ετοιµάζονται να κάνουν πυρηνικό αντιδρα-
στήρα στο Μπέρενε, Σκοπιανοί, Σέρβοι και Βούλγαροι. Όµως η
«ROSATOM», η ρωσική εταιρεία, λέει: Μητσοτάκη έστειλες όπλα
στην Ουκρανία; Βέτο. Δεν θα µπεις στην κοινοπραξία. 

Τι άλλο κάνουν οι Ρώσοι; Στο Ακούγιου κατασκευάζουν τον πυ-
ρηνικό αντιδραστήρα, τον οποίο τρέχει ο Ερντογάν να τον εγκαι-
νιάσει µε τριάντα έξι δισεκατοµµύρια κιλοβατώρες παραγωγή τον
χρόνο, παραβιάζοντας την Συνθήκη ESPO. Δεν σας αρέσει η Ελ-
ληνική Λύση που τα λέει όλα αυτά; Για τον Στάινµετζ τι να πω και
τι να πούµε ως Ελληνική Λύση; Τον παρακολουθούσε η ΕΥΠ;
Γιατί δεν συνελήφθη στο «Ελευθέριος Βενιζέλος» µε το ερυθρό
ένταλµα που είχε από τη Ρουµανία; Για να ξεπουλήσει η Νέα Δη-
µοκρατία τη «ΛΑΡΚΟ» στον Στάινµετζ στα Σκόπια. Για να έχει το
κοβάλτιο. Δεν τα γνωρίζουµε δηλαδή όλα αυτά; 

Ποιος κρύβεται πίσω από το Ελληνικό; Μήπως κρύβεται η αρα-
βική εταιρεία, η Αλµόµπαρ; Δεν παρακολουθεί η ΕΥΠ;  Διότι σε
αυτά που κατέθεσε η Ελληνική Λύση µε τα πενήντα επτά παρά-
νοµα τζαµιά στο λεκανοπέδιο της Αττικής και το µεγαλύτερο πα-
ράνοµο τζαµί µε διεύθυνση, γιατί εµείς µιλάµε µε στοιχεία και
ονόµατα, Πειραιώς και Κύπρου 2 στο Μοσχάτο. Χιλίων οκτακο-
σίων τετραγωνικών µέτρων, τριών χιλιάδων θέσεων, ιδιόκτητο
από Σαουδάραβα του το 2008, 2,5 εκατοµµύρια ευρώ, πού είναι
η ΕΥΠ; Γι’ αυτό θέλουµε τις µυστικές υπηρεσίες. 

Και για να τα λέµε όλα εδώ που φτάσαµε, εµείς δεν θα τα λέ-
γαµε σεβόµενοι κάποια πράγµατα στην Ελληνική Λύση. Όταν µι-
λούσαµε για ένα µουσουλµανικό ισλαµικό τόξο φονταµενταλισ-
µού στην Ευρώπη και δη στην Ελλάδα, λέγατε ότι κινδυνολογού-
σαµε. Μιλούσαµε για αραβικό κράτος και ξέρετε ποιο είναι. Αυτό
που εσείς και στη Νέα Δηµοκρατία επικυρώσατε µε συµφωνία και
διοργάνωσε το παγκόσµιο κύπελλο. Αυτά όλα που γίνονται στην
ενωµένη γηραιά. Αυτό το κράτος ήθελε να διεισδύσει την Ελ-
λάδα. Αυτό αποκαλύφθηκε και από την ίδια υπηρεσία. Άρα, λοι-
πόν, δικαιωνόµαστε ως Ελληνική Λύση και δεν κινδυνολογού-
σαµε.

Θέλετε να πούµε ότι ο επικεφαλής µας και οι οµοϊδεάτες µου
είχαµε πολιτική ενόραση; Δεν το παίζουµε µέντορες, αλλά αυτό
επαληθεύεται από την ίδια υπηρεσία και άλλα πόσα απέναντι σε
κάποιες υποκλοπές ή επισυνδέσεις -λέει- µοντέρνα λέξη. Ο πα-
ρακολουθών του παρακολουθήσαντος και ό,τι αυτό συνεπάγεται.
Κανείς δεν ήξερε δηλαδή ποιος παρακολουθούσε ποιον. Δεν
έχετε µερίδιο ευθύνης. Παλιά υπήρχε µια άλλη κατάσταση. Εκ-
συγχρονίστηκε η ΕΥΠ, η οποία όµως δεν µπορεί να εργαλειοποι-
είται από την εκάστοτε κυβέρνηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Κύριε Μπούµπα, πρέπει
να ολοκληρώσετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΟΥΜΠΑΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Όλα αυτά, λοιπόν, να ξέρει ο λαός ότι για το θεαθήναι γίνονται.

Οι µυστικές υπηρεσίες πρέπει να υπάρχουν, αλλά δεν πρέπει να
είναι εργαλείο κοµµατικού µηχανισµού στα χέρια ενός Κρέοντα
Πρωθυπουργού. Ποιος θα παρακολουθεί τον Πρωθυπουργό; Και
αν ο Πρωθυπουργός απειλείται ή πιέζεται από κάποιον άλλον
εξωγενή παράγοντα για να προχωρήσει σε σχέδια, αποφάσεις
και να τα υλοποιήσει εναντίον της χώρας του, ποιος θα τον ελέγ-
ξει; 

Γι’ αυτό λέµε αυτό που είπε και ο Πρόεδρός µας χθες. Ολο-
κληρώνω µε αυτό. Παρακολουθήστε την αγωνία, τον κάµατο, το
µεροκάµατο του κόσµου που έξω αγωνιά για το αύριο. Παίρνει ο
κόσµος τηλέφωνα και δεν µπορεί να ενηµερωθεί για τις συντά-
ξεις του, για τις αναπηρικές. Με την ψηφιακή κάρτα εργασίας
που έχετε θεσπίσει, δεν ελέγχεται το ωράριο, αλλά οι απολύσεις

είναι ευκολότερες. Και κρατάει ο εργοδότης και νόµιµα το 10%.
Τον άνδρα τριών δει µεµνήσθαι: ότι κατά νόµους άρχει, ότι αν-
θρώπων άρχει, ότι ουκ αεί άρχει. Εδώ είµαστε προσωρινοί όλοι
µας. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Ευχαριστώ. 
Τον λόγο έχει ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής, κ. Βούτσης και

ακολουθεί ο κ. Μπογδάνος. 
Ορίστε, κύριε Βούτση.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό που είπε ο Γεραπετρίτης

χθες θεωρώντας ότι έτσι απαντούσε στον Πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ-
Προοδευτική Συµµαχία, δηλαδή ότι ένοχος δεν ποιεί ένοχο, είναι
κυριολεκτικά η επιτοµή της συγκάλυψης της ενοχής και της
στρατηγικής ότι όλοι είναι ίδιοι. Ήταν εντελώς αποκαλυπτική
αυτή η ρήση του κ. Γεραπετρίτη. Έχω να πω ότι ένοχοι ποιούνται
από τα στοιχεία, από τις αποδείξεις, από τα δηµοσιεύµατα, από
τις µαρτυρίες, από τις ακροάσεις. Αλίµονο αν ήταν απλά από µια
εικασία. Αυτά καταθέτουµε, λοιπόν. Είναι η πολλοστή φορά που
κατατίθενται συγκεκριµένα στοιχεία, στα οποία δεν υπάρχει απά-
ντηση. Και αντί απάντησης αρχίζει η προηγούµενη στρατηγική,
την οποία σας ανέφερα, η οποία είναι εντελώς ατελέσφορη και
για την κοινή γνώµη -να το ξέρετε πολύ καλά. 

Να σας θέσω µερικά από τα ζητήµατα, τα οποία αν έχετε τη
διάθεση για αλήθεια θα τα ψάξετε. Διότι για να τα απαντήσετε,
δεν µπορείτε. 

Κατ’ αρχάς, σχετικά µε το «Predator». Αποκλείεται η χρήση, η
κτήση και η εµπορία από κυβέρνηση. Αφήνω την ΕΥΠ δίπλα,
αφήνω τις νοµότυπες, τις νόµιµες λεγόµενες επισυνδέσεις,
αφήνω όλη αυτή την ιστορία. Το «Predator» όµως και αυτά τα λο-
γισµικά, «Pegasus» κ.λπ. και τα άλλα, ακριβώς επειδή είναι πα-
ράνοµα, δεν µπορούν να ελεγχθούν, δεν υπάρχει τρόπος ελέγ-
χου τους, είναι εντελώς έξω από την ύλη της χρήσης, της κτίσης,
πόσω µάλλον της εµπορίας τους από µία κυβέρνηση. 

Έχουν κατατεθεί αδιάψευστα στοιχεία, τα οποία σας καλούµε
να τα διαψεύσετε, πως η ελληνική Κυβέρνηση έκανε χρήση, όχι
εµµέσως, όπως στην αρχή νοµίζαµε και εµείς και µπήκε γραµ-
µένο στο πόρισµά µας, δηλαδή µέσω ιδιωτών, αλλά πως έκανε
άµεση χρήση του «Predator», είχε κτήση του «Predator» και έκανε
και εµπορία µε υπογραφή του κυρίου ο οποίος τώρα θα κατέβει
µάλλον υποψήφιος της Νέας Δηµοκρατίας, ο οποίος ήταν στο
Υπουργείο Εξωτερικών. Δεν µου αρέσει να αναφέρω τα ονόµατα.
Το έστειλαν στη Μαδαγασκάρη και δεν ξέρω και πού αλλού. Δη-
λαδή, έγινε και εµπορία του «Predator». 

Αντιλαµβάνεστε ότι αυτό είναι σκαστή παρανοµία. Και αν δεν
έχετε τα στοιχεία να απαντήσετε, ρωτήστε παρακαλώ το έγκριτο
«ΒΗΜΑ» και άλλες εφηµερίδες που έδωσαν τα αρχικά και τα στοι-
χεία των επτά αστυνόµων, οι οποίοι από το Αστυνοµικό Τµήµα
Αγίας Παρασκευής είχαν για µήνες αποσπαστεί, οι οποίοι και µε
την κυρία, που το όνοµά της ήταν τις δύο τελευταίες µέρες σε
εφηµερίδες, και µε άλλους και άλλους συγκροτούσαν µέσα στην
Αγία Παρασκευή το κέντρο της χρήσης του «Predator». Σε αυτό
πρέπει να απαντήσετε. 

Και αντ’ αυτού, ο κ. Γεραπετρίτης χθες άρχισε να λέει ο ένο-
χος, τον ένοχο κ.λπ.. Η ιστορία της ΕΥΠ είναι προφανώς δηµο-
κρατική εκτροπή. Αυτό είναι σκαστή παρανοµία και όλοι οι
συµµετέχοντες σε αυτή την ιστορία έχουν προφανώς ποινικές ευ-
θύνες. 

Δεύτερον. Είναι στα όρια της συµπαιγνίας µε την Κυβέρνηση -
το λέµε ευθύτατα- η δικαστική εξουσία διά του Εισαγγελέως του
Αρείου Πάγου. Ελπίζαµε τον Ιούλιο, τον Αύγουστο, τον Σεπτέµ-
βριο, τον Οκτώβριο, τον Νοέµβριο, τον Δεκέµβριο να αρχίσουν
να καλούνται οι µάρτυρες, να αρχίσουν να καλούνται αυτοί οι
οποίοι αποπέµφθηκαν από τον Πρωθυπουργό. Να κληθεί επίσης
η κ. Βλάχου, η οποία είπε αυτά που είπε ακόµη και για την Πρό-
εδρο της Δηµοκρατίας στη σχετική ακρόαση της Βουλής, για να
ελεγχθεί. Να κληθούν αυτοί τους οποίους ανέφερα προηγουµέ-
νως, για να δούµε αν συγκροτούν αυτό το «ρυπαρό δίκτυο»,
όπως είπατε. Δεν έχουν κληθεί οκτώ µήνες µετά. 

Είναι προφανές ότι ο Εισαγγελέας του Αρείου Πάγου –είµαι
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σαφής- αναµένει τις εκλογές έναν, δυο, τρεις, τέσσερις µήνες,
ώστε αυτή η υπόθεση να «θαφτεί». Έτσι φαίνεται. Δεν είναι λυ-
πηρό. Είναι εξοργιστικό, εάν είναι έτσι. Πρόκειται περί συµπαι-
γνίας –επαναλαµβάνω-, εάν είναι έτσι. Μπορεί να υπάρχει µια
δυσκολία δικαστική. 

Πάντως, έγκριτοι δηµοσιογράφοι –δεν θα πω την εφηµερίδα,
πρόκειται για άλλη εφηµερίδα, πάντως όχι το «DOCUMENTO» ή
η «INSIDER», η «ΑΥΓΗ» κ.λπ., µε τους οποίους χαριεντίζεται, ας
πούµε, και ο κ. Οικονόµου-  από έγκριτη εφηµερίδα του δικού
σας χώρου, µε υπογραφές, καλούν τον κ. Ντογιάκο εδώ και τρεις
µήνες να ενοποιήσει τις επιµέρους εγκλήσεις που έχουν γίνει, τις
επιµέρους µηνυτήριες αναφορές σε µία µηνυτήρια αναφορά και
να αποδοθεί δια του Συµβουλίου Εφετών σε εφέτες, όπως είναι
η διαδικασία, για να επισπευσθεί η διερεύνηση του σκανδάλου.
Τον καλούν και περνάνε οι µήνες. Σε αυτό αναφερόµαστε. Σας
λέω, µιλάω µε στοιχεία, µιλάω µε επιχειρήµατα, όπως µιλήσαµε
και παντού σε όλες αυτές τις διαδικασίες αυτούς τους µήνες. 

Τρίτον. Αναφέροµαι στους συναδέλφους της Νέας Δηµοκρα-
τίας για όσους κάνατε τον κόπο -εγώ λέω όλοι- να διαβάσετε το
πόρισµα το οποίο οµοφώνως, ακόµα και αυτοί οι οποίοι παρακο-
λουθούνταν, ψηφίσατε σε σχέση µε την εξεταστική επιτροπή. 

Έχετε το κουράγιο να πάτε στο 146 να το ξαναδιαβάσετε;
Τώρα, τρεις µήνες µετά. Έχετε το κουράγιο να το ξεφυλλίσετε,
να δείτε τι υπογράψατε, τι θεωρήσατε µάλιστα πως είναι απόρ-
ρητο; Δεν το κατέθεσα εγώ. Εµείς το έχουµε διαβάσει ως µέλη
της εξεταστικής. Να δείτε τι λέτε µέσα, τι αθωώνετε, τι θέσατε
σε απόρρητο, σε ανέλεγκτο, πώς τα βρήκατε όλα σωστά, πώς
θεωρείτε ότι δεν ανέκυψε κανένα ζήτηµα απολύτως και πως ο
Πρωθυπουργός είπε να χυθεί φως και χύθηκε. Τα έχετε υπογρά-
ψει. Είναι το πόρισµά σας, µετά από όλα όσα έχουν συµβεί, µετά
τα επιπλέον στοιχεία, που ήρθαν βεβαίως και µετά τη λήξη της
κατάθεσης των πορισµάτων. Και επαναλαµβάνω, όχι από πηγές
της Αντιπολίτευσης. 

Ξέρετε πολύ καλά τι εννοώ. Και γι’ αυτούς που έδωσαν τα στοι-
χεία και για αυτούς που έγραψαν τα στοιχεία πέραν του «DOC-
UMENTO» και άλλων εφηµερίδων, που είχαν µία συνεχή ροή.
Διαβάστε τι υπογράψατε και τι φέρατε εδώ και κάντε δηµόσιο
αυτό το έγγραφο. 

Τέταρτον, αυτό το οποίο αναφέρθηκε προηγούµενα από τον
κ. Ραγκούση. Θυµάστε µήπως και την υπόθεση της «CISCO», την
κουβέντα που είχε γίνει εδώ µε αφορµή τους µαθητές; Θυµάστε
την εταιρεία η οποία είχε αναλάβει µαζικά να κάνει την τηλεµά-
θηση και πώς βγήκε και το πόρισµα της αρχής Μενουδάκου –της
άλλης αρχής- για τα προσωπικά δεδοµένα κ.λπ.; Ήταν παρακλάδι
της ρουµανικής εταιρείας και είναι παρακλάδι της στρατηγικής
αυτής στην οποία αναφέρθηκε προηγούµενα ο κ. Ραγκούσης, την
οποία έχετε από το 2018 στα χνάρια του κ. Μπάνον. 

Κάποιοι από εσάς θα το γνωρίζουν πώς ξεκίνησε αυτού του
τύπου η χειραγώγηση µαζών, ειδικών target group, µε τελική από-
ληξη την πολιτική τους χειραγώγηση, ξεκινώντας από τα προσω-
πικά ευαίσθητα δεδοµένα και τη διαµόρφωση ενιαίων οµάδων.
Αυτή την παράνοµη συνεργασία την είχατε ως κόµµα από το
2018. 

Γιατί τη λέω παράνοµη; Πρώτον, διότι χρησιµοποιούσε τα προ-
σωπικά δεδοµένα εκατοντάδων χιλιάδων ανθρώπων. Δεύτερον,
διότι δεν είναι γραµµένη στο µητρώο. Υπάρχει ένα µητρώο του
νόµου του 2007 -ψάξτε το-, το οποίο λέει ότι στην Ελλάδα δεν
µπορεί να λειτουργεί εταιρεία δηµοσκοπική ή εταιρεία έρευνας
της αγοράς από προϊόντα εµπορικά µέχρι τα θέµατα της πολιτι-
κής άποψης, εάν δεν είναι εγγεγραµµένη στο µητρώο του νόµου
2007. 

Κύριε Υπουργέ, επειδή θα πάρετε τον λόγο, αυτή η εταιρεία
µε την οποία συνεργάζεται το κόµµα σας από το 2018 δεν είναι
καν εγγεγραµµένη και έχει βγάλει στοιχεία, έχει βγάλει εκθέσεις,
έχει κάνει press conference, έχετε συνεργαστεί. Δεν είναι µόνο,
λοιπόν, η χρήση αυτών των στοιχείων στα οποία αναφέρθηκε ο
κ. Ραγκούσης.

Αυτό θα µου πείτε τι σηµαίνει; Σηµαίνει πως ήταν ένας από
τους βραχίονες για τον καθεστωτικό αντιδηµοκρατικό έλεγχο των
αρµών της εξουσίας. Εγώ αυτό το θεωρώ το πιο σοβαρό από όλα
αυτό που θα σας πω, της ειδικής κατάστασης της πανδηµίας, που

υποδηλώνει πολιτικό κυνισµό και πλήρη απουσία ενσυναίσθησης
για τη χειραγώγηση των εξελίξεων. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και αγαπητοί συνάδελφοι της
Νέας Δηµοκρατίας, αυτά όλα τα οποία αφηγούµαστε, εξιστο-
ρούµε εδώ και για τα οποία ενδεχοµένως υπάρχει και άλλη
άποψη -για κάποια απ’ αυτά τα ζητήµατα- δεν συνέβησαν σε έναν
ουδέτερο χρόνο. Δεν συνέβησαν καθώς η χώρα είτε έβγαινε από
την κρίση είτε πήγαινε στην ανάπτυξη. Συνέβησαν στην ιστορικά
διεθνώς πρωτότυπη και απίστευτα επικίνδυνη φάση της πανδη-
µίας, όπου ο κόσµος είχε κλειστεί στα σπίτια του, όπου συντα-
γµατικά εκ των πραγµάτων ως ειδική κατάσταση πορευόµασταν
και η Κυβέρνηση νοµοθετούσε µέσω ΠΝΠ. Και εσείς –το «εσείς»
βάλτε το σε εισαγωγικά-, η Κυβέρνησή σας, ο κ. Μητσοτάκης,
ασχολιόσασταν το 2020, το 2021, το 2022 µε αυτά που συζητάµε
τώρα εδώ. 

Δεν είναι ντροπή; Την ίδια ώρα που δεν ξέραµε τι θα µας βγει
από αυτή την πανδηµία, όλος ο κόσµος, όλη η κοινωνία, η ίδια η
Κυβέρνηση, το Κοινοβούλιο, αλλά πρώτα-πρώτα ο κ. Τασούλας,
εσείς στήνατε αυτή την υπόθεση. 

Κάτι τελευταίο, διότι προφανώς πρόκειται και για µία προσπά-
θεια οµηρίας και εκβιασµού προσώπων. Θα πω µια σκληρή έκ-
φραση: Πρόκειται περί πολιτικής αλητείας η επιχειρούµενη
δολοφονία χαρακτήρων. Και προσέξτε πάρα πολύ -κύριε Βορίδη,
σηµειώστε το και αυτό, εάν θέλετε. Επαναλαµβάνω, πρόκειται
περί πολιτικής αλητείας η επιχειρούµενη δολοφονία χαρακτήρων
µέσα από εφηµερίδες και από ανακοινώσεις απέναντι σε έγκριτα
πρόσωπα που τίµησαν τον όρκο τους. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Τον κ. Ράµµο και τους άλλους κυρίους και τις κυρίες τυγχάνει

να ξέρω όλα τα ονόµατά τους, και της πλειοψηφίας και της µει-
οψηφίας και τα λοιπά, διότι ήµουν Πρόεδρος της Βουλής, όταν
κάναµε τη συγκεκριµένη σύνθεση. 

Αυτή η σύνθεση µε 4/5, µε 5/5 µε οµοφωνία της Νέας Δηµο-
κρατίας, ενεκρίθη δέκα µέρες πριν τις βουλευτικές εκλογές του
2019. Ήταν η φάση που δεν είχαν εγκριθεί, εάν θυµάστε, δεν υπέ-
γραψε ο Πρόεδρος της Δηµοκρατίας για τους δικαστικούς την
αλλαγή, το µεσοδιάστηµα. Και την αρχή αυτή, ακριβώς επειδή
όλα τα πρόσωπα είναι ανεπίληπτα, έχουν όλες τις περγαµηνές,
τα τεκµήρια, τη γνώση και τη διαδροµή να ασκήσουν αυτό τον
ρόλο, οµοφώνως την εγκρίνατε. 

Δεν είναι ντροπή να βλέπετε αυτά σήµερα; Είναι πρωτοσέλιδα
σήµερα σε δύο-τρεις εφηµερίδες. Πρόκειται για δολοφονίες χα-
ρακτήρων γι’ αυτούς τους ανθρώπους, γυναίκες και άντρες.
Ποιος ήταν ο σκοπός, κύριε Πρόεδρε -και τελειώνω, ευχαριστώ-
εν προκειµένω που αγιάζει τα µέσα και οδηγεί στην οµερτά και
στον εξευτελισµό υψηλά ιστάµενων προσώπων; 

Ο Πρόεδρος κ. Τσίπρας έβαλε ερωτήµατα. Εγώ θα προσπα-
θήσω να δώσω και µια απάντηση, για να είµαστε σαφείς και κα-
θαροί αναµεταξύ µας. Ο στόχος που ενοποιεί τους πάντες, και
τους παρακολουθούµενους και τους ανώτατους δικαστικούς και
κάποιους εκ των διοικητών κ.λπ. να µας λένε ψέµατα ή να µην
βοηθούν στην αποκάλυψη της αλήθειας είναι ένας: Να αποσοβη-
θεί µε αντιδηµοκρατικά µέσα η προοδευτική, εναλλακτική κυβερ-
νητική πρόταση στην Ελλάδα. Είναι µία προφανώς διχαστική
στρατηγική που εγκυµονεί κινδύνους και για τις εκλογές και που,
εάν δεν έχει λάµψει µέχρι τότε η αλήθεια, θα επιχειρηθεί να επη-
ρεαστούν ευθέως ή εµµέσως από όσους ενήργησαν ή ανέχθηκαν
τη δηµοκρατική εκτροπή. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Βουλή καλείται σήµερα να
βάλει τέλος σε αυτό το ανώµαλο πολιτικό κλίµα και στον αντιθε-
σµικό κατήφορο της Κυβέρνησης.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Και εµείς ευχαριστούµε.
Ο κ. Μπογδάνος έχει τον λόγο, αµέσως µετά ο Υπουργός Εσω-

τερικών κ. Βορίδης και µετά ο κ. Λογιάδης. 
Κύριε Μπογδάνε, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΟΓΔΑΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε

Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατά πρώτον, θα κάνω
δύο σηµειώσεις: 

Η µία είναι ως προς το πολιτικό ρεπορτάζ. Λένε οι παλαιότεροι
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κοινοβουλευτικοί ότι, εάν κάποιος αποπεµφθεί από µια Κοινοβου-
λευτική Οµάδα, περιµένει έναν προϋπολογισµό για να τον ψηφί-
σει, περιµένει µια πρόταση µοµφής για να κάνει τα δέοντα και
δροµολογεί τις εξελίξεις. Μην περιµένετε τέτοιου είδους πρά-
γµατα. Δικό µας συνάλλαγµα είναι η συνέπεια. Σε µία συναλλα-
κτική αντίληψη για την πολιτική όπου οι αρχές και οι αξίες
πετιόνται στον κάλαθο των αχρήστων, εµείς επιµένουµε στη συ-
νέπεια. 

Μια δεύτερη σηµείωση: Κανόνες υπάρχουν εδώ µέσα; Βουλευ-
τές της Νέας Δηµοκρατίας -και δεν θα πω επί προσωπικού σε
καµµία περίπτωση, δεν είναι αυτός ο τρόπος µε τον οποίο θέλω
να διανύσω σήµερα τη συζήτηση- αποκαλούν τους αντιπάλους
τους σκυλιά και µαϊµούδες. Ούτε µία επίπληξη. Δηλαδή, για να
υπάρξει επίπληξη ή ποινή στη Νέα Δηµοκρατία, πρέπει σώνει και
καλά να προσβληθεί το ΚΚΕ ή όπως στην περίπτωση της κ. Λατι-
νοπούλου η «woke» κουλτούρα αυτής της πολιτικής ορθότητας;
Να σας θυµίσω ότι η πολιτική ορθότητα είναι έννοια του 1917,
αλλά εν πάση περιπτώσει. Επίσης, γιατί µιλάνε δύο Υπουργοί
στον ίδιο κύκλο; Δεν µπορούµε ούτε µεταξύ µας να τηρήσουµε
στοιχειωδώς τους κανόνες; Για κανόνες µιλάµε, κυρίες και κύριοι. 

Πριν από λίγο καιρό ο Κωνσταντίνος Β’, τέως βασιλεύς της Ελ-
λάδος, απεβίωσε και οι κανόνες υπέβαλαν ότι ως νόµιµος και συ-
νταγµατικός αρχηγός κράτους έπρεπε να κηδευτεί µε τιµές
αρχηγού κράτους. Ξέρω ότι αυτό είναι ενάντια στην αντίληψη
πολλών, όµως, µιλάµε για κανόνες, όχι για φιλοµοναρχικά ή άλλα
τέτοιου είδους αισθήµατα. Οι κανόνες πήγαν περίπατο από τη
Νέα Δηµοκρατία του κ. Κυριάκου Μητσοτάκη που την πρώτη
φορά που ανέβηκε στο Βήµα της Βουλής είπε: «Κανόνας µας
είναι οι κανόνες.». Το είχα χειροκροτήσει τότε. Το κατέρριψε ξανά
και ξανά καθ’ όλη τη διάρκεια αυτής της κοινοβουλευτικής πε-
ριόδου. 

Εγώ βλέπω δύο καθεστώτα που τα έχω ζήσει και τα δύο. Η δη-
µοκρατία έχει ορισµένους κανόνες. Έχει προσήλωση στη διαφά-
νεια, στη δικαιοσύνη, στην νοµοκρατία, στην ισονοµία. Όταν,
λοιπόν, µε το ζήτηµα της απρέπειας της κηδεύσεως του Κωνστα-
ντίνου Β’ βγήκαν διάφοροι και είπαν για τη δηµοκρατία και τη δη-
µοκρατία και ξανά τη δηµοκρατία, να µην ξεχνάµε ότι η δηµο-
κρατία σηµαίνει –ξανά- νοµοκρατία, ισονοµία, κανόνες, διαφά-
νεια, δικαιοσύνη και όλα αυτά έχουν πάει περίπατο. 

Θυµάµαι τον ΣΥΡΙΖΑ. Δεν πρόκειται να υποδυθώ τον συντηρη-
τικό ή τον δεξιό που θα κάνει «αβάντα» στην Αριστερά, ούτως
ώστε να πλήξει την δήθεν κεντροδεξιά και δήθεν φιλελεύθερη
Νέα Δηµοκρατία. Δεν είµαστε εµείς αυτοί. Θυµάµαι τον ΣΥΡΙΖΑ
ουσιαστικά να µε απολύει από τη δουλειά µου. Θυµάµαι τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ να θέλει να ελέγξει τους αρµούς της εξουσίας. Θυµάµαι ελ-
ληνικά και διεθνή συµφέροντα να ευνοούν την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ
- ΑΝΕΛ. Οικογένειες εφοπλιστών, βιοµηχάνων, επιχειρηµατιών να
είναι ουσιαστικά σε ανοικτή γραµµή µε το Μέγαρο Μαξίµου της
εποχής ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ. 

Βλέπω τώρα τους µεν να κατηγορούν τους άλλους για σακού-
λες, για βαλίτσες, για «µαύρα», για µετρητά. Συγγνώµη, το εθνικό
µας σπορ να πέφτουµε από τα σύννεφα, θα το συνεχίσουµε για
πολύ καιρό ακόµα; Πώς γίνονται οι προεκλογικές εκστρατείες;
Πώς γίνονται τα γραφεία, οι εκδηλώσεις, τα φυλλάδια, τα µηνύ-
µατα, οι δήθεν εθελοντές, τα σπίτια, τα σκάφη, τα αυτοκίνητα; Οι
µεν κατηγορούν τους δε για πράγµατα που κάνετε και οι δύο. 

Ήρθε, λοιπόν, η Νέα Δηµοκρατία το 2019. Δώσαµε µάχη για
να έρθει η Νέα Δηµοκρατία και να απαλλαγούµε από τον καθε-
στωτισµό της «πρώτης φοράς αριστερά» ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ και ήρθε
η Νέα Δηµοκρατία για να δούµε τι; Χειρότερο έλεγχο των µέσων
µαζικής ενηµέρωσης. Ακολούθηση των πολιτικών της «πρώτης
φοράς αριστερά» σε όλα τα κρίσιµα πεδία: Πρέσπες, λαθροµε-
ταναστευτικό, ΛΟΑΤΚΙ, «woke» ατζέντα, φόροι, επιδόµατα, δελ-
τία, κουπόνια. Drag queens στα νηπιαγωγεία είδαµε επί Νέας
Δηµοκρατίας, δεν είδαµε επί ΣΥΡΙΖΑ. Υποχρεωτικότητες, οι
οποίες επεβλήθησαν κιόλας σχεδόν µε ηδονή. 

Το απαράδεκτο αντισυνταγµατικό µέτρο για τους άνω των εξή-
ντα που είµαι υπερήφανος που δεν ψήφισα. Lockdown όχι για
όλους. Όσο εµείς οι νοµοταγείς ήµασταν µέσα, όλες οι µειονότη-
τες, Ροµά, αριστεριστές, οπαδοί του Κουφοντίνα, το ΠΑΜΕ, το
ΚΚΕ, το pride, όλοι έβγαιναν στους δρόµους και έκαναν ό,τι ήθε-

λαν. Και µέσα σε αυτό το περιβάλλον διάλυσης των κανόνων έρ-
χεται και το ζήτηµα των υποκλοπών, το οποίο είναι και η αφορµή
της σηµερινής µας συζήτησης. 

Βουλευτές, δηµοσιογράφοι, Υπουργοί, στρατιωτικοί εν ενερ-
γεία, επιχειρηµατίες. Είχα κάνει µια πρόταση εδώ, όλοι οι Βου-
λευτές να φέρουµε τα κινητά µας στη Βουλή, η οποία να φτιάξει
µία υπηρεσία όπως έχει το Ευρωκοινοβούλιο και η οποία απέ-
δειξε την επισύναψη τέλος πάντων, την υποκλοπή ουσιαστικά,
την παρακολούθηση του κ. Ανδρουλάκη, ούτως ώστε να ξέρουµε
ποιος παρακολουθείται και ποιος δεν παρακολουθείται. Είναι δυ-
νατόν να παίζουµε στις σκιές; Δεν έχετε αξιοπρέπεια όσοι εµπλέ-
κεστε σε όλο αυτό να βγείτε να µιλήσετε καθαρά; Να απαιτήσετε
την αλήθεια; Είναι όλο αυτό κανονικό; Είναι νορµάλ; Είναι ανε-
κτό;

Πολιτικός προϊστάµενος της ΕΥΠ -θυµίζω και το θυµίζω µε
λύπη µου- είναι ο κύριος Πρωθυπουργός. Αυτό θα πει το εξής:
Εάν η ΕΥΠ δεν έκανε τη δουλειά της και µας άφησε απροστάτευ-
τους µπροστά σε σκοτεινά κέντρα, η ευθύνη ανάγεται στον κύριο
Πρωθυπουργό. Όταν το πρώτο πράγµα που κάνεις είναι να πά-
ρεις την ΕΥΠ υπ’ ευθύνη σου, παίρνεις ακριβώς την ευθύνη. Χθες
µιλήσαµε αρχαία. Εγώ δεν θα πάω στα αρχαία. Θυµάστε τι έλεγε
ο Καζαντζάκης για την ευθύνη; Αγαπήσετέ την λίγο. Σταθείτε στο
ύψος σας. Για να µη θυµηθώ το άλλο αρχαίο, το «έξεστι Κλαζο-
µενίοις ασχηµονείν», που ορισµένοι το λένε πλέον συλλήβδην για
το πολιτικό σύστηµα και µας παίρνει όλους και µας τσουβαλιάζει. 

Πρέπει επιτέλους να γίνει σαφές ότι δεν είµαστε όλοι ίδιοι. Και
αν τα δύο –συγγνώµη, αλλά έτσι είναι- καθεστωτικά κοινοβουλευ-
τικά συστήµατα υπάγονται και σε ίδια κέντρα ελέγχου, τις διε-
θνείς ελίτ, τους liberals, τους Αµερικανούς democrats, το Διεθνές
Οικονοµικό Φόρουµ, που τώρα θα µας ταΐζει έντοµα, όσοι µας
λένε και µας επιβάλλουν τι να κάνουµε, όσοι σχεδιάζουν για εµάς
χωρίς εµάς, αν όλοι αυτοί είστε το ίδιο σύστηµα, εµείς θα επιµεί-
νουµε να ζητάµε κανόνες, να ζητάµε εφαρµογή τους, να ζητάµε
προσήλωση σε αρχές και αξίες. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ)

Τουλάχιστον η «πρώτη φορά αριστερά», αγαπητοί µου πρώην
συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, είχε και ένα DNA καθεστω-
τισµού, είχε µια Στάζι, µια Σεκουριτάτε, είχε µια Λιουµπλιάνκα. Τι
δικαιολογία έχει µια δήθεν φιλελεύθερη παράταξη να έχει συρθεί
ακόµα και σε αυτήν εδώ την κοινοβουλευτική συζήτηση; Είχε
ηθική υποχρέωση η παράταξη του Κωνσταντίνου Καραµανλή, του
Κωνσταντίνου Μητσοτάκη. Σας µιλάει ΔΑΠίτης από τα δεκαεφτά
του. Είχε ηθική υποχρέωση να έχει αποφύγει αυτόν τον δια-
συρµό. 

Απαιτείται µια µεγάλη συντηρητική αντεπίθεση τιµιότητας, συ-
νέπειας, ευπρέπειας, αληθείας. Αυτήν θα υπηρετήσουµε όσοι ψυ-
χωµένοι και όσοι αποφασισµένοι να µην υπαχθούµε στα ίδια
κέντρα τα οποία κινούν τα θλιβερά νήµατα που οδήγησαν στη ση-
µερινή συζήτηση, για την πατρίδα και για τα παιδιά µας. 

Ευχαριστώ για την προσοχή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ πολύ,

κύριε συνάδελφε. 
Τον λόγο έχει τώρα ο Υπουργός Εσωτερικών κ. Μάκης Βορί-

δης. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Σας ευχα-

ριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Συζητείται σήµερα πρόταση δυσπιστίας κατά της Κυβερνή-

σεως και προσπαθώ να καταλάβω -το λέω ειλικρινά- τι το πρό-
σθετο υπάρχει σε αυτήν τη συζήτηση. Καταλαβαίνω ότι υπήρξε
µια διαδροµή. Τώρα, αν η διαδροµή αυτή ήταν κάποιες διαρροές
από την Υπηρεσία Πληροφοριών προς την εφηµερίδα και µετά
από την εφηµερίδα στον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης που το χρησιµοποίησε για να υποβάλει ένα αίτηµα στην
ΑΔΑΕ, η οποία εν συνεχεία έδωσε µια απάντηση και µας την
έφερε την απάντηση εδώ ο κ. Τσίπρας –σωστά; αυτό καταλα-
βαίνω ότι ήταν το πρόσθετο- το πρόσθετο πιο ακριβώς είναι; Ότι
υπήρξαν νόµιµες επισυνδέσεις, γιατί αυτό λέει η αρχή. 

Και ανοίγει µία συζήτηση η Αξιωµατική Αντιπολίτευση περί του
κράτους δικαίου. Σωστά; Έρχεστε και λέτε ότι εδώ έχουµε ένα
τεράστιο ζήτηµα, τέτοιο που οφείλει να οδηγήσει στην καταψή-
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φιση, από ένα υπεύθυνο Κοινοβούλιο, της Κυβερνήσεως, διότι
έχει καταλυθεί το κράτος δικαίου. Δεν είναι και λίγο ως ισχυρι-
σµός, ε; Βαρύ πράγµα η κατάλυσις του κράτους δικαίου. Και τι
είναι το κράτος δικαίου; Είναι η εφαρµογή της νοµιµότητος;
Υπάρχει κάτι άλλο εκτός από τον νόµο στο κράτος δικαίου; Είναι
κάτι στο µυαλό σας; Το κράτος δικαίου είναι ένα αφηρηµένο πρά-
γµα; 

Για να δούµε, λοιπόν, πού είναι το κράτος δικαίου.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Δύο χρόνια τον Αρχηγό ΓΕΕΘΑ και µι-

λάτε για κράτος δικαίου;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Αφήστε να ολο-

κληρώσει ο Υπουργός.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Πάµε.

Τώρα θα µιλήσουµε και για τον Αρχηγό ΓΕΕΘΑ και για τους
Υπουργούς και για τους Αντιπροέδρους του Ευρωπαϊκού Κοινο-
βουλίου. Θα µιλήσουµε γι’ αυτά. Ναι; Σωστά.

Για πάµε να δούµε. Ξαναρωτώ την Αξιωµατική Αντιπολίτευση
που θέλει να ρίξει την Κυβέρνηση γιατί παραβίασε τις αρχές του
κράτους δικαίου. Η τήρηση της νοµιµότητος είναι ο εγγυητής του
κράτους δικαίου; Υπάρχει κάτι άλλο εκτός από αυτό; Το µόνο το
οποίο µας ενώνει όλους ως κοινωνία είναι η νοµιµότητα. Δεν
υπάρχει κάτι άλλο. Αλλιώς, ο κ. Τσακαλώτος έχει τη γνώµη του
και εγώ τη δική µου. Τι µας κάνει να συνυπάρχουµε; Ένα θεσµικό
πλαίσιο κανόνων που το εφαρµόζουµε όλοι. Και έρχεται η αρχή,
την οποία επικαλείστε προκειµένου να πλήξετε την Κυβέρνηση,
και λέει ότι είναι όλα νόµιµα. Μα δεν σας αρέσουν οι διατάξεις
που υπάρχουν για το θέµα των επισυνδέσεων. Σωστά. Αυτό όµως
έρχεσαι στη Βουλή και αλλάζεις τις διατάξεις. Μέχρι να αλλάξεις
τις διατάξεις, οι διατάξεις εφαρµόζονται. Είναι αντιληπτό από την
Αριστερά αυτό ή όχι; Το καταλαβαίνετε ή όχι; 

Άρα, λοιπόν, πάµε; Στο προηγούµενο πλαίσιο, αυτό το οποίο
υπήρχε, µπορούν να γίνονται νόµιµες επισυνδέσεις σε κρατικούς
αξιωµατούχους, χωρίς άλλη ειδική διαδικασία εκτός από αυτήν
που προβλέπει ο νόµος; Μπορούν, ναι ή όχι; Μπορούν, έτσι;
Σωστά. Η διαδικασία τηρήθηκε; Βεβαίως. Για να δούµε τις δικλεί-
δες ασφαλείας αυτής της διαδικασίας και εδώ και στο εξωτερικό,
γιατί αυτή η συζήτηση δεν γίνεται µόνο εδώ, είναι γνωστή η συ-
ζήτηση. Εγώ δεν θα πω ότι είναι µία συζήτηση χωρίς ενδιαφέρον,
όχι όµως του σκανδαλοθηρικού τύπου την οποία κάνετε εσείς.
Είναι µία κρίσιµη συζήτηση σε επίπεδο στάθµιση συµφερόντων.
Ποιων συµφερόντων; Της προστασίας από τη µια µεριά της ιδιω-
τικής σφαίρας και από την άλλη της εθνικής ασφάλειας και επί-
σης της αποτελεσµατικής πολιτικής εθνικής ασφάλειας. Αλλά
εγώ θα πω και της αντιµετώπισης της διαφθοράς. Αυτή είναι η
στάθµιση συµφερόντων σε θεσµικό επίπεδο.

Πώς υλοποιείται στις έννοµες τάξεις αυτό; Μιλάµε τώρα για
τις υπηρεσίες πληροφοριών, ναι; Οι υπηρεσίες πληροφοριών, για
να είναι αποτελεσµατικές, παντού στον κόσµο λειτουργούν µε
απόρρητο. Υπάρχει καµµία υπηρεσία πληροφοριών στον κόσµο
που κάνει δηµοσιοποίηση των πηγών της, των τρόπων αποφά-
σεων της, των µέσων; Υπάρχει καµµία τέτοια υπηρεσία στον
κόσµο; Εγώ δεν θα πω στον δικό σας κόσµο, αυτόν που υπερα-
σπιζόσασταν µέχρι χτες, στον κόσµο των ολοκληρωτικών καθε-
στώτων. Δεν θα πω αυτό. Εγώ θα πω στον κόσµο, στη Δύση, στις
δηµοκρατίες. Υπάρχει κάτι άλλο;  Όχι. Πάρα πολύ ωραία.

Μα δεν υπάρχει εκεί -θα σηκώσει το χέρι του κάποιος από την
πτέρυγά σας και θα πει- ένας κίνδυνος εκτροπών; Ένας κίνδυνος
να χρησιµοποιηθούν καταχρηστικά αυτές οι ευχέρειες; Υπάρχει
ή όχι; Απάντηση: Ναι. Πώς διασφαλίζουν όλες οι δηµοκρατίες τη
στάθµιση αυτών των συµφερόντων; Τι κάνουν; Βάζουν δύο ελέγ-
χους. Ποιος είναι ο πρώτος έλεγχος; Δηµοκρατικός έλεγχος.
Πώς ασκείται αυτός; Από τη δηµοκρατικά εκλεγµένη κυβέρνηση
και αυτόν που τοποθετεί η δηµοκρατικά εκλεγµένη κυβέρνηση,
προκειµένου να παίρνει αυτές τις αποφάσεις. 

Υπάρχουν διάφορα συστήµατα. Στο Ηνωµένο Βασίλειο αποφα-
σίζει ο Υπουργός Εσωτερικών τις επισυνδέσεις. Αν σας το λέγαµε
αυτό εδώ, θα είχατε σηκωθεί πάνω κάτω. Ναι; Θα φωνάζατε. Στο
Ηνωµένο Βασίλειο δεν έχουν λιγότερη δηµοκρατία απ’ ότι έχουµε
εδώ. Είναι αυτή η επιλογή τους. Γιατί το πιστεύουν; Το πιστεύουν
γιατί θεωρούν ότι υπάρχει κάποιος που µπορείς να του καταλο-
γίσεις την ευθύνη, ο οποίος είναι δηµοκρατικά υπόλογος. 

Πώς το κάνουµε εδώ; Με την τοποθέτηση του προϊσταµένου
της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών. Είναι πολιτική τοποθέ-
τηση. Έχει πολιτικά χαρακτηριστικά. Πώς αλλιώς γίνεται; Ποιος
άλλος έλεγχος διασφαλίζεται; Με τον δικαστικό έλεγχο της από-
φασης αυτής. Υπάρχει; Υπήρχε, ναι. Αυτές είναι οι δύο δικλείδες
ασφαλείας. Λειτουργούν; Πάντα µένει µια συζήτηση ανοιχτή. 

Ποια συζήτηση, όµως, θέλετε να κάνετε εσείς; Λέτε και πέ-
φτετε από τα σύννεφα και έρχεστε εδώ ολοφυρόµενοι για την
κατάλυση του κράτους δικαίου: Μα, είναι δυνατόν να παρακο-
λουθείται ένας κρατικός αξιωµατούχος; Σωστά; Όµως άκουσα
τοποθετήσεις σας για το πόσο καλά λειτουργεί το Βέλγιο και το
Βέλγιο τι καλά που τα έκανε στην περίπτωση της Καϊλή. Αν, όµως,
εδώ λέγαµε: «Μα, ξέρετε η Υπηρεσία Πληροφοριών παρακολου-
θεί µια Αντιπρόεδρο του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου», θα ακού-
γαµε: Είναι δυνατόν; Αίσχος και ντροπή! Οδύνη, εκτροπή! Να
πέσει η Κυβέρνηση. Αίσχος. Όµως, βέβαια, όταν απεκαλύφθη
από την επισύνδεση ότι είχε κάτι τσάντες που της πήγαινε πέρα-
δώθε, τότε «τι καλά που λειτουργεί το Βέλγιο». 

Καταλάβατε γιατί είστε υποκριτές, γιατί είστε άλλ’ αντ’ άλλων;
Γιατί δεν έχετε µια στοιχειώδη συγκρότηση στη σκέψη σας και
στον λόγο σας, γιατί για εσάς όλα είναι ευκαιρία. Προσέξτε τώρα.
Έρχεται αυτή η Κυβέρνηση, η οποία αλλάζει τη διοίκηση της
ΕΥΠ, αλλάζει αυτόν που ήταν υπεύθυνος του Γραφείου του Πρω-
θυπουργού για να παρακολουθεί τη συγκεκριµένη διαδικασία,
βάζει διπλή ασφαλιστική δικλείδα µετά ταύτα, δεύτερο δικαστικό
έλεγχο, αλλάζει το πλαίσιο για την εθνική ασφάλεια, διαµορφώνει
και ειδική πολιτική για τους αξιωµατούχους και έρχεστε τώρα να
µας λέτε αυτά.

Κύριε Τσακαλώτε, θέλω να ρωτήσω κάτι. Εσείς όταν η ΕΥΠ επί
ηµερών σας αποφάσιζε επισυνδέσεις, ακολουθούσατε άλλη δια-
δικασία ή όχι; Τον Καµµένο, δηλαδή, πώς τον παρακολουθούσαν;
Με ποιανού απόφαση; Τον Πιτσιόρλα πώς τον παρακολουθού-
σαν; Με ποιανού απόφαση; Τις τέσσερις χιλιάδες επισυνδέσεις
πώς τις έκαναν; Με τι αποφάσεις; Με αυτή τη διαδικασία την ίδια,
µ’ αυτόν τον ίδιο νόµο δεν το κάνατε; Τι έρχεστε τώρα και εξανί-
στασθε;

Άρα, λοιπόν –ακούστε- υπάρχει ένα παιχνίδι επικοινωνιακό.
Ποιο είναι αυτό; Το επικοινωνιακό παιχνίδι είναι: «Μα, δεν θέ-
λουµε όλοι να ξέρουµε γιατί ελήφθη, αν ελήφθη αυτή η απόφαση
από την υπηρεσία;» Σωστά, όλοι θέλουµε να ξέρουµε. 

ΜΕΡΟΠΗ ΤΖΟΥΦΗ: Θα µάθουµε σε τρία χρόνια.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Αφήστε τις

εξυπνάδες. Επόµενη ερώτηση: Θέλετε να το καταργήσουµε το
απόρρητο; Θέλετε να καταργήσουµε το απόρρητο; Γιατί αυτό
είναι αίτηµα καταργήσεως του απορρήτου. Σηκώστε το χέρι σας
και πείτε µας: «Εµείς δεν θέλουµε απόρρητο». Μα, δεν το λέτε.
Δεν το λέτε, γιατί καταλαβαίνετε το άτοπο του πράγµατος. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Έχω λίγο χρόνο, κύριε Πρόεδρε; Μου επιτρέπετε;
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Μην τον διακόπτετε. Παραιτούµαι

της οµιλίας µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Παρακαλώ.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ευχαριστώ

πολύ. 
Έρχεστε και λέτε τώρα ολοφυρόµενοι, όπως είπα, για το κρά-

τος δικαίου. Τι λέτε; Ποιος το λέει; Το λένε αυτοί οι οποίοι έχουν
δύο πρώην Υπουργούς τους κατηγορουµένους στο ειδικό δικα-
στήριο. Πήρατε αποστάσεις από αυτό; Σωστά, σωστά. Αφήστε
µε να προσθέσω και εγώ. Κάντε λίγο υποµονή. Πήραµε µια από-
φαση εδώ και µας λέτε: Ξέρετε, είναι πολιτική η απόφαση αυτή.
Η απόφαση ποια; Να κινήσουµε τη διαδικασία του ειδικού δικα-
στηρίου. Γιατί ψήφισα εγώ υπέρ της παραποµπής τους; Διότι
έκρινα ότι υπάρχουν ενδείξεις που έπρεπε να διερευνηθούν. 

Ήρθε εν συνεχεία το δικαστικό συµβούλιο, διενήργησε ανά-
κριση. Οι ενδείξεις έγιναν ισχυρές ενδείξεις ενοχής και παρέ-
πεµψε στο ακροατήριο. Ποιος είχε δίκιο µέχρι στιγµής στη
δικαστική του κρίση; Εµείς που είπαµε ότι υπάρχουν ενδείξεις ή
εσείς που λέτε ότι δεν υπάρχει τίποτα; Μέχρι στιγµής. Εγώ δεν
κρίνω την έκβαση του δικαστηρίου. Λέω µέχρι στιγµής. Τι λένε
τα δικαστικά όργανα; Ισχυρές ενδείξεις, παραπέµπονται στο
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ακροατήριο και εκδικάζεται η υπόθεση. 
Εσείς, λοιπόν, µας λέτε για κράτος δικαίου που δεν έχετε πάρει

απόσταση από αυτά που γίνονται ή σας φαινόταν ήσσονος ση-
µασίας η απόπειρα χειραγώγησης της κοινής γνώµης, η από-
πειρα να δοθούν κανάλια, να δοθούν, να χαριστούν, η απόπειρα
να κατασκευαστούν ένοχοι ενώ ήταν αθώοι; 

Έχετε συγκλονιστεί από όλα αυτά που συµβαίνουν. Έτσι δεν
είναι; Όµως έχετε πειστεί πλήρως από τις καταθέσεις των κου-
κουλοφόρων µαρτύρων: «Αξιόπιστες», «Το µεγαλύτερο σκάν-
δαλο που υπήρξε ποτέ», «Ο αξιόπιστος µάρτυς που συνελήφθη
για απάτες και για εγκληµατική οργάνωση, αυτός ο µάρτυς».
Προσυπογράψατε την κατάθεσή του.

ΕΦΗ ΑΧΤΣΙΟΓΛΟΥ: Πού τον ξέρετε;
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Πού τον

ξέρω; Μα, κάτι διάβασα, όπως διαβάζετε και εσείς. Σχετική ανά-
γνωση έκανα.

ΕΦΗ ΑΧΤΣΙΟΓΛΟΥ: Είπατε ειδική ενηµέρωση για προστατευό-
µενο µάρτυρα.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Α, το αµ-
φισβητείτε ότι ήταν αυτός; Εγώ σας λέω από τα κείµενα αυτά που
διάβασα. Εσείς δεν την έχετε διαβάσει;

ΕΦΗ ΑΧΤΣΙΟΓΛΟΥ: Ποιος είναι ο προστατευόµενος µάρτυς;
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Φαντάζο-

µαι ότι δεν το υιοθετείτε απλώς. Αυτό λέτε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας παρακαλώ

µην κάνετε διάλογο.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Όµως,

κυρία Αχτσιόγλου, πόσο θα κρυφτείτε πίσω από αυτό; Ναι, εσείς,
γιατί εσείς και εσείς η συγκεκριµένη είπατε ότι αυτός είναι αξιό-
πιστος και ότι οι δέκα πρέπει να παραπεµφθούν. Και εσείς το εί-
πατε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Άρα µπορούµε ακόµα να παίξουµε ότι δεν ξέρουµε ποιος είναι

αυτός. Δεν ξέρουµε. Μέχρι και ο ίδιος το λέει ότι είναι αυτός.
Όµως εµείς δεν ξέρουµε εδώ, γιατί δεν έχουµε θεσµική ενηµέ-
ρωση. Έχετε δίκιο. Αυτό, όµως, να το σκέφτεστε όταν έρχεστε
να υιοθετήσετε όλες τις κατηγορίες και να µας κουνήσετε το δά-
χτυλο για το κράτος δικαίου. Με τι κατηγορίες; Άκουσα τον κύριο
Πρόεδρο. Ο κύριος Πρόεδρος δεν έλεγε  τέτοια πράγµατα συ-
νήθως. Τι; Θεωρίες; Εικασίες; Κάτι να; Ίσως, όµως, αυτό; Έτσι –
ακούστε- δουλειά δεν κάνουµε και έτσι δεν µπορεί να οικοδοµη-
θεί και πολιτικό κεφάλαιο.

Όµως ακούστε ποιο ήταν το σηµαντικό στην τοποθέτηση του
κυρίου Προέδρου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κατακλείδα.
Τι µας είπε; Ότι κάτω από αυτές τις συνθήκες υπάρχει ζήτηµα µε
την ακεραιότητα της διεξαγωγής των εκλογών. Ετοιµάζεστε για
την ήττα και µετά την ήττα. Φτιάχνετε εξιστόρηση. Δεν θα είναι
ακέραιες οι εκλογές γιατί γίνονται υποκλοπές. Έτσι. Για αυτό θα
χάσετε πιστεύετε και όχι γιατί δεν έχετε κάνει πολιτική, όχι γιατί
δεν έχετε προτάσεις, όχι γιατί εκφράζετε ιδέες τις οποίες έχει
καταδικάσει κατ’ επανάληψη ο ελληνικός λαός, όχι για το πρό-
γραµµά σας, το οποίο είναι ένα πρόγραµµα που το έχει ζήσει στο
πετσί του ο ελληνικός λαός να εφαρµόζεται µε το τσάκισµα της
µεσαίας τάξης στη φορολογία, µε το γκρέµισµα του Φράχτη,
προκειµένου να υπάρχει ανεξέλεγκτη ροή παράνοµων µετανα-
στών, ξανά µε έναν ποινικό κώδικα, ο οποίος θα απαλλάσσει τους
σκληρούς εγκληµατίες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Όχι για αυτά! Δεν θα χάσετε για αυτά. Προς Θεού! Θα χάσετε

για τις υποκλοπές.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,

κύριε Υπουργέ, έχετε πάει στα δεκαέξι λεπτά.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Άρα ακού-

στε. Οι συγκρίσεις είναι συντριπτικές. Η πρόταση δυσπιστίας…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΕΛΑΣ: Έχει παραιτηθεί ο κ. Χατζηδάκης.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Έχω µετα-

φορά χρόνου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Δεν συµψηφίζεται

ο χρόνος. Σας παρακαλώ.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Δυστυχώς

δεν µπόρεσα να µιλήσω καθόλου, κύριε Πρόεδρε, για τη διοικη-

τική µεταρρύθµιση. Να µη µιλήσω. Ο κ. Σκουρλέτης µε παρακινεί
να µη µιλήσω για τη διοικητική µεταρρύθµιση. 

Η αλήθεια είναι ότι όταν θα συγκρίνουµε τι έκανε ο κ. Σκουρ-
λέτης ως Υπουργός Εσωτερικών και τι κάναµε εµείς στο Υπουρ-
γείο Εσωτερικών, όταν θα συγκρίνουµε τα τρία λειψά νοµοθετή-
µατα σε τριάµισι χρόνια, από τα οποία δεν εφαρµόσαµε κανένα,
σε σχέση µε τα δεκατρία δικά µας νοµοθετήµατα που άλλαξαν
τον τοµέα της διοικητικής µεταρρύθµισης και του δηµοσίου, όταν
θα µετρήσουµε τον αριθµό των προσλήψεων που διεκπεραι-
ώσατε, που ήταν τριάντα χιλιάδες µε τις εξήντα τέσσερις δικές
µας χιλιάδες, όταν θα µετρήσουµε τους κύκλους κινητικότητας
που διεκπεραιώσατε σε σχέση µε αυτό που διεκπεραιώσαµε
εµείς, όταν θα θυµηθούµε την απλή αναλογική στην τοπική αυ-
τοδιοίκηση που ναρκοθέτησε πλήρως το τοπίο, τότε θα θυµη-
θούµε όλοι σύντοµα και γι’ αυτό γιατί θα ηττηθείτε θεαµατικά
στις επικείµενες εκλογές. Θα πάρετε και εκεί αυτό που σας αξίζει
και θα σας επιστραφεί η τοξικότητα µε την οποία συµπεριφέρε-
στε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ πολύ.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ ζήτησε τον λόγο

για την τρίτη και τελευταία για σήµερα παρέµβασή του για ένα
τρίλεπτο. 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, άκουσα µε προ-
σοχή τον κ. Βορίδη που προέρχεται από τον ίδιο χώρο µε τον κ.
Γεωργιάδη. Τους ενώνουν οι αγορές, το ξύλο και τα συµφέροντα,
αλλά εδώ στη Βουλή µοιράζουν τους ρόλους, ο καλός αστυνοµι-
κός και ο κακός αστυνοµικός.

Από τον κ. Γεωργιάδη δεν ακούσαµε ούτε ένα επιχείρηµα,
όπως εξέθεσα εχθές. Ο κ. Βορίδης είχε την καλοσύνη να παρα-
θέσει κάποια επιχειρήµατα, ένα στην ουσία απ’ ό,τι καταλαβαίνω
εγώ, ότι δεν υπάρχει θέµα δικαίου γιατί το µόνο πράγµα που
υπάρχει, όταν υπάρχει το δίκαιο, είναι η νοµιµότητα και η νοµι-
µότητα -συνεχίζω το επιχείρηµα του κ. Βορίδη- εξαρτάται από
τον έλεγχο του κράτους και τον έλεγχο της δικαιοσύνης. 

Δύο σχόλια για αυτά. Το πρώτο σχόλιο είναι ότι τους πολίτες
και την κοινωνία δεν τους ενδιαφέρει µόνο η µορφή, το θεσµικό
πλαίσιο, αλλά και το αποτέλεσµα. Θέλουν να ξέρουν δηλαδή οι
πολίτες ότι αυτό το πλαίσιο, όποιο και να είναι, δηµιουργεί απο-
τελέσµατα και όταν γίνονται παρανοµίες και όταν γίνονται πρά-
γµατα που θίγουν το πολίτευµα, θα υπάρχει µια απάντηση και
ίσως και µια τιµωρία. Δεν έχουµε αποτελέσµατα ούτε από τη δι-
καιοσύνη ούτε από την Κυβέρνηση µέχρι τώρα. Θα δούµε αν θα
έχουµε.

Το δεύτερο που ξεχνάει ο κ. Βορίδης είναι ότι εκτός από το
κράτος, την Κυβέρνηση και εκτός από τη δικαιοσύνη, το δικό µας
Σύνταγµα έχει βάλει κι άλλους δύο θεσµούς. Ο ένας θεσµός είναι
η Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας και ο άλλος θεσµός είναι η
ανεξάρτητη αρχή που είναι επικεφαλής ο κ. Ράµµος. Άρα και
αυτοί οι δύο πρέπει να ελέγξουν τη νοµιµότητα. 

Και εσείς έχετε κάνει το παν να εµποδίσετε το έργο τους. Στην
Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας δεν θέλατε καν να συζητήσετε
την έκθεση της ανεξάρτητης αρχής. Δεν µιλάω για την εξετα-
στική που απλώς ήρθαν άνθρωποι και είπαν «δεν ξέρουµε ή και
να ξέρουµε δεν σας λέµε, γιατί είναι απόρρητο». Δεν το επιτρέ-
ψατε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Και τώρα που είναι µια ανεξάρτητη αρχή, µε το κύρος που µας
εξήγησε ο κ. Βούτσης πριν από µισή ώρα, οι Βουλευτές σας, οι
εφηµερίδες σας κάνουν ευθεία επίθεση. Μπορεί να υπάρχει νο-
µική διαφορά στο τι µπορεί να κάνουν είκοσι συνταγµατολόγοι,
που είπαν ότι ο κ. Ράµµος κάνει καλά τη δουλειά του, αλλά αυτό
δεν δικαιολογεί µε τίποτα τις επιθέσεις που έχει υποστεί αυτός ο
άνθρωπος, που έχει ακούσει ότι είναι συριζαίος, ότι είναι πιόνι
του ΣΥΡΙΖΑ, ότι έχει σχέση µε το ΣΥΡΙΖΑ. Το ακούσαµε από
όλους τους Βουλευτές.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ - ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ: Αν είναι; 
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Άρα όχι µόνο ξεχάσατε ως έγκρι-

τος νοµικός από πού ισχυροποιείται η νοµιµότητα, αλλά τα δύο
που ξεχάσατε, τα ξεχάσατε γιατί θέλετε να τους κάνετε επίθεση.

7062 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Γιατί το δικό σας επιτελικό κράτος δεν δέχεται καµµία αντιπολί-
τευση στην ουσία, δεν δέχεται κανείς να αµφισβητεί το επιτελικό
κράτος και αυτό το χρειάζεστε, γιατί το οικονοµικό πρόγραµµα
που λέτε ότι είναι τόσο δηµοφιλές, πράγµα που θα δούµε στις
εκλογές, είναι κάτι που δεν µπορεί να συγκροτήσει µια κοινωνική
συναίνεση πάνω στα αποτελέσµατα και άρα χρειαζόµαστε και λί-
στες Πέτσα, δεν χρειαζόµαστε ανεξάρτητες αρχές που κάνουν
τη δουλειά τους και γι’ αυτό ο αυταρχισµός είναι στον πυρήνα
της πολιτικής σας και έχετε αναδείξει ότι δεν θέλετε το αποτέλε-
σµα. 

Τελευταία µου κουβέντα, επί της ουσίας, όχι της µοµφής. Ο κ.
Χατζηδάκης λέει: «Αποκλείεται να µε παρακολουθούσε ο κύριος
Πρωθυπουργός, γιατί είναι φίλος µου». Δεν το δέχοµαι εγώ, δεν
συµφωνώ. Είναι καλύτερο αυτό που είπε; Είναι καλύτερο αυτό;
Είναι καλύτερο που υπάρχουν αυτά τα δίκτυα, όπως λέτε εσείς
τα ρυπαρά και δεν ξέρουµε ποιος παρακολουθεί ποιον; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,
κύριε Τσακαλώτο. 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Σε κάθε περίπτωση ο πολίτης από
εδώ και πέρα λόγω της λογικής της δικιάς σας Κυβέρνησης, ο
κάθε πολίτης θα έχει την αίσθηση, το φόβο, όταν µιλάει ο κ. Βο-
ρίδης, όταν µιλάω εγώ, ένας δικαστής, ένας καθηγητής πανεπι-
στηµίου ότι αυτά µπορεί να τα λέει ως αίσθηση ευθύνης, αλλά
επειδή τον έχουµε ακούσει, επειδή ξέρουµε πράγµατα, αυτή είναι
η µεγαλύτερη ζηµιά που έχετε κάνει στη δηµοκρατία.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ ευχαριστώ.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Κύριε Πρό-

εδρε, θα ήθελα τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Παρακαλώ όσο

µπορείτε πιο σύντοµα, κύριε Υπουργέ. 
Ορίστε, έχετε τον λόγο. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Τι είπατε

τώρα, κύριε Τσακαλώτο; Είπατε ότι η λειτουργία των θεσµών
προφανώς ελέγχεται και κρίνεται από τα αποτελέσµατα που πα-
ράγουν αυτοί. Σωστά; Συµφωνώ απολύτως. 

Για πείτε µου τώρα, εµείς τι λέµε εδώ; Εµείς λέµε, όταν άνοιξε
αυτή η συζήτηση, αυτή που προκαλείτε εσείς –επαναλαµβάνω-
στο πλαίσιο προτάσεως δυσπιστίας, τι έχουµε κάνει κάτι τόσο
εγκληµατικό που αυτή η Κυβέρνηση πρέπει να πέσει και το Κοι-
νοβούλιο πρέπει να την καταψηφίσει; 

Και τι µου λέτε τώρα ότι είναι το εγκληµατικό που έχουµε κάνει;
Ότι δεν έχουµε ελέγξει το αποτέλεσµα µιας διαδικασίας; 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Όχι, ότι δεν παράγετε αποτελέ-
σµατα. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ότι δεν
έχουµε ελέγξει το αποτέλεσµα µιας διαδικασίας; Ελάτε τώρα να
το σκεφτούµε αυτό. 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Δεν είπα αυτό.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ελάτε

τώρα να το σκεφτούµε αυτό. Ποια διαδικασία είναι; 
Η δικαστική διερεύνηση όλων των υποθέσεων είναι προφανώς

σε εξέλιξη. Άκουσα τον κύριο Πρόεδρο, τον κ. Βούτση να λέει:
«Δεν κινείται ταχέως». Απαντώ: «Δεν γνωρίζω». Γιατί; Γιατί θα πε-
ριµένω τους χρόνους που θέλει η δικαιοσύνη για να κάνει τη δου-
λειά της και γιατί δεν την χειραγωγώ και γιατί δεν την τρα-
µπουκίζω την ώρα που κάνει τη δουλειά της. Την αφήνω να την
κάνει. Και γιατί η ταχύτητα την οποία επιθυµείτε, δεν σηµαίνει
απαραίτητα -σε δικαστικούς όρους και χρόνους- αποτέλεσµα. Μη
σας πω ότι συχνά σηµαίνει κάτι άλλο. Διότι όταν το κάνει γρή-
γορα η δικαιοσύνη, το έκανε, το ξεπέταξε και τα κουκούλωσε.
Όταν παίρνει το χρόνο της, πάλι αργεί, άρα οδηγεί στο κουκού-
λωµα. Να καταλήξουµε στην κριτική. 

Εγώ δεν λέω ότι δεν έχετε δικαίωµα να κρίνετε. Λέω ότι πρέπει
να κρίνετε εµπεριστατωµένα και κυρίως προσεκτικά απέναντι
τους θεσµούς και θα σας πω τις τεράστιες ευθύνες σας, κύριε
Τσακαλώτο, για το ζήτηµα των θεσµών. 

Τι άλλο µου είπατε όµως; Υπάρχει και µια ανεξάρτητη αρχή.
Σωστά. Και παρεµπιπτόντως, αφήστε τις ερµηνείες. Εγώ θα πω
ότι υπάρχουν ερµηνευτικά ζητήµατα εκεί. Δεκτόν.

Και θα πω ότι ο κ. Ράµµος κάνει µία ερµηνεία µε την οποία
άλλοι θεσµικοί πυλώνες διαφωνούν. Συµβαίνει αυτό. Δεν είναι
κάτι συγκλονιστικό. Συµβαίνει στις δηµοκρατίες, γίνεται.

Πάµε παρακάτω. Επί της ουσίας ο κ. Ράµµος τι είπε; Εντόπισε
κάτι παράνοµο; Αυτός που επικαλείστε εσείς, αυτός που επικα-
λείστε εσείς, αυτός που µας τον φέρατε εδώ µέσα κραδαίνοντάς
τον, είπε: νόµιµη επισύνδεση. Δεν κατάλαβα. Τι δεν λειτούργησε;

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Ο κ. Μητσοτάκης δεν είπε ότι δεν
παρακολουθούνταν; 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Θα σας πω
αµέσως γι’ αυτό.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Δεν είπε ψέµατα;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μην διακόπτετε.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Καθόλου,

µάλιστα! Καθόλου! Εσείς είστε εδώ που λέτε ψέµατα και θα σας
το πω. Δώστε µου πέντε δευτερόλεπτα. 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Δεν είπε: «Αλίµονο αν παρακολου-
θούσα τον κ. Χατζηδάκη»; Το είπε ο κ. Μητσοτάκης;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας παρακαλώ.
Δεν σας διέκοψε, κύριε συνάδελφε.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Εσείς λέτε
ψέµατα, όχι ο Μητσοτάκης.

Θα σας πω και τι είπε ο Μητσοτάκης και από αυτό που είπε ο
Μητσοτάκης τι καταλαβαίνετε εσείς δολίως και σκοπίµως, δια-
στρεβλώνοντας αυτό που λέει ο Μητσοτάκης. 

Θα σας το πω τώρα. 
Πάµε, όµως. Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας: έλεγχος της

Βουλής, σωστά; Δεν λειτουργεί; Συγγνώµη! Γι’ αυτήν την υπό-
θεση έχει αφιερώσει το Κοινοβούλιο ατελείωτες ώρες. Συζήτηση
των Αρχηγών, εξεταστική επιτροπή, συζήτηση επί του πορίσµα-
τος της εξεταστικής επιτροπής, συζητήσεις επί συζητήσεων στην
Επιτροπή Θεσµών. Η αλήθεια είναι ότι δεν πήγε η συζήτηση εκεί
που θέλετε. Αλλά αφού το ξέρετε, το να παραγγέλνετε το απο-
τέλεσµα της συζητήσεως γίνεται σε άλλα καθεστώτα, όχι στο κοι-
νοβουλευτικό. Σε αυτό το καθεστώς η Πλειοψηφία αποφασίζει.
Η συζήτηση στη Βουλή έγινε και η Πλειοψηφία έκρινε. Τι δεν λει-
τούργησε; Το ότι δεν σας βγαίνει εσάς η εξιστόρησή σας; Τι να
κάνουµε; Δεν σας βγαίνει. 

Ελάτε όµως να πούµε και κάτι ακόµα. Λέτε: «Παρακολούθησε
ο Μητσοτάκης». Αυτός δεν είναι ο ισχυρισµός; Αυτό δεν έρχεστε
και λέτε εδώ; Ο Μητσοτάκης παρακολουθούσε, αυτός είναι ο
ισχυρισµός σας. Και τι είπε ο Μητσοτάκης; «Ποτέ δεν έχω παρα-
κολουθήσει κανέναν». Τι σηµαίνει αυτό; «Ποτέ δεν έχω δώσει τέ-
τοια εντολή παρακολούθησης». Για πείτε µου ένα στοιχείο από
το οποίο προκύπτει η γνώση του Πρωθυπουργού και η εντολή
παρακολούθησης. Αλλά δεν σας αρέσει στο αφήγηµα το ότι έρ-
χεται ο ένας πίσω από τον άλλον. Φαγωθήκατε να έρθει ο Δηµη-
τριάδης να ρωτήσετε. Ήρθε και είπε: «Όχι δεν ήξερε τίποτα ο
Μητσοτάκης». Ε, δεν τον πιστεύουµε, είναι ψεύτης. Ποιον θέλετε
να φέρετε; Φέρτε και κανέναν που να πει ότι «ναι, τον παρακο-
λουθούσε», γιατί δεν µπορείτε να φέρετε κανέναν. Εγώ τι να κάνω
σε αυτό; Να κάνουµε διαδικασία προκατασκευασµένη, κύριε Τσα-
καλώτο, για να βγάλει αυτό που θέλετε εσείς. Αυτό δεν είναι
έλεγχος του αποτελέσµατος. 

Αντίθετα, τι σας λέει αυτή η παράταξη και αυτή η Κυβέρνηση
από την πρώτη µέρα, µπορεί και κατά µεγάλη επιείκεια φερό-
µενη; Γιατί; Τι λέτε; Εµείς σας λέµε πως η δικαιοσύνη είναι ανε-
ξάρτητη να κάνει τους ελέγχους της, να µας πει τι υπάρχει, ό,τι
βρίσκει και ό,τι νοµίζει. Άρα όποιος έχει κάνει κάτι κακό, αν έχει
κάνει κάτι κακό, θα το κρίνει η δικαιοσύνη. Αν η δικαιοσύνη κρίνει
ότι δεν υπάρχει κακώς καµωµένο, πάλι να µας πει ότι δεν υπάρχει
κακώς καµωµένο. Αυτό λέµε εµείς. Τι λέτε εσείς; Να µας πει
ποιος; Ο εποπτεύων Πρωθυπουργός. Αυτός να µας πει. Μα,
αυτός λέτε εσείς ότι είναι αυτός που τα έχει κάνει όλα αυτά! Τι
να σας πει αυτός; Αφού τον έχετε ήδη ακυρώσει από τα αποδυ-
τήρια! Εσείς λέτε ότι αυτός είναι που διέταξε παρακολούθηση
και έρχεστε και λέτε: «Αυτός να µας πει τι έχει γίνει». Δηλαδή αν
σας έλεγε ό,τι και να σας έλεγε, εσείς θα λέγατε εντάξει ή θα λέ-
γατε ότι το έστησε; Τι από τα δύο θα λέγατε;

Ακούστε, αυτή η συζήτηση δεν έχει κανένα νόηµα. 
Και πάµε και στο τελευταίο. Εγώ θέλω µια καθαρή τοποθέτηση
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από εσάς, από τον Κοινοβουλευτικό σας Εκπρόσωπο, για να λή-
γουµε τα θέµατα. Θέτετε ζήτηµα ακεραιότητας της εκλογικής
διαδικασίας; Καθαρή κουβέντα, τώρα. Είστε αλά Τράµπ; Θα
έχουµε αυτήν τη συζήτηση µετά τις εκλογές; 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Καλά, το ποιος είναι µε τον Τράµπ
ας µην το συζητάµε.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Λέω ως
προς τη µεθοδολογία. Αφήστε τώρα.

Εδώ, εδώ, ως προς τη µεθοδολογία. Καθαρές κουβέντες. Η
εκλογική διαδικασία διεξάγεται χωρίς να αµφισβητηθεί στη µε-
ταπολιτευτική δηµοκρατία ποτέ. Με ακέραιο τρόπο. Θέτετε τέ-
τοιο ζήτηµα; Μπορώ να το ακούσω τώρα για να καθαρίσουµε το
τοπίο, για να είµαστε ξεκάθαροι σε όλα;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Με τις µεθοδεύσεις, για να µην ξανα-
κυβερνήσει η Αριστερά…

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Σηκωθείτε,
κύριε Ραγκούση και πείτε, ναι θέτουµε ζήτηµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Αυτό είναι µια
άλλη συζήτηση, κύριε Υπουργέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Το έχουµε ήδη θέσει.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ναι, σηκω-

θείτε και πείτε το να το ακούσω. Ότι θέτετε ζήτηµα της ακεραι-
ότητας της εκλογικής διαδικασίας. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Έχουµε θέσει τέσσερις προϋποθέ-
σεις.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Α, το έχετε
θέσει. Καταλάβατε πώς θα εξηγήσει ο κ. Τσίπρας την επερχόµενη
ήττα, κύριοι συνάδελφοι; Ετοιµάζονται να χάσουν, ο κ. Τσίπρας
δεν θέλει να χρεωθεί την πολιτική ήττα και θα έρθει κάτι να µας
πει για την εκλογική διαδικασία. 

Έχετε υπονοµεύσει έναν, έναν όλους τους θεσµούς. Υπονο-
µεύετε τη δικαιοσύνη, υπονοµεύετε τη λειτουργία των ανεξάρτη-
των αρχών, υπονοµεύετε τη λειτουργία της Υπηρεσίας Πληροφο-
ριών, υπονοµεύετε τώρα και την εκλογική διαδικασία. 

Είστε άξιοι της µοίρας, πραγµατικά. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ο πρώην Πρό-

εδρος της Βουλής έχει τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Βεβαίως δεν θα κάνω κριτική, ούτε δι-

καιούµαι, στην οµιλία του κυρίου Υπουργού. Θέλω απλώς να ση-
µειώσω τρία στοιχεία, χωρίς ίχνος ούτε δικολαβικής διάθεσης
ούτε απόκρυψης πραγµατικών θεµάτων. 

Πρώτον, εφόσον ο Πρωθυπουργός -επειδή µιλήσατε πάνω σε
όλα τα κρίσιµα ζητήµατα-, κατά νόµο ήταν υπεύθυνος της ΕΥΠ,
αυτή η αρµοδιότητα, γνωρίζετε πολύ καλά και µην κάνετε ρητο-
ρική επ’ αυτού, δεν είναι ούτε εκχωρούµενη ούτε διαιρούµενη.
Και επειδή ήµουν και σε όλες τις ακροάσεις, σας παραπέµπω στα
Πρακτικά για να δείτε αν είπε ο κ. Δηµητριάδης ή ο κ. Κοντολέων
αν ήξερε ή δεν ήξερε ο Πρωθυπουργός. Η αρµοδιότητά του είναι
απόλυτη, αντικειµενική, µη εκχωρούµενη και αδιαίρετη. Δεν µπο-
ρείτε να πείτε αυτό το απίστευτο που άκουσα, ότι είχε εκχωρήσει
σε κάποιον άλλον κύριο µέσα στο Μαξίµου αυτήν την υπόθεση
που µόνο αυτός µάθαινε. Πηγαίνετε να διαβάσετε και τα Πρα-
κτικά της σχετικής ακρόασης. Ένα θέµα είναι αυτό. Γι’ αυτό σας
λέω και το γνωρίζετε, µιλάω µόνο µε στοιχεία, µόνο µε επιχειρή-
µατα και δεν τα εµπλουτίζω µε διάφορες ερµηνείες προθέσεων
των άλλων. Καλά είναι και τα δικαστήρια, αλλά εδώ µέσα δεν µας
βοηθάει. 

Δεύτερον, για το κράτος δικαίου, όπως σωστά είπε και ο κ.
Τσακαλώτος δεν περίµενα ποτέ, δέκα χρόνια που έχουµε και µε-
ταξύ µας κάποιους διαλόγους εδώ µέσα, να σας κάνω τέτοια πα-
ρατήρηση ισχυρή επί των νοµικών σας γνώσεων καθώς είστε
πολύ έγκριτος νοµικός. Άρα αποκρύψατε. Άρα ευθέως θέλατε να
πείσετε την κοινοβουλευτική αντιπροσωπεία, εδώ που είµαστε,
επειδή δεν είναι ίσως και οι περισσότεροι νοµικοί για το απί-
στευτο, ότι δηλαδή το κράτος δικαίου ταυτίζεται µε τη δικαιοσύνη
και έχει µόνο ως πυλώνες αυτόν, ο οποίος τοποθετείται επικεφα-
λής και τους εισαγγελείς, οι οποίοι κάνουν τον έλεγχο εκ των δια-
τάξεων. Σοβαρά, κύριε Βορίδη; Γιατί το αποκρύψατε; Τα αντί-
βαρα που είναι; Το Σύνταγµα που είναι; Η ΑΔΑΕ που είναι; Η Θε-
σµών και Διαφάνειας που είναι; Επί των οποίων και ενώπιον των

οποίων δεν υπάρχει απόρρητο. Μπείτε στον Κανονισµό της Βου-
λής. Γιατί τα αποκρύψατε αυτά; Επειδή µας ακούει τώρα ένας
ολόκληρος κόσµος µε µια αγωνία δηµοκρατική και σου λέει για
να τα λέει ο κ. Βορίδης, σαράντα χρόνια νοµικός τα ξέρει τα ζη-
τήµατα κι τι ήρθαν αυτοί οι τύποι να πούνε εδώ; Λάθος σας. 

Τρίτο και τελευταίο, επειδή µιλήσατε περί των εκλογών και
επειδή εγώ άνοιξα το θέµα, θα σας πω κάτι, για να είµαστε πάρα
πολύ σαφείς. Ξέρω πάρα πολύ καλά και είµαι υπερήφανος και
εγώ διότι υπήρχε Υπουργός Εσωτερικών που επί των ηµερών µου
έγινε και το δηµοψήφισµα, πέραν των εκλογών που έγιναν το
2019…

Μην κουνάτε το κεφάλι σας. Ήµουν και εισηγητής του δηµο-
ψηφίσµατος εδώ µέσα. Δεν υπήρξε ούτε µία ένσταση…

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ (Υφυπουργός Μετανάστευσης και Ασύ-
λου): (Δεν ακούστηκε).

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κυρία Βούλτεψη, µην εκτίθεστε ενώ-
πιόν µου. Δεν υπήρξε ούτε µία ένσταση για τη διαδικασία και για
τα αποτελέσµατα του δηµοψηφίσµατος. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΠΑΣ: Δεν λέει γι’ αυτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Ο κ. Βορίδης το ξέρει πολύ καλά. Έχει

πάρει τα αρχεία, επειδή υπήρξε Υπουργός Εσωτερικών.
Ακούστε, λοιπόν, τώρα για την προσπάθεια που κάνατε επί τρία

χρόνια –ακριβώς επειδή εσείς το είχατε πει, είστε και παρορµη-
τικός, οι άλλοι δεν το είχαν πει, αλλά το πίστευαν από την πρώτη
στιγµή- να µπουν θεσµικά εµπόδια ώστε να µην ξανάρθει η αρι-
στερή διακυβέρνηση, η προοδευτική διακυβέρνηση στα πρά-
γµατα. Καθαρά πράγµατα! Πολιτική αντιπαράθεση είναι αυτό.
Εσείς το είχατε πει φόρα παρτίδα. Ο Πρωθυπουργός και οι άλλοι
απλώς το µεθόδευσαν.

Όλη η προσπάθεια που κάνετε είναι, προφανώς, για να επηρε-
αστούν. Εγώ δεν πιστεύω ότι τελικά θα επηρεαστούν, αλλά τε-
λικά δεν θα επηρεαστούν, επειδή γίνονται αυτές οι διαδικασίες
και επειδή υπάρχουν και οι «Ράµµοι». Γι’ αυτό δεν θα επηρεα-
στούν. Αυτό το οποίο ετοιµάστηκε και µε αυτές τις εταιρείες, µε
τα «target group» τα συγκεκριµένα, µε τα προσωπικά τους στοι-
χεία τα οποία είχαν αλά Τραµπ και αλά Μπάνον –σας είπα και περί
Μπάνον προηγούµενα- όπως και άλλες ενέργειες τις οποίες σκε-
φτόσασταν, όχι για να αλλάξουν τα αποτελέσµατα –προς Θεού,
το κληροδότηµα της Μεταπολίτευσης είναι ακούνητο και ευτυ-
χώς εξαιρετικά ισχυρό-, αλλά για να υπάρχει µία επιρροή αντιπο-
λιτική, εξωθεσµική, µεταδηµοκρατική, είναι πασιφανέστατο. 

Δεν θα περάσει, δεν θα γίνει. Το αποτέλεσµα θα είναι ολοκά-
θαρο, ακριβώς, όµως, διότι υπάρχουν αυτές οι διαδικασίες από
τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης. Αν είχαν µείνει στο χέρι σας, θα
είχατε ετοιµάσει πραγµατικά ό,τι θα πέρναγε από το χέρι σας για
να µην µπορέσει ο λαός να εκφραστεί αυθεντικά.

Αυτές τις τρεις διευκρινίσεις ήθελα να κάνω, κύριε Πρόεδρε. 
Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ωραία. Προχω-

ράµε. Είναι µία µεγάλη συζήτηση αυτή, γιατί έχει τις βάσεις της,
αλλιώς ξεκινάει. Εν πάση περιπτώσει δεν είναι του παρόντος
τώρα. Είναι άλλο το εθιµικό δίκαιο και άλλο το ηπειρωτικό, αλλά
η ηθική βάση είναι ίδια. 

Τώρα, ο κ. Πιερρακάκης θέλει να απαντήσει σε κάτι που ζήτησε
ο κ. Ραγκούσης ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος. 

Συνεπώς, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας και Ψη-

φιακής Διακυβέρνησης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το πρωί µίλησα για συνωµοσιολογία και «πριν αλέκτορα φω-

νήσαι τρις» η συνωµοσιολογία είναι στο τραπέζι. 
Λοιπόν, µε βάση τα στοιχεία τα οποία αναφέρατε, κύριε Ρα-

γκούση, στην καταγγελία, είπατε -αν δεν κάνω λάθος- ότι κάποιο
µήνυµα για το εµβόλιο του Εθνικού Συστήµατος Εµβολιασµού
πήγε σε πολίτη και περιελάµβανε µολυσµένο λογισµικό. Σωστά;
Αν δεν κάνω λάθος, αυτή είναι η συζήτηση.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Να απαντήσω, κύριε Πρόεδρε;
(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρα-

τίας)
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας και Ψη-

φιακής Διακυβέρνησης): Θέλω να καταλάβω λίγο την περίµετρο
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της υπόθεσης.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ (Υφυπουργός Μετανάστευσης και Ασύ-

λου): Μπήκε το εµβόλιο και µόλις µπήκε το εµβόλιο, τον πήρε το
«Predator» τηλέφωνο!

(Γέλωτες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας και Ψη-

φιακής Διακυβέρνησης): Θα ήθελα να διευκρινίσει ο κ. Ραγκού-
σης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Να διευκρινίσω, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μισό λεπτό.
Δεν προήδρευα εγώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Το ξέρω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Πληροφορήθηκα,

όµως, ότι ζητήσατε να σας δώσει απάντηση. Δεν ξέρω ακριβώς
τι διηµείφθη. Αφήστε, λοιπόν, να ολοκληρώσει και αν χρειαστεί,
κάνετε µία διόρθωση των λεγοµένων σας να διευθετηθεί το θέµα.

Ελάτε, κύριε Υπουργέ, συνεχίστε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας και Ψη-

φιακής Διακυβέρνησης): Θα απαντήσω, λοιπόν, µε βάση αυτά
που κατάλαβα.

Κατ’ αρχάς να πούµε τι είναι το Εθνικό Σύστηµα Εµβολιασµού.
Το Εθνικό Σύστηµα Εµβολιασµού είναι ένα σύστηµα διεθνώς ανα-
γνωρισµένο. Είναι ένα σύστηµα αναγνωρισµένο και από κάθε Έλ-
ληνα πολίτη. Είναι ένα σύστηµα το οποίο έχει και ένα κακό.
Κρατάει πρακτικά για τα πάντα. Δηλαδή, έχει όλα τα στοιχεία
όλων των µηνυµάτων που ιστορικά έχει στείλει και άρα τα πάντα
είναι εύκολα ελέγξιµα και αποτυπώσιµα απ’ άκρη σ’ άκρη. 

Αυτό, όµως, το οποίο αναφέρατε, επίσης, έχει να κάνει και µε
κάποιο µήνυµα το οποίο έχει ληφθεί. Ως προς τα µηνύµατα αυτά,
όπως έχουµε δει και από την ιστορία µε το παράνοµο λογισµικό
το οποίο είναι σοβαρό, στο header του µηνύµατος, που ενίοτε
µπορεί κάποιος να το παραποιήσει, είναι το κενό στο sms και έτσι
σε πολλές περιπτώσεις αντίστοιχων µηνυµάτων που βγαίνουν
από πολλές εταιρείες και λένε «Προσοχή, δεν είµαστε η Εθνική
Τράπεζα» µπορεί από το κενό στο sms κάποιος να το παραποι-
ήσει. 

Από εκεί και πέρα, σε όλη την υπόλοιπη υπόθεση τα µηνύµατα
αυτά µοιάζουν. Εσείς αναφέρατε, βέβαια, ότι υπήρχαν προσω-
πικά δεδοµένα σε αυτή τη συζήτηση. Δεχόµενος αυτό το οποίο
αναφέρατε, θα σας πω ότι υπάρχουν εκατοντάδες τρόποι να µπο-
ρέσει κάποιος αυτά να τα αποκτήσει. Ο πιο βασικός είναι η υφαρ-
παγή άλλων στοιχείων του χρήστη, το να έχει πρόσβαση, για
παράδειγµα, στο e-mail του ή να έχει πρόσβαση σε εκατοντάδες
άλλα στοιχεία ή και σε κοινωνική µηχανική. Όµως, το χαρακτηρι-
στικότερο όλων είναι ότι στο Εθνικό Σύστηµα Εµβολιασµού έχουν
πρόσβαση σαράντα χιλιάδες φαρµακοποιοί, γιατροί και ΚΕΠ.
Αυτή είναι η αρχιτεκτονική του συστήµατος και είναι οµοειδής µε
την ίδια αρχιτεκτονική άλλων χωρών. 

Τώρα, για τον ισχυρισµό ότι οι άνθρωποι του Gov.gr είναι οι
άνθρωποι του «Predator», όπως είπατε, τι να πω; 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ (Υφυπουργός Μετανάστευσης και Ασύ-
λου): Του Σατανά!

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας και Ψη-
φιακής Διακυβέρνησης): Δηλαδή, έχουµε ένα εθνικό κεκτηµένο
εδώ πέρα το οποίο πρέπει να το συνεχίζει ο ένας µετά τον άλλο.
Εν τω µεταξύ οι άνθρωποι οι οποίοι το δούλεψαν αυτό δεν είναι
και όλοι Νέα Δηµοκρατία! Είναι άνθρωποι οι οποίοι είναι από όλο
το πολιτικό σύστηµα. Είναι µηχανικοί, είναι τα στελέχη του
Υπουργείου. Ένα καλό πράγµα κάναµε τώρα και επειδή δεν µπο-
ρούµε να το υπονοµεύσουµε διότι δουλεύει καλά, να πάµε να το
διαλύσουµε και να πετάξουµε λάσπη πάνω του ηθικά, επειδή
έχουµε εκλογές; Ε, κάπου φτάνει! Έτσι δεν είναι;

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ (Υφυπουργός Μετανάστευσης και Ασύ-
λου): Βρε Κυριάκο, σοβαρά τώρα, έπρεπε να απαντήσεις;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Ραγκούση,
νοµίζω ότι σας απάντησε…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µία διευκρίνιση µόνο
θα ήθελα να κάνω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Παρακαλώ, έχετε
τον λόγο για ένα λεπτό για διευκρινίσεις, γιατί δεν προβλέπεται
πια αυτό στη συζήτησή µας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Κύριε Πιερρακάκη, είναι πραγµατικά
εντυπωσιακό αυτό που αποτολµήσατε και κάνατε πριν από ένα
λεπτό εδώ στην Αίθουσα του Κοινοβουλίου. Ήρθατε εδώ και ξε-
κινήσατε µε την πεποίθηση ότι έχετε απέναντί σας µία συνωµο-
σιολογία. Δεν ξέρατε τι έχω πει και ρωτήσατε να µάθετε τι έχω
πει. Κάνατε παύση για να διευκρινίσω τι έχω πει, αλλά είχατε βγά-
λει πριν από αυτό το συµπέρασµα. Το δε 80% έως 90% όσων εί-
πατε δεν έχει καµµία σχέση µε αυτά τα οποία είπα εγώ. Άλλα
λόγια να αγαπιόµαστε! 

Και προκαλείτε τεράστια απορία, για να µην πω δηµιουργείτε
σαφέστατη υπόνοια ενοχής της πολιτικής στάσης που έχετε ως
Κυβέρνηση και ως Υπουργείο, κύριε Πιερρακάκη, από την ώρα
που αυτή την καταγγελία που κάναµε τη διαχειριστήκατε µε
αυτόν τον τρόπο. Είπατε εσείς ότι είπα εγώ ότι οι άνθρωποι του
Gov.gr είναι άνθρωποι του «Predator». Ουδέν ψευδέστερον αυ-
τού! Είπατε ότι είπα πως η υπόθεση του µολυσµένου sms ήρθε
από το emvolio.gr. Ούτε αυτό είπα, κύριε Πιερρακάκη και είναι
ντροπή αυτό που κάνετε. 

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρα-
τίας)

Προφυλαχθείτε, αυτοπροστατευτείτε. Διαβάστε καλά τι είπα.
Διαβάστε καλά τι καταγγείλαµε πριν από λίγο κι αν θέλετε, ελάτε
ξανά, γιατί αυτό το οποίο καταγγείλαµε είναι πάρα πολύ σοβαρό,
κύριε Πιερρακάκη και σε καµµία περίπτωση, όπως για τις παρά-
νοµες υποκλοπές των έξι πολιτικών προσώπων που έχει αποδει-
χθεί µέσω της ΑΔΑΕ ότι πραγµατοποιήθηκαν…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τώρα πάτε σε άλ-
λο θέµα. Σας παρακαλώ! Δώστε τη διευκρίνισή σας! Δεν προβλέ-
πεται αυτό.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Τώρα τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε
δευτερόλεπτα. Σας παρακαλώ! Θα είχα τελειώσει.

Έτσι και τώρα δεν µπορεί να έρχεστε να αποδέχεστε το ενδε-
χόµενο να έχει πάει τέτοιο sms στον πολίτη, αλλά αυτό να οφεί-
λεται στους γιατρούς. 

Έλεος, κύριε Πιερρακάκη! Έλεος!
(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρα-

τίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Εντάξει, ευχαρι-

στώ.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο κι εσείς για ένα λεπτό,

σας παρακαλώ και να λήξει το θέµα εδώ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας και Ψη-

φιακής Διακυβέρνησης): Ειλικρινά έχω µπερδευτεί. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Το ξέρω, αλλά τα συµπεράσµατα τα

έχετε βγάλει.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας και Ψη-

φιακής Διακυβέρνησης): Ειλικρινά έχω µπερδευτεί. Είδα το βί-
ντεο, άκουσα και αυτό που είπατε τώρα. Ακόµη δεν καταλαβαίνω.

Αυτό το οποίο προσπαθώ να πω είναι το εξής: Είπατε ότι υπήρ-
χαν δεδοµένα του εµβολιασµού, ναι ή όχι; Ρωτώ για να το κατα-
λάβουµε εδώ πέρα όλοι. Είπατε ότι υπήρχαν δεδοµένα, σωστά;

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ (Υφυπουργός Μετανάστευσης και Ασύ-
λου): Είναι µεταφυσικό το πρόβληµα. Δεν θα το λύσουµε τώρα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Να σας πω, κύριε Υπουργέ;
Κύριε Πρόεδρε, να κάνω µία παρέµβαση;
(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρα-

τίας)
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας και Ψη-

φιακής Διακυβέρνησης): Το ζητώ εγώ. Έχει δίκιο ο κ. Ραγκού-
σης. Να πει. Έχει δίκιο. Του το ζητάω, για να καταλάβω τι λέει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ε, δεν γίνεται αυτή
η δουλειά τώρα, συνέχεια! Εχθές είχαµε άλλο δίδυµο. Τώρα να
έχουµε αυτό; Δεν γίνεται. Έχει λήξει ο χρόνος. Δεν µπορεί ο κα-
θένας να κάνει παρεµβάσεις συνέχεια.

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρα-
τίας)

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΠΑΣ: Φέρτε τα Πρακτικά, κύριε Πρόεδρε!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας και Ψη-

φιακής Διακυβέρνησης): Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε στον κ. Ρα-
γκούση να πει ακριβώς τι εννοεί, για να απαντήσω, προκειµένου
να µην υπάρχει…
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Εγώ, λοιπόν, στην τρίτη παρέµβαση,
κύριε Πιερρακάκη, σας διευκρινίζω, επαναλαµβάνοντας ότι όλα
όσα είπατε µέχρι τώρα είναι άκυρα. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας και Ψη-
φιακής Διακυβέρνησης): Πείτε µου τι είπατε εσείς, κύριε Ρα-
γκούση…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Αυτό το οποίο είπαµε, λοιπόν, κύριε
Πιερρακάκη…

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρα-
τίας)

Να µην πω και το παραπάνω. Και το ξέρετε ότι υπάρχει πολίτης
που έλαβε το sms υπενθύµισης λίγες ηµέρες πριν για εµβόλιο
που επρόκειτο να κάνει µία συγκεκριµένη ηµεροµηνία µε το πα-
ραποιηµένο emvolio.gov. gr και γεννάται το ερώτηµα αυτοί που
το έστειλαν αυτό, µε το οποίο του παγίδευσαν µε «Predator» το
κινητό και τις επικοινωνίες, πού γνώριζαν ότι ο πολίτης αυτός
επρόκειτο να κάνει το εµβόλιο τις επόµενες ηµέρες;

Καταλάβατε, κύριε Πιερρακάκη;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ωραία, κύριε Ρα-

γκούση. Θα σας απαντήσει τώρα. 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας και Ψη-

φιακής Διακυβέρνησης): Έχω την εντύπωση ότι σας έχω ήδη
απαντήσει. Έχω την εντύπωση ότι σας είπα ότι υπάρχουν εκατο-
ντάδες διαφορετικοί τρόποι µε τους οποίους αυτό το οποίο πε-
ριγράφεται θα µπορούσε να είχε συµβεί. Είναι πολύ σοβαρό
κάποιος που δεν είναι το κράτος να παριστάνει ότι είναι το κρά-
τος, µαζί σας. Από εκεί και πέρα, όµως, το να λέτε ότι είναι το
κράτος αυτό που στέλνει το µήνυµα, συγγνώµη είναι αστείο. 

Δηλαδή, στο «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ» όταν έφευγαν τα link ή σε όλα
τα άλλα link έχει βγει ποτέ κάποιος να πει ότι ήταν το «ΠΡΩΤΟ
ΘΕΜΑ», ότι ήταν η Εθνική Τράπεζα και ότι ήταν τα ΕΛΤΑ; Νοµίζω
τώρα ότι πάει πολύ αυτό. Έτσι δεν είναι;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας ενηµερώνω
για να οργανώσουµε τη συζήτηση ότι τώρα θα µιλήσουν τέσσερις
οµιλητές: ο κ. Λογιάδης, η κ. Αυγερινοπούλου, ο κ. Ψυχογιός, ο
κ. Χαρακόπουλος και αµέσως µετά ο Υπουργός Υποδοµών κ. Κα-
ραµανλής. Έχω, όµως, την πληροφορία ότι έρχεται και ο πρώην
Πρωθυπουργός, ο κ. Παπανδρέου. Συνεπώς, θα µιλήσει όταν ζη-
τήσει τον λόγο.

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Λογιάδης από το ΜέΡΑ25. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΟΓΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι, το ΜέΡΑ25 µέµφεται συνολικά κάθε µορφή

ολιγαρχικών συµφερόντων που η Κυβέρνησή σας, η «Μητσοτά-
κης Α.Ε.» εξυπηρετεί. 

Μοµφή στη λεηλασία εκ µέρους των ολιγαρχών, όπως κάνει η
ΔΕΗ ή η ιδιωτική πλέον εταιρεία «CBC» µε τα υπερκέρδη της και
το χρηµατιστήριο ενέργειας που ξεκίνησε ο ΣΥΡΙΖΑ και συνεχί-
ζετε σήµερα εσείς. Μοµφή στα υπερκέρδη των σουπερµάρκετ,
τα οποία κερδοσκοπούν ασύστολα απέναντι στους ανυπεράσπι-
στους πολίτες εκτοξεύοντας τις τιµές στα ράφια, κάνοντας το βίο
τους αβίωτο. Είναι τραγικό να µπαίνουν αντικλεπτικά στις παιδι-
κές τροφές, επειδή δεν µπορούν να τις αγοράσουν οι γονείς για
να ταΐσουν τα παιδιά τους, αλλά και αντικλεπτικά ακόµα και σε
κονσέρβες σαρδελών. Αυτή είναι η κατάντια στην οποία µας
έχετε φέρει, η φτωχοποίηση του ελληνικού λαού που τέλος δεν
έχει. Μοµφή για τα υπερκέρδη των funds και των κορακιών από
τους πλειστηριασµούς των κόκκινων δανείων, αρπάζοντας, ότ,ι
πιο ιερό υπάρχει στην κοινωνία, την πρώτη κατοικία των πολιτών.
Μοµφή στην ολιγαρχία των τεχνοφεουδαρχών. 

Εµείς, το ΜέΡΑ25 έχουµε πολλές φορές προτείνει φορολό-
γηση µε 4% στα έσοδα των κολοσσών αυτών, όπως είναι Face-
book, Amazon, Netflix, Google, αλλά εσείς πέρα βρέχει. Η φορο-
λόγησής τους είναι το απόλυτο µηδέν όταν οι πολίτες στενάζουν.

Μοµφή στα θέµατα δηµόσιας υγείας. Απαξιώνοντας το ΕΣΥ
προς όφελος των ιδιωτικών συµφερόντων µε υποστελεχωµένα
νοσοκοµεία, µισθούς της πείνας, έλλειψη φαρµάκων. Μοµφή για
τα εθνικά µας θέµατα. Φέρατε εδώ µέσα στη Βουλή τον Ζελένσκι
και τους νεοναζιστές Αζόφ. Εµείς αποχωρήσαµε άµεσα. Εσείς
µείνατε και χειροκροτούσατε.

Μοµφή σε εθνικά µας θέµατα, διότι πήγε ο Πρωθυπουργός

στην Αµερική και αντί να ζητήσει εγγυήσεις των ανατολικών µας
συνόρων µιλάει σήµερα για νατοϊκά νησιά του Αιγαίου. Τέτοια θέ-
µατα θα υπογράψει η επόµενη κυβέρνηση; Μοµφή στην ιδιωτι-
κοποίηση της παιδείας προς όφελος των κολεγίων, τετρακόσιες
χιλιάδες φοιτητές και απόφοιτοι των ΤΕΙ είναι ακόµη µετέωροι
χωρίς καµµία αναγνώριση. Μοµφή στα εργασιακά, γιατί διαλύετε
δηµόσιους ελεγκτικούς µηχανισµούς όπως την Επιθεώρηση Ερ-
γασίας και έτσι απαξιώνετε τις συλλογικές συµβάσεις εργασίας.
Μοµφή στη βήµα - βήµα ιδιωτικοποίηση των αρχαιολογικών χώ-
ρων, µουσείων της χώρας και στο ξεπούληµα των θησαυρών µας. 

Μοµφή σε εσάς, στην Κυβέρνησή σας, που το µόνο βέτο που
θέσατε στην Ευρωπαϊκή Ένωση ήταν να επιτρέπεται στους Έλ-
ληνες εφοπλιστές να µεταφέρουν το ρωσικό πετρέλαιο σε αντί-
θεση µε το εµπάργκο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, βέτο που δεν
θέσατε για κανέναν άλλο, παραδείγµατος χάριν για τους αγρότες
µας και τον πρωτογενή τοµέα που συνεχώς συρρικνώνεται, µα-
στίζεται από την ακρίβεια και καταρρέει.

Ως DiEM25, το ευρωπαϊκό διεθνικό µας µέτωπο, µοµφή στην
πολιτική σας του «ναι σε όλα», στα lobbies και στη διαφθορά των
Βρυξελλών. Μοµφή σε όλα τα µνηµονιακά κόµµατα που εκχώρη-
σαν τη δηµόσια περιουσία µας στην τρόικα και µάλιστα, εν καιρώ
ειρήνης. Μοµφή σε εσάς, διότι ο κ. Μητσοτάκης από το 2015 και
το 2017 έχει δεσµευτεί για εξεταστική επιτροπή για τον Βαρου-
φάκη, την οποία ουδέποτε τόλµησε να κάνει. Γιατί;

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές στις 26 Αυγούστου πέρυσι είχε
πει ο Γιάνης Βαρουφάκης στην τοποθέτησή του εδώ στην Ολο-
µέλεια σχετικά µε τις υποκλοπές αναφερόµενος στον Πρωθυ-
πουργό, θα διαβάσω ακριβώς: «Η πρωθυπουργία σας τελείωσε.
Ήταν µία φούσκα που έσκασε. Και µε το ελληνικό «Watergate»
καταλήγετε και εξευτελισµένος και ένοχος». Και στις 31 Αυγού-
στου, µερικές hµέρες αργότερα ο τέως Πρωθυπουργός Κώστας
Καραµανλής από τα ανώγεια της Κρήτης φώτιζε µε τον δικό του
τρόπο το ίδιο θέµα, λέγοντας: «Διαύγεια και διαφάνεια είναι άλ-
λωστε θεµελιώδη ζητούµενα για σύννοµο και οµαλό δηµόσιο
βίο». Και έκλεινε µε µ;iα µαντινάδα που όλοι καταλάβαµε ποιον
είχε αποδέκτη και τι ήθελε να πει. 

Τι θα κάνετε, λοιπόν, σήµερα εσείς που καταδικάζατε αυτές τις
πρακτικές;

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας ευχαριστώ και

εγώ πολύ, κύριε Λογιάδη, και για την τήρηση του χρόνου. 
Τον λόγο τώρα έχει η κ. Διονυσία Αυγερινοπούλου.
ΔΙΟΝΥΣΙΑ - ΘΕΟΔΩΡΑ ΑΥΓΕΡΙΝΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ πολύ,

κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ΣΥΡΙΖΑ κατέθεσε προς συζή-

τηση στη Βουλή µία πρόταση µοµφής κατά της Κυβερνήσεως, η
οποία είναι απρόσφορη και αλυσιτελής. 

Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας έχει σήµερα την πλήρη
στήριξη της Πλειοψηφίας της Βουλής, όπως και τη στήριξη της
µεγάλης πλειοψηφίας του ελληνικού λαού. Συνεπώς, δεν υπήρχε
περίπτωση να ευοδωθεί µία τέτοια κίνηση και είναι σαφές ότι η
πρόταση µοµφής κατατέθηκε από τον ΣΥΡΙΖΑ µόνο και µόνο για
λόγους επικοινωνιακούς. 

Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση προσπαθεί εδώ και καιρό να δη-
µιουργήσει την εντύπωση ενός σκανδάλου, που στην πραγµατι-
κότητα δεν υπάρχει. Χρησιµοποιεί ορολογίες που θυµίζουν το
µακρινό παρελθόν. Άλλωστε η Νέα Δηµοκρατία είναι εκείνη η πα-
ράταξη, η οποία ενδυνάµωσε το θεσµικό πλαίσιο εντός του
οποίου ασκεί τις αρµοδιότητές της η ΕΥΠ, ώστε να γίνονται σε-
βαστά τα ανθρώπινα δικαιώµατα, αλλά και να µη µειώνεται η επι-
χειρησιακή ικανότητα µίας τέτοιας σηµαντικής υπηρεσίας της
χώρας µας. 

Αντιθέτως, στην πορεία των πραγµάτων αποκαλύφθηκε ότι ο
ΣΥΡΙΖΑ επέλεξε ο ίδιος να µειώσει τις εγγυήσεις λειτουργίας της
ΕΥΠ και προέβη σε σειρά επισυνδέσεων έναντι πολιτών και κυ-
βερνητικών στελεχών του για τις οποίες ποτέ δεν µας εξήγησε
γιατί τις πραγµατοποίησε. Φαίνεται ότι ο ΣΥΡΙΖΑ προσπάθησε να
στήσει µία παγίδα σε άλλα κόµµατα, αλλά, τελικά, βλέπει να πέ-
φτουν τα δικά του στελέχη µέσα. Κάνει λάθη και δεν είναι τα
µόνα. Άλλωστε τα χρόνια της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, τα
οποία έσυραν τη χώρα µας σε τραγικά ιστορικά λάθη, όπως η
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υπογραφή της Συνθήκης των Πρεσπών σίγουρα δεν είναι χρόνια,
τα οποία οι Έλληνες και οι Ελληνίδες θα ήθελαν να θυµούνται.
Πολύ περισσότερο δεν είναι χρόνια που θα ήθελαν να ξαναζή-
σουν. Ούτε κανένας πολίτης θα επιθυµούσε να έχει πάλι µία κυ-
βέρνηση, η οποία να εγκλωβίζει την περιουσία του µε capital
controls ή έναν πρωθυπουργό που να αφήνει ανεξέλεγκτες τις
µεταναστευτικές ροές στη χώρα µας.

Κατά τη διακυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ ζήσαµε τη συνέχιση της ύφεσης
της εθνικής µας οικονοµίας, την περαιτέρω απώλεια θέσεων ερ-
γασίας και εισοδηµάτων, καθώς και την πτώση της αξιοπιστίας
της χώρας µας στο εξωτερικό, η εικόνα της οποίας καταβαρα-
θρώθηκε. Παράλληλα, παρουσιάστηκε µεγάλη καθυστέρηση στο
κυβερνητικό έργο, ενώ επιβραδύνθηκε η υλοποίηση των έργων
υποδοµών της χώρας µας, καθώς και η πορεία της απανθρακο-
ποίησης της οικονοµίας µας. 

Από το 2019 η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας έθεσε πάλι
τη χώρα σε τροχιά ανάπτυξης, προσέλκυσε µεγάλες και στρατη-
γικές επενδύσεις, τόσο στην Αττική όσο και στην περιφέρεια και
δηµιούργησε νέες θέσεις εργασίας, αύξησε το ΑΕΠ, έκανε βή-
µατα για µία ψηφιακά σύγχρονη Ελλάδα, προστάτευσε µε νέα
προγράµµατα την ελληνική φύση, το κλίµα και την αγροτική µας
παραγωγή, στήριξε, όσο καµµία άλλη κυβέρνηση, τα νοικοκυριά
και τις επιχειρήσεις και µάλιστα, µέσα σε πρωτόγνωρες συνθήκες
πανδηµίας και γεωπολιτικών κρίσεων. 

Όλοι µιλούν σήµερα για µία Κυβέρνηση και έναν Πρωθυ-
πουργό ικανό και αποτελεσµατικό, έναν Πρωθυπουργό, τον Κυ-
ριάκο Μητσοτάκη, ο οποίος παρά τους διεθνείς κλυδωνισµούς
κατάφερε να µειώσει τους φόρους που πληρώνουν οι πολίτες,
να µειώσει τον ΕΝΦΙΑ, αλλά και να προβεί σε αύξηση του κατώ-
τατου µισθού και σε αύξηση των συντάξεων. Μάλιστα, πρόκειται
και για την πρώτη αύξηση στις συντάξεις µετά από δώδεκα ολό-
κληρα χρόνια. 

Η Κυβέρνηση λαµβάνει συνεχώς µέτρα που ευνοούν τους πο-
λίτες και παράλληλα µέτρα που ενισχύουν την εθνική οικονοµία
και ισχυροποιούν τη θέση της χώρας µας διεθνώς. Οι δε διεθνείς
µας συµµαχίες, οι οικονοµικές και αµυντικές, µε την ηγεσία του
ίδιου του Πρωθυπουργού, βρίσκονται σε ιστορικό υψηλό. 

Όσο δε αφορά την ατζέντα των τοπικών ζητηµάτων στην Η-
λεία, αναρωτιέται κάποιος γιατί θα µπορούσαν να στηρίξουν τον
ΣΥΡΙΖΑ. Κατά τη διάρκεια της πενταετούς διακυβέρνησής του
στην Ηλεία καθυστέρησε σηµαντικά η ολοκλήρωση του βασικού
µας άξονα, του Πάτρα-Πύργος, ενώ τώρα µε την Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας το έργο επανεκκινήθηκε και ο οδικός άξονας
ολοκληρώνεται. Επιτέλους θα έχουµε κι εµείς έναν δρόµο που
θα εξυπηρετεί και τη δική µας οδική ασφάλεια. 

Κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ σταµάτησε το
έργο της διαχείρισης των αστικών αποβλήτων στον νοµό µας και
υποβαθµίστηκε ακόµα περισσότερο το φυσικό περιβάλλον, ενώ
ετίθετο ακόµα και σε διακινδύνευση η δηµόσια υγεία. Σήµερα
πλέον το νέο εργοστάσιο λειτουργεί ήδη και λύθηκε το θέµα των
αστικών αποβλήτων στον νοµό µας. 

Ακόµα, έχουν υιοθετηθεί σηµαντικά προγράµµατα διαχείρισης
των φυσικών µας πόρων, των υδάτων, των δασών, όχι στα λόγια,
αλλά µε συγκεκριµένη δέσµευση κονδυλίων, µε πραγµατικά προ-
γράµµατα και υλοποιήσιµο σχεδιασµό. Με την Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας η Ηλεία αναβαθµίστηκε, η Ελλάδα αναβαθµί-
στηκε. Η χώρα µας βρίσκεται και πάλι στη θέση που της ανήκει. 

Για τα έργα που έχει κάνει, για τις εθνικές της θέσεις, για την
προοπτική που δίνει στη χώρα µας, στηρίζω την Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας. 

Καταψηφίζω την πρόταση µοµφής. 
Ευχαριστώ πολύ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας ευχαριστώ κι

εγώ, κυρία Αυγερινοπούλου, και για την τήρηση του χρόνου.
Τώρα θα δώσω τον λόγο στον πρώην Πρωθυπουργό κ. Γεώρ-

γιο Παπανδρέου. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, το 1970, στην εξορία, ο Ανδρέας Πα-

πανδρέου έγραψε ένα βιβλίο µε τίτλο «Η δηµοκρατία στο από-
σπασµα». Μιλούσε για την τότε δικτατορία. Η κατάργηση των

δηµοκρατικών θεσµών ήταν τότε τόσο ξεκάθαρη, αλλά και τόσο
εύκολο να τη διαγνώσει κάποιος και ο αγώνας για την αποκατά-
στασή της κατανοητός. 

Σήµερα απειλείται ξανά η δηµοκρατία. Όµως, υπάρχει µία δια-
φορά. Οι µέθοδοι υπονόµευσής της είναι ύπουλες, λιγότερο φα-
νερές, ο αγώνας για την υπεράσπισή της πιο δύσκολος, ο δρόµος
δύσβατος. 

Ο καλύτερος µαθητής αυτών των νέων µεθόδων αποδεικνύεται
η σηµερινή Νέα Δηµοκρατία. Η Δεξιά, γνωστή για τις επιδόσεις
της στο φακέλωµα των αντιπάλων της στο παρελθόν, σήµερα
µας εκπλήσσει µε τη δεινότητά της στις νέες τεχνολογίες. Αυτό
που, δυστυχώς, δεν µας εκπλήσσει -και είναι κρίµα, πολύ κρίµα,
αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας- είναι η διαχρονική
της πορεία να εργαλειοποιεί θεσµούς, όπως τη ΕΥΠ, να υπονο-
µεύει θεσµούς που δεν της ταιριάζουν, όπως τη «ΔΙΑΥΓΕΙΑ», τις
ανεξάρτητες αρχές, την αυτοδιοίκηση, τα ανεξάρτητα µέσα µα-
ζικής ενηµέρωσης, την αξιοκρατία. 

Το λεγόµενο «επιτελικό κράτος» τελικά αυτό κατάντησε, ένα
σύστηµα διακυβέρνησης που υπονοµεύει κάθε θεσµό δηµοκρα-
τικό, που υπονοµεύει κάθε τι που ελέγχει την εκτελεστική εξουσία
και εµποδίζει την πρόθεσή σας για κυριαρχία, πελατειακή διαχεί-
ριση του κράτους, για υπερσυγκέντρωση, ιδιοποίηση και νοµή
της εξουσίας. 

Ακούω συνεχώς από τη Νέα Δηµοκρατία και πολλά φερέφωνά
της στα µέσα ενηµέρωσης «δεν ενδιαφέρει τον κόσµο το θέµα
των υποκλοπών, µόνο για την τσέπη του ενδιαφέρεται ο κόσµος».
Όχι µόνο λάθος, αλλά και απαράδεκτο το θεωρώ. Θέλετε ως
δήθεν προασπιστές της δηµοκρατίας να εξοβελίσετε ακροδεξιά
κόµµατα από τη Βουλή, αλλά πολύ κυνικά λέτε στον ελληνικό λαό
«µην ασχολείσαι µε τη δηµοκρατία, µόνο µε την τσέπη σου». 

Καλλιεργείτε εσείς µια απαράδεκτη αντίληψη ότι τα δηµοκρα-
τικά δικαιώµατα, τα ανθρώπινα δικαιώµατα, αυτά που καταπα-
τάτε µε τις υποκλοπές, αποτελούν δευτερεύουσας σηµασίας
ζητήµατα,. δηλαδή ότι είναι δευτερεύον, αµελητέο ζήτηµα, η έν-
νοια του σεβασµού στην προσωπικότητα του καθενός και της κα-
θεµιάς, η αξιοπρέπεια, η πεποίθηση ότι ο καθένας µας έχει την
ίδια αξία ως άνθρωπος, ότι είναι δευτερεύον ζήτηµα αν η πολιτεία
είναι εκεί για να υπερασπιστεί τον κάθε πολίτη, ασχέτως αν έχει
εξουσία, πλούτο ή κονέ. Αυτό λέτε. Άραγε, ποια κοινωνία θέλετε;
Του δικαίου του ισχυρού ή της ισχύος του δικαίου; 

Ευτελίζετε και την προσωπικότητα του Έλληνα και της Ελλη-
νίδας, όταν τους λέτε να νοιάζονται µόνο για την τσέπη τους. Και
µετά αναρωτιέστε για το αυγό του φιδιού, για την καλλιέργεια
µιας νεοφασίζουσας αντίληψης στην κοινωνία µας, για την πό-
λωση και τη δηµαγωγία. 

Αλλά τυχαίνει, αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας,
να διαφωνώ και µε τη λογική σας ότι η δηµοκρατία δεν έχει κά-
ποια σχέση µε την οικονοµία. Ποιος αποφασίζει, αγαπητοί συνά-
δελφοι, για τα χρήµατα του ελληνικού λαού; Ο πρωθυπουργός
µόνος του; Οι παράγοντες του κόµµατος; Τα ισχυρά λόµπι των
ολιγαρχών; Τα ισχυρά κατεστηµένα; 

Αυτό δεν αποτελεί για σας δηµοκρατικό διακύβευµα, το ποιος.
δηλαδή παίρνει τις αποφάσεις, ποιος αποφασίζει και ποιος ελέγ-
χει το πού θα πάνε τα χρήµατα, ο πλούτος του ελληνικού λαού,
είτε από εθνικούς είτε από ευρωπαϊκούς πόρους; Ποιος αποφα-
σίζει για την κατανοµή των βαρών; Ποιος αποφασίζει για τη χά-
ραξη της πορείας και τον χαρακτήρα της ανάπτυξης της χώρας;
Ποιος και πώς λογοδοτεί η εκάστοτε εξουσία για τα παραπάνω
ζητήµατα; 

Όλα αυτά αφορούν στην ποιότητα της δηµοκρατίας. Άρα η
ποιότητα της δηµοκρατίας µας έχει και άµεση σχέση µε την ποι-
ότητα ζωής του Έλληνα, µε την ποιότητα της οικονοµικής, κοι-
νωνικής, οικολογικής και πολιτιστικής ζωής του Έλληνα. 

Χαρακτηριστικό παράδειγµα είναι το ποιος ελέγχει σήµερα τις
ανανεώσιµες πηγές ενέργειας. Εµείς δεν είχαµε επιλέξει τη συ-
γκέντρωση των ΑΠΕ στα χέρια λίγων, αλλά τη διάχυση της ανά-
πτυξής τους µε δηµοκρατικό, συµµετοχικό και δίκαιο τρόπο.
Προτείναµε την ενεργειακή δηµοκρατία, δηλαδή τη δυνατότητα
να µετατραπεί ο Έλληνας πολίτης από καταναλωτής σε παραγω-
γός, να πάρει ο ίδιος τα µέσα παραγωγής στα χέρια του, στην
κατοικία του, στην επιχείρησή του, στη γειτονιά του, στο σχολείο
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του. Καταναλωτής και παραγωγός ο πολίτης, ελεύθερος, αυτό-
νοµος, ισχυρός, µε τεράστια οικονοµικά οφέλη για τον ίδιο, µε
ενεργειακή αυτονοµία για τη χώρα µας, ένα ζήτηµα µεγάλης εθνι-
κής σηµασίας. 

Η Ελλάδα έχει τεράστιες δυνατότητες να γίνει πρωτοπόρα στις
ανανεώσιµες πηγές ενέργειας, µε ένα µοντέλο ενεργειακής δη-
µοκρατίας, δηλαδή µετάβασης στην πράσινη ανάπτυξη µε δηµο-
κρατικό και συµµετοχικό τρόπο. Με αυτόν τον τρόπο θα µπο-
ρούσαµε να δηµιουργήσουµε νέες δουλειές, νέα επαγγέλµατα,
βοηθώντας παράλληλα την επιστροφή νέων από το εξωτερικό,
αλλά και στην παραγωγή αναγκαίων υλικών για την παραγωγή
ενέργειας από τις ΑΠΕ.

εσείς, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, τι κάνετε για όλα αυτά;
Αντί να επαίρεστε για την κατάσταση των µακροοικονοµικών µε-
γεθών, θα έπρεπε να απολογείστε για τη δραµατική ένταση των
ανισοτήτων, για το γεγονός ότι µία µόνο από τις εταιρείες που
ασχολούνται µε την ενέργεια παρουσίασε σε σχέση µε την αντί-
στοιχη περυσινή περίοδο κατακόρυφη άνοδο στον τζίρο της φτά-
νοντας το 1 δισεκατοµµύριο ευρώ από περίπου 250 εκατοµµύρια
ευρώ πέρυσι. Τετραπλασίασε τον τζίρο της.

Καταληστεύετε το βιος του Έλληνα πολίτη, ενώ ο πληθωρι-
σµός στα τρόφιµα, στην ενέργεια και σε άλλες υπηρεσίες σάς
δίνει σηµαντικά φορολογικά έσοδα. Πού τα πάτε, όµως, αυτά τα
έσοδα; Στη µείωση του ΦΠΑ, όπως έχουν κάνει άλλες κυβερνή-
σεις, όπως της Ισπανίας; Όχι. Στα υπερκέρδη των µεγάλων εται-
ρειών. Ναι, εκεί τα πάτε. Και, βέβαια, σε κάποια επιδόµατα και
ενισχύσεις σε µία λογική ελεηµοσύνης για τους πολίτες, µε προ-
σωρινά -επί το πλείστον- µέτρα για να µην νιώσει ο κόσµος πρα-
γµατική ασφάλεια. Γιατί τους θέλετε εξαρτηµένους, να περιµέ-
νουν µε το χέρι απλωµένο, µήπως και τους λυπηθείτε, να αισθά-
νονται ευγνώµονες για τα λίγα που παίρνουν, για να εξαγοράσετε
έτσι την ψήφο τους σε ένα περιβάλλον ασφυξίας το οποίο έχετε
διαµορφώσει. 

Αυτή είναι η δηµοκρατία σας; Η δηµοκρατία για εµάς, δεν µπο-
ρεί να είναι κατά το δοκούν αυθαίρετη µοιρασιά, το µέσο για κάθε
υπηρεσία, από το κρεβάτι στο νοσοκοµείο, µέχρι και τις αναθέ-
σεις τις δικές σας µε τα έκτακτα διατάγµατα που φτιάξατε, ανα-
θέσεις κρατικών προµηθειών. Για εµάς είναι η κατοχύρωση των
δικαιωµάτων των πολιτών. 

Χωρίς σοβαρό εθνικό σχέδιο, χωρίς δηµοκρατική διαβούλευση
για το µέλλον της χώρας, χωρίς συµµετοχή της περιφέρειας, του
πολίτη, των παραγωγικών τάξεων, περιφέρεται ο Πρωθυπουργός
ανά την χώρα, ανακοινώνοντας έργα σκόρπια, ασύνδετα, πελα-
τειακά, µία λογική που έρχεται απ’ τα παλιά, αυτή που έχει περι-
γραφεί µε τη φράση «κατόπιν ενεργειών µου». Έτσι αντιλαµβά-
νεστε τον δηµοκρατικό προγραµµατισµό και τη σηµασία των το-
πικών κοινωνιών στον σχεδιασµό του µέλλοντός τους; Και απο-
σιωπάτε το γεγονός ότι το εµπορικό ισοζύγιο παρουσιάζει -και
έχετε ευθύνη γι’ αυτό- πιο δραµατική εικόνα από αυτή του 2009.
Τυχαίο; Θεωρείτε ότι αυτό αποτελεί πρότυπο σωστής, χρηστής
και αποτελεσµατικής διαχείρισης των χρηµάτων του ελληνικού
λαού; Κι αυτό µε φέρνει στην επόµενη αντίρρηση που έχω για τη
λογική σας, σύµφωνα µε την οποία η δηµοκρατία είναι δευτε-
ρεύουσας σηµασίας σε σχέση µε την οικονοµία, το διεθνές περι-
βάλλον.

Μία από τις βασικές αιτίες της υπονόµευσης της δηµοκρατίας
είναι µία νεοφιλελεύθερη αντίληψη του παγκοσµιοποιηµένου κα-
πιταλισµού, αυτό δηλαδή που απελευθέρωσε το κεφάλαιο από
τις υποχρεώσεις του στο εθνικό κράτος. 

Αποτέλεσµα πρώτο. Το κεφάλαιο ξέφυγε ανεξέλεγκτα, υπονο-
µεύοντας το κοινωνικό συµβόλαιο που είχαµε κατακτήσει µε τους
αγώνες της ευρωπαϊκής σοσιαλδηµοκρατίας.

Αποτέλεσµα δεύτερο. Εκτινάχτηκε η ανισότητα. Λεφτά υπάρ-
χουν, αλλά για ποιους; Η διεθνής οργάνωση Oxfam το περιγρά-
φει. Κατά τη διάρκεια της πανδηµίας οι δέκα πλουσιότεροι στον
κόσµο διπλασίασαν την περιουσία τους, ενώ το 99% των πολιτών
είναι σε χειρότερη οικονοµική κατάσταση. 

Αποτέλεσµα τρίτο. Πέραν της απάνθρωπης αυτής ανισότητας
και φτωχοποίησης, έχουµε την υπερσυγκέντρωση πλούτου και
εξουσίας στους λίγους, σε αυτούς δηλαδή που ελέγχουν τους
τοµείς της ενέργειας, των τραπεζών, των φαρµακοβιοµηχανιών,

της βιοµηχανίας αγροδιατροφής, των εξοπλισµών και των νέων
ψηφιακών τεχνολογιών.

Αποτέλεσµα τέταρτο. Με την εξουσία τους αυτοί µπορούν και
υπονοµεύουν ή ακόµα και αιχµαλωτίζουν τους δηµοκρατικούς
θεσµούς. Εξαγοράζουν τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης, τους ανή-
κουν οι ψηφιακές πλατφόρµες, απαράδεκτοι τύποι σαν τον Ίλον
Μασκ καθορίζουν τους κανόνες του πολιτικού διαλόγου έτσι
απλά επειδή είναι δισεκατοµµυριούχοι. Αν δεν υπάρχουν ισχυροί
θεσµοί, αν δεν υπάρχει δηµοκρατική αντίσταση, καταφέρνουν να
εξαγοράζουν δικαστές, εισαγγελείς, δηµοσιογράφους, αστυνο-
µικές αρχές, και πολιτικούς. Η κατάσταση αυτή υπονοµεύει τη
δηµοκρατία.

Συνάµα δηµιουργεί πολώσεις, κατακερµατίζει την κοινωνική
συνοχή, δίνει τροφή σε δηµαγωγούς που θέλουν να σφετερι-
στούν την εξουσία, καλλιεργεί τον φόβο, τον υπερεθνικισµό, εκεί
που απαιτείται και η συνεργασία των λαών. Και στην περίπτωση
της Ελλάδας µάς έφερε στο χείλος του γκρεµού το 2009 όταν η
πελατοκρατία, η σπατάλη, η αδιαφάνεια και η διαφθορά δηµιούρ-
γησαν αυτόν τον τεράστιο κίνδυνο να χρεοκοπήσουµε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Λίγα λεπτά ακόµα, κύριε Πρόεδρε. 
Η ιστορία που θέλετε να αποσιωπάτε συνεχώς στη Νέα Δηµο-

κρατία, κυνηγώντας ακόµα και τον Ανδρέα Γεωργίου που έκανε
το πατριωτικό του καθήκον να αποτυπώσει την αλήθεια για τον
προϋπολογισµό και βεβαίως και τις δικές σας αλχηµείες. 

Η κρίση του 2009 δεν ήταν απλά οικονοµική, ήταν κρίση θε-
σµών και πολιτικής κουλτούρας. Δεν υπήρχαν έλεγχοι δηµοκρα-
τικοί, ώστε να βάλουν φρένο στην ξέφρενη σπατάλη, τη διαφ-
θορά, την κακοδιαχείριση που µας οδήγησε, τελικά, στην οικο-
νοµική κρίση και στο έλλειµµα αξιοπιστίας. 

Αν είχατε συµβάλει στην εµπέδωση δηµοκρατικών θεσµών και
επιδεικνύατε σεβασµό στη δηµοκρατική λειτουργία και τον δη-
µοκρατικό έλεγχο, τότε θα είχαµε αποφύγει πολλά από τα δεινά
που βιώνουµε όλοι οι Έλληνες. 

Δυστυχώς, όλα τα δεδοµένα που αποτυπώνουν τη σηµερινή
πραγµατικότητα παραπέµπουν σε συνθήκες ανάλογες εκείνων
που κυριαρχούσαν προ κρίσεως του 2009. Η µόνη διαφορά είναι
η συµπαράσταση, µε χρήµατα, ουσιαστικά, από την Ευρωπαϊκή
Ένωση. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, οι κοινωνίες που θα χτυπηθούν πιο άσ-
χηµα από τις παγκόσµιες εξελίξεις είναι εκείνες που θα έχουν πο-
λίτες ανασφαλείς, κυνικούς, παραδοµένους στη µοιρολατρία,
εξαρτηµένους λόγω κοινωνικής ανέχειας από τα πελατειακά δί-
κτυα, όπως στη χώρα µας, δυστυχώς. 

Οι χώρες που θα αντέξουν, οι κοινωνίες που θα επιβιώσουν, οι
κοινωνίες που θα προκόψουν θα είναι εκείνες που θα εγγυηθούν
τη δυνατότητα να έχουν έναν πολίτη ικανό, ισχυρό, µε αυτοπε-
ποίθηση, κοινωνικά οχυρωµένο, µια κοινωνία αλληλεγγύης και
συλλογικότητας. 

Εµείς συµφωνούµε µε την πρόταση δυσπιστίας που κατέθεσε
ο ΣΥΡΙΖΑ. Εξάλλου, ο Πρόεδρός µας Νίκος Ανδρουλάκης έγινε
στόχος αυτής της υπόθεσης. Όµως, αναµένουµε και µία γενναία
αυτοκριτική και από εσάς του ΣΥΡΙΖΑ, γιατί όταν αναλάβατε την
εξουσία, θεωρήσατε ότι ήρθε η επανάσταση και λειτουργήσατε
επαναστατικώ δικαίω, αψηφώντας θεσµούς και λειτουργίες ελέγ-
χου της εξουσίας, άρα και της δικής σας εξουσίας, αντίληψη που
ακολουθεί ιστορικά την παραδοσιακή Αριστερά, µία αντίληψη
σύµφωνα µε την οποία ο σκοπός αγιάζει τα µέσα. 

Όµως, να ξέρετε ότι όταν καταπατώνται θεσµοί, οι θεσµοί γί-
νονται αδύναµοι και γι’ αυτό αδυνατούν να προστατέψουν τους
αδύναµους, τον καθένα µας. Εµείς πιστεύουµε στον δηµοκρατικό
σοσιαλισµό, πιστεύουµε ότι τα µέσα που χρησιµοποιούµε, δη-
λαδή η δηµοκρατική πρακτική, αποτελούν και πυξίδα και διαµορ-
φώνουν τον τελικό µας προορισµό. 

Θα το πω απλά, ο στόχος είναι και ο δρόµος. Και δικαιούµαστε
να µιλάµε εµείς στο ΠΑΣΟΚ, γιατί παρά τις περιπτώσεις διαφθο-
ράς που κι εµείς αντιµετωπίσαµε, είµαστε η µόνη παράταξη που
τολµήσαµε να θέσουµε τις δικές µας εξουσίες υπό δηµοκρατικό
έλεγχο, ανεξάρτητες αρχές µε την αποκέντρωση στην αυτοδιοί-
κηση, µε τα ΚΕΠ αντί των κοµµατικών γραφείων, µε το ΑΣΕΠ αντί
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της πελατειακής πρόσληψης, µε τη «ΔΙΑΥΓΕΙΑ», µε τις ηλεκτρο-
νικές συνταγογραφήσεις, σπάζοντας κατεστηµένα, µε τον οικο-
νοµικό εισαγγελέα, µε το Πράσινο Ταµείο για µία δίκαιη µετά-
βαση στην πράσινη εποχή, µε τη συµµετοχή του πολίτη στη νο-
µοθέτηση µέσω διαδικτύου, µε τις αµυντικές αγορές να περνάνε
από τον έλεγχο της Βουλής, µε τις ακροάσεις ανώτατων δικα-
στών από τη Βουλή πριν κριθούν για προαγωγή, µε το opengov
για τις θέσεις υψηλόβαθµων στη διοίκηση. 

Αυτή η δηµοκρατική µας βούληση πολεµήθηκε και άγρια από
τα κατεστηµένα. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, είναι η ώρα όλοι οι δηµοκράτες πολίτες
να συσπειρωθούν γύρω από µία πατριωτική ιδέα, αυτή της δηµι-
ουργίας µίας απελευθερωµένης από τις χρόνιες παθογένειες πο-
λιτείας. Και δεν µπορείτε εσείς της Νέας Δηµοκρατίας να επι-
καλείστε τον πατριωτισµό σας, αγαπητοί συνάδελφοι, όταν την
Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών την ξανακάνατε ΚΥΠ, δηλαδή
Κοµµατική Υπηρεσία Πληροφοριών. 

Γι’ αυτόν τον λόγο, στις επικείµενες εκλογές καλούµε τους πο-
λίτες σε δηµοκρατική αντίσταση για τη δηµοκρατική ανάταση.
Αλλιώς, θα ευνουχίζεται συνεχώς η ικανότητα του έθνους µας,
της κοινωνίας µας να αντιµετωπίσουµε τις νέες προκλήσεις της
εποχής: Την κλιµατική κρίση, τις πανδηµίες, την προσφυγιά, τις
τεχνολογικές εξελίξεις που επηρεάζουν το µέλλον της εργασίας,
την ανάγκη να αλλάξουµε ριζικά το εκπαιδευτικό µας σύστηµα
και να ενισχύσουµε τα δίκτυα κοινωνικής προστασίας. 

Καλούµε τον δηµοκράτη πολίτη να ξαναπιστέψει ότι µπορούµε
να χτίσουµε ένα σύγχρονο κοινωνικό κράτος, που εγγυάται αξιο-
πρέπεια για όλους, προστασία για όλους, ασφάλεια για όλους,
όχι µέσω της αστυνοµοκρατίας, αλλά µέσω της κοινωνικής συ-
νοχής, µε σιγουριά για την παιδεία, την υγεία, την πρόνοια, την
κατοικία, τις µεταφορές, το περιβάλλον, για όλους ανεξαιρέτως.
Μία κοινωνία µε τον πολίτη γνώστη, ενηµερωµένο, συµµέτοχο
στις αποφάσεις που τον αφορούν, συνδηµιουργό στη µετάβαση
σε ένα εντελώς διαφορετικό κοινωνικό µοντέλο ανάπτυξης. Με
ανάπτυξη πράσινη, συµµετοχική και δίκαιη. 

Αυτή είναι η πρόκληση της εποχής, που αποτελεί και πρό-
σκληση ενεργοποίησης και συµµετοχής για κάθε προοδευτικό
άνθρωπο, για την υπεράσπιση της δηµοκρατίας, για ένα µέλλον
αξιοπρέπειας, ελπίδας και προοπτικής. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ σας ευχα-
ριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Τον λόγο έχει ο κ. Γεώργιος Ψυχογιός από τον ΣΥΡΙΖΑ και αµέ-
σως µετά ο κ. Μάξιµος Χαρακόπουλος από τη Νέα Δηµοκρατία. 

Κύριε Ψυχογιέ, έχετε τον λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΨΥΧΟΓΙΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε

εν µέσω µίας κορυφαίας διαδικασίας, της συζήτησης της πρότα-
σης δυσπιστίας απέναντι στην Κυβέρνηση, η οποία θα µου επι-
τρέψετε να πω ότι είναι και απαξιωµένη αυτή τη φορά. Διότι στις
προηγούµενες περιπτώσεις και ο χρόνος συζήτησης ήταν περισ-
σότερος και οι Βουλευτές µιλούσαν περισσότερο σε σχέση µε
τους Υπουργούς. Και όλη η διαδικασία σε ένα τόσο κρίσιµο ζή-
τηµα έπρεπε να είναι ακόµα καλύτερη. Είναι ευθύνη του Προ-
εδρείου και της Συµπολίτευσης αυτή η εικόνα και αποτυπώνεται
αν ρωτήσετε και τους συναδέλφους Βουλευτές. 

Μπαίνω, όµως, στην ουσία. Τι ακούσαµε µέχρι τώρα για το
θέµα των υποκλοπών; Ελάχιστα από τους συναδέλφους της Πλει-
οψηφίας, εκτός από τις γνωστές σοφιστείες του κ. Βορίδη τελευ-
ταία, ο οποίος µάλιστα, µας κατηγόρησε ότι υποστηρίζουµε και
τα ολοκληρωτικά καθεστώτα. Είναι ένας άνθρωπος που επί χρό-
νια ήταν θιασώτης της Ακροδεξιάς. 

Και, µάλιστα, αυτή η πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας έχει ανα-
λάβει «εργολαβία» σχεδόν τη συζήτηση δυσπιστίας. Διότι υπάρ-
χουν άνθρωποι µετριοπαθείς, µετρηµένοι, άνθρωποι του πεδίου
και από τον χώρο αυτό. Επικοινώνησαν µαζί µου και άνθρωποι
φιλελεύθεροι, κεντρώοι, οι οποίοι συµφωνούσαν πλήρως για
πρώτη φορά µε την τοποθέτηση του κ. Τσίπρα και θεωρούν όνει-
δος και ντροπή αυτό που συµβαίνει στη χώρα. Δεν ακούσαµε
σχεδόν τίποτα κι αυτά που ακούµε είναι κραυγές και όχι ουσία

και επιχειρήµατα. 
Και ακούσαµε και κάποια άλλα πράγµατα από τον κ. Σκυλα-

κάκη, από τον κ . Τσιάρα, λες και υπάρχει µαγική εικόνα, λες και
υπάρχει διπλή πραγµατικότητα σχετικά µε το τι παρέλαβε ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ και η κυβέρνησή του το 2015. Δεν το ξεχνάει ο κόσµος. Πα-
ρέλαβε ανθρωπιστική κρίση, χρεοκοπία, άδεια ταµεία, κοινωνικό
κράτος διαλυµένο και κατάφερε να κρατήσει την κοινωνία όρθια,
να βγάλει τη χώρα από τα µνηµόνια, να αφήσει αποθεµατικό. 

Επίσης, η λέξη «µεταρρυθµίσεις» είναι εφιάλτης για τον κόσµο.
Γιατί ξέρετε τι εννοείτε εσείς µε τη λέξη «µεταρρυθµίσεις»; Εν-
νοείτε το ξήλωµα κοινωνικών δικαιωµάτων, εννοείτε το ξεπού-
ληµα δηµόσιων επιχειρήσεων, εννοείτε απευθείας αναθέσεις και
µετακλητούς, εννοείτε διασπάθιση δηµοσίου χρήµατος και αι-
σχροκέρδεια, υπερκέρδη σε λίγους, φτωχοποίηση για τους πολ-
λούς, πρώτη κατοικία στο «σφυρί». 

Σήµερα έξω από τον Άρειο Πάγο ο κόσµος διεκδικεί τα αυτο-
νόητα, να εφαρµοστεί ο νόµος του ΣΥΡΙΖΑ για τα funds και τις
δικλίδες και όχι ο δικός σας. Επίσης, η τιµή από το χωράφι στο
ράφι -για να µιλήσω για την περιφέρειά µου- είναι τέσσερις και
πέντε και έξι φορές επάνω. Αυτή είναι η κατάσταση. Αυτές είναι
οι µεταρρυθµίσεις σας. 

Λέτε ότι το κράτος δικαίου επί ΣΥΡΙΖΑ επιδεινώθηκε. Μαγική
εικόνα! Καµµία ανταπόκριση µε αυτά που έλεγαν το Συµβούλιο
της Ευρώπης, τα ευρωπαϊκά όργανα, για νοµοσχέδια, διατάξεις
που εκσυγχρόνισαν τη χώρα και την ευθυγράµµισαν µε τις πιο
προοδευτικές και τις πιο σύγχρονες διατάξεις που υπήρχαν εκεί-
νο το διάστηµα, µε αποκατάσταση αδικιών και ενίσχυση του κρά-
τους δικαίου. 

Συζητάµε για τις υποκλοπές, για τις παρακολουθήσεις και για
όλες αυτές τις καταστάσεις που διασύρουν τη χώρα. Νιώθει κά-
ποιος πραγµατικά ντροπή -το ξαναλέω- και ως δικηγόρος και ως
Βουλευτής και ως πολίτης µε αυτό που συµβαίνει. Και νοµίζω ότι
είναι ένα τεράστιο ζήτηµα, ένα σκάνδαλο, ένα έγκληµα για τη δη-
µοκρατία. 

Όταν διαβάζαµε τον Όργουελ, δεν φανταζόµασταν ποτέ ότι
αυτό το πράγµα θα το ζήσουµε και στην πραγµατικότητα, θα το
δούµε στην πράξη, θα το δούµε στην καθηµερινότητά µας. Δεν
µπορούσε να µας περάσει από το µυαλό µας ότι θα συµβεί αυτό
το πράγµα και µάλιστα σε ένα κράτος το οποίο έχει δηµοκρατία,
ένα κράτος το οποίο έχει θεσµούς, έχει κανόνες. Όµως, οι κανό-
νες αυτοί πρέπει να τηρούνται για όλους και να λειτουργούν. 

Αυτές οι αυταρχικές πρακτικές είναι αυτές που είναι αναγκαίες
για να συνοδέψουν αυταρχικές πολιτικές, πολιτικές, όπως είπα,
αύξησης των ανισοτήτων, πολιτικές στοχοποίησης, πολιτικές ξη-
λώµατος δικαιωµάτων, πολιτικές καταστολής. Η δηµοκρατία,
όµως, οι ατοµικές ελευθερίες, η αξιοπρέπεια, η ελευθερία της
έκφρασης κατακτήθηκαν µε αγώνες και θυσίες στην Ελλάδα,. Και
γι’ αυτόν τον λόγο είναι υποχρέωση όλων να τις υπερασπιστούν. 

Παρακολουθούσατε, λοιπόν, Υπουργούς, Βουλευτές, Ευρω-
βουλευτές, δηµοσιογράφους, την ηγεσία των Ενόπλων Δυνά-
µεων. Άρα, αυτό τι σήµα δίνει στον κόσµο και στον πολίτη; Δίνει
το σήµα ότι οποιοσδήποτε µπορεί να παρακολουθείται, κάποιος
ο όποιος έχει µία κοινωνική δράση, κάποιος ο οποίος διεκδικεί
κάτι, κάποιος ο οποίος δίνει την ανθρωπιστική του αλληλεγγύη.
Είναι µία επιστροφή στο παρακράτος του 1960. 

Κάποτε οµνύατε τις ανεξάρτητες αρχές, τη λειτουργία τους,
τη σηµασία τους, την ανεξαρτησία τους. Και τώρα, επειδή ακρι-
βώς έγινε το αυτονόητο, αυτό που ορίζει ο νόµος και το Σύντα-
γµα, αυτό που έκανε ο επικεφαλής της να ελέγξει και να ενη-
µερώσει, τις στοχοποιείτε. 

Δεν έχουµε, λοιπόν, µόνο εικασίες και δηµοσιεύµατα, έχουµε
αποδείξεις αυτή τη στιγµή για µία ΕΥΠ η οποία ήταν υπό τις οδη-
γίες και την εποπτεία του Πρωθυπουργού και αποτελεί εκτροπή,
συγκάλυψη και ανάγκη παραίτησης. Σε οποιαδήποτε άλλη ευρω-
παϊκή χώρα και κράτος δικαίου θα υπήρχαν παραιτήσεις και της
ίδιας της κυβέρνησης. Για πολύ µικρότερης σηµασίας θέµατα συ-
νέβη αυτό σε ευρωπαϊκές χώρες. 

Και να ξέρετε ότι η δηµοκρατία δεν είναι ήσσονος σηµασίας,
είναι ο καµβάς, είναι η προϋπόθεση για όλα τα υπόλοιπα, για την
κοινωνική δικαιοσύνη, την αναδιανοµή, την ισότητα, τους θε-
σµούς, το κράτος δικαίου. 
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Κράτος δικαίου, όµως, υπάρχει και σε άλλους τοµείς, σε αυτό
το οποίο επί ηµέρες έχετε αναλάβει ως µία προτεραιότητα, ως
αλλαγή της ατζέντας, το προσφυγικό – µεταναστευτικό. Υπάρχει
ευρωπαϊκό και διεθνές δίκαιο γι’ αυτό, υπάρχει η ανάγκη για κοι-
νωνίες συνοχής, αλληλεγγύης και ισότητας και υπάρχει και η
ανάγκη να διεκδικήσουµε στην Ευρώπη ένα άλλο σύµφωνο για
αλληλεγγύη και στη χώρα µας. 

Η Ουκρανία θα έπρεπε να µας κάνει σοφότερους για το τι συµ-
βαίνει και τι σηµαίνει προσφυγικό - µεταναστευτικό και τι µπορεί
να συµβεί ανά πάσα στιγµή οπουδήποτε. 

Και εσείς εκθέτετε τη χώρα είτε µε την κατάσταση στις δοµές
στην ενδοχώρα, χωρίς προσωπικό, µε ανθρώπους οι οποίοι είναι
χωρίς φαγητό για ηµέρες, µε οικογένειες και παιδιά στη Ριτσώνα
και αλλού. Με απευθείας αναθέσεις, µε µετακλητούς, µε ιδιωτι-
κοποιήσεις βασικών δοµών, µε βαριές κατηγορίες και καταγγε-
λίες από την «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» και από άλλους για
επαναπροωθήσεις από κουκουλοφόρους και µαυροντυµένους
και µάλιστα για ανεξάρτητο παρατηρητήριο, γι’ αυτά, ενώ για τη
χώρα το Διεθνές Δίκαιο είναι «όπλο» και πρέπει να το υπερασπι-
ζόµαστε πάντα. Για τεράστιες δοµές και φυλακές στα νησιά και
τον Έβρο, για τον οποίο µιλάτε. Αλλά και για την Τουρκία, η οποία
εργαλειοποιεί το θέµα αυτό, ως ασφαλή τρίτη χώρα. 

Και σίγουρα, αυτό που κάνετε στον Έβρο είναι επικοινωνιακό,
είναι αλλαγή ατζέντας, είναι µία σπέκουλα. Και θέλετε να το «που-
λήσετε» -εντός εισαγωγικών- σε ένα συγκεκριµένο ακροατήριο.
Διότι αυτό που βγαίνετε και λέτε, που σας το έχουν γράψει σε
όλες τις οµιλίες σας, πρέπει να τεκµηριώνεται µε την πλήρη ει-
κόνα και την πραγµατική έρευνα που απαιτείται και όχι να κάνετε
αυτό που κάνατε πάντα, να δηλητηριάζετε και προεκλογικά την
κοινωνία. 

Εδώ πρέπει να απαντήσετε σε κάποια πράγµατα. Εµείς είπαµε
πολύ συγκεκριµένα για εφαρµογή της απόφασης του Ευρωπαϊ-
κού Δικαστηρίου Δικαιωµάτων του Ανθρώπου και τίποτε άλλο. Εί-
παµε, εάν είναι στην ελληνική επικράτεια, να επιχειρήσει η
ελληνική πολιτεία. Είπαµε, εάν είναι σε τουρκική επικράτεια, να
διεθνοποιήσουµε το ζήτηµα και να δώσουµε τις ευθύνες που ανα-
λογούν στην Τουρκία. Τελικά αποδείχτηκε ότι ήταν µισή-µισή
αυτή η νησίδα. 

Δεν είπαµε τίποτα για το οποίο πρέπει να απολογηθούµε. Στην
πορεία και αυτή τη στιγµή που µιλάµε µάλιστα, εσείς βασίζεστε
σε µία µαρτυρία η οποία είναι ενός ανθρώπου από τους τριάντα
οκτώ. Και ενώ η υπόθεση είναι στη δικαιοσύνη -σε ανώτατο επί-
πεδο µάλιστα, γιατί είναι µια σύνθετη και δύσκολη υπόθεση και
υπάρχουν κόντρα µαρτυρίες της µητέρας και του πατέρα για το
θέµα αυτό- εσείς έρχεστε και στοχοποιείτε ανθρώπους και δικη-
γόρους που συνάντησαν τους ανθρώπους αυτούς ή ανθρώπους
του πεδίου που λειτούργησαν στο πλαίσιο του ρόλου τους και οι
οποίοι λένε «Διερευνήστε» και τίποτα παραπάνω. Δεν µπορούµε
να συνεχίσουµε έτσι. Δεν είναι κράτος δικαίου αυτό και πρέπει
να το περιφρουρήσουµε για όλα και για όλους και χωρίς εντυπώ-
σεις, αλλά µε τη βάση της ουσίας. 

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω ότι οποιαδήποτε άλλη
προσπάθεια να κατηγορηθούν στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ ή πρώην
Υπουργοί για τουρκική προπαγάνδα ή οτιδήποτε άλλο, πλέον δεν
θα έχει µόνο πολιτική απάντηση, αλλά, εάν χρειαστεί, θα έχει και
απάντηση στη δικαιοσύνη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,
κύριε Ψυχογιέ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΨΥΧΟΓΙΟΣ: Έχουµε δώσει µάχες για τις ευθύνες
της Τουρκίας που παραβιάζει δικαιώµατα και για την εργαλει-
οποίηση, όπως και για το γεγονός ότι υπάρχουν ασφαλείς και νό-
µιµες δίοδοι σε όλη την Ευρώπη και δεν ανεχόµαστε αυτές τις
πρακτικές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ πολύ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΨΥΧΟΓΙΟΣ: Ευχαριστώ και εγώ, κύριε Πρόεδρε,

και στο κλείσιµο θέλω να πω για µισό λεπτό το εξής: 
Πριν από περίπου οκτώ χρόνια η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ και

της Αριστεράς ήταν η πραγµατικότητα. Πολύ σύντοµα, λοιπόν,
µετά από αυτή τη νίκη οκτώ χρόνια πριν, θα γίνει το ίδιο και θα
αποδείξουµε ότι δεν είναι όλοι ίδιοι, θα αποδείξουµε ότι υπάρχει
άλλος δρόµος και θα αποδείξουµε ότι µε ολοκληρωµένο σχέδιο

και ριζοσπαστικές θέσεις θα κρατήσουµε όρθια την κοινωνία. 
Ευχαριστώ και για την ανοχή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Και εγώ σας ευχα-

ριστώ. 
Ο κ. Μάξιµος Χαρακόπουλος από τη Νέα Δηµοκρατία έχει τον

λόγο και αµέσως µετά θα µιλήσει ο Υπουργός Υποδοµών και Με-
ταφορών κ. Κωνσταντίνος Καραµανλής. 

Κύριε Χαρακόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι φανερό ότι εισήλθαµε ήδη

στην προεκλογική περίοδο. Αυτό δικαιολογεί εν µέρει µια αύξηση
στον τόνο της πολιτικής αντιπαράθεσης, αλλά σε καµµία περί-
πτωση δεν δικαιολογεί την τοξικότητα του πολιτικού λόγου που
διατυπώνει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Το τελευταίο που χρει-
άζονται οι Έλληνες σήµερα είναι µια σύγκρουση εκτός ορίων και
αξιών, όπως και η χώρα που είναι αντιµέτωπη µε σοβαρές και επι-
κίνδυνες απειλές. 

Ωστόσο, η σηµερινή συζήτηση -εάν και η πρόθεση του ΣΥΡΙΖΑ
είναι εντελώς διαφορετική- νοµίζω ότι είναι µιας πρώτης τάξεως
ευκαιρία σύγκρισης µεταξύ του έργου της παρούσης Κυβέρνη-
σης και των πεπραγµένων της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης όταν
ήταν στην εξουσία, για να συγκρίνουν οι πολίτες και να κρίνουν.

Δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι τις δύο διακυβερνήσεις τις
χωρίζει χάος. Από τη µία είναι ο ερασιτεχνισµός, ο καιροσκοπι-
σµός και η ιδεοληψία και από την άλλη είναι ο σχεδιασµός, η σο-
βαρότητα, ο ρεαλισµός και η αποτελεσµατικότητα. Άλλωστε,
είναι χαρακτηριστικό ότι, όταν σε όλη την Ευρώπη φυσούσε ο
άνεµος της ανάπτυξης, εµείς είχαµε καθηλωθεί λόγω των λανθα-
σµένων επιλογών της τότε κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ.

Αντιστρόφως, µε την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και
ενώ έρχονταν το ένα µετά το άλλο τα τσουνάµι από εξωγενείς αι-
τίες και χτυπούσαν τη χώρα, η οικονοµία µας όχι µόνο στάθηκε
όρθια, αλλά αναπτύσσεται µε εντυπωσιακούς ρυθµούς. Το 2021
η ανάπτυξη έφθασε το 8% και το δύσκολο 2022 που είναι έτος
πολέµου, ίσως να ξεπεράσουµε κατά πολύ το 5%. Επιπλέον, ανα-
µένουµε το δηµόσιο χρέος να πέσει κάτω από το 160%, ενώ η
ανεργία έπεσε ήδη κάτω από το 11,5% και αυτό είναι αναµφίβολα
ένα σηµαντικό στοιχείο για µία χώρα που επί δεκαετίες έχανε συ-
νεχώς νέους µε το brain drain. 

Το συγκεκριµένο αποτέλεσµα ήρθε µε συστηµατική εργασία,
µε προσεγµένες επιλογές, µε νοµοθετικές πρωτοβουλίες της Κυ-
βέρνησης που ψηφίστηκαν από την παρούσα Βουλή, φέρνοντας
τα πάνω-κάτω σε πολλούς τοµείς, όπως στην ψηφιοποίηση του
δηµοσίου τοµέα που καταγάγει καθηµερινά νίκες εναντίον της
γραφειοκρατικής γάγγραινας ή στην προσέλκυση ξένων επενδύ-
σεων, καθώς είδαµε να δραστηριοποιούνται στη χώρα µας πα-
γκόσµιοι κολοσσοί, όπως η «MICROSOFT», η «AMAZON», η
«VOLKSWAGEN» και άλλες. 

Ακόµα, οι εξαγωγές µας έφτασαν στο υψηλότερο επίπεδο από
ποτέ και, επαναλαµβάνω, όλα αυτά στο πιο αντίξοο περιβάλλον
που θα µπορούσε να µας τύχει. Είναι ένα περιβάλλον που έκανε
πολλούς να αναρωτιούνται: Ποια θα ήταν άραγε η τύχη της
χώρας, εάν βρισκόταν ο ΣΥΡΙΖΑ στην εξουσία; Ποια θα ήταν η
τύχη των επιχειρήσεων, των εργαζοµένων και όλων αυτών που
έπληξαν αυτές οι εξωγενείς κρίσεις σε αυτά τα χρόνια; 

Αυτός ο ΣΥΡΙΖΑ που ως κυβέρνηση είχε εφαρµόσει δεκαεπτά
περικοπές συντάξεων, κυρίως µε τον νόµο Κατρούγκαλου και
τώρα ο κ. Τσίπρας τάζει λαγούς µε πετραχήλια στους συνταξι-
ούχους στα καφενεία της Καλλιθέας, ελπίζοντας να έχουν λησµο-
νήσει ποιος τους έκοψε τις συντάξεις. Όµως, η Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας είναι αυτή που κάνει πράξη την αύξηση των
συντάξεων για πρώτη φορά µετά από δώδεκα χρόνια, που αύ-
ξησε τον κατώτατο µισθό και εξήγγειλε και νέα γενναιότερη αύ-
ξησή του τον Απρίλιο. Αυτά σε αντίθεση µε τον ΣΥΡΙΖΑ που
µοίραζε υποσχέσεις χωρίς αντίκρισµα.

Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας µε σταθερά βήµατα αυ-
ξάνει συντάξεις και κατώτατο µισθό, χωρίς λαϊκισµούς και χωρίς
να θέσει σε κίνδυνο τη δηµοσιονοµική σταθερότητα. Με την ανα-
πτυξιακή πολιτική που ακολουθεί µπόρεσε να µειώσει φόρους και
ασφαλιστικές εισφορές, σε αντίθεση µε τον ΣΥΡΙΖΑ που στα χρό-
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νια της δικής του διακυβέρνησης επέβαλε δυσβάσταχτους φό-
ρους. 

Και θα µπορέσει να κάνει ακόµα περισσότερα παίρνοντας νέα
εντολή από τον ελληνικό λαό για αυτοδύναµη διακυβέρνηση στις
επερχόµενες εκλογές, διατηρώντας αυτό που χρειάζεται πάνω
απ’ όλα η χώρα αυτή τη στιγµή, τη σταθερότητα απέναντι στις
πολλαπλές και σοβαρές εξωγενείς απειλές, τις οποίες, δυστυ-
χώς, δεν φαίνεται να αντιλαµβάνονται στον ΣΥΡΙΖΑ, όπως προ-
κύπτει από την πρωτοφανή τους άρνηση να υπερψηφίσουν τις
συµβάσεις για κοµβικά εξοπλιστικά προγράµµατα, την προµήθεια
των γαλλικών Ραφάλ, που ακόµα και στην Τουρκία παραδέχονται
ότι αλλάζουν την ισορροπία ισχύος στο Αιγαίο υπέρ ηµών. 

Το ίδιο προκύπτει, επίσης και από την ακατανόητη στάση της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης στην περίπτωση της υποτιθέµενης
νεκρής µικρής Μαρίας στον Έβρο, που αποκαλύφθηκε πανηγυ-
ρικά ως ένα κακοστηµένο θέατρο, ενταγµένο στην εργαλειοποί-
ηση του µεταναστευτικού από την Άγκυρα. Κι όµως, στελέχη του
ΣΥΡΙΖΑ εγκλωβισµένα από τις ιδεοληψίες και την εµπάθειά τους
προς την Κυβέρνηση επιµένουν στο αρχικό παραµύθι και φτά-
νουν στο σηµείο να υποστηρίζουν ότι η προστασία των συνόρων
µας µε τον φράχτη στον Έβρο παραβιάζει –άκουσον, άκουσον!-
τη διεθνή νοµιµότητα. 

Δυστυχώς, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση µε τη στάση της δεί-
χνει ότι δεν ξεπέρασε τις παιδικές ασθένειες του ιδεολογικού της
χώρου και για τον λόγο αυτό δεν µπορεί να πείσει τον ελληνικό
λαό να εµπιστευθεί και πάλι την τύχη του στον ΣΥΡΙΖΑ. 

Αντιθέτως, η Νέα Δηµοκρατία απέδειξε για µία ακόµα φορά
στη µακρά ιστορία της ότι είναι το κόµµα που σε κάθε κρίση κα-
ταφέρνει να ανοίγει νέους δρόµους για την πατρίδα. Γι’ αυτό και
πιστεύω, κύριε Πρόεδρε, ότι η Νέα Δηµοκρατία θα είναι αυτή που
θα εµπιστευτούν και πάλι οι πολίτες στις επερχόµενες εκλογές,
γιατί η Ελλάδα δεν έχει την πολυτέλεια για πισωγυρίσµατα. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Kαι εγώ σας ευχα-
ριστώ, κύριε συνάδελφε, και για την τήρηση του χρόνου. 

Ο Υπουργός Υποδοµών και Μεταφορών κ. Καραµανλής έχει
τον λόγο και αµέσως µετά θα µιλήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Τσακαλώτος. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών

και Μεταφορών): Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εχθές το µεσηµέρι, την ώρα που

ο κ. Τσίπρας κατέθετε την πρόταση δυσπιστίας εναντίον της Κυ-
βέρνησης, βρισκόµασταν µε τον Πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσο-
τάκη στην Κρήτη. Επισκεπτόµασταν σπουδαία έργα, όπως είναι
ο βόρειος οδικός άξονας στην Κρήτη, ένα έργο το οποίο επιτέ-
λους γίνεται πράξη, όπως και το αεροδρόµιο του Ηρακλείου στο
Καστέλι, που έρχεται και αυτό το έργο µαζί µε τον αυτοκινητό-
δροµο να αλλάξουν πραγµατικά την όψη της Κρήτης. Έργα µε-
γάλα που οι πολίτες τα περίµεναν επί τόσα χρόνια. Έργα που
σήµερα δεν είναι άπιαστα όνειρα, που δεν είναι, αν θέλετε, επι-
κοινωνιακά πυροτεχνήµατα του χτες. 

Και σκεφτόµουν ότι αυτή ακριβώς είναι η διαφορά µας. Από τη
µία εµείς µιλάµε µε συγκεκριµένα έργα και από την άλλη έχουµε
έναν ΣΥΡΙΖΑ που την ίδια ώρα επιδίδεται ακατάσχετα στη µόνη
πολιτική που γνωρίζει: αντιπολιτευτική µιζέρια, λαϊκισµό, τοξική,
επικίνδυνη δηµαγωγία. Αυτή, τελικά, είναι η διαφορά µας. Και ας
ξεκαθαρίσουµε κάτι εξαρχής: Η υπόθεση των υποκλοπών είναι
για εσάς, προφανώς, µια πρόφαση. Γιατί αν είχατε πραγµατικά
αγωνία για το θέµα, θα ξεκινούσατε πρώτα από τις υποκλοπές
που όλοι διαβάσαµε και διαπιστώσαµε ότι γινόντουσαν επί των
ηµερών µας. 

Να δούµε τι έκανε η δική µας Κυβέρνηση στο θέµα των υπο-
κλοπών. Ζήτησε εξαρχής την πλήρη διαλεύκανση των παρακο-
λουθήσεων αλλά και των διαρροών τους. Η δική µας Κυβέρνηση
αναγνώρισε από την πρώτη στιγµή ότι η υπόθεση αυτή είναι σο-
βαρή, ότι η υπόθεση αυτή είναι επικίνδυνη για τους δηµοκρατι-
κούς θεσµούς. Και έγινε και κάτι που σπανίως γίνεται στην Ελ-
λάδα, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός ανέλαβε την πολιτική ευθύνη,
αναγνώρισε το λάθος και υπήρξαν και παραιτήσεις. Και βέβαια,

δεν µείναµε εκεί. Δηµιουργήσαµε ένα νέο συµπαγές θεσµικό
πλαίσιο που θωρακίζει τη λειτουργία της ΕΥΠ. Η δική σας συνει-
σφορά σε όλα αυτά πια ήταν; Κραυγές, δηµαγωγία και αυτό στο
οποίο είστε πολύ καλοί: πολιτική του πεζοδροµίου. 

Ξέρετε, και πριν από λίγη ώρα έγινε µια πολύ ενδιαφέρουσα
συζήτηση για τα ζητήµατα περί κράτους δικαίου σε αυτήν την αί-
θουσα. Να δούµε, όµως, πώς σεβαστήκατε εσείς το κράτος δι-
καίου επί τεσσεράµισι χρόνια; Θα υπενθυµίσω ως Υπουργός
Υποδοµών και Μεταφορών µόνο ένα. Υπάρχουν και άλλα πολλά.
Τα ανέπτυξε ο κ. Βορίδης. Στον βωµό του «ΣΥΡΙΖΑ chanel» και
της χειραγώγησης της κοινής γνώµης, το πολύπαθο έργο Πα-
τρών-Πύργου κινδύνευσε να µη γίνει ποτέ. Το έργο που -ήρθε η
δική σας κυβέρνηση το 2015- το σπάσατε σε κοµµάτια και το επα-
ναπροκηρύξατε. Γιατί το κάνατε αυτό; Για να ευνοήσετε συγκε-
κριµένο επιχειρηµατία, συγκεκριµένο εργολάβο και να τον προι-
κίσετε για να τον κάνετε καναλάρχη. 

Όµως, αγαπητοί συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, η ζωή τα έφερε αλ-
λιώς και τώρα τον έχετε απέναντί σας. Και πραγµατικά οι αποκα-
λύψεις που γίνονται στο ειδικό δικαστήριο νοµίζω ότι σας έχουν
φέρει σε εξαιρετικά δεινή θέση. Ήρθε η δική µας Κυβέρνηση και
αυτό το έργο το έσωσε. Τώρα νοµίζω ότι µπορείτε να διαπιστώ-
σετε γιατί οι πολίτες σας γυρίζουν την πλάτη: Γιατί έχουν κουρα-
στεί από τον λαϊκισµό σας. Επιλέγουν το σχέδιο και την υπεύθυνη
πολιτική. Συγκρίνουν την τετραετία του κ. Τσίπρα µε τους σαρά-
ντα δύο µήνες της Κυβέρνησης Μητσοτάκη. Και επειδή εσείς τε-
λικά τη φοβάστε αυτή τη σύγκριση, τι κάνετε; Επιλέγετε τη
σύγκρουση. Και όταν µιλάω για σύγκριση, µιλάω για χειροπιαστά
και συγκεκριµένα νούµερα. 

Θα σας δώσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µόνο δύο στοι-
χεία από το Υπουργείο Υποδοµών και Μεταφορών. Πρώτον, έργα
υποδοµών. Σχεδιάσαµε και υλοποιήσαµε ένα ολοκληρωµένο σχέ-
διο έργων 13 δισ. ευρώ. Έχουν δηµοπρατηθεί τα 10 δισ. ευρώ.
Υλοποιούνται ήδη τα 5 δισ. Ευρώ. Τόσα πολλά έργα σε τόσο σύ-
ντοµο χρόνο δεν έχουµε ξαναδεί στην Ελλάδα ποτέ στο παρελ-
θόν. Να δούµε τώρα τι κάνατε εσείς στα τεσσεράµισι χρόνια.
Πόσα έργα συµβασιοποιήσατε; 800 εκατοµµύρια ευρώ. Αυτή
είναι, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η διαφορά µας. 

Πάµε τώρα στις αστικές συγκοινωνίες, που υποτίθεται ότι ένα
κόµµα της Αριστεράς έπρεπε να τις έχει σε πρώτη γραµµή, σε
προτεραιότητα. Στην Αθήνα παραλάβαµε οκτακόσια πενήντα
οχήµατα στον ΟΣΥ, στα λεωφορεία. Σήµερα έχουµε χίλια τρια-
κόσια δέκα. Στη Θεσσαλονίκη, µετά από την απίστευτη κρατικο-
ποίηση που κάνατε, παραδίδετε διακόσια τριάντα πέντε οχήµατα
και σήµερα έχουµε τετρακόσια εξήντα. Αυξάνουµε µε ανάταξη,
δηλαδή δίνουµε χρήµατα στη ΣΤΑΣΥ, για να έχουµε περισσότε-
ρους συρµούς κατά 19% και έχουµε ρίξει τις χρονοαποστάσεις.
Τους επόµενους µήνες υπογράφουµε και τις συµβάσεις για τα
εξακόσια πενήντα νέα πράσινα λεωφορεία. 

Το πιο σηµαντικό από όλα που θα περίµενε κάποιος να έκανε
η κυβέρνηση της Αριστεράς: προσλήψεις. Δηµιουργήσαµε χίλιες
τριακόσιες ογδόντα εννέα νέες θέσεις απασχόλησης. Εσείς στα
τεσσεράµισι χρόνια δεν κάνατε ούτε µία πρόσληψη και δεν πή-
ρατε ούτε ένα λεωφορείο. Δεν προσθέσατε ούτε έναν συρµό.
Μάλιστα, αφαιρέσατε συρµούς. Δεν κάνατε προσλήψεις. Και κά-
νατε και κάτι που δεν τιµά ένα κόµµα που θέλει να λέγεται αρι-
στερό, αυξήσατε την τιµή του εισιτηρίου στα µέσα µαζικής
µεταφοράς. Και ήρθε αυτή η Κυβέρνηση να µειώσει το εισιτήριο
στα µέσα µαζικής µεταφοράς.

Θα σας θυµίσω και κάτι άλλο. Συλλογικές συµβάσεις εργασίας.
Ποιος τις υπέγραψε, παίρνοντας την έγκριση του Γενικού Λογι-
στηρίου του Κράτους; Αυτή η Κυβέρνηση σε συνεργασία µε το
ΓΛΚ, σε αντίθεση µε τη δική σας που γινόταν ένας συστηµατικός
εµπαιγµός των εργαζοµένων. Και βέβαια, ας µην ξεχάσουµε στον
τοµέα των µεταφορών πόσο υποδειγµατικά λειτούργησαν τα αε-
ροδρόµια της χώρας µας και τι αντίκτυπο είχε αυτό για τον του-
ρισµό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην πολιτική όλοι λέµε ότι
έχουµε κάποιο όραµα. Αρκετοί µπορεί να έχουν και κάποιο σχέ-
διο. Λίγες κυβερνήσεις είναι αυτές που µπορούν και το υλοποι-
ούν. Εµείς αυτό ακριβώς κάνουµε. Δε µένουµε στα λόγια.
Δουλεύουµε και υλοποιούµε το σχέδιό µας. Γιατί, ξέρετε, είναι

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΒ’ - 26 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2023 7071



εύκολο να µιλάµε γενικά και αόριστα, για παράδειγµα, πως θα
γίνει επιτέλους η Θεσσαλονίκη η πρωτεύουσα των Βαλκανίων.
Εµείς όµως υλοποιούµε τα µεγάλα έργα, όπως είναι το µετρό και
το flyover. Εµείς συνδέουµε το λιµάνι της Θεσσαλονίκης µε το σι-
δηροδροµικό και το οδικό δίκτυο που αναβαθµίζουν την πόλη και
της δίνουν αυτό που όλοι επιζητούµε, διεθνή ρόλο. Αλλά και στην
Αθήνα επεκτείνουµε µετά από χρόνια το δίκτυο µετρό, τον προ-
αστιακό, ενώ προχωράµε και στις επεκτάσεις της Αττικής Οδού. 

Ταυτόχρονα, δεν µένουµε σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη. Ίσως
είναι από τις ελάχιστες φορές που βλέπουµε τόσα έργα υποδο-
µών να γίνονται στην περιφέρεια. Πάτρα - Πύργος, ΒΟΑΚ, Άκτιο-
Αµβρακία, Ε65, νέα περιφερειακή Αλεξανδρούπολης, Δράµα -
Αµφίπολη. Και το µεγαλύτερο πακέτο σιδηροδροµικών έργων
τεσσεράµισι δισ. που θα κάνει το αυτονόητο, για το οποίο όλοι
µιλάγαµε επί δεκαετίες, να συνδέσει δηλαδή, τα λιµάνια µας µε
τον σιδηρόδροµο και τα εµπορευµατικά κέντρα. 

Κάνουµε, όµως, ακόµα και έργα υδροδοτικά, αρδευτικά, εγγει-
οβελτιωτικά, εκµεταλλευόµενοι τους πόρους του RRF, πόρους οι
οποίοι πραγµατικά αλλάζουν τη χώρα µας. Και θα σας έλεγα ότι
µε όλα αυτά τα έργα µετατρέπουµε την Ελλάδα σε διεθνή κόµβο
και υποδοµών και µεταφορών και -πιο σηµαντικά και επίκαιρα-
κόµβο ενέργειας. 

Δείτε τι κάνουµε στο λιµάνι της Αλεξανδρούπολης, δείτε πώς
συνδέουµε στρατηγικά τα λιµάνια του βορρά µε τα λιµάνια της
Μαύρης Θάλασσας, πώς καθιστούµε τη χώρα µας στο επίκεντρο
των συνδυασµένων µεταφορών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Θα ήθελα την ανοχή σας για δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Υλοποιούµε, λοιπόν, πολύ µεγάλα έργα. Υλοποιούνται, επίσης

και πολύ µεγάλα ιδιωτικά έργα, όχι µόνο δηµόσια έργα. Σας θυ-
µίζω ότι επιτέλους το Ελληνικό ξεκίνησε. 

Και για να µιλήσω µε αριθµούς, διότι, όπως ξέρετε, οι αριθµοί
µένουν, θα σας πω ότι, σύµφωνα µε τη µελέτη του ΙΟΒΕ, το πο-
σοστό των επενδύσεων σε κατασκευαστικά έργα θα φτάσει στο
8,1% του ΑΕΠ το 2025, όταν το 2020 ήταν κάτω του 4%. 

Έτσι τονώνουµε και την αγορά εργασίας, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι. Έτσι γυρνάνε όλοι οι αξιόλογοι µηχανικοί που φύγανε
στο εξωτερικό.

Και για να µιλήσω και πάλι µε αριθµούς, το αποτέλεσµα της
δουλειάς µας αποδεικνύει ότι αντιστοιχεί σε σχεδόν εκατόν πε-
νήντα χιλιάδες θέσεις, έµµεσες και άµεσες, εργασίας. 

Τριάµισι χρόνια, λοιπόν, κυρίες και κύριοι, -και κλείνω µε αυτό-
θα σας έλεγα ότι πάµε τη χώρα µπροστά. Από ουραγοί γίναµε,
αν θέλετε, µία χώρα µε τους µεγαλύτερους ρυθµούς ανάπτυξης
στην Ευρωπαϊκή Ένωση και ο ρόλος των υποδοµών σε αυτό,
στην ανάπτυξη της χώρας, στις θέσεις εργασίας υπήρξε καταλυ-
τικός. 

Και κάτι ακόµα θα σας πω, το οποίο είναι σηµαντικό. Αυτός
είναι ένας από τους πολλούς λόγους, που, ως γνωστόν, αύριο η
Βουλή, το Σώµα αυτό θα ανανεώσει την εµπιστοσύνη της στην
Κυβέρνηση. Όµως, θα σας έλεγα και κάτι άλλο. Αυτός είναι, κατά
την άποψή µου, ο βασικός λόγος που σε λίγους µήνες, στις εκλο-
γές οι πολίτες και πάλι θα εµπιστευτούν τον Κυριάκο Μητσοτάκη
και πάλι θα ανανεώσουν την εµπιστοσύνη τους στη Νέα Δηµο-
κρατία, γιατί δεν µπορούµε να πάµε πίσω και αυτή η εθνική προ-
σπάθεια πρέπει να συνεχιστεί. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Και εγώ σας ευχα-
ριστώ, κύριε Υπουργέ.

Γίνεται µία αλλαγή µε τη συναίνεση των συναδέλφων. Στη θέση
της κ. Γιαννακοπούλου θα µιλήσει ο κ. Κουµουτσάκος και στη
θέση του κ. Κουµουτσάκου η κ. Γιαννακοπούλου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Θα µιλήσω
ως Βουλευτής, όχι ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ναι, ως Βουλευ-
τής. 

Επίσης, υπάρχει ένα πρόβληµα µε τον κ. Γκιόκα, ο οποίος έχει
µία ειληµµένη υποχρέωση. Θα µιλήσει αµέσως µετά από τον κ.
Πλακιωτάκη. 

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Τσακαλώ-
τος, έχει τον λόγο.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι εκτός από τους Βουλευτές και τις Βουλεύτριες της

Νέας Δηµοκρατίας και το Υπουργικό Συµβούλιο, όλοι µας ξέ-
ρουµε ότι ζούµε πολύ κρίσιµες στιγµές και είναι πολύ σοβαρά τα
πράγµατα, πάρα πολύ σοβαρά. Βεβαίως, υπάρχει η ακρίβεια, η
φτώχεια, δεν βγαίνει ο µήνας, αλλά υπάρχει η αίσθηση του κό-
σµου ότι εδώ κάτι γίνεται που δεν έχει γίνει ξανά µετά από το
1974.

Πάω στο θέµα κατ’ ευθείαν. Εγώ δεν είµαι νοµικός ούτε σαν
τον Πρόεδρο ούτε σαν τον κ. Βορίδη, αλλά έχω καταλάβει από
τα δικαστικά δράµατα και µυθιστορήµατα, από τις σειρές, δύο
πράγµατα που πρέπει κάποιος κατηγορούµενος ή δικηγόρος του
κατηγορουµένου να έχει στον νου του: Μόλις γίνει είτε κουτσου-
κέλα είτε σκάνδαλο, γρήγορα να βγει ένα αφήγηµα και αυτό το
αφήγηµα να αντέχει στον χρόνο, να µην αλλάζει κάθε λίγο και λι-
γάκι καθώς έρχονται νέες πληροφορίες. 

Το δεύτερο που έχω καταλάβει είναι ότι αν είναι να κάνεις συ-
γκάλυψη, έχεις πρόβληµα, γιατί η συγκάλυψη συνήθως δηµιουρ-
γεί µεγαλύτερα προβλήµατα από το αρχικό παράπτωµα. Στο
Watergate, που εµένα µου φαίνεται πληµµέληµα σε σχέση µε
αυτό που συζητάµε σήµερα, τους πιάσανε για τη συγκάλυψη, όχι
για το αρχικό παράπτωµα. Και, τέλος πάντων, αν είναι να κάνετε
συγκάλυψη -λένε αυτά τα προγράµµατα- κάντε τα µε λίγο στυλ,
κάντε τα µε κάποια αποτελεσµατικότητα. 

Πάω στο πρώτο. Αν έχεις αφήγηµα, βγάλε το γρήγορα και να
αντέχει στον χρόνο. Στην αρχή µας είπατε ότι όλα είναι από ιδιώ-
τες, δεν έχει καµµία σχέση µε το κράτος. Μετά µας είπατε ότι οι
επισυνδέσεις της ΕΥΠ είναι νόµιµες, αλλά πολιτικά λάθος. Μετά
µας είπατε ότι δεν υπάρχει καµµία ένδειξη για άλλες επισυνδέ-
σεις. Ήταν µόνο κουβέντες και φλυαρίες στα µέσα. Και, τέλος,
µας είπατε ότι ό,τι υπάρχει, που δεν υπήρχε πριν, είναι από ρυ-
παρά δίκτυα. Το πρόβληµά σας είναι ότι αυτό το αφήγηµα είναι
αδύνατο γιατί έχει αλλάξει τόσες πολλές φορές, γιατί δεν πι-
στεύει ο κόσµος ότι ο κ. Χατζηδάκης είναι επικίνδυνος για την
εθνική ασφάλεια και, άρα, θέλει να ξέρει γιατί η εισαγγελέας υπέ-
γραφε ξανά και ξανά για να συνεχιστεί η έρευνα για τον κ. Χα-
τζηδάκη. Είναι δύσκολο να κατανοήσει κάποιος πώς είναι νόµιµες
οι επισυνδέσεις και άρα υπάρχει θέµα εθνικής ασφάλειας, αλλά
ταυτόχρονα δεν είναι πολιτικά σωστές. Πού βρίσκεται τελικά η
ευθύνη; Οι Αµερικανοί λένε: Wait the back stop για τα ρυπαρά δί-
κτυα, αν υπάρχουν. 

Ποιος είναι υπεύθυνος, κύριε Βορίδη, για την ΕΥΠ; Ούτε εσείς
ούτε εγώ ούτε ο κ. Κουµουτσάκος. Ο κύριος Πρωθυπουργός δεν
είναι υπεύθυνος; Άρα, αν υπάρχουν ρυπαρά δίκτυα, δεν είναι
δική του η ευθύνη, αν -όπως λέτε εσείς- δεν υπάρχει καµµία έν-
δειξη ότι ο ίδιος είναι; Εγώ δεν το πιστεύω. Εγώ πιστεύω ότι ο
ίδιος είναι υπεύθυνος, αλλά αν δεν είναι, δεν είναι υπεύθυνος για
την ΕΥΠ και για τα ρυπαρά δίκτυα; Ποιος είναι;

Πάµε στο δεύτερο, για τη συγκάλυψη. Σας είπα ότι συνήθως
αυτό είναι το πρόβληµα. Εκεί την πατάνε οι κυβερνήσεις. Δεν την
πατάνε µόνο στο αρχικό παράπτωµα. Μας είπε ο κ. Βορίδης,
όπως µας είπε και ο κύριος Πρωθυπουργός: «Μα, εµείς είµαστε
εντελώς θεσµικοί. Κάναµε τα πάντα. Υπήρχε η εξεταστική επι-
τροπή, υπήρχε η Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας, δουλεύει η
δικαιοσύνη. Δεν έχουµε µάθει τίποτα από όλους αυτούς µέχρι
τώρα, αλλά δεν πειράζει. Κοιτάµε την ουσία, κοιτάµε τη µορφή».
Στην εξεταστική ήρθαν οι µάρτυρες υποτίθεται, οι άνθρωποι που
ξέρανε και µας είπαν ότι «δεν µπορούµε να σας πούµε τίποτα».
Και εκεί µας απάντησε ο κ. Βορίδης, που ήταν πολύ καθαρός σε
αυτό. Στην ουσία να σας πω τι είπε; Είπε ότι ουσιαστικά το κρά-
τος δικαίου και η νοµιµότητα είµαστε εµείς, η Πλειοψηφία. Ξε-
χνάει ότι σε µία πραγµατική δηµοκρατία, σε ένα πραγµατικό
κράτος δικαίου είναι η εµπιστοσύνη του πολίτη ενάντια στην κυ-
βέρνηση και ενάντια καµµιά φορά και στη δικαιοσύνη, ακόµα και
ενάντια σε µια ανεξάρτητη αρχή, να έχει την αίσθηση ότι η
έρευνα θα γίνει και δεν είναι απροστάτευτος. Ο κ. Βορίδης ήταν
πολύ καθαρός: Είχαµε την πλειοψηφία στην εξεταστική επιτροπή
και δεν χρειαζόταν τίποτα άλλο, αφού εµείς αποφασίζουµε ότι
δεν µπορούµε.
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Ναι. Κουνάτε το κεφάλι σας και σωστά γιατί αυτός είναι ο αυ-
ταρχισµός σας. Ο αυταρχισµός σας είναι ακριβώς εκεί, ότι είµα-
στε εξουσία και κάνουµε ό,τι θέλουµε. 

Μετά δεν επιτρέψατε στον κ. Ράµµο να ενηµερώσει την Επι-
τροπή Θεσµών και Διαφάνειας και έχουµε τον κ. Ντογιάκο να
απειλεί µε κυρώσεις µέλη της ΑΔΑΕ για να διακόψουν την έρευνά
τους, παρ’ όλο που δεκαέξι συνταγµατολόγοι έχουν γράψει το
αντίθετο και, άρα, υπάρχει διχογνωµία, υπάρχει διαφορετική
άποψη. Όµως, δικαιολογεί αυτή η διαφορετική άποψη τις απαί-
σιες επιθέσεις που ακούσαµε εχθές στη Βουλή για το όνοµά του,
ότι είναι άνθρωπος του ΣΥΡΙΖΑ, ότι δεν πρέπει να λέει αυτά που
λέει; Σοβαρά; Ειδικά όταν ο κ. Βορίδης λέει ότι οι έξυπνοι άνθρω-
ποι µπορούν να διαφωνούν. Γιατί δικαιολογείται αυτή η πεποί-
θηση; Δεν είναι µια αµυντική στάση;

Το βασικό ερώτηµα, όµως, είναι γιατί τα κάνετε όλα αυτά; Γιατί
το µοντέλο της οικονοµικής και κοινωνικής πολιτικής σας και της
διακυβέρνησης βασίζεται σε ένα µείγµα ακραίων νεοφιλελεύθε-
ρων πολιτικών, το πελατειακό κράτος και την άµεση σχέση µε τα
µεγάλα συµφέροντα. 

Και αυτό το σχέδιο το αρχίσατε πριν από τις εκλογές, όταν
ήσασταν αντιπολίτευση και άρα οι παρακολουθήσεις και η δυνα-
τότητα να µαθαίνουµε τι λένε οι πολίτες µέσα από συστήµατα
όπως στο «CAMBRIDGE ANALYTICA», άρχισαν πριν από τις εκλο-
γές, δηλαδή να ξέρουµε ποια οµάδα είναι, πού τρώνε, ποια είναι
τα πιστεύω τους για να χρησιµοποιείτε αυτά τα προσωπικά δε-
δοµένα για να κερδίσετε τις εκλογές. 

Αυτό άρχισε πριν από το 2019. Δεν άρχισε τώρα. Μετά, όµως,
από το 2019 είδαµε ότι έχετε τα µεγάλα συµφέροντα που θέλετε
να τα υποστηρίξετε, που υποτίθεται θα φέρουν την ανάπτυξη και
αυτά θα σας στηρίξουν µε τα µέσα που έχουν -και όχι µόνο- από
τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης. 

Σε όλη τη διακυβέρνησή σας δεν υπάρχει καµµία διαβούλευση
µε την κοινωνία, στα ενεργειακά, στο Ταµείο Ανάκαµψης και Αν-
θεκτικότητας, στο Ταµείο Ενεργειακής Μετάβασης. Το µοντέλο
σας είναι συγκεντρωτικό, αυταρχικό και σε έναν κλειστό κύκλο.
Παρακολουθούσατε τους Υπουργούς, γιατί το πελατειακό κρά-
τος και η δική σας ανάπτυξη χρειαζόταν κεντρικό επιτελικό προ-
γραµµατισµό, για να ελέγξετε τη ροή του χρήµατος, ότι θα πάνε
στα σωστά κέντρα. 

Εξάλλου δεν νοµίζω ότι είναι σύµπτωση ότι αρχίσατε να παρα-
κολουθείτε τον κ. Χατζηδάκη, όταν ξεκίνησε να λειτουργεί η νέα
δοµή αγοράς ενέργειας. Και παρακολουθείτε τους στρατιωτι-
κούς, γιατί και τα εξοπλιστικά προγράµµατα και το πού πάνε τα
χρήµατα πρέπει να είναι κάτω από κεντρικό προγραµµατισµό. Το
συµπέρασµα είναι ότι όλα αυτά έγιναν για να στηρίξουν ένα µο-
ντέλο υπέρ των λίγων και όχι των πολλών, που θα ήταν βασισµένο
στις κοινωνικές πολιτικές, στις εργασιακές σχέσεις. 

Το µοντέλο σας είναι για να στηρίξει την ανασυγκρότηση της
αστικής τάξης, όπως εσείς τη φαντάζεστε, να δηµιουργηθεί συ-
ναίνεση όχι µε βάση τα κοινωνικά και οικονοµικά αποτελέσµατα,
αλλά τη διαχείριση των αντιδράσεων και τον αυταρχισµό. 

Το αρχικό παράπτωµα είναι η έκθεση Πισσαρίδη, γιατί η έκ-
θεση Πισσαρίδη αναδεικνύει ποιοι θα είναι οι κερδισµένοι και οι
ηττηµένοι από τη δική σας πολιτική. Η έκθεση Πισσαρίδη, που
µετατράπηκε στο Ταµείο Ανάκαµψης και Ανθεκτικότητας, αναδει-
κνύει ότι παρά τις υποσχέσεις για τα µεσαία στρώµατα, πρέπει
να φύγουν πολλές µικρές επιχειρήσεις. Κάνατε και τον Πτωχευ-
τικό Κώδικα ακριβώς γι’ αυτόν τον λόγο, για την ανασυγκρότηση
ενός άλλου µοντέλου όπου το µεγάλο ψάρι θα τρώει το µικρό
ψάρι. 

Ο κ. Μητσοτάκης, παρ’ όλο που πριν από το 2019 µας έλεγε
«καλές δουλειές» -αυτό δεν έλεγε πριν από το 2019;- τι µας είπε
πριν από λίγο; Μας είπε: «Τώρα σας µειώσαµε τους φόρους και
οι καλές δουλειές µε αυξανόµενους µισθούς µετά από τις εκλο-
γές». Αυτό µας είπε. 

Άρα πάλι επιστρέφουµε στο trickledown economics, µειώνουµε
τους φόρους και κάποια στιγµή στο τέλος θα αυξηθούν και οι µι-
σθοί, κάτι που δεν πιστεύουν σχεδόν ούτε οι ορθόδοξοι οικονο-
µολόγοι πια. Δεν πιστεύουν σε αυτό το µοντέλο, γιατί τα αποτε-
λέσµατα αυτού του µοντέλου τα βλέπουµε εδώ και τριάντα χρό-
νια, µε αύξηση στο µερίδιο των κερδών, µε στάσιµους µισθούς

και µε δουλειές χωρίς καµµία προοπτική ανόδου. 
Το χειρότερο από όλα είναι αυτό που σας είπα πριν από λίγο.

Λόγω αυτής της παρακολούθησης, λόγω του τρόπου που αµύ-
νεστε γι’ αυτό, δεν µπορεί ο πολίτης να έχει εµπιστοσύνη σε µια
σειρά δηµόσιους λειτουργούς. Θα ακούει έναν στρατιωτικό, έναν
δικαστή, έναν Υπουργό, έναν διοικητή νοσοκοµείου ή καθηγητή
πανεπιστηµίου και θα λέει µέσα του «αυτά που λέει, τα λέει
επειδή τα πιστεύει ή τα λέει γιατί τον έχουν στο χέρι, γιατί τον
έχουν παρακολουθήσει;». Γιατί ακόµα και η Κυβέρνηση λέει ότι
υπάρχουν τα ρυπαρά δίκτυα. 

Τι πληροφορίες, κύριε Βορίδη, έχουν αυτά τα ρυπαρά δίκτυα;
Για ποιους έχουν στοιχεία; Πού µπορούν να τα χρησιµοποιήσουν;
Μπορεί και για εσάς, µπορεί και για εµένα. Το ξέρει ο ελληνικός
λαός αυτό; Όταν εσείς και εγώ θα µιλάµε, µήπως θα έχουν την
υποψία ότι αυτά τα ρυπαρά δίκτυα, που θεωρείτε ότι είναι ένα
αφήγηµα που σας επιτρέπει να πείτε ότι δεν έχετε καµµία ευ-
θύνη, είναι ακόµα µεγαλύτερο πρόβληµα από ό,τι αυτό που λέ-
γαµε στην αρχή; Να το εξετάσετε. 

Η ευθύνη και η εµπιστοσύνη είναι αγαθά που δύσκολα χτίζο-
νται και πολύ εύκολα χάνονται και όταν χαθούν, δεν µπορείς εύ-
κολα να τα ξαναβρείς. Γι’ αυτό έχει δίκιο ο ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία. Έχει δίκιο να απευθύνεται και στα άλλα κόµµατα. Έχει
δίκιο ότι χρειάζεται δικαιοσύνη παντού, στην οικονοµία, στην κοι-
νωνία, στη δηµοκρατία. Και η µόνη σας απάντηση ουσιαστικά σ’
αυτή την πρόταση µοµφής ήταν η µικρή Μαρία, οι σακούλες, ο
Κοντονής, ο Παππάς κ.λπ., µεγάλη αδυναµία! 

Μεγάλη αδυναµία γιατί το βασικό ζήτηµα που απασχολεί τον
κόσµο, µαζί µε τα κοινωνικά ζητήµατα, είναι αν υπάρχει δηµοκρα-
τία, αν υπάρχει κράτος δικαίου και αν η καλύτερη υποστήριξη
είναι αυτό που είπατε εσείς, κύριε Βορίδη, πραγµατικά οι ανησυ-
χίες µας µεγαλώνουν, γιγαντώνονται και λέµε «αρκετά, φτάνει
πια!». 

Η δηµοκρατία είναι πολύ σοβαρή υπόθεση για να την αφή-
σουµε στο κόµµα που µας χρεοκόπησε, στο κόµµα που εφάρ-
µοσε µνηµόνια και µειώθηκε το 25% του εισοδήµατος, στο κόµµα
που αύξησε τις ανισότητες, που αύξησε την παιδική φτώχεια, που
αύξησε τη φτώχεια γενικώς, ένα κόµµα που µετά από όλα αυτά
έχει µόνο ένα σχέδιο, να συνεχίσουµε µε τις φιλελεύθερες πολι-
τικές, να συνεχίσουµε µε τα συµφέροντα, να συνεχίσουµε χωρίς
την κοινωνία και ενάντια στην κοινωνία και όταν αυτό φαίνεται δύ-
σκολο, απαντάµε µε παρακολουθήσεις, µε αυταρχισµό κάθε εί-
δους. Αυτό πρέπει να σταµατήσει! 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Κύριε Πρό-
εδρε, θα ήθελα τον λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Για προσωπικό
θέµα;

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Δεν θα το
έλεγα. Έθεσε µια σειρά ερωτηµάτων. Ό,τι κρίνετε εσείς. 

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μισό λεπτό. 
Υπάρχει Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος. Έχετε εξαντλήσει

τον χρόνο. Αν ήταν για προσωπικό, βεβαίως θα σας έδινα τον
λόγο. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Μα, πρέπει να µιλήσουν οι Βουλευ-
τές…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Εσείς τώρα τι
ρόλο παίζετε; Εγώ λέω κάτι διαφορετικό;

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Εγώ υπέ-
βαλα ένα αίτηµα στον κύριο Πρόεδρο και περιµένω να το απορ-
ρίψει ή να το κάνει δεκτό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ηρεµήστε. Εξή-
γησα, λοιπόν, ότι δεν είναι Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, δεν
υπάρχει προσωπικό και δεν πήρε τον λόγο. Ποιο είναι το πρό-
βληµα;

Ο κ. Κουµουτσάκος έχει τον λόγο και αµέσως µετά ο Υπουρ-
γός Ναυτιλίας, ο κ. Πλακιωτάκης.

Ορίστε, κύριε Κουµουτσάκο, έχετε τον λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µερικά σύντοµα, χρήσιµα για
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όλους, µαθήµατα ιστορίας. 
Το ’22 ήταν έτος µνήµης των εκατό χρόνων από τη µικρασια-

τική τραγωδία του Ελληνισµού. Σε όλες τις δηµόσιες τοποθετή-
σεις, σε όλες τις δηµόσιες συζητήσεις, εδώ µέσα στην Βουλή που
το συζητήσαµε αναδείχθηκε ένα κυρίαρχο συµπέρασµα από
εκείνη την εποχή. Αιτία της εθνικής εκείνης οδύνης ήταν µία, ο
διχασµός, ο εθνικός διχασµός. Στην εκστρατεία εκείνη είχαµε ητ-
τηθεί πολύ νωρίτερα µόνοι µας, είχαµε νικηθεί εµείς από εµάς
και µετά µας νίκησαν οι άλλοι, οι απέναντι, οι ίδιοι που σήµερα
προκαλούν, υβρίζουν, απειλούν. 

Απέναντί τους, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε ύψιστο
καθήκον να αντιτάξουµε µία ενότητα, µία εθνική οµοψυχία, γιατί
αυτό απαιτούν οι καιροί. 

Σήµερα λοιπόν, σε αυτή τη συγκυρία, στην πιο ακατάλληλη στι-
γµή και ώρα ο ΣΥΡΙΖΑ έχει επιλέξει να πολιτευθεί µε µία στρατη-
γική, της πιο ακραίας διχαστικής τοξικότητας. Εκµεταλλεύεται
και χρησιµοποιεί ένα σοβαρό και υπαρκτό ζήτηµα που αφορά στη
δηµοκρατική λειτουργία, το ζήτηµα των παρακολουθήσεων. Μά-
λιστα, το χρησιµοποιεί όχι ως εργαλείο προστασίας της δηµο-
κρατίας, αλλά ως εργαλείο διχασµού και ακόµα περισσότερο
φθοράς της εθνικής ασφάλειας. Πώς; Αυθαίρετα τα λέω αυτά;
Για να δούµε. Διχασµό λοιπόν, γιατί µε αφορµή αυτό το πράγµατι
µεγάλο και σοβαρό ζήτηµα ο ΣΥΡΙΖΑ χαρακτηρίζει και κατηγορεί
µία ολόκληρη παράταξη, τη µεγαλύτερη πολιτική δύναµη της
χώρας ως πραξικοπηµατίες και εχθρούς της δηµοκρατίας. Χα-
ρακτηρίζει τον δηµοκρατικά εκλεγµένο Πρωθυπουργό της χώρας
ως δήθεν εµπνευστή και αρχηγό ενός παρακρατικού και εγκλη-
µατικού δικτύου. Αυτά είναι τα λόγια του Αρχηγού της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης στην παρούσα συγκυρία. 

Πρέπει να ντρέπεστε γι’ αυτά! Δεν µπορεί µία ολόκληρη παρά-
ταξη να κατηγορείται και ένας εκλεγµένος Πρωθυπουργός να κα-
τηγορείται µε αυτά τα λόγια. Κάνετε κακό. Αλλά το αντιµετωπί-
ζετε και το χειρίζεστε αυτό το θέµα που έχει σοβαρότητα, αν σο-
βαρά συζητηθεί, ως εργαλείο φθοράς της εθνικής ασφάλειας,
καθώς συνειδητά και επικίνδυνα, κάτι που δεν έχει ξαναγίνει ποτέ
στη µεταπολιτευτική ιστορία του τόπου, ρίχνετε στην αρένα της
κοµµατικής αντιπαράθεσης σε αυτήν τη συγκυρία τον Αρχηγό
του Γενικού Επιτελείου του Στρατού και µέρος της ηγεσίας του
στρατεύµατος. 

Ξανά, λοιπόν, για δεύτερη φορά πρέπει να ντρέπεστε.
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

Ο κ. Τσίπρας στο ίδιο πλαίσιο της διχαστικής, αυτής της
ακραίας, στρατηγικής στέλνει σε διατεταγµένη υπηρεσία διά-
φορα φερέφωνά του -ψευτόµαγκες στην ουσία- στα µέσα µαζι-
κής ενηµέρωσης, στο ραδιόφωνο, στην τηλεόραση για να κάνουν
µπούλινγκ σε πολιτικούς αντιπάλους, σε δηµοσιογράφους και σε
όποιους έχουν διαφορετική γνώµη. Μαζέψτε τους. Κάνουν κακό
στη δηµοκρατία και τελικά και σε εσάς τους ίδιους, αλλά αυτό το
τελευταίο µας είναι και αδιάφορο. 

Πάµε, λοιπόν, στο πολιτικό ζήτηµα της συζήτησης. Γιατί κατέ-
θεσε η Αξιωµατική Αντιπολίτευση την πρόταση µοµφής; Γιατί
στην ουσία πιστεύει ότι έτσι λίγο πριν από τις εκλογές θα διαµορ-
φωθεί µία εικόνα που θα χωρίζει από τη µία µεριά την αµαρτωλή
Κυβέρνηση και από την άλλη τον άσπιλο, άµωµο, αναµάρτητο ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Και έτσι θα πορευθούν ωραία και αισιόδοξα για τις εκλογές.
Μάταιος κόπος. 

Για να δούµε, λοιπόν, πόσο άσπιλος, άµωµος και πάλλευκος
είναι ο ΣΥΡΙΖΑ στα θέµατα κράτους δικαίου. Ακούστε, λοιπόν, µε-
ρικά µόνο από τα κεφάλαια µίας µαύρης βίβλου που έχετε συγ-
γράψει τα προηγούµενα χρόνια ως κυβέρνηση. 

Ποδηγέτηση και επίθεση κατά των ανεξάρτητων αρχών. Αυτές
ήταν οι θέσεις σας. Και ιδεολογικά απέναντι είστε. Στήσιµο δια-
γωνισµού για τηλεοπτικές άδειες. Διώξεις δηµοσιογράφων. Υπο-
κλοπή προσωπικών µηνυµάτων, τότε θυµίζω κατά του αντιπροέδ-
ρου του Συµβουλίου της Επικρατείας. Φορολογικές επιδροµές
σε αντιφρονούντες. Κατασκευή κατηγοριών για κατασυκοφά-
ντηση και δολοφονία χαρακτήρων δέκα πολιτικών σας αντιπάλων
στη διαβόητη δήθεν σκευωρία «NOVARTIS». Μία σκευωρία που
σε αρµονία µε µάρτυρες που αποδεικνύονται σήµερα, µετά από
τη σύλληψή τους, άνθρωποι του υποκόσµου την κάνατε σηµαία
σας. Μαύρα σκοτάδια, µαύρες σακούλες, µαύρα χρήµατα. Δεν

είστε, λοιπόν, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, ούτε άµωµοι ούτε άσπιλοι ούτε
αµόλυντοι. Το ακριβώς αντίθετο µπορεί να πει κάποιος. 

Και πάµε τώρα στην ουσία του σοβαρού θέµατος, των παρα-
κολουθήσεων. Θα έλεγα µάλιστα, επειδή µας κάνετε και µάθηµα
σεβασµού των δηµοκρατικών αρχών, πριν µπω στην ουσία του
θέµατος: έχετε µαζί σας ως βάρος και όνειδος τη µεγαλύτερη
αγνόηση, τη µεγαλύτερη παραµόρφωση λαϊκής εντολής στη µε-
ταπολιτευτική δηµοκρατία. Είναι το δηµοψήφισµα του 2015, όταν
έντροµοι µπροστά στο αποτέλεσµα των δικών σας ενεργειών
αγνοήσατε τη λαϊκή εντολή. Και µας κάνετε µάθηµα σεβασµού
της δηµοκρατίας! 

Ας πάµε, όµως, στο θέµα των παρακολουθήσεων, για να µην
πει κάποιος ότι το παρακάµπτω. Εδώ στη Βουλή θα επαναλάβω
τρεις βασικές µου θέσεις, που σε όλες τις σχετικές συζητήσεις
υποστήριξα: «Αυτή η υπόθεση πρέπει να βγει στο φως πλήρως,
να µη µείνει τίποτα µαύρο και σκοτεινό». Δεύτερη θέση: «Η δι-
καιοσύνη οφείλει να κινηθεί τάχιστα, να οδηγήσει σε πλήρη δια-
λεύκανση αυτή την υπόθεση, γιατί όσο αυτή η υπόθεση µένει, θα
δηλητηριάζει τον «υδροφόρο ορίζοντα» της πολιτικής ζωής του
τόπου και θα τη βρίσκουµε συνεχώς µπροστά µας» και αυτό είναι
κακό για τη δηµοκρατία, κακό για την ασφάλεια, κακό για τη στα-
θερότητα. Τρίτον: «αυτονοµηµένα και ανεξέλεγκτα άβατα δεν νο-
ούνται στη δηµοκρατία». 

Σε σχέση µε αυτό το τελευταίο, δηλαδή µε τα ρυπαρά δίκτυα
θέλω να κάνω µία ευθεία ερώτηση προς τους συναδέλφους του
ΣΥΡΙΖΑ. Πότε, πού, πώς και από ποιους έµαθε ο κ. Τσίπρας τα
έξι ονόµατα που τελούσαν υπό νόµιµη, τονίζω νόµιµη, παρακο-
λούθηση της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών; Ήλθε εδώ και
µας είπε ότι έκανε «πετυχεσιά», έξι στα έξι. Μάλιστα. Δεν µας
είπε, όµως, πώς κατάφερε αυτή την επιτυχία; Ποιοι του έδωσαν
αυτές τις πληροφορίες τόσο ακριβείς, που από πριν επιβεβαίωσε,
λέει ο ίδιος, η ΑΔΑΕ; Μη µου πείτε, είχαν δηµοσιευθεί στο «DOC-
UMENTO», γιατί είχαν δηµοσιευθεί εκατό ονόµατα. Πώς επέλεξε
αυτά ακριβώς τα έξι; Ποιος του το υπέδειξε; Ποιος του είπε «εκεί,
γι’ αυτούς ρώτα»; Μήπως είναι οι ίδιοι που παρακολουθούσαν
τον Πιτσιόρλα, τον Καµµένο, τον Σαγιά, τον Κοτζιά; Ποιοι; Ποιοι;

Κλείνω. Η υπόθεση αυτή πρέπει το συντοµότερο να διαλευκαν-
θεί πλήρως -το ξαναλέω- και να µη γίνει εργαλείο για έναν νέο
διχασµό. Είναι άλλο η πολιτική σύγκρουση και αντιπαράθεση για
κρίσιµα θέµατα και άλλο το να τρώµε τις σάρκες µας εδώ πέρα.
Το πρώτο είναι µέσα στο πλαίσιο της δηµοκρατικής λειτουργίας,
το δεύτερο είναι καταστροφή. 

Όσον αφορά στο ποια κυβέρνηση έχει την εµπιστοσύνη της
Βουλής και του ελληνικού λαού αυτό είναι δεδοµένο. Η Κυβέρ-
νηση της Νέας Δηµοκρατίας αύριο το βράδυ θα έχει την εµπι-
στοσύνη της Βουλής και σε λίγους µήνες την εµπιστοσύνη του
ελληνικού λαού. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας ευχαριστώ,

κύριε συνάδελφε. 
Η κ. Γιαννακοπούλου τώρα έρχεται µε τη σειρά της εν όψει της

αλλαγής που έγινε και αµέσως µετά ο κ. Σκουρλέτης. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ

πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε την

πρόταση µοµφής στην Κυβέρνηση που κατέθεσε ο Πρόεδρος και
η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ. Είχε προαναγγελθεί άλ-
λωστε αυτή η πρωτοβουλία και ασφαλώς είχε προετοιµαστεί κα-
τάλληλα και η Κυβέρνηση, αφού είχε πάρει το σινιάλο. Και
βεβαίως, έχετε προετοιµαστεί και οι δύο, κυρίες και κύριοι της
Νέας Δηµοκρατίας και του ΣΥΡΙΖΑ, για µία κακοστηµένη παρά-
σταση ενός ψευτοδικοµµατισµού, µε κύρια χαρακτηριστικά την
πόλωση, τη γενικολογία, την ένταση, το αρρωστηµένο κλίµα που
κυριάρχησε σε αυτόν τον διάλογο, µε αποκορύφωµα, βέβαια,
εχθές το βράδυ.

Τι κρύβεται πίσω από όλο αυτό; Κατ’ αρχάς κρύβεται η προ-
σπάθεια της Κυβέρνησης να διατηρήσει τη σιωπή, την αδιαφά-
νεια, τη συγκάλυψη και να συνεχίσει την προσπάθειά της να µη
µαθευτεί η αλήθεια για τις υποκλοπές. Και αυτό, δυστυχώς, θα
φανεί και τις επόµενες ηµέρες. 
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Η αλήθεια για τις υποκλοπές, όπως µέχρι στιγµής δεν ακού-
στηκε, δεν τρέφουµε καµµία αυταπάτη ότι δεν θα ακουστεί ούτε
και τώρα σε αυτή τη συζήτηση στη Βουλή. Η Κυβέρνηση για µία
ακόµα φορά θα κρυφτεί πίσω από τον αυτοθαυµασµό της και από
την αυταρέσκειά της για το φοβερό και τροµερό έργο το οποίο
δήθεν έχει παράξει. Θα κρυφτεί πίσω από τις γενικολογίες της
και κυρίως, πίσω από αυτό το οποίο έχουµε δει ξεκάθαρα τις τε-
λευταίες ηµέρες, δηλαδή όλον αυτόν τον συµψηφισµό των ολι-
σθηµάτων και του κατήφορού της στα θέµατα λειτουργίας των
θεσµών µε τα αντίστοιχα θέµατα, µε τα αντίστοιχα ολισθήµατα
του ΣΥΡΙΖΑ.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πίσω από όλο αυτό κρύ-
βεται επίσης και η προσπάθεια να σκεπαστούν από την πλευρά
του ΣΥΡΙΖΑ όλα όσα πρωτοφανή έχουµε ακούσει τις τελευταίες
ηµέρες. Από πού να αρχίσω; Από την απόδειξη παρακολούθησης
του ΚΚΕ από την κυβέρνησή τους ή από τα αποκαλυπτικά sms
για τον έλεγχο του τηλεοπτικού τοπίου και από τις καταγγελίες
µέσα στο δικαστήριο από επώνυµη µάρτυρα για µεταφορά φα-
κέλων και µαύρων σακούλων µε µαύρο χρήµα ή για τις απάτες
του περιβόητου κ. Σαράφη που έπαιξε βασικό, καθοριστικό ρόλο
για τη σκευωρία κατά δέκα πολιτικών στελεχών της Αντιπολίτευ-
σης; Όµως, ούτε γι’ αυτά θα ακούσουµε κάτι. Δεν τρέφουµε αυ-
ταπάτες. Ούτε και γι’ αυτά θα ακούσουµε κάτι. Σιωπή! Σιωπή και
από αυτή την πλευρά!

Ωστόσο, από χθες παίρνουµε µία δυσάρεστη γεύση, µία πικρή
γεύση, µίας απαράδεκτης ποιότητας αντιπαράθεσης. Δεν µπορεί
να συζητάµε εδώ µε φράσεις όπως «εγκληµατική συµµορία» ή
«Ραν Ταν Πλαν». 

Ποια είναι η γνώµη σας, κύριοι Υπουργοί, γι’ αυτές τις απαρά-
δεκτες εκφράσεις ή για άλλες καφενειακού, γηπεδικού τύπου
φράσεις; Δεν τιµά τη Βουλή. Αποµακρύνει τους πολίτες και ειδικά
αποµακρύνει τους νεότερους. Ενισχύει τάσεις απαξίωσης της πο-
λιτικής. Και αν αυτό το κλίµα συνεχίσει µε ευθύνη και των δύο
πλευρών, γιατί ο ένας κόβει ο άλλος ράβει, ο µεγάλος νικητής
των επερχόµενων εκλογών θα είναι απλά και µόνο η αποχή. Και
η ευθύνη θα είναι και των δυο σας. 

Όσον αφορά δε το ΠΑΣΟΚ, δεν είµαστε διατεθειµένοι, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, να παρακολουθούµε αυτό το έργο το
οποίο θα µπορούσε να είχε και τον τίτλο: «Και οι δύο αµαρτωλοί».
Δεν ανεχτήκαµε και δεν θα ανεχτούµε τη συγκάλυψη του σκαν-
δάλου των υποκλοπών. Θα το πάµε µέχρι τέλους. Εµείς ήµασταν,
άλλωστε, το πρώτο θύµα. Ο Πρόεδρός µας ήταν το πρώτο θύµα
το οποίο βγήκε στο φως, η πρώτη οµολογηµένη παρακολούθηση
από εσάς. Κι όταν λέγαµε το καλοκαίρι ότι αυτό είναι απλά η κο-
ρυφή του παγόβουνου, µετά από έξι µήνες νοµίζω ότι κανείς δεν
µπορεί να αµφισβητήσει ότι η αποκάλυψη αυτού του σκανδάλου
για την παρακολούθηση του Νίκου Ανδρουλάκη ήταν η κορυφή
του παγόβουνου όλων των παρακολουθήσεων, όπως αποκαλύ-
πτεται καθηµερινά. 

Έχουν περάσει σχεδόν έξι µήνες από τότε που ο Πρόεδρός
µας ξεκίνησε έναν δύσκολο αγώνα –που παρά τις κραυγές και τις
ανοίκειες επιθέσεις, ήταν απολύτως θεσµικός- και ακόµη απαντή-
σεις δεν έχουµε πάρει. Θυµίζω πολύ απλά τα βήµατα τα οποία
κάναµε ως ΠΑΣΟΚ. 

Αναφερθήκατε κι εσείς, κύριε Βορίδη. Είπατε ότι υπάρχουν
αρχές να διερευνήσουν, αλλά ακόµη οι απαντήσεις δεν έχουν
δοθεί. Πήγαµε στη δικαιοσύνη. Έξι µήνες πριν προσέφυγε ο
Νίκος Ανδρουλάκης στον Άρειο Πάγο. Δεν έχουµε καµµία ενηµέ-
ρωση για το τι έχει συµβεί. Πού βρίσκεται η έρευνα; Τι γίνεται;
Πήγαµε στις ανεξάρτητες αρχές. Πήγαµε στο Ευρωπαϊκό Δικα-
στήριο Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, γιατί ο µοναδικός µας στόχος
ήταν να µπορέσει να αποκαλυφθεί η αλήθεια, να µπορέσει να
αποκατασταθεί το κύρος των τρωθέντων θεσµών που κακοποί-
ησε βάναυσα η Κυβέρνησή σας. 

Όµως, δυστυχώς, αυτό δεν έχει γίνει εφικτό, δεν έχει γίνει κα-
τορθωτό, παρά τις συζητήσεις στη Βουλή, παρά τη σύσταση εξε-
ταστικής επιτροπής στην οποία είδαµε την επιβολή ενός κανο-
νικότατου σιωπητηρίου, είδαµε την υποβάθµισή της και την άρ-
νηση να παρευρεθούν µάρτυρες ή να ειπωθεί οτιδήποτε µε την
επίκληση του δήθεν απορρήτου. Μία επιτροπή της Βουλής έπεσε
στον τοίχο της σιωπής και µιας ορατής, ορατότατης προσπά-

θειας να αποκρυφτεί η αλήθεια. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας της κυρίας Βουλευτού)
Ο κ. Ράµµος –τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- δεν κλήθηκε καν στην

Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας. Και όχι απλά αυτό, αλλά έχει
στοχοποιηθεί µε έναν αδιανόητο και µε έναν βάναυσο τρόπο από
εσάς. Είναι απαράδεκτο σε µία ευρωπαϊκή κοινωνία όποιος δεν
υπηρετεί το αφήγηµα της κεντρικής εξουσίας να βάλλεται µε
αυτόν τον τρόπο ηθικά και πολιτικά. 

Και αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι –γιατί δεν έχουµε µνή-
µη λωτοφάγων, το θυµόµαστε- το έκανε και η προηγούµενη Κυ-
βέρνηση. Το έκανε «τάλε κουάλε», ακριβώς µε αυτόν τον τρόπο,
αλλά εσείς όπως φαίνεται θέλετε να το τερµατίσετε. 

Ολοκληρώνεται, λοιπόν, και τεκµηριώνεται έτσι η εικόνα της
θεσµικής παρακµής, η οποία κορυφώθηκε µε τη συγκάλυψη του
σκανδάλου στην εξεταστική οπερέτα και µε τη συνεχιζόµενη επι-
χείρηση αντισυνταγµατικής φίµωσης των ανεξάρτητων αρχών.
Και όλα αυτά –το λέγαµε, το λέµε και θα συνεχίσουµε να το λέµε
όσο δεν παίρνουµε απαντήσεις- δείχνουν µία ξεκάθαρη διολί-
σθηση της χώρας προς τον αυταρχισµό και µας εκθέτουν διε-
θνώς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας παρακαλώ,
ολοκληρώστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Αυτή, λοιπόν,
η συστηµατική προσπάθεια αποσιώπησης της αλήθειας, η ένταξη
αυτού του θέµατος σε ένα αρρωστηµένο και πολωµένο κλίµα το-
ξικότητας σε µια κρίσιµη περίοδο για τη χώρα και για την ελλη-
νική κοινωνία, κάνει ζηµιά. Κάνει πάρα πολύ µεγάλη ζηµιά στην
πατρίδα µας. Απογοητεύει τους πολίτες. Δηµιουργεί αµφισβή-
τηση στο πολιτικό και στο κοµµατικό σύστηµα. Πλήττει τους θε-
σµούς. Πλήττει τη δηµοκρατία µας.

Το ΠΑΣΟΚ –και κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- δεν θα παρα-
κολουθεί ένα παιχνίδι πόλωσης και τοξικότητας. Θα παρέµβει
αποφασιστικά, ουσιαστικά, θεσµικά, όπως σταθερά κάνει ως µια
δύναµη υπεύθυνη και βαθιά δηµοκρατική. 

Ζητάµε, λοιπόν, να πέσει άπλετο φως για όλα και για όλους. Ο
Πρωθυπουργός έχει υποχρέωση να απαντήσει στα αµείλικτα
ερωτήµατα, γιατί πρέπει να µάθουµε την αλήθεια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας παρακαλώ,
ολοκληρώστε. Έχετε πάει στα δέκα λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ολοκλη-
ρώνω, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας παρακαλώ,
ολοκληρώστε. Οι συνάδελφοί σας θα φύγουν τρεις η ώρα το
βράδυ από εδώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κλείνω.
Πρέπει να φύγει αυτό το παιχνίδι της σιωπής, της συγκάλυψης

και των θεσµικών σκιών. 
Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εγώ σας ευχα-
ριστώ.

Επόµενος οµιλητής, όπως έχω προαναγγείλει, είναι ο κ. Σκουρ-
λέτης από τον ΣΥΡΙΖΑ και αµέσως µετά θα µιλήσει ο Υπουργός
Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής κ. Πλακιωτάκης. 

Οι επόµενοι οµιλητές για την άλλη τετράδα είναι η κ. Κεφαλο-
γιάννη, ο κ. Καββαδάς, ο κ. Γιαννούλης και ο Υπουργός κ. Σκρέ-
κας. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΓΚΑΡΑ: Πόσοι Υπουργοί προβλέπεται να µιλή-
σουν, κύριε Πρόεδρε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τι θέλετε, κυρία
συνάδελφε; Τι λέτε;

ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΓΚΑΡΑ: Έχει πάει πολύ πίσω ο κατάλογος, οι
Βουλευτές δεν µιλάνε, κύριε Πρόεδρε και ανά δύο Βουλευτές µι-
λάνε Υπουργοί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κάνετε λάθος.
Κάθε τέσσερις Βουλευτές µιλάει ένας Υπουργός.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΓΚΑΡΑ: Πόσοι Υπουργοί είναι ακόµα;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Είναι κάθε τέσσε-

ρις Βουλευτές. Αυτό είναι αυτό που έχει καθιερωθεί. Όµως πα-
ρεµβλήθηκε ο πρώην Πρωθυπουργός ο οποίος έπρεπε να
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µιλήσει. Μιλάει όποτε θέλει, όποτε έρθει. Τι είναι αυτά που λέτε
τώρα;

Ορίστε, κύριε Σκουρλέτη, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Ευχαριστώ.
Ξέρετε, κύριοι συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, ένα από τα λάθη

που κάνουν καµµιά φορά τα κόµµατα είναι πλέον να υιοθετούν
την προπαγάνδα τους και έτσι µε αυτόν τον τρόπο να χάνουν την
πραγµατικότητα. 

Άκουσα πριν τον κ. Κουµουτσάκο που αναφέρθηκε στο δηµο-
ψήφισµα του 2015 και µας είπε, εσείς οι οποίοι δεν σεβαστήκατε
τη λαϊκή εντολή. Τι µας λέγατε το 2015; Μας λέγατε ότι είναι ένα
δηµοψήφισµα ποιοι είναι υπέρ και κατά της Ευρώπης. Γι’ αυτό
και βγάλατε το σύνθηµα «Μένουµε Ευρώπη». 

Τώρα τι έρχεστε και µας λέτε; Μας λέτε ότι δεν σεβαστήκαµε
εκείνη την εντολή. Σας λέγαµε ότι είναι ένα δηµοψήφισµα που
αφορά µια συγκεκριµένη πρόταση που είχε έρθει τότε από την
τρόικα, τη βάλαµε στην κρίση του λαού και, ακριβώς, επειδή
ενεργοποιήσαµε τον λαϊκό παράγοντα όπλισε αυτό τότε την Κυ-
βέρνηση αµέσως µετά να φέρει µια πολύ πιο ήπια συµφωνία και
να έχει το πολιτικό σθένος να τη θέσει στην κρίση του λαού τον
Σεπτέµβριο του 2015. Αυτόν τον Σεπτέµβριο του 2015, ρε παιδιά,
εσείς που ανατρέχετε πίσω, γιατί δεν τον αναφέρετε ποτέ; Γιατί
σας πείραξε αυτό, διότι υπήρχε δηµοκρατική νοµιµοποίηση, αυτή
την οποία εσείς την έχετε πολύ χαµηλά στη δικιά σας κλίµακα
αξιών.

Βλέπω, λοιπόν, τελικά και έναν πολιτικό διχασµό. Η πολιτική
σας παρουσία σήµερα είναι απόλυτα διχασµένη.

Μας λέτε για τις συντάξεις και υπεραµύνεστε. Σήµερα σχεδόν
ένα εκατοµµύριο κόσµος, συνταξιούχοι, είδαν αυξήσεις. Με ποι-
ανού τον νόµο έγινε αυτό; Αυτών που καταγγέλλετε; Υπήρξε κά-
ποια διάταξη που το προέβλεπε αυτό να γίνει τώρα; Τι αναθεω-
ρητισµός είναι αυτός, ρε παιδιά, στην πρόσφατη πραγµατικό-
τητα; Είµαστε όλοι πρωταγωνιστές, ζούσαµε όλοι. Δεν είναι προ-
ηγούµενες γενιές, τα έχουµε ζήσει, ξέρουµε αυτά τα πράγµατα
πως γίνανε. 

Πήγε ο κ. Καραµανλής και είπε ότι υπογράψαµε, λέει, συλλο-
γικές συµβάσεις. Αν δεν είχε βγει από το µνηµόνιο η προηγού-
µενη κυβέρνηση, θα είχατε τη δυνατότητα να υπογράψετε
συλλογικές συµβάσεις εσείς που τις καταργήσαµε; Αυτή είναι η
πραγµατικότητα. 

Εκείνο, όµως, το οποίο παρατηρώ ακούγοντας σήµερα τον κ.
Βορίδη είναι το εξής. Βλέπω δύο γραµµές. Μέχρι τώρα υπήρχε
µια καταγγελία ότι η δικιά µας προσπάθεια είναι να υπονοµεύ-
σουµε τη δηµοκρατία, ότι κατασκευάζουµε ψέµατα, ότι όλα αυτά
είναι δικές µας κατασκευές. Εσείς ήρθατε µε µια άλλη γραµµή
τώρα κάτω από την πίεση της πραγµατικότητας. 

Κοιτάξτε να δείτε τι λέει η ΑΔΑΕ. Η ΑΔΑΕ λέει ότι γίνανε παρα-
κολουθήσεις, δεν λέει αυτά που λέτε εσείς. Από εκεί και πέρα
βοήθησε, κύριε Βορίδη, η συζήτηση που έγινε πριν και µε τον
πρώην Πρόεδρο της Βουλής και µε τον κ. Τσακαλώτο, να αποκα-
τασταθεί στα µάτια της κοινής γνώµης και του Κοινοβουλίου
ποιοι είναι τελικά οι πυλώνες του κράτους δικαίου. Γιατί το κρά-
τος δικαίου είναι η ασπίδα του πολίτη απέναντι στην κρατική
εξουσία. Είναι θετικό, λοιπόν, ότι µέσα από αυτή τη συζήτηση
µπορούµε κάποιοι και υπερασπιζόµαστε τον πυρήνα του κράτους
δικαίου, τη δηµοκρατία και ο κόσµος καταλαβαίνει.

Αυτοί ήταν, λοιπόν, οι λόγοι που επέβαλαν στο δικό µας κόµµα
να καταθέσει σε αυτή τη συγκυρία, που έχουν επιβεβαιωθεί
πολλά πράγµατα, που υπάρχουν αδιάσειστα στοιχεία, την πρό-
ταση δυσπιστίας. 

Ας προχωρήσουµε παρακάτω και πιο συγκεκριµένα. Σας
άκουσα, κύριε Βορίδη, να λέτε κάποια στιγµή αναφερόµενοι στην
ιστορία, στην υπόθεση των καναλιών, ότι πήγατε να χαρίσετε
άδειες. Ποιος το λέει αυτό; Τριάντα χρόνια είχατε χαρίσει τις
άδειες βασισµένοι σε σχέσεις διαπλοκής. Δεν υπήρχε πλαίσιο.
Και σήµερα υπάρχει ένας νόµος που δεν τον αλλάξατε, ο δικός
µας νόµος που έβαλε κανόνες, υποχρέωσε τους καναλάρχες να
δώσουν χρήµατα και µιλάτε εσείς για χάρισµα; Η αποκατάσταση
των κανόνων στο χώρο των τηλεοπτικών αδειών είναι χάρισµα;
Μα, τόσο πια τυφλωµένοι είσαστε, τόσο έχετε πιστέψει την προ-
παγάνδα σας; Συνεννοηθείτε µεταξύ σας. 

Για το συγκεκριµένο θέµα, επί του προκειµένου έχουµε µια
υπαρκτή προκλητικότητα, απειλή, επιθετικότητα από την Τουρ-
κία. Υπάρχει κανείς που το αµφισβητεί αυτό; Δεν νοµίζω να µην
το αντιλαµβάνεται. Ποιος είναι επιφορτισµένος να φυλάει τα
όπλα, τα σύνορα της πατρίδας; Είναι ο Αρχηγός ΓΕΕΘΑ, ναι ή
όχι; Επί δύο χρόνια τον παρακολουθούσατε, ναι ή όχι; Δύο χρόνια
συνεχούς παρακολούθησης σηµαίνει δώδεκα εντολές, δώδεκα
εντολές παρακολούθησης ανανεούµενες, συνεχόµενες. Υπήρχε
λόγος εθνικός που τον παρακολουθούσατε; Ο άνθρωπος, δη-
λαδή, που θα προστατέψει τη χώρα από τον εξ ανατολών εθνικό
κίνδυνο αποτελεί ο ίδιος εθνικό κίνδυνο, ότι συντρέχουν εθνικοί
λόγοι για να τον παρακολουθούν; Εξέλιπαν αυτοί; Γιατί του ανα-
νεώσατε για έναν χρόνο τη θητεία;

Αυτά τα ερωτήµατα είναι πολιτικότατα, σοβαρότατα και προ-
φανώς δεν µπορεί να µας τα απαντήσει η έρευνα της ΑΔΑΕ. Η
έρευνα της ΑΔΑΕ λέει αυτό που µέχρι τώρα αρνιόσασταν και που
εσείς είχατε το σθένος να το παρακολουθείτε. Υπήρξε παρακο-
λούθηση µε τη βούλα της ΕΥΠ και τη σύµφωνη γνώµη του πολι-
τικού προϊσταµένου Κυριάκου Μητσοτάκη. 

Και αυτά ότι βγάλαµε τον Δηµητριάδη και πήρε µαζί του το
αµάρτηµα δεν µετράνε. Ο Δηµητριάδης δεν ήταν οποιοσδήποτε,
µε υπογραφή του κυρίου Πρωθυπουργού δούλευε. Αυτό, λοιπόν,
το σύστηµα όλο, αυτό το καθεστώς πολλαπλών παρακολουθή-
σεων και πολυεπίπεδων παρακολουθήσεων που δεν σταµάταγε
µόνο στην ΕΥΠ αλλά είχε και τις συνέργειες του «Predator», του
«Predator» όµως το οποίο το λειτουργούσαν οι κρατικοί υπάλλη-
λοι σε συνδυασµό µε την ιστορία της ρουµανικής εταιρείας, ακρι-
βώς αποτελούν όλο αυτό το πλαίσιο χειραγώγησης θεσµών,
προσώπων, Υπουργών, της κοινής γνώµης. Γι’ αυτό µιλάµε για
µια κατασκοπευτική δηµοκρατία τελικά, άρα µια µη δηµοκρατία.
Γι’ αυτό σας εγκαλούµε σήµερα και πάνω σε αυτά καλείστε να
απαντήσετε. 

Και δεν µπορεί να εµφανίζεται ο κ. Χατζηδάκης, ο άνθρωπος
που χειρίστηκε όλες τις µεγάλες ιδιωτικοποιήσεις των τελευταίων
ετών επί κυβερνήσεών σας, να παρακολουθείται και να λέει εγώ
πιστεύω ότι ο κ. Μητσοτάκης δεν έχει καµµία απολύτως σχέση.
Ε, ποιος έχει; Αν δεν έχει ο πολιτικός προϊστάµενος, τότε τι είναι
δηλαδή; Επικίνδυνος, αδαής; Κάτω από τη µύτη του γινόντουσαν
όλα αυτά; Μπορεί να παραµένει σε αυτή τη θέση; Για όλα αυτά
τι έχετε να πείτε; Είναι µια σκευωρία του ΣΥΡΙΖΑ;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής, κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ)

Επιλέξατε, λοιπόν, να µην απαντήσετε. Εσείς, είπα, προσπα-
θήσατε µε µια δεινότητα νοµική, αλλά που θυµίζει περισσότερο
δικολάβο –συγγνώµη, µε τη συµπάθεια που σας έχω- και όχι µια
στέρεη νοµική προσέγγιση να απαντήσετε λίγο διαφορετικά,
αλλά όλοι οι προηγούµενοι «άλλα λόγια να αγαπιόµαστε». Αυτή
την πολιτική τού να πετάτε την µπάλα απ’ έξω, τού «άλλα λόγια
να αγαπιόµαστε» είναι σίγουρο ότι θα την υιοθετήσετε αυτή την
τακτική πηγαίνοντας προς τις εκλογές, διότι δεν σας συµφέρει
όχι µόνο η σύγκριση σε σχέση µε τις κυβερνητικές θητείες, αλλά
µόνο που θα πρέπει να µιλήσουµε και εµείς για το τι παραλάβαµε,
και εκεί αφήστε τα. Αφήστε το τι παραλάβαµε. Διαβάστε το βιβλίο
του κ. Τσακαλώτου. Είναι καλό βοήθηµα, σας το συνιστώ. Μπο-
ρούµε να σας το κάνουµε και δώρο. Ευκλείδη, δεν ξέρω αν έχεις
αντίρρηση.

Εν πάση περιπτώσει, αυτή την τακτική φαίνεται ότι την έχετε
επιλέξει πηγαίνοντας σε εκλογές, διότι δεν έχετε να απαντήσετε
κάτι πειστικό, γιατί είµαστε πρωταθλητές στην ακρίβεια, γιατί ο
πληθωρισµός τσάκισε τα εισοδήµατα, γιατί η ηλεκτρική ενέργεια
χαρακτηρίζεται από κερδοσκοπικές συνθήκες, γιατί οι φοιτητές
βρίσκουν µπροστά τους την Πανεπιστηµιακή Αστυνοµία και αντι-
µετωπίζουν καθηµερινά τον αυταρχισµό, γιατί οι εργασιακές σχέ-
σεις διαλύονται, γιατί παρά τη µεγέθυνση των τελευταίων ετών
το µερίδιο της εργασίας έχει υποχωρήσει, ενώ αυξάνει το µερίδιο
των κεφαλαίων ως ποσοστό του ΑΕΠ. 

Για όλους αυτούς τους λόγους, λοιπόν, και, κυρίως, για τα θέ-
µατα του κράτους δικαίου και της δηµοκρατίας σάς υποβάλαµε
αυτή την πρόταση δυσπιστίας. Φαίνεται ότι το µόνο πλέον που
θα µπορούσε να είναι παραγωγικό, γόνιµο, ωφέλιµο από µεριάς
σας είναι να προκηρύξετε το συντοµότερο εκλογές, να µιλήσει ο
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λαός. Αυτό δεν πρέπει να το φοβάστε. 
Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο τώρα έχει

ο Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής κ. Πλακιωτάκης.
Θα ακολουθήσουν τέσσερις Βουλευτές, ο κ. Κελέτσης, η κ. Κα-

νέλλη, ο κ. Καββαδάς, ο κ. Γιαννούλης, και µετά θα πάρει τον λό-
γο ο κ. Σκρέκας, ο Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας.

Κύριε Πλακιωτάκη, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιω-

τικής Πολιτικής): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα συνεχώς τον κ. Σκουρ-

λέτη να µιλά για κράτος δικαίου. Κύριε Σκουρλέτη, στο σπίτι του
κρεµασµένου δεν µιλάνε για σχοινί. Και όσον αφορά τα ερωτή-
µατα τα οποία θέσατε, κάνετε λίγο υποµονή, ο Πρωθυπουργός
θα απαντήσει στην αυριανή τοποθέτησή του. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αποτελεί, πράγµατι, µεγάλο πει-
ρασµό και σηµαντική πρόκληση η επισήµανση των πολλαπλών
αδιεξόδων του κ. Τσίπρα, που τον οδήγησαν στην κατάθεση της
πρότασης δυσπιστίας λίγες εβδοµάδες πριν την εκλογική αναµέ-
τρηση. Θα αποφύγω τον πειρασµό. Δεν µπορώ όµως να µην πα-
ρατηρήσω ότι προκαλεί εντύπωση το γεγονός ότι ο Αρχηγός της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης επιδιώκει να φέρει πιο νωρίς τη νέα
ήττα του ΣΥΡΙΖΑ. Βιάζεται να χάσει τις εκλογές. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, και αυτό θα γίνει
στην ώρα του. Η Βουλή θα απορρίψει την πρόταση δυσπιστίας,
γιατί την απορρίπτει η πολύ µεγάλη πλειονότητα της ελληνικής
κοινωνίας, η οποία δικαίως εµπιστεύεται τη Νέα Δηµοκρατία και
τον Κυριάκο Μητσοτάκη, αφ’ ενός γιατί κανέναν δεν πείθει ο κ.
Τσίπρας ως υπερασπιστής, τάχα µου, της δηµοκρατίας, όχι µόνο
γιατί έχει λησµονήσει να δώσει απαντήσεις για το µαύρο χρήµα
που πήγαινε στον ΣΥΡΙΖΑ, όχι µόνο γιατί δεν έχει απολογηθεί για
το στήσιµο του διαγωνισµού για τις τηλεοπτικές άδειες, αλλά και
γιατί όλοι θυµόµαστε σε αυτή την Αίθουσα τις παρεµβάσεις που
έγιναν από τον ΣΥΡΙΖΑ στη δικαιοσύνη και την προσπάθεια πολι-
τικής εξόντωσης των αντιπάλων µε τη σκευωρία της «NOVAR-
TIS». 

Αφ’ ετέρου, βεβαίως, θα την απορρίψει, γιατί οι πολίτες διαθέ-
τουν και µνήµη και κρίση. Έχουν ζήσει τα καταστροφικά αποτε-
λέσµατα της διακυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ και βιώνουν σήµερα τα
µεγάλα επιτεύγµατα της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας και
µε βάση αυτά κρίνουν, συγκρίνουν και η επιλογή τους είναι απο-
λύτως ξεκάθαρη. Απορρίπτουν την επιστροφή στο αποτυχηµένο
και επικίνδυνο κυβερνητικό παρελθόν του ΣΥΡΙΖΑ. Επιλέγουν τη
σταθερότητα, την ασφάλεια, τη στήριξη της κοινωνίας, την
ισχυρή Ελλάδα που διασφαλίζει η Νέα Δηµοκρατία. 

Επιτρέψτε µου δύο τρεις συνοπτικές αναφορές και για να κα-
ταδείξω τη διαφορά µεταξύ των δύο κυβερνητικών περιόδων.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα, διότι µε βάση αυτά θα πάµε στις
επόµενες εκλογές. Ρυθµός ανάπτυξης επί ΣΥΡΙΖΑ 0,7%, ο χαµη-
λότερος σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης. Εντυπωσιακός ρυθ-
µός ανάπτυξης επί Νέας Δηµοκρατίας, 6%, σχεδόν διπλάσιος
από τον ευρωπαϊκό µέσο όρο. 

Εχθρικό περιβάλλον για τις επενδύσεις επί ΣΥΡΙΖΑ. Ρεκόρ
επενδύσεων, επί Νέας Δηµοκρατίας. Η Ελλάδα έχει γίνει κόµβος
προσέλκυσης µεγάλων παγκόσµιων κολοσσών. 

Ανυπαρξία -έχει ιδιαίτερη σηµασία, ιδιαίτερα στις µέρες µας-
σηµαντικών εξοπλιστικών προγραµµάτων επί ΣΥΡΙΖΑ. Σηµαντική
ποσοτική και ποιοτική ενίσχυση των ελληνικών ενόπλων δυνά-
µεων επί Νέας Δηµοκρατίας.

Όλα αυτά και πολλά άλλα ακόµη αποκτούν ιδιαίτερη αξία,
επειδή έγιναν πράξη σε περιβάλλον διαδοχικών παγκόσµιων κρί-
σεων, πρώτα απ’ όλα της υγειονοµικής και στη συνέχεια της
ενεργειακής και πληθωριστικής κρίσης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σύγκριση διακυβέρνησης ΣΥ-
ΡΙΖΑ και Νέας Δηµοκρατίας είναι εξίσου καταλυτική και στον
τοµέα της προστασίας, που άκουσα προηγουµένως, για τα σύ-
νορά µας, εξίσου σηµαντική για την προστασία των θαλασσίων
συνόρων της πατρίδας µας, της ναυτιλίας και της νησιωτικότη-
τας. 

Θυµάστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την πολιτική των ανύ-

παρκτων συνόρων στη θάλασσα; «Σύνορα χωρίς φύλαξη» ήταν
το µότο σας τότε, µε εκατοντάδες χιλιάδες παράνοµες εισόδους
στη χώρα µας επί ΣΥΡΙΖΑ, ενώ αντίθετα αποτελεσµατική φύλαξη
των θαλασσίων συνόρων της πατρίδας µας, µε µείωση των µετα-
ναστευτικών ροών κατά 80% σε σχέση µε το 2019 επί Νέας Δη-
µοκρατίας. Και την ίδια στιγµή σωτηρία δεκάδων χιλιάδων συ-
νανθρώπων µας που τα κυκλώµατα των διακινητών θέτουν κυριο-
λεκτικά σε θανάσιµο κίνδυνο και επιπλέον µε την ανοχή των τουρ-
κικών αρχών στο Αιγαίο αλλά και σύλληψη µεγάλου αριθµού
διακινητών και εξάρθρωση κυκλωµάτων. 

Όταν στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ υιοθετούν καταγγελίες εναντίον της
χώρας µας, όταν µετά την αποκάλυψη της σκευωρίας µε τον
δήθεν θάνατο του µικρού παιδιού στον Έβρο δεν βρίσκετε το
θάρρος να παραδεχτείτε ότι παραπλανηθήκατε και κάνατε
λάθος, όταν επιτίθενται και συκοφαντούν τα στελέχη του Λιµενι-
κού Σώµατος, -που στην ουσία τι κάνετε, επιτίθεστε εναντίον της
χώρας µας- εµείς φυλάσσουµε τα θαλάσσια σύνορα της πατρί-
δας µας, µε απόλυτο σεβασµό στους κανόνες του Διεθνούς Δι-
καίου και µε απόλυτη προτεραιότητα την προστασία της αν-
θρώπινης ζωής. 

Εποµένως, έπαινοι αξίζουν στις γυναίκες και τους άνδρες του
Λιµενικού Σώµατος για την καθηµερινή υπερπροσπάθειά τους και
όχι κατηγορίες και ψεύδη που δίνουν επιχειρήµατα στην προπα-
γάνδα της Τουρκίας. 

Επιπλέον, καµµία στρατηγική ανάπτυξης και καµµία στρατη-
γική για τα νησιά µας επί ΣΥΡΙΖΑ, σε αντίθεση µε εθνική στρατη-
γική και µάλιστα πρωτοποριακή σε ευρωπαϊκό επίπεδο, µε
συγκεκριµένα χρηµατοδοτικά προγράµµατα για την ανάπτυξη
της νησιωτικής Ελλάδας, για την ανάπτυξη της νησιωτικής επι-
χειρηµατικότητας, µε διασφαλισµένες πόρους, µετά από έντονη
διαπραγµάτευση µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή πάνω από 1 δισε-
κατοµµύριο ευρώ. 

Αναξιοποίητα λιµάνια επί ΣΥΡΙΖΑ. Αξιοποίηση των περιφερει-
ακών λιµένων της χώρας. Αυτή την ώρα είναι σε εξέλιξη τέσσερις
διεθνείς διαγωνισµοί για την αξιοποίηση των περιφερειακών λι-
µένων της χώρας µε πολύ µεγάλη συµµετοχή από εγχώριους και
εξωχώριους επενδυτές, γεγονός που επιβεβαιώνει την ορθότητα
της στρατηγικής µας επιλογής, λιµάνια που αναβαθµίζουν γεω-
στρατηγικά και γεωπολιτικά τη χώρα µας. Και επιπλέον, βέβαια,
έργα πάνω από 200 εκατοµµύρια ευρώ για τους µικρούς νησιω-
τικούς λιµένες.

Περιορισµένο εξοπλιστικό πρόγραµµα για το Λιµενικό Σώµα
επί ΣΥΡΙΖΑ σε αντίθεση µε το µεγαλύτερο εξοπλιστικό πρό-
γραµµα στην ιστορία του Σώµατος, γεγονός που θα ενισχύσει
αποφασιστικά τον τρόπο που επιχειρούν τα στελέχη του λιµενι-
κού, ένα πρόγραµµα που υπερβαίνει τα 600 εκατοµµύρια ευρώ. 

Μικρές παρεµβάσεις στις άγονες γραµµές επί ΣΥΡΙΖΑ. Είκοσι
τέσσερις νέες γραµµές µε αύξηση χρηµατοδότησης από 90 εκα-
τοµµύρια σε 138 εκατοµµύρια ευρώ κατ’ έτος και εξασφάλιση
χρηµατοδότησης για προκήρυξη πολυετών συµβάσεων επί Νέας
Δηµοκρατίας, µε παράλληλη ανανέωση του ακτοπλοϊκού στόλου
µε πράσινα κριτήρια. 

Απουσία θεσµικών παρεµβάσεων επί ΣΥΡΙΖΑ, αλλαγή στο θε-
σµικό πλαίσιο της ακτοπλοΐας, της ενίσχυσης του ελληνικού νη-
ολογίου, του θαλάσσιου τουρισµού και αναµόρφωσης –προσέξ-
τε- του κώδικα ιδιωτικού ναυτικού δικαίου µετά από εξήντα πέντε
-καλά ακούσατε- µετά από εξήντα πέντε ολόκληρα χρόνια. 

Κύριε Πρόεδρε, θύµισα κάποια µόνο από τα πραγµατικά δεδο-
µένα που καταδεικνύουν γιατί οι Έλληνες εµπιστεύονται τον Κυ-
ριάκο Μητσοτάκη και τη Νέα Δηµοκρατία. 

Πώς θα µπορούσαν άλλωστε να εµπιστευτούν τον κ. Τσίπρα
και τον ΣΥΡΙΖΑ όταν το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
επιµένει στις ίδιες πολιτικές που ακολούθησε στη διάρκεια της
διακυβέρνησής του, πολιτικές αποτυχηµένες, που κόστισαν πολύ
στα νοικοκυριά, τις επιχειρήσεις, την κοινωνία, την οικονοµία, την
αξιοπιστία και τη θέση της χώρας µας;

Πώς θα µπορούσαν οι πολίτες να εµπιστευτούν τον κ. Τσίπρα
και τον ΣΥΡΙΖΑ, όταν δεν διδάχτηκαν τίποτα από τα λάθη τους,
όταν παραµένουν κυριολεκτικά προσκολληµένοι σε ιδεοληψίες
που ανήκουν στο παρελθόν; 

Πώς θα µπορούσαν οι πολίτες να εµπιστευτούν τον κ. Τσίπρα
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και τον ΣΥΡΙΖΑ, όταν υιοθετούν µια πολιτική µηδενισµού, άρνη-
σης των πάντων, τοξικότητας, λαϊκισµού και ανευθυνότητας;

Οι πολίτες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν επιθυµούν την
επιστροφή στο αποτυχηµένο κυβερνητικό παρελθόν του ΣΥΡΙΖΑ,
δεν επιθυµούν να ρισκάρουν όσα θετικά έχουν γίνει τα τελευταία
χρόνια, δεν επιθυµούν να ανακοπεί η θετική πορεία της χώρας.
Οι πολίτες γνωρίζουν καλά τι έχει κάνει αυτή η Κυβέρνηση και
πόσα ακόµα µπορεί να καταφέρει η Κυβέρνησή µας. 

Γι’ αυτό απορρίπτουν την πρόταση δυσπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ και
συνεχίζουν να εµπιστεύονται τη Νέα Δηµοκρατία και τον Κυριάκο
Μητσοτάκη. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Καλούµε στο Βήµα τον κ. Σταύρο Κελέτση από την Νέα Δηµο-
κρατία. 

Κύριε Κελέτση, έχετε τον λόγο. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΕΛΕΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατά κα-

νόνα η πρόταση µοµφής είναι από το Σύνταγµα και τον Κανονι-
σµό της Βουλής, αλλά και πολιτικά κρινόµενη, µια επιθετική
κίνηση της Αντιπολίτευσης απέναντι σε µια κυβέρνηση. 

Είναι η πρώτη φορά στην ιστορία που κατατίθεται πρόταση
µοµφής ως µια αµυντική κίνηση της Αντιπολίτευσης, προκειµένου
να πετύχει έναν άλλον στόχο που δεν έχει να κάνει µε το να πλή-
ξει την Κυβέρνηση. Και ποιος είναι ο στόχος αυτός;

Σας θυµίζω ότι αυτή τη στιγµή είναι σε εξέλιξη και αποσπούν
το ενδιαφέρον της κοινής γνώµης και της δηµοσιότητας τρεις
δίκες, άµεσα συνδεδεµένες µε τον βίο και την πολιτεία, µε τα
έργα και τις ηµέρες του ΣΥΡΙΖΑ, της κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ. 

Δίκη πρώτη. Η δίκη για τους νεκρούς και την τραγωδία στο
Μάτι, µια δίκη που αναδεικνύει την ανικανότητα του συριζαϊκού
κράτους, µε την εκατόµβη των νεκρών, αθώων ψυχών. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΡΝΟΥΣ: Τους επιβραβεύσατε όλους... 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ησυχία παρακαλώ.

Μη διακόπτετε. Χάνουµε χρόνο έτσι. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΕΛΕΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχω την εντύπωση ότι

είναι ανοιχτά κι άλλα µικρόφωνα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τι είπατε; Δεν σας

άκουσα. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΕΛΕΤΣΗΣ: Λέω, πρέπει να υπάρχει και κάποιο

άλλο µικρόφωνο ανοιχτό από εδώ. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Το «Predator» είναι, δεν είναι τίποτα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σας παρακαλώ. 
Συνεχίστε, κύριε Κελέτση.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΕΛΕΤΣΗΣ: Αφού προκαλέσατε τέτοια συζήτηση,

θα τα ακούσετε. 
Η ανικανότητα, λοιπόν, του συριζαϊκού κράτους να διαχειριστεί

κρίσεις και να µπορέσει να αντιµετωπίσει ένα τέτοιο µεγάλο πρό-
βληµα. 

Δίκη δεύτερη, είναι η δίκη της υπόθεσης Παπαγγελόπουλου.
Τι κρίνεται; Κρίνεται η προσπάθεια ποδηγέτησης και χειραγώγη-
σης της δικαιοσύνης. Για να το πω µε τη συριζαϊκή γλώσσα του
εσωκοµµατικού διαλόγου που κάνετε για να αναλύσετε την ήττα
των εκλογών, του ελέγχου των αρµών της εξουσίας. Αυτή είναι η
γλώσσα µε την οποία προσεγγίζετε το θέµα.

Τρίτο ζήτηµα, τρίτη δίκη. Η δίκη του πρώην Υπουργού κ.
Παππά που αφορά την οργανωµένη και βάσει σχεδίου προσπά-
θεια της τότε κυβέρνησης και του κόµµατος να ελέγξει την πλη-
ροφόρηση και την ενηµέρωση µε τη δηµιουργία του «ΣΥΡΙΖΑ
channel». 

Η επικαιρότητα, λοιπόν, είναι αυτή. Και τι πρέπει να κάνουµε;
Να αποπροσανατολίσουµε την κοινή γνώµη από αυτά τα θέµατα
που σήµερα µονοπωλούν την επικαιρότητα. 

Έτσι, λοιπόν, προέκυψε το θέµα για το οποίο καταθέσατε την
πρόταση µοµφής. Και καταθέτετε και επιδεικνύετε δήθεν µια
ευαισθησία για τα θεσµικά ζητήµατα, όταν οι δύο τελευταίες
δίκες στις οποίες αναφέρθηκα αφορούν ακριβώς τη λειτουργία
και τον έλεγχο, τον ασφυκτικό έλεγχο των θεσµών από το κράτος
και την κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. 

Βρήκατε, λοιπόν, το θέµα, αλλά έπρεπε για να υλοποιηθεί και

το σχέδιο, να βρεθεί και το όργανο µέσω του οποίου το σχέδιο
θα εκπληρωθεί. Πραγµατικά είναι θλιβερό και λυπάµαι που το
λέω, γιατί ένας προϊστάµενος, µιας ανεξάρτητης υποτίθεται
αρχής, δέχεται να γίνει τόσο φανερά και τόσο προκλητικά όρ-
γανο της κοµµατικής και πολιτικής αντιπαράθεσης και να απεκ-
δύεται στην πράξη την ανεξαρτησία και την αµεροληψία που
επιβάλλει το Σύνταγµα και ο νόµος στις ανεξάρτητες αρχές. 

Μάλιστα µου έδειξαν πριν λίγο ότι δηµοσίευσε και στο Face-
book στο προφίλ του µια δηµοσίευση την οποία µετά κατέβασε -
δεν ξέρω ποιος, αλλά κάποιος τον συµβούλευσε- µετά από λίγα
λεπτά που λέει: ου γαρ οίδασι τι ποιούσι. Δεν ξέρω τι ήθελε να
πει µε αυτό ο κύριος Πρόεδρος της Ανεξάρτητης Αρχής.  Όµως,
εν πάση περιπτώσει το κατέβασε. 

Αυτός, λοιπόν, ο κύριος, πράγµατι, επιλέχθηκε -όπως είπε ο
πρώην Πρόεδρος της Βουλής- δέκα µέρες πριν τις εκλογές γι’
αυτή τη θέση. Και µάλιστα δεν είναι ο µόνος που µέσα από αυτή
τη συγκεκριµένη ανεξάρτητη αρχή φαίνεται να διατηρεί κάποιες
προνοµιακές σχέσεις µε το κόµµα του ΣΥΡΙΖΑ. 

Σηµερινά δηµοσιεύµατα γράφουν ότι στην Ολοµέλεια συµµε-
τέχουν µία κ. Παπανικολάου η οποία επίσης ήταν αποσπασµένη
στο γραφείο του Υπουργού Πολιτισµού, του κ. Αριστείδη Μπαλτά
το 2015, δηλαδή ήταν στο γραφείο ενός Υπουργού της κυβέρνη-
σης του ΣΥΡΙΖΑ και αργότερα τοποθετήθηκε ως µέλος της ΑΔΑΕ.

ΘΕΟΔΩΡΑ (ΔΩΡΑ) ΑΥΓΕΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, πώς µιλάει έτσι;
Να ανακαλέσει. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΕΛΕΤΣΗΣ: Δεν ανακαλώ. Λέω τι γράφουν τα δη-
µοσιεύµατα του Τύπου. Σύµφωνα µε τα ίδια δηµοσιεύµατα, αυτή
η συγκεκριµένη κυρία φαίνεται να διδάσκει παρατύπως -λένε τα
δηµοσιεύµατα- στο Πανεπιστήµιο Πειραιά συνεργαζόµενη µε τον
καθηγητή κ. Γκρίτζαλη, επίσης τακτικό µέλος της ολοµέλειας της
ΑΔΑΕ. Τυχαίο; Και οι δύο, λοιπόν, συµµετείχαν στην επιτροπή της
ΑΔΑΕ για την παρακολούθηση Ανδρουλάκη. 

Όµως, σηµειώνω ότι δεν υπήρξε η ίδια ευαισθησία που επιδει-
κνύει ο κ. Πρόεδρος της ΑΔΑΕ σήµερα για το θέµα αυτό και σε
ανάλογες περιπτώσεις όταν υπήρξαν δηµοσιεύµατα που αφο-
ρούσαν την περίοδο του ΣΥΡΙΖΑ και είδαν το φως της επικαιρό-
τητας, όπως παραδείγµατος χάριν τα δηµοσιεύµατα των «ΠΑΡΑ-
ΠΟΛΙΤΙΚΩΝ» από το 2020 για κυκλώµατα παρακολούθησης του
εκδότη και του δηµοσιογράφου -εντός της ΕΛΑΣ τα κυκλώµατα-
, µετά από εντολές µάλιστα της συζύγου κορυφαίου Υπουργού
της κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ. 

Αυτό, λοιπόν, ήταν το πρόσχηµα για να κατατεθεί αυτή η πρό-
ταση µοµφής. Εµείς την αποδεχτήκαµε γιατί για µας κάνατε ένα
µεγάλο ευεργέτηµα, µια µεγάλη ευεργεσία. Μπορέσαµε αυτές
τις µέρες που συζητάµε να κάνουµε µια σύγκριση τού τι κάνατε
εσείς, ποια ήταν τα έργα και οι ηµέρες της κυβέρνησής σας,
όπως αναδεικνύονται µέσα από αυτές τις τρεις δίκες στις οποίες
αναφέρθηκα -δεν χρειάζεται να πει κανείς τίποτε άλλο, Μάτι, Πα-
παγγελόπουλος, Παππάς- και τού τι κάνουµε εµείς σε όλους τους
τοµείς. 

Κλείνοντας, θέλω να πω, µην έχετε την ψευδαίσθηση, κύριοι
του ΣΥΡΙΖΑ, ότι ο ελληνικός λαός δεν γνωρίζει. Μην έχετε την
ψευδαίσθηση ότι ο ελληνικός λαός δεν θα κάνει τη σύγκριση στις
εκλογές ανάµεσα στο τι κάνουµε εµείς και το τι κάνατε εσείς. Μην
έχετε τέτοιες αυταπάτες. Η σύγκριση θα γίνει και ο λαός θα κρί-
νει δίκαια ποιος είναι ο αξιόπιστος, ποιος είναι ο σοβαρός και
ποιος ο αποτελεσµατικός, και για µια ακόµη φορά θα δώσει την
εντολή στη Νέα Δηµοκρατία να σχηµατίσει ισχυρή κυβέρνηση και
για µια ακόµη φορά θα σας στείλει εσάς του ΣΥΡΙΖΑ στην Αντι-
πολίτευση. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Επόµενη οµιλήτρια
είναι η κ. Λιάνα Κανέλλη από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. 

Ελάτε, κυρία Κανέλλη, έχετε τον λόγο. 
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Ο ελληνικός λαός ξέρει να ανα-

γνωρίζει τους λασπολόγους, γιατί εσείς είστε λασπολόγος. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Με ακούσατε, κυρία

Κανέλλη; Έχετε τον λόγο. 
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Το λέω πραγµατικά. Σας ρωτάω.

Έτσι θέλετε να πάτε στις εκλογές; 
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(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Παρακαλώ ησυχία,

ελάτε, ήρεµα. Δεν καταγράφεται τίποτα. Παρακαλώ ησυχάστε. 
Κυρία Κανέλλη, έχετε τον λόγο. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µου έλαχε και αυτή η διαξιφι-

στική ένταση. 
Σήµερα έχουµε πρόταση δυσπιστίας. Μοµφή τη λέµε συνήθως,

πρόταση δυσπιστίας είναι το τυπικό της. Αν δεν µε απαντάει το
µνηµονικό µου, πρέπει να είναι η δέκατη πέµπτη ή η δέκατη έκτη
από το 1988. 

Αν µου πείτε ότι από το 1988 υπήρξαν καθοριστικές, σηµαντι-
κές, ουσιαστικές, βαθιές αλλαγές του πολιτικού συστήµατος, του
κυβερνητικού έργου, της πορείας των πολιτικών πραγµάτων στη
χώρα απ’ αυτές τις προτάσεις µοµφής, πολύ φοβάµαι ότι θα σας
διαψεύσει η ιστορία. 

Γιατί; Γιατί πέρα από την τοξικότητα των αντεγκλήσεων, έχου-
µε υπάρξει σε µια Βουλή και σε µία πραγµατικότητα όπου από
την πολλή διαύγεια, από την πολλή φωταύγεια κοντεύουµε να
στραβωθούµε εδώ µέσα. Μιλάµε για δικαιοσύνη, µιλάµε για νο-
µιµότητα, µιλάµε για ανεξάρτητες αρχές, µιλάµε για µη κυβερνη-
τικές οργανώσεις. Και η πραγµατικότητα µόνη της έχει αποδείξει
µέχρι σήµερα µε όλες τις κυβερνήσεις, και ειδικά τα τελευταία
είκοσι τρία χρόνια –αυτά που λέµε του 21ου αιώνα- ότι όλα αυτά
είναι κενά νοήµατος είτε διαστρεβλωτικά. Εκ των πραγµάτων
ανάγονται στη σφαίρα µιας πολιτικής επικοινωνίας, η οποία ται-
ριάζει περισσότερο στους πανηγυρισµούς για την επαναφορά
του Τραµπ στο twitter. Τέτοιου είδους επαναφορές κάνουµε µε
τέτοιου είδους συζητήσεις σε αυτό το επίπεδο. 

Και δεν θέλουµε εµείς ως ΚΚΕ να συµµετάσχουµε κυριολεκτικά
σε έναν λαό ο οποίος παλεύει για την επιβίωση και την καθηµε-
ρινότητα, που δίνει αγώνες, που βάζει αναχώµατα σε πολιτικές
επιλογές που έχουν δραµατική επίπτωση στη ζωή του και σε µία
χώρα που βρίσκεται σε πόλεµο. 

Σας φαίνεται αστείο να το πει κάποιος αυτό; Συµµετέχουµε
στον πόλεµο που γίνεται. Δεν είναι µια ειρηνική περίοδος, δεν
είναι. Είµαστε µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση, που κάνει πόλεµο.
Είµαστε µέσα στο ΝΑΤΟ, που κάνει πόλεµο. Είµαστε µέσα στον
ΟΟΣΑ, που κάνει πόλεµο εναντίον των εργαζοµένων όπου γης.
Είµαστε σε πόλεµο εκ των πραγµάτων. Και κάτω απ’ αυτές τις
πολεµικές συνθήκες εµείς εδώ συζητάµε για νοµιµότητες, µη κυ-
βερνητικές οργανώσεις και ανεξάρτητες αρχές; Στ’ αλήθεια; 

Από τι είναι ανεξάρτητες; Επειδή είναι συνήθως συνταξιούχοι
οι ηγέτες και τα µέλη; Δηλαδή, είναι ανεξάρτητες από τι; Από την
παραγωγική διαδικασία; Είναι ανεξάρτητες από την πολιτική; Δεν
ψηφίζονται από τις διαµορφωµένες πλειοψηφίες µέσα στο Κοι-
νοβούλιο; Και επειδή είναι αυξηµένες; Εδώ γελάνε. Έχει υπάρξει
ενισχυµένη πλειοψηφία η οποία επέτρεψε, χωρίς να συµπληρω-
θεί ως πλειοψηφία, τη διέλευση ξένων οπλισµένων στρατευµάτων
από τη χώρα στον πόλεµο της Γιουγκοσλαβίας. Για ποια νοµιµό-
τητα µιλάµε, δηλαδή; 

Μιλάµε για µη κυβερνητικές οργανώσεις που παίρνουν κυβερ-
νητικά κεφάλαια; Και οι οποίες όταν δεν παίρνουν κυβερνητικά
κεφάλαια, παίρνουν από τα ευρωπαϊκά ταµεία τα οποία κανονί-
ζουν τη δηµοσιονοµική πολιτική της χώρας και κάνουν συνήθως
τη βρωµοδουλειά. Και τις έχουµε αγιοποιήσει. Και τους αναθέ-
τουµε, µε τη µορφή σύµπραξης δηµόσιου και ιδιωτικού πρωτο-
βουλιακού φιλανθρωπικού τοµέα, την υγεία, την παιδεία, τα
παιδιά τα βιασµένα, τα παιδιά τα χτυπηµένα, τα παιδιά τα εγκα-
ταλειµµένα, τις ξυλοδαρµένες γυναίκες. Όλα αυτά σε ΜΚΟ είναι,
διά πάσαν νόσον και πάσαν… 

Δεν χρειάζεται να το συµπληρώσω. Και καθόµαστε εδώ και συ-
ζητάµε για τις υποκλοπές; 

Τυγχάνει να είµαι µεγάλη και να έχω και µια πείρα. Πουλιόντου-
σαν οι κασέτες µου στον «TOP FM» τότε µε τον Τόµπρα µε τις
υποκλοπές και είχα αγγίξει τους «κοριούς» πίσω στη δεκαετία
του 1980. Όταν ερχόταν η ανεξάρτητη ραδιοφωνία. Πολύ ανε-
ξάρτητη, πάρα πολύ ανεξάρτητη! Από την πολλή ανεξαρτησία
ταβλιάστηκε ο κόσµος κάτω. Από τι είναι ανεξάρτητος; Από τη
φτώχεια του; 

Σε αυτό το Κοινοβούλιο έχουµε ακούσει ότι είναι νόµιµο, µα-

γκιά και σπουδαίο πράγµα για λόγους υπεράσπισης του λαού
από κάτω να κρατάει διπλά βιβλία ένας δήµαρχος. Το έχουµε
ακούσει εδώ µέσα. Το έχουµε ακούσει. Δεν «άνοιξε µύτη». Μύτη!
Ούτε διαφάνειες ούτε ευαισθησίες τίποτα! 

Και έχουµε σήµερα να ανεχόµαστε όλοι µας εδώ Υπουργούς
που κάνουν τα πράγµατα «τέλεια». Εσάς, που τα κάνατε «τέλεια»
και σας χαλάσανε την τελειότητα στη διαδροµή και στην εναλ-
λαγή της σκυτάλης στην ίδια πολιτική, στην Ευρωπαϊκή Ένωση,
στον ίδιο ΟΟΣΑ, µε τις ίδιες κεντρικές αποφάσεις, που τις υπη-
ρετείτε. Διαγωνίζεστε ποιος θα κάνει καλύτερα το χειρότερο για
τους πολλούς. Αυτός είναι ο διαγωνισµός σας. 

Και δέχεστε να υπάρχει µάνα στους ΟΤΑ σαράντα επτά χρό-
νων µε πέντε παιδιά, που σκοτώνεται το πρωί την ώρα που δου-
λεύει, τη λιώνει το µηχάνηµα, πέφτει και κάποιος πάνω της. Και
βγαίνουµε ξετσίπωτα εδώ µέσα και λέµε ότι ήταν ανασφάλιστη,
αλλά της κάναµε τη χάρη σε αυτή την καταπληκτική χώρα που
ζούµε και την ασφάλισαν µετά θάνατον. Δεν υπάρχει τσίπα. Τα
κόκαλα θα σηκωθούν! Δηλαδή, τα παιδιά εκείνης της γυναίκας
και οι συγγενείς της και ο άντρας της τι «στον κόρακα» µοµφή
έχουν για όλους σας; Δεν µπορούν να έχουν για εµάς. 

Εµείς µεµφόµαστε εσάς, τους προηγούµενους, τους «κίτρι-
νους», τους «κόκκινους», τους «πράσινους», τους «µπλε», τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ µε τους ΑΝΕΛ, τη Νέα Δηµοκρατία µε το ΠΑΣΟΚ, το ΠΑΣΟΚ
µε τη Νέα Δηµοκρατία και τον ΛΑΟΣ. Τα πάντα δοκιµάσατε εδώ
µέσα. Τα πάντα! 

Ερχόµαστε σήµερα εδώ και µιλάµε εδώ µέσα για τις υποκλο-
πές. Πήγαµε και κάναµε «φύλλο και φτερό» και τα γαλόνια και τις
Ένοπλες Δυνάµεις και το ηθικό των Ενόπλων Δυνάµεων. «Φύλλο
και φτερό»! Εντελώς! 

Παλιά λέγαµε για την ΕΥΠ ότι κάνουν «πάρτι». Και ξέραµε ποιοι
είναι. Τώρα ψάχνουµε να δούµε ποιος έχει δεύτερη δουλειά
επειδή δουλεύει στην ΑΔΑΕ. Αυτά τώρα λύνουν τα προβλήµατα
του κόσµου από κάτω; Τα λύνουν; Είµαστε σοβαροί; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κάνουµε συζητήσεις και µεγάλες κουβέντες για το πώς θα βγά-
λουµε τους φασίστες από τη Βουλή και θα φτιάξουµε νόµο. Πού;
Στον Πύργο πήγατε σε ενιαίο ψηφοδέλτιο. Στο Εργατικό Κέντρο
Πύργου προχτές πήγατε σε ενιαίο ψηφοδέλτιο, ΠΑΣΟΚ, Νέα Δη-
µοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ και Χρυσή Αυγή. Στον Πύργο πήγατε σε ένα
ενιαίο ψηφοδέλτιο και πήρατε σε αυτό το ενιαίο ψηφοδέλτιο τις
«καρέκλες». Και αφού καθίσατε σε αυτές τις «καρέκλες», πήγε
το ΚΚΕ και ζήτησε την αίθουσα και είπατε ότι δεν θα την πάρει.
Δεν την παίρνουµε, δεν θέλουµε να την πάρουµε αυτή τη θέση.
Τι να την κάνουµε; 

Στα αλήθεια έρχεστε εδώ και θέλετε να βγάλετε τους φασίστες
και περιµένετε να πούµε ναι ή όχι; Βεβαίως και θα µεµφόµαστε.
Αυτονόητη είναι η ψήφος µας. Είµαστε οι µόνοι που µπορούµε
να δικαιούµαστε να λέµε ότι είναι αυτονόητη αυτή η πολιτική,
γιατί δεν πάει όπου «φυσάει ο άνεµος». Δεν µπορεί να κατεβαί-
νετε στον Πύργο το 2023 εδώ µέσα και να µιλάτε για µοµφή, µη
κυβερνητικές οργανώσεις, εντιµότητες, διαφάνειες, διαύγειες.
Τα έχετε ολοφάνερα και «µούγκα στη στρούγκα» όταν έρθει η
ώρα της «καρέκλας». Και οι τέσσερις µαζί! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ολοκληρώστε, κυ-
ρία Κανέλλη. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Με χρυσαυγίτες! Με υποψήφιους χρυσαυ-
γίτες µπήκατε στο ίδιο ψηφοδέλτιο, κάτσατε στην ίδια «καρέκλα»
στον Πύργο! 

Και θα µιλάµε για τις πληµµύρες στον Πύργο. Θα µιλάµε για
τις πληµµύρες έξω απόψε. Μαζευτείτε όλοι µαζί να µπαζώσετε
τα ρέµατα. Εµείς µπάζο για τα ρέµατα σε αυτή την πολιτική απο-
κλείεται να γίνουµε. Μα αποκλείεται! 

Βεβαίως, «ναι» σε αυτή τη µοµφή, η οποία έχει και µικρή ση-
µασία, γιατί η µοµφή είναι κάθε µέρα, στον κάθε Πύργο, στην
κάθε γυναίκα που έχασε τα παιδιά της και ασφαλίστηκε µετά θά-
νατον. Τιµητική ασφάλιση µεταθανάτια! Σε αυτόν τον τόπο ζούµε.
Να τον χαίρεστε και εσείς και οι Ευρωπαίοι σύµµαχοί σας και οι
Αµερικάνοι µε τα όπλα τους, τα «γαλόνια» που σας ανέχονται και
που τους ανέχεστε να συζητάτε για νοµιµότητα, όταν τα πάντα
είναι βαθιά αντιλαϊκά. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Επόµενος οµιλητής
είναι ο κ. Αθανάσιος Καββαδάς από τη Νέα Δηµοκρατία. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΑΒΒΑΔΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Αξιωµατική

Αντιπολίτευση επέλεξε να καταθέσει πρόταση δυσπιστίας κατά
της Κυβέρνησης προκαλώντας για µια ακόµη φορά ένα κλίµα το-
ξικότητας, ακρότητας, έντασης και οξύτητας. 

Εκ των πραγµάτων η πρόταση µοµφής µετατρέπεται σε ψήφο
εµπιστοσύνης για την Κυβέρνηση, εµπιστοσύνη που θα επιβεβαι-
ωθεί, όχι µόνο στην ψηφοφορία αύριο εδώ στη Βουλή αλλά και
στις εκλογές που έρχονται από τον κυρίαρχο ελληνικό λαό. 

Είναι ξεκάθαρο ότι επιδιώκετε τη σύγκρουση, διότι δεν έχετε
προτάσεις. Επιδιώκετε τη σύγκρουση, διότι οι συγκρίσεις ανά-
µεσα στην τετραετία ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ και τη διακυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας είναι συντριπτικές. 

Είναι νωπές οι µνήµες του ελέγχου των αρµών της εξουσίας
και του ελέγχου των µέσων µαζικής ενηµέρωσης µε τις γνωστές
µεθοδεύσεις. Για αυτά, όµως, δεν ακούµε να λέτε τίποτα. Δεν
λέτε τίποτα για τις καταγγελίες που γίνονται στο ειδικό δικαστή-
ριο στην υπόθεση «ΣΥΡΙΖΑ channel». Δεν λέτε τίποτα για τον κ.
Καλογρίτσα που χρησιµοποιήθηκε από τον ΣΥΡΙΖΑ και τώρα κα-
ταγγέλλει ο ίδιος όσα συνέβησαν τότε. Δεν λέτε τίποτα για τις
σακούλες µε τα µαύρα χρήµατα που πήγαιναν στον ΣΥΡΙΖΑ, για
τις µυστικές επαφές, για τους σκιώδεις µεσολαβητές, όπως ο µυ-
στηριώδης Α2. 

Όπως δεν ακούµε τίποτα για τις υποκλοπές της περιόδου ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Δεν λέτε τίποτα για τις συνακροάσεις στο τηλεφωνικό κέ-
ντρο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας ή την υποκλοπή
προσωπικών µηνυµάτων του τότε αντιπροέδρου του Συµβουλίου
της Επικρατείας που έγινε στόχος, γιατί επέµεινε ότι ο νόµος για
τις τηλεοπτικές άδειες είχε πρόβληµα συνταγµατικότητας. 

Οι σηµερινοί τιµητές κάποια στιγµή θα πρέπει να απαντήσουν
εάν ισχύουν όσα καταγγέλλονται για όλα αυτά αλλά και να απο-
λογηθούν για την κατασυκοφάντηση των πολιτικών τους αντιπά-
λων που είδαµε να εκτυλίσσεται µε την υπόθεση της «NOVA-
RTIS». Αυτό το υποτιθέµενο «µεγαλύτερο σκάνδαλο από συστά-
σεως του ελληνικού κράτους», όπως το είχε αποκαλέσει ο κ. Πα-
παγγελόπουλος. Την υπόθεση που χτίστηκε πάνω σε κουκου-
λοφόρους µάρτυρες όπως ο «Μάξιµος Σαράφης». Αυτόν που ο
Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ χαρακτήριζε «ήρωα» από το Βήµα της
Βουλής και που συνελήφθη και κατηγορείται ως ιθύνων νους µιας
εγκληµατικής οργάνωσης που εξαπατούσε τον κόσµο µε ψεύτικα
δάνεια. Επάνω σε αυτόν στηρίξατε ένα κάλπικο κατηγορητήριο
ενάντια σε δύο πρώην Πρωθυπουργούς, επτά Υπουργούς και
έναν κεντρικό τραπεζίτη. Επάνω σε αυτόν τον άνθρωπο, τον κα-
τηγορούµενο για απάτη, στήσατε τη σκευωρία που τώρα καταρ-
ρέει. 

Δεν ακούµε τίποτα για την υπόθεση της διαβόητης πια «µικρής
Μαρίας» του Έβρου, για τα κατασκευασµένα ρεπορτάζ και τις
αναφορές των ΜΚΟ που σπεύσατε να αγκαλιάσετε. Γιατί; Διότι
µε την αγωνία σας να σπιλώσετε την Κυβέρνηση, δεν σας ένοιαξε
ούτε αν θα σπιλώσετε τη χώρα ούτε αν θα τη φέρετε µπροστά
σε ένα πιθανό σοβαρό διπλωµατικό επεισόδιο. Αυτή, λοιπόν, τη
δηµοκρατία ευαγγελίζεστε και ως κυβέρνηση και ως αντιπολί-
τευση, δηλαδή, µια δηµοκρατία µε θεσµούς και διαφάνεια a la
carte, όποτε σας συµφέρει. 

Αντίθετα, η Κυβέρνηση από την πρώτη στιγµή που άνοιξε το
θέµα των παρακολουθήσεων, ανέλαβε νοµοθετική πρωτοβουλία
µε την οποία αυστηροποίησε και ενίσχυσε τους κανόνες διαφά-
νειας και ελέγχου για τις νόµιµες επισυνδέσεις. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι πολίτες έχουν ακόµη ζωντα-
νές τις µνήµες του κράτους που µας παραδώσατε. Θυµούνται τη
χώρα ξέφραγο αµπέλι απέναντι στις µεταναστευτικές ροές. Θυ-
µούνται τον Πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ να λέει ότι στη θάλασσα δεν
υπάρχουν σύνορα. Θυµούνται τα capital controls, τις κλειστές
τράπεζες και το δηµοψήφισµα. Θυµούνται τα πύρινα λόγια περί
κατάργησης του µνηµονίου «µε έναν νόµο και ένα άρθρο» που
τελικά εξελίχθηκε στην υπογραφή ενός νέου αχρείαστου και επώ-
δυνου µνηµονίου που µας δέσµευσε για ενενήντα εννέα χρόνια.
Θυµούνται τη συνειδητή πολιτική επιλογή της άγριας υπερφορο-
λόγησης της µεσαίας τάξης, αλλά και τη φτωχοποίηση των πολι-

τών. Θυµούνται τι έγινε στο Μάτι και στη Μάνδρα. Και τα θυµού-
νται πολύ περισσότερο αυτοί που έχασαν δικούς τους ανθρώ-
πους. Αυτές οι µνήµες είναι νωπές και ισχυρές στη συνείδηση
των πολιτών. 

Ακόµη πιο νωπό και ισχυρό, όµως, είναι το ορατό και µετρή-
σιµο έργο της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας εδώ και τριά-
µισι χρόνια, ένα έργο που συνιστά απάντηση στα πραγµατικά
προβλήµατα. 

Η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη κράτησε όρθια τη
χώρα, την οικονοµία και την κοινωνία την περίοδο της πανδηµίας.
Αντιµετώπισε την υβριδική επίθεση στον Έβρο στις αρχές του
2020, που είχε ξεκάθαρο στόχο να αποσταθεροποιήσει τη χώρα.
Ενίσχυσε την αποτρεπτική ισχύ των Ενόπλων Δυνάµεων. Θωρά-
κισε όσο ποτέ τους ελληνικούς ουρανούς. Έφερε τις αµυντικές
συµφωνίες µε τη Γαλλία και τις Ηνωµένες Πολιτείες Αµερικής,
συµφωνίες που ο ΣΥΡΙΖΑ δεν ψήφισε, όπως δεν ψήφισε την προ-
µήθεια των Ραφάλ και των φρεγατών Μπελαρά, αλλά και µία
σειρά άλλες ευεργετικές για την κοινωνία και την οικονοµία ρυθ-
µίσεις. 

Αυτή η Κυβέρνηση στήριξε τα νοικοκυριά απέναντι στην ενερ-
γειακή κρίση και τις πληθωριστικές τάσεις. Αυτή η Κυβέρνηση
δεν επέβαλε ούτε έναν νέο φόρο, ενώ η συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ -
ΑΝΕΛ επέβαλε είκοσι εννέα. Με αυτή την Κυβέρνηση οι πολίτες
είδαν αύξηση περισσότερο από 12% στα εισοδήµατά τους και
µείωση της ανεργίας. Με αυτή την Κυβέρνηση οι συνταξιούχοι
βλέπουν για πρώτη φορά µετά από δώδεκα χρόνια αυξήσεις στις
συντάξεις τους. Με αυτή την Κυβέρνηση οι πολίτες είδαν για
πρώτη φορά µείωση των φόρων, όπως στον ΕΝΦΙΑ που µειώθηκε
35%, και τον οποίο ο ΣΥΡΙΖΑ υποτίθεται ότι θα καταργούσε. Εί-
δαν µείωση των φορολογικών συντελεστών σε ατοµικά εισοδή-
µατα και επιχειρήσεις. Είδαν την κατάργηση της έκτακτης εισφο-
ράς αλληλεγγύης που η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ είχε µετα-
τρέψει σε µόνιµο φόρο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση αυτή έχει σταθεί
δίπλα σε κάθε πολίτη και η πλειοψηφία των Ελλήνων το αναγνω-
ρίζει και θα το επιβραβεύσει. Η Ελλάδα δεν γυρίζει πίσω. 

Το πολιτικό αδιέξοδο και η αξιοπιστία της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης την οδηγούν στη δηµιουργία ενός κλίµατος τοξικής
αντιπαράθεσης και πολιτικής οξύτητας που δεν έχει καµµία
σχέση µε τα πραγµατικά προβλήµατα των πολιτών, γιατί προφα-
νώς δεν έχει καµµία λύση, καµµία απάντηση και καµµία πρόταση
απέναντι σε αυτά τα πραγµατικά προβλήµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Συµφωνούµε, όµως, σε ένα και µόνο πράγµα. Αυτός που θα

είναι ο τελικός κριτής, αυτός που θα αποφασίσει θα είναι ο ελλη-
νικός λαός και πολύ σύντοµα θα πάρετε την απάντηση από τους
πολίτες στις κάλπες. Αυτονόητα καταψηφίζω την πρόταση δυσπι-
στίας.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Επόµενος οµιλητής
είναι ο κ. Χρήστος Γιαννούλης από τον ΣΥΡΙΖΑ. 

Κύριε Γιαννούλη, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρό-

εδρε. 
Στα όσα χρόνια παρακολουθώ αυτή την Αίθουσα είναι η πρώτη

φορά που είναι τόσο έκδηλη η αµηχανία και η ενοχή των Βουλευ-
τών της Συµπολίτευσης. 

Έχει προκύψει, όµως, και ένα ακόµα στοιχείο: Ο τόνος που
έδωσε στην αρχή της συζήτησης ο Αντιπρόεδρος της Νέας Δη-
µοκρατίας και Υπουργός Αναπτύξεως, έχει δηµιουργήσει µια δια-
γωνιστική διαδικασία για το ποιος θα τον ακολουθήσει στην
ευτέλεια και τη χυδαιότητα. Μας είπατε πιθήκους! Αποκαλέσατε
επιστήµονες διεθνούς κύρους «µία κυρία»! «Μία κυρία», την
οποία ψηφίσατε κιόλας στην επιτροπή της Βουλής! «Μία κυρία»!
Δεν έχει τέλος η χυδαιότητα λόγω της αµηχανίας σας. 

Να τα πιάσουµε από την αρχή: Έχετε σχέση µε την πραγµατι-
κότητα; Ισχύει µήπως το «Έτσι είναι, εάν έτσι νοµίζετε.»; Η πρό-
ταση µοµφής κατατέθηκε, γιατί εσείς παρακολουθούσατε τον
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Αρχηγό ΓΕΕΘΑ, γιατί εσείς παρακολουθούσατε µέσω της ΕΥΠ -
και δεν ξέρω τι άλλο- τον Αρχηγό του Επιτελείου Στρατού, γιατί
εσείς παρακολουθούσατε τον κ. Ανδρουλάκη, γιατί εσείς παρα-
κολουθούσατε τον κ. Κουκάκη, γιατί εσείς παρακολουθούσατε
αξιωµατούχους του ελληνικού δηµοσίου µέσω της ΕΥΠ. 

Και ποιος έβαζε την τελική υπογραφή σε αυτές τις παρακολου-
θήσεις; Ξέρετε πώς λέγεται; Δεν ξέρω εάν διαβάζει Λούκι Λουκ
ή Λυσία αλλά λέγεται Κυριάκος Μητσοτάκης. Λέγεται Κυριάκος
Μητσοτάκης ο έχων την ευθύνη της ΕΥΠ που παρακολουθούσε
τον Αρχηγό του Ελληνικού Στρατού, των Ενόπλων Δυνάµεων.
Εµπιστευόµαστε τις ζωές των παιδιών µας σε έναν άνθρωπο που
ενσαρκώνει την εθνική ασφάλεια και εσείς τον θεωρείτε επικίν-
δυνο για την εθνική ασφάλεια; Και µας αραδιάζετε εδώ ιστορίες
για σακούλες, δοχεία και άλλες τερατολογίες; Μα επιτέλους! 

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης εφηύρε τη σύγκριση από την Κρήτη
-φαίνεται ο καθαρός αέρας και ο ήλιος του δίνουν ιδέες και προ-
φανώς, οι κόλακες της αυλής του τις επιβραβεύουν. Βρήκατε τη
σύγκριση! Ποιος να συγκριθεί µαζί του!

Επί πολλές ώρες απαντήσεις στα ερωτήµατα που προκάλεσαν
την πρόταση δυσπιστίας δεν δίνετε. Δεν έχετε πει κουβέντα. Η
σιωπή του ενόχου. Και βρήκατε τη σύγκριση. Μάλιστα. Αλήθεια,
ποιος να συγκριθεί µαζί σας! Ποιος µπορεί µέσα σε δύο πρό-
σωπα, σε δύο Βουλευτές να έχει ζηµιώσει αυτόν τον τόπο µε ένα
εκατοµµύριο εννιακόσιες χιλιάδες ευρώ; Δύο συνάδελφοί σας,
Πάτσης, Χειµάρας. Τους ξεχάσατε; Ένα εκατοµµύριο εννιακό-
σιες χιλιάδες ευρώ. Και ψάχνετε σακούλες από τον πτωχευµένο
Καλογρίτσα που ξεχνούσε τα µηνύµατα; Τον συνεταίρο Θεοδω-
ρικάκου; Θέλετε να συγκριθούµε;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Θέλετε να συγκριθούµε για τα οκτώµισι δισ. αδιαφανών απευ-

θείας αναθέσεων και κλειστών διαγωνισµών; Σε ποιανού τσέπες
µπήκαν; Στου πολίτη; Στου πολίτη και του οικογενειάρχη, που ο
κ. Σκρέκας προσπαθούσε να τον πείσει ότι δεν ανέβηκε η τιµή
του ρεύµατος; Ότι δεν υπάρχει κρίση; Ότι βγαίνουν οι οικογέ-
νειες; Στην ονειροχώρα που ζείτε; Στην πραγµατικότητα που θέ-
λετε να διαµορφώσετε για να ευνοείτε τη δράση των Πάτσηδων;

Θέλετε να συγκριθούµε; Ναι, να συγκριθούµε. Για τις τριάντα
χιλιάδες νεκρών της πανδηµίας; Για τον Πρωθυπουργό που από
αυτό το Βήµα αναρωτιόταν «Αλήθεια, η υπονοσηλεία εκτός ΜΕΘ
οδηγεί σε θάνατο;»; Θέλετε σύγκριση; 

Θέλετε να συγκριθούµε για τα χιλιάδες παιδιά που αφήσατε
εκτός ΑΕΙ γιατί είστε εµµονικοί µε τις προσεγγίσεις «σκόιλ ελικί-
κου»; Αυτό έχετε να πείτε σε αυτά τα παιδιά που έµειναν εκτός
πανεπιστηµίων; Θέλετε να συγκριθούµε για τα παιδιά που έχασαν
τα σχολικά γεύµατα; Για τις προνοιακές δοµές µε τις φίλες του
κ. Μητσοτάκη στη Θεσσαλονίκη που φωτογραφιζόταν και είχαµε
δύο θανάτους; Θέλετε να συγκριθούµε για τους φοιτητές του Πο-
λυτεχνείου σήµερα στις πληµµυρισµένες αίθουσες που έδιναν
εξεταστική µε φακό από το κινητό; Να συγκριθούµε. 

Σε τι άλλο; Θέλετε να συγκριθούµε µήπως για όλα αυτά που
συµβαίνουν στη δηµόσια διοίκηση; Για όλα αυτά που συµβαίνουν
στην πρόνοια, στην υγεία, στην παιδεία; Εµπρός, ας ξεκινήσει η
σύγκριση. Αλλά να µην ξεχνάτε ότι το πιο βασικό για το οποίο
πρέπει να συγκριθούµε είναι η προσήλωση στους κανόνες της
δηµοκρατίας, στους κανόνες της δηµοκρατίας που εσείς θεω-
ρείτε ήσσονος σηµασίας, γιατί βολεύει το πλιάτσικο που έχει ξε-
κινήσει στη χώρα στις 19 Μαΐου του 2019. 

Έχω κι εγώ τώρα κάποιες ερωτήσεις και κάποιες απορίες.
Επειδή όλοι ρωτάνε και έχουν και το ύφος του πραγµατικού κα-
τόχου της γνώσης για να αρχίσουµε τις ερωτήσεις. Κοµπορρη-
µονείτε υποκριτικά -δεν σας βγαίνει και πολύ αυθόρµητα- ότι σας
κάναµε θείο δώρο µε την πρόταση µοµφής. Μάλιστα. Άρα, θέ-
λετε να µου πείτε για την αµήχανη θέση που βρέθηκε ο κ. Χατζη-
δάκης σήµερα, που δεν µπορεί να το αντιληφθεί ανθρώπινος
νους τι σηµαίνει να πρέπει να ευχαριστήσεις τον παρακολουθητή
σου. Αυτό είναι, πραγµατικά, παγκόσµια πρωτοτυπία. Αλλά ας
αφήσουµε τον κ. Χατζηδάκη. Ας αφήσουµε τον Αρχηγό ΓΕΕΘΑ
που παρακολουθούσατε. 

Λέτε ότι είστε σφιγµένοι σε µια γροθιά. Να σας ρωτήσω, έτσι
συµβολικά. Ο κ. Κώστας Καραµανλής είναι µέλος του εθνικού
Κοινοβουλίου, ο πρώην Πρωθυπουργός; Δεν θα µπορούσε έστω

συµβολικά, αφού είστε όλοι µια γροθιά; Γροθιά βίας, βέβαια, γιατί
λέτε για συγγνώµη. Τώρα το σκέφτηκα και το θυµήθηκα. Μια συγ-
γνώµη από τον Ινδαρέ σκεφτήκατε ποτέ να ζητήσετε; Κλείνει η
παρένθεση, που έχετε µάθει τη βιοµηχανία µε τις συγγνώµες. Ο
κ. Καραµανλής, ο κ. Κώστας Καραµανλής -όχι εσείς, κύριε Υ-
πουργέ, που ανεβαίνετε- ο πρώην Πρωθυπουργός, είναι µέλος
του Κοινοβουλίου;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ολοκληρώστε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Με ποιον τρόπο δηλώνει -γιατί προ-

φανώς δεν θα έρθει στην Αίθουσα, θα επιλέξει την επιστολική
ψήφο- ότι αίρεται η δήλωσή του πως το απόρρητο είναι προσχη-
µατικό, όταν πρέπει να ριχτεί φως σε υποθέσεις που αφορούν τη
δηµοκρατία; Είναι στον ΣΥΡΙΖΑ ο Κώστας Καραµανλής;

Ο κ. Σαµαράς, ο πνευµατικός ηγέτης της εκφυλισµένης εκδο-
χής της Νέας Δηµοκρατίας που εκπροσωπείτε, θα έρθει να πει
έστω συµβολικά «στηρίζω Μητσοτάκη»; Στον κατάλογο πριν από
εµένα επρόκειτο να µιλήσει η κ. Κεφαλογιάννη. Δεν τη βλέπω. Και
τέλος, έχει εξαφανιστεί από την Αίθουσα ο σεβαστός καθ’ όλα -
και όχι γιατί µας συµφέρει πολιτικά- κ. Τζαβάρας. Τέσσερις Βου-
λευτές. Πού είναι αυτή η γροθιά; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ολοκληρώστε πα-
ρακαλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Πού είναι όλοι αυτοί; 
Ανεχτήκαµε -και κλείνω µε αυτό- ύβρεις για τις οποίες θα

έπρεπε να ντρέπεστε. Επειδή όµως διαχρονικά αυτή η πρόταση
µοµφής δεν έχει σχέση µε το κυβερνητικό σας έργο, έχει σχέση
µε την ιστορία αυτού του τόπου, τα ονόµατα όσων καταψηφίσουν
ή υπερψηφίσουν θα γραφτούν στην ιστορία, γιατί δεν υπάρχει
προηγούµενο από τη Μεταπολίτευση τέτοιας εκτροπής. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Καλώς. Ελάτε, κύριε
Γιαννούλη. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Και αν θέλετε να κλείσουµε µε χιού-
µορ, επειδή ξεκίνησε µια λυσσασµένη, µια υστερική παράθεση
επιχειρηµάτων κατά του ΣΥΡΙΖΑ από τον Αντιπρόεδρο και Υ-
πουργό Αναπτύξεως, εάν κάποτε ψάξει να βρει έναν τρόπο να
προσδιοριστεί µέσα στην ηθογραφία ή στην κωµωδία που γράφει
τελικά µε την πολιτική του παρουσία, θα του πρότεινα να ήταν το
«Ντάλτον». Και ξέρουµε πολύ καλά σε αυτή την ιστορία τι σηµαί-
νει «Ντάλτον». Θα µπορούσε ο ίδιος να είναι ο Τζόε και ξέρετε
ποιος είναι και ο Άβερελ. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Καλώς. Σας ευχαρι-
στώ. 

Ολοκληρώθηκε ο όγδοος κύκλος των οµιλητών. Θα δώσουµε
τον λόγο τώρα στον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας κ.
Σκρέκα και θα ξεκινήσουµε µετά µε τον ένατο κύκλο µε τους τέσ-
σερις πρώτους οµιλητές. Μισό λεπτό να ετοιµαστεί το Βήµα.

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έτσι όπως πάει το
πράγµα, στις 4.00’ η ώρα θα πάει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Το πράγµα δεν πάει
από µόνο του, συµβάλλουµε όλοι σε αυτό να πάει έτσι. Όταν ο
κάθε Βουλευτής µιλάει όχι επτά λεπτά αλλά εννέα και δέκα, µη
διαµαρτύρεστε. Μη διαµαρτύρεστε καθόλου στο Προεδρείο. 

Κύριε Σκρέκα, έχετε τον λόγο για δέκα λεπτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και

Ενέργειας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα συγκριθούµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φυσικά και θα

συγκριθούµε. Θα συγκριθούµε γιατί από τη σύγκριση θα κρι-
θούµε. Δεν θα κριθούµε από τα λόγια αλλά από τις πράξεις που
έχει κάνει ο καθένας από εµάς και θα συγκριθούµε. 

Οφείλω να πω ότι η κατάθεση της πρότασης µοµφής εναντίον
της Κυβερνήσεως από τον ΣΥΡΙΖΑ είναι µια οµολογία αποτυχίας.
Και λέω ότι είναι µια οµολογία πολιτικής αποτυχίας η πρόταση
δυσπιστίας από τον ΣΥΡΙΖΑ, γιατί αν είχατε πετύχει στην αντιπο-
λιτευτική σας πολιτική, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ
-άκουσα τον προηγούµενο οµιλητή και επί εννέα λεπτά να οµιλεί,
να διαπιστώνει προβλήµατα και να µην αναφέρει ούτε µία λύση
ούτε µία πρόταση για το πώς αυτά τα προβλήµατα θα µπορούσαν
να λυθούν- αν είχατε πετύχει στην παρουσίαση αξιόπιστων λύ-
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σεων για τα προβλήµατα των πολιτών, των νοικοκυριών, των
επαγγελµατιών, των αγροτών, αν είχατε συµβάλει εποικοδοµη-
τικά για το ποια θα πρέπει να είναι -για παράδειγµα, θέµατα που
αφορούν το Υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας- η πρό-
ταση, ποιες θα πρέπει να είναι οι λύσεις, οι δράσεις για την προ-
στασία του περιβάλλοντος, της βιοποικιλότητας, των δασών, των
δασικών οικοσυστηµάτων, του «πράσινου» µετασχηµατισµού,
πώς θα διασφαλίσουµε καθαρή ενέργεια για τους Έλληνες πο-
λίτες, για όλους τους Έλληνες πολίτες σε προσιτές τιµές, τότε
δεν θα είχατε αναγκαστεί να καταφύγετε στην ύστατη πολιτική
πράξη απελπισίας, που είναι η κατάθεση αυτή της πρότασης δυ-
σπιστίας για µια δήθεν υποτιθέµενη εκτροπή. 

Η σύγκριση του πώς κυβερνήσατε ή µάλλον του πώς ταλαιπω-
ρήσατε αυτή τη χώρα τα πέντε χρόνια που βρεθήκατε στη δια-
κυβέρνηση αυτού του τόπου σε σχέση µε το πώς ο Κυριάκος
Μητσοτάκης και η Νέα Δηµοκρατία σήµερα δηµιουργούν συνθή-
κες ανάπτυξης για όλους, ακόµα και κάτω από πολύ δύσκολες
συνθήκες, είναι συντριπτική υπέρ της σηµερινής Κυβέρνησης. 

Γιατί συµβαίνει αυτό; Γιατί µετατρέψαµε και µετατρέπουµε τις
κρίσεις σε ευκαιρίες τόσο στο ενεργειακό όσο και στο περιβαλ-
λοντικό τοπίο, όταν εσείς µετατρέπατε τις ευκαιρίες σε κρίσεις
σε βάρος της κοινωνίας. 

Γιατί εµείς διαχειριζόµαστε, προσπαθούµε και διαχειριζόµαστε
αποτελεσµατικά τη µεγαλύτερη ενεργειακή κρίση των τελευταίων
δεκαετιών, όταν εσείς παραδώσατε τη µεγαλύτερη ενεργειακή
εταιρεία της χώρας, τη ΔΕΗ, στα πρόθυρα της χρεοκοπίας, ανή-
µπορη να στηρίξει πολίτες και οικονοµία µε 2,5 δισεκατοµµύρια
ευρώ συσσωρευµένες ζηµιές το 2018 και το 2019. 

Γιατί, για παράδειγµα, πείσαµε την Ευρώπη, τραβήξαµε την
Ευρώπη από το χέρι µετά από προσπάθεια πολλών µηνών να
έρθει στη θέση του Κυριάκου Μητσοτάκη για την επιβολή ενός
πλαφόν, ενός οριζόντιου πλαφόν, στις τιµές του φυσικού αερίου
σε επίπεδο Ευρώπης, ενώ εσείς απλώς τότε όταν κυβερνούσατε
-και το γνωρίζετε πολύ καλά, κύριε συνάδελφε, που κάθεστε στα
πρώτα έδρανα- παραλαµβάνατε τις εντολές από τους δανειστές
µοιραίοι και άβουλοι αντάµα. Γι’ αυτό εµείς καταφέραµε αυτό
που δεν καταφέρατε εσείς, να φέρουµε την Ευρώπη στη θέση
της Ελλάδας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ: Καταφέρατε να χρεοκοπήσετε τη
χώρα πρώτα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας): Και σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η τιµή
του φυσικού αερίου έχει µειωθεί στα 54 ευρώ ανά θερµική µεγα-
βατώρα, τη χαµηλότερη τιµή των τελευταίων δώδεκα-δεκατριών
µηνών και αυτή η µεγάλη αποκλιµάκωση ξεκίνησε αµέσως µετά
την υιοθέτηση του οριζόντιου πλαφόν, του µηχανισµού αυτού
από την Ευρώπη, βεβαίως και από άλλες δράσεις, όπως από τις
καλύτερες καιρικές συνθήκες, από την εξοικονόµηση ενέργειας
κ.α. Όµως, τότε δόθηκε το σύνθηµα και το σήµα στις αγορές ότι
δεν θα ανεχθεί η Ευρώπη άλλη αισχροκέρδεια και κερδοσκοπία
στις διεθνείς αγορές ενέργειας. 

Για αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα πρέπει να συγκρι-
θούµε, γιατί βάζουµε στόχους και τους πετυχαίνουµε, ενώ εσείς
δεν είχατε στόχους. 

Βάλαµε στόχο να βοηθήσουµε τα νοικοκυριά απέναντι σε µια
πολύ µεγάλη ενεργειακή κρίση, τη µεγαλύτερη των τελευταίων
δεκαετιών, που εκτίναξε τις τιµές ενέργειας. Τι κάναµε; Δεν κά-
ναµε τίποτα; Δεν έχουν δει οι πολίτες στήριξη; Φυσικά και δεν
µπορεί να πανηγυρίζει κανείς. Φυσικά και δεν λέµε ότι έχουµε
λύσει απόλυτα το πρόβληµα. Όµως, κάθε φορά που ο Έλληνας
καταναλωτής, το νοικοκυριό ή ο επαγγελµατίας παίρνει τον λο-
γαριασµό του ρεύµατος, βλέπει ποια είναι η βοήθεια από την πο-
λιτεία. Μέχρι τώρα 8 δισεκατοµµύρια ευρώ διαθέσαµε. Το 70%
έχει έρθει από τη φορολόγηση των υπερκερδών των εταιρειών
ηλεκτροπαραγωγής και από τα έσοδα των δηµοπρασιών των αε-
ρίων του θερµοκηπίου µόλις 30%. Μόλις 2,5 δισεκατοµµύρια
ευρώ έχουν προέλθει από τον κρατικό προϋπολογισµό, σύµφωνα
µε το BRUEGEL, όχι µε δικά µας στοιχεία.

Θα τα καταθέσω για να τα διαβάσετε για άλλη µια φορά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας κ.

Κωνσταντίνος Σκρέκας καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερ-

θέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

Η Ελλάδα ήταν η πρώτη χώρα στην Ευρώπη σε ό,τι αφορά τις
δαπάνες και την οικονοµική στήριξη στα νοικοκυριά και τις επι-
χειρήσεις απέναντι στην ενεργειακή κρίση σε ό,τι αφορά το πο-
σοστό του ΑΕΠ. 

Έχω εδώ και θα σας καταθέσω τους πίνακες από το HEPI από
τον Σεπτέµβριο µέχρι τον Δεκέµβριο του 2022 µήνα-µήνα. Η Ελ-
λάδα στα κυµαινόµενα τιµολόγια, δηλαδή στους λογαριασµούς
ρεύµατος των νοικοκυριών, είναι στις δύο-τρεις φθηνότερες ευ-
ρωπαϊκές χώρες. Και πώς το πετύχαµε αυτό; Με δράσεις, µε µη-
χανισµούς, µε ένα µηχανισµό φορολόγησης υπερκερδών, τον
οποίο υιοθέτησε η Ευρώπη. Δεν ακολουθούµε προτάσεις, εµείς
δηµιουργούµε προτάσεις, εµείς δηµιουργούµε τις λύσεις και τις
ακολουθεί η Ευρώπη. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας κ.
Κωνσταντίνος Σκρέκας καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερ-
θέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

Και τι έχετε κάνει για την «πράσινη» ενέργεια και πώς αυτή
βοήθησε να γλιτώσουµε και χρήµατα απέναντι στις εκρηκτικές
τιµές και αυξήσεις του φυσικού αερίου; 

Θα συγκριθούµε γιατί προσπάθησα να βρω ένα, έστω ένα
τοµέα που, πραγµατικά, θα µπορούσαµε να έχουµε µια σύγκριση,
η οποία, τέλος πάντων, να µην είναι τόσο δραµατικά υπέρ της
σηµερινής Κυβέρνησης. Δυσκολεύτηκα. Δεν βρήκα ούτε µία. 

Όσον αφορά τις συνδέσεις ανανεώσιµων πηγών ενέργειας, την
τετραετία 2015 - 2018 συνδέθηκαν συνολικά 977MW ανανεώσι-
µων πηγών ενέργειας. Το 2019, 2020 µέχρι το 2022 συνδέθηκαν
4.700MW, πέντε φορές παραπάνω από όσα είχαν συνδεθεί στη
δική σας τετραετία. Μόνο το 2022 συνδέθηκαν σχεδόν 2.000MW.
Δηλαδή, σε ένα µόλις έτος διακυβέρνησης Κυριάκου Μητσοτάκη
κατασκευάσθηκαν και συνδέθηκαν στην Ελλάδα δύο φορές πε-
ρισσότερες ΑΠΕ απ’ ότι ολόκληρη την τετραετία τη δική σας. Και
τι σηµαίνει αυτό; Ενάµισι δισεκατοµµύριο ευρώ γλιτώσαµε από
εισαγωγές φυσικού αερίου επειδή αντικαταστήσαµε την παρα-
γωγή ηλεκτρικής ενέργειας από φυσικό αέριο µε την παραγωγή
ηλεκτρικής ενέργειας από τον ήλιο και τον άνεµο που είναι εθνικά
καύσιµα, εγχώρια καύσιµα. Αυτά τα κάναµε εµείς. Αν είχατε πα-
ραµείνει εσείς, δηλαδή, στη διακυβέρνηση αυτού του τόπου µε
τον δικό σας ρυθµό εγκατάστασης ΑΠΕ, θα είχαν πληρώσει οι
Έλληνες πάνω από 1,5 δισεκατοµµύριο ευρώ για την εισαγωγή
φυσικού αερίου την εποχή της κρίσης. 

Στην τελική κατανάλωση ενέργειας, στην κατανάλωση ηλεκτρι-
κής ενέργειας –ακούστε- το 2015 που παραλάβατε οι ανανεώσι-
µες πηγές ενέργειας συµµετείχαν στο ηλεκτρικό µείγµα της
χώρας κατά 30%. Όταν παραδώσατε, συµµετείχαν κατά 29%.
Έπεσε η συµµετοχή τους και το 2022 διπλασιάστηκε, σχεδόν αυ-
ξήθηκε κατά 50% και έφτασε στο 46% η συµµετοχή των ΑΠΕ
στην κατανάλωση ηλεκτρικής ενέργειας στη χώρα. Και για αυτό
ήρθε η EW, µια διεθνής εταιρεία συµβούλων και είπε ότι η χώρα
µας είναι η δεύτερη χώρα στον κόσµο το 2022 σε προσέλκυση
επενδύσεων ανανεώσιµων πηγών. Είναι σηµαντικές αυτές για τα
νοικοκυριά; Είναι πολύ σηµαντικές. Είναι σηµαντικές για τις επι-
χειρήσεις; Είναι πάρα πολύ. Γιατί; Γιατί µειώνουν το κόστος ενέρ-
γειας. Πώς θα µειωθεί το κόστος ενέργειας αν κρατικοποιήσουµε
τη δηµόσια επιχείρηση ηλεκτρισµού, τη ΔΕΗ; Έτσι θα µειώσετε
τον λογαριασµό του ρεύµατος. Αν δεν αλλάξετε το ηλεκτρικό,
τον κλάδο της ηλεκτρικής ενέργειας, αν δεν αλλάξετε το ηλε-
κτρικό µείγµα της χώρας ώστε να γίνει πιο φτηνό και να µην εξαρ-
τόµαστε από το φυσικό αέριο ή από τον βρώµικο λιγνίτη, ο
οποίος είναι πολύ ακριβός γιατί έχουµε και τον φόρο άνθρακα,
πώς θα µειωθεί η τιµή της ηλεκτρικής ενέργειας; Με τα λόγια; 

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας κ.
Κωνσταντίνος Σκρέκας καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερ-
θέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

Και πώς θα βάλουµε ακόµα περισσότερες, πώς θα αυξήσουµε
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τη διείσδυση των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας; Ποιες είναι οι
επενδύσεις που πρέπει να γίνουν στα δίκτυα; Τι επενδύσεις κά-
νατε εσείς; Πεντακόσια εκατοµµύρια ευρώ το 2017 - 2019 και 1,2
δισεκατοµµύριο, αύξηση 140% στην υψηλή τάση του ΑΔΜΗΕ, αύ-
ξηση 50% στον ΔΕΔΔΗΕ στη µέση τάση. 

Αυτές είναι οι επενδύσεις που έγιναν και αυξήθηκαν. Για  αυτό
έχει έρθει η ανάπτυξη. Η ανάπτυξη δεν ήρθε επειδή κάποιος έρ-
χεται και λέει «θέλω ανάπτυξη» Δεν ήρθε, επειδή ήρθε ο κ. Τσί-
πρας τότε και είπε ότι θα έρθει ανάπτυξη µε ένα νόµο και ένα
άρθρο. Η ανάπτυξη έρχεται µέσα από δουλειά, µέσα από αύξηση
των επενδύσεων. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Την ανάπτυξη των υπερκερδών εν-
νοείτε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας): Όταν, λοιπόν, εσείς, που δήθεν ενδιαφέρεστε για τα
νοικοκυριά, το 2015 - 2018 αξιοποιήσατε, µόλις, διαθέσατε µόλις
770 εκατοµµύρια ευρώ για επιδοτήσεις στο πρόγραµµα «ΕΞΟΙ-
ΚΟΝΟΜΩ» και εµείς διαθέσαµε 2 δισεκατοµµύρια, δυόµισι φορές
παραπάνω. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Ποιο «ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΩ»; Αφού είναι
σταµατηµένο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας): Εκατόν τριάντα χιλιάδες νοικοκυριά κατάφεραν να
ενταχθούν για να αναβαθµίσουν ενεργειακά το σπίτι τους και να
πληρώσουν χαµηλότερο κόστος ενέργειας πάνω από 70%. Αυτά
κάνουµε εµείς. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Αφού είναι παγωµένο. Από το 2021
είναι το «ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΩ» παγωµένο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σας παρακαλώ
κάντε ησυχία.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας): Κύριε Φάµελλε, έχετε την κακή συνήθεια να ενοχλεί-
στε από αυτά τα οποία ακούτε και να γίνεστε άτακτος. Όµως,
εγώ θα έλεγα να ηρεµήσετε και να ακούσετε αυτά που έχω να
σας πω και όταν θα δοθεί η ευκαιρία σε εσάς, να απαντήσετε.
Όµως, εγώ τα καταθέτω και επειδή καταθέτω και τα γραπτά µέ-
νουν, εγώ θέλω να καταθέσετε εσείς τη δική σας απόδοση όταν
κυβερνούσατε, που ήσασταν και Αναπληρωτής Υπουργός Περι-
βάλλοντος και Ενέργειας. Τι κάνατε εσείς;

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Ντροπή σας να µιλάτε για ένα «ΕΞΟΙ-
ΚΟΝΟΜΩ» παγωµένο.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Έχω και αναδασώσεις εδώ πέρα τι
κάνατε εσείς και τι κάναµε εµείς. Θα σας τα πω όλα. Αφήστε
τώρα τις ντροπές. Ξέρουµε τις ντροπές τις δικές σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Μη διακόπτετε. Σας
παρακαλώ. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας): Τι κάνατε για να βοηθήσετε τα νοικοκυριά; Κάνατε
κανένα νέο πρόγραµµα; Σκεφτήκατε ότι τα νοικοκυριά έχουν αγο-
ράσει κλιµατιστικά, τα οποία είναι ενεργοβόρα, έχουν κλιµατι-
στικά είκοσι ετών-τριάντα ετών;

Τους βοηθήσατε ποτέ να τα αντικαταστήσουν, να έχουν καλύ-
τερη θέρµανση, καλύτερη ψύξη, καλύτερο κλιµατισµό και χαµη-
λότερη κατανάλωση; Δεν κάνατε τίποτα. Εµείς κάναµε το
πρόγραµµα «ΑΛΛΑΖΩ ΣΥΣΚΕΥΗ». Τριακόσιες εβδοµήντα χιλιά-
δες νοικοκυριά, σχεδόν ένα στα δέκα νοικοκυριά στη χώρα άλ-
λαξαν και αλλάζουν τα κλιµατιστικά τους και έχουν χαµηλότερη
κατανάλωση και χαµηλότερο κόστος θέρµανσης και χαµηλότερο
κόστος κλιµατισµού, γιατί πρέπει να ξέρετε, κύριε συνάδελφε,
που δεν γνωρίζατε µάλλον, ότι το κλιµατιστικό χρησιµοποιείται
και για τη θέρµανση. 

Όταν κυβερνούσατε τέσσερα πέντε χρόνια, τότε έβαζαν πε-
τρέλαιο οι πολυκατοικίες; Δεν γνωρίζατε ότι λόγω της οικονοµι-
κής κρίσης, που εσείς είχατε συνεχίσει να τροφοδοτείτε µε την
πολιτική σας έχουν σταµατήσει να βάζουν οι πολυκατοικίες πε-
τρέλαιο και να χρησιµοποιούν κλιµατιστικά σε µεγάλο τµήµα της
ελληνικής επικράτειας; Και µου λέτε ότι το χειµώνα βάζουµε τα
κλιµατιστικά; Δεν ξέρετε τι λέτε;

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υπουργέ,
ολοκληρώστε παρακαλώ. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας): Μέχρι τώρα τριακόσιες ογδόντα χιλιάδες νοικοκυριά
έχουν ενταχθεί.

Τι κάνατε για τους καθαρισµούς των δασών; Αυξήσαµε κατά
τεσσεράµισι φορές τις επενδύσεις. Έχουµε δώσει µέχρι τώρα 83
εκατοµµύρια ευρώ σε λιγότερο από τέσσερα χρόνια, εσείς 15
εκατοµµύρια ευρώ µόνο, 1/4 δηλαδή από αυτά που δώσαµε
εµείς, όταν κυβερνούσατε. 

Ως προς τα στρέµµατα, εξήντα πέντε χιλιάδες στρέµµατα
εµείς καθαρίσαµε στα δάση, εσείς δεκαεπτά χιλιάδες, τρεις
φορές λιγότερα. Συντήρηση δασικού οδικού δικτύου. Πώς θα
µπούνε µέσα τα πυροσβεστικά οχήµατα για να µπορέσουν να κα-
τασβέσουν τις πυρκαγιές; Εµείς δεκαεπτά χιλιάδες διακόσια χι-
λιόµετρα, εσείς επτά χιλιάδες και κάτι.

Τι κάνατε ως Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλοντος, αρµό-
διος για τη διαχείριση των απορριµµάτων; Τρεις µονάδες διαχεί-
ρισης απορριµµάτων παραλάβαµε. Έξι µονάδες λειτουργούν
σήµερα. Δεκαπέντε µονάδες είναι υπό κατασκευή σήµερα, πέντε
ήταν το 2019. Πόσες ήταν υπό δηµοπράτηση το 2019; Πόσες µας
κληρονοµήσατε υπό δηµοπράτηση; Μηδέν! Πόσες έχουν δηµο-
πρατηθεί τώρα; Τριάντα. 

Προσπάθησα να βρω ένα δείκτη που να είµαστε κοντά. Για να
δούµε. Μήπως στην απορρόφηση του ΕΣΠΑ είχατε κάνει κάτι πα-
ραπάνω. Προσπαθούσε ο κ. Τσακαλώτος να φέρει ανάπτυξη.
Πώς να φέρει ανάπτυξη, όταν το Υπουργείο σας τότε, 2015 -
2018, είχε απορροφήσει 331 εκατοµµύρια ευρώ και εµείς σε τρία
χρόνια έχουµε απορροφήσει 1.147.000.000, 166% αύξηση; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Σκρέκα, ολο-
κληρώστε, σας παρακαλώ. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας): Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. Μισό λεπτό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κλείστε εδώ την οµι-
λία σας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας): Μισό λεπτό και τελείωσα.

Η Ελλάδα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ένα κράτος δι-
καίου και η Ελλάδα είναι σταθερά ενσωµατωµένη, χάρη στη δική
µας παράταξη, στην παράταξη της Νέας Δηµοκρατίας, στους ευ-
ρωπαϊκούς θεσµούς και ταυτισµένη στην υπεράσπιση των ευρω-
παϊκών αξιών. 

Σας υπενθυµίζω ότι εµείς ποτέ δεν µπήκαµε στο δίληµµα ούτε
για το ένα ούτε για το άλλο, όπως κάνατε εσείς. Γι’ αυτό και για
κάθε ζήτηµα που προκύπτει κατασκευασµένο -και καταλαβαίνετε
τι λέω- ή άλλο, η δικαιοσύνη είναι αρµόδια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υπουργέ, σας
παρακαλώ πολύ. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας): Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω, µισό λεπτό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Με συγχωρείτε,
αλλά έχετε πάρει το 50% επιπλέον του χρόνου από αυτόν που δι-
καιούστε. Και οι Υπουργοί θα πρέπει να συµµορφώνονται στον
χρόνο που έχουν. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και
Ενέργειας): Μισό λεπτό παρακαλώ, για να ολοκληρώσω. 

Η δικαιοσύνη είναι αρµόδια να ξεκαθαρίσει το όποιο θέµα και
να µην έχετε καµµία απολύτως αµφιβολία γι’ αυτό. Στην Ελλάδα
οι θεσµοί λειτουργούν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Και είναι
αλήθεια ότι είναι ολέθρια και επικίνδυνη ακροβασία η αµφισβή-
τηση αυτών των θεσµών. 

Αυτός είναι ο θεσµός που έχει την ευθύνη να φωτίζει και να
διασφαλίζει τη νοµιµότητα και οφείλουµε όλοι µας να τον διευ-
κολύνουµε και να υπερασπιζόµαστε το έργο του, γιατί είναι µέγι-
στη υποκρισία από τη µια να λέτε ότι υπάρχουν δικαστές εις τας
Αθήνας και από την άλλη να τους κατηγορείτε ανάλογα µε το τι
εξυπηρετεί και τι όχι τους µικροκοµµατικούς σας σχεδιασµούς. 

Για όλα τα παραπάνω η Κυβέρνηση αύριο, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, θα λάβει την εµπιστοσύνη της Βουλής και σε λίγο
καιρό εδώ θα είµαστε που θα λάβει και την εµπιστοσύνη του ελ-
ληνικού λαού. 
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Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Συνεχίζουµε µε τον
επόµενο κύκλο, τον ένατο κύκλο... 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τι θέλετε, κύριε

Τσακαλώτο; 
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Γιατί µίλησε για 60% παραπάνω

του χρόνου του, να απαντήσω στον κύριο Υπουργό…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σας παρακαλώ

τώρα. 
Κύριε Τσακαλώτο, να συνεννοηθούµε για κάτι. Γνωρίζετε πολύ

καλά ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ότι έχετε τη δυνατότητα
τριών παρεµβάσεων. Τις εξαντλήσατε, άρα δεν δικαιούστε επι-
πλέον να µιλήσετε. 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Δώστε µου ένα λεπτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Δεν ετέθη ζήτηµα

προσωπικό. Από εκεί και πέρα το τι είπε ο Υπουργός, τι στοιχεία
ανακοίνωσε στην οµιλία του αυτό είναι δικός του λογαριασµός.
Εάν διαφωνείτε, είναι άλλο θέµα. Και άλλος συνάδελφος µπορεί
να διαφωνεί. 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Δεν µπορεί οι Υπουργοί να µι-
λάνε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Όµως δεν θα επι-
τρέψω όσο είµαι στο Προεδρείο να γίνεται αυτό το «µπαλάκι» και
αυτή η απαράδεκτη κατάσταση που υπήρξε το προηγούµενο
χρονικό διάστηµα της σηµερινής συνεδρίασης…

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Ποιο µπαλάκι; Τον αφήσατε να µι-
λήσει δεκαέξι λεπτά!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): …µε αποτέλεσµα
αυτή τη στιγµή να είµαστε στο νούµερο 87 και να είναι άλλοι
εκατό Βουλευτές να µιλήσουν. 

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Γιατί δεν τον σταµατήσατε στα
δέκα λεπτά; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σε ό,τι µε αφορά
στη διάρκεια της ώρας που θα είµαι στο Προεδρείο, θα εφαρ-
µόζω ακριβώς αυτό που αποφασίσαµε στην έναρξη της πρότα-
σης µοµφής, χθες δηλαδή. Οµόφωνα αποφασίσαµε κάποια
πράγµατα. Τα γνωρίζετε. Παρακαλώ πολύ, καθίστε. 

Τον λόγο έχει ο κ. Ακτύπης και συνεχίζουµε µε τον κ. Ηγουµε-
νίδη, τον κ. Υψηλάντη, τον κ. Κωνσταντόπουλο και τον κ. Μαρα-
βέγια, την επόµενη πεντάδα δηλαδή του ενάτου κύκλου. 

Κύριε Ακτύπη, έχετε τον λόγο. 
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΑΚΤΥΠΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατ’ αρχάς

πριν ξεκινήσω την οµιλία µου, θα ήθελα να εκφράσω τη συµπα-
ράστασή µου και τη σκέψη µου στο νησί µου, στους συµπατριώ-
τες µου που χτες το βράδυ νοµίζω ότι πέρασαν µια δύσκολη
νύχτα λόγω των πληµµυρικών φαινοµένων αλλά και σε όλη τη δυ-
τική Ελλάδα που είχαµε τεράστια προβλήµατα και ελπίζουµε ότι
η Κυβέρνηση θα σταθεί και εδώ κοντά στους πολίτες, για να απο-
κατασταθούν οι ζηµιές οι οποίες έχουν γίνει σε νοικοκυριά, επι-
χειρήσεις, αλλά και δρόµους. 

Σήµερα είµαστε εδώ για να συζητήσουµε µια πρόταση δυσπι-
στίας από τον ΣΥΡΙΖΑ για την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας.
Το είπαν πολλές φορές σήµερα και άλλοι συνάδελφοι, θα το πω
και εγώ, πράγµατι ήταν ένα δώρο. Γιατί θα έπρεπε να περιµένετε,
αγαπητοί συνάδελφοι, ότι ερχόµενοι εδώ θα έπρεπε να ακούσετε
ακριβώς τι είχε κάνει αυτή η Κυβέρνηση στα τέσσερα χρόνια τα
οποία κυβερνάει σε σύγκριση µε το τι κάνατε εσείς τα προηγού-
µενα χρόνια. Εποµένως, ήταν ένα δώρο για να µπορέσουµε να
συγκριθούµε σε όλα, στην οικονοµία, στην εξωτερική πολιτική,
στο κράτος δικαίου και οτιδήποτε άλλο. 

Επίσης είχαµε και την ευκαιρία να δούµε, µετά από πολύ καιρό
που αναζητούσαµε τον κ. Τσίπρα εξαφανισµένο, να έρθει στη
Βουλή για να µας πει επιτέλους τι ακριβώς είναι αυτά τα οποία
ακούγονται στο ειδικό δικαστήριο για µαύρες σακούλες, πού πή-
γαιναν τα χρήµατα, τι ποσοστά µοιράζονταν για τα κανάλια στο
όνοµα της ελευθεροτυπίας και της διαφάνειας. 

Μήπως να εµφανιστεί και να µας πει κάποιος ποιος είναι ο Α2,
που µαζί µε τον κ. Καλογρίτσα κάνουν το 51% του «ΣΥΡΙΖΑ Chan-

nel»; Δεν σας κρύβω ότι το είχα µάθει το Α2 στο στρατό. Δεν
ήξερα ότι υπάρχει και ως προαπαιτούµενο για την ελευθεροτυ-
πία. 

Όταν ξεκίνησε το θέµα των υποκλοπών, ρωτήθηκε ο κ. Τσίπρας
αν επί των ηµερών του παρακολουθούσε υπουργούς και δικά του
στελέχη. Σε οµιλία του στη Βουλή µας είπε όχι, για να βγουν µετά
από λίγες ηµέρες συνοµιλίες της ΕΥΠ µε παρακολουθήσεις
Σαγιά, Πιτσιόρλα, Κοτζιά και Καµµένου. 

Επειδή πολλές φορές έχει ακουστεί και εµπλέκεται το όνοµα
του κ. Πιτσιόρλα για το θέµα της αγοραπωλησίας στη Ζάκυνθο,
µια θερµή παράκληση, µήπως εµφανιστεί και µας εξηγήσει τι
ακριβώς είχε γίνει µε εκείνη την αγοραπωλησία. Γιατί ερωτώµεθα
εµείς, της Νέας Δηµοκρατίας τι έχει γίνει, αλλά την διαχειρίστηκε
αυτή την υπόθεση. Αν είναι δυνατόν, να παρουσιαστεί και να µας
πει τι ακριβώς έχει γίνει. Θα ήταν, πράγµατι, ευχής έργον. 

Λαλίστατος χθες ο κ. Τσίπρας αποκάλεσε τον Πρωθυπουργό
εγκέφαλο εγκληµατικού δικτύου. Ποιος; Αυτός που έστησε σόου
µε δέκα κάλπες στη Βουλή εξευτελίζοντας δέκα αθώους όπως
αποδείχτηκε για τη «NOVARTIS», έχοντας µάρτυρες κουκουλο-
φόρους, µεταξύ των οποίων και ο Μάξιµος Σαράφης, αυτόν που
ο κ. Τσίπρας αποκαλούσε «ήρωα». Ποιον; Αυτόν που συνελήφθη
για απάτη, αυτόν που έκλεβε το υστέρηµα µικρών ανθρώπων και
κερδοσκοπούσε.

Ο κ. Τσίπρας µιλούσε για ευθύνες σκανδάλων και άλλα, όταν
την ίδια στιγµή δικάζονται από το ειδικό δικαστήριο για κατά-
χρηση εξουσίας δύο πρώην κορυφαία στελέχη του, την ίδια στι-
γµή που το φως της αλήθειας βλέπουν µαρτυρίες για σακούλες
που πηγαινοέρχονταν στο κόµµα σας. Και ρωτάµε πού είναι τα
λεφτά. Θα απαντήσετε τουλάχιστον σε αυτό; 

Βγαίνοντας ο κ. Τσίπρας από τον κ. Ράµµο, µας είπε ότι υπάρ-
χουν και δικαστές. Κατά τον κ. Τσίπρα καλοί δικαστές είναι αυτοί
των οποίων οι αποφάσεις σας βολεύουν. Δικαιοσύνη αλά καρτ
δηλαδή. Αν δεν σας βολεύουν οι αποφάσεις, πρόβληµα έχει η δι-
καιοσύνη και όχι εσείς. 

Για να επιβεβαιώσω αυτό το οποίο λέω, να σας φέρω ένα πα-
ράδειγµα, από τα δεκάδες που υπάρχουν. Τρεις µέρες µπορούµε
να συζητάµε για τις επικριτικές δηλώσεις σας σε αποφάσεις της
δικαιοσύνης που δεν σας άρεσαν. 

Σας θυµίζω, λοιπόν, την περίπτωση τον Ιούλιο του 2017 της Συ-
ριάννας. Απορριπτική η απόφαση για την αποφυλάκιση και η αντί-
δρασή σας ήταν ότι η δικαιοσύνη δηµιουργεί την υπόνοια ότι
κρίνει και σταθµίζει µε κριτήρια πέραν της νοµικής κρίσης. 

Τι έγινε τελικά; Ο Υπουργός Δικαιοσύνης προαναγγέλλει µε
δήλωσή του τη διαφορετική σύνθεση του δικαστηρίου κατά την
επαναληπτική εκδίκαση, πράγµα που έγινε. Τόσο ανεξάρτητη θέ-
λετε τη δικαιοσύνη εκεί στο κόµµα σας. 

Πάµε τώρα να θυµηθούµε πού βρισκόµασταν ως χώρα την πε-
ρίοδο της διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ. Έτσι, για να θυµηθούµε ξανά.
Την περίοδο 2015 – 2018, η Ελλάδα είχε το χαµηλότερο µέσο
ρυθµό ανάπτυξης ανάµεσα στις είκοσι επτά χώρες της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης. Μεταξύ 2015 και 2018, η Ελλάδα ήταν η χώρα της
Ευρωπαϊκής Ένωσης που παρουσίασε τη µικρότερη αύξηση του
κατά κεφαλή πραγµατικού διαθέσιµου εισοδήµατος νοικοκυριών.
Την περίοδο 2015 - 2018 η οικονοµική ψαλίδα µεταξύ Ελλάδας
και ευρωπαϊκού µέσου όρου άνοιξε. Το ποσοστό ανεργίας στη
χώρα παρέµεινε µακράν το µεγαλύτερο ανάµεσα στις χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Το ίδιο ισχύει και για το ποσοστό των µα-
κροχρόνια ανέργων, όπως επίσης και για τους δείκτες κοινωνικών
ανισοτήτων και όλα αυτά παρά την άσκηση µιας συνειδητής οι-
κονοµικής πολιτικής από την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ που στόχευε
πρωτίστως στην αναδιανοµή εισοδήµατος εις βάρος της µεσαίας
τάξης. Με απλά λόγια και χωρίς περιστροφές, ο ΣΥΡΙΖΑ έκανε
µια επιλογή. Να το πούµε και να µην κοροϊδευόµαστε. Εξόντωσε
τη µεσαία τάξη. Και αυτό έχει να κάνει και µε εκείνο το περιβόητο
µαξιλάρι των 37 δισεκατοµµυρίων ευρώ που µας το λέτε και µας
το ξαναλέτε, που αποµυζήσατε, πραγµατικά, τη µεσαία τάξη. 

Ακόµα το δηµόσιο χρέος της χώρας ως ποσοστό του ΑΕΠ αυ-
ξήθηκε την περίοδο διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ. Το ιδιωτικό χρέος,
δηλαδή, το άθροισµα του χρέους των νοικοκυριών και των επι-
χειρήσεων προς το δηµόσιο, τους ασφαλιστικούς φορείς και τις
τράπεζες αυξήθηκε σηµαντικά. Στο τέλος του 2018 υπολογιζόταν
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στην περιοχή των 230 δισεκατοµµυρίων ευρώ. 
Αντίθετα µε τις µαύρες ηµέρες του ΣΥΡΙΖΑ κατά τη διάρκεια

της παρούσας Κυβέρνησης και παρά τις µεγάλες προκλήσεις
που δηµιουργήθηκαν και δηµιουργούν οι διαδοχικές εξωγενείς
κρίσεις, η ελληνική οικονοµία βρίσκεται σε τροχιά ισχυρής ανά-
καµψης, αύξησης της απασχόλησης, βελτίωσης των δηµόσιων
οικονοµικών και βελτίωσης των χρηµατοοικονοµικών συνθηκών. 

Ταυτόχρονα, η µεγάλη πρόοδος της χώρας από το 2019 και
ύστερα πιστοποιήθηκε µε την απόφαση ορόσηµο της Ευρωπαϊ-
κής Επιτροπής που ανακοινώθηκε στη συνεδρίαση του Euro-
group του Ιουνίου 2022, σύµφωνα µε την οποία τερµατίστηκε το
πλαίσιο ενισχυµένης εποπτείας στο οποίο η χώρα βρισκόταν από
τον Ιούνιο του 2018. Η εξέλιξη αυτή αποτελεί µια ιστορική -όπως
αναγνωρίστηκε από δηλώσεις κορυφαίων Ευρωπαίων αξιωµα-
τούχων- στιγµή για τη χώρα µας. 

Η πρόοδος της Ελλάδας έχει επίσης αναγνωριστεί από τις αγο-
ρές, όπως αυτό αποτυπώνεται σε έντεκα πολλαπλές αναβαθµί-
σεις από κορυφαίους οίκους αξιολόγησης τα τελευταία τρία
χρόνια, τέσσερις εκ των οποίων έλαβαν χώρα µετά την έναρξη
του πολέµου στην Ουκρανία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνω µε το εξής. Σήµερα ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ βρίσκεται σε πανικό. Έχει να αντιµετωπίσει µια εκλογική
αναµέτρηση µε µια Κυβέρνηση η οποία έχει να επιδείξει ένα τε-
ράστιο όγκο θετικού έργου για την χώρα, µια Κυβέρνηση η οποία
έβαλε τη χώρα σε τροχιά ανάπτυξης, µια Κυβέρνηση η οποία
άσκησε ουσιαστική κοινωνική πολιτική, βελτιώνοντας αληθινά την
καθηµερινότητα των Ελλήνων πολιτών, µια Κυβέρνηση η οποία
κινήθηκε πάντα εντός των δηµοσιονοµικών περιθωρίων της
χώρας µας, προκειµένου να µην αντιµετωπίσουµε ποτέ ξανά τα
δεινά του παρελθόντος. Βρισκόσαστε σε πανικό και θα σας πω
γιατί. Έχετε χάσει τρεις φορές, θα χάσετε σίγουρα άλλες δύο,
σύνολο πέντε. Δεν χρειάζεται να σας πω τι θα γίνει την επόµενη
µέρα. Όσο για εµάς κανένα πρόβληµα. Αύριο το βράδυ θα δείτε
πόσο µαζί είµαστε και θα δείτε και στις εκλογές ποια θα είναι η
µεγάλη µας νίκη. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Επόµενος οµιλητής

είναι ο κ. Νικόλαος Ηγουµενίδης από τον ΣΥΡΙΖΑ. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το θέµα που µας ταλανίζει το

τελευταίο εξάµηνο στην αντιµετώπισή του, είχε διαφορετικές θέ-
σεις από την πλευρά της Κυβέρνησης. 

Στην αρχή δεν υπήρχε πρόβληµα. Μετά δεν υπήρχε πρόβληµα,
βέβαια, αλλά ρε παιδί µου ας µην επιτρέπετε στην ΑΔΑΕ να εξη-
γεί στους παρακολουθούµενους µετά τη λήξη της παρακολού-
θησης τους το αν παρακολουθούνταν ή όχι. Μετά η υποβάθµιση
του θέµατος. Ούτε λίγο ούτε πολύ ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ πήρε
την απάντηση «Έλα Νίκο µην κάνεις έτσι. Πέρνα από το γραφείο
µου στο Μαξίµου να σε ενηµερώσουµε». Και η υποβάθµιση αυτή,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πήγε χέρι-χέρι µε τη συγκάλυψη
και συσκότιση του θέµατος. 

Στο ερώτηµα «Παρακολουθείται αυτός;», ο κ. Μητσοτάκης από
το Βήµα έλεγε «Είναι δυνατόν να παρακολουθώ;». Ηθικά λάθος
αποφάσεις, νοµικά όµως σωστές. Η υποβάθµιση και η συσκότιση
είναι ακόµα και στη διαδικασία που ακολουθούµε σήµερα στη συ-
ζήτηση. Ωστόσο σήµερα που η αλήθεια βγήκε στο φως -θα ξα-
νάρθω σε αυτό παρακάτω- σήµερα που δεν έχουµε δηµοσιο-
γραφικές πληροφορίες αλλά γεγονότα. γίνεται µια προσπάθεια
να στραφεί αλλού η προσοχή. Για προβληµατική διαδροµή πλη-
ροφοριών µίλησε ο κ. Βορίδης. Ο κ. Γεωργαντάς για παράνοµο
κανάλι πληροφόρησης. Ο κ. Γεωργιάδης µίλησε για τον κ. Ράµµο,
λέγοντας ότι ούτε λίγο ούτε πολύ ότι είναι µέλος του ΣΥΡΙΖΑ και
µάλιστα µε πολιτικές φιλοδοξίες. Ο κ. Σκρέκας πριν από λίγο µί-
λησε για κατασκευασµένο θέµα. Μίλαγε δεκαέξι λεπτά και το
µόνο που είπε ήταν «κατασκευασµένο θέµα, ξέρετε τι εννοώ».
Στα δεκαέξι λεπτά δεν είχε να πει τίποτα άλλο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παραφράζοντας µια παλιά κινέ-
ζικη παροιµία, σχολιάζοντας αυτή την παρουσία της Νέας Δηµο-
κρατίας σε αυτή την τελευταία συζήτηση, θα έλεγα ότι όταν το
δάχτυλο έδειχνε το έγκληµα, ο ένοχος, επαναλαµβάνω ο ένοχος,

προσπαθούσε να στρέψει αλλού την προσοχή. 
Τώρα που δεν ρωτάµε πια αν παρακολουθείται αυτός ή ο

άλλος αλλά γιατί παρακολουθείται, ο ένοχος προσπαθεί να στρέ-
ψει την προσοχή σε θέµατα δευτερεύουσας, τριτεύουσας και εν
πάση περιπτώσει ήσσονος σηµασίας. 

Το γεγονός είναι ένα. Η ΕΥΠ, η υπηρεσία που πήρε στο γρα-
φείο του, στην ευθύνη του, στον έλεγχό του ο κ. Μητσοτάκης πα-
ρακολουθούσε την ηγεσία του στρατεύµατος, παρακολουθούσε
έναν Υπουργό του. Είναι αυτό ή όχι βαθιά προσβολή στη δηµο-
κρατία; Είναι αυτό το γεγονός ή όχι βαθιά προσβολή στο κράτος
δικαίου; Είναι αυτό ή όχι βαθιά προσβολή στην κοινωνία που αγω-
νίζεται καθηµερινά να τα φέρει βόλτα; Η απάντηση µας και στις
τρεις ερωτήσεις είναι ένα βροντερό «ναι». Ποια είναι η απάντησή
σας, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας; 

Ένα θέµα που προέκυψε από τη συζήτηση, ήταν αν γνώριζε ή
όχι ο κ. Μητσοτάκης. Κρίνοντας την πορεία της Κυβέρνησης και
του κ. Μητσοτάκη του πρώτου νόµου που έφερε εδώ για το επι-
τελικό κράτος αµέσως µετά τις εκλογές του 2019, την όλη οργά-
νωση του ασφυκτικού ελέγχου από το Μέγαρο Μαξίµου, έχω
κάθε δικαίωµα να θεωρώ τον κ. Μητσοτάκη αρχινονό του κρά-
τους, του παρακράτους που ο ίδιος έστησε.

Στο ερώτηµα, λοιπόν, αν γνώριζε, κατ’ αρχάς τοποθετούµαι
ναι, γνώριζε.

Ωστόσο, υπάρχει και η άλλη εκδοχή που µας την είπαν όλοι οι
Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας. Ο κ. Μητσοτάκης δεν γνωρί-
ζει. Το ισχυρίστηκε ακόµα και ο τραγικός κ. Χατζηδάκης στην εµ-
φάνισή του, για την οποία το µόνο που θα του αφιερώσω είναι
τον στίχο του ποιητή «ο εξευτελισµός σου να γίνει τέλειος». Ας
τον αφήσουµε.

Να δεχτώ, λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, παρά το ότι πιστεύω το
αντίθετο, ότι ο κ. Μητσοτάκης δεν γνώριζε τίποτα. Πολύ ωραία.
Πρώτη ερώτηση: Μετά από τόσες καταγγελίες εδώ και ένα εξά-
µηνο, δεν γνώριζε, ρώτησε και τι απαντήσεις πήρε; Πάµε παρα-
κάτω. Αφού ο κ. Μητσοτάκης που είχε στην ευθύνη και τον
έλεγχο του την ΕΥΠ δεν γνώριζε, σηµαίνει ότι υπάρχει ένα παρά-
κεντρο που λειτουργεί µέσα στην ΕΥΠ. Θα το ξηλώσουµε;

Όσοι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας µέχρι τώρα µίλησαν,
δεν απάντησαν και απ’ ότι φαίνεται το βοήθηµα που σας µοιρά-
στηκε για να σας διευκολύνει στις τοποθετήσεις σας στο σηµε-
ρινό θέµα δεν το απαντάει. Τέλος πάντων, για δείτε το. Δείτε το
αν µιλάει για παρακράτος µέσα στην ΕΥΠ που πρέπει να ξηλωθεί
ή εν πάση περιπτώσει τι θέση παίρνει γι’ αυτό αφού δεν το ήξερε
ο κ. Μητσοτάκης; Άρα ήταν παραµηχανισµός στην ΕΥΠ.

Θα κάνω και άλλη ερώτηση. Σας ερωτώ, κύριοι της Νέας Δη-
µοκρατίας, το εξής: Ποιος Πρωθυπουργός είναι πιο επικίνδυνος
για τον τόπο; Ο Πρωθυπουργός που παίρνει την ΕΥΠ στο γρα-
φείο του αλλά δεν έχει την ικανότητα να αντιλαµβάνεται στο σύ-
νολό της τη δραστηριότητά της ή ο Πρωθυπουργός που παίρνει
στο γραφείο του την ΕΥΠ, οργανώνει τη δραστηριότητά της και
τη συσκότιση αυτής της δραστηριότητας; Ποια εκδοχή προτι-
µάτε; Αύριο που θα έρθουν εδώ οι πολιτικοί Αρχηγοί θα χειρο-
κροτήσετε όρθιοι όλοι σας τον κ. Μητσοτάκη ως Πρωθυπουργό
ανεπάρκειας ή ως Πρωθυπουργό «αρχινονό»; Ποιο από τα δύο
θέλετε;

Έχω κι άλλη ερώτηση, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας. Θεω-
ρείτε την Ευρωπαϊκή Ένωση πρότυπο πολιτικής και όχι µόνο συ-
µπεριφοράς, πρότυπο πολιτικού πολιτισµού. Σας ερωτώ, λοιπόν,
σε ποια χώρα της Ευρώπης θα µπορούσε να σταθεί όχι µια µέρα,
όχι µία ώρα αλλά µία στιγµή µια κυβέρνηση στην οποία θα κατα-
λογίζονταν αυτά που καταλογίζονται στη δική σας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τα κάνατε όλα τόσο καλά –ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε- που
ακόµα και η επίσκεψη της Υπουργού Υγείας µαζί µε τον κ. Μη-
τσοτάκη στην Κρήτη στο νοσοκοµείο όπου δούλευα πριν γίνω
Βουλευτής, χρειάστηκε δύο κλούβες των ΜΑΤ προποµπό. 

Ο στόχος της Νέας Δηµοκρατίας και του κ. Μητσοτάκη είναι
σαφής. Τον είπε µε τον πιο σαφή τρόπο ο κ. Βορίδης. Είναι να
µην ξαναβρεθεί η Αριστερά στην κυβέρνηση, να εδραιώσει την
εξουσία του µαζί µε την οικονοµική ολιγαρχία που τον στηρίζει,
να χαλιναγωγήσει τις επιλογές του ελληνικού λαού. 
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Αυτά, κύριοι, είναι συστατικά στοιχεία της πολιτικής της Δε-
ξιάς. Είναι εγγεγραµµένα στο DNA της δεξιάς παράταξης. Φτά-
σατε στο σηµείο, πραγµατικά, να χρησιµοποιείτε ευαίσθητα
προσωπικά δεδοµένα για τη χειραγώγηση του λαού µας. Στον
αντίποδα, αυτό το θέµα που αφορά τη δηµοκρατία είναι συστα-
τικό στοιχείο της Αριστεράς. Είναι συστατικό στοιχείο εγγεγραµ-
µένο στο DNA της παράταξής µας. Είναι ένα θέµα που δεν
συµψηφίζεται, δεν αγνοείται, δεν παραγνωρίζεται. Γι’ αυτό είναι
στην πρώτη γραµµή τα θέµατα της δηµοκρατίας. Το λέει και το
όνοµά µας «Δηµοκρατική Παράταξη».

Έχουµε ευθύνη –και κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε, κι ευχα-
ριστώ για την ανοχή σας- να αντισταθούµε σε όλη αυτή την επι-
χείρηση συλλογικού εθισµού της κοινωνίας σε τοξικές πολιτικές
συµπεριφορές.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Καλώς.
Επόµενος οµιλητής είναι ο κ. Βασίλειος - Νικόλαος Υψηλάντης

από τη Νέα Δηµοκρατία. 
Ορίστε, κύριε Υψηλάντη, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ - ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύ-

ριε Πρόεδρε.
Τα µεγάλα ερωτήµατα, κυρία Υπουργέ και κύριοι Υπουργοί,

αγαπητές και αγαπητοί Βουλευτές, συνάδελφοι στο Κοινοβούλιο,
που βάζει σήµερα η ελληνική κοινωνία δεν είναι αυτές καθαυτές
οι ενέργειες του κ. Τσίπρα ζητώντας την παραίτηση του Πρωθυ-
πουργού και µαζί µε την Κοινοβουλευτική του Οµάδα υποβάλλο-
ντας πρόταση δυσπιστίας κατά της Κυβέρνησης. Άλλωστε, αυτά
νοµοτελειακά καταρρίπτονται όχι µόνον µε τη δύναµη της πλει-
οψηφίας αλλά, κυρίως, µε τη δυναµική που διαθέτει και την πα-
ραγωγή έργου η Κυβέρνηση. 

Είναι, όµως, αληθές ότι έκθαµβη παρακολουθεί η κοινωνία µας
λίγο διάστηµα πριν τις εθνικές εκλογές τη διολίσθηση του ΣΥΡΙΖΑ
θεσµικά και πολιτικά. Ο ΣΥΡΙΖΑ, αντί να προβάλλει ένα πειστικό
αντίλογο, αντί να επιδιώκει να αποσυνδεθεί από το θλιβερό κακό
του παρελθόν, αντί να εισφέρει µια ουσιαστική εναλλακτική πρό-
ταση, επενδύει στη στείρα, αστήρικτη και παντελώς αβάσιµη
σκανδαλολογία, στην παραγωγή λάσπης, παίζοντας και χρησιµο-
ποιώντας θεσµούς, όταν ως κυβέρνηση οι ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ επιχεί-
ρησαν συστηµατικά και οργανωµένα να καταστήσουν τη δικαιο-
σύνη ελεγχόµενο εργαλείο των πολιτικών τους επιδιώξεων. 

Αποκορύφωµα αυτής της εργαλειοποίησης αποτέλεσε η
σκευωρία της «NOVARTIS», η οποία αποτελεί µια πρωτοφανή επι-
χείρηση σπίλωσης πολιτικών αντιπάλων που κατέρρευσε µε τον
πλέον ηχηρό τρόπο. Και για να µην ξεχνιόµαστε, το έκανε χρησι-
µοποιώντας γι’ αυτό κουκουλοφόρους µάρτυρες προερχόµενους
από τον υπόκοσµο, χρησιµοποιώντας φρασεολογία ακραία και
µισαλλόδοξη για να υποστηρίξει τα σενάριά της για το θέµα των
υποκλοπών που συνειδητά επιδιώξατε να καλλιεργείτε ως κυβέρ-
νηση, δίχως να δώσετε µέχρι τώρα απάντηση στις παρακολου-
θήσεις του ΣΥΡΙΖΑ, υποβαθµίζοντας κατά την περίοδο της
διακυβέρνησής σας τη θεσµική θωράκιση κατά των παρακολου-
θήσεων και αποδυναµώνοντας την επικοινωνιακή τους απαξία.
Το ανάγετε σήµερα ως µείζον θέµα και ως δήθεν εκτροπή και στί-
γµα για την παράταξή µας, εργαλειοποιείτε ακόµα και την Εθνική
Αρχή Διαφάνειας που έργο της είναι, πράγµατι, πρωτίστως να
διαθέτει τα απαιτούµενα εχέγγυα ανεξαρτησίας και αξιοπιστίας. 

Και σήµερα θα µιλήσουµε στον ελληνικό λαό µε ειλικρίνεια για
την ανεξαρτησία αυτή που ο ΣΥΡΙΖΑ ποτέ δεν υπηρέτησε, για την
περίεργη στάση προσώπων. Είναι για µας βαθύτατα και αληθινά
περίεργο ότι το µέλος της επιτροπής της ανεξάρτητης αρχής, η
κ. Αικατερίνη Παπανικολάου, ως µέλος ακριβώς της ΑΔΑΕ πρω-
τοστατεί σε τηλεοπτικά παράθυρα για την υπόθεση των υποκλο-
πών. 

Η συµπεριφορά της αυτή, αλλά και η διαδροµή της, βάζει κάθε
σκεπτόµενο άνθρωπο σε λογικό προβληµατισµό για τη στάση
της. Αναφέρθηκε ήδη -και το επαναλαµβάνω- ότι τη διετία 2002 -
2004 διορίζεται νοµική σύµβουλος του τότε διοικητή της ΕΥΠ κ.
Αποστολίδη. Το 2003 διορίζεται ειδική συνεργάτης στον Συνή-
γορο του Πολίτη. Τον Νοέµβριο του 2005 επί πρωθυπουργίας
Τσίπρα αποσπάται στο γραφείο του Υπουργού Πολιτισµού Αρι-

στείδη Μπαλτά και λίγους µήνες αργότερα διορίζεται αντιπρό-
εδρος του Ελληνικού Φεστιβάλ. Τον Οκτώβριο του 2016 ορίζεται
τακτικό µέλος της ολοµέλειας της ΑΔΑΕ µε θέση πλήρους και
αποκλειστικής απασχόλησης και τη διετία 2020 - 2022 η ίδια εµ-
φανίζεται να διδάσκει στο Πανεπιστήµιο Πειραιά, κάτι που σύµ-
φωνα µε δηµοσιεύµατα είναι παράτυπο. Το συγκεκριµένο έργο
τής το αναθέτει στο πανεπιστήµιο ο καθηγητής Στέφανος Γκρί-
τζαλης που επίσης είναι τακτικό µέλος στην ολοµέλεια της ΑΔΑΕ.
Ο κ. Γκρίτζαλης είχε διατελέσει ειδικός γραµµατέας στο Υπουρ-
γείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης από το 2009 έως το 2012, µε
Υπουργό τότε τον σηµερινό Βουλευτή και υπερασπιστή ακραίο
της γραµµής ΣΥΡΙΖΑ, τον κ. Ραγκούση. Στις 3 Αυγούστου του
2022 ο κ. Γκρίτζαλης και η κ. Παπανικολάου συµµετείχαν στην
τετραµελή επιτροπή για την παρακολούθηση του Νίκου Ανδρου-
λάκη. 

Όσον αφορά τον Πρόεδρο της ΑΔΑΕ κ. Ράµµο, µε απόφαση
του Μιχάλη Καλογήρου, δηλαδή του σηµερινού διευθυντή του
πολιτικού γραφείου του Αλέξη Τσίπρα και ενός από τους πιο έµπι-
στους συνεργάτες του µέχρι σήµερα, ένα µήνα πριν τις εκλογές
του 2019 ορίζεται.

Όλα αυτά, κύριοι συνάδελφοι, τι δείχνουν; Δείχνουν δεσµούς
αναµφισβήτητους µε το σύστηµα ΣΥΡΙΖΑ. 

Υπάρχει και κάτι ακόµα που χρήζει απαντήσεων. Όταν επισκέ-
φθηκε την ΑΔΑΕ ο κ. Τσίπρας, είδε µόνο τον κ. Ράµµο; Είδε την
ολοµέλεια της αρχής; Μήπως είδε τον κ. Ράµµο και την κ. Παπα-
νικολάου που απ’ ό,τι διαβάζουµε έχει και την αρµοδιότητα να
τηρεί το µητρώο των εισαγγελικών διατάξεων εκ µέρους της
ΑΔΑΕ. 

Όµως, επειδή η υποκρισία του ΣΥΡΙΖΑ για τις υποκλοπές πε-
ρισσεύει, ο κ. Τσίπρας ακόµα δεν έχει απαντήσει στα δηµοσιεύ-
µατα εφηµερίδας από το 2020 για την εβδοµήντα σελίδων έρευνα
της ΕΥΠ µε βαρύτατες καταγγελίες για µια παρακρατική δράση
ενός κυκλώµατος που δρούσε σε σηµαντικές υπηρεσίες της Ελ-
ληνικής Αστυνοµίας την περίοδο ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, µε κεντρικό
πρόσωπο τον κ. Καµµένο. Η έρευνα που είχε γίνει υπό τη διοί-
κηση του κ. Ρουµπάτη στην ΕΥΠ, σύµφωνα µε τα δηµοσιεύµατα,
ήταν σε γνώση του κ. Τσίπρα και περιελάµβανε τηλεφωνικές πα-
ρακολουθήσεις, βιντεοσκοπήσεις, συναλλαγές. Ο κ. Τσίπρας,
γνώριζε για τη δράση του παρακράτους από την ενηµέρωσή του
τότε από τον αρχηγό της ΕΥΠ. 

Όµως, δεν µας εκπλήσσει τίποτα, καθώς έφτασε στο ακραίο
σηµείο δυστυχώς να υποθάλπει και την αναγκαία ενότητα στα
εθνικά θέµατα καταψηφίζοντας ακόµα και τις αµυντικές δαπάνες
της χώρας. Υποστηρίξατε το ανυπόστατο άρθρο για τη µικρή
Μαρία από το «SPIEGEL», ένα άρθρο που όχι µόνο προσπάθησε
να δυσφηµίσει τη χώρα µας διεθνώς -αποτυχηµένα βέβαια- αλλά
επιχειρούσε να ταράξει τις ήδη τεταµένες σχέσεις µας µε την
Τουρκία στο συγκεκριµένο ζήτηµα, χωρίς να ζητήσετε και µία
συγγνώµη µέχρι σήµερα.

Ήσασταν απόντες στις µεγάλες ανάγκες της κοινωνίας µας,
το ’20 απέναντι στις τουρκικές πιέσεις στον Έβρο, το ’21 ακόµη
ηχούν οι αντιεµβολιαστικές κορώνες προβεβληµένων στελεχών
σας, τα οποία ουδέποτε µέχρι σήµερα καταδικάσατε και στην αι-
σχρή επίθεση του Πούτιν στην Ουκρανία βρεθήκατε απέναντι
στην υπεύθυνη στάση της ελληνικής Κυβέρνησης που ήταν συµ-
βατή και µε το Διεθνές Δίκαιο, αλλά και όλος ο δυτικός κόσµος
υπερασπιζόταν. Επιδιώκετε να µας στιγµατίσετε, να στιγµατίσετε
τους Βουλευτές και τη µεγάλη παράταξή µας. 

Σήµερα, όµως, δεν θα σας περάσει. Οι εποχές δεν είναι ίδιες,
όπως τότε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, όταν µε τη Χρυσή Αυγή σύµµαχο
και µε εργαλείο την εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρατίας κα-
ταφέρατε να ανατρέψετε την κυβέρνηση Σαµαρά - Βενιζέλου. 

Σήµερα το µόνο που καταφέρνετε είναι η ανάδειξη της πολιτι-
κής σας ένδειας, της ανυπαρξίας του ορθού πολιτικού λόγου,
αλλά και η ταχύτητα τοξικότητας που προβάλλετε στην επιδίωξη
των στόχων σας. Δεν υπολογίζετε, όµως, σωστά. Η ταχύτητα
αυτή σας οδηγεί να είστε και πάλι µια ανυπόληπτη Αντιπολίτευση
απέναντι στα πνευµατικά και άξια σωστών χειρισµών προβλήµατα
της χώρας και των Ελλήνων πολιτών. Είστε η χειρότερη Αντιπο-
λίτευση των τελευταίων δεκαετιών. Είστε ανυπόληπτοι και ο ελ-
ληνικός λαός, ευτυχώς, θα σας κατατάξει εκεί που σας αρµόζει
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στο χρονοντούλαπο της ιστορίας. 
Είναι ο πρόλογος της ήττας σας, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ,

τον οποίο στηρίζω, καταψηφίζοντας την πρόταση δυσπιστίας και
δίνοντας ψήφο εµπιστοσύνης στον Κυριάκο Μητσοτάκη και την
Κυβέρνησή του, την Κυβέρνηση της ελπίδας, της προοπτικής και
της ανύψωσης της χώρας και του Ελληνισµού. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Πριν προχωρήσου-
µε στον επόµενο οµιλητή, επιτρέψτε µου, να θέσω δύο ζητήµατα. 

Πρώτον, θερµή παράκληση στους συναδέλφους που είναι
στον ένατο κύκλο, αυτόν δηλαδή που είναι σε εξέλιξη, να προτά-
ξουν την κ. Αδάµου, η οποία είναι τελευταία οµιλήτρια σε αυτόν
τον κύκλο, διότι είναι µητέρα και πρέπει να προλάβει το αερο-
πλάνο και τις ανάγκες του µωρού. 

Δεύτερον, η σηµερινή συνεδρίαση θα ολοκληρωθεί στο νού-
µερο εκατόν τριάντα τρία µε τον κ. Μπιάγκη Δηµήτρη, όπως υπο-
λογίσαµε τους χρόνους της συνεδρίασης.

Ορίστε, κυρία Αδάµου, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΑΔΑΜΟΥ: Ειλικρινά ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι Βουλευτές, έχουµε τη συζήτηση

για την πρόταση δυσπιστίας κατά της Κυβέρνησης, µιας Κυβέρ-
νησης η οποία αφού πρώτα προέβη στην οικονοµική αφαίµαξη
των πολιτών στη συνέχεια επιχειρεί µε τσιρότα να κλείσει τις πλη-
γές που προκάλεσε. 

Σε µια χώρα, λοιπόν, όπου οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις αιµορ-
ραγούν και τα νοικοκυριά ασφυκτιούν και οι νέοι δεν δύνανται να
φύγουν από το σπίτι το πατρικό τους, από το σπίτι των γονιών
τους για να µείνουν µόνοι τους µε συνέπεια να µην µπορούν να
κάνουν δική τους οικογένεια και έτσι να γιγαντώνεται το ζήτηµα
της υπογεννητικότητας στη χώρα µας, σε αυτή τη χώρα η οποία
κατατάσσεται στην προτελευταία θέση σε όλη την Ευρωπαϊκή
Ένωση λόγω της πολύ χαµηλής αγοραστικής δύναµης των πολι-
τών της έρχεται ο κ. Μητσοτάκης ως Πρωθυπουργός και κατα-
πατά θεµελιώδεις δηµοκρατικές αρχές, θέτοντας την Εθνική
Υπηρεσία Πληροφοριών υπό τον πλήρη έλεγχό του για να µπορεί
να παρακολουθεί ανά πάσα στιγµή ανενόχλητος οποιονδήποτε
πολίτη µπορεί να τον θεωρήσει ως απειλή του για την εξουσία
του. 

Με ευθύνη, λοιπόν, του ίδιου του Πρωθυπουργού η χώρα µας
αντιµετωπίζεται από το διεθνή Τύπο ως µία χώρα που δεν συµ-
βαδίζει µε τα υπόλοιπα κράτη της Ευρώπης ως προς τη λειτουρ-
γία της δηµοκρατίας. Και προφανώς όλα αυτά τα µέσα µαζικής
ενηµέρωσης δεν είναι πράκτορες σκοτεινών δυνάµεων που προ-
σπαθούν να πλήξουν την Κυβέρνηση Μητσοτάκη. 

Η αλήθεια είναι πως αν δεν ήταν ο κ. Ανδρουλάκης και το Ευ-
ρωκοινοβούλιο οι Ελληνίδες και οι Έλληνες δεν θα µαθαίναµε
ποτέ τα όσα ο στενός κύκλος του κ. Μητσοτάκη διέπραττε εις
βάρος στοιχειωδών και θεµελιωδών δικαιωµάτων οποιουδήποτε
ελεύθερου πολίτη αυτής της χώρας. Και ποια ήταν η αντίδραση
της Κυβέρνησης και του ίδιου του κ. Μητσοτάκη σε αυτή την απο-
κάλυψη; Θεσµική παρακµή και συγκάλυψη του σκανδάλου πάση
θυσία. 

Επί µήνες, λοιπόν, η Κυβέρνηση ψεύδεται ασύστολα εµπαίζο-
ντας τόσο τους πολίτες όσο και τους θεσµούς και παρακωλύο-
ντας τις ανεξάρτητες αρχές, κάνοντας τα πάντα για να εµποδίσει
τη διαλεύκανση της υπόθεσης. Και κάθε φορά που αποκαλύπτε-
ται ακόµη ένα στοιχείο της αλήθειας ο Πρωθυπουργός αναγκά-
ζεται εν τέλει να το παραδεχτεί. 

Αρχικά έλεγε πως η ΕΥΠ δεν παρακολουθούσε τον κ. Ανδρου-
λάκη. Τελικά ναι, η ΕΥΠ παρακολουθούσε τον κ. Ανδρουλάκη.
Έπειτα έλεγε πως για µήνες δεν κυκλοφορεί το «Predator» στην
Ελλάδα, αλλά τελικά ναι, το «Predator» κυκλοφορεί στην Ελλάδα.
Στη συνέχεια έλεγαν όλοι οι κύριοι της Κυβέρνησης ότι ουδεµία
σχέση έχει η Κυβέρνηση µε το «Predator», αλλά εν τέλει όχι
απλώς έχει σχέση, αλλά το εξάγει κιόλας στη Μαδαγασκάρη.
Προφάσεις εν αµαρτίαις. 

Σε οποιαδήποτε άλλη σοβαρή δηµοκρατική χώρα ο Πρωθυ-
πουργός θα είχε οδηγηθεί ήδη σε παραίτηση. Οι πολίτες, όµως,
δυστυχώς έχουν πολύ πιο σοβαρά προβλήµατα στην καθηµερι-

νότητά τους από το να ασχολούνται µε µία Κυβέρνηση που τους
κοροϊδεύει κατάµουτρα. Και λέω δυστυχώς, διότι το ζήτηµα της
δηµοκρατίας είναι µεγίστης σηµασίας σε ένα ευνοµούµενο κρά-
τος. Δυστυχώς, όµως, η ακρίβεια µαστίζει τα νοικοκυριά και τις
επιχειρήσεις, πλήττοντας όλους τους πολίτες και ιδιαιτέρως θα
τολµήσω να πω τις γυναίκες, οι οποίες επωµίζονται ένα δυσβά-
στακτο και ετεροβαρές φορτίο, αφού ως γνωστόν κάθε κρίση
οξύνει τις ήδη υπάρχουσες ανισότητες. 

Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας δεν έκανε τίποτα ουσια-
στικό για να προστατέψει τους πολίτες από αυτό το κύµα ακρί-
βειας, αφήνοντάς τους στο έλεος ανατιµήσεων. Έλαβε υπερ-
κέρδη δισεκατοµµυρίων από το αυξηµένο ΦΠΑ, ο οποίος είναι
αναλογικός φόρος και αυξάνεται µαζί µε τις τιµές. 

Με άλλα λόγια η Κυβέρνηση είχε ξεκάθαρο άµεσο όφελος από
τις ανατιµήσεις και αντί στη συνέχεια να δώσει πραγµατική βοή-
θεια στους πολίτες, τους οποίους είχε αφήσει απροστάτευτους,
άρχισε να µοιράζει κουπόνια. Μάλιστα περίµενε και περιµένει οι
πολίτες να νιώθουν ευγνώµονες για αυτό, για τα ελάχιστα που
τους δίνει πίσω, ενώ παράλληλα οι ανατιµήσεις συνεχίζονται και
οι τιµές αυξάνονται όλο και περισσότερο. Τα νοικοκυριά και οι µι-
κροµεσαίες επιχειρήσεις αδυνατούν να πληρώσουν το ρεύµα,
δεν έχουν θέρµανση. Τόσοι και τόσοι συµπολίτες µας έχουν οδη-
γηθεί στην εξαθλίωση λόγω της απαξίωσης, της αδιαφορίας και
της ανικανότητας της Νέας Δηµοκρατίας. 

Με προεκλογικά πυροτεχνήµατα δεν ασκείτε σοβαρή πολιτική
για τους πολίτες. Για παράδειγµα το προεκλογικό Dentist Pass,
που είναι και επίκαιρο, δεν αποτελεί πολιτική ενίσχυσης της δη-
µόσιας υγείας. Η υγεία όλων των πολιτών αποτελεί αγαθό υψί-
στης σηµασίας και αξίας, γι’ αυτό και απαιτείται σοβαρός και
µακροπρόθεσµος σχεδιασµός ενίσχυσης των δηµόσιων δοµών
υγείας, των δηµόσιων νοσοκοµείων και κέντρων υγείας σε όλη
την Ελλάδα και κυρίως στην περιφέρεια. Και µάλιστα χρειάζεται
πολύ ενίσχυση των παιδιατρικών κλινών, την έλλειψη των οποίων
η βόρεια Ελλάδα πλήρωσε και συνεχίζει να πληρώνει πολύ
ακριβά. Κύριοι της Κυβέρνησης, δεν βλέπω να νοιάζεστε. Δεν
σας ενδιαφέρει καθόλου το τι περνάνε οι γονείς και τα παιδιά
τους στη Θεσσαλονίκη και σε όλη τη βόρεια Ελλάδα.

Από τον Ιούλιο του 2019 η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας
αποδοµεί συστηµατικά και αναίσχυντα τη δηµόσια υγεία, τη δη-
µόσια παιδεία και την ίδια τη δηµοκρατία. Δεν λαµβάνει κανένα
ουσιαστικό µέτρο για την αντιµετώπιση των κρίσεων που περνά
η Ελλάδα και επωµίζονται οι πολίτες. 

Η Νέα Δηµοκρατία ως Κυβέρνηση αντί για σωστές πολιτικές
επιδίδεται σε επικοινωνιακά τρικ εντυπωσιασµού, άνευ ουσίας,
και σε τακτικές εξαπάτησης των πολιτών προκειµένου να τους
αποπροσανατολίσει από την ευθύνη που τη διέπει για την οικτρή
κατάσταση που επικρατεί στην καθηµερινότητά τους. Η Κυβέρ-
νηση της Νέας Δηµοκρατίας δείχνει ξεκάθαρα, µε κάθε ευκαιρία,
ότι προτεραιότητά της είναι η εξυπηρέτηση των µεγάλων συµφε-
ρόντων, τα οποία είναι εις βάρος της ευηµερίας των πολιτών. 

Οι Έλληνες πολίτες, όµως, έχουν αντιληφθεί το παιχνίδι που
παίζεται πίσω από τις πλάτες τους και επιθυµούν µια κυβέρνηση
µε σοσιαλδηµοκρατικό κορµό, µε ξεκάθαρες, ρεαλιστικές και κο-
στολογηµένες προτάσεις για την ελάφρυνση όλων των πολιτών
από το βάρος αυτό που βιώνουν, της ανέχειας, για να µπορέσουν
λοιπόν οι Έλληνες και οι Ελληνίδες να ζήσουν µε αξιοπρέπεια,
όπως έχει δικαίωµα να ζει ο κάθε άνθρωπος. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την

κ. Αδάµου.
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Δηµήτριος Κωνσταντόπουλος, µετά

θα ακολουθήσει ο κ. Μαραβέγιας, η κ. Αχτσιόγλου και έπειτα ο
Υπουργός Άµυνας κ. Παναγιωτόπουλος.

Κύριε Κωνσταντόπουλε, έχετε τον λόγο. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί, η σηµερινή συ-

ζήτηση γίνεται στη σκιά µιας σειράς αντιθεσµικών λειτουργιών
της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας, που δεν απέχουν πολύ
από όσα ζήσαµε από την προηγούµενη κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ -
ΑΝΕΛ. 
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Και για να µην ξεχνιόµαστε, να θυµίσω τις πρακτικές της κυ-
βέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ µε το δηµοψήφισµα µε την υπόθεση
των τηλεοπτικών αδειών και τον περίφηµο έλεγχο των αρµών της
εξουσίας. Άρα αγαπητοί συνάδελφοι, η υπερφορολόγηση των
θεσµών είναι ο συνδετικός κρίκος µεταξύ της Νέας Δηµοκρατίας
και του ΣΥΡΙΖΑ. 

Είπε ο Υπουργός κ. Γεραπετρίτης χθες «ένοχος ένοχο ου
ποιεί», δηλαδή «κύλησε ο τέντζερης και βρήκε το καπάκι», όπως
λένε στο χωριό µου. Δηλαδή το «Predator», Ανδρουλάκης, Κου-
κάκης και λοιποί από τη µια, Σαγιάς, Πιτσιόρλας, Βαρουφάκης
από την άλλη. Βγάλτε, λοιπόν, τα συµπεράσµατά σας. 

Ωστόσο, η διαπίστωση, αγαπητοί συνάδελφοι, µία: το κράτος
δικαίου που συγκροτήθηκε στη χώρα µας µε αγώνες και πρωτο-
βουλίες του ΠΑΣΟΚ στα δύσκολα χρόνια σήµερα πραγµατικά
έχει φανερά υποχωρήσει. Κι όσο κι αν προσπαθεί η Κυβέρνηση
αυτή να παρουσιαστείτε, κύριοι Υπουργοί, φιλελεύθεροι τι βλέ-
πουµε; Ότι είναι πραγµατικά µια Κυβέρνηση αυταρχική, µια Κυ-
βέρνηση συντηρητική. 

Οι αποδείξεις; Πολλές, όπως οι παράνοµες παρακολουθήσεις,
όπως η φίµωση των ανεξάρτητων αρχών, όπως η παρεµπόδιση
στο έργο της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας. 

Κύριοι της Κυβέρνησης, σας ερωτώ: Όταν δεν σας διέπει ως
Κυβέρνηση ο πρέπων σεβασµός στα δικαιώµατα και τις ελευθε-
ρίες που έχουµε κατακτήσει ως κοινωνία, πώς µπορούµε, λοιπόν,
σήµερα να µιλάµε για ένα κράτος δικαίου; Όταν παγιδεύεται ο
Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ Νίκος Ανδρουλάκης και µάλιστα µε το πιο
εξελιγµένο λογισµικό, το «Predator», και οι λίστες µε ανθρώπους
που παρακολουθούνταν να διαδέχονται η µια την άλλη, τι απα-
ντάτε; Τίποτα. 

Επίσης τι βλέπουµε; Βλέπουµε µια υποχώρηση στο κράτος δι-
καίου, µια ασάφεια, µια γκρίζα κατάσταση, µια εργαλειοποίηση
στις υποκλοπές. Ήδη πέρασαν έξι µήνες από τη µηνυτήρια ανα-
φορά του Νίκου Ανδρουλάκη για την παράνοµη παρακολούθησή
του, την παρακολούθηση του κινητού του και ακόµα δεν έχουµε
µάθει, αγαπητοί συνάδελφοι, πώς, ποιος και γιατί έδωσε την
εντολή να παρακολουθείται ο πρόεδρος του τρίτου κόµµατος. 

Και αντ’ αυτού, τι είδαµε; Είδαµε έναν υπερβολικό, θα έλεγα,
συγκεντρωτισµό και διαχείριση από την Κυβέρνηση Μητσοτάκη
µε καµµία διαλεύκανση και µάλιστα αντιθέτως συσκότιση και µια
εξεταστική επιτροπή καθαρά διαχείρισης και συγκάλυψης. Κα-
λούσε τον Πρόεδρό µας να ενηµερωθεί για την παρακολούθησή
του, πώς; Προφορικώς. Πώς; Στο αυτί. 

Και όταν ο πρόεδρος της ΑΔΑΕ ζήτησε να ενηµερώσει την Επι-
τροπή Θεσµών και Διαφάνειας, τι απαντήσατε διά του Προέδρου
της Βουλής; Ότι κανείς δεν προσέρχεται αυτόκλητος. Τα συµπε-
ράσµατα, αγαπητοί συνάδελφοι, δικά σας. 

Ωστόσο, ακούγοντας τον κ. Γιαννούλη, τον συνάδελφο, να µι-
λάει για Καραµανλή κ.λπ., θυµήθηκα την οµερτά µε τη φαρµα-
κευτική δαπάνη. Αλλά ήταν και µια άλλη οµερτά µεταξύ ΣΥΡΙΖΑ
και ΑΝΕΛ. Ποια; Η οµερτά µε την εταιρεία «KRIKEL», µια εταιρεία
µε 5.000 µετοχικό κεφάλαιο να έχει απευθείας ανάθεση από την
κυβέρνηση τότε του ΣΥΡΙΖΑ 1,4 εκατοµµύριο ευρώ και να έρχεται
η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας να την επιβραβεύει και να
της δίνει απευθείας ανάθεση άλλα 10 εκατοµµύρια.

Άρα τελικά βγάλτε τα συµπεράσµατά σας και ας βγάλουµε και
την τσίµπλα από το µάτι. Διότι τελικά το «όλα στο φως» αποδει-
κνύεται µια ουτοπία. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, για µας, για το ΠΑΣΟΚ, ο πολιτικός θό-
ρυβος δεν ήταν ποτέ επιλογή µας. Δεν ήταν πολιτική µας πράξη.
Πάντα λειτουργούσαµε θεσµικά, ως οφείλαµε. Γι’ αυτό απευθυν-
θήκαµε από την πρώτη στιγµή στη δικαιοσύνη και όπως είδατε
αυτό έκανε πράξη ο Πρόεδρός µας Νίκος Ανδρουλάκης. Επιδιώ-
ξαµε να λάµψει η αλήθεια χωρίς γκρίζα δηµοσιεύµατα. Είπαµε
«όχι» στην πολιτική τοξικότητα. 

Εσείς, κύριοι της Κυβέρνησης, στοχοποιήσατε ανθρώπους που
αγωνίζονται για ανεξάρτητες αρχές και µάλιστα και τα δικαιώ-
µατα του πολίτη. Μάλιστα η επιχείρηση απαξίωσης εναντίον του
προέδρου της ΑΔΑΕ κ. Ράµµου αναδεικνύει την έλλειψη σεβα-
σµού στις ανεξάρτητες αρχές. 

Μην ξεχνάτε ότι η ΑΔΑΕ διενήργησε τους ελέγχους ως υπο-
χρέωσή της από το Σύνταγµα βάσει του ν.5002/22, που εσείς ως

Κυβέρνηση φέρατε. Με βάση, λοιπόν, τον νόµο αυτό ο πρόεδρος
της ΑΔΑΕ εν προκειµένω υποχρεούται να ενηµερώνει τους Αρ-
χηγούς, τον Πρόεδρο της Βουλής και φυσικά τον Υπουργό Δι-
καιοσύνης. Άρα ως προς τι η αντίδρασή σας; Σας ρωτώ. 

Εκτός και αν για την Κυβέρνηση το αφήγηµα είναι «όποιος δεν
είναι µαζί µας είναι απέναντί µας». Κύριοι Υπουργοί, αν µη τι
άλλο, χρειάζεται σεβασµός σε αυτούς που υπηρετούν το δηµό-
σιο συµφέρον, τους θεσµούς για δηµοκρατία. Όταν την ίδια ώρα
είναι στο συρτάρι υποθέσεις Πάτση και Χειµάρα, που βαίνουν
εναντίον της ηθικής και της πολιτικής και στο δηµόσιο συµφέρον.
Αυτά ας µη µας διαφεύγουν.

Αγαπητοί συνάδελφοι, σε λίγους µήνες πάµε σε εκλογές και
το δίληµµα θα είναι: Με τους ικανούς για όλα στον βωµό της
εξουσίας ακόµη και σε βάρος του δηµοσίου συµφέροντος ή µε
αυτούς που µάχονται για την αξιοπιστία, τη δηµοκρατία και τις
ελευθερίες; Με τον αυταρχισµό και τον συγκεντρωτισµό ή µε αυ-
τούς που πραγµατικά πιστεύουν στην αξιοκρατία και την αξιοπι-
στία; 

Εµείς στο ΠΑΣΟΚ, το ΠΑΣΟΚ των ελευθεριών, της επέκτασης
του κράτους δικαίου, των ανεξάρτητων αρχών, των µεγάλων µε-
ταρρυθµίσεων, για περισσότερη δηµοκρατία, για εκσυγχρονισµό
της χώρας και της κοινωνίας, θα αντισταθούµε σε αυτή την οπι-
σθοχώρηση. 

Σήµερα, αγαπητοί συνάδελφοι, θα έπρεπε να συζητάµε εδώ,
να συζητάµε για µεγάλες τοµές στα µεγάλα προβλήµατα που
αντιµετωπίζει η κοινωνία, για την ανάπτυξη, την κανονικότητα, τη
σταθερότητα της χώρας, να σχεδιάζουµε την ανάπτυξη µε όραµα
και βιωσιµότητα µέσα από το νέο Ταµείο Ανάκαµψης, να εκσυγ-
χρονίσουµε τις υποδοµές σε µια παραγωγική βάση, να δηµιουρ-
γήσουµε νέες θέσεις εργασίας, να δώσουµε ελπίδα στη νέα γενιά
για να µείνουν οι νέοι στην Ελλάδα, να γίνει το brain drain brain
gain και να γυρίσουν τα φωτεινά αυτά µυαλά, οι νέοι άνθρωποι
που έφυγαν στο εξωτερικό, ξανά στη χώρα τους. 

Σήµερα είµαστε εγκλωβισµένοι στην τοξικότητα, αγαπητοί συ-
νάδελφοι, διεκδικώντας ωστόσο δικαιώµατα και ελευθερίες που
έχουµε πραγµατικά κατακτήσει εδώ και χρόνια. Άρα, αγαπητοί
συνάδελφοι, όταν η προστασία του απορρήτου των επικοινωνιών
είναι θεµέλιο της δηµοκρατίας, δεν µπορεί ταυτόχρονα, κύριοι
Υπουργοί, να είναι και ζητούµενο. Διότι τότε παραπέµπει σε τι;
Σε έλλειµµα της δηµοκρατίας. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, εµείς καταψηφίζουµε την Κυβέρνηση
µε την πρόταση µοµφής, χωρίς αυτό να σηµαίνει ότι µπορούµε
να αποδεχτούµε τις ξαφνικές ευαισθησίες του ΣΥΡΙΖΑ για τους
θεσµούς που ως κυβέρνηση, όπως ενθυµείστε, δεν σεβάστηκε. 

Γι’ αυτό και καλούµε τον ελληνικό λαό, τους Έλληνες πολίτες,
στις προσεχείς εκλογές να ψηφίσουν ξανά ΠΑΣΟΚ, το ΠΑΣΟΚ
αυτών των µεγάλων έργων, το ΠΑΣΟΚ µε τη θεσµικότητά του, το
ΠΑΣΟΚ πραγµατικά µε τις αρχές και την ιστορία του, το οποίο
µπορεί να εγγυηθεί µε σχέδιο και όραµα το αύριο για τους πολί-
τες και την πατρίδα. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Επόµενος οµιλητής
ο κ. Κωνσταντίνος Μαραβέγιας από τη Νέα Δηµοκρατία. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΑΒΕΓΙΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το αντικείµενο αυτής της τριή-
µερης συζήτησης είναι ξεκάθαρο. Ο ΣΥΡΙΖΑ κατέθεσε πρόταση
δυσπιστίας κατά της Κυβέρνησης, η οποία έχει ουσιαστικά ήδη
απορριφθεί από τη Βουλή. Αυτό βέβαια δεν σηµαίνει ότι στερείται
συµβολισµού η πολιτική στόχευσης. Κι αυτό γιατί ο ΣΥΡΙΖΑ δεν
λέει απλώς ότι πρέπει να φύγει η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη. Αυτοπροτείνεται στον ελληνικό λαό σαν την αξιόπιστη
εναλλακτική που θέλει να κυβερνήσει αύριο τη χώρα, για την
ακρίβεια να ξανακυβερνήσει, καθώς ο κ. Τσίπρας ήταν για τεσ-
σεράµισι χρόνια Πρωθυπουργός. 

Εποµένως, είναι αναγκαίο, κύριοι συνάδελφοι, να δούµε τι
ακριβώς έκανε ο κ. Τσίπρας αυτά τα τεσσεράµισι χρόνια και να
συγκρίνουµε τα έργα και τις ηµέρες του µε τα τριάµισι χρόνια
πρωθυπουργίας του Κυριάκου Μητσοτάκη, του ανθρώπου κατά
του οποίου στρέφει ο ΣΥΡΙΖΑ τη σηµερινή πρόταση µοµφής.
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Εκείνο, λοιπόν, που ζητά από τον λαό να αντικαταστήσει ο κ. Τσί-
πρας. Άρα το δίληµµα που τίθεται είναι εξαιρετικά σαφές: ποιον
Πρωθυπουργό θέλουµε και αξίζουµε οι Έλληνες, Τσίπρα ή Μη-
τσοτάκη, ποιος είναι ικανότερος να ηγηθεί της χώρας σε µια
εποχή διεθνών κρίσεων και περιφερειακών απειλών, ποιος µπορεί
να εγγυηθεί µε αξιοπιστία την οικονοµική πρόοδο και την κοινω-
νική ανάπτυξη της πατρίδας µας, ποιος από τους δύο στο φινάλε
διαθέτει τις γνώσεις, τη συγκρότηση και τη σοβαρότητα για να
πετύχει. 

Τις απαντήσεις σε αυτά τα ερωτήµατα τις δίνουν όσα συνέβη-
σαν τα τελευταία οκτώ χρόνια και θα προσπαθήσω να τα συµπυ-
κνώσω αυτά τα γεγονότα, κάνοντας ορισµένες αντιστοιχίσεις
µεταξύ των δύο περιόδων διακυβέρνησης, µε πράγµατα που όλοι
θυµόµαστε γιατί όχι µόνο είναι σηµαντικά, αλλά και οι µνήµες
πολλών εξ αυτών παραµένουν ακόµα εξαιρετικά νωπές. 

Τι να πρωτοθυµηθεί κανείς, όµως; Την πρώτη περίοδο του ΣΥ-
ΡΙΖΑ όταν η χώρα έχασε πάνω από 100 δισεκατοµµύρια ευρώ
από τη σκληρή διαπραγµάτευση του κ. Τσίπρα που οδήγησε στο
κλείσιµο των τραπεζών, την κατάρρευση των χρηµατιστηριακών
αξιών και την απώλεια διεθνούς στήριξης της οικονοµίας µας; 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Παρακαλώ. Δεν κα-

ταγράφεται τίποτα. Ηρεµήστε. 
Κοιτάξτε, όσος χρόνος χάνεται µε αυτού του τύπου τις αντιπα-

ραθέσεις στοιχίζει στους επόµενους συναδέλφους και οµιλητές.
Παρακαλώ πολύ, µη διακόπτετε. 

Ελάτε, κύριε Μαραβέγια, συνεχίστε. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΑΒΕΓΙΑΣ: Καφενείο η Βουλή θέλετε να

είναι. Αυτό θέλετε. Η Βουλή να είναι καφενείο. Δεν είναι καφενείο,
δεν είναι αµφιθέατρο. 

Σε αυτά τα 100 δισεκατοµµύρια, λοιπόν, που έχασε ο ΣΥΡΙΖΑ
το 2015 η Νέα Δηµοκρατία έχει να αντιπαραθέσει τα 100 δισεκα-
τοµµύρια…

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Μα τώρα είναι συ-

µπεριφορά αυτή; Αφήστε τον κ. Μαραβέγια να ολοκληρώσει την
οµιλία του. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Είναι χυδαίο…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Θα πείτε κι άλλα; 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Μας είπε τους Βουλευτές πιθήκους. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Περάστε έξω. Σας

ανακαλώ στην τάξη. Πρώτη προειδοποίηση. Προσέξτε. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Σε εµένα το λέτε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ναι σε εσάς και µη

δείχνετε µε το δάχτυλο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ωραία δηµοκρατία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σας παρακαλώ

τώρα, κύριε Γιαννούλη. Δεν θα κάνουµε σόου. Αφήστε τα σόου.
Και υπάρχουν διαδικασίες γι’ αυτό που διαµαρτύρεστε. Αξιοποι-
ήστε τις δυνατότητες που δίνει ο Κανονισµός της Βουλής. Το τι
θα κάνετε είναι δικός σας λογαριασµός. Κάντε το. Τώρα έχουµε
µια διαδικασία. Διακόπτετε αυτή τη συνεδρίαση για να λέτε αυτά
που θέλετε εσείς. Λοιπόν, δεν θα σας γίνει το χατίρι. 

Ηρεµήστε, χαλαρώστε τη φωνή σας και αφήστε τους συναδέλ-
φους να τοποθετηθούν. Λοιπόν, σας παρακαλώ.

Συνεχίστε, κύριε Μαραβέγια.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΑΒΕΓΙΑΣ: Πολιτικό µου παράσηµο είναι

αυτή η επίθεση που κάνετε.
Σε αυτά τα 100 δισεκατοµµύρια, λοιπόν, που έχασε ο ΣΥΡΙΖΑ

το 2015, η Νέα Δηµοκρατία έχει να αντιπαραθέσει τα 100 δισε-
κατοµµύρια ευρώ -ξαναλέω- τα οποία κέρδισε για τη χώρα ο
Πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης, πραγµατικά διαπραγµα-
τευόµενος στην Ευρωπαϊκή Ένωση και εξασφαλίζοντας τεράστια
κοινοτικά κονδύλια µέχρι το 2027 για την ανάκαµψη, την ανά-
πτυξη και την ανθεκτικότητα της Ελλάδας.

Μένοντας στην οικονοµία οφείλουµε, επίσης, να θυµηθούµε τι
έγινε µε τους φόρους. Ο µεν ΣΥΡΙΖΑ µάζεψε µέσα σε τεσσερά-
µισι χρόνια 37 δισεκατοµµύρια ευρώ, όχι από τη φορολογία αλλά
από την υπερφορολόγηση. Η δε Νέα Δηµοκρατία αντιθέτως µέσα
σε τριάµισι χρόνια έφερε µειώσεις δισεκατοµµυρίων ευρώ σε
πλήθος φόρων µε πρώτο τον ΕΝΦΙΑ, τον οποίο κατεβάσαµε κατά

35%. Είναι εδώ πολύ σηµαντικό να θυµηθούµε πως όλα αυτά έγι-
ναν µέσα σε ένα εξαιρετικά ασταθές διεθνές περιβάλλον που
επηρέασε και τη χώρα µας, µε την παγκόσµια ενεργειακή κρίση,
τον πόλεµο στην Ουκρανία, την πανδηµία του κορωνοϊού και δυ-
στυχώς, αντιµετωπίζοντας παράλληλα και µια διαρκώς εντεινό-
µενη τουρκική επιθετικότητα. 

Όλα αυτά, απαίτησαν τεράστιες δηµοσιονοµικές παρεµβάσεις
εκ µέρους της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας που διοχέ-
τευσε µέσα σε λιγότερο από τρία χρόνια 50 δισεκατοµµύρια
ευρώ σε επιχειρήσεις και νοικοκυριά, για να στηρίξουµε εισοδή-
µατα, να καλύψουµε λειτουργικά κόστη και να αναπληρώσουµε
απώλειες της αγοράς. Πρόκειται για ένα πρωτοφανές για τη
χώρα µας πρόγραµµα κρατικών ενισχύσεων από τα ελάχιστα τέ-
τοιου µεγέθους στην Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Επίσης, µε διαδοχικές παρεµβάσεις στο ασφαλιστικό, αυξή-
σαµε τις συντάξεις και προσθέσαµε τριακόσιες χιλιάδες νέες θέ-
σεις εργασίας. Ο ΣΥΡΙΖΑ ως κυβέρνηση αντίστοιχα, κατάφερε να
µειώσει οριζόντια κύριες και επικουρικές συντάξεις µε τον νόµο
Κατρούγκαλου, να εξαφανίσει το ΕΚΑΣ και να κρατήσει την ανερ-
γία σε πολύ υψηλά διψήφια ποσοστά. Στα εθνικά θέµατα τώρα
και στην εξωτερική πολιτική, η αντίθεση µεταξύ Νέας Δηµοκρα-
τίας και ΣΥΡΙΖΑ, δεν θα µπορούσε να είναι πιο έντονη. 

Επί Κυριάκου Μητσοτάκη, έχουµε τον γρήγορο επαναεξοπλι-
σµό της χώρας και την αναβάθµιση των στρατηγικών µας σχέ-
σεων µε τις Ηνωµένες Πολιτείες και τη Γαλλία, πράγµα που
καταδικάζει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Μάλλον προτιµά τη δική
του ιδιόρρυθµη εκδοχή, ο κ. Τσίπρας, εξωτερικών και αµυντικών
σχέσεων µε τον αλήστου µνήµης Υπουργό Εθνικής Άµυνας των
ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, να κάνει φιέστες για τους σαλαµινοµάχους,
στρώνοντας την παραλία του νησιού µε τελάρα και κόκκινα χαλιά,
προκειµένου να υποδεχθεί εκπροσώπους της Κούβας και άλλων
δηµοκρατικών δυνάµεων. 

Ήταν η ίδια κυβέρνηση που υπέγραφε τη Συµφωνία των Πρε-
σπών αλλά αρνιόταν την επέκταση των χωρικών µας υδάτων
ακόµα και στο Ιόνιο. Ήταν η εποχή του δόγµατος Τσίπρα ότι στη
θάλασσα δεν υπάρχουν σύνορα.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αυτό ήταν κάτι που επέτρεψε σε εκατοµµύρια παράνοµους µε-

τανάστες να έρθουν στη χώρα µας και να λιάζονται, σύµφωνα µε
την αλησµόνητη κ. Χριστοδουλοπούλου. Σε αυτές τις γραφικές
και επικίνδυνες πολιτικές, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας
αντιπαρέταξε σοβαρότητα και τη σθεναρή υπεράσπιση, όχι µόνο
του Διεθνούς Δικαίου αλλά και των συνόρων µας, που για τη Νέα
Δηµοκρατία υπάρχουν παντού και βέβαια βρίσκονται και στη θά-
λασσα

Σε θέµατα προστασίας του πολίτη έχουµε επίσης, χαώδεις δια-
φορές µε τον ΣΥΡΙΖΑ. Από τη µία η κυβέρνηση Τσίπρα άδειαζε
τις φυλακές µε τον νόµο Παρασκευόπουλου βάζοντας σε κίνδυνο
ανυποψίαστους πολίτες και από την άλλη η Νέα Δηµοκρατία, µεί-
ωσε την εγκληµατικότητα σε επίπεδα πρωτόγνωρα για τη χώρα
µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Μαραβέγια,
ολοκληρώστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΑΒΕΓΙΑΣ: Παράλληλα, αντιµετωπίσαµε,
ριζικά και µε ειλικρίνεια χρόνια προβλήµατα, όπως οι δασικές
πυρκαγιές, ελαχιστοποιώντας τις ζηµιές για πρώτη φορά µετά
από δεκαετίες, χωρίς να επικαλούµαστε στραβές στη βάρδια
µας, όπως η κ. Δούρου και βεβαίως χωρίς τη διοργάνωση µακά-
βριων θεατρικών παραστάσεων όπως αυτή που σκηνοθέτησε ο
κ. Τσίπρας το 2018 πάνω στο Μάτι και τα αποκαΐδια, όταν δήθεν
η πυρκαγιά είναι υπό έλεγχο, σύµφωνα µε την ακραία κυνική δή-
λωση του τότε Πρωθυπουργού µπροστά στις κάµερες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Μαραβέγια,
ολοκληρώστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΑΒΕΓΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, οι λόγοι που στηρίζουµε την Κυβέρνηση του
Κυριάκου Μητσοτάκη και καταψηφίζουµε την πρόταση µοµφής
του ΣΥΡΙΖΑ δεν αφορούν µόνο το παρελθόν και το παρόν, έχουν
να κάνουν κυρίως µε το µέλλον της πατρίδας και της κοινωνίας…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Καλώς, καλώς.
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
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Παρακαλώ κάντε ησυχία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΑΒΕΓΙΑΣ:...και αυτό αποδεδειγµένα

µπορεί να το υπηρετήσει µόνο η αυτοδύναµη Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας εν µέσω αλλεπάλληλων διεθνών κρίσεων και
εν µέσω µιας Αντιπολίτευσης που συνεχίζει να κάνει τη Βουλή κα-
φενείο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κλείστε, κύριε Μα-
ραβέγια. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΑΒΕΓΙΑΣ: Τα αποτελέσµατα αυτής της
µεγάλης µεταρρύθµισης είναι ορατά και ο ελληνικός λαός θα συ-
νεχίζει να στηρίζει τον Κυριάκο Μητσοτάκη για Πρωθυπουργό και
για σήµερα και γι’ αύριο και για την αυτοδύναµη Ελλάδα. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο τώρα έχει
η κ. Έφη Αχτσιόγλου από τον ΣΥΡΙΖΑ. 

ΕΦΗ ΑΧΤΣΙΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Δεν θα ασχοληθώ µε τα ατελείωτα ψεύδη του προηγούµενου

οµιλητή, ο οποίος εξάλλου έχει εκτεθεί δηµόσια και για την τα-
κτική του και τις προσωπικές του επιλογές να κερδοσκοπεί, ενώ
έχει το αξίωµα και τον έχει τιµήσει ο ελληνικός λαός ως εκπρό-
σωπο στο Εθνικό Κοινοβούλιο. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΑΒΕΓΙΑΣ: (Δεν ακούστηκε).  
ΕΦΗ ΑΧΤΣΙΟΓΛΟΥ: Θα ασχοληθώ, όµως, µε την τοποθέτηση

του κ. Βορίδη. Θα ήθελα να κάνω κάποια σχόλια σε σχέση µε
αυτή την τοποθέτηση. Είπε ο κ. Βορίδης ότι όλες οι επισυνδέσεις
που γίνονται, οι παρακολουθήσεις που γίνονται, από την Εθνική
Υπηρεσία Πληροφοριών κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησης του
κ. Μητσοτάκη είναι νόµιµες. Είπε ότι η νοµιµότητα είναι εγγυητής
του κράτους δικαίου, άρα εντελώς αβάσιµα ο ΣΥΡΙΖΑ κάνει αυτή
την πρόταση µοµφής και εντελώς αβάσιµα µιλάει για προσβολή
του κράτους δικαίου. 

Προσέξτε. Νόµιµες για τον κ. Βορίδη οι παρακολουθήσεις του
Αρχηγού ΓΕΕΘΑ, του Αρχηγού του Γενικού Επιτελείου Στρατού,
της στρατιωτικής ηγεσίας της χώρας και του κ. Χατζηδάκη. Είναι
νόµιµες. Δικαίως, λοιπόν, κατά τον ίδιο θεωρήθηκε επικίνδυνη για
την εθνική ασφάλεια η στρατιωτική ηγεσία της χώρας. 

Όπως, όµως, γνωρίζει ή θα όφειλε να γνωρίζει, νοµιµότητα δεν
σηµαίνει απλώς τήρηση µιας διαδικασίας. Νοµιµότητα σηµαίνει
και ουσιαστικό έρεισµα. Η τήρηση µιας διαδικασίας χωρίς κανένα
ουσιαστικό έρεισµα δεν είναι νοµιµότητα, είναι αντιθέτως παρά-
βαση καθήκοντος. Η τήρηση της νοµιµότητας και άρα και το κα-
θήκον και της ΕΥΠ και το καθήκον και της αρµόδιας εισαγγελέως
δεν είναι να προωθούν και να εγκρίνουν ατεκµηρίωτα αιτήµατα,
αλλά να ελέγχουν την αλήθεια και τη βασιµότητά τους. 

Μας είπε, λοιπόν, εδώ ο κ. Βορίδης ότι εδώ και δύο χρόνια
κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησης του κ. Μητσοτάκη οι Αρχη-
γοί των Ενόπλων Δυνάµεων και ο Υπουργός κ. Χατζηδάκης δι-
καίως θεωρούνταν ύποπτοι για την εθνική ασφάλεια, ότι
ανανανεωνόταν αυτή η παρακολούθησή τους -γιατί, όπως ξέ-
ρετε, πρέπει να ανανεώνεται ανά δύο µήνες, εφόσον προκύπτουν
στοιχεία ότι τα πρόσωπα συνεχίζουν να θεωρούνται ύποπτοι για
την εθνική ασφάλεια- και όλο αυτό ήταν νόµιµο και βάσιµο. Και
αυτό δεν δηµιουργεί κανένα πρόβληµα για το κράτος δικαίου. 

Αυτά που λέει ο Υπουργός Εσωτερικών εκθέτουν ακόµη περισ-
σότερο την Κυβέρνηση. Και επειδή την εκθέτουν και το έχει κα-
ταλάβει εδώ και λίγο καιρό το Μέγαρο Μαξίµου, άλλαξε γι’ αυτόν
τον λόγο τους τελευταίους δύο µήνες την αφήγηση και άρχισε
να µιλάει περί ρυπαρών δικτύων. Ακριβώς επειδή κατάλαβε ότι
αν µείνει στη γραµµή της νοµιµότητας εκτίθεται περισσότερο,
άρχισε να µιλάει περί ρυπαρών δικτύων. 

Τι έκανε, λοιπόν, ο κ. Βορίδης µε την οµιλία του εδώ; Ακύρωσε
αυτό το αφήγηµα περί ρυπαρών δικτύων που λειτουργούν στην
ΕΥΠ και υποτίθεται ότι έχουν οργανώσει και έχουν εκτελέσει τις
παρακολουθήσεις. 

Δεύτερον. Είπε ότι, όπως και σε πολλές άλλες ευρωπαϊκές
χώρες, έτσι και στην Ελλάδα υπάρχει πολιτική τοποθέτηση του
επικεφαλής, ο οποίος είναι και υπόλογος, υποδεικνύοντας φα-
ντάζοµαι τον κ. Κοντολέων ή τον κ. Δηµητριάδη. Τι ξέχασε; Τον
προϊστάµενο, τον κ. Μητσοτάκη, τον άνθρωπο ο οποίος έχει την

αρµοδιότητα µε βάση τη δικιά του επιλογή, διότι ο ίδιος το νοµο-
θέτησε αυτό, την αρµοδιότητα αυτής της υπηρεσίας. 

Και τι δεν είπε επίσης; Ότι η αρµοδιότητα αυτή είναι ανεκχώ-
ρητη. Δεν µπορεί δηλαδή ο κ. Μητσοτάκης να διανοηθεί -φαντά-
ζοµαι-, αν έχει στοιχειώδη νοµική συµβουλή δίπλα του, να πει ότι
εγώ εκχώρησα αυτή την αρµοδιότητα σε κάποιον άλλον, άρα δεν
είµαι εγώ υπεύθυνος. Είναι ανεκχώρητη η αρµοδιότητά του. 

Τρίτον. Μας είπε εδώ ο κ. Βορίδης: «Τι το καινούργιο φέρατε
και κάνατε πρόταση µοµφής; Αυτά που λέγατε λέτε και τώρα. Τι
ήταν αυτό το οποίο σας έκανε να κάνετε την πρόταση µοµφής;
Δεν υπάρχει κάτι καινούργιο ή κάποιο πρόσθετο στοιχείο». 

Η απόδειξη από την Αρχή Διασφάλισης του Απορρήτου των
Επικοινωνιών, η απόδειξη από την εκ του Συντάγµατος αρµόδια
αρχή ότι αυτές οι παρακολουθήσεις συνέβησαν δεν είναι για τον
κ. Βορίδη ένα πρόσθετο στοιχείο. Μιλάµε για τον κ. Βορίδη, που
πριν από λίγο καιρό σε κανάλι εθνικής εµβέλειας έλεγε ότι εφό-
σον υπάρξει στοιχείο που να αποδεικνύει την κατηγορία, που
τότε έλεγε ότι είναι ψέµατα που εξαπολύουµε, αυτό δεν ίδρυε
απλώς πολιτικές, αλλά κακουργηµατικές ευθύνες για τον κ. Μη-
τσοτάκη. Αυτό το στοιχείο τώρα πλέον γι’ αυτόν δεν είναι ούτε
καινούργιο ούτε σηµαντικό. 

Διαστρέβλωσε δε τη θέση της Αρχής της Διασφάλισης του
Απορρήτου των Επικοινωνιών λέγοντας ότι η ΑΔΑΕ τάχα µίλησε
για νόµιµες επισυνδέσεις. Προσοχή! Η ΑΔΑΕ δεν έκανε καµµία
κρίση επί της νοµιµότητας. Η ΑΔΑΕ επιβεβαίωσε τις παρακολου-
θήσεις και ενηµέρωσε και τους πολιτικούς αρχηγούς και ενηµέ-
ρωσε και τον Πρόεδρο της Βουλής. 

Τέταρτον. Και πού κατέληξε; Ότι ο Πρωθυπουργός δεν έχει
καµµία ευθύνη, διότι δεν γνώριζε. Μας είπε, λοιπόν, ο κ. Βορίδης
εδώ ότι επί δύο χρόνια κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησης του
κ. Μητσοτάκη παρακολουθούνταν η στρατιωτική ηγεσία της
χώρας, επειδή βασίµως θεωρείτο ότι µπορεί να αποτελεί κίνδυνο
για την εθνική ασφάλεια της χώρας και ο κ. Μητσοτάκης αυτό
δεν το γνώριζε. 

Επέλεξε δηλαδή µεταξύ των δύο υπερασπιστικών γραµµών
αυτή που βγάζει τον Πρωθυπουργό επικίνδυνα ανίκανο. Διότι δύο
υπερασπιστικές γραµµές µπορούν να υπάρξουν, δύο είναι οι δό-
κιµες. Και οι δύο οδηγούν στην παραίτηση. Η µία γραµµή είναι
ότι ο άνθρωπος δεν γνώριζε αυτούς οι οποίοι παρακολουθούσαν
τους ανθρώπους που υποτίθεται ότι είναι αρµόδιοι για την εθνική
ασφάλεια της χώρας και, άρα είναι επικίνδυνα ανίκανος να εγ-
γυηθεί την εθνική ασφάλεια. Και η άλλη γραµµή είναι ότι, όχι
απλά το γνώριζε, αλλά το γνώριζε και το συντόνιζε. Όποια και
από τις δύο γραµµές υπεράσπισης και αν διαλέξει κανείς, ο κ.
Μητσοτάκης θα έπρεπε να έχει ήδη παραιτηθεί. 

Και κλείνω λέγοντας το εξής. Το σκάνδαλο των υποκλοπών δεν
αφορά µία θεωρητική συζήτηση για την ερµηνεία του Συντάγµα-
τος ή του κράτους δικαίου. Δεν αφορά καν µια µάχη µεταξύ του
ΣΥΡΙΖΑ, της Νέας Δηµοκρατίας ή και του ΠΑΣΟΚ. Δεν υπάρχει
κερδισµένος και χαµένος εδώ. Εδώ είµαστε όλοι χαµένοι από
αυτή την υπόθεση, και οι πολιτικοί και οι πολίτες. Διότι αυτή η
υπόθεση διαρρηγνύει τη βασική παράµετρο µε την οποία συζη-
τούµε, παίρνουµε µια θέση, την πίστη ότι κάποιος, ένα πολιτικό
πρόσωπο, ένας Υπουργός, ένας Βουλευτής κάνει κάτι, λέει κάτι,
διαλέγει κάτι, πράττει κάτι, επειδή το θέλει, επειδή το πιστεύει,
επειδή το θεωρεί σωστό, και όχι επειδή εκβιάζεται. 

Στο εξής τα κίνητρα όλων είναι υπό αµφισβήτηση, ακόµη και το
Υπουργικό Συµβούλιο. Φανταστείτε ένα Υπουργικό Συµβούλιο που
οι Υπουργοί θα µιλούν ή θα παίρνουν µια θέση γιατί φοβούνται ότι
ο προϊστάµενός τους γνωρίζει τις ιδιωτικές του συνοµιλίες. Φαντα-
στείτε έναν πολιτικό ο οποίος θα κάνει µια πράξη, θα παίρνει µία
θέση, όχι γιατί το θέλει. Θα κάνει µια πολιτική συνεργασία ή δεν
θα την κάνει, όχι επειδή το θέλει ή επειδή τη θεωρεί σωστή ή
επειδή την πιστεύει, αλλά επειδή εκβιάζεται. Αυτό έχει φτιάξει ο κ.
Μητσοτάκης, αυτή τη συνθήκη έχει διαµορφώσει. Αυτή είναι η ανε-
πανόρθωτη ζηµιά που έχει κάνει στη δηµοκρατία και σε αυτή τη
διολίσθηση καλούµαστε τώρα να βάλουµε φραγµό. 

Και όσοι συκοφαντούν και βρίζουν -και το έκαναν πολλοί εδώ-
νοµίζω ότι έχουν επίγνωση ότι ένα τέτοιο καθεστώς δεν µπορεί
να σταθεί για πολύ στα πόδια του. Ο φόβος τώρα έχει αλλάξει
πλευρά. 

7090 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο θα πάρει
τώρα ο κ. Παναγιωτόπουλος, ο Υπουργός Άµυνας, και θα ακο-
λουθήσουν ο κ. Κοτρωνιάς, ο κ. Γκιόκας, ο κ. Κρητικός και η κ.
Καφαντάρη, µε την οποία ολοκληρώνεται ο ένατος κύκλος των
οµιλητών. Μετά τους τέσσερις Βουλευτές θα δώσουµε τον λόγο
στον Υπουργό Οικονοµικών κ. Σταϊκούρα. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση δυσπιστίας της Αξιω-

µατικής Αντιπολίτευσης αποτελεί µια ύστατη προσπάθεια να απο-
σταθεροποιηθεί η Κυβέρνηση, χωρίς βέβαια να υπολογίζεται
αυτή την ώρα το κόστος της αποσταθεροποίησης της χώρας. Κά-
ποιοι εδώ παίζουν τα ρέστα τους. Η σύγκριση κυβερνητικών πε-
πραγµένων και έργου δεν ωφελεί την Αξιωµατική Αντιπολίτευση
τώρα, στον αµιγώς προεκλογικό χρόνο. Πρέπει η αντιπαράθεση
να πάει αλλού. Πρέπει να πάει στη λάσπη, στην απόλυτη δηλη-
τηρίαση του δηµόσιου βίου και της πολιτικής αντιπαράθεσης. 

Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κ. Μητσοτάκης και η Κυ-
βέρνηση, παρά τις πρωτοφανείς σε δυσκολία συνθήκες που αντι-
µετώπισαν και αντιµετωπίζουν, αντέχει. Αντέχει, γιατί στην ουσία
έχει πετύχει. Εκεί που οι προηγούµενοι έριξαν το καράβι στα βρά-
χια πλέοντας σε ήρεµες θάλασσες, αυτή η Κυβέρνηση και αυτός
ο Πρωθυπουργός, σε συνθήκες τέλειας καταιγίδας, υγειονοµι-
κής, γεωπολιτικής, ενεργειακής, κλιµατικής, οικονοµικής και
άλλα, κρατάει το τιµόνι σταθερά. 

Και µας λέτε ότι όλα αυτά πρέπει να γίνουν στο όνοµα της δι-
καιοσύνης. «Fiat Justitia, et pereat mundus»: Ας γίνει η δικαιο-
σύνη, κι ας χαθεί ο κόσµος όλος. Στο όνοµα, λοιπόν, της δικαιο-
σύνης διυλίζετε το Μαξίµου και καταπίνετε τον Μάξιµο -ξέρετε
ποιον Μάξιµο, έτσι; Αυτόν τον µάρτυρα - κλειδί, αυτό το «θεµέλιο
της αξιοπιστίας» που σήµερα διώκεται για σύσταση εγκληµατικής
οργάνωσης, απάτη, πλαστογραφία, ξέπλυµα µαύρου χρήµατος,
τον µισό Ποινικό Κώδικα. 

Δυστυχώς, σε όλο αυτό υπάρχουν και βοήθειες. Βοηθάει, λοι-
πόν, εδώ µε τον τρόπο του ένας όχι και τόσο διακριτικός πρό-
εδρος ανεξάρτητης αρχής, ενώ την ίδια ώρα µια άλλη ανεξάρ-
τητη αρχή, αυτή της Προστασίας Προσωπικών Δεδοµένων,
σιωπά, είναι υπερβολικά διακριτική. Βοηθούν και κάνα - δύο εκ-
δότες. Ένας από αυτούς, εκτός από τη µανία του να ρίξει την Κυ-
βέρνηση Μητσοτάκη, διαθέτει και ιδιαίτερες προσβάσεις στην
πραµάτεια πρακτόρων και πρακτορίσκων, σε λίστες και ονόµατα
παρακολουθήσεων. Πρόκειται για υλικό µιας υπηρεσίας που,
παρά την προσπάθεια της Κυβέρνησης να εξορθολογήσει τον
τρόπο λειτουργίας της λαµβάνοντας κάποια στιγµή τις απαραί-
τητες θεσµικές πρόνοιες, εντούτοις µόνο υπηρεσία που χειρίζε-
ται ευαίσθητα θέµατα που άπτονται της εθνικής ασφάλειας δεν
θυµίζει. 

Πριν από δύο εβδοµάδες στο πλαίσιο αυτού του συστήµατος,
του «Παίζουµε τα ρέστα µας και ό,τι βγει.», επιχειρήθηκε η πρό-
κληση κρίσης στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας µέσω συγκεκριµέ-
νου δηµοσιεύµατος µε πρόσβαση στο υλικό που περιέγραψα προ
ολίγου. Ο στόχος ήταν να εξωθηθεί κάποιος σε παραίτηση: Ο αρ-
χηγός ΓΕΕΘΑ ή ο θιγµένος -υποτίθεται- Υπουργός, επειδή κά-
ποιος κάποτε έγραψε ότι κάποιος είπε κάποτε κάτι υποτιµητικό,
απαξιωτικό γι’ αυτόν. Στόχος, όµως, κατέστησαν τελικά οι Ένο-
πλες Δυνάµεις της χώρας. 

Και σας ρωτώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι: Έχετε κάποιοι
από εσάς την εντύπωση ότι µετά από τρία χρόνια δουλειάς και
συνεργασίας, µετά από τρία χρόνια που περάσαµε από τη φωτιά
κυριολεκτικά, δεν γνωρίζει ο αρχηγός ΓΕΕΘΑ ποιος είναι ο
Υπουργός και ο Υπουργός ποιος είναι ο αρχηγός ΓΕΕΘΑ; Έχετε
την εντύπωση ότι οποιαδήποτε σχέση µας καθορίζεται από κάτι
που έγραψε κάποιος κάποτε ότι είπε κάποιος άλλος και αυτό
είναι όλο; Δεν το γνωρίζετε; Αυτή την εντύπωση έχετε; Δεν κατα-
λαβαίνετε ότι εδώ ο καθένας µας καλείται να λειτουργήσει στο
ύψος του θεσµικού του ρόλου, σύµφωνα µε τον θεσµικό µας
ρόλο, και οι δύο από κοινού µαζί και µαζί µε τη λοιπή πολιτική και
στρατιωτική ηγεσία για το κοινό καθήκον, που δεν είναι άλλο από

την ισχυροποίηση των Ενόπλων Δυνάµεων και άρα µια πιο ισχυρή
Ελλάδα; 

Τα βάλαµε, λοιπόν, κάτω, εξηγηθήκαµε, συµφωνήσαµε και συ-
νεχίζουµε. Συνεχίζουµε προσηλωµένοι στο έργο µας. Όσο όλον
αυτό τον καιρό δηλώνω ότι στηρίζω τη στρατιωτική ηγεσία, άλλο
τόσο και η στρατιωτική ηγεσία δηλώνει ότι στηρίζει εµένα στο
έργο µου. Και µαζί προχωρούµε και αµφότεροι απολαµβάνουµε
-ναι!- της εµπιστοσύνης του Πρωθυπουργού, γιατί την εµπιστο-
σύνη αυτή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µας την απένειµε
κάποιος χαριστικά, την κερδίσαµε. 

Την κερδίσαµε τρία χρόνια µέσα από τη φωτιά κυριολεκτικά,
αντιµετωπίζοντας πρωτοφανείς κρίσεις στον Έβρο και στο Αι-
γαίο, εκπονώντας πρωτοφανές έργο σε πρωτοφανή ταχύτητα, µε
πρωτοφανή αποτελεσµατικότητα και κάτω από τον εξονυχιστικό
έλεγχο βέβαια -έτσι επιβάλλεται- της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης. Ξεκοκκαλίσατε όλες τις συµβάσεις και καλά κάνατε. Δεν
βρήκατε τίποτα. Και έρχεστε τώρα να ελπίζετε -ή ελπίζατε, µάλ-
λον- ότι, πού θα πάει, κάποιος θα παραιτηθεί µετά από όλα αυτά. 

Δεν συνέβη όµως αυτό, γιατί υπάρχει και η µεγάλη εικόνα,
υπάρχει το µεγάλο καθήκον, η µεγάλη αποστολή η χώρα να κρα-
τηθεί όρθια. Και σε αυτό το καθήκον, σας παρακαλώ, αφήστε τις
Ένοπλες Δυνάµεις έξω από την πολιτική αντιπαράθεση. Αφήστε
έξω τις Ένοπλες Δυνάµεις!

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Εµείς;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΡΝΟΥΣ: Εσείς!
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ - ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΥΛΩΝΙΤΗΣ: Γιατί; Πείτε µας!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Ας µιλήσουµε, λοιπόν, γι’ αυτό το έργο. Ας επαναλάβω κά-
ποια στοιχεία αυτού του έργου. 

Συµφωνίες αµυντικής συνεργασίας στρατηγικού χαρακτήρα: 
Η MDCA µε την ΥΠΑ. Είναι οι δύο αναµορφώσεις που επέτειναν

το αίσθηµα ασφαλείας, ιδίως σε ακριτικά µέρη, όπως η Αλεξαν-
δρούπολη. Αυτή η κοινωνία του συµφέροντος, όπου, εάν θιγεί το
συµφέρον του ενός, θίγεται αυτόµατα και το συµφέρον του
άλλου µε ό,τι αυτό συνεπάγεται για την ενίσχυση της ασφάλειας
της χώρας. 

Η συµφωνία στρατηγικού χαρακτήρα µε τη Γαλλία. Δεν τις στη-
ρίξατε αυτές τις συµφωνίες. Δεν σας έπεισαν ότι ενισχύουν τη
χώρα και το στρατηγικό γεωπολιτικό της αποτύπωµα. 

Οι συµφωνίες παρόµοιου αµυντικού χαρακτήρα µε το Ισραήλ,
µε την Αίγυπτο, µε τα Ηνωµένα Αραβικά Εµιράτα, µε τη Σαουδική
Αραβία, ενώ αυτή τη στιγµή προσηλωµένοι στον στόχο µας δια-
πραγµατευόµαστε παρόµοιου τύπου συµφωνίες µε τη Μεγάλη
Βρετανία και τη Γερµανία. 

Τα εκατόν εβδοµήντα δύο εξοπλιστικά προγράµµατα. Τα στα-
χυολογώ µε χρονική σειρά -όσο µπόρεσα να τα βάλω σε χρονική
σειρά:

Η αύξηση των διαθεσιµοτήτων των καθηλωµένων µέχρι πρότι-
νος Μιράζ 2005. Πάνω από δέκα είναι ήδη διαθέσιµα, πτήσιµα και
λειτουργικά στη διάθεση της Πολεµικής Αεροπορίας. 

Η ολοκλήρωση και η ψήφιση των ρυθµίσεων για το πρόγραµµα
«Viper». Το αποφασίσετε εσείς, όµως το υλοποιούµε εµείς. Ήδη
πριν από µέρες παραδόθηκε το πέµπτο, εντός ηµερών έρχεται
και το έκτο και από εδώ και πέρα κάθε µήνα µέσα στο 2023 θα
προστίθενται περισσότερα στις διαθεσιµότητες της Πολεµικής
Αεροπορίας. 

Η Τουρκία κατ’ αντιστοιχία προσπαθεί ακόµα να µπει σε κάποιο
πρόγραµµα αναβάθµισης του δικού της στόλου F-16 στην εκδοχή
«Viper». Εδώ και τρία χρόνια και ένα ακόµα που υλοποιείται, ενώ
εµείς έχουµε ήδη µπει, η Τουρκία µε αισιόδοξες προβλέψεις και
εάν όλα πάνε καλά -που δεν είναι ο δρόµος χωρίς εµπόδια, όπως
ξέρετε πολύ καλά- θα κάνει κάποια χρόνια για να µπει. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΒΔΕΛΑΣ)

Ο στόλος των µεταγωγικών αεροσκαφών C-27. Μετά την ψή-
φιση της εν συνεχεία υποστήριξης, ώστε να υπάρχουν ανταλλα-
κτικά, αυξάνονται οι διαθεσιµότητες και αυτών των αεροσκαφών. 

Το εκπαιδευτικό κέντρο της Καλαµάτας. Μετά από χρόνια ήρθε
κάποιος για να λύσει τον γόρδιο δεσµό του µέλλοντος της εκπαί-
δευσης των ικάρων µας. Εάν δεν γινόταν αυτό, σήµερα που µι-
λάµε οι ίκαροι της Πολεµικής Αεροπορίας δεν θα διέθεταν
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εκπαιδευτικό τζετ στην εκπαίδευσή τους. Αυτοί που θα απολαύ-
σουν σήµερα τα Ραφάλ και αύριο τα F-35, δεν θα διέθεταν εκπαι-
δευτικό τζετ στο εκπαιδευτικό κέντρο, γιατί αυτά που είχαµε και
είναι παρωχηµένης τεχνολογίας θα είχαν φτάσει στο τέλος του
βίου τους. Το λύσαµε και αυτό. 

Σε δύο µήνες από τώρα παραδίδεται στην Πολεµική Αεροπο-
ρία το πρώτο από τα δέκα εκπαιδευτικά τζετ Μ-346 από την ιτα-
λική εταιρεία. Εσείς σπεύσατε τότε να µιλήσετε για σκάνδαλο.
Το σκάνδαλο είναι αυτό που σας περιέγραφα, ότι οι ίκαροι που
είναι µία από τις καλύτερες Πολεµικές Αεροπορίες στον κόσµο,
θα έµεναν σήµερα χωρίς εκπαιδευτικό τζετ, επειδή κανένας δεν
τόλµησε να λύσει αυτό τον γόρδιο δεσµό. Το κάναµε. 

Η πρόσθεση των Ραφάλ. Εντός ηµερών καταφθάνουν άλλα
δύο στην Τανάγρα. Γίνονται δώδεκα στο σύνολο και έπεται η δεύ-
τερη εξάδα µέσα στο 2023. 

Σε δύο-τρεις µήνες αναµένεται η απάντηση των Ηνωµένων Πο-
λιτειών της Αµερικής στη LOR για τα F-35. Έτσι, θα γίνει πραγµα-
τικότητα και αυτή η πρόσθεση του αεροσκάφους πέµπτης γενιάς,
του µέλλοντος, εάν θέλετε, για την Πολεµική Αεροπορία. 

Η αγορά των µη επανδρωµένων. Η πρόσφατη συνέργεια µε το
Υπουργείο Οικονοµικών για τη χρηµατοδότηση της ΕΑΒ και τεσ-
σάρων ακαδηµαϊκών ιδρυµάτων της χώρας στη σχεδίαση και πα-
ραγωγή του ελληνικού µη επανδρωµένου οχήµατος. 

Η δροµολόγηση µετά από µια δύσκολη διαπραγµάτευση µε
πολλά λεπτά σηµεία της σύµβασης για την πρόσκτηση των κα-
τευθυνόµενων βληµάτων Spike-NLOS. Είναι τρεις συµβάσεις:
Μία για το Πολεµικό Ναυτικό, µία για τον Στρατό Ξηράς -τα ελι-
κόπτερα, δηλαδή, την Αεροπορία Στρατού- και µία για την Πολε-
µική Αεροπορία. Βρίσκονται στην τελική τους ευθεία. 

Τα τεθωρακισµένα οχήµατα αναγνώρισης Μ1117. Αναµένονται
φέτος άλλα τετρακόσια. 

Η ολοκλήρωση του προγράµµατος των δύο ΤΠΚ κλάσης
Vosper. Ναυπηγήθηκαν στα ναυπηγεία της Ελευσίνας και παρα-
δόθηκαν στο Πολεµικό Ναυτικό. Είναι ένα πρόγραµµα που ξεκί-
νησε το 2001 και επιτέλους ολοκληρώθηκε. 

Τα τέσσερα ταχέα σκάφη ειδικών αποστολών που ενσωµατώ-
θηκαν στο Πολεµικό Ναυτικό. Τα ανθυποβρυχιακά ελικόπτερα
Ροµέο. Εντός έτους θα έχουµε τα πρώτα. Οι τρεις φρεγάτες
Μπελαρά. Ήδη η πρώτη ναυπηγείται στη Γαλλία µπροστά από το
χρονοδιάγραµµα. Η επικείµενη απόφαση που αναµένεται για τις
τρεις κορβέτες. Ο εκσυγχρονισµός µέσης ζωής των τεσσάρων
φρεγατών ΜΕΚΟ που αποφασίστηκε και δροµολογείται. Η πρό-
σθεση τορπιλών βαρέως τύπου για τα σύγχρονα υποβρύχια. Διέ-
θεταν µέχρι πρότινος τορπίλες τεχνολογίας της δεκαετίας του
1980. Λύθηκε κι αυτό. Η νέα διαµόρφωση δοµής δυνάµεων. Η
νέα Διοίκηση του Ειδικού Πολέµου. Η συµφωνία µε τη Γερµανία
στο πλαίσιο της ανταλλαγής ώστε να παραχωρήσουµε παρωχη-
µένα και µη υποστηρίξιµα από ανταλλακτικά τεθωρακισµένα οχή-
µατα BMP σε αντάλλαγµα µε πιο καινούργια, πιο σύγχρονα
γερµανικά τύπου Μάρντερ. Ακόµα τέσσερα Μάρντερ έρχονται
εντός των ηµερών και άλλα δύο µέχρι µέσα του άλλου µήνα έτσι
ώστε να συµπληρωθεί η πρώτη εικοσάδα. Ενδεχοµένως αυτό να
είναι προποµπός µιας αµυντικής συµφωνίας µε τους Γερµανούς.
Θα δούµε. Η δουλειά, όµως, συνεχίζεται, χωρίς περίσπαση.
Έχουµε, λοιπόν, τρία χρόνια παραγωγής έργου, µε ταχύτητα και
διαφάνεια. Όσον αφορά στο προσωπικό. Αύξηση εισακτέων στις
παραγωγικές σχολές. Πρόσκληση δεκαπέντε χιλιάδων επαγγελ-
µατιών οπλιτών σε βάθος πενταετίας ώστε να µειωθεί και ο µέσος
όρος ηλικίας σε κρίσιµες ειδικότητες, ειδικά στις Ειδικές Δυνά-
µεις. Κατάργηση φορολόγησης επιδοµάτων στελεχών σε ειδικές
κατηγορίες. Θέσπιση επιδόµατος ειδικών αποστολών. Για παρά-
δειγµα τα πληρώµατα του Πολεµικού Ναυτικού που βρίσκονται
σε αποστολή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού) 

Θα χρειαστώ ένα - δύο λεπτά, το πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Γίνεται αγώνας δρόµου ώστε να εισαχθεί στο νοµοσχέδιο που

θα έρθει για ψήφιση την επόµενη εβδοµάδα στη Βουλή. Στο νο-
µοσχέδιο αυτό για τη µέριµνα για το προσωπικό περιλαµβάνονται
είκοσι και πλέον ευεργετικές διατάξεις και οικονοµικού αποτυπώ-
µατος για τα εν ενεργεία στελέχη, τους αποστράτους, τα µετο-

χικά ταµεία. Η αναδιοργάνωση και η επικαιροποίηση του θεσµι-
κού πλαισίου της Εθνοφυλακής είναι επίσης από τις σηµαντικές
πρόνοιες αυτού του νοµοσχεδίου. Και βέβαια στο βάθος είναι το
νέο µισθολόγιο για τα στελέχη των Ενόπλων Δυνάµεων. Την πρό-
ταση επεξεργάζονται αυτή τη στιγµή τα γενικά επιτελεία, τη συ-
ντονίζει το ΓΕΕΘΑ και σύντοµα θα τεθεί προς συζήτηση µαζί µε
το Υπουργείο Οικονοµικών καθότι υπάρχει ευρύ οικονοµικό απο-
τύπωµα όπως καταλαβαίνετε. Άρα υπάρχει πολύ έργο, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και κλείστε µε αυτό,
κύριε Υπουργέ. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυ-
νας): Ίσως να ενοχλεί κάποιους. Σίγουρα ενοχλεί τους Τούρκους,
τους γείτονες. Δεν θα έπρεπε, όµως, να ενοχλεί κανέναν στην Ελ-
λάδα. Σίγουρα, όµως, αδικεί κιόλας βασικούς συντελεστές που
δούλεψαν µε επιτυχία αντιµετωπίζοντας εκ παραλλήλου και κρί-
σεις σοβαρές, πρωτοφανείς κι έφεραν αποτέλεσµα, αλλά σήµερα
βάλλονται και καθίσταται µέρος ενός πολιτικού παιγνίου που ξε-
φεύγει από κάθε όριο. Γιατί, αναρωτιέµαι. Γιατί εργάζονται τρία
χρόνια απερίσπαστοι προκειµένου να ισχυροποιηθεί η Ελλάδα;
Αυτό κάνουν. Το έργο, όµως, υπάρχει. Και ξέρετε έχει ένα επί-
µονο, παράδοξο, αδιαµφισβήτητο χαρακτηριστικό το έργο και το
αποτέλεσµα. Μιλάει από µόνο του και αποστοµώνει όποιον το αµ-
φισβητεί.

Εποµένως, και γι’ αυτό αυτή σας η προσπάθεια να απαξιώσετε
αυτό το έργο θα πέσει στο κενό. Και στις εκλογές που θα έρθουν
θα µετρηθούµε για όσα κάνατε ή δεν κάνατε και για όσα κάναµε
εµείς. Σε αυτά θα µετρηθούµε και γι’ αυτά θα αποφασίσει ο ελ-
ληνικός λαός. Κι αυτό που θα αποφασίσει σίγουρα θα είναι υπέρ
αυτών που αγωνίζονται και µπορούν να το αποδείξουν για µία
ισχυρή Ελλάδα. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Θα παρακαλέσω τους Υπουργούς επειδή δεν είναι µία διαδι-

κασία στην οποία έχετε ένα δικό σας νοµοσχέδιο να τηρείτε τον
χρόνο για να µην αφήσουµε οµιλητές απ’ έξω. Σας παρακαλώ
πάρα πολύ. Όταν είναι δικό σας το νοµοσχέδιο ξέρετε πολύ καλά
ότι είµαι ελαστικός, ειδικά για σας, κύριε Σταϊκούρα. 

Συνεχίζουµε στον κατάλογο µε τέσσερις Βουλευτές µέχρι να
πάµε στον κ. Σταϊκούρα. Καλείται στο Βήµα ο κ. Γεώργιος Κο-
τρωνιάς από τη Νέα Δηµοκρατία και να ετοιµάζεται ο κ. Γκιόκας
από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΤΡΩΝΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε όση πολιτική εµπειρία και κρίση
µπορεί να διαθέτω, δεν µπορώ να κατανοήσω τη στρατηγική του
κόµµατος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης τέσσερις µήνες πριν
τις εκλογές. Ειλικρινά, θεωρώ ότι µόνο ένας απελπισµένος από
πολιτικά επιχειρήµατα θα εναπόθετε τις ελπίδες του και θα πο-
ντάριζε τη δηµοσκοπική του ανάκαµψη στα θέµατα των παρακο-
λουθήσεων. 

Και τούτο για δύο λόγους: Πρώτον γιατί µετά και την υπόθεση
του Κατάρ-gate αποδείχθηκε περίτρανα ότι και στις σοβαρές και
ευνοµούµενες ευρωπαϊκές χώρες η επισύνδεση από τις εθνικές
τους υπηρεσίες ασφαλείας χρησιµοποιείται νόµιµα για την πα-
ρακολούθηση προσώπων που µπορεί να επιβλέπουν την ασφά-
λεια και το δηµόσιο συµφέρον. 

Ο δεύτερος λόγος είναι ότι ούτε στην επιστολή Ράµµου, αλλά
ούτε και κανείς άλλος ισχυρίστηκε ότι οι επισυνδέσεις στις
οποίες αναφέρεται η Αντιπολίτευση δεν ήταν νόµιµες. Η κριτική
επικεντρώνεται στο αν έπρεπε να γίνουν στα συγκεκριµένα πρό-
σωπα και προσωποποιούν το θέµα στον Πρωθυπουργό για να δη-
µιουργήσουν την εντύπωση της δήθεν έλλειψης εµπιστοσύνης
και συνεργασίας της Κυβέρνησης και του Πρωθυπουργού µε
τους συνεργάτες του. Ενώ ακριβώς το ίδιο θα µπορούσε να ισχυ-
ριστεί ο οποιοσδήποτε για την περίοδο διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ
και τον κ. Τσίπρα µε τις εβδοµήντα πέντε χιλιάδες αποδεδειγµέ-
νες παρακολουθήσεις, πολλές εκ των οποίων πρωτοκλασάτων
συνεργατών του. 

Άλλωστε, η κοινή γνώµη, όποιον κι αν ρωτήσετε, γνωρίζει ότι
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γίνονταν, γίνονται και θα γίνονται παρακολουθήσεις νόµιµες και
µε σκοπό πάντα την προστασία του δηµόσιου συµφέροντος και
της εθνικής ασφάλειας. Μήπως δεν γίνονταν παρακολουθήσεις
επί ΣΥΡΙΖΑ; Παρακολουθήσεις γίνονταν και µάλιστα οι επισυνδέ-
σεις επί ΣΥΡΙΖΑ αυξήθηκαν κατακόρυφα φτάνοντας τις εβδοµή-
ντα πέντε χιλιάδες. Και γεννάται εύλογα το ερώτηµα σε οποιον-
δήποτε: Ο κ. Τσίπρας ήταν πίσω από την παρακολούθηση του κ.
Κοτζιά, του κ. Καµµένου ή του κ. Πιτσιόρλα. 

Ασφαλώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε κανέναν δεν αρέ-
σει να µαθαίνει ότι παρακολουθείται γιατί νιώθει ότι χάνει κάποιο
βαθµό της ελευθερίας του. Όµως, αν συµφωνήσουµε ότι η πα-
τρίδα, η εθνική ασφάλεια και το δηµόσιο συµφέρον είναι πάνω
απ’ όλους µας, τότε κατανοούµε και το γιατί η κοινή γνώµη σιω-
πηρά αποδέχεται ή αν θέλετε ανέχεται τις παρακολουθήσεις και
το θέµα που προσπαθεί να αναδείξει ο ΣΥΡΙΖΑ πολύ λίγο την αγ-
γίζει. Γιατί οι πολίτες ξέρετε τι λένε; Ποιος θα µπορούσε να βλά-
ψει την πατρίδα; Ο µανάβης της γειτονιάς ή το υψηλόβαθµο
στέλεχος που έχει κάποιας µορφής εξουσία και µπορεί να επη-
ρεάσει καταστάσεις; 

Ο κόσµος, όµως, βλέπει και κάτι άλλο. Ξέρετε τι βλέπει και τι
θέλει; Βλέπει µια Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών που ενώ πρέπει
να εκφράζει και να είναι ό,τι πιο ασφαλές, στεγανό και απόρρητο
πρέπει να έχει η χώρα, να λειτουργεί χωρίς στόχο, χωρίς προσή-
λωση στην εθνική αποστολή της, σαν σουρωτήρι, δηµιουργώντας
αίσθηµα ανασφάλειας για την αποτελεσµατικότητά της στον
µέσο Έλληνα. Και ξέρετε τι θέλει ο κόσµος; Θέλει µια υπηρεσία
έξω από τη γραφειοκρατική αγκύλωση, προσηλωµένη στην
εθνική αποστολή της, µακριά από κουτσοµπολιά, φιέστες και πο-
λιτικοποίηση του προσωπικού, µια υπηρεσία µοντέρνα και απο-
τελεσµατική στην προστασία από τους απατεώνες και τους κάθε
λογής επίορκους, µια υπηρεσία µε σοβαρότητα και αποτελεσµα-
τικότητα. 

Όταν, λοιπόν, κυρίες και κύριοι, καταρρέει το σκεπτικό, καταρ-
ρέει ο ίδιος ο πυρήνας της πρότασης δυσπιστίας, τότε νοµίζω ότι
δικαιολογούµαι να λέω στο ξεκίνηµα της οµιλίας µου ότι δεν κα-
ταλαβαίνω τη στρατηγική της. Γιατί αφού κατέρρευσε ο πυρήνας
της, τι της αποµένει; Της αποµένει µία εφ’ όλης της ύλης συζή-
τηση, στην οποία θα βάλουµε κάτω τα πεπραγµένα της κυβέρνη-
σης ΣΥΡΙΖΑ και της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας. Και τι
θα καταφέρει τελικά ο ΣΥΡΙΖΑ; Πρώτον, θα δει να επιβεβαιώνεται
ακόµη µια φορά η συνοχή της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της
Νέας Δηµοκρατίας. Δεύτερον, θα δει να ξεδιπλώνονται ένα-ένα
τα επιτεύγµατα της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας. Και τρί-
τον, θα δει ότι οι πολίτες, δυστυχώς γι’ αυτόν, θα θυµηθούν όλα
τα δεινά και τους αποτυχηµένους χειρισµούς που έγιναν κατά τη
διακυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ. 

Και πράγµατι, για να δούµε πολύ σύντοµα τι έκανε η σηµερινή
Κυβέρνηση και τι ο ΣΥΡΙΖΑ και να δούµε αν δικαιολογείται τελικά
σήµερα µια πρόταση δυσπιστίας προς την Κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας. Η διακυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ δεν αντέχει στη
σύγκριση. Τι να πρωτοαναφέρω; Το στήσιµο του διαγωνισµού για
τις τηλεοπτικές άδειες που κρίθηκε τον Οκτώβριο του 2016 αντι-
συνταγµατικός; Να αναφέρω τον εµπαιγµό του ελληνικού λαού
µε το δηµοψήφισµα που έβγαλε «όχι» και έγινε «ναι»; Άσε που
βλέπουµε τις τελευταίες ηµέρες να καταθέτουν και να µιλούν
µάρτυρες για σακούλες διακίνησης µαύρου χρήµατος για τις
οποίες δεν απαντάει και κανένας. Ας δούµε λίγο στην οικονοµία
αν υπάρχει σύγκριση. 

Το 2015 - 2018 η Ελλάδα είχε το χαµηλότερο µέσο ρυθµό ανά-
πτυξης από τις είκοσι επτά χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που
ήταν µόλις 0,7%. Το 2021, παρά την πανδηµία και τον πόλεµο
στην Ουκρανία, η Ελλάδα πέτυχε ρυθµό ανάπτυξης 8,4%, υπερ-
διπλάσιο αυτού της Ευρωζώνης. Το ίδιο και το 2022 µε 7,8%.

Η Ελλάδα του ΣΥΡΙΖΑ µε τα καµώµατα και τα αντιφατικά µη-
νύµατα που εξέπεµπε, δεν ήταν καθόλου ελκυστική για επενδύ-
σεις. Σήµερα µε µια Κυβέρνηση που υποστηρίζει το επιχειρείν,
σε πρόσφατη έκθεση του «ECONOMIST» ανέβηκε δεκαέξι θέσεις
στον πίνακα βελτίωσης επιχειρηµατικού περιβάλλοντος. Εται-
ρείες παγκοσµίου φήµης, όπως η «MICROSOFT», η «AMAZON»,
η «CISCO», η «VOLKSWAGEN», η «JP MORGAN», επενδύουν
πλέον στην Ελλάδα. 

Εκεί που η σύγκριση είναι υπερβολικά δυσάρεστη για την Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση είναι στους φόρους και τις συντάξεις. Ο
ΣΥΡΙΖΑ και τις συντάξεις µείωσε και τους φόρους αύξησε, σε
αντίθεση µε τη Νέα Δηµοκρατία, που και µειώσεις φόρων έκανε
και αυξήσεις συντάξεων. Η Νέα Δηµοκρατία προχώρησε σε µει-
ώσεις περισσότερων από πενήντα φόρους και ασφαλιστικών ει-
σφορών, µείωσε τον ΕΝΦΙΑ κατά 35%, τον εισαγωγικό φορο-
λογικό συντελεστή από το 22% στο 9%, καταργεί την εισφορά
αλληλεγγύης για όλους, µείωσε την προκαταβολή φόρου από το
100% στο 55%, µείωσε κατά 50% τον φορολογικό συντελεστή
στις νεοφυείς επιχειρήσεις, αυξάνει τις συντάξεις και τον κατώ-
τατο µισθό. Είναι δίπλα στην κοινωνία σε κάθε φάση της δύσκο-
λης περιόδου που διανύουµε.

Θα τελειώσω µε τα εθνικά θέµατα στα οποία δεν υπάρχει καν
σύγκριση. Ένας ΣΥΡΙΖΑ αναξιόπιστος, αντιφατικός, χωρίς εθνική
στρατηγική και µια Νέα Δηµοκρατία που κάνει συµµαχίες, που
εξοπλίζει και αναβαθµίζει τις Ένοπλες Δυνάµεις και αναδεικνύε-
ται σε έναν αξιόπιστο εταίρο και σύµµαχο, εγγυητή της σταθε-
ρότητας στη νοτιοανατολική Ευρώπη. Μια Νέα Δηµοκρατία που
συνάπτει δύο σηµαντικές συµφωνίες µε Γαλλία και ΗΠΑ, µια Κυ-
βέρνηση που είναι παρούσα σε κάθε σηµείο όπου παίρνονται
αποφάσεις, µε γνώµη και προτάσεις που είναι σεβαστές. 

Κυρίες και κύριοι, η Ελλάδα δεν γυρίζει πίσω, δεν γυρίζει πίσω
στις ανεκπλήρωτες υποσχέσεις, στις κλειστές τράπεζες, στις πο-
λιτικές αντιφάσεις και την πολιτική αναξιοπιστία. Η Ελλάδα χρει-
άζεται σταθερή κυβέρνηση και αξιόπιστο πρωθυπουργό, που να
οδηγήσει τη χώρα µπροστά. Όλοι γνωρίζουν ότι η Ελλάδα µε
Πρωθυπουργό τον Κυριάκο Μητσοτάκη το επόµενο διάστηµα θα
κάνει άλµατα προόδου προς όφελος πάνω απ’ όλα του λαού της,
τον οποίο όλοι µας κληθήκαµε να υπηρετήσουµε και του οποίου
το µέλλον και την προοπτική εγγυάται µόνον η Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε και για τον χρόνο. Να είστε καλά.

Και καλείται στο Βήµα ο κ. Ιωάννης Γκιόκας από το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδας και να ετοιµάζεται ο κ. Κρητικός από τη
Νέα Δηµοκρατία.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Ορισµένες οµιλίες είναι κατά τη γνώµη
µας πολύ αποκαλυπτικές. Για παράδειγµα, ήταν πολύ αποκαλυ-
πτική σήµερα, πριν λίγη ώρα, η παρέµβαση του κ. Βορίδη, που
ουσιαστικά παραδέχτηκε ότι έγιναν οι παρακολουθήσεις, απλά
δεν υπάρχει πρόβληµα -αυτό είπε-, γιατί αυτές οι παρακολουθή-
σεις ήταν νόµιµες, όπως λέει και η επιστολή Ράµµου, οπότε ούτε
γάτα ούτε ζηµιά. 

Άρα, λοιπόν, το να ανακυκλώνεται µία συζήτηση για το αν έγι-
ναν ή δεν έγιναν οι παρακολουθήσεις είναι τελείως αδιέξοδο.
Απαντήθηκε το ζήτηµα αυτό. Το ζήτηµα αυτό απαντήθηκε.
Έχουµε πάει στην επόµενη πίστα πλέον. Και η επόµενη πίστα
είναι να µάθουµε ποιος ήταν ο λόγος εθνικής ασφάλειας που πα-
ρακολουθούνταν όλοι αυτοί. Αυτό είναι το ερώτηµα. 

Επίσης, αποδεικνύεται πόσο κρίσιµο είναι αυτό που λέει το
ΚΚΕ, ότι πρέπει να µπει στο επίκεντρο της προσοχής αυτό το θε-
σµικό πλαίσιο το οποίο επιτρέπει την εκτίναξη των άρσεων απόρ-
ρητου µε µία γεωµετρική πρόοδο: ’17, ’18, ’19, ’20, ’21, ’22,
εκτίναξη των νόµιµων επισυνδέσεων. 

Επίσης, αποκαλυπτικές ήταν και ορισµένες οµιλίες των Βου-
λευτών του ΣΥΡΙΖΑ, ιδιαίτερα των εισηγητών του εχθές και του
Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου, του κ. Τσακαλώτου και χτες και
σήµερα. Τι ακούσαµε; Ότι η Νέα Δηµοκρατία µεταλλάχθηκε, ότι
µε τον κ. Μητσοτάκη µεταλλάχθηκε, ότι η ιστορική αυτή παρά-
ταξη πήρε το στραβό το δρόµο, ότι απεµπόλησε τις αξίες του
αστικού κόσµου και της φιλελεύθερης ευρωπαϊκής δηµοκρατίας.
Και το συµπέρασµα που βγαίνει είναι ότι µέχρι τώρα είχαµε συ-
νηθίσει το ΣΥΡΙΖΑ να παλεύει για τη χαµένη τιµή της σοσιαλδη-
µοκρατίας. Τώρα αντιλαµβανόµαστε ότι παλεύει και για τη
χαµένη τιµή της Νέας Δηµοκρατίας. 

Όχι, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας
και ο Πρωθυπουργός τα έκαναν όλα αυτά τα δυσώδη που έκα-
ναν, για τα οποία πλέον υπάρχουν πολύ σοβαρά στοιχεία, όχι ως
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παραφωνία από την υπόλοιπη ιστορική τους διαδροµή, αλλά γιατί
αυτό απορρέει ακριβώς από το χαρακτήρα τους ως ένα κόµµα
αστικό και ως υπηρέτες αυτού του κράτους, του κράτους της δι-
κτατορίας του κεφαλαίου. Και όσο πιο αντιδραστικό γίνεται αυτό
το κράτος, τόσο πιο αντιδραστικά θα γίνονται όλα τα κόµµατα
που το υπηρετούν, και η Νέα Δηµοκρατία και ο ΣΥΡΙΖΑ και το
ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ. 

Κατανοούµε την ανάγκη που υπάρχει να ασκηθεί µιας µορφής
πίεση -ας το πούµε έτσι- στους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρα-
τίας, αν και ιστορικά καµµία κυβέρνηση δεν έχει πέσει ποτέ από
πρόταση δυσπιστίας. Αλλά εδώ έχετε φτάσει στο σηµείο να δί-
νετε συγχωροχάρτι στη Νέα Δηµοκρατία. Έχετε φτάσει στο ση-
µείο να λέτε ότι το πρόβληµα των παρακολουθήσεων αφορά
µόνο στην Ουγγαρία του Όρµπαν, την Αµερική του Τραµπ και την
Ελλάδα του Μητσοτάκη. Λες και όλο το υπόλοιπο είναι ένας κό-
σµος που είναι ηθικά αγγελικά πλασµένος, που δεν γίνονται πα-
ρακολουθήσεις, που οι κρατικές µυστικές υπηρεσίες λειτουρ-
γούν δηµοκρατικά και µε διαφάνεια. Αυτός είναι ο αστικός κό-
σµος και οι αξίες του, ο κόσµος του αυταρχισµού, ο κόσµος της
διαφθοράς, ο κόσµος της βαρβαρότητας. Και δεν έγινε έτσι
τώρα. Είναι έτσι εδώ και εκατόν πενήντα χρόνια. 

Και όταν λέτε ότι έρχεται Νέα Δηµοκρατία και απεµπολεί τις
αξίες του αστικού κόσµου, ένα πράγµα και µόνο αποδεικνύετε,
ότι και εσείς είσαστε αναπόσπαστο κοµµάτι αυτού του κόσµου.
Συγχωροχάρτι, λοιπόν, δίνετε στη Νέα Δηµοκρατία, συγχωρο-
χάρτι δίνετε στο σάπιο κράτος, συγχωροχάρτι δίνετε στην Ευρω-
παϊκή Ένωση και στο θεσµικό πλαίσιο που έχει κυριολεκτικά
τσακίσει τις ελευθερίες των λαών της Ευρώπης, όπως αποδει-
κνύει και αυτό το πρόσφατο άθλιο, κυνικό και αποκρουστικό ψή-
φισµα του Ευρωκοινοβουλίου, όπου και εκεί το υπογράψατε όλοι
µαζί, Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ. Και τι λέει αυτό
το ψήφισµα; Ότι τα λόµπι είναι συστατικό στοιχείο της ευρωπαϊ-
κής δηµοκρατίας. Να τη χαίρεστε, λοιπόν, αυτή την ευρωπαϊκή
δηµοκρατία!

Αν κάτι αποδεικνύουν τα παραπάνω, είναι ότι υπάρχει κατά τη
γνώµη µας κάτι πολύ πιο επικίνδυνο από τα σκάνδαλα που απο-
καλύπτονται κάθε τόσο. Και όσα αποκαλύπτονται, γιατί δεν απο-
καλύπτονται και όλα, µάλλον ένα πολύ µικρό τους µέρους. Είναι
το πώς επιδιώκετε να διεξάγεται η συζήτηση και αντιπαράθεση
γύρω από τα σκάνδαλα. Αν δούµε τις εκλογικές αναµετρήσεις
τουλάχιστον των τελευταίων τριάντα ετών, δεν υπάρχει ούτε µία
φορά που να µην επιχειρήθηκε να κυριαρχήσουν προεκλογικά
και µάλιστα µε µία τελείως αποπροσανατολιστική αντιπαράθεση
τα ζητήµατα σκανδάλων διαφθοράς και διαπλοκής. Υποτιµάµε
ως ΚΚΕ αυτά ζητήµατα; Κάθε άλλο. Θεωρούµε ότι τα σκάνδαλα
αποτελούν µια πολύ απτή απόδειξη της σήψης αυτού του συστή-
µατος, που δεν του αρκεί η νόµιµη και η θεσµοθετηµένη ληστεία
σε βάρος του λαού, αλλά χρησιµοποιεί κάθε µέσο για τη χειρα-
γώγηση, για τον εκβιασµό για την εξαγορά. 

Προφανώς, και σε όλα αυτά τα σκάνδαλα υπάρχει και το ξεκα-
θάρισµα λογαριασµών -πολιτικών, οικονοµικών, επιχειρηµατικών,
γεωπολιτικών- για το ποιος θα έχει το πάνω χέρι. Όµως, ένα είναι
δεδοµένο, ότι αυτό το πάνω χέρι όποιος και αν το έχει, θα το
στρέψει σε βάρος του λαού. 

Επειδή, λοιπόν, το ΚΚΕ από αυτή τη σκοπιά προσεγγίζει τα
σκάνδαλα και επειδή αντιπαλεύει αυτές τις περίφηµες αξίες του
αστικού σας κόσµου, γι’ αυτό το λόγο είναι σε θέση να φωτίσει
τις πραγµατικές αιτίες και γι’ αυτόν τον λόγο δεν έχει και επιλε-
κτικές ευαισθησίες για τα σκάνδαλα, όπως έχετε όλοι οι υπόλοι-
ποι και όπως το δείξατε πανηγυρικά στην περίπτωση των
καταγγελιών των υποκλοπών σε βάρος του ΚΚΕ. Εσάς σας απα-
σχολούν τα σκάνδαλα τόσο όσο, µέχρι του σηµείου εκείνου που
να υπηρετούν τις εκλογικές σας σκοπιµότητες. 

Και δείτε την υποκρισία σας. Τσακώνεστε και πριν τη Νέα Δη-
µοκρατία µε το ΠΑΣΟΚ και τώρα µε τον ΣΥΡΙΖΑ για την ανεξαρ-
τησία της δικαιοσύνης και των ανεξάρτητων αρχών. Πριν τέσ-
σερα χρόνια, όταν ήταν σε εξέλιξη η διαδικασία της συνταγµατι-
κής αναθεώρησης, το ΚΚΕ µεταξύ όλων των υπολοίπων προτά-
σεων που κατέθεσε, όπως για παράδειγµα για να καταργηθεί η
συνταγµατικά κατοχυρωµένη φορολογική ασυλία των εφοπλι-
στών -αυτό κι αν είναι νόµιµο σκάνδαλο των σκανδάλων-, κατέ-

θεσε και την εξής πρόταση: να µη διορίζεται η ηγεσία των ανω-
τάτων δικαστηρίων από την εκάστοτε κυβέρνηση.

Και αυτό δεν ήταν µία πρόταση µόνο του ΚΚΕ, τα ίδια τα µέλη
των δικαστικών ενώσεων πρότειναν κάτι τέτοιο. Τί είπατε όλοι οι
υπόλοιποι της ανεξαρτησίας της δικαιοσύνης; Το απορρίψατε.
Την απορρίψατε αυτή την πρόταση, που δεν θα άλλαζε δα και
τον χαρακτήρα της δικαιοσύνης, γιατί µία δικαιοσύνη που στηρί-
ζεται σε αντιλαϊκούς νόµους, ανεξάρτητα από πρόσωπα, αντιλαϊ-
κές αποφάσεις θα παίρνει. Τι κάνατε για τις ανεξάρτητες αρχές
στο Σύνταγµα. Μειώσατε τα 4/5 που προβλεπόταν από τη Διά-
σκεψη των Προέδρων για να ορίζονται τα µέλη των ανεξάρτητων
αρχών όλοι σας και το κάνατε 3/5. Τι σηµαίνει αυτό; Ακόµη πιο
εύκολο για την εκάστοτε κυβέρνηση να διορίζει τους δικούς της
ανθρώπους στις ανεξάρτητες αρχές και έχετε το θράσος µετά
να µιλάτε για ανεξαρτησία της δικαιοσύνης, των θεσµών κ.ο.κ..
Κανένα θεσµικό αντίβαρο δεν µπορεί να µπει σε αυτή την εξουσία
του κεφαλαίου.

Η δική µας, λοιπόν, µοµφή είναι διαρκής και δεδοµένη, η πρα-
γµατική µοµφή του λαού θα κριθεί έξω από εδώ µε τον αγώνα
του και την ψήφο του, στοχεύοντας στον πραγµατικό αντίπαλο,
αυτό το σάπιο σύστηµα και το κράτος που χωράει τα πάντα, τους
κοριούς, τα φακελώµατα, τα λόµπι, ένα πράγµα µόνο δεν χωράει,
τις εργατικές λαϊκές ανάγκες. Και γι’ αυτή τη µοµφή χρειάζεται
ένα πιο δυνατό ΚΚΕ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Γκιόκα.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Νεοκλής Κρητικός από τη Νέα Δηµο-
κρατία και να ετοιµάζεται η κ. Χαρούλα Καφαντάρη από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία.

ΝΕΟΚΛΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα

πρώτα-πρώτα από το Βήµα της Βουλής να µεταφέρω την αγωνία
των συµπολιτών µου, ειδικά στους Δήµους Ευρώτα, Ανατολικής
Μάνης και Μονεµβασίας, οι οποίοι δοκιµάζονται από τα πληµµυ-
ρικά φαινόµενα του ποταµού Ευρώτα και από τη γενικευµένη κα-
κοκαιρία που υπάρχει σήµερα.

Αν και οι προσπάθειες που έγιναν ήταν µεγάλες για τον καθα-
ρισµό και τη διευθέτηση της κοίτης σε πολλά σηµεία, η ποσότητα
του νερού που έπεσε είναι τέτοια που ο ποταµός έχει υπερχειλί-
σει και θα δούµε πώς θα εξελιχθεί το φαινόµενα τις επόµενες
ώρες.

Από την Αθήνα, λοιπόν, θα ήθελα να τοποθετηθώ και να ζη-
τήσω µε τον πιο επίσηµο τρόπο την ταχύτερη προώθηση του µε-
γάλου έργου του φράγµατος Κελεφίνας, ενός παραπόταµου του
Ευρώτα, ο οποίος ρίχνει σηµαντική ποσότητα στο κυρίως ποτάµι,
όπως επίσης επιτέλους να ανοίξουµε τον τεράστιο φάκελο των
σοβαρών αντιπληµµυρικών έργων στη Λακωνία. Να γίνει, δηλαδή,
µία ολοκληρωµένη διαχείριση για τα αρδευτικά και αντιπληµµυ-
ρικά µας έργα. Είναι ζητήµατα ζωής και διαβίωσης για τους συ-
µπολίτες µου.

Τώρα, µε αφορµή την πρόταση δυσπιστίας διαπιστώνουµε για
µία ακόµη φορά ότι το χάος µεταξύ µας είναι αµέτρητο. Από το
2019 και µετά καταφέραµε να διαλύσουµε τον ζόφο που είχε
απλωθεί πάνω από την Ελλάδα κατά τη διάρκεια της διακυβέρ-
νησης του ΣΥΡΙΖΑ, τον ζόφο της αναξιοπρέπειας, της εξαθλίω-
σης, της µεσαίας τάξης των νοικοκυραίων, των ανθρώπων της
εργατιάς, των επιχειρηµατιών, των ελεύθερων επαγγελµατιών. 

Διαλύσαµε τις ουρές της αναξιοπρέπειας, τις ουρές στα ΑΤΜ,
που εκεί τιµωρητικά περίµεναν ως επί το πλείστον οι συνταξιού-
χοι και ηλικιωµένοι. Τις ουρές τις διαλύσαµε και µαζί τους διαλύ-
σαµε και όλα σας τα αφηγήµατα. Φοβίσατε τους Έλληνες
πολίτες ότι η Νέα Δηµοκρατία και ο Κυριάκος Μητσοτάκης θα
σαρώσει τον δηµόσιο τοµέα, ότι θα απολύσει τους δηµοσίους
υπαλλήλους, ότι θα φέρει την καταστροφή. Τόσο τοξική ως κυ-
βέρνηση όσο και ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Ποτέ δεν είχατε
τη σοφία να είστε στη σωστή πλευρά της ιστορίας. Στις µεγάλες
καµπές, στα µεγάλα διλλήµατα παρατάξατε πάντα τα ιδεολογικά
σας κωλύµατα, τις ιδεολογικές σας αγκυλώσεις και επιλέξατε να
υπηρετήσετε καιροσκοπικά τα συµφέροντά σας. Αυτό κάνατε µε
την περήφανη καταστροφική διαπραγµάτευση, η οποία βύθισε
την Ελλάδα σε ακόµη πέντε χρόνια αχρείαστων µνηµονίων και
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υποχρεώσεων.
Αυτό κάνατε µε την αλλαγή του Ποινικού Κώδικα λίγο πριν τις

εκλογές του 2019 όπου τη δωροδοκία την κάνατε από κακούρ-
γηµα πληµµέληµα. Αυτό κάνατε µε την αλλαγή του πλαισίου της
Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφορικών και τη διαδικασία των επισυν-
δέσεων.

Εσείς δεν είστε που καταργήσατε την υποχρέωση υπογραφής
από δεύτερο εισαγγελέα; Αυτό κάνατε ανερυθρίαστα, χωρίς
ίχνος ντροπής τον Αύγουστο, ανήµερα της Παναγίας, διασπείρο-
ντας στην ελληνική κοινωνία το ψέµα για τον θάνατο ενός µικρού
κοριτσιού. Γίνατε όργανα των πιο ζοφερών αντεθνικών µεθοδεύ-
σεων από τις τουρκικές µυστικές υπηρεσίες. Γίνατε κοµιστές του
ψεύδους και της ανεντιµότητας. Αυτό κάνατε µε την εναντίωσή
σας στις µεγάλες αµυντικές συµφωνίες µε τη Γαλλία και τις Ηνω-
µένες Πολιτείες της Αµερικής, συµφωνίες οι οποίες θωρακίζουν
την εθνική µας κυριαρχία, που θεµελιώνουν το αµυντικό δόγµα
της πατρίδας εµµένοντας σε αντεθνικές ρητορίες περί κακών
συµφωνιών και παράδοσης της εθνικής κυριαρχίας σε ξένες δυ-
νάµεις. 

Με ποιον είστε τελικά; Με την Ελλάδα ή µε αυτούς που µας
απειλούν; Αυτό κάνατε, αυτό κάνετε και αυτό θα συνεχίσετε να
κάνετε ως Αντιπολίτευση.

Δεν δεχόµαστε να µας κουνάει το δάχτυλο και να µας µιλάει
για αξιοπρέπεια, το κόµµα του οποίου είναι στο Ειδικό Δικαστή-
ριο δύο κορυφαία κοµµατικά και κυβερνητικά του στελέχη µε βα-
ρύτατες κατηγορίες, το κόµµα του οποίου ελέγχεται για τις
µαύρες σακούλες, το κόµµα που χρέωσε µε 86 αχρείαστα δισε-
κατοµµύρια τον ελληνικό λαό, για να υπηρετήσει τα ιδεολογικά
του κωλύµατα. 

Η αξιοπρέπεια του ΣΥΡΙΖΑ, κυρίες και κύριοι, χάθηκε στις
ουρές των ΑΤΜ το 2015, στην περήφανη διαπραγµάτευση, στα
µεγάλα συλλαλητήριά του 2018 και του 2019 για τη Μακεδονία,
στις άδειες του Κουφοντίνα, στην αλλαγή του Ποινικού Κώδικα,
στη διάλυση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας. Δεν δεχόµαστε µα-
θήµατα από το κόµµα της µαύρης σακούλας, από το κόµµα που
σπίλωσε δέκα πολιτικά πρόσωπα και προσπάθησε να σύρει στον
βούρκο, αλλά δεν κατάφερε τελικά να τους λερώσει. Δεν δεχό-
µαστε άλλη διαστρέβλωση της αλήθειας. Δεν δεχόµαστε άλλη
τοξικότητα στο δηµόσιο διάλογο.

Η πρόταση δυσπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ, που όπως ακούστηκε εξε-
λίσσεται περισσότερο ως κακοπιστία απέναντι στον ελληνικό λαό,
µας έδωσε την ευκαιρία να θυµίσουµε στον ελληνικό λαό τι έζησε
επί των ηµερών σας. Η κρίση των συµπολιτών µας σε λίγους
µήνες θα δώσει εκ νέου την ευκαιρία να ολοκληρώσουµε όλα όσα
έχουµε ξεκινήσει να δροµολογούµε και στις εθνικές και στις πε-
ριφερειακές µας ενότητες µε τις κεντρικές πολιτικές µας. 

Από τους Λάκωνες σήµερα ζητώ να µας εµπιστευθούν ξανά.
Προχωράµε, κυρίες και κύριοι, ενωµένοι στο δρόµο για τις εκλο-
γές.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ
και ευχαριστούµε και για τον χρόνο.

Καλείται τώρα στο Βήµα η κ. Καφαντάρη από τον ΣΥΡΙΖΑ -
Προοδευτική Συµµαχία και στη συνέχεια θα δώσω τον λόγο στον
Υπουργό Οικονοµικών.

ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ: Να απαντήσω τώρα σε Βου-
λευτές της Νέας Δηµοκρατίας, που ακούστηκαν σήµερα και στον
προλαλήσαντα συνάδελφο, περί αξιοπρέπειας που έχει η Νέα
Δηµοκρατία και δεν είχε ο ΣΥΡΙΖΑ, νοµίζω ότι είναι περιττό και
αυτοί οι οποίοι µας ακούν, καταλαβαίνουν, όταν πάνε να κάνουν
συγκρίσεις µε µία κυβέρνηση, που σε σκληρές µνηµονιακές συν-
θήκες, παρέλαβε µία χώρα χρεοκοπηµένη, η κυβέρνηση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, την έβγαλε από τα µνηµόνια που οι άλλες πολιτικές
δυνάµεις -εκείνης της εποχής µεγάλα κόµµατα- τη βάλανε και
άφησε, βέβαια, και ένα αποθεµατικό 37 δισεκατοµµυρίων. Νοµίζω
ότι δεν είναι συγκρίσιµες αυτές οι δύο κυβερνήσεις.

Όµως, πριν ξεκινήσω την τοποθέτησή µου, κύριε Πρόεδρε, θα
ήθελα να δηλώσω το εξής: Να δηλώσω τη βαθιά ένσταση που
έχω για τον τρόπο και τη διαδικασία που γίνεται η συζήτηση αυτή
σήµερα στη Βουλή. Μία συζήτηση κορυφαία, γιατί πρόκειται για

πρόταση µοµφής που κάνει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση προς την
Κυβέρνηση, για ένα µείζον ζήτηµα δηµοκρατίας. 

Είναι ένα µείζον ζήτηµα, το οποίο απασχολεί τον κόσµο, γιατί,
πέρα από τη σκληρή καθηµερινότητά του, ακόµα και δηµοσκο-
πικά αποτυπώνεται η µεγάλη ανησυχία του κόσµου σε συντρι-
πτική πλειοψηφία για όλα αυτά τα οποία αποκαλύπτονται το
τελευταίο χρονικό διάστηµα στη χώρα µας. 

Στρίµωξε η Κυβέρνηση, η Πλειοψηφία τη διαδικασία στη Βουλή
σε µικρό χρόνο. Δυστυχώς, πολλοί συνάδελφοί µου και συναδέλ-
φισσες δεν θα µπορέσουν να τοποθετηθούν, τη στιγµή που η δια-
δικασία θα κλείσει στις 3:00’ και αυτό, νοµίζω, δεν είναι τιµή για
το Κοινοβούλιο για ένα τέτοιο µείζον θέµα, που απαιτείται -και ο
λαός το απαιτεί- να πέσει άπλετο φως. 

Πιστεύω ότι φοβάστε την αλήθεια. Φοβάστε να ακουστούν
αλήθειες και αυτό φαίνεται και από τις τοποθετήσεις των Βου-
λευτών της συγκυβέρνησης που µιλάνε για άλλα ζητήµατα, ενώ
για το συγκεκριµένο σοβαρό ζήτηµα δεν έχουν και πολλά να
πουν, πολύ περισσότερο η Κυβέρνηση να δώσει απαντήσεις. 

Το δεύτερο που θέλω να πω είναι ότι πέρυσι σαν σήµερα, τέ-
τοιες µέρες, ζήσαµε µία πρωτοφανή αποδιοργάνωση του κρατι-
κού µηχανισµού από µία µεγάλη χιονόπτωση, εάν το θυµάστε,
που παρέλυσε ο κρατικός µηχανισµός. Είχαµε χιόνια στο κέντρο
της Αθήνας, δεν λειτουργούσαν κεντρικές αρτηρίες και άνθρωποι
εγκλωβίστηκαν στην Αττική Οδό. Βέβαια, τότε είπαν ότι διατηρή-
σαµε το κράτος λειτουργικό. Σήµερα, ακριβώς αυτές τις µέρες,
αντίστοιχα βλέπουµε ότι και πάλι ο µηχανισµός δεν λειτούργησε
στο βαθµό που απαιτείτο και είχαµε µεγάλα προβλήµατα. Είχαµε
εγκλωβισµένους, είδαµε µεγάλες οδικές αρτηρίες στην Αθήνα να
πληµµυρίζουν, είδαµε τους φοιτητές στο Πολυτεχνείο, επειδή
δεν υπήρχε ηλεκτρικό, να γράφουν µε το φως των κινητών τους,
είδαµε τον ΗΣΑΠ να είναι εκτός λειτουργίας το µεσηµέρι, ο σταθ-
µός του ηλεκτρικού, δεν ξέρω, πόσες ώρες λόγω προβληµάτων. 

Πάλι, βέβαια, θα έρθετε να πείτε ότι το κράτος λειτουργεί
κ.λπ.. Όµως, αυτό το οποίο βλέπουµε είναι ότι ο κρατικός µηχα-
νισµός και οι υπηρεσίες της νυν Κυβέρνησης µάλλον δεν ενδια-
φέρονται για αυτά τα καθηµερινά ζητήµατα του πολίτη, για την
πραγµατική καθηµερινότητά του. Αντίθετα, όµως, αυτή η Κυβέρ-
νηση ενδιαφέρεται για άλλα πράγµατα. Ενδιαφέρεται για την
εφαρµογή µιας σκληρής νεοφιλελεύθερης πολιτικής, που τη βιώ-
νει ο ελληνικός λαός. Ενδιαφέρεται για τα λεφτά, για τις δου-
λειές, για τις απευθείας αναθέσεις που έχουν αγγίξει, θα έλεγα,
ακόµα και τα 8 δισεκατοµµύρια και µάλιστα, για να εφαρµοστούν
αυτές οι συγκεκριµένες πολιτικές, βλέπουµε και κάποια ζητήµατα
δηµοκρατίας πολύ σοβαρά, ενώ πλήττονται σηµαντικά δηµοκρα-
τικά δικαιώµατα. Δηλαδή, είναι δυνατόν αυτή τη στιγµή να µη µι-
λήσουµε για το σκάνδαλο των παρακολουθήσεων και τις επισυν-
δέσεις -καινούργιους όρους µαθαίνουµε πλέον-, που έχουν έρθει
στο φως της δηµοσιότητας και εµφανίζονται να παρακολουθού-
νται κορυφαίοι πολιτειακοί παράγοντες, Υπουργοί, δηµοσιογρά-
φοι, ακόµα και ο αρχηγός των Ενόπλων Δυνάµεων, ο αρχηγός
ΓΕΕΘΑ κ.λπ.; Για όλα αυτά τα ζητήµατα ο ελληνικός λαός πρα-
γµατικά ζητάει απαντήσεις, γιατί οι Ένοπλες Δυνάµεις της χώρας
είναι εκείνες οι οποίες εξασφαλίζουν την ασφάλεια και την εδα-
φική ακεραιότητα της χώρας µας και δηµιουργούνται πολλά ερω-
τηµατικά, εάν πραγµατικά ο επικεφαλής παρακολουθείται από το
σύστηµα Μαξίµου.

Εδώ και έξι µήνες, ένα φάντασµα πλανάται πάνω από την πα-
τρίδα µας, το φάντασµα των παρακολουθήσεων, ας το πω έτσι.
Η χώρα µας -και αυτό θέλω να το τονίσω ιδιαίτερα- διασύρεται
διεθνώς. Η Ελλάδα, η χώρα της δηµοκρατίας, εγκαλείται από ευ-
ρωπαϊκές επιτροπές και από την PEGA, εν προκειµένω, για τα ζη-
τήµατα των υποκλοπών και της δηµοκρατίας και καλούνται ο κ.
Ράµµος και ο κ. Μενουδάκος να πάνε να δώσουν στοιχεία σχετικά
µε αυτό. 

Από την άλλη µεριά, το άλλο πολύ σοβαρό ζήτηµα είναι ότι το
Ευρωπαϊκό Ελεγκτικό Συνέδριο αρχίζει έλεγχο αξιολόγησης απο-
τελεσµατικότητας, σχετικά µε την προστασία οικονοµικών συµ-
φερόντων της Ευρωπαϊκής Ένωσης από παραβιάσεις κράτους
δικαίου στα κράτη-µέλη και αναφέρει έξι χώρες. Μεταξύ αυτών
των έξι χωρών, η µία είναι η Ελλάδα. Καταλαβαίνουµε πόσο σο-
βαρά ζητήµατα για την εικόνα της χώρας µας είναι αυτά. 
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Αντίθετα, ο Αλέξης Τσίπρας, ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προ-
οδευτική Συµµαχία και Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
µε συναίσθηση πολιτικής ευθύνης ενήργησε και ενεργεί άκρως
θεσµικά µε τις παρεµβάσεις και παρουσίες που έκανε στην ΑΔΑΕ
αλλά και µε τα σχετικά αιτήµατα. Η συνάντηση -και πάλι θεσµική-
µε την Πρόεδρο της Δηµοκρατίας και η κατάθεση της πρότασης
µοµφής δείχνουν ένα στόχο: Θέλουµε και παλεύουµε και θα το
πετύχουµε να πέσει φως σε αυτή τη δυσώδη υπόθεση των υπο-
κλοπών, η οποία ταλανίζει τη χώρα µας. 

Όµως, ο κ. Μητσοτάκης και η Κυβέρνησή του, άκρως αντιθε-
σµικά λειτουργώντας, προσπαθούν όλο αυτό τον καιρό να κου-
κουλώσουν το µείζον αυτό ζήτηµα. Εµείς µέσα από τη διαδικασία
εδώ στη Βουλή προσπαθούµε πραγµατικά να πέσει φως, όσο
είναι δυνατόν, σε αυτή την υπόθεση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ένα λεπτό, σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε.
Ένα ερώτηµα, όµως, πλανάται πάνω από την πατρίδα: Πού

είναι ο κύριος Πρωθυπουργός; Είναι ένα ερώτηµα του κόσµου.
Επτά φορές κατέθεσε επίκαιρη ερώτηση ο Αλέξης Τσίπρας για
ζητήµατα συγκεκριµένα που αφορούν στις παρακολουθήσεις και
ο κ. Μητσοτάκης δεν προσήλθε. Και όταν ήταν εδώ στη Βουλή
και ρωτήθηκε από τον Αλέξη Τσίπρα «Παρακολουθείται ο Αρχη-
γός ΓΕΕΘΑ; Παρακολουθείται ο τάδε υπουργός;» δεν απάντησε,
αλλά ως φυγάς σηκώθηκε και έφυγε. 

Πραγµατικά, αυτά είναι σοβαρά θέµατα και η συζήτηση που γί-
νεται σήµερα και οι τοποθετήσεις από τους Βουλευτές της συ-
γκυβέρνησης είναι, θα έλεγα, άλλα λόγια να αγαπιόµαστε. Όχι,
δεν υποτιµώ και άλλα ζητήµατα που υπάρχουν, αλλά στο προκεί-
µενο, που είναι και το θέµα της συζήτησης για την πρόταση µοµ-
φής, πουθενά δεν ακούµε απαντήσεις. Προσπαθούν να πετάξουν
-επιτρέψτε µου την έκφραση- τη µπάλα στην εξέδρα, ενώ συγ-
χρόνως όποιος διαφωνεί µε το καθεστώς Μητσοτάκη και την Κυ-
βέρνηση είναι συριζαίος. Έτσι, λοιπόν, έρχοµαι και εγώ και λέω,
εάν αυτοί που διαφωνούν, που και δηµοσκοπικά εµφανίζονται σε
µεγάλο ποσοστό, είναι συριζαίοι, τότε τι νόηµα έχουν οι δηµο-
σκοπήσεις που δίνουν διαφορά στη Νέα Δηµοκρατία πάνω από
τον ΣΥΡΙΖΑ; Αυτό είναι ένα ερώτηµα, λοιπόν. Όσο και να προσπα-
θούν όµως η Κυβέρνηση και η κυβερνητική παράταξη να αλλά-
ξουν το θέµα, να µην απαντούν, ένα είναι γεγονός, ότι θα λάµψει
η αλήθεια. Και η αλήθεια θα λάµψει, γιατί το οφείλουµε στη δη-
µοκρατία, το οφείλουµε στον ελληνικό λαό. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κλείστε, κυρία Καφα-
ντάρη.

ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Ο κόσµος σήµερα θέλει να µάθει και περιµένει απαντήσεις. Ρω-

τάµε, λοιπόν: Παρακολουθείται ο κ. Χατζηδάκης; Παρακολουθεί-
ται ο Αρχηγός ΓΕΕΘΑ; Παρακολουθούνται άλλα πολιτικά πρό-
σωπα, Υπουργοί, δηµοσιογράφοι κ.λπ.; Αυτή την απάντηση θέ-
λουµε. Έχετε το θάρρος πραγµατικά να την δώσετε, κύριοι της
Κυβέρνησης;

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ. 

Επειδή άκουσαν την κ. Καφαντάρη οι συνάδελφοι και ρωτάνε
µέχρι πού θα πάµε σήµερα, σας λέω ότι τελευταίος οµιλητής θα
είναι ο κ. Μπιάγκης από το ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής. Αυτός θα
ρίξει την αυλαία των οµιλητών. Είναι το νούµερο εκατόν τριάντα
τρία.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Να πάµε τώρα, κύριε Πρόεδρε, στο
εκατόν τριάντα τρία!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Οπλιστείτε µε υπο-
µονή.

Καλείται στο Βήµα ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Χρήστος Σταϊ-
κούρας για δέκα λεπτά και µου υποσχέθηκε ότι θα είναι συνεπής.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-

στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε από χθες την πρό-
ταση δυσπιστίας της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, του ΣΥΡΙΖΑ,
που έχει επιλέξει να κινείται παρελκυστικά και αποπροσανατολι-
στικά, επειδή στερείται προτάσεων για το µέλλον και τρέµει για
το παρελθόν του. Ωστόσο, η πρόταση δυσπιστίας είναι καλοδε-
χούµενη. Μας δίνει την ευκαιρία στον δρόµο προς τις κάλπες να
µετρηθούµε και να συγκριθούµε. Προσέξτε, όχι να συγκρου-
στούµε µέσα στο νέφος τοξικότητας και πολωµένου πολιτικού
κλίµατος που έχει επιλέξει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, αλλά να
αντιπαρατεθούµε στη βάση επιχειρηµάτων και να συγκρίνουµε
πολιτικές, πεπραγµένα και αποτελέσµατα των περιόδων διακυ-
βέρνησης ΣΥΡΙΖΑ και Νέας Δηµοκρατίας. Με όλο το σεβασµό
στην ετυµηγορία των πολιτών αυτά τα κριτήρια, µε το κλείσιµο
της πρώτης θητείας αυτής της Κυβέρνησης, συνιστούν το δια-
βατήριο για τη δεύτερη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα τελευταία τέσσερα χρόνια
στο Υπουργείο Οικονοµικών µε σεµνότητα, υπευθυνότητα και
διαφάνεια έγιναν πολλά. Στοχεύσαµε και πετύχαµε την παραγω-
γική ανασυγκρότηση της πατρίδας, την αναπτυξιακή και συµπε-
ριληπτική πορεία της οικονοµίας, την ολόπλευρη ισχυροποίηση
της χώρας, την αποτελεσµατική στήριξη της κοινωνίας. Τα πετύ-
χαµε όλα αυτά συλλογικά µε ευθύνη απέναντι στο σήµερα και το
αύριο, στις θυσίες των πολιτών, αλλά και τις προοπτικές της νέας
γενιάς. Γι’ αυτό και σε αυτή τη δύσκολη διεθνή συγκυρία η ελλη-
νική οικονοµία προβάλλει σθεναρές αντιστάσεις, επιδεικνύει µε-
γάλες αντοχές, διαθέτει ισχυρή δυναµική, διακρίνεται από
θετικές προοπτικές.

Αυτά αποτυπώνονται σε όλους σχεδόν τους βασικούς δείκτες
της οικονοµίας, στην ισχυρή και βιώσιµη ανάπτυξη, στις επενδύ-
σεις και στις εξαγωγές που ενισχύονται σηµαντικά, στην ανεργία
που συρρικνώνεται, στις οικονοµικές ανισότητες που µειώνονται,
στα µη εξυπηρετούµενα δάνεια των πιστωτικών ιδρυµάτων που
διαµορφώνονται πλέον σε µονοψήφιο ποσοστό του συνόλου των
δανείων, στις καταθέσεις νοικοκυριών και επιχειρήσεων που
έχουν αυξηθεί εντυπωσιακά την τελευταία τριετία, στα δηµόσια
οικονοµικά που σταθεροποιήθηκαν και βρίσκονται σε τροχιά πε-
ραιτέρω βελτίωσης. Και τέλος, αποτυπώνεται στο ενισχυµένο
κύρος και την αυξηµένη αξιοπιστία της χώρας. 

Όλα αυτά αντανακλώνται στην πρόωρη αποπληρωµή των δα-
νείων του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, στην έξοδο της
χώρας από το καθεστώς ενισχυµένης εποπτείας, η µόνη ευρω-
παϊκή χώρα που µπήκε σε καθεστώς ενισχυµένης εποπτείας το
2018 και στις έντεκα αναβαθµίσεις της ελληνικής οικονοµίας την
τελευταία τετραετία, που εκτιµούµε ότι θα συνεχιστούν επιτυγ-
χάνοντας εφέτος την ανάκτηση της επενδυτικής βαθµίδας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ας δούµε σε δέκα συνοπτικά ση-
µεία τη σύγκριση µε την περίοδο της διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ. 

Πρώτον, διαθέσιµο εισόδηµα των πολιτών: Σε επίπεδο εννια-
µήνου 2022 η άνοδος του διαθέσιµου εισοδήµατος είναι 10 δισε-
κατοµµύρια ευρώ σε σχέση µε το 2019. Το πραγµατικό διαθέσιµο
εισόδηµα ήταν 72,1 το 2015 µε µονάδα βάσης στο 100 και σή-
µερα είναι 79,3.

Δεύτερον, ανάπτυξη. Την περίοδο ΣΥΡΙΖΑ µέσος όρος στην
Ευρωζώνη ήταν 2,08, µέσος όρος στην Ελλάδα 0,53, δηλαδή το
1/4 του µέσου ευρωπαϊκού όρου. Την περίοδο της Νέας Δηµο-
κρατίας ο µέσος όρος στην Ευρωζώνη είναι 1% και µέσος όρος
στην Ελλάδα 1,73%, δηλαδή σχεδόν διπλάσιος. Και η καλύτερη
εγχώρια απόδοση διαρκώς διευρύνεται. Τρίτον, άµεσες ξένες
επενδύσεις. Στα τεσσεράµισι χρόνια ΣΥΡΙΖΑ 12,1 δισεκατοµµύρια
ευρώ, στα τριάµισι χρόνια Νέας Δηµοκρατίας 16,5 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ, ποσό που σίγουρα θα αυξηθεί αφού ακόµα δεν έχουµε
στοιχεία για όλο το 2022. 

Τέταρτον, ανεργία. Μειώθηκε πράγµατι επί ΣΥΡΙΖΑ κατά επτά
ποσοστιαίες µονάδες. Μειώθηκε επιπλέον κατά οκτώ ποσοστι-
αίες µονάδες επί Νέας Δηµοκρατίας παρά τις εξωγενείς κρίσεις. 

Πέµπτον, κόκκινα δάνεια. Ο ΣΥΡΙΖΑ τα παρέλαβε στο 43,5%
του συνόλου και τα παρέδωσε στο ίδιο ποσοστό. Σήµερα είναι
9,7%. 

Έκτον, καταθέσεις. Επί ΣΥΡΙΖΑ αυτές µειώθηκαν κατά 11 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ. Επί Νέας Δηµοκρατίας αυτές έχουν αυξηθεί
κατά 48 δισεκατοµµύρια ευρώ. 
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Έβδοµον, αναβαθµίσεις-υποβαθµίσεις της ελληνικής οικονο-
µίας επί ΣΥΡΙΖΑ. Η χώρα που υποβαθµίστηκε δέκα φορές, στη
συνέχεια αναβαθµίστηκε δεκαοκτώ φορές. Επί Νέας Δηµοκρα-
τίας η Ελλάδα µόνο αναβαθµίζεται έντεκα φορές µέχρι σήµερα. 

Όγδοο, spreads, αυτά τα οποία συζητούσαµε πριν µία δεκαε-
τία, δηλαδή η διαφορά της απόδοσης µεταξύ του ελληνικού και
του γερµανικού οµολόγου, ας πούµε, στη δεκαετία. Επί ΣΥΡΙΖΑ
το µέσο spread ήταν στις εξακόσιες δώδεκα µονάδες βάσης. Επί
Νέας Δηµοκρατίας -γιατί κάποιοι αµφισβητούσαν την πρόσφατη
έκδοση που ήταν εξαιρετικά επιτυχηµένη- είναι 174,6 µονάδες
βάσης, τρεις φορές χαµηλότερα. 

Ένατο, κύκλος εργασιών επιχειρήσεων. Στο εννιάµηνο του
2022 είναι 336 δισεκατοµµύρια ευρώ. Το 2018 ήταν 30 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ λιγότερο. 

Δέκατο, κενό ΦΠΑ, δηλαδή φοροδιαφυγή. Το 2018 ήταν στο
25,6, το 2020 στο 19,7. Είχαµε σηµαντική, δηλαδή, βελτίωση της
φορολογικής συµµόρφωσης που προέρχεται κυρίως από τις µει-
ώσεις φόρων και ασφαλιστικών εισφορών, ιδιαίτερα στη µεσαία
τάξη που υπερφορολόγησε η προηγούµενη κυβέρνηση αλλά και
από τη σηµαντική ενίσχυση των ηλεκτρονικών συναλλαγών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συνεπώς η σύγκριση σε δέκα
βασικά µεγέθη της οικονοµίας είναι καταλυτική, γι’ αυτό και η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση αποφεύγει συστηµατικά τη συζήτηση
επί αυτών. 

Θέλω, όµως, και πάλι να τοποθετηθώ συγκριτικά στη βάση
αποτελεσµάτων και σε θέµατα διαφάνειας, λογοδοσίας, διακυ-
βέρνησης και καταπολέµησης διαφθοράς που άπτονται των αρ-
µοδιοτήτων του Υπουργείου Οικονοµικών. Είναι θέµατα που απο-
τελούν ουσιαστικά τον κορµό της πρότασης δυσπιστίας της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης. 

Τα αποτελέσµατα µιλούν και πάλι από µόνα τους. Το Υπουρ-
γείο Οικονοµικών τα τελευταία τέσσερα χρόνια υλοποίησε δρά-
σεις και προωθεί ενέργειες µε στόχο την τόνωση της διαφάνειας.
Και σηµειώνω:

Πρώτον, ενσωµατώθηκε στην ελληνική έννοµη τάξη η ενω-
σιακή νοµοθεσία για την καταπολέµηση της νοµιµοποίησης εσό-
δων από εγκληµατικές δραστηριότητες. 

Δεύτερον, ενσωµατώθηκε οδηγία για τη διευκόλυνση της χρή-
σης πληροφοριών για την πρόληψη, την ανίχνευση, τη διερεύ-
νηση ή τη δίωξη σοβαρών ποινικών αδικηµάτων. 

Τρίτον, έγιναν οι αναγκαίες παρεµβάσεις ενίσχυσης του ελέγ-
χου λειτουργίας του κεντρικού µητρώου πραγµατικών δικαιού-
χων. 

Τέταρτον, δηµοσιεύθηκε εθνικός κατάλογος όσων ασκούν ή
άσκησαν σηµαντικό δηµόσιο λειτούργηµα στην Ελλάδα. 

Πέµπτον, κατατέθηκε για πρώτη φορά το 2021 στην Επιτροπή
Θεσµών και Διαφάνειας στη Βουλή έκθεση πεπραγµένων της επι-
τροπής στρατηγικής στα θέµατα του ξεπλύµατος χρήµατος. 

Έκτον, διαµορφώθηκε και υλοποιείται µε τη συµµετοχή του
Υπουργείου Οικονοµικών το Εθνικό Στρατηγικό Σχέδιο Καταπο-
λέµησης της Διαφθοράς της Εθνικής Αρχής Διαφάνειας. 

Έβδοµον, υπό τον συντονισµό του Υπουργείου Οικονοµικών
και µε τη συνεργασία όλων των συναρµόδιων φορέων, βρίσκεται
σε εξέλιξη η επικαιροποίηση της έκθεσης εκτίµησης κινδύνου για
θέµατα ξεπλύµατος χρήµατος βάσει του σχετικού µεθοδολογι-
κού εργαλείου της Παγκόσµιας Τράπεζας. 

Και τέλος, όγδοον, συµµετέχουµε ενεργά στις οµάδες εργα-
σίας του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου, της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
και της «FATF», ώστε να είµαστε σε θέση ως χώρα να ανταποκρι-
νόµαστε γρήγορα και αποτελεσµατικά στις νέες προκλήσεις. 

Αυτές οι πρωτοβουλίες σηµατοδοτούν µια νέα εποχή για την
καταπολέµηση της διαφθοράς. Η αποτελεσµατικότητά τους ανα-
γνωρίζεται από τα ευρωπαϊκά όργανα. Έχω σχετική επιστολή της
αρµόδιου Επιτρόπου προς τον Έλληνα Υπουργό Οικονοµικών
που αναγνωρίζει ακριβώς αυτά τα αποτελέσµατα. 

Και επειδή η κυρία συνάδελφος που µόλις κατήλθε του Βήµα-
τος µίλησε για κράτος δικαίου, θέλω να καταθέσω στα Πρακτικά
τους βασικότερους δείκτες διακυβέρνησης, που χρησιµοποι-
ούνται διεθνώς από επενδυτικούς οίκους και ακαδηµαϊκούς, µε-
ταξύ άλλων και από την Παγκόσµια Τράπεζα. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Χρήστος Σταϊ-

κούρας καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Συγκεκριµένα, σε σχέση µε το 2018 η Ελλάδα παρουσίασε βελ-
τίωση σχεδόν σε όλους τους δείκτες. Θα τους επαναλάβω: ελευ-
θερία έκφρασης και λογοδοσία, αποτελεσµατικότητα διακυβέρ-
νησης, ποιότητα κανονιστικού πλαισίου, κράτος δικαίου, έλεγχος
διαφθοράς. Μάλιστα -και δείτε το στα Πρακτικά- η βελτίωση φαί-
νεται να είναι µεγαλύτερη στους δείκτες που µετρούν την επί-
δοση της Ελλάδος στο κράτος δικαίου. Αυτές είναι οι συγκριτικές
µελέτες που χρησιµοποιούν όλοι σε όλο τον κόσµο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας όλα αυτά τα επιτεύ-
γµατα, πολύ σηµαντικά και καθόλου αυτονόητα, έχουν αντίκτυπο
στη ζωή και το βιοτικό επίπεδο των πολιτών, αλλά και στην ικα-
νότητα της χώρας να ανταποκρίνεται αποτελεσµατικά στις µεγά-
λες απαιτήσεις της περιόδου. Είναι επιτεύγµατα συλλογικά,
επιτεύγµατα της κοινωνίας και της πολιτείας. Τα καταφέραµε! Τα
καταφέραµε πολύ καλύτερα από πολλές άλλες ισχυρότερες οι-
κονοµίες και αυτό αναγνωρίζεται από το σύνολο της παγκόσµιας
πολιτικής, οικονοµικής και επενδυτικής κοινότητας. Το κυριό-
τερο, όµως, είναι ότι αυτό αναγνωρίζεται από τους πολίτες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Βέβαια, δεν παραγνωρίζουµε ότι η κατάσταση παραµένει δύ-
σκολη και ρευστή. Συναισθανόµαστε τις αγωνίες των συµπατριω-
τών µας και προσπαθούµε να ανταποκριθούµε στο κοινωνικό
χρέος µας. Οι πολίτες διαθέτουν γνώση, κρίση και µνήµη. Θα
απορρίψουν, εκτιµώ, την αντιπαραγωγική τοξικότητα, την πολι-
τική ανευθυνότητα, την επικίνδυνη και τυχοδιωκτική πλειοδοσία
παροχών που εκπέµπει και εκφράζει ο ΣΥΡΙΖΑ. Ο ΣΥΡΙΖΑ, που
παραµένει εγκλωβισµένος σε έναν κόσµο ψευδαισθήσεων που
δεν θέλει και δεν µπορεί να διαβάσει τα µηνύµατα των καιρών και
τα δεδοµένα που αυτοί δηµιουργούν, ειδικά σε περιόδους υψη-
λής αβεβαιότητας.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, τον χρόνο!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κυρία Φωτίου, τελει-

ώνει. Δύο λεπτά έχει, όπως η κ. Καφαντάρη, για την οποία δεν µι-
λήσατε. Σας παρακαλώ!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Αντιθέ-
τως, εκτιµώ ότι οι πολίτες θα επιλέξουν την κυβέρνηση, που δια-
σφαλίζει την αναπτυξιακή πορεία της χώρας, που προσελκύει
επενδύσεις, µειώνει φόρους, δηµιουργεί θέσεις απασχόλησης,
στηρίζει το διαθέσιµο εισόδηµα των νοικοκυριών, αναβαθµίζει το
κύρος και τη θέση της χώρας στην παγκόσµια σκηνή, θωρακίζει
την άµυνα της χώρας, χτίζει ισχυρές διεθνείς συµµαχίες, αναβαθ-
µίζει το γεωπολιτικό αποτύπωµα της πατρίδας. Θα επιλέξουν την
Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας µε Πρωθυπουργό των Κυ-
ριάκο Μητσοτάκη και για την επόµενη τετραετία.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστούµε. 
Κυρία Φωτίου, είστε άδικη. Η κ. Καφαντάρη µίλησε δυόµισι

λεπτά παραπάνω, όπως και κύριος Υπουργός. Και στην κ. Καφα-
ντάρη δεν φωνάξατε. Δεν είναι δίκαιο.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κανείς δεν διαµαρτυρήθηκε για την κ. Καφαντάρη. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Εµείς για τις υποκλοπές διαµαρτυ-
ρόµαστε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, κύριε
Φάµελλε! 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Για τον χρόνο µιλήσατε, για τον χρόνο διαµαρτυρηθήκατε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι! Εγώ έχω το δικαίωµα να κάνω παρατήρηση. Πάει
τώρα, τελείωσε! 

Καλείται στο Βήµα ο κ. Χρήστος Δερµεντζόπουλος από τη Νέα
Δηµοκρατία. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΔΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πέ-

ρυσι τέτοιο καιρό είχε κατατεθεί ανάλογη πρόταση δυσπιστίας
µε το πρόσχηµα της ελλιπούς διαχείρισης των µεγάλων κρίσεων
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που ήταν σε εξέλιξη. Το αποτέλεσµα, φαντάζοµαι, το θυµόµαστε
όλοι. Σήµερα είµαστε πάλι θεατές στο δεύτερο µέρος αυτής της
παράστασης. Δυστυχώς, για άλλη µια φορά ένα κοινοβουλευτικό
εργαλείο, όπως είναι η πρόταση δυσπιστίας, χρήσιµο για τη διε-
νέργεια ενός γόνιµου διαλόγου, αυτοεργαλειοποιείται και στο-
χεύει στην εξυπηρέτηση κοµµατικών ισορροπιών και επιδιώξεων.
Και αυτός ο χρόνος αξιοποιείται σε έναν διαγωνισµό ύβρεων και
εκφράσεων πεζοδροµίου.

Αν κάποιος από εµάς κάνει µία απλή έρευνα και ρωτήσει τους
πολίτες για ποιον λόγο γίνεται η σηµερινή πρόταση δυσπιστίας,
ποια πιστεύετε ότι θα είναι η απάντηση; Για το κράτος δικαίου
που έχει σε αγωνία την Αξιωµατική Αντιπολίτευση ή επειδή σχε-
δόν τέσσερα χρόνια η Αντιπολίτευση και ειδικά ο ΣΥΡΙΖΑ είναι σε
αδιέξοδο και δεν κατάφερε να έχει µια πραγµατική εναλλακτική
πρόταση; Όπως και να έχει, καλοδεχούµενη, όπως είπε και ο
Πρωθυπουργός, η πρόταση, καλοδεχούµενη ως µία εξαιρετική
ευκαιρία να αναδείξουµε, αλλά και να κάνουµε µια αναλυτική σύ-
γκριση της διακυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας µε τη δική
σας.

Ένα, λοιπόν, από τα βασικά προβλήµατα που έχετε επί πολλά
έτη είναι ότι επαναλαµβάνετε την ίδια κακή τακτική, µία τακτική
που µπορεί να σας έφερε στην κυβέρνηση το 2015, επενδύοντας
στη µιζέρια, την καταστροφολογία και την αγανάκτηση, µία τα-
κτική που έπαιξε µε τις τύχες των ανθρώπων, µε δηµοψηφίσµατα
του «ναι» και του «όχι», µε ακραία πολιτικά τοξικά βέλη και µε
έναν ανεκδιήγητο λαϊκισµό, αλλά πρέπει επιτέλους να καταλά-
βετε πως από τότε άλλαξαν πολλά. Η ίδια η κοινωνία µας άλλαξε.
Έπαθε και έµαθε. Είδε ότι παίξατε µε τις τύχες τους και µε τους
θεσµούς της χώρας µας κυριαρχώντας σε έναν δρόµο απαξίω-
σης των πάντων. Και αντί να αναλογιστείτε τις ευθύνες σας και
να ξεκολλήσετε από το χθες, επιµένετε. Επιµένετε σε βήµατα που
θέτουν σε κίνδυνο τη χώρα. Εµείς στη Νέα Δηµοκρατία δεν θα
το επιτρέψουµε αυτό. Και δεν θα το επιτρέψουµε, γιατί πολύ
απλά έχουµε άλλη φιλοσοφία. Σκεφτόµαστε διαφορετικά το κρά-
τος, την κοινωνία και τους πολίτες. Δεν φοβόµαστε, όπως δεν φο-
βηθήκαµε ποτέ, να βάλουµε θεµέλια µε το όποιο πολιτικό κόστος.
Σπάσαµε το κατεστηµένο και συνεχίζουµε για τη νέα Ελλάδα, πιο
δυνατή και ισχυρή που δεν φοβάται και στέκεται δίπλα στον πο-
λίτη. 

Παραδεχθήκαµε ότι έγιναν λάθη, αλλά χωρίς αλαζονεία και
χωρίς έπαρση. Και αυτή είναι η διαφορά µας. Αυτό είναι το βαθύ
ρήγµα ανάµεσα σε µια υπεύθυνη Κυβέρνηση και µια Αντιπολί-
τευση που είναι προσκολληµένη στο χθες, ένα ανεύθυνο µέτωπο
χωρίς εναλλακτική πρόταση στη δύσκολη πραγµατικότητα του
21ου αιώνα.

Κυρίες και κύριοι, σε αυτά τα σχεδόν τέσσερα χρόνια πορείας
µιας διακυβέρνησης υπάρχουν σηµαντικές επιτυχίες, επιτυχίες
σε διαχρονικές αδυναµίες. Ο αγώνας µας µε σεβασµό στον πο-
λίτη και µε αφοσίωση στα ζητήµατα που τον απασχολούν θα είναι
η κοινή µας πυξίδα και για την επόµενη τετραετία. Η παράταξή
µας στηρίζεται σε αρχές και αξίες, βγαίνει πάντα δυνατή και νι-
κήτρια µέσα από τέτοιες διαδικασίες, αλλά το κυριότερο είναι ότι
δικαιώνεται. Δικαιώνεται από τις επιλογές τις οποίες κάνει. Και
είναι επιλογή µας να συνεχίζουµε να µεταρρυθµίζουµε το κράτος,
να διαχειριζόµαστε τις όποιες κρίσεις, να ανταποκρίνονται στις
ανάγκες των πολιτών και κυρίως να µην ακολουθούµε το όποιο
τοξικό κλίµα καλλιεργούν οι πολιτικοί µας αντίπαλοι. Η σηµερινή,
λοιπόν, πρόταση δυσπιστίας είναι το ύστατο όπλο που διαθέτει
η Αντιπολίτευση πριν κρυφτεί πάλι στο µανδύα της ανικανότητας
και της ένδειας προτάσεων και επιχειρηµάτων. 

Τέσσερα χρόνια, λοιπόν, έχουν γίνει πολλά σε πολλούς τοµείς.
Πρώτο µέληµά µας ήταν και θα είναι ο πολίτης. Και τον πολίτη,
ειδικά αυτή την περίοδο, τον απασχολεί η ακρίβεια. Η ακρίβεια
απασχολεί εύλογα την ελληνική κοινωνία, καθώς βρισκόµαστε
µπροστά στη µεγαλύτερη έκρηξη πληθωρισµού όχι µόνο στη
χώρα µας, αλλά και στην παγκόσµια οικονοµία. 

Ας δούµε, λοιπόν, τι κάναµε εµείς γι’ αυτό. Απαντήσαµε µε µια
σειρά από στοχευµένα µέτρα που στήριξαν το διαθέσιµο εισό-
δηµα, απενεργοποιήσαµε την πληθωριστική βόµβα µε παρεµβά-
σεις στην αυξανόµενη τιµή του ηλεκτρικού ρεύµατος και των
καυσίµων, µε πρωτοβουλίες στον ενεργειακό τοµέα, µε στήριξη

στο οικογενειακό εισόδηµα και µε πάταξη των φαινοµένων αι-
σχροκέρδειας. 

Παράλληλα, είχαµε δεσµευθεί ότι θα µειώσουµε πολλούς από
τους υπάρχοντες φόρους, κάτι που κάναµε και πολύ περισσό-
τερο µάλιστα από αυτό που είχαµε δεσµευθεί. Και σε αυτά, όµως,
εσείς ήσασταν απέναντι. Ήσασταν απέναντι σε σηµαντικές µε-
ταρρυθµίσεις. Και επειδή ακριβώς εµείς στηρίξαµε την κοινωνία
σε δύσκολες στιγµές γι’ αυτή, όταν οι πολίτες αγωνιούσαν, εσείς
καταληφθήκατε από µένος κατά των επιλογών µας και δηµιουρ-
γήσατε κλίµα τοξικότητας απέναντι σε µια εθνική ανάγκη.

Είµαστε, λοιπόν, περήφανοι που κρατήσαµε όρθια την κοινω-
νία, ζωντανές τις επιχειρήσεις µας, προστατευµένες και αυξανό-
µενες τις θέσεις εργασίας. Και λυπάµαι πραγµατικά που δεν
γίνεστε συµµέτοχοι στην ανοικοδόµηση του κράτους. Είχατε τέσ-
σερα χρόνια να ανασυνταχθείτε, να αναδιοργανωθεί, αλλά µάλ-
λον δεν είναι αρκετά. Αφεθήκατε στα χέρια κάποιων µαρτύρων
µε κουκούλες, συρθήκατε πίσω από στηµένες ένορκες καταθέ-
σεις και πολύ πρόσφατα υιοθετήσετε και την προπαγάνδα µε την
εργαλειοποίηση του µεταναστευτικού µε δήθεν νεκρά παιδιά
στον Έβρο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΡΝΟΥΣ: Για την ΕΥΠ πες µας!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΔΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ: Σε αυτή, λοιπόν, την παρα-

κµή που θέλετε να παρασύρετε την κοινωνία δεν θα σας ακολου-
θήσουµε και σίγουρα θα αντισταθούµε. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Θα συνεχίσετε να παρακολουθείτε
κι άλλους;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, σας
παρακαλώ!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΔΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ: Και όταν, λοιπόν, κάποιοι
θα κραυγάζουν και θα αναφέρονται σε παρακράτος, εµείς θα
απαντάµε µε περισσότερο ψηφιακό κράτος…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Γιατί σήµερα όλοι εκεί
είστε στα κόκκινα; Σας παρακαλώ!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΔΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ: Όταν, λοιπόν, κάποιοι θα
κραυγάζουν και θα αναφέρονται σε παρακράτος, εµείς θα απα-
ντάµε µε περισσότερο ψηφιακό κράτος, εµείς θα απαντάµε µε
περισσότερο κοινωνικό κράτος, µε προσλήψεις στην υγεία και
λύσεις σε διαφορετικές παροχές. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Θα παρακολουθήσετε κι άλλους
Υπουργούς; Κι άλλους αξιωµατικούς; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, κύριε
Φάµελλε! Αφήστε τον κύριο συνάδελφο να ολοκληρώσει!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΔΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ: Όταν εσείς αναφέρεστε σε
καθεστώς, εµείς θα απαντάµε µε ανοικτά ασφαλή πανεπιστήµια,
µε προσλήψεις εκπαιδευτικών και µε περισσότερη προστασία
στη φύλαξη των συνόρων.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΡΝΟΥΣ: Πες κάτι για το θέµα µας!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΔΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ: Όταν εσείς θα αναφέρεστε

σε παρακµή, εµείς θα απαντούµε µε ταχύτερη απονοµή και αύ-
ξηση των συντάξεων, µε αύξηση του µισθού των Ελλήνων έχο-
ντας το κράτος συµπαραστάτη στην πορεία της ζωής τους.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Θα τους παρακολουθείτε όλους; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΡΝΟΥΣ: Για την παρακολούθηση του Φλώ-

ρου πες µας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Μπουρνούς,

σας παρακαλώ πολύ!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΔΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ: Κλείνοντας -κάντε λίγη υπο-

µονή και ψυχραιµία- όταν ο κ. Τσίπρας και εσείς αναφέρεστε σε
αµετάκλητα ενόχους, εµείς αύριο και οι πολίτες στις εκλογές θα
σας απαντήσουµε πως είστε αµετάκλητα αδίστακτοι.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστούµε. 
Κάνετε διακοπές σε έναν συνάδελφο που ποτέ δεν δίνει δι-

καίωµα. Δεν παρεµβαίνει, µιλάει και φεύγει. Τι πάθατε σήµερα; 
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Να µιλάει επί του θέµατος, κύριε

Πρόεδρε!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΡΝΟΥΣ: Δεν µίλησε επί του θέµατος, κύριε

Πρόεδρε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Εδώ είµαι! Κανένας

δεν µίλησε. Τι να κάνουµε τώρα; Ο κόσµος θα κρίνει. Δεν θα φω-
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νάζουµε εδώ µέσα! 
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Ευχαριστούµε για τη συµβουλή,

κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Καλείται τώρα στο

Βήµα ο συνάδελφος κ. Αλέξανδρος - Χρήστος Αυλωνίτης από τον
ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία, ο οποίος θα µιλήσει για το
θέµα, για να µείνετε ευχαριστηµένοι. 

Ορίστε, κύριε Αυλωνίτη, έχετε τον λόγο. 
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ - ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΥΛΩΝΙΤΗΣ: Είµαστε τελικά µια

πολύ ωραία ατµόσφαιρα! Εγώ παρατηρώ -και µε συγχωρείτε- ένα
είδος αυτισµού, δηλαδή συζητάµε ένα σοβαρότατο θέµα και µι-
λάνε οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας για οτιδήποτε άλλο
εκτός από αυτό. Εντυπωσιακό!

Από χθες που ξεκίνησε αυτή η συζήτηση η Βουλή ως εικόνα,
αλλά και ως παράδειγµα πολιτικού πολιτισµού δεν είναι και ό,τι
καλύτερο. Η διαπίστωσή µου οφείλεται στη λασπολογία, στις
αντιδράσεις, στη συµπεριφορά ορισµένων -όχι όλων- Βουλευτών
της Νέας Δηµοκρατίας. Να θυµίσω τον κ. Μαρκόπουλο, τον κ. Γε-
ωργιάδη, το καινούργιο «πολιτικό φιντάνι», τον κ. Μαραβέγια, εξέ-
χουσα πολιτική προσωπικότητα! Είναι εικόνα αυτή που προσφέ-
ρουµε ως παράδειγµα σε αυτούς που µας παρακολουθούν;

Σε αυτή τη συζήτηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετράµε
το µπόι µας ως πολιτικοί και ως φυσικά πρόσωπα. Είµαστε µέλη
της Εθνικής Αντιπροσωπείας και όχι απλά φερέφωνα του κόµµα-
τός µας. Ο φόβος στην έκφραση του δηµόσιου λόγου, αλλά και
στην ψήφο σας δεν είναι καλός σύµβουλος. Εγώ αυτό διαπί-
στωσα. Μακάρι να κάνω λάθος.

Όµως, συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, δεν µπορεί να µην
βλέπετε τόσο καιρό όλα τα αντιθεσµικά και αντικοινοβουλευτικά
µέσα που χρησιµοποίησε η Κυβέρνηση για να συσκοτίσει το όλο
πρόβληµα που συζητάµε σήµερα. Δεν τα βλέπετε εσείς; Δεν βλέ-
πετε τι έγινε στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας; Άπλετο
φως, έλεγε ο κ. Μητσοτάκης, απόρρητο µέσα στην Επιτροπή Θε-
σµών. Τελικά είναι απόρρητο; Είναι απόρρητο να µάθουµε ότι πα-
ρακολουθούνταν οι Αρχηγοί των Ενόπλων Δυνάµεων; Αν είναι
απόρρητο, τότε θα πρέπει αύριο το πρωί ο επικεφαλής της ΕΥΠ,
ο κ. Μητσοτάκης, ο νέος διοικητής της να κάνουν µήνυση στους
προηγούµενους, αλλά κυρίως να κάνουν µήνυση στον κ. Ράµµο.
Θα κάνετε; Να µας το πείτε σήµερα.

Να σας πω για τον διεθνή διασυρµό της χώρας µε την επί-
σκεψη της ευρωπαϊκής επιτροπής PEGA και τις οδηγίες που εξέ-
δωσε;

Η κ. Καφαντάρη σάς είπε κάτι σηµαντικό: Το Ελεγκτικό Συνέ-
δριο µάς έχει στη λίστα. Εάν περικόψει από τα ευρωπαϊκά προ-
γράµµατα συνεπεία ποινής που θα επιβάλει στην Ελλάδα, είστε
υπεύθυνοι και όχι µόνο διοικητικά υπεύθυνοι, αλλά και πολιτικά
και έχω την εντύπωση ότι θα βλάψετε οικονοµικά το δηµόσιο συµ-
φέρον. Και ξέρετε οι νοµικοί τι ακριβώς σηµαίνει αυτό.

Μέχρι και τη θεσµική εµφάνιση του κ. Ράµµου προχθές που
ενεχείρισε επιστολή σε όλους τους Αρχηγούς των κοµµάτων σύµ-
φωνα µε τον νόµο που ψηφίσατε την κατηγορήσατε. Ο κοινοβου-
λευτισµός, όµως, είναι εκείνος ο οποίος δίνει απάντηση, τον
οποίο σήµερα λοιδορείτε ως ενέργεια από πλευράς του ΣΥΡΙΖΑ.
Και έτσι ξαφνικά ο τρόµος που σας έχει κυριεύσει, γιατί δεν µπο-
ρείτε άλλο να κρύβετε την αλήθεια, σας οδήγησε να αποκαλείτε
τον διακεκριµένο µέχρι πρότινος για εσάς δικαστικό κ. Ράµµο
υποχείριο του ΣΥΡΙΖΑ. Οποία ύβρις! Αυτή είναι η κεντρική
γραµµή του Μαξίµου από χθες: Τσακίστε τον Ράµµο, βγάλτε τον
ψεύτη και διαπλεκόµενο. 

Σας ρωτάω τώρα εκτός κειµένου: Τι έκανε ο κ. Ράµµος; Αν
έκανε κάτι παράνοµο, επανέρχοµαι σε αυτό που είπα προηγου-
µένως: υποβάλετε µήνυση. Θα του υποβάλετε µήνυση ότι έπληξε
το απόρρητο; Τόσοι Βουλευτές σήµερα δικοί σας αναφέρθηκαν
σε ονόµατα τα οποία δήθεν παρακολουθούσε ο κ. Τσίπρας: Πι-
τσιόρλας, ο κ. Κοτζιάς, ο κ. Καµµένος. Αυτοί οι Βουλευτές σας
που ανέφεραν ονόµατα που παρακολουθούνταν, παραβίασαν το
απόρρητο; Θα κάνετε και σε αυτούς µήνυση;

Θέλω να σας πω ότι έχετε πέσει σε ένα vertigo, σε έναν απί-
στευτο παραλογισµό. Όποτε σας βολεύει, υπερασπίζεστε τις
ανεξάρτητες αρχές και όποτε δε σας βολεύει, συκοφαντείτε, κλο-
νίζοντας τη δηµοκρατία και διαταράσσοντας τους θεσµούς.

Έχουµε ιστορικό χρέος να µην επιτρέψουµε να συνεχιστεί άλλο
αυτό. Αν ήσασταν κατηγορούµενοι σε ένα δικαστήριο και επιλέ-
γατε µια υπεράσπιση σαν αυτή που ακολουθείτε για την υπόθεση
των υποκλοπών, σας λέω ως δικηγόρος ότι είχατε χαµένη τη
δίκη. Δεν απαντήσατε στο επίδικο, στο κατηγορητήριο που σας
ανέφερε εδώ χτες ο Αλέξης Τσίπρας.

Στη ρήση του Λυσία, λοιπόν, που ανέφερε ποµπωδώς ο κ. Γε-
ραπετρίτης θα απαντήσω µε τη ρήση του λαού µας: Άλλα λόγια
να αγαπιόµαστε: Γνωρίζει καλά ο κ. Γεραπετρίτης ότι το κόµµα
µας κατηγορεί την Κυβέρνησή σας και τον Πρωθυπουργό ότι
υποκλέπτουν τις συνοµιλίες τουλάχιστον δέκα προσώπων, δηµο-
σιογράφων, Αρχηγού κόµµατος, Υπουργού, Αρχηγών του στρα-
τεύµατος. Και για όλα αυτά ο κ. Τσίπρας κρατά στα χέρια του
στοιχεία που προκύπτουν από την απάντηση της Αρχής Διασφά-
λισης του Απορρήτου των Επικοινωνιών, που σας θυµίζω ότι είναι
ανεξάρτητη αρχή που την προβλέπει απευθείας το Σύνταγµα.

Και επειδή παρακολούθησα τη λυσσαλέα προσπάθεια συσκό-
τισης της αλήθειας, σας ρωτώ ευθέως:

Πρώτον, τα στοιχεία που εδόθησαν από την ΑΔΑΕ στους Αρ-
χηγούς των κοµµάτων και τον Πρόεδρο της Βουλής είναι κατά
περιεχόµενο αληθινά; Ναι ή όχι; Τρία γράµµατα φτιάχνουν τη
λέξη «ναι» και τη λέξη «όχι». Ή πάλι θα µας πείτε να περιµένουµε
τη δικαιοσύνη και τη διερεύνησή της; Θα στραφείτε δικαστικά
εναντίον της ΑΔΑΕ και της διοικητικής πράξης όπως είπε ο κ. Και-
ρίδης;

Δεύτερον, ο κ. Ράµµος ψευδώς αναφέρει ότι η ΕΥΠ µε υπο-
γραφή της εισαγγελέως κ. Βλάχου παρακολουθούσε όλους τους
παραπάνω; Ναι ή όχι; Απαντήστε. Ναι ή όχι; Αν ναι, αν πιστεύετε
ότι ο κ. Ράµµος είναι υποχείριο του ΣΥΡΙΖΑ, σας το είπα και προ-
ηγουµένως: υποβάλετε µήνυση. 

Επιπλέον πείτε µας αν οι ενέργειες της ΑΔΑΕ για εξακρίβωση
των υποκλοπών ήταν µε εντολή Ράµµου ή όλης της διοίκησης.
Αν ήταν όλης της διοίκησης, δεν ήταν µόνο ο κ. Ράµµος υποχείριο
του ΣΥΡΙΖΑ είναι και όλη η διοίκηση, είναι όλη η δοµή της υπη-
ρεσίας αυτής. Και σε αυτούς θα υποβάλετε µήνυση; Και αυτούς
µέµφεσθε ότι είναι υποχείρια του ΣΥΡΙΖΑ; Πείτε µας εν πάση πε-
ριπτώσει τι συµβαίνει µε όλη αυτή την υπόθεση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Είναι πολλές οι ερωτήσεις. Ο χρόνος περνάει. Δεν µπορώ ό-
µως να µην πω δύο πράγµατα και επιτρέψτε και σε µένα, κύριε
Πρόεδρε.

Οι πρώην Πρωθυπουργοί τι έχουν πει; Γατί δεν είναι εδώ
απόψε; Πλήττεται ο πυρήνας του Συντάγµατος, το άρθρο 19.
Γιατί δεν έρχονται να πουν µια κουβέντα και τα λένε µόνο σε ιδιω-
τικές, θα έλεγα, συγκεντρώσεις οι λαλίστατοι, ο κ. Τζαβάρας, η
κ. Κεφαλογιάννη, ο κ. Κακλαµάνης; Η κ. Κεφαλογιάννη έχει γρα-
φτεί στον κατάλογο των οµιλητών. Γιατί δεν ήρθε; Εκτός και αν
είχε κάποιο πρόβληµα, οπότε ζητάω συγγνώµη.

Θα τελειώσω, έτσι για να σας υπενθυµίσω κάτι σηµαντικό που
κατά την άποψή µου θα πρέπει να ειπωθεί, µε το εξής: Ο κ. Κα-
µπάς ήταν στρατηγός και είναι εν αποστρατεία. Ανέφερε σε συ-
νέντευξή του στον τύπο ότι εν καιρώ πολέµου εάν παρακο-
λουθείται ο Αρχηγός των Ενόπλων Δυνάµεων από κάποιον, τότε
αυτός ο κάποιος έχει εγκληµατήσει και το έγκληµα το ονοµάτισε
ως εσχάτη προδοσία. Ερώτηση από έναν νοµικό: Στην προκει-
µένη περίπτωση η παρακολούθηση µε αυτόν τον τρόπο του Αρ-
χηγού των Ενόπλων Δυνάµεων και άλλων, υποπίπτει στο αδίκηµα
του 292Α του Ποινικού Κώδικα που στην παράγραφο 5 ορίζει για
το αδίκηµα αυτό ως ποινή την ποινή της κάθειρξης. Το ξέρετε ότι
το άρθρο αυτό παραπέµπει στο άρθρο 134 του Ποινικού Κώδικα
που µιλάει για την εσχάτη προδοσία; Και τα λέω αυτά µε πλήρη
επίγνωση της φράσης που χρησιµοποίησα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ολοκληρώστε, δεν
έχετε άλλο χρόνο. Σας παρακαλώ.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ - ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΥΛΩΝΙΤΗΣ: Αν θέλουµε να βλέ-
πουµε τον εαυτό µας στον καθρέφτη και να κοιτάµε στα µάτια τα
παιδιά µας, αυτός ο Πρωθυπουργός έπρεπε να είχε ήδη φύγει.
Έχετε σοβαρούς ανθρώπους στο κόµµα σας που µπορούν να
επιτελέσουν το καθήκον του Υπουργού και του Πρωθυπουργού.
Είστε και είµαστε Βουλευτές του λαού. Είστε Βουλευτές του
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λαού και όχι του κ. Μητσοτάκη.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Να είστε καλά.
Καλείται στο Βήµα ο κ. Χριστόδουλος Στεφανάδης από τη Νέα

Δηµοκρατία και να ετοιµάζεται ο κ. Πουλάς από το ΠΑΣΟΚ - Κί-
νηµα Αλλαγής. Μετά θα δώσω τον λόγο στον Υπουργό κ. Σκέρ-
τσο και µετά στον Αντιπρόεδρο, τον κ. Κωνσταντινόπουλο. 

Κύριε Στεφανάδη, έχετε τον λόγο.
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΣ ΣΤΕΦΑΝΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κυρίες και κύριοι Υπουργοί, η

Αντιπολίτευση κατέθεσε πρόταση δυσπιστίας. Ουσιαστικά -ας
µην γελιόµαστε- πρόκειται για πρόταση µοµφής. 

Αναρωτώµεθα γιατί κατηγορείται η Κυβέρνηση, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι; Για το εξαιρετικό έργο που επιτέλεσε κατά τη
διάρκεια της πανδηµίας;

Είναι κοινώς αποδεκτό ότι η Κυβέρνηση χειρίστηκε µε µεγάλη
επιτυχία µια πρωτοφανή κρίση. Το Εθνικό Σύστηµα Υγείας κρα-
τήθηκε, δηµιουργήθηκαν νέες µονάδες εντατικής θεραπείας, κα-
τάφερε από τις πρώτες χώρες να εφαρµόσει ένα πρόγραµµα
εµβολιασµού, το οποίο ψηφιακά δηµιουργήθηκε και περατώθηκε,
προς όφελος των πολιτών. Θυµίζω ότι η Ελλάδα ήταν από τις
πρώτες χώρες που εφάρµοσε το ευρωπαϊκό πιστοποιητικό εµβο-
λιασµού έναντι του COVID.

Και βέβαια, κατάφερε µέσα σε όλο αυτό τον κυκεώνα να κρα-
τήσει και την οικονοµία όρθια, ενώ άλλες χώρες, ανεπτυγµένες
χώρες, γονάτισαν µπροστά σε αυτή τη λαίλαπα. Η δική µας όχι. 

Μήπως κατηγορείται για το εξαιρετικό έργο που επιτέλεσε στο
µεταναστευτικό; Είναι ένα από τα σηµαντικότερα ζητήµατα, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, που διογκώθηκε επί προηγούµενης
κυβέρνησης, αλλά αντιµετωπίζεται πλέον απόλυτα αποτελεσµα-
τικά. Το ζουν καθηµερινά οι πολίτες των ακριτικών νησιών που
σήκωσαν το µεγαλύτερο βάρος στη µεταναστευτική κρίση πριν
από τρία και τέσσερα χρόνια. Στη Σάµο, παραδείγµατος χάριν, η
παρούσα Κυβέρνηση παρέλαβε πάνω από δέκα χιλιάδες πρό-
σφυγες, µετανάστες. Σήµερα µε τους χειρισµούς του Υπουρ-
γείου -το ανέφερε αναλυτικά ο Υπουργός το πρωί- περίπου χίλιοι
τετρακόσιοι φιλοξενούνται πλέον σε ανθρώπινες συνθήκες και το
κυριότερο, ο τοπικός πληθυσµός απέκτησε ξανά τον ζωτικό του
χώρο. 

Πλέον, µε την επιτυχή διαχείριση των µεταναστευτικών ροών
και µε σεβασµό πάντα -τονίζω- στην ανθρώπινη ζωή, παρά τα
αντίθετα λεγόµενα και µε τη δηµιουργία νέων δοµών σε όλη τη
χώρα, το µεταναστευτικό πρόβληµα είναι σε απόλυτο έλεγχο.
Αποτέλεσµα αυτής της πολιτικής είναι η µείωση των µεταναστευ-
τικών ροών στα νησιά του ανατολικού Αιγαίου. Σήµερα 10% του
προσφυγικού φορτίου είναι στα νησιά αυτά σε σχέση µε την προ-
ηγούµενη τετραετία. 

Μήπως κατακρίνεται η Κυβέρνηση για τη φύλαξη των συνόρων
της πατρίδας, όχι µόνο των φυσικών αλλά και των συνόρων της
καρδιάς µας; Οι σκηνές από την ύπουλη, στοχευµένη προσπά-
θεια των γειτόνων µας να προωθήσουν παράνοµους µετανάστες
στην ελληνική επικράτεια είναι ακόµα ζωντανές, µε τις όποιες πα-
ρενέργειες, συκοφαντίες κ.λπ. -να µην τα αναφέρω- προς τη
χώρα µας. Αυτή η εισβολή, κύριες και κύριοι, αποκρούστηκε επι-
τυχώς και πάντα, επαναλαµβάνω, χωρίς να έχουµε ανθρώπινα
θύµατα. 

Μήπως κατηγορείται για την ολιγωρία στην αµυντική θωράκιση
της χώρας; Πρόσφατα -προχθές- ο Πρωθυπουργός στη µονάδα
της Αεροπορίας παρέλαβε το πέµπτο αναβαθµισµένο αεροσκά-
φος F-16 Viper και η άµυνα της Ελλάδος ενισχύεται σε όλα τα
επίπεδα και µε τα Ραφάλ και µε τις φρεγάτες και µε τον εξοπλι-
σµό του στρατού ξηράς. Και βέβαια, η ελληνική Πολεµική Αερο-
πορία, που αποτελεί την αιχµή του δόρατος στην άµυνα της
χώρας, ενισχύεται εντυπωσιακά. 

Μήπως κατηγορείται η Κυβέρνηση για τον ψηφιακό µετασχη-
µατισµό; Το πρωί ο αρµόδιος Υπουργός παρέθεσε συγκλονιστικά
στοιχεία, που αφορούν την εξέλιξη στον τοµέα αυτό. Μέσα σε
χρόνο ρεκόρ ψηφιοποιήθηκαν πολλές δηµόσιες υπηρεσίες και
µειώθηκε η αναµονή και η χρονοτριβή των διαδικασιών. Φυσικά,

αυτή η προσπάθεια συνεχίζεται και σταθερά η Ελλάδα αποκτά
πιο σύγχρονο προφίλ, πιο σύγχρονη εικόνα και πιο λειτουργική.
Αντικειµενικά στον τοµέα αυτό υπήρξε µια τεράστια επανάσταση
και ένα λάκτισµα, θα έλεγα, στον εκσυγχρονισµό της χώρας και
µε δύναµη εισέρχεται η χώρα στον 21ο αιώνα µε αξιώσεις σε
αυτόν τον τοµέα.

Μήπως κατακρίνεται για το κοινωνικό της έργο; Ενδεικτικά, εν
µέσω παγκόσµιας οικονοµικής κρίσης, θεσµοθετήθηκε αύξηση
του κατώτατου µισθού, στοχευµένες κοινωνικές παροχές στον
τουρισµό, στα καύσιµα, στα τρόφιµα, στην επιδότηση της ενέρ-
γειας, στο µεταφορικό ισοδύναµο της νησιωτικής Ελλάδας.

Κατηγορείται µήπως για αστοχίες που προκάλεσαν δυσπιστία
στις διεθνείς αγορές του χρήµατος; Συνεχείς αναβαθµίσεις της
ελληνικής οικονοµίας, εισροή επενδυτών σε όλους τους κλάδους,
λειτουργία της ναυπηγικής βιοµηχανίας, µιας βιοµηχανίας που
θα έπρεπε να είναι προνοµιακή για µια χώρα όπως είναι η Ελ-
λάδα, ήταν από απαξιωµένη για δεκαετίες και σήµερα λειτουργεί
δυναµικά και επεκτείνεται.

Ή µήπως αποδοκιµάζεται για την εξωτερική πολιτική; Ο αρµό-
διος Υπουργός το πρωί παρέθεσε στοιχεία για την τεράστια προ-
σπάθεια εξωστρέφειας της χώρας προς όλες τις ηπείρους και σε
όλες τις χώρες. Η διεθνής θέση της χώρας, η αποδοχή της ως
αξιόπιστου συνοµιλητή και εταίρου αντικειµενικά δεν επιδέχεται
αµφισβήτηση.

Αποδίδετε µοµφή, τελικά, στην Κυβέρνηση για τη λειτουργία
των θεσµών, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Η Κυβέρνηση από την
αρχή που προέκυψε το θέµα των τηλεφωνικών υποκλοπών και
παρακολουθήσεων το αντιµετώπισε άµεσα µε χειρισµούς που
αποδεικνύουν το αντίθετο. Αλλαγές υπευθύνων προσώπων, πα-
ραποµπή στη δικαιοσύνη και τελικά, προσήλωση στην απόλυτη
διαφάνεια.

Η δικαιοσύνη ως το τέλος, την όποια οµνύει η Αντιπολίτευση
θα δώσει απαντήσεις για το τι πραγµατικά συνέβη και ο ελληνικός
λαός θα κρίνει και τους χειρισµούς της Κυβέρνησης αλλά και της
Αντιπολίτευσης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Γιατί παραγνωρίζεται η προσήλωση της παρούσης Κυβέρνη-

σης στους δηµοκρατικούς θεσµούς και τις συνταγµατικές επιτα-
γές; Η εξάντληση της τετραετούς θητείας που επιτάσσει το
Σύνταγµα και όχι η κερδοσκοπική, κατά περίπτωση, προκήρυξη
εκλογών σε περιόδους δηµοσκοπικής υπεροχής. Η καθιέρωση
ενός αναλογικού εκλογικού συστήµατος και όχι η επάνοδος, που
θα ήταν κάτι εύκολο, σε εκλογικό σύστηµα πριµοδότησης, µε το
οποίο εξελέγη και η προηγούµενη κυβέρνηση, πολλές φορές άδι-
κης, που όµως θα ευνοούσε την Κυβέρνηση. Δεν έγινε.

Όλα αυτά αποδεικνύουν την απόλυτη προσήλωση στο Σύντα-
γµα και στην ουσία της δηµοκρατίας.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κατά την άποψή µου, η πρόταση
δυσπιστίας δεν εδράζεται σε πραγµατικά δεδοµένα. Στοχεύει
πάντα, κατά την άποψή µου, σε δηµιουργία πολιτικών εντυπώ-
σεων και εξυπηρετεί πολιτικούς σχεδιασµούς.

Είναι, εποµένως, καταδικασµένη να καταψηφιστεί. Το «Κατη-
γορώ» του Εµίλ Ζολά που γράφτηκε το 1898, βασισµένο σε πρα-
γµατικά γεγονότα. Το σηµερινό «κατηγορώ» της Αντιπολίτευσης
όχι µόνο δεν στηρίζεται σε πραγµατικά στοιχεία, αλλά προσπαθεί
να απαξιώσει το πολύ σηµαντικό έργο που έχει επιτελέσει η πα-
ρούσα Κυβέρνηση, µία κυβέρνηση και ένας Πρωθυπουργός που
συνοµιλεί και µε την ιστορία αλλά κυρίως µε το µέλλον της
χώρας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ.
Καλείται στο Βήµα ο κ. Ανδρέας Πουλάς από το ΠΑΣΟΚ - Κί-

νηµα Αλλαγής. Να ετοιµάζεται ο κ. Σκέρτσος, ο Υπουργός Επι-
κρατείας.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΟΥΛΑΣ: Ευχαριστώ, πολύ κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο λόγος για

τον οποίον κατατέθηκε η πρόταση δυσπιστίας κατά της Κυβέρ-
νησης αποτελεί ένα σοβαρό ζήτηµα δηµοκρατίας, η διερεύνηση

7100 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



του οποίου ξεκίνησε µε την καταγγελία του Προέδρου του
ΠΑΣΟΚ, του κ. Νίκου Ανδρουλάκη, δυστυχώς αποδεικνύεται ότι
οι υποκλοπές ή αλλιώς επισυνδέσεις, νόµιµες ή µη, όπως είναι η
σύγχρονη ορολογία, είναι κάτι οικείο στο κόµµα σας.

Δεν αντιτίθεται στο πολιτικό σας DNA η παρακολούθηση φίλων
και αντιπάλων. Αν αυτό δεν είναι µείζον πολιτικό ζήτηµα για εσάς,
είναι για τους δηµοκρατικούς πολίτες της χώρας µας, που θα σας
αποδώσουν και τις σχετικές ευθύνες στις επερχόµενες εθνικές
εκλογές.

Κατά την παρούσα διαδικασία, όµως, θα πρέπει να δώσετε πει-
στικές εξηγήσεις και να σταµατήσετε τα µισόλογα και τις δικαιο-
λογίες. Κάθε νέος ισχυρισµός σας αναιρεί τον προηγούµενο και
οι πολίτες έχουν χάσει την µπάλα.

Τελικά, ποιος ήταν ο λόγος των συνδέσεων; Ποιος λόγος εθνι-
κής ασφάλειας επιτάσσει τις τηλεφωνικές παρακολουθήσεις
ακόµα και Υπουργών; Όσο δεν δίνονται απαντήσεις, η παραφι-
λολογία, η συνωµοσιολογία, η σπέκουλα βρίθουν και δηλητηριά-
ζουν την ελληνική κοινωνία και φυσικά, την πολιτική ζωή του
τόπου, φέρνοντάς µας πολλές δεκαετίες πίσω. 

Το ζήτηµα των παρακολουθήσεων που δηµιούργησε αχρεί-
αστα και αδικαιολόγητα η Κυβέρνησή σας για λόγους άδηλους
και µε τρόπο που την εκθέτει τόσο στο εσωτερικό, όσο και στο
εξωτερικό είναι η κορυφή του παγόβουνου της διακυβέρνησής
σας. Είναι βέβαιο ότι δεν είναι στο φόρτε σας τα ζητήµατα δηµο-
κρατίας µε τις παρακολουθήσεις και τις υποκλοπές, µε την υπο-
βάθµιση των θεσµών και των ανεξάρτητων αρχών, µε τις κατά
παρέκκλιση προµήθειες και τις λίστες Πέτσα, µε τις χρηµατοδο-
τήσεις των µέσων µαζικής ενηµέρωσης.

Αν κλείνουµε τα µάτια στην ελληνική κοινωνία είναι διάχυτη η
αίσθηση ότι η χώρα υποβαθµίστηκε θεσµικά κατά την τετραετία
της διακυβέρνησής σας. Αν µη τι άλλο, δεν πράξατε τίποτα για
να ενισχύσετε θεσµικά εκείνους τους φορείς που φυλάττουν
Θερµοπύλες. Αντιθέτως, οι ανεξάρτητες αρχές έχουν υποβαθµι-
στεί σε διακοσµητικά στοιχεία χωρίς τη δυνατότητα θεσµικής πα-
ρέµβασης. Η Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών φάνηκε ότι διολισ-
θαίνει σε παρακρατικό µηχανισµό, αντί να διαφυλάσσει την
εθνική ακεραιότητα της χώρας και να την προστατεύει από τους
εξωτερικούς κινδύνους που καραδοκούν. Εάν αυτή η θεσµική
διολίσθηση της ΕΥΠ είναι πραγµατικότητα, τότε αυτό συνιστά
εθνική κατάντια µε µοναδική υπεύθυνη την Κυβέρνησή σας, διότι
την ώρα που οι απειλές εξ ανατολών είναι ασύµµετρες, µόνιµες
και έχουν καταστεί πάγια εθνική στρατηγική των γειτόνων µε
σκοπό την αλλαγή του status quo στο Αιγαίο και τη µετατόπιση
των συνόρων, είναι πολυτέλεια να χρησιµοποιούνται παράνοµα
λογισµικά για υποκλοπές κοµµατικών στελεχών, αξιωµατικών του
Ελληνικού Στρατού και πολιτικών αντιπάλων. Είναι προφανές ότι
στην περίπτωση αυτή τόσο η ΕΥΠ έχει χάσει τον στόχο της, όσο
και η Κυβέρνησή σας τη δηµοκρατική νοµιµοποίηση.

Φυσικά το ζήτηµα των επισυνδέσεων δεν είναι ένα ζήτηµα µε
το οποίο µπορεί κανείς να παίζει και να χρησιµοποιεί τους κοινο-
βουλευτικούς θεσµούς, όπως είναι η πρόταση µοµφής, για κοµ-
µατικά οφέλη. Με άλλα λόγια, οι υπερβολές µε θύµα τους
θεσµούς, τη διαφάνεια, τη δηµοκρατία και την αξιοπιστία µας ως
χώρα δεν πετυχαίνουν τίποτα λιγότερο από την πολιτική αποστα-
θεροποίηση. Εν τέλει, οι αντιπολιτευτικές κορώνες µεταξύ της
Κυβέρνησης και της αντιπολίτευσης και η ακραία κοινοβουλευ-
τική πόλωση ποιον ωφελεί; Μήπως, πέραν όσων έχουν βάλει στο
µάτι την εδαφική ακεραιότητα της χώρας, η κατάσταση αυτή βο-
λεύει και όσα ακραία στοιχεία εποφθαλµιούν τις θέσεις στο ελ-
ληνικό Κοινοβούλιο στις επερχόµενες εκλογές; Διότι πράγµατι
υπάρχει δυσαρέσκεια στους πολίτες, και ειδικά στους νέους, και
µεγάλη απογοήτευση τόσο για την Κυβέρνηση, όσο και για την
Αξιωµατική Αντιπολίτευση.

Οι πολίτες βιώνουν την αποδυνάµωση των θεσµών και την
εκούσια παράλειψη της θεσµικής τους θωράκισης µε ικανά στε-
λέχη, µε αρµοδιότητες και µε νοµοθετική ανεξαρτησία. Διότι το
έγκληµα µπορεί να συντελεστεί και διά παραλείψεως.

Οι πολίτες που δοκιµάζονται καθηµερινά στον δηµόσιο βίο
στρέφουν το βλέµµα από εκείνες τις πολιτικές παρατάξεις που
επιδιώκουν να φέρουν τα πάντα στα µέτρα τους ώστε να παρα-
τείνουν την πολιτική τους ηγεµονία εις βάρος της αλήθειας, της

δηµοκρατίας και της διαφάνειας.
Δυστυχώς, από τη συζήτηση επί της πρότασης µοµφής στο

Κοινοβούλιο δεν γινόµαστε σοφότεροι για τα κίνητρα και τις δια-
θέσεις των πολιτικά υπεύθυνων των επισυνδέσεων. Όµως, βγαί-
νουµε άπαντες πιο προβληµατισµένοι για το ποιο είναι το νόηµα
της συζήτησης µε τόσο σκότος, µε τόσα αναπάντητα ερωτηµα-
τικά και µε αλληλοκατηγορίες για τη χρησιµοποίηση των θεσµών
κατά βούληση και κατά το δοκούν.

Μέσα λοιπόν σε αυτή την ακραία κατάσταση απογοήτευσης,
το ΠΑΣΟΚ αναδεικνύεται στη δύναµη εκείνη, που έχει µόνο βαθιά
προσηλωµένη κατεύθυνση στη δηµοκρατία και στη διαφάνεια,
αλλά και στον θαυµασµό των θεσµών και στη θωράκισή τους.

Ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ έφερε στο προσκήνιο το σκάνδαλο
των υποκλοπών µε την καταγγελία του στον θεσµικά υπεύθυνο
εισαγγελέα του Αρείου Πάγου. Κινήθηκε θεσµικά και προσεκτικά,
χωρίς κορώνες που αποπροσανατολίζουν από την ουσία µε
σκοπό τα πρόσκαιρα κοµµατικά οφέλη.

Ως κόµµα πιέσαµε µε κάθε τρόπο για τη διεύρυνση της υπό-
θεσης και λειτουργήσαµε µε σοβαρότητα, υπευθυνότητα και σε-
βασµό στη δικαιοσύνη και τις αρχές και θέτουµε, µε τις επιλογές
µας, πάνω απ’ όλα το δηµόσιο συµφέρον, τη χώρα και τον ελλη-
νικό λαό. Η διαφορά µας είναι εµφανής.

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, και κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, θέλω να πω το εξής. Το ΠΑΣΟΚ δεν πρόκειται να δώσει ούτε
καν ψήφο ανοχής σε µια Κυβέρνηση, που υποτίµησε τη νοηµο-
σύνη του ελληνικού λαού, υποβάθµισε το βιοτικό του επίπεδο
µέσα στα τέσσερα χρόνια σε όφελος της ολιγαρχίας και των οι-
κονοµικών συµφερόντων.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστούµε,
κύριε Πουλά.

Καλείται στο Βήµα ο Υπουργός Επικρατείας, κ. Άκης Σκέρτσος.
ΧΡΗΣΤΟΣ - ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΚΕΡΤΣΟΣ (Υπουργός Επικρατείας):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αξιότιµες κυρίες, αξιότιµοι κύριοι Βουλευτές, κοντεύουµε

πλέον, όπως είχαµε δεσµευθεί, να ολοκληρώσουµε την τετραετή
κυβερνητική µας θητεία, να παραδώσουµε στην κρίση του ελλη-
νικού λαού µια Ελλάδα που, παρά τις ιστορικά πρωτοφανείς πα-
γκόσµιες κρίσεις που αντιµετωπίσαµε, βρίσκεται σήµερα σε
καλύτερο σηµείο από αυτό που την παραλάβαµε το 2019, µε πε-
ρισσότερες και καλύτερες δουλειές, υψηλότερο κατώτερο και
µέσο µισθό για τους εργαζόµενους, υψηλότερες συντάξεις για
τους συνταξιούχους, υψηλότερη ανάπτυξη και επενδύσεις, λιγό-
τερους φόρους και εισφορές, αλλά περισσότερα δηµόσια έσοδα
και κοινωνικές παροχές σε όσους έχουν ανάγκη, χαµηλότερο
χρέος, δηµόσιο και ιδιωτικό, περισσότερες εξαγωγές ελληνικών
προϊόντων, που ταξιδεύουν σε όλο τον κόσµο και διαφηµίζουν
την πατρίδα µας, ένα κράτος πολύ πιο ψηφιακό, ένα δηµόσιο
σχολείο και πανεπιστήµιο που πλέον αξιολογούνται, πιο ανοιχτά,
πιο εξωστρεφή, πιο σύγχρονα και ποιοτικά, εξάλειψη των εκκρε-
µών συντάξεων και ταχύτερη έκδοσή τους πλέον σε δύο µόλις
µήνες, ειδικά σχέδια δράσης για την ισότητα και τα άτοµα µε ανα-
πηρία, τη βία, την κακοποίηση γυναικών και ανηλίκων, την ψυχική
υγεία, τους ΛΟΑΤΚΙ συµπολίτες µας, δωρεάν προσωπικό γιατρό
για όλους τους πολίτες, προληπτικές εξετάσεις για όσους πά-
σχουν από χρόνιες παθήσεις και µια ψηφιακή εµβολιαστική εκ-
στρατεία, που µας έκανε περήφανους σε όλο τον κόσµο, ένα
καινοτόµο πρόγραµµα προσιτής στέγης για τους νέους µας, σύ-
νορα που φυλάσσονται καλύτερα, διεθνείς συµµαχίες και συµ-
φωνίες που µας θωρακίζουν απέναντι στις αναθεωρητικές ορέ-
ξεις των γειτόνων µας, ένα εξοπλιστικό πρόγραµµα, πενταπλά-
σιας αξίας από αυτό της περιόδου 2015-2019, ακριτικές και νη-
σιωτικές περιοχές που απαλλάχθηκαν από το άγος των δυσβά-
σταχτων µεταναστευτικών ροών και τις απάνθρωπες συνθήκες
που επικρατούσαν εκεί, λιγότερες, αλλά καλύτερες και πιο σύγ-
χρονες µονάδες φιλοξενίας µεταναστών και προσφύγων µαζί µε
ένα σύγχρονο πλαίσιο ασύλου, σηµαντική αύξηση των ανανεώ-
σιµων πηγών ενέργειας στο εθνικό ενεργειακό µίγµα, προστασία
των ελληνικών βουνών, του περιβαλλοντικού µας πλούτου στη
στεριά και στη θάλασσα, το µεγαλύτερο πακέτο δηµοσίων επεν-
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δύσεων στην Ευρωπαϊκή Ένωση αναλογικά µε το ΑΕΠ µας, 80
δισεκατοµµύρια ευρώ, για να αλλάξουµε την Ελλάδα.

Η λίστα των κυβερνητικών πολιτικών που βελτιώνουν καθηµε-
ρινά τη ζωή των πολιτών και κάνουν λίγο καλύτερη, βήµα-βήµα,
τη χώρα µας είναι µεγάλη µε µετρήσιµα αποτελέσµατα και στοι-
χεία που δεν αµφισβητούνται και σίγουρα δεν εξαντλείται σε όσα
ανέφερα. 

Δεν καυχιόµαστε για όλα αυτά. Αυτή είναι η αποστολή, αυτή
είναι η υποχρέωση κάθε κυβέρνησης και της πολιτικής, να πηγαί-
νουµε όλοι µαζί πιο µπροστά, πιο ψηλά την πατρίδα µας και την
κοινωνία, χωρίς να αφήνουµε κανέναν πίσω, να προσφέρουµε σι-
γουριά και ασφάλεια, ειδικά σε περιόδους κρίσεων.

Ούτε υποστηρίζουµε πως δεν κάναµε λάθη ή δεν υπήρξαν κα-
θυστερήσεις σε αυτά τα τριάµισι ιστορικά πυκνά χρόνια. Για µια
τέτοια οµολογηµένη κυβερνητική αστοχία, άλλωστε, για την
οποία έχει υπάρξει ανάληψη πολιτικής ευθύνης, παραιτήσεις των
υπευθύνων, νέο νοµοθετικό πλαίσιο που θεραπεύει πράγµατα και
αστοχίες, που υπήρχαν και δεν θεραπεύσατε ούτε εσείς στην
Αντιπολίτευση, βρισκόµαστε σήµερα αυτό το τριήµερο στη
Βουλή.

Όµως, αυτό είναι -αν θέλετε- κι εκείνο που διαφοροποιεί αυτή
την Κυβέρνηση από προηγούµενες, αλλά και από την Αντιπολί-
τευση. Δεν κρυβόµαστε από τα λάθη µας, τα παραδεχόµαστε,
δηµόσια, ζητάµε συγγνώµη γι’ αυτά, αποδίδουµε ευθύνες εκεί
που πρέπει και στον χρόνο που πρέπει, µαθαίνουµε και γινόµαστε
καλύτεροι µέσα από αυτά.

Μακάρι το ίδιο να ίσχυε και για εσάς στην Αντιπολίτευση. Δεν
έχετε παραδεχθεί ποτέ ούτε ένα λάθος. Ευτυχώς, τουλάχιστον,
οι πολίτες τα έχουν δει.

Η διαφορά µας είναι ότι εµείς θέλουµε και αγωνιζόµαστε κα-
θηµερινά να φτιάξουµε µια Ελλάδα για την οποία θα είµαστε όλοι
περήφανοι, µια Ελλάδα που δεν θα µας πληγώνει κάθε φορά που
πηγαίνουµε στο εξωτερικό και αναρωτιόµαστε: «Γιατί αυτό δεν
µπορεί να γίνει και στη χώρα µου»; 

Να φτιάξουµε µια Ελλάδα µε αυτοπεποίθηση, αυτοδύναµη,
πρωταγωνίστρια στην ευρύτερη περιοχή, που θα µπορέσει να
επαναπατρίσει τη γενιά του brain-drain και θα κρατάει στον τόπο
τους, σε κάθε γωνιά της, τα νέα παιδιά, διότι θα βλέπουν, θα πι-
στεύουν και θα αισθάνονται ότι «ναι, η πατρίδα µου µε νοιάζεται»,
«ναι, µπορώ να µείνω να δηµιουργήσω, να έχω µέλλον και να ευη-
µερώ στον τόπο µου».

Αυτό είναι το όραµά µας για την Ελλάδα. Αυτό το όραµα υπη-
ρετεί το κυβερνητικό σχέδιο, που υλοποιούµε µε προσήλωση από
το 2019 έως σήµερα. Βρισκόµαστε εκεί που θα θέλαµε; Σε καµµία
περίπτωση. Το σχέδιό µας βρίσκεται ακόµη στα µισά. Μας έχει
πάει βήµατα µπροστά, όµως πρέπει να κάνουµε άλµατα. 

Υπάρχουν πολλά ακόµα που πρέπει να αλλάξουν προς το κα-
λύτερο στη χώρα µας. Ένα πραγµατικά σύγχρονο δηµόσιο σύ-
στηµα υγείας, µια δικαιοσύνη ταχύτερη και πιο ψηφιακή, που δεν
ταλαιπωρεί τους διαδίκους µε ατέρµονες αναβολές, λιγότερη
γραφειοκρατία και απλούστερη νοµοθεσία, φορολογική δικαιο-
σύνη ώστε να πληρώνουµε όλοι τους φόρους που αναλογούν στο
πραγµατικό µας εισόδηµα, λιγότερες ανισότητες, µε ένα νέο κοι-
νωνικό κράτος που νοιάζεται, υποστηρίζει και ενδυναµώνει τους
πραγµατικά ευάλωτους, ίσες ευκαιρίες και δικαιώµατα για όλους
ανεξαιρέτως τους πολίτες χωρίς καµµία διάκριση λόγω φύλου,
χρώµατος ή σεξουαλικής προτίµησης, νέες υποδοµές, νέο
µέτρο, νέα µέσα µαζικής µεταφοράς, αεροδρόµια, λιµάνια, οδι-
κές και ψηφιακές διασυνδέσεις που θα βγάλουν οριστικά από την
αποµόνωση περιοχές της περιφέρειας, αλλά και των πόλεων µας.
Αυτά και πολλά ακόµα µένουν να γίνουν. Η Ελλάδα πρέπει να
κάνει άλµατα προς τα εµπρός και όχι προς τα πίσω. 

Γι’ αυτό και στην πρόταση δυσπιστίας της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης για το ζήτηµα των παρακολουθήσεων βλέπω ένα πο-
λιτικό αδιέξοδο, αλλά και δύο κίνητρα του ΣΥΡΙΖΑ που ισχύουν
ταυτόχρονα και συµπληρωµατικά. Το πολιτικό αδιέξοδο προκύ-
πτει από όσα σας περιέγραψα παραπάνω. Είναι τόσα πολλά τα
πεδία της πολιτικής στα οποία υπάρχει πραγµατική πρόοδος,
απτή πρόοδος, που αγγίζει κάθε Έλληνα και κάθε Ελληνίδα, που
η αντιπολίτευση στερείται ζωτικού πολιτικού χώρου και γι’ αυτό
καταβάλλει µια µανιώδη προσπάθεια µέσα στην απουσία εναλ-

λακτικής πρότασης για το µέλλον να εκµεταλλευτεί µε κάθε θε-
µιτό και κυρίως αθέµιτο µέσο µια οµολογηµένη, επαναλαµβάνω,
κυβερνητική αστοχία που πρώτοι διαγνώσαµε και θεραπεύσαµε. 

Μετά την αποτυχία των παραστάσεων «πανδηµία Μητσοτάκη»,
«ενεργειακή κρίση Μητσοτάκη», «πληθωρισµός Μητσοτάκη»,
τώρα επιχειρείτε να αναδείξετε µε µονοθεµατικό τρόπο ως απο-
κλειστικό πρόβληµα της χώρας τις παρακολουθήσεις. Πίσω από
αυτό τον αδιέξοδο κρύβονται και δύο κίνητρα. Το πρώτο κίνητρο
είναι να ξαναγράψει o ΣΥΡΙΖΑ την ιστορία του, να διαγράψει δη-
λαδή το παρελθόν της θεσµικής εκτροπής, που υπηρέτησε επί
τεσσεράµισι χρόνια και η οποία κόντεψε να µας βγάλει εκτός Ευ-
ρώπης. Σας στοιχειώνει αυτό το κακό παρελθόν και θα συνεχίσει
να σας στοιχειώνει όσο δεν απολογείστε και να δείχνετε ειλικρινή
και έµπρακτη µεταµέλεια γι’ αυτό. Όσο ο ΣΥΡΙΖΑ δεν αλλάζει την
ηγετική οµάδα, αλλά και τα µυαλά που οδήγησαν τη χώρα στη
θλιβερή, αλλά και τόσο διδακτική παρένθεση του 2015-2019, δεν
θα µπορεί να αποτελεί αξιόπιστη πρόταση εξουσίας, αλλά ούτε
και αξιόπιστη αντιπολιτευτική φωνή. 

Αυτό µας πάει στο δεύτερο κίνητρο πίσω από την πρόταση δυ-
σπιστίας. Κάνετε διαχείριση µιας επερχόµενης και αναπόφευκτης
ήττας µε αυτή την πρόταση. Είναι δικαίωµά σας και κρίνεστε γι’
αυτό. «Η ιστορία διδάσκει, αλλά δυστυχώς δεν έχει µαθητές»,
όπως έχει πει ο Γκράµσι, σίγουρα όχι στον ΣΥΡΙΖΑ θα προσέθετα
εγώ. Διότι έρχεστε και εµφανίζεστε ως τιµητές για πράξεις και
παραλείψεις που δήθεν βλάπτουν το κράτος δικαίου και τους θε-
σµούς, ενώ ταυτόχρονα, µε τον τρόπο που χειρίζεστε αυτή την
τόσο σοβαρή για τη δηµοκρατία και την εθνική ασφάλεια υπό-
θεση, κάθε άλλο παρά θεσµικά δείχνει ότι συµπεριφέρεστε. 

Υπονοµεύετε την εθνική ασφάλεια της χώρας σε µια εξαιρετικά
κρίσιµη συγκυρία. Εκµεταλλεύεστε το γεγονός ότι εµείς σεβόµα-
στε το Σύνταγµα, σεβόµαστε τη δικαιοσύνη, σεβόµαστε το απόρ-
ρητο που θέλουµε και πρέπει να χαρακτηρίζει τη λειτουργία της
ΕΥΠ και θέλετε µια ΕΥΠ σουρωτήρι και µια Ελλάδα ξέφραγο
αµπέλι. Αυτό είναι πραγµατικά ασυγχώρητο. Και ταυτόχρονα πα-
ρανοµείτε και αµφισβητείτε ευθέως…

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Δηλαδή, τώρα είναι καλά οργανω-
µένη η ΕΥΠ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Φάµελλε, σας
παρακαλώ.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Τολµάτε και µιλάτε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Φάµελλε, σας

παρακαλώ.
ΧΡΗΣΤΟΣ - ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΚΕΡΤΣΟΣ (Υπουργός Επικρατείας):

Αµφισβητείτε ευθέως τον ρόλο…
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Θα πρέπει να ντρέπεστε, όχι να µι-

λάτε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ! 
ΧΡΗΣΤΟΣ - ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΚΕΡΤΣΟΣ (Υπουργός Επικρατείας):

Μην κάνετε τον δικαστή. Μην κουνάτε το δάχτυλο…
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Ο ελληνικός λαός είναι ο δικαστής. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Σκέρτσο, µην

απαντάτε. Συνεχίστε την οµιλία σας.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Είναι ντροπή η κατάντια της ΕΥΠ

εξαιτίας του κ. Μητσοτάκη!
ΧΡΗΣΤΟΣ - ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΚΕΡΤΣΟΣ (Υπουργός Επικρατείας):

Αµφισβητείτε ευθέως τον ρόλο της δικαιοσύνης όπως αποκλει-
στικά ορίζεται από το Σύνταγµα να διαλευκάνει αυτή και µόνη
αυτή την υπόθεση, όχι εσείς. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Πότε, κύριε Σκέρτσο;
ΧΡΗΣΤΟΣ - ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΚΕΡΤΣΟΣ (Υπουργός Επικρατείας):

Το ταχύτερο δυνατό. 
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Περιµένουµε, κύριε Σκέτρσο. Κανένα

οκτάµηνο, πόσο θα περιµένουµε; 
ΧΡΗΣΤΟΣ - ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΚΕΡΤΣΟΣ (Υπουργός Επικρατείας):

Με σεβασµό στο απόρρητο, που διέπει συνταγµατικά τον δηµο-
κρατικό έλεγχο της ΕΥΠ, τον οποίο δεν σέβεστε εσείς. Δεν δι-
στάζετε να διασύρετε τη χώρα στο εξωτερικό. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Η ΕΥΠ που παρακολουθεί τους
Υπουργούς σας; Εσάς σας παρακολουθεί η ΕΥΠ, κύριε Σκέρτσο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Φάµελλε, γιατί
το κάνετε αυτό; 
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ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Γιατί τον κ. Χατζηδάκη τον παρακο-
λουθεί. Τον κ. Φλώρο τον παρακολουθεί. Εσάς σας παρακολου-
θεί;  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, κύριε
Φάµελλε

ΧΡΗΣΤΟΣ - ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΚΕΡΤΣΟΣ (Υπουργός Επικρατείας):
Θα πρέπει να ρωτήσετε τα «ρυπαρά δίκτυα» που σας τροφοδο-
τούν, κύριε Φάµελλε. Αυτό έχω να πω.

Δεν διστάζετε να διασύρετε τη χώρα στο εξωτερικό, όπως έχει
δείξει η υπόθεση της δήθεν νεκρής µικρής Μαρίας. Δεν διστάζετε
να εργαλειοποιείτε µια ανεξάρτητη αρχή µε τον έλεγχο που τε-
λικά πετύχατε στους αρµούς της, τοποθετώντας πολιτικά πρό-
σωπα τα οποία ήταν συνεργάτες υπουργών σας. Δεν διστάζετε
να αµφισβητείτε το αξιόµαχο των Ενόπλων Δυνάµεων κι αυτό να
γίνεται πρωτοσέλιδο στον τουρκικό Τύπο. Δεν ορρωδείτε προ ου-
δενός και µετατρέπετε το µίσος σας για την Κυβέρνηση και τον
Πρωθυπουργό της χώρας σε απειλή για την πατρίδα. Γι’ αυτό
είστε και θα παραµείνετε ακατάλληλοι να κυβερνήσετε όσο δια-
κατέχεστε από τέτοιες αντιλήψεις. 

Στις δηµοκρατίες, στο κράτος δικαίου που ξέχασε να περι-
φρουρήσει ο ΣΥΡΙΖΑ όταν ήταν στην κυβέρνηση και περί του
οποίου κόπτεται τώρα στην αντιπολίτευση, οφείλουν όλοι, µηδε-
νός εξαιρουµένου, να σέβονται το Σύνταγµα και τους νόµους.
Κανείς δεν ίσταται από πάνω από τους νόµους ούτε δικαιούται
να τους ερµηνεύει κατά το δοκούν, από την Πρόεδρο της Δηµο-
κρατίας µέχρι τον πιο απλό πολίτη και από τους εκπροσώπους
των τριών εξουσιών µέχρι τις ανεξάρτητες αρχές. Γιατί ανεξάρ-
τητη αρχή δεν σηµαίνει ανεξέλεγκτη αρχή. Την αποκλειστική δε
αρµοδιότητα να κρίνουν τη συνταγµατικότητα των νόµων, να µην
το ξεχνάµε αυτό, την έχουν τα δικαστήρια και όχι οι ανεξάρτητες
αρχές. Αυτό θα έπρεπε να το ξέρουν πρώτοι απ’ όλους οι συντα-
γµατολόγοι µας.

Πασχίζει ο ΣΥΡΙΖΑ να εµφανίσει την Κυβέρνηση σαν αυταρ-
χική. Οι θαυµαστές του Μαδούρο και του «διαβολικού», δικά σας
στα λόγια, Τραµπ κατηγορούν σαν ορµπανιστή τον Κυριάκο Μη-
τσοτάκη που ζήτησε την αποποµπή του κόµµατος Ορµπάν από
το Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόµµα. Κατηγορεί ο ΣΥΡΙΖΑ τον Πρωθυ-
πουργό ότι είναι νεοφιλελεύθερος παρά τα περισσότερα από 50
δισεκατοµµύρια ευρώ κρατική στήριξη στους ευάλωτους κατά
τη διάρκεια των µεγάλων κρίσεων της τελευταίας διετίας. 

Εσχάτως, ο ΣΥΡΙΖΑ διατύπωσε την άποψη ότι επί των ηµερών
της Κυβέρνησής µας η Ελλάδα έχασε τον ευρωπαϊσµό της. Τα
λένε αυτοί που θέλησαν να µας βγάλουν από την Ευρωπαϊκή
Ένωση. Κι αν είναι αστεία αυτή η κατηγορία της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης, είναι λυπηρό να την νοµιµοποιούν δανείζοντας
το κύρος τους µερικοί επιλήσµονες των όσων υπέστησαν επί των
ηµερών της προηγούµενης κυβέρνησης, της «πρώτης φοράς αρι-
στερά». 

Ο µεγαλύτερος εχθρός των λαϊκιστών, όµως, είναι η πραγµα-
τικότητα και ο µεγαλύτερος κριτής είναι η κάλπη. Και οι απαντή-
σεις θα σας δοθούν στην µεν πρόταση δυσπιστίας αύριο από µια
κοινοβουλευτική οµάδα που είναι ενωµένη σαν γροθιά, αλλά και
σε λίγους µήνες από τον ελληνικό λαό στις κάλπες που θα ψηφί-
σει να πάµε όλοι µαζί µπροστά µε τις πολιτικές δυνάµεις που θέ-
λουν και µπορούν και όχι πίσω µε εκείνους που παραµένουν ένας
πολιτικός και ιστορικός αναχρονισµός. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστούµε,

κύριε Σκέρτσο.
Καλείται στο Βήµα ο κ. Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος από το

ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής και να ετοιµάζεται ο κ. Δηµοσχάκης.
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της

Βουλής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε σήµερα εδώ να συζη-

τήσουµε την πρόταση δυσπιστίας της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης για το θέµα των υποκλοπών προς την Κυβέρνηση.

Θα µου επιτρέψετε, επειδή όλοι µιλάτε -το ακούω και από τα
δύο κόµµατα- για τον πολιτικό πολιτισµό που πρέπει να είναι εδώ,
άκουσα κι έναν συνάδελφο νωρίτερα από τον ΣΥΡΙΖΑ και νοµίζω
ότι συµφωνώ µαζί του, ότι πρέπει να αναµετρηθούµε µε το µπόι

µας, µε τον τρόπο συµπεριφοράς µας, µε όλα αυτά που συµβαί-
νουν σήµερα εδώ. Κι αναρωτιέµαι: Οι γκάνγκστερ και η συµµορία
από ποιους Βουλευτές ειπώθηκαν; Από τους Βουλευτές του
ΠΑΣΟΚ; Δυστυχώς, αυτές οι βαριές λέξεις και άλλες πολλές ει-
πώθηκαν από Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ και της Νέας Δηµοκρατίας.
Ο ένας είπε ότι είστε συµµορία και ο άλλος είπε ότι είστε γκάν-
γκστερ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το θέµα των υποκλοπών, των
ανεξάρτητων αρχών της διαφάνειας, αλλά και του τρόπου που
διαχειριζόσαστε τα πρόσωπα και τις πολιτικές, είναι απόλυτα
υποκριτικό. Θέλω να σας θυµίσω όταν υπήρχε η υπόθεση της
«NOVARTIS», τότε ο Ευάγγελος Βενιζέλος είχε µιλήσει για τους
µάρτυρες, για τους κουκουλοφόρους και είχε δηλώσει για τον
ρόλο που έπαιξαν. 

Τότε η Κυβέρνηση από εδώ ήταν πάρα πολύ χαρούµενη µε τον
Βαγγέλη Βενιζέλο και έλεγε πόσο δυνατός συνταγµατολόγος
είναι. Σήµερα που ο Βαγγέλης Βενιζέλος µιλάει για τις υποκλοπές
και για το παρακράτος που έχει στηθεί από τη Νέα Δηµοκρατία,
η Νέα Δηµοκρατία τον έχρισε ΣΥΡΙΖΑ! Είναι χαρακτηριστικό το
πώς τα δύο κόµµατα προσπαθούν -και δυστυχώς, αποκαλύπτο-
νται- τα ίδια πρόσωπα να τα χρησιµοποιούν µε διαφορετικό
τρόπο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και κύριοι της Κυβέρνησης, το
θέµα των υποκλοπών θα µπορούσε να είχε λυθεί σήµερα, αν το
θέλατε. Θα µπορούσαµε να είχαµε καλέσει τον κ. Ράµµο στην
Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας, να είχε έρθει να απαντήσει
στις ερωτήσεις και να πει όλα αυτά που ήθελε. 

Και αναρωτιέµαι, κύριε Σκέρτσο, που κι εσείς είπατε στον κ.
Ανδρουλάκη να πάει να ενηµερωθεί: Είπατε το ίδιο στον κ. Χα-
τζηδάκη; Δεν το είπατε στον κ. Χατζηδάκη να πάει να ενηµερωθεί
στο αυτί από την ΕΥΠ. 

Άρα, κύριοι, προσπαθείτε να δηµιουργήσετε ένα τοξικό κλίµα
που το κατανοούν οι πολίτες. Και γιατί θέλετε να το δηµιουργή-
σετε αυτό; Το ΠΑΣΟΚ είναι µαθηµένο από µάρτυρες κουκουλο-
φόρους, τους οποίους κάποια εποχή χρησιµοποιήσατε µαζί.
Θυµάστε τον Μαµανέα; Ο Μαµανέας στο βρώµικο 1989 κατά τη
διάρκεια του Ειδικού Δικαστηρίου είχε δηλώσει ότι µετέφερε τα
pampers στον Παπανδρέου. Τότε οι κατηγορίες ήταν από το Συ-
νασπισµό και από τη Νέα Δηµοκρατία, για να διαλύσουν και τότε
το ΠΑΣΟΚ. Συνελήφθη το 1991 και καταδικάστηκε για δέκα χρό-
νια. Ξέρετε τι δήλωσε ο κ. Μαµανέας τότε µε επιστολή του στην
«ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ»; Ότι όσα είπε στο Ειδικό Δικαστήριο ήταν
ψέµα, που του είχαν υποδείξει δύο Βουλευτές της Νέας Δηµο-
κρατίας, ο κ. Κατσαρός και ο κ. Άγγελος Μπρατάκος, και µάλι-
στα, ο στρατηγός Γρυλάκης του είχε δώσει 50 εκατοµµύρια. 

Κοιτάξτε, αυτό που προσπάθησαν να κάνουν τότε ο ΣΥΡΙΖΑ και
η Νέα Δηµοκρατία, το βλέπουµε και σήµερα. Προσπάθησαν κά-
ποιες άλλες δυνάµεις να το κάνουν. Γιατί, όµως, το κάνουν αυτό;
Γιατί, κύριε Σκέρτσο, δεν υπάρχει δωρεάν γιατρός. Ακριβώς το
αντίθετο υπάρχει. Δεν θέλετε να µιλήσουµε για τα συγκεκριµένα
ζητήµατα της επόµενης µέρας. Το ζήτηµα της επόµενης µέρας
είναι η δηµόσια δωρεάν υγεία, η κατάργηση δηλαδή του άρθρου
10 που ψηφίσατε, και να εντάξουµε στα βαρέα και ανθυγιεινά,
αυτό που δεν έκανε ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ ούτε η Νέα Δηµοκρατία. Το
ζήτηµα είναι να µιλήσουµε για τον νόµο Κατρούγκαλου και την
προσωπική διαφορά που είχατε πει ότι θα καταργήσετε και τώρα
κατάλαβε ο κ. Τσίπρας ότι είναι αδικία. Να µιλήσουµε για το πλα-
φόν στη λιανική τιµή και τα µεγάλα υπερκέρδη τα οποία δίνουν
τη δυνατότητα στους φίλους σας να κερδοσκοπούν και εσείς
τσακώνεστε για το ποιος έκανε το κακούργηµα πληµµέληµα µετά
τις ευρωεκλογές επί ΣΥΡΙΖΑ. Να µιλήσουµε για την κοινωνική κα-
τοικία και για τα νέα ζευγάρια και τους νέους φοιτητές, που δεν
µπορούν να αντιµετωπίσουν τα µεγάλα προβλήµατα που έχουν
µε τη διαµονή τους. Να µιλήσουµε για τους πλειστηριασµούς και
την προστασία της πρώτης κατοικίας, για τους Πάτσηδες που
χρησιµοποιούν τους νόµους του ΣΥΡΙΖΑ και παίρνουν µε 4 εκα-
τοµµύρια δάνεια 106 εκατοµµυρίων. Για όλα αυτά δεν θέλετε να
µιλήσετε.

Ο κ. Τσίπρας είναι καλός σας πελάτης. Δεν το λέµε πια εµείς.
Το λέει σήµερα ένα site το οποίο είναι υπέρ του Τσίπρα, το e-te-
tRadio.gr. Αντί, λέει, να µιλάµε για τα έξι ονόµατα τα οποία πα-
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ρακολουθούσε ο κ. Mητσοτάκης και η Κυβέρνησή του, σήµερα,
λέει, έπεσαν στη λούµπα του κ. Mητσοτάκη και του κ. Γεραπε-
τρίτη και µιλάµε για τον Καλογρίτσα, µιλάµε για τις σακούλες και
για τα µηνύµατα. 

Εµείς, κύριοι της Κυβέρνησης, δεν θα επιτρέψουµε να γίνουµε
ποτέ πελάτες της Νέας Δηµοκρατίας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Αντιπρόεδρε.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Αναστάσιος Δηµοσχάκης από τη Νέα
Δηµοκρατία και να ετοιµάζεται η κ. Θεανώ Φωτίου από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η υπό συζήτηση πρόταση δυ-
σπιστίας κατά της Κυβέρνησης που κατέθεσε η Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση συνιστά µία σπασµωδική ενέργεια ανευθυνότητας και
πανικού. Ταυτόχρονα, στερεί από τον τόπο και από τους πολίτες
την ψήφιση δύο νόµων βασικών των δύο Υπουργείων, Δικαιοσύ-
νης και Υγείας. Εν όψει των επερχόµενων εθνικών εκλογών προ-
βαίνει σε µία πράξη άστοχη, αχρείαστη, κρότου-λάµψης και
εντυπωσιασµού καθιστώντας τη χώρα ευάλωτη. 

Το κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας, όπως λέει ο πρόεδρός µας,
δεν επιλέγει το δρόµο της σύγκρουσης αλλά της σύγκρισης. Η
τριήµερη συζήτηση αποτελεί καλή ευκαιρία, για να επιβεβαιωθεί
η συνοχή της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας
για µία ακόµη φορά, αλλά ταυτόχρονα και να συγκρίνουµε τα πε-
πραγµένα των τετραετιών, µετατρέποντας την πρόταση δυσπι-
στίας σε απόδειξη της απιστίας του λαού προς τον ΣΥΡΙΖΑ.

Κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, εγκαλείτε µία κυβέρ-
νηση η οποία από την πρώτη µέρα της ανάληψης της διακυβέρ-
νησης της χώρας έδωσε σαφές στίγµα όχι µόνο σε επίπεδο
προθέσεων αλλά µε συγκεκριµένο και µετρήσιµο κυβερνητικό
έργο. Όµως, το οικονοµικό και κοινωνικό πρόβληµα, που είναι και
πανευρωπαϊκό, αντιµετωπίζεται µε ολύµπια ψυχραιµία και επιστη-
µονική µεθοδικότητα, όπως είναι αυτό του πληθωρισµού, της
ακρίβειας και της αισχροκέρδειας σε ταραχώδη περίοδο µεγά-
λων κρίσεων και πολλαπλών προκλήσεων. Όµως, η ελληνική οι-
κονοµία παρουσιάζει ανθεκτικότητα και υψηλές αντοχές ως
απόρροια της συνετής δηµοσιονοµικής πολιτικής της κυβέρνη-
σης καθώς και των καινοτόµων, αποτελεσµατικών µεταρρυθµί-
σεων, εφαρµόζοντας χρήσιµα εργαλεία στήριξης της κοινωνίας,
όπως είναι το καλάθι του νοικοκυριού, το Market Pass και οι κρα-
τικές επιδοτήσεις στις τιµές του ηλεκτρικού ρεύµατος και όχι
µόνον. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ κάνει λόγο για ακρίβεια Μητσοτάκη και κουνάει το
δάχτυλο στην κυβέρνηση, όταν επί µία τετραετία και πλέον εφαρ-
µόστηκε καταστροφική αντιαναπτυξιακή πολιτική σε χρονική πε-
ρίοδο δε η οποία από άποψη διεθνούς οικονοµικής συγκυρίας
ήταν ανεκτή και καλή. 

Παρ’ όλα αυτά, καταφέρατε να καθηλώσετε τη χώρα στη θέση
του ουραγού της Ευρωπαϊκής Ένωσης, χωρίς προοπτική βελτίω-
σης της παραγωγικής ικανότητας της οικονοµίας και κατά συνέ-
πεια του βιοτικού επιπέδου, προικίζοντας την κοινωνία µε είκοσι
εννέα επιπλέον φόρους. Αντιθέτως, η Κυβέρνηση της Νέας Δη-
µοκρατίας έχει προχωρήσει σε περισσότερες από πενήντα µει-
ώσεις φόρων και ασφαλιστικών εισφορών.

Μένοντας πιστοί στις δεσµεύσεις µας, λοιπόν, θωρακίζουµε
την ελληνική οικονοµία, η οποία βρίσκεται σε τροχιά ισχυρής ανά-
καµψης, αύξησης της απασχόλησης, βελτίωσης των δηµόσιων
οικονοµικών και των χρηµατοοικονοµικών συνθηκών, µε τους
ρυθµούς ανάπτυξης να είναι διπλάσιοι και ενδεχοµένως, για το
2023 και τριπλάσιοι του µέσου ευρωπαϊκού όρου.  

Η κυβερνητική περίοδος ΣΥΡΙΖΑ αποτέλεσε οδυνηρή εµπειρία
για τους συνταξιούχους, καθώς προέβη σε δεκαεπτά αλλεπάλ-
ληλες περικοπές συντάξεων µε τον καταστροφικό νόµο Κατρού-
γκαλου και άλλες αρνητικές παρεµβάσεις. Αντιθέτως, η σηµερινή
Κυβέρνηση µετά από δώδεκα χρόνια προβαίνει στην αύξηση συ-
ντάξεων µε τους συνταξιούχους να βλέπουν αύξηση ύψους
7,75%. 

Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση εξυπηρετώντας µικροκοµµατικές
σκοπιµότητες, δεν διστάζει να διασύρει διεθνώς τη χώρα, ανα-
παράγοντας ανακριβείς ειδήσεις, όταν έχει αποδειχθεί περίτρανα
ότι η υπόθεση των τριάντα οκτώ µεταναστών στην πατρίδα µου
ήταν µία πλεκτάνη. Έπεσε θύµα όπως, δυστυχώς, λέγεται, όλων
αυτών των ψυχολογικών επιχειρήσεων και σχεδίων που εφαρµό-
ζει η γειτονική Τουρκία. Απαξιώνεται το έργο που επιτελούν µε
φιλοτιµία και φιλοπατρία, αλλά και αποτελεσµατικότητα, τα στε-
λέχη των Σωµάτων Ασφαλείας και των Ενόπλων Δυνάµεων µε την
τοπική κοινωνία, προασπίζοντας τα σύνορα της χώρας, σώζοντας
-όποτε αυτό απαιτηθεί- όπως επιτάσσει το Διεθνές Δίκαιο, τις
ζωές ανθρώπων που εργαλειοποιεί η Τουρκία. Μια Τουρκία, της
οποίας ο ηγέτης της αποθρασύνθηκε, καθώς καλόµαθε στην πο-
λιτική των ανοικτών συνόρων, όπως εκπαιδεύτηκε από τον Οκτώ-
βρη του 2009 µέχρι τα µέσα του 2011 και τον Φεβρουάριο του
2015 µέχρι τον Μάρτιο του 2020, θεωρώντας ότι η χώρα µας είναι
ξέφραγο αµπέλι. Πλέον, όµως, τα σύνορά µας θωρακίζονται µε
υλικοτεχνικά µέσα και στελεχιακό δυναµικό και όχι µε δήθεν πα-
ράτυπους κατά της διεθνούς νοµιµότητας φράκτες, όπως ισχυ-
ρίζεστε.

Κλείνω µε το εξής: Ο όρος φράκτης είναι λαθεµένος. Μει-
ωτικός και προσβλητικός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε µία
ανοιχτή και διαµπερή τοπική κοινωνία, όπως είναι ο Έβρος -τέσ-
σερα σηµεία εισόδου-εξόδου σε ένα νοµό, δεν είναι κλειστή κοι-
νωνία, είναι ανοιχτή και διαµπερής- ο οποίος µάλιστα αποτελεί
την καλή ανάµνηση της µεγαλύτερης αυτοκρατορίας στην αν-
θρωπότητα. Βρίσκεται στο σταυροδρόµι βορά και νότου, ανατο-
λής και δύσης, εκεί που η περιοχή από τόπο εκτέλεσης στρα-
τιωτικής θητείας και εκτέλεσης δυσµενούς µετάθεσης, εξελίσσε-
ται σε επίκεντρο αµυντικών διπλωµατικών, µεταφορικών, επενδυ-
τικών και ενεργειακών εξελίξεων µε υπογραφή της Κυβέρνησης.
Όµως, ο εύστοχος δόκιµος όρος, που είναι διεθνώς παραδεκτός,
είναι αποτρεπτικό τεχνικό εµπόριο και όχι φράκτης ή τοίχος. Είναι
αστυνοµικό τεχνικό µέτρο, σταθερό ή µεταφερόµενο για προστα-
σία συγκεκριµένου χώρου, το οποίο στην προκειµένη περίπτωση
συµβάλλει στην προστασία και στη θωράκιση των χερσαίων συ-
νόρων και αποτρέπει τις συγκρούσεις σώµα µε σώµα. 

Κυρίες και κύριοι, η πρόταση µοµφής αποτελεί µία ευκαιρία να
µιλήσουµε για το έργο της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας
και του Κυριάκου Μητσοτάκη. Ο ΣΥΡΙΖΑ επιδιώκει αυτή την κα-
τάσταση, γιατί δεν έχει προτάσεις για το µέλλον της χώρας και
γιατί ταυτόχρονα δεν µπορεί να µιλήσει για το παρελθόν. Θα ξα-
ναπάρουµε αύριο ψήφο εµπιστοσύνης και µέχρι να προκηρυ-
χθούν οι εκλογές που θα γίνουν στην ώρα τους θα συνεχίσουµε
µε αίσθηµα ευθύνης το έργο αυτό που µας ανέθεσε ο λαός, κό-
ντρα στα αδιέξοδα και τους αρνητισµούς µε τις γνωστές εµµο-
νές, µε ειλικρίνεια και υπευθυνότητα απέναντι στους Έλληνες
πολίτες.

Σας ευχαριστώ για την προσοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε, κύριε Δηµοσχάκη.

Καλείται στο Βήµα η κ. Θεανώ Φωτίου από τον ΣΥΡΙΖΑ - Προ-
οδευτική Συµµαχία και να ετοιµάζεται η κ. Τσαµπίκα - Μίκα Ια-
τρίδη από τη Νέα Δηµοκρατία. Μετά θα πάµε στον κ. Συντυχάκη
και στην κ. Μενδώνη.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Παρακολουθούµε δύο µέρες τώρα τον
πλήρη ευτελισµό µιας κορυφαίας κοινοβουλευτικής διαδικασίας,
της πρότασης δυσπιστίας για την υπόθεση των υποκλοπών.
Υπουργοί και Βουλευτές έχουν πάρει εντολή να µην πουν λέξη
για τις υποκλοπές. Μιλούν, ως η πρόταση να είχε µετατραπεί σε
πρόταση εµπιστοσύνης. Αυτό και µόνο είναι η απόδειξη της ενο-
χής σας. Έχει ξαναγίνει ποτέ αυτό στη Βουλή, κύριοι Βουλευτές
και κύριοι Υπουργοί; Έχει ξαναγίνει; 

Οι ιστορικοί του µέλλοντος θα έχουν ως απόδειξη της σκοτει-
νής περιόδου διακυβέρνησής σας τα πρακτικά αυτών των ηµε-
ρών. Πού σας κατάντησε ο κ. Μητσοτάκης! Οι Βουλευτές να
επαναλαµβάνουν άθλια ψέµατα για την κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ
και οι Υπουργοί να επαναλαµβάνουν άθλια ψέµατα για τη φοβερή
Κυβέρνηση Μητσοτάκη και τα επιτεύγµατά της. Όµως, όλη η κοι-
νωνία θέτει αµείλικτα ερωτήµατα και απαιτεί απαντήσεις.
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Πρώτον, για λόγους εθνικής ασφάλειας παρακολουθούσε η
ΕΥΠ τον κ. Φλώρο και τον κ. Χατζηδάκη; Τον κ. Φλώρο επί δύο
χρόνια, ενώ γίνονταν οι παραγγελίες για τα εξοπλιστικά και τον
κ. Χατζηδάκη επί ένα χρόνο, όταν έκανε τις διαπραγµατεύσεις
για να πουλήσει τη ΔΕΗ και τη ΔΕΔΗΕ; Κινδύνευε από αυτούς η
εθνική ασφάλεια; Η εντολή παρακολούθησης του κ. Φλώρου
έγινε για το καλό του στρατεύµατος ή για να πλήξει την αξιοπι-
στία του σε µία περίοδο εξαιρετικά δύσκολη µε τη γείτονα χώρα;

Δεύτερον, ποιος έδωσε εντολή για τις παρακολουθήσεις; Τις
έκανε αυτοβούλως η κ. Βλάχου; Η ανέλεγκτη κ. Βλάχου µπορεί
να δηµιουργεί και τέτοιες ανήκεστες βλάβες στο στράτευµα και
ο κ. Μητσοτάκης να εξακολουθεί να την κρατά στη θέση της,
όπου εκείνος βέβαια τη διόρισε; Επί δύο χρόνια, κάθε δύο µήνες
η κ. Βλάχου ανανέωνε αυτοβούλως την εντολή παρακολούθησης
του κ. Φλώρου, αλλά παραµένει ακλόνητη στη θέση της; 

Τρίτον, ήταν νόµιµο και πολιτικά ορθό όλο αυτό που έκανε η κ.
Βλάχου και ποια η σχέση της µε το ρυπαρό δίκτυο µέσα στην
ΕΥΠ που ο κ. Μητσοτάκης ανακάλυψε ότι έκανε τις παρακολου-
θήσεις; Δηλαδή, δρούσε ανεξάρτητα από τον ανώτατο προϊστά-
µενό της και τον υπονόµευε ή σε πλήρη συνεννόηση µε αυτόν,
εξ ού και παραµένει στη θέση της; 

Η Κυβέρνηση µεθόδευσε να συζητηθεί στη Βουλή το σκάνδαλο
των υποκλοπών σε τριάντα τέσσερις ώρες µε fast track διαδικα-
σίες, για να κρύψει τον Μητσοτάκη, να τον εµφανίσει αύριο, για
να επαναλάβει αύριο αυτά που είπε τον Αύγουστο για τον Αν-
δρουλάκη. Δηλαδή, να ξανακούσει όλη η Ελλάδα και όλη η Ευ-
ρώπη ότι δεν γνώριζε τον Αύγουστο την παρακολούθηση του
Ανδρουλάκη. Τώρα θα ξανακούσουµε ότι δεν γνώριζε έξι παρα-
κολουθήσεις.

Με αυτό, όµως, έχει ευτελιστεί ήδη ο Πρωθυπουργός εδώ και
έξι µήνες. Γιατί αρχικά µας είπε ότι αυτά ήταν ψέµατα που κατα-
σκεύαζαν σκοτεινοί κύκλοι, Ρώσοι, Αφγανοί, Κινέζοι κ.λπ.. Πριν
δύο µήνες στη Βουλή δεν απάντησε στον Αλέξη Τσίπρα εάν πα-
ρακολουθούσε η ΕΥΠ τον κ. Φλώρο και τον κ. Χατζηδάκη, γιατί
βέβαια ήξερε. Αποχώρησε τρέχοντας και κήρυξε περαιωµένη τη
διαδικασία, καταργώντας τον κ. Τασούλα.

Και τελευταία, όταν πλέον κατάλαβε ότι ήρθαν οι αποδείξεις,
µίλησε για ρυπαρό δίκτυο µέσα στην ΕΥΠ. Αθώα περιστερά ο κ.
Μητσοτάκης! Μονίµως δεν γνωρίζει τίποτα. Το είπε και η Έφη
Αχτσιόγλου: Είτε λοιπόν είναι ανίκανος είτε είναι αυτός ο «αρχι-
κοριός». Διαλέγετε και παίρνετε! Μόνο που από την πρώτη στιγµή
φρόντισε να πάρει την ΕΥΠ υπό τον έλεγχό του. Άλλαξε το νόµο,
για να βάλει τον σεκιουριτά έµπιστό του επικεφαλής και µετά του
φόρτωσε την παρακολούθηση Ανδρουλάκη και τον απέλυσε,
όπως και τον ανιψιό του. 

Σήµερα σε ποιον φορτώνει τις έξι παρακολουθήσεις που απο-
καλύφθηκαν; Τότε απέλυσε αυτούς, σήµερα ποιους απολύει για
τις έξι παρακολουθήσεις; Τον πιστεύει κανείς; Όποτε µπήκε αυτή
η ερώτηση στις δηµοσκοπήσεις, το 65% µε 70% των πολιτών
απαντούσε ότι ο κ. Μητσοτάκης γνώριζε. Γι’ αυτό, λοιπόν, µετά
εξαφάνισαν την ερώτηση από τις δηµοσκοπήσεις, ώστε να µπο-
ρούν να λένε ότι το θέµα δεν ενδιαφέρει τον ελληνικό λαό. 

Ο ελληνικός λαός, όµως, θα παρακολουθήσει και αύριο τον
εξευτελισµό του κ. Μητσοτάκη, πεπεισµένος απολύτως ότι αυτός
είναι ο αρχηγός του ρυπαρού δικτύου των παρακολουθήσεων.
Επί έξι µήνες ο κ. Μητσοτάκης ευτελίζει τους Βουλευτές και τους
Υπουργούς του, κυρίως όµως τη Βουλή, στην οποία απαγόρευσε,
δια στόµατος του κ. Τασούλα, να µάθει οτιδήποτε για το σκάν-
δαλο των υποκλοπών. Οσάκις ενηµερώθηκε η Βουλή, έγινε µόνο
µε τα δύο πέµπτα των ψήφων της Αντιπολίτευσης, ποτέ άλλοτε! 

Επίσης, προσπάθησε να κρατήσει τη Βουλή στο σκοτάδι, διά
της αντισυνταγµατικής γνωµάτευσης Ντογιάκου, απαγορεύοντας
στην ΑΔΑΕ να επιτελέσει το ρόλο της ως ανεξάρτητης αρχής,
απειλώντας όσους δώσουν στοιχεία µε δεκαετή φυλάκιση, όπως
είχε προαναγγείλει η κ. Μπακογιάννη. Επιχείρησε, λοιπόν, ανεπι-
τυχώς να επιβάλει µαφιόζικη οµερτά. Και όταν όλα αυτά κατέρ-
ρευσαν, συκοφάντησε τον πρόεδρο της ΑΔΑΕ ως όργανο του
ΣΥΡΙΖΑ. Πού αλλού θα φτάσετε; Πράγµατι, τα είδαµε όλα και τα
ζήσαµε όλα! Σήµερα και αύριο θα ζήσουµε την τελευταία πράξη
του απόλυτου αυτοεξευτελισµού ενός Πρωθυπουργού, που επέ-
λεξε τη συνταγµατική εκτροπή από τη δηµοκρατία. Παρασύρει

µαζί του τους Βουλευτές και τους Υπουργούς του, οι οποίοι επί
δύο µέρες τώρα έχουν κρύψει βαθιά στην άµµο το κεφάλι ως
στρουθοκάµηλοι, µιλώντας ως να επρόκειτο, όχι για πρόταση δυ-
σπιστίας, αλλά για ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση.

Κύριοι της Συµπολίτευσης, να µην έχετε καµµία αµφιβολία, η
δηµοκρατία θα νικήσει την εκτροπή. Ο ΣΥΡΙΖΑ µε το πρόγραµµά
του θα βγάλει το λαό από την αγωνία της επιβίωσης, την καθη-
µερινή ανασφάλεια, τον φόβο µήπως χάσει το σπίτι του, τον φόβο
µήπως πάθει χωρίς δωρεάν υγεία και παιδεία. Τελειώνετε, σύ-
ντοµα τελειώνετε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Καλείται στο Βήµα η

κ. Τσαµπίκα Ιατρίδη από τη Νέα Δηµοκρατία και να ετοιµάζεται ο
κ. Συντυχάκης από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. 

ΤΣΑΜΠΙΚΑ ΙΑΤΡΙΔΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως Δωδε-
κανήσια Βουλευτής, ως µητέρα που ζει και µεγαλώνει τα παιδιά
της στα ακριτικά νησιά του Αιγαίου, επιτρέψτε µου να ξεκινήσω
σε λίγο διαφορετικό κλίµα την οµιλία µου. 

Σε πέντε ηµέρες συµπληρώνονται είκοσι επτά χρόνια από την
κρίση των Ιµίων, είκοσι επτά χρόνια από τη στιγµή που τα στελέχη
του Πολεµικού µας Ναυτικού, Χριστόδουλος Καραθανάσης, Πα-
ναγιώτης Βλαχάκος και Έκτορας Γιαλοψός, έπεσαν για το καθή-
κον. Έπεσαν πιστοί και στον αρχαίο όρκο των Αθηναίων οπλιτών
«την πατρίδα δε ουκ ελάσσω παραδώσω» και µπήκαν στο πάν-
θεον των ηρώων της ιστορίας µας. 

Σε µια εποχή σήµερα που ο αναθεωρητισµός της Τουρκίας και
οι διαρκείς απειλές της εναντίον της πατρίδας µας έχουν ξεπε-
ράσει κάθε όριο, το χρέος µας απέναντι στη θυσία όσων έδωσαν
τη ζωή τους για την Ελλάδα είναι ακριβώς αυτό, να κάνουµε την
Ελλάδα µας ισχυρή, να κάνουµε την Ελλάδα µας αυτοδύναµη.
Και πιστεύω ότι η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, πιστή στις
δεσµεύσεις που ανέλαβε απέναντι στους Έλληνες πολίτες, τους
νησιώτες, έχει κάνει ό,τι είναι δυνατόν για να δηµιουργήσει αυτή
την ισχυρή Ελλάδα. 

Με την σωστά σχεδιασµένη εξωτερική και αµυντική µας πολι-
τική, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας έχει καταφέρει, πρώ-
τον, να είναι σε θέση να προστατεύσει τα σύνορά της και την
κυριαρχία της, σε αντίθεση µε τον ΣΥΡΙΖΑ που διαλαλούσε ότι
δεν υπάρχουν θαλάσσια σύνορα. Δεύτερον, έχει καταφέρει τον
έλεγχο των παράνοµων µεταναστευτικών ροών και τη συνακό-
λουθη ανακούφιση των ακριτικών νησιών µας µε το απαράµιλλο
σθένος των στελεχών του Λιµενικού Σώµατος και των λοιπών Σω-
µάτων Ασφαλείας, που διέσωσαν χιλιάδες ανθρώπους από τις
θάλασσές µας, ενώ την ίδια στιγµή ο ΣΥΡΙΖΑ υιοθετούσε προβο-
κατόρικες ενέργειες και fake news, για να διαβάλλει τη χώρα µας
στο εξωτερικό. Η υπόθεση της ανύπαρκτης µικρής Μαρίας, όσο
και αν δυσανασχετείτε τόση ώρα που το ακούτε, θα σας στοιχει-
ώνει για καιρό. Τρίτον, µε την ενίσχυση των συνόρων µας στον
Έβρο απέτρεψε αθρόα εισροή χιλιάδων µεταναστών, πολλοί εκ
των οποίων δεν είναι σαφές ή µάλλον είναι για το τι σκοπούς εξυ-
πηρετούν. Τέταρτον, µετά από χρόνια οι Ένοπλες Δυνάµεις µας
και τα άξια στελέχη µας εξοπλίζονται όπως πρέπει και όπως χρει-
άζεται τόσο στον αέρα, όσο και στη θάλασσα και τη στεριά. Πέ-
µπτον, έχει καταφέρει την ανανέωση αµυντικών συµφωνιών µε
χώρες που παραδοσιακά ήταν συµµαχικές ακόµα και πριν από
την ίδρυση του ελληνικού κράτους. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µια χώρα για να είναι ισχυρή,
για να είναι αυτοδύναµη, πρέπει να έχει και την αντίστοιχη οικο-
νοµία. Και παρά τις πρωτοφανείς καταστάσεις που ζήσαµε και
ζούµε, µε την πανδηµία, την κρίση στην ενέργεια, την ακρίβεια,
τον πόλεµο στην Ουκρανία, η Κυβέρνηση έχει καταφέρει, όχι
µόνο να κρατήσει την οικονοµία όρθια, αλλά να έχει και µια από
τις καλύτερες οικονοµικές επιδόσεις εντός της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. Και όλα αυτά µε σταθερή και συνεχή µείωση των φόρων, µε
την πρώτη αύξηση των συντάξεων µετά από πολλά χρόνια, µε θε-
τικούς ρυθµούς ανάπτυξης και επενδύσεων. Επενδύσεις που
έχουν στραµµένο το βλέµµα στο µέλλον, µε σεβασµό στο περι-
βάλλον και τη βιώσιµη ανάπτυξη, όπως συµβαίνει για παράδειγµα
στην Αστυπάλαια, τη Χάλκη και την Τήλο. 
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Ισχυρή Ελλάδα σηµαίνει ακόµα ότι περιορίζονται οι επιπτώσεις
της εδαφικής ασυνέχειας, κάτι πολύ σηµαντικό για τα νησιά µας.
Σηµαίνει αναβάθµιση των ακτοπλοϊκών µας γραµµών τόσο σε συ-
χνότητα όσο και σε ποιότητα, µε αύξηση των πιστώσεων για τις
γραµµές δηµόσιας υπηρεσίας, µε δροµολόγηση σύγχρονων
πλοίων. Ναι, προφανώς και έχουν προκύψει ζητήµατα µε την
ακρίβεια των ακτοπλοϊκών και αεροπορικών εισιτηρίων, αλλά θα
δουλέψουµε και θα δώσουµε λύσεις και σε αυτό. 

Ισχυρή Ελλάδα σηµαίνει και ενίσχυση των ακριτικών νησιωτι-
κών επιχειρήσεων, για να µένουν οι νέοι στον τόπο µας. Γι’ αυτό
και στον αναπτυξιακό νόµο περιλήφθηκε αύξηση των ποσοστών
ενίσχυσης για τις νησιωτικές περιφέρειες και ιδιαίτερα για την
Περιφέρεια Νοτίου Αιγαίου. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σεβόµενη την πίεση του χρόνου,
δεν θα επεκταθώ και στις άλλες πρωτοβουλίες, που έχουµε λάβει
ως Κυβέρνηση. Λίγα λόγια µόνο θα πω και για την απέλπιδα προ-
σπάθεια του ΣΥΡΙΖΑ να αλλάξει την ατζέντα και να προωθήσει το
θέµα των επισυνδέσεων. Είναι ξεκάθαρο ότι ο ΣΥΡΙΖΑ για ακόµη
µια φορά προσπαθεί να εργαλειοποιήσει τις ανεξάρτητες αρχές.
Το ζήτηµα, όµως, είναι ξεκάθαρο. Η Κυβέρνηση από την αρχή
αναγνώρισε το πρόβληµα και ανέλαβε την πολιτική ευθύνη. Προ-
χώρησε στην αλλαγή του θεσµικού πλαισίου κάνοντάς το πιο αυ-
στηρό. Ζήτησε από τη δικαιοσύνη, τη µόνη αρµόδια, την πλήρη
διαλεύκανση της υπόθεσης. Και ενώ η δικαστική διερεύνηση συ-
νεχίζεται, ο κ. Τσίπρας, µεταξύ άλλων, χρησιµοποίησε την ΑΔΑΕ
καταθέτοντας ένα αµφιλεγόµενο και εν πολλοίς παράνοµο αί-
τηµα στην ΑΔΑΕ, που αποτέλεσε και την αφετηρία της σηµερινή
συζήτησης της πρότασης δυσπιστίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ΣΥΡΙΖΑ µιλάει για φως και
σκοτάδι. Όµως, στο φως µπορούν να σταθούν αυτοί, που µιλούν
µε ειλικρίνεια απέναντι στον ελληνικό λαό. Στο φως στέκονται
αυτοί που τιµούν και σέβονται τους θεσµούς και τη δικαιοσύνη
σταθερά και όχι όπως τους συµφέρει. Στο φως στέκονται αυτοί
που έχουν όραµα για µια σύγχρονη Ελλάδα και δεν σχεδιάζουν
στη βάση του λόγου «µε ένα νόµο και ένα άρθρο». Γι’ αυτό, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην πρόταση δυσπιστίας του ΣΥ-
ΡΙΖΑ απαντάµε µε πίστη στις δυνατότητες της Ελλάδας. Απα-
ντάµε µε πίστη για όσα καταφέραµε σε µια εξαιρετικά δύσκολη
περίοδο. Απαντάµε µε πίστη στους ίδιους πολίτες που ζουν, βλέ-
πουν, κρίνουν και συγκρίνουν. Απαντάµε µε πίστη για ένα καλύ-
τερο µέλλον, για µια Ελλάδα ισχυρή, για µια Ελλάδα αυτοδύναµη.
Απαντάµε µε πίστη στην Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και
στον Πρωθυπουργό µας Κυριάκο Μητσοτάκη. Απαντάµε µε πίστη
και σιγουριά ότι στη νέα τετραετία θα συνεχίσουµε τις τοµές, θα
πάµε ακόµα καλύτερα και θα δηµιουργήσουµε την Ελλάδα που
µας αξίζει. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ακολουθεί
ο κ. Συντυχάκης και αµέσως µετά η κ. Μενδώνη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Η πρόταση δυσπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ προς την Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας δίνει την βολική ευκαιρία και στους δύο να
επιδοθούν σε ένα κακόγουστο σόου, για να κρύψουν ότι όλοι µαζί
συµφωνούν και εφαρµόζουν διαρκή µνηµόνια και κόφτες, αντι-
λαϊκά µέτρα, ευρωπαϊκά εξάµηνα, για την ενίσχυση της ανταγω-
νιστικότητας και των κερδών των επιχειρηµατικών οµίλων. 

Η µοµφή του ΚΚΕ προς την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας
είναι δεδοµένη, διαρκής και δεν εξαιρεί ούτε τον ΣΥΡΙΖΑ ούτε το
ΠΑΣΟΚ, που υπηρετούν την ίδια αντιλαϊκή πολιτική, ακόµη και
στο επίµαχο ζήτηµα των υποκλοπών. 

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας καταψηφίζει την πολιτική
που θυσιάζει τη ζωή, την υγεία, την παιδεία, το εισόδηµα, τα ερ-
γασιακά και κοινωνικά δικαιώµατα, για να διασφαλίσει τα κέρδη
των λίγων, τις επιλογές του σηµερινού σάπιου κράτους και συ-
στήµατος.

Το ζητούµενο, λοιπόν, για τον λαό είναι η οργή που συσσω-
ρεύεται, να γίνει η δύναµη σύγκρουσης και ανατροπής. Αυτή
είναι η διέξοδος για τον λαό και όχι η αναζήτηση επίδοξων σωτή-
ρων, που θα συνεχίσουν το ίδιο αντιλαϊκό έργο, από εκεί που το

άφησε ο προηγούµενος, όπως συνέβη τόσες φορές κατά το πα-
ρελθόν.

Κανείς σας δεν θα γλιτώσει από την πραγµατική µοµφή του
λαού, που είναι η µόνη που φοβάστε, όπως σήµερα το πρωί µε
το παγκρήτιο συλλαλητήριο υγειονοµικών, εκπαιδευτικών και ερ-
γαζοµένων του Υπουργείου Πολιτισµού ενάντια στην εµπορευ-
µατοποίηση της υγείας, της παιδείας και της πολιτιστικής µας
κληρονοµιάς, ενάντια στην τροµοκρατία, τις απειλές και την πα-
ρουσία των ΜΑΤ µέσα στο Πανεπιστηµιακό Γενικό Νοσοκοµείο
Ηρακλείου.

Όπου και όταν ο λαός σηκώνει ανάστηµα, το σύστηµα θορυ-
βείται, αυτό το οποίο εσείς υπηρετείτε, γι’ αυτό και έχετε διαµορ-
φώσει αυτό το πολύπλοκαµο θεσµικό πλαίσιο παρακολουθή-
σεων, για τον λαό-εχθρό.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας προειδοποιούσε χρόνια
τώρα για τους κινδύνους στα ατοµικά δικαιώµατα και τις ελευθε-
ρίες του λαού, από το σκοτεινό θεσµικό πλαίσιο, τη νοµοθεσία
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, παρά τον καταιγισµό συκοφαντίας και
λάσπης. 

Οι σηµερινές εξελίξεις αποδεικνύουν τη διαχρονική ορθότητα
της πολιτικής του ΚΚΕ, στο ποιος τελικά ήταν για µια ακόµη φορά
στη σωστή πλευρά της ιστορίας. Από την πρώτη στιγµή απαίτησε
να χυθεί άπλετο φως, για όλες ανεξαιρέτως τις υποθέσεις. Όλα
στο φως, τίποτα στο σκοτάδι. Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ
αγρόν ηγόραζαν. Κουβέντα για την ταµπακιέρα, αυτόν τον
«βούρκο» του θεσµικού πλαισίου µε το οποίο παρακολουθούνται
οι πάντες. 

Όλοι σας έχετε ψηφίσει αυτό το άθλιο πλαίσιο, το εκσυγχρο-
νίζεται και το επεκτείνεται κάθε φορά. Κανείς δεν είναι αθώος του
αίµατος. Και τώρα τσακωνόµαστε για το ποιος από τους δύο έχει
περισσότερες παρακολουθήσεις στο ενεργητικό του. 

Είναι πραγµατικά να κρατάς τη µύτη σου από τη «µπόχα» που
αναδύεται µε υποκλοπές, ειδικά δικαστήρια, βαλίτσες µε λεφτά,
σκάνδαλα, κοριούς, παραδικαστικά κυκλώµατα, Πάτσηδες και
Καϊλήδες. Αυτοί είστε! Νύχι-κρέας τα κόµµατά σας και η Κυβέρ-
νησή σας µε τη διαφθορά, µε τη διεφθαρµένη Ευρωπαϊκή Ένω-
ση, τη συνοµοταξία των ληστών, µε τους επιχειρηµατικούς οµί-
λους και τα λόµπι, τα οποία χωρίς ντροπή τα αποκαλείτε «συστα-
τικό στοιχείο της ευρωπαϊκής δηµοκρατίας». 

Έχουν περάσει πάνω από έξι χρόνια από τις πρώτες συνακρο-
άσεις στο τηλεφωνικό κέντρο της έδρας της Κεντρικής Επιτρο-
πής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κι εσείς κάνετε σαν
να µην έχει συµβεί απολύτως τίποτα. Είχαµε κατά συρροή υπο-
κλοπές το 2016, το 2017, το 2019, το 2020, το 2022 και καταγγε-
λίες του ΚΚΕ στην ΑΔΑΕ, στην κρατική ασφάλεια και στην
εισαγγελία, µε παράθεση ατράνταχτων επίσηµων στοιχείων, που
διαπιστώνουν παρακολουθήσεις από δεκατρείς διαφορετικές
χώρες µε χρήση υψηλής τεχνολογίας, ακόµα και από σταθερό
τηλέφωνο το Ηνωµένο Βασίλειο που είναι σχετικά πιο εύκολο µε
τη σηµερινή ψηφιακή τεχνολογία, για την οποία µας έχετε ζαλίσει
στην κυριολεξία, να εντοπίσει κάποιος τι είναι. 

Ποτέ δεν δόθηκαν ουσιαστικές και πειστικές απαντήσεις. Απα-
ξίωση, αδιαφορία, συνεχής επίκληση απορρήτου, «Δεν είδα. Δεν
άκουσα. Δεν ξέρω», ενώ ο πρώην διοικητής της ΕΥΠ παραδέ-
χτηκε στην εξεταστική την οποία και κλείσατε άρον-άρον ότι το
θέµα των υποκλοπών στο ΚΚΕ είναι κάτι πολύ µεγάλο που εκφεύ-
γει των ελληνικών συνόρων. Κι όµως, ούτε καν ευαισθησία δεν
δείξατε για να συνεχιστούν οι έρευνες. 

Ο κατά τα άλλα λαλίστατος κ. Ράµµος, που έχει κινήσει γη και
ουρανό για όλες τις άλλες υποθέσεις -και καλά κάνει, έχουµε
συµφωνήσει άλλωστε ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας-, δεν
έπραξε το ίδιο για το ΚΚΕ. Αντίθετα και όλως περιέργως µας
έλεγε ότι δεν έβγαζε άκρη µε την έρευνα που έκανε, φτάνοντας
στο απύθµενο θράσος να δικαιολογήσει τα αδικαιολόγητα, ότι το
ΚΚΕ δεν θέλει, τάχα µου, τη διαλεύκανση της υπόθεσης. Τέτοιες
αστείες και ύποπτες δικαιολογίες! 

Και τι υιοθετεί παρακαλώ; Την εκδοχή Κασιδιάρη, ότι οι συνα-
κροάσεις στην έδρα της Κεντρικής Επιτροπής είναι µια φάρσα
κάποιων νεαρών. Ενώ την ίδια στιγµή µόλις προχθές στη µονο-
θεµατική συνεδρίαση της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας
αποκλειστικά για την υπόθεση ΚΚΕ, ο εισαγγελέας κ. Νούλης ευ-
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θέως είπε ότι υπήρξε παγίδευση του τηλεφωνικού κέντρου του
ΚΚΕ µε τεχνητά εφικτό τρόπο. 

Οι µάσκες, λοιπόν, έχουν πέσει. Νέα Δηµοκρατία και ΣΥΡΙΖΑ
είναι σε πλήρη συµπαιγνία για την υπόθεση του ΚΚΕ. Η µεν Νέα
Δηµοκρατία όταν µιλάει για την υπόθεση του ΚΚΕ περιορίζεται
στα χρόνια διακυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ, 2016-2017. Ο δε ΣΥΡΙΖΑ
στα χρόνια διακυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας. Έλα µου
όµως, που οι παρακολουθήσεις του ΚΚΕ γίνονταν και επί ΣΥΡΙΖΑ
και συνεχίστηκαν και συνεχίζονται και επί Νέας Δηµοκρατίας. 

Κι εδώ ο Αρχηγός σας, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, όχι µόνο ποτέ και
πουθενά δεν αναφέρθηκε στην ανάγκη διαλεύκανση της υπόθε-
σης του ΚΚΕ -ούτε και σε αυτή την συζήτηση κατά την εναρκτή-
ρια διαδικασία-, αλλά στελέχη του όπως ο κ. Κατρούγκαλος, ο
επαναστάτης κ. Πολάκης και οι λοιποί στην Επιτροπή Θεσµών κα
Διαφάνειας έδιναν κάλυψη στον κ. Ράµµο συνηγορώντας στο ότι
δεν υπήρχαν αδιάσειστα στοιχεία γι’ αυτό δεν έγινε έρευνα. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ, όµως, εκτός των άλλων φρόντισε να παραγράψει το
αδίκηµα της παραβίασης του απορρήτου των επικοινωνιών τρο-
ποποιώντας τον Ποινικό Κώδικα και από ποινικό αδίκηµα, το µε-
τέτρεψε σε πληµµέληµα την 1η Ιουλίου 2019, λίγες µέρες πριν τις
εκλογές της 7ης Ιουλίου 2019. Ντροπή σας! Παραγράψατε, αγα-
πητοί αριστεροί το αδίκηµα του απορρήτου για να συγκαλύψετε
ποιοι και γιατί παρακολουθούσαν το ΚΚΕ. Αυτοί είστε! Υπηρέτες
του συστήµατος!

Να γιατί αποχωρήσατε προχθές από την Επιτροπή Θεσµών και
Διαφάνειας που είχε ως µοναδικό θέµα τις συνακροάσεις και πα-
ρακολουθήσεις του ΚΚΕ, για να µην πάρετε θέση, γιατί έχετε τη
φωλιά σας λερωµένη. Την κάνατε, κοινώς, µε ελαφρά πηδηµατά-
κια µε πρόσχηµα το σωστό αίτηµα το οποίο στήριξε το ΚΚΕ, την
πρόσκληση, δηλαδή, στην επιτροπή του νυν προέδρου της ΑΔΑΕ,
αλλά µε προφανή στόχο να υποβαθµίσετε τη συζήτηση για τις
υποκλοπές στην έδρα του ΚΚΕ, που ο ίδιος ο ΣΥΡΙΖΑ προσχηµα-
τικά είχε συνυπογράψει. 

Ας το κρίνει, λοιπόν, ο λαός και ιδίως ο αγνός ριζοσπαστικός
κόσµος που πίστεψε και πιστεύει στον ΣΥΡΙΖΑ. Επαληθεύεται πε-
ρίτρανα ότι στην υπόθεση σε βάρος του ΚΚΕ υπάρχει µεθοδευ-
µένο και κραυγαλέο θάψιµο της αλήθειας και από τους µεν και
από τους δε. 

Ο καβγάς µεταξύ σας και µε την πρόταση µοµφής του ΣΥΡΙΖΑ,
είναι ακριβώς για να αποφύγετε να µιλήσετε για την ταµπακιέρα,
για να συγκαλύψετε το επικίνδυνο θεσµικό πλαίσιο µε το οποίο
παρακολουθούνται οι πάντες, µε το οποίο κανείς δεν εξαιρείται
από τις παρακολουθήσεις, κανένας από την τσιµπίδα των µυστι-
κών υπηρεσιών, όπως κυνικά χωρίς δισταγµό επιβεβαιώνουν οι
διοικητές της ΕΥΠ ή οι εισαγγελείς και πάροχοι, επιβεβαιώνοντας
τον «βούρκο» του αυτού τερατώδους θεσµικού πλαισίου που κα-
θιστά τον κάθε έναν στόχο των υποκλοπών µε την επίκληση
λόγων εθνικής ασφάλειας. 

Και όλα αυτά τη στιγµή που εσείς έχετε µετατρέψει τη χώρα
σε ξέφραγο αµπέλι γεµάτο αµερικανικές βάσεις, µε ανεξέλεγκτη
τη δράση διαφόρων κρατικών µηχανισµών και πρακτορείων µυ-
στικών υπηρεσιών, τη στιγµή που τα όποια λογισµικά για τα οποία
αναρωτιέστε, κυκλοφορούν ελεύθερα στην Ευρωπαϊκή Ένωση
µε βάση τον κανονισµό της Ευρωπαϊκής Ένωσης τον οποίο έχετε
ψηφίσει. Είναι ίδιο το αστικό κράτος και επί Νέας Δηµοκρατίας
και επί ΣΥΡΙΖΑ και επί ΠΑΣΟΚ.

Ο λαός που κρατάει τη µύτη του από την µπόχα δεν πρέπει να
συµβιβαστεί µε αυτή την άθλια κανονικότητα, αλλά να πιάσει το
νήµα που οδηγεί στην πραγµατική διέξοδο. Η σαπίλα αυτών των
κοµµάτων να αποτελέσει κριτήριο ψήφου για να ενισχύσει το
ΚΚΕ, το µόνο κόµµα που παλεύει απέναντι στο σάπιο εκµεταλ-
λευτικό σύστηµα που δεν έχει δεσµεύσεις και δεσµούς µε το δια-
φθορείο της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του κεφαλαίου. 

Μόνο ο λαός, λοιπόν, µπορεί να σώσει τον λαό µε µία προϋπό-
θεση: να υπάρχει ισχυρό Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας στη
Βουλή και στον λαό, να «κοκκινίσουν» τα Έδρανα της Βουλής, να
δυναµώσουν οι αγώνες του λαού, για να χάσουν τον ύπνο τους
τα κόµµατα της αστικής εξουσίας που έχουν κάνει τον βίο αβίωτο
στον λαό µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε. 

Τον λόγο έχει τώρα η Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητισµού κ.
Μενδώνη και αµέσως µετά η κ. Αλεξοπούλου από τη Νέα Δηµο-
κρατία. 

Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΜΕΝΔΩΝΗ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-

σµού): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµα-

χία αποφάσισε χθες να επανεµφανιστεί στον δηµόσιο λόγο χρη-
σιµοποιώντας για µία ακόµη φορά την υπόθεση των συνδέσεων
στην οποία έχει εναποθέσει όλες του τις ελπίδες από τον Αύγου-
στο του 2022 όχι µόνο για να ασκήσει αντιπολίτευση στον Πρω-
θυπουργό προσωπικά και συλλογικά στην Κυβέρνηση, αλλά
όπως φαίνεται για να στηρίξει τον προγραµµατικό του λόγο στις
επερχόµενες εκλογές. Και αυτό γιατί δεν έχει να πει απολύτως
τίποτα για το µέλλον της χώρας και των πολιτών της. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ εργαλειοποιεί την Ανεξάρτητη Αρχή Διασφάλισης
Απορρήτου των Επικοινωνιών. Ο ΣΥΡΙΖΑ ξέρει την εργαλειοποί-
ηση. Την περίοδο της διακυβέρνησής του εργαλειοποίησε την
πολιτιστική κληρονοµιά, µείζον συγκριτικό πλεονέκτηµα της
χώρας µας, για να εµποδίσει τις επενδύσεις, για να σταµατήσει
δηµόσια κοινωφελή έργα, αδιαφορώντας για τις θέσεις εργασίας
που δηµιουργούνταν φρενάροντας την ανάπτυξη του τόπου και
της κοινωνίας. Ο ΣΥΡΙΖΑ αποδεικνύει για µια ακόµη φορά ότι
µένει πιστός στις πρακτικές του 2012, του 2013, του 2014 και επι-
µένει η δηµόσια παρουσία του και ο δηµόσιος λόγος του να είναι
τοξικός και άκρως υβριστικός. 

Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση ξεχνά ότι µεσολάβησαν πέντε πε-
ρίπου χρόνια δικής της διακυβέρνησης, διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ,
ότι δοκιµάστηκαν και απέτυχαν, ότι κυβέρνησαν και κρίθηκαν.
Εµείς το θυµόµαστε. Το γεγονός ότι έχουµε µάθει ως Κυβέρνηση
να λειτουργούµε θεσµικά, να παράγουµε πολιτικό έργο, να επι-
διώκουµε την ουσιαστική πολιτική σύγκριση επί τη βάσει πεπρα-
γµένων στο πλαίσιο των αξιών που πρεσβεύει το Σύνταγµα και η
νοµοθεσία µας, δεν σηµαίνει ότι οι πολίτες δεν έχουµε µνήµη. Ο
οποιοσδήποτε πολίτης συγκρίνει τα πεπραγµένα της περιόδου
2015-2019 µε τους σαράντα δύο µήνες διακυβέρνησης της
χώρας από τον Κυριάκο Μητσοτάκη µπορεί πολύ εύκολα να αντι-
ληφθεί ποιος έχει σχέδιο για τη χώρα, ποιος ασκεί υπεύθυνη πο-
λιτική, ποιος δίνει λύσεις και διεξόδους σε δύσκολες και πρωτό-
γνωρες καταστάσεις. Ο Πρωθυπουργός στη χθεσινή οµιλία του
στο Ηράκλειο ήταν σαφής: Ο ΣΥΡΙΖΑ επιλέγει τη σύγκρουση, την
ίδια στιγµή που η Κυβέρνηση ζητά τη σύγκριση.

Ας έρθουµε λίγο στα καθ’ ηµάς. Στις προγραµµατικές δηλώ-
σεις παρουσίασα στους βασικούς στόχους τους βασικούς πυλώ-
νες ανάπτυξης δηµόσιων πολιτικών για τον πολιτισµό για µια
κοινωνία βιώσιµη και ισχυρή, για την προσέλκυση εγχώριων και
ξένων επενδύσεων και για τη δηµιουργία οικονοµικής ανάπτυξης
και θέσεων εργασίας. Και είχα δεσµευτεί για τη σύνδεση του πο-
λιτισµού µε την οικονοµική ανάπτυξη και την εξωστρέφεια για την
ενίσχυση της συνεργασίας του δηµόσιου µε τον ιδιωτικό τοµέα
και για τη συµβολή του τοµέα του πολιτισµού στη συνολική ανά-
ταξη της χώρας. Και αυτό κάνουµε. Οι δράσεις και τα έργα µας
παράγουν απτά και µετρήσιµα αποτελέσµατα στην ποιότητα
ζωής των πολιτών, στην πολιτιστική επιχειρηµατικότητα, στην πε-
ριφερειακή και εθνική οικονοµική ανάπτυξη. Επιδίωξή µας είναι
η ανάδειξη της αναπτυξιακής διάστασης του πολιτισµού και η ενί-
σχυση της υπεραξίας του σε διεθνές επίπεδο. Η πρόκληση για
µας ήταν και παραµένει η µεταστροφή της πολιτιστικής διαχείρι-
σης από την κληροδοτηθείσα στατική προσέγγιση των χρόνων
διακυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ στην αναπτυξιακή και δυναµική προ-
σέγγιση.

Θα µπορούσα να αναφέρω έναν εκτενή κατάλογο έργων που
λίµναζαν την πενταετία 2015-2019, έργα τα οποία έπρεπε να
έχουν τελειώσει και δεν τελείωσαν ποτέ. Το Υπουργείο Πολιτι-
σµού την ίδια περίοδο, 2015-2019, τελούσε υπό καθεστώς αγρα-
νάπαυσης. Μαζί µε τα ανενεργά και τα τελµατωµένα εργοτάξια
λίµναζαν αναξιοποίητοι ενωσιακοί πόροι εξαιτίας της αδιαφορίας
ή της ανικανότητας ενδεχοµένως του πολιτικού προσωπικού. Ει-
δικά την τελευταία περίοδο της διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ όχι µόνο
δεν προχώρησε τίποτα, αλλά µεθοδεύθηκε η διακοπή κρίσιµων
έργων και η δίωξη όσων επεδίωκαν να τα σώσουν από αίσθηση
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καθήκοντος.
Σήµερα το Υπουργείο Πολιτισµού και Αθλητισµού υλοποιεί το

µεγαλύτερο πρόγραµµα έργων υποδοµών επιπροσθέτως των
συµβατικών έργων ρουτίνας. Μέσω των έργων και δράσεων που
υλοποιεί συµβάλλει καθοριστικά στην ανταγωνιστικότητα του
τουριστικού προϊόντος. Ενισχύει τον πολιτιστικό τουρισµό, που
αποδεδειγµένα καλύπτει το 40% των εσόδων του τουρισµού, δε-
δοµένου ότι οι επενδύσεις στον πολιτισµό οδηγούν σε υψηλότε-
ρου επιπέδου και εισοδήµατος επισκέπτες.

Το Υπουργείο Πολιτισµού σήµερα υλοποιεί περισσότερα από
οκτακόσια έργα αξιοποιώντας το σύνολο των διαθέσιµων πόρων
από το ΕΣΠΑ, από το Ταµείο Ανάκαµψης, τους εθνικούς πόρους,
ιδιωτικούς πόρους συνολικού προϋπολογισµού άνω του 1 δισε-
κατοµµυρίου ευρώ. Σήµερα στα έργα και τα υποέργα που εκτε-
λούν οι υπηρεσίες του Υπουργείου ασχολούνται περισσότεροι
από τεσσερισήµισι χιλιάδες εργαζόµενοι, επιστήµονες, τεχνικοί,
υποστηρικτικό και εργατικό προσωπικό, κατανεµηµένοι σε όλη
την επικράτεια.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Και οι απόφοιτοι δευτεροβάθµιας εκ-
παίδευσης, οι απόφοιτοι ωδείων…

ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΜΕΝΔΩΝΗ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού): Εάν ληφθούν υπ’ όψιν και τα έργα που εκτελούνται…

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Να µας πείτε για τους απόφοιτους
ΔΕ.

ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΜΕΝΔΩΝΗ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού): Κάντε λίγη υποµονή, κύριε Φάµελλε, κάντε λίγη υποµονή,
θα ακούσετε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Είµαστε
αργά, ηρεµία, κύριοι συνάδελφοι! Είναι 24.00’, έχουν κοιµηθεί οι
περισσότεροι. 

ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΜΕΝΔΩΝΗ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού): Κύριε Φάµελλε, κάντε λίγη υποµονή. Θα δείτε, κύριε Φά-
µελλε. Δεν κατάλαβα τι κάνατε εσείς για την καλλιτεχνική
εκπαίδευση. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ: Εσείς του κάνατε ΔΕ. Δεν χρειάζεται
κάτι άλλο. 

ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΜΕΝΔΩΝΗ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού): Εάν ληφθούν υπ’ όψιν και τα έργα που εκτελούνται µε
αναδόχους, αντιλαµβάνεται κανείς εύκολα ότι το Υπουργείο Πο-
λιτισµού είναι ένας µεγάλος εργοδότης, αλλά και αυτή η παρά-
µετρος φαίνεται ότι δεν απασχόλησε ποτέ το Υπουργείο Πολιτισ-
µού επί ΣΥΡΙΖΑ.

Για κάθε περιφέρεια της χώρας έχουµε συγκροτήσει την πολι-
τιστική χάρτα ανάπτυξης και ευηµερίας µε έργα και δράσεις που
υλοποιούνται και έχουµε σχεδιάσει µε συγκεκριµένα χρονοδια-
γράµµατα συγκεκριµένους προϋπολογισµούς και διασφαλισµέ-
νες πόρους.

Μας εγκαλεί η Αξιωµατική Αντιπολίτευση ότι δεν µας ενδιαφέ-
ρει η σύγχρονη δηµιουργία, οι εργαζόµενοι και οι απασχολούµε-
νοι στους οικείους κλάδους. Να ξεκινήσω από το ότι ο Κυριάκος
Μητσοτάκης ίδρυσε την Γενική Γραµµατεία Σύγχρονου Πολιτι-
σµού και τη θέση Υφυπουργού στην Κυβέρνησή του µε αντί-
στοιχη αρµοδιότητα. Θα αναφέρω µόνο δύο αριθµούς και
περιορίζοµαι σε αυτό, καθώς οι αριθµοί που είναι αδιάψευστα
στοιχεία προκαλούν ενίοτε εκνευρισµό σε κάποιους. Την πεντα-
ετία 2015-2019 οι επιχορηγήσεις προς ιδιωτικούς φορείς σύγ-
χρονου πολιτισµού ανήλθαν στο συνολικό ποσόν των 9.749.628
ευρώ, ενώ την τριετία 2020-2022 το ποσόν για τις ίδιες επιχορη-
γήσεις ανήλθε στο ποσό των 25.883.526. Δεν διπλασιάστηκε
απλώς, κάτι περισσότερο, πολύ περισσότερο.

Την περίοδο της πανδηµίας που ανέδειξε τις παθογένειες δε-
καετιών, τις οποίες ο ΣΥΡΙΖΑ δεν άγγιξε και για την οποία βέβαια
ο ΣΥΡΙΖΑ µας κατηγορεί συστηµατικά ότι δεν στηρίξαµε τους ερ-
γαζόµενους, το Υπουργείο Πολιτισµού σε συνεργασία µε τα συ-
ναρµόδια Υπουργεία Οικονοµικών και Εργασίας φρόντισε ώστε
οι εργαζόµενοι του πολιτισµού να ενταχθούν στα οριζόντια µέτρα
της Κυβέρνησης. Η υιοθέτηση ολοκληρωµένου σχεδίου για την
αντιµετώπιση των συνεπειών της πανδηµίας ανέδειξε την ικανό-
τητα του Υπουργείου Πολιτισµού να βρίσκει λύσεις. Συνέπεια
αυτού ήταν η στήριξη των εργαζοµένων µε περισσότερα από 500
εκατοµµύρια ευρώ, το µεγαλύτερο ποσόν που έχει διατεθεί ποτέ

και διαχρονικά για τη στήριξη του συγκεκριµένου χώρου.
Προχωρήσαµε σε µείωση του ΦΠΑ σε 6% για τα e-books και

τα audiobooks, µειώσαµε σε 13% τον ΦΠΑ για έργα τέχνης, µει-
ώσαµε αντίστοιχα τον ΦΠΑ στα εισιτήρια κινηµατογράφου και δη-
µιουργήσαµε για πρώτη φορά µετά από δέκα χρόνια πρόγραµµα
επιδότησης µετάφρασης ελληνικών βιβλίων, το Greeklit. 

Με το έργο «Εργασιακή και ασφαλιστική µεταρρύθµιση στον
πολιτιστικό και δηµιουργικό τοµέα», που υλοποιείται µε πόρους
από το Ταµείο Ανάκαµψης ύψους 30 εκατοµµυρίων ευρώ, τίθε-
νται οι βάσεις για µια ουσιαστική µεταρρύθµιση, την οποία ο πο-
λιτιστικός κλάδος και οι εργαζόµενοί του είχαν ανάγκη εδώ και
πολλά χρόνια, πολύ πριν η πανδηµία αναδείξει τις υφιστάµενες
παθογένειες. Έτσι επιτυγχάνουµε τη θωράκιση και την ανάπτυξη
του κλάδου και των εργαζοµένων του, την απλούστευση και τον
εκσυγχρονισµό του εργασιακού και ασφαλιστικού πλαισίου,
καθώς και την εξάλειψη των κινδύνων εξαρτήσεων και ανισοτή-
των που προκαλεί η ανασφάλιστη ή υποασφαλιζόµενη εργασία.

Σύµφωνα µε τα στοιχεία της EUROSTAT -ούτε αυτό σας αρέ-
σει να το ακούτε- ανάµεσα στο 2019 και στο 2021 η απασχόληση
των εργαζοµένων στον πολιτιστικό τοµέα στην Ελλάδα αυξήθηκε
περίπου κατά 11%. Είναι η µεγαλύτερη αύξηση σε ευρωπαϊκό
επίπεδο. Αυτό είτε σας αρέσει είτε δεν σας αρέσει κάτι λέει για
τις πολιτικές µας. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να υπογραµµίσω ότι ευτυχώς «εις τας
Αθήνας» υπάρχει αυτός ο Πρωθυπουργός και αυτή η Κυβέρνηση
που έχουν να επιδείξουν έργο µε µετρήσιµα αποτελέσµατα, µε
θετικό αποτύπωµα σε όλες τις ασκούµενες δηµόσιες πολιτικές
ανά την επικράτεια και όχι µόνο «εις τας Αθήνας», αλλά κυρίως,
έχουν σαφή και συγκροτηµένο προγραµµατικό πολιτικό λόγο για
την ισχυρή και αυτόνοµη Ελλάδα. Αυτό οι πολίτες το γνωρίζουν
πολύ καλά και γι’ αυτό θα ψηφίσουν σταθερότητα και ανάπτυξη. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ακριβώς για όλους αυτούς τους
λόγους σάς καλώ να καταψηφίσετε την υποβαλλόµενη από τον
ΣΥΡΙΖΑ πρόταση δυσπιστίας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Συνεχί-
ζουµε τώρα µε την κ. Αλεξοπούλου και ακολουθεί ο κ. Θραψα-
νιώτης.

Κυρία Αλεξοπούλου, έχετε τον λόγο.
ΧΡΙΣΤΙΝΑ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν

ξεκινήσω την οµιλία µου θα ήθελα να πω ότι η σκέψη µου είναι
µε τους συµπολίτες µας στη Δυτική Αχαΐα, που αυτές τις µέρες
ταλαιπωρούνται αρκετά από τα δύσκολα καιρικά φαινόµενα σε
αρκετά χωριά του νοµού µας. 

Κύριε Πρόεδρε, σήµερα θα είµαι ιδιαιτέρως σύντοµη σε αυτήν
την τοποθέτησή µου, γιατί πραγµατικά πιστεύω ότι το θέµα είναι
πολύ απλό. Τελικά θέλουµε Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών ή δεν
θέλουµε; 

Αν δεν θέλουµε, αν δηλαδή επιθυµούµε οι ξένοι πράκτορες και
τα οργανωµένα συµφέροντα να αλωνίζουν ανεξέλεγκτα και να
ανακαλύπτουν «µικρές Μαρίες», τότε πράγµατι οι υπηρεσίες του
κ. Ράµµου είναι πολύτιµες. Απόρρητοι φάκελοι που έχουν ήδη
διαρρεύσει σε µέσα ενηµέρωσης θα εγχειρίζονται κατ’ επιλογή
στον αρεστό κοµµατικό Αρχηγό και αυτός µε τη σειρά του θα
αναφέρει το περιεχόµενο τους στο Βήµα της Βουλής προς µε-
γάλη χαρά και ικανοποίηση του τουρκικού πρακτορείου ειδή-
σεων.

Αν θέλουµε ΕΥΠ, πρέπει να παραδεχθούµε ότι οι νόµιµες επι-
συνδέσεις, δηλαδή, αυτές που γίνονται µε τις θεσµικές εγγυήσεις
που εµείς εδώ πρόσφατα ενισχύσαµε, είναι ένα απαραίτητο ερ-
γαλείο στα χέρια της. Σε αυτή την περίπτωση η καταστρατήγηση
κάθε έννοιας απορρήτου που είναι σύµφυτη µε τη δράση όλων
των υπηρεσιών πληροφοριών και η διανοµή στοιχείων δίκην φέιγ
βολάν σε εκδοτικούς οίκους και σε κόµµατα της Αντιπολίτευσης
είναι καταστροφική. 

Ο κ. Τσίπρας όσο κυβέρνησε χρησιµοποίησε κατά κόρον τις
υπηρεσίες της ΕΥΠ. Τώρα τελευταία έχει αλλάξει γνώµη και για
να µας πείσει ανακάλυψε ότι «υπάρχουν δικαστές εις τας Αθή-
νας». Είναι µια από τις σπάνιες φορές που έχει απόλυτο δίκιο.
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Πράγµατι υπάρχουν δικαστές και δύο µάλιστα από αυτούς, δύο
ανώτεροι εισαγγελικοί λειτουργοί, υπηρετούν στην ΕΥΠ και απο-
φασίζουν για κάθε επισύνδεση. Αν εµπιστευόµαστε την κρίση
τους, κάθε άλλη ανάλυση περί του ποιος παρακολουθείται και
γιατί είναι προφανώς περιττή.

Ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης χαρακτήρισε ορ-
γουελική δυστοπία τη νόµιµη λειτουργία της ΕΥΠ. Αν πράγµατι,
λοιπόν, πιστεύει αυτά που λέει, έχω άσχηµα νέα για τον κ. Τσί-
πρα. Δυστυχώς, η δηµοκρατική εκτροπή που επικαλείται, έχει
προσλάβει πλέον διεθνείς διαστάσεις. Οι επίορκοι Βέλγοι δικα-
στές επέτρεψαν την παρακολούθηση Ευρωβουλευτών και µε τις
φασιστικές τους ακούστε- µεθόδους ανακάλυψαν ότι χρηµατίζο-
νται! Κρίµα! Αν το Βέλγιο είχε τη δηµοκρατία που οραµατίζεται ο
ΣΥΡΙΖΑ οι διάφοροι Παντσέρι, Τζόρτζι και λοιποί σοσιαλιστές θα
µπορούσαν ακόµα να συνεχίσουν ανενόχλητοι τις δουλίτσες τους
και τα 600 χιλιάρικα µαζί µε το µπιµπερό θα είχαν αναχωρήσει
προς άγνωστη κατεύθυνση.

Είµαι όµως βέβαιη ότι ο κ. Τσίπρας δεν θα ανησυχήσει για τα
τεκταινόµενα στο Βέλγιο και σε όλα τα άλλα κράτη του δυτικού
κόσµου. Και αυτό διότι δεν είναι δυνατόν να πιστεύει αυτά που
λέει στο πλαίσιο της απέλπιδας προσπάθειάς του να αρθρώσει
αντιπολιτευτικό λόγο. Ο βίος και η πολιτεία του το έχουν αυτό
αποδείξει. Για τα νόµιµα ας ρωτήσει τον κ. Ρουµπάτη, τον επικε-
φαλής της ΕΥΠ επί των ηµερών του. Για τα παράνοµα ας ρωτήσει
τον προσφιλή του κ. Ράµµο για τον συνάδελφό του δικαστή που
είδε να δηµοσιεύονται στην «ΑΥΓΗ» υποκλαπέντα προσωπικά του
µηνύµατα τις παραµονές της έκδοσης της απόφασης του Σ.τ.Ε.
για τις τηλεοπτικές άδειες. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα θεωρούσα άστοχη την πε-
ραιτέρω ενασχόληση µε ένα ζήτηµα που δεν ενδιαφέρει ουσια-
στικά τον ελληνικό λαό, όπως έχει αποδειχθεί και από αλλεπάλ-
ληλες σχετικές δηµοσκοπήσεις. Άλλα είναι αυτά που απασχολούν
τους Έλληνες πολίτες. Ποιος µπορεί να διασφαλίσει τα σύνορά
µας; Αυτοί που πιστεύουν ότι η περίφραξή τους παραβιάζει τη
διεθνή νοµιµότητα; Ποιος εγγυάται σοβαρά και κοστολογηµένα
την άνοδο του βιοτικού επιπέδου; Αυτοί που επί τεσσερισήµισι
χρόνια δήµευαν τον κόπο µας αυξάνοντας και φόρους και ασφα-
λιστικές εισφορές; Ποιος µπορεί να εκσυγχρονίσει το κράτος και
να µας οδηγήσει σε ένα καλύτερο αύριο; Οι εχθροί της αριστείας
και αυτοί που διακηρύσσουν ότι η καριέρα είναι χολέρα; 

Ας αφήσουµε, λοιπόν, τη λασποµαχία στον ΣΥΡΙΖΑ και ας εκµε-
ταλλευτούµε την ευκαιρία που µας χάρισε για σύγκριση και όχι
για σύγκρουση, όπως πολύ ορθά είπε ο Πρωθυπουργός. Ας αφή-
σουµε τους λευκούς απόρρητους φακέλους σε αυτούς που τους
διακινούν για να εξυπηρετήσουν πολιτικές σκοπιµότητες ενάντια
στα συµφέροντα της πατρίδας µας. Εµείς δεν σκανδαλολογούµε
γιατί έχουµε πραγµατικά εµπιστοσύνη στην ελληνική δικαιοσύνη
και είµαστε σίγουροι ότι σύντοµα θα δώσει λύσεις και θα µας
λύσει όλες µας τις απορίες. Έτσι σύντοµα θα µάθουµε ποιοι έγι-
ναν Βουλευτές µε τα λεφτά του κ. Καλογρίτσα, ποιοι έστηναν δια-
γωνισµούς και ποιοι παρενέβαιναν τελικά στο έργο της δικαιο-
σύνης. Μέχρι τότε θα συνεχίσουµε να δουλεύουµε σκληρά µε σο-
βαρότητα προκειµένου να διασφαλίσουµε ένα καλύτερο αύριο
για όλους µας, για τα παιδιά µας, για το µέλλον µας, χωρίς
εχθροπάθειες, µεγαλοστοµίες και περιττές εντάσεις. Σας ευχα-
ριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Και εµείς

σας ευχαριστούµε και για τον χρόνο. Ελπίζω να ακολουθήσει και
ο κ. Θραψανιώτης.

Κύριε Θραψανιώτη, έχετε τον λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΘΡΑΨΑΝΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Είναι απορίας άξιον ότι οι Βουλευτές της Πλειοψηφίας παρε-

λαύνουν από αυτό εδώ το Βήµα διαβάζοντας όλοι το ίδιο «σκο-
νάκι». Καµµία αναφορά στις παρακολουθήσεις γεγονός που
σηµαίνει ότι αποδέχονται την ευθύνη του κ. Μητσοτάκη. 

Πριν προχωρήσω όµως θέλω να κάνω ένα σχόλιο.
Κυρία Υπουργέ του Πολιτισµού, γνωρίζετε ότι καθυστερεί η

έναρξη του Μουσείου Αγίου Νικολάου; Για ποιον λόγο; Γιατί
πληµµύρισε νερά.

Εχθές κατέβηκαν στην Κρήτη ο Υπουργός Υποδοµών και ο κ.
Μητσοτάκης για να εγκαινιάσουν το τµήµα Άγιος Νικόλαος - Νε-
άπολη του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης. Κουβαλούσαν όλη
νύχτα οι µπουλντόζες, έστησαν το σκηνικό για να κάνουν την πα-
ρουσίαση και σήµερα το µεσηµέρι τα ξήλωσαν και έφυγαν. 

Με αυτό τον τρόπο θα κάνετε τα έργα; Με αυτόν τον τρόπο θα
ξεκινήσετε τον Βόρειο Οδικό Άξονα; Το µόνο που καταφέρατε
είναι να βαδίσετε στα χνάρια ακριβώς του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία, στον δρόµο που χάραξε, στη µελέτη που χάραξε, στο
ίδιο ακριβώς σχέδιο. 

Το µόνο που καταφέρατε για το τµήµα Άγιος Νικόλαος - Νεά-
πολη, δεκατέσσερα χιλιόµετρα δρόµου, µε βελτίωση όχι νέα χά-
ραξη, είναι να διπλασιάσετε το κόστος από τα 90 εκατοµµύρια
στα 180 εκατοµµύρια. Αυτή είναι η επιτυχία σας. Χρήµατα τα
οποία θα πληρώσει ελληνικός λαός. 

Καταθέσαµε πρόταση δυσπιστίας, κυρίες και κύριοι Βουλευ-
τές, για να αναδειχθούν µε τον πιο κατηγορηµατικό τρόπο οι ευ-
θύνες του Πρωθυπουργού στην παραβίαση του Συντάγµατος και
την κατάλυση του πολιτεύµατος. Ευθύνες τεράστιες έχουν και
τα µέλη της Κυβέρνησής σας, τα οποία κυβερνούν σαν να µην
συµβαίνει τίποτα ή ακόµα, µε τον πιο εξοργιστικό τρόπο, προ-
σπαθούν να φιµώσουν δικαστικούς λειτουργούς και να µεθοδεύ-
σουν τη µετατροπή σκανδάλων σε δήθεν σκευωρίες. 

Στοχοποιείτε όσους έχουν αντίθετη άποψη µε εσάς. Βάλατε
στο στόχαστρο είκοσι έγκριτους συνταγµατολόγους και τον νο-
µικό κόσµο της χώρας για να υπερασπιστείτε το ατόπηµα του Ει-
σαγγελέα του Αρείου Πάγου κ. Ντογιάκου. Στοχοποιείτε τον
Πρόεδρο της ΑΔΑΕ κ. Ράµµο, γιατί δήθεν δεν ενηµέρωσε τον
Πρωθυπουργό. Ο ίδιος, όµως, ο κ. Ράµµος σε δήλωσή του επι-
σηµαίνει: «Ο κύριος Πρωθυπουργός ουδέποτε ζήτησε να µε συ-
ναντήσει και τούτο έγινε, προφανώς, γιατί είχα τακτική επικοι-
νωνία για θέµατα αρµοδιότητας της ΑΔΑΕ όλα αυτά τα χρόνια
που είµαι Πρόεδρος της Αρχής µε τον αρµόδιο Υπουργό, τον κ.
Γεραπετρίτη. Είχα, επίσης, δύο συναντήσεις µε δική µου πρωτο-
βουλία και µε τον Υπουργό της Δικαιοσύνης». Αλήθεια, τι έλεγαν
στις συναντήσεις του ο κ. Γεραπετρίτης µε τον κ. Ράµµο; Συζη-
τούσαν για θέµατα της αρµοδιότητάς τους ή µήπως έκλωθαν,
όπως χαρακτηριστικά είπε ο Βουλευτής κ. Τζαβάρας;

Ευθύνες, όµως, τελικά υπάρχουν και στους κυβερνητικούς
Βουλευτές, σε όσους από εσάς στηρίζετε και ευθυγραµµίζεστε
µε τις πολιτικές του Μεγάρου Μαξίµου. Ευτυχώς όχι όλοι.

Σας ζητάµε σήµερα να ψηφίσετε την πρόταση µοµφής, γιατί
δεν αρµόζει σε δηµοκρατικό και ευνοµούµενο κράτος αυτή η ει-
κόνα. Μαζί µε τις υποκλοπές, το µεγαλύτερο σκάνδαλο της Με-
ταπολίτευσης είναι η εξωφρενική προσπάθεια συγκάλυψής τους
µαζί µε τόσες άλλες δυσώδεις υποθέσεις, όπου αντί διαφάνειας
έχουµε σωρεία πολιτικών διώξεων κάθε φορά που ελέγχονται
γνωστά πολιτικά πρόσωπα και θίγονται µεγάλα συµφέροντα.
Γιατί σε κανέναν πολίτη δεν αρέσει να τον παρακολουθούν και
το Σύνταγµα µε το άρθρο 19 προστατεύει απολύτως απαραβία-
στες τις τηλεπικοινωνίες. 

Για εµάς το στοίχηµα στις επόµενες εκλογές είναι η επιστροφή
της δικαιοσύνης. Δικαιοσύνη παντού. Γιατί, από το 2019 είναι ανυ-
πολόγιστη η ζηµιά στο κράτος δικαίου και τα περισσότερα προ-
βλήµατα που αντιµετωπίζουµε πηγάζουν από την πραγµατική
αυτή κατάσταση.

Σήµερα κάνουµε την αρχή, για να τελειώνουµε µια και καλή µε
τον αυταρχισµό. Έναν αυταρχισµό που ξεκίνησε αµέσως µετά
την ανάληψη της Κυβέρνησης από τον κ. Μητσοτάκη, όταν η
πρώτη κίνηση του Πρωθυπουργού ως Πρωθυπουργός ήταν να
πάρει υπό την εποπτεία του την ΕΥΠ και στη συνέχεια να διορίσει
τον ανιψιό του ως εποπτεύοντα και τον εκλεκτό του κ. Κοντολέων
παράνοµα ως διοικητή της ενώ δεν διέθετε τα τυπικά προσόντα.
Από το διορισµό εκείνο άρχισε να ξετυλίγεται ένα κουβάρι σκαν-
δάλων και θεσµικών εκτροπών που υπονοµεύει έως σήµερα την
πολιτική ζωή του τόπου.

Να υπενθυµίσω, επιγραµµατικά: Αποκαλύψεις για τις παρακο-
λουθήσεις δηµοσιογράφων, όπως του κ. Κουκάκη που έκανε ρε-
πορτάζ ψάχνοντας για τραπεζικές συναλλαγές και σκάνδαλα, του
κ. Μαλιχούδη για το προσφυγικό. Να θυµίσω την παρακολού-
θηση Αρχηγού κόµµατος, του κ. Ανδρουλάκη και µόλις πρό-
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σφατα του Αρχηγού των Ενόπλων Δυνάµεων και των στρατιωτι-
κών. Ποιοι λόγοι εθνικής ασφάλειας δικαιολογούσαν -αναρωτιέ-
ται κανείς- την παρακολούθησή τους;

Φροντίσατε και νοµοθετήσατε τέτοιες διαδικασίες, ώστε να
µην µπορεί κάποιος που παρακολουθείται να ενηµερωθεί. Για να
µάθει κάποιος ότι παρακολουθείται, πρέπει να τον ενηµερώσει η
ΑΔΑΕ µε τη σύµφωνη γνώµη της ΕΥΠ και µόνο όταν κριθεί από
την ΕΥΠ ότι η γνωστοποίηση δεν επηρεάζει τον σκοπό της παρα-
κολούθησης. Με λίγα λόγια, τρέχα γύρευε. Προστατεύονται εκεί-
νοι που θα έπρεπε να ελέγχονται και µάλιστα, είναι στην ισχυρή
θέση να αποφασίζουν για κάτι που µπορεί να τους φέρει σε δύ-
σκολη θέση.

Αλήθεια, τι φοβάστε; Σταµατήσατε άρον-άρον την εξεταστική
επιτροπή για το σκάνδαλο των υποκλοπών και αρνηθήκατε όλα
τα αιτήµατα για κλήση µαρτύρων. Κρυφτήκατε πίσω από το
απόρρητο των επικοινωνιών και επικαλείστε την άγνοια για όσα
διαδραµατίστηκαν.

Ο κ. Μητσοτάκης, απέπεµψε τους στενούς του συνεργάτες. Αν
αυτό δεν είναι οµολογία ενοχής, τότε τι είναι; Ως προϊστάµενός
τους θα έπρεπε να πάρει την πολιτική ευθύνη που έθεσε την ΕΥΠ
υπό τον έλεγχό του, που τους διάλεξε για να παραιτηθούν,
καθώς, όπως είπε ο ίδιος και παλαιότερα, αδυνατεί να καταλάβει
ότι υπάρχει πολιτική ευθύνη χωρίς παραίτηση.

Καταληκτικά, θέλω να πω πως όσο και να προσπαθείτε να απο-
προσανατολίσετε τον κόσµο µε στηµένες υποθέσεις και ατεκµη-
ρίωτες κατηγορίες, ο κόσµος ζητά αλλαγή. Όπως είπε και ο
Πρόεδρός µας, ήρθε η ώρα να φύγετε για να ανασάνει ο τόπος.
Δεν µπορείτε να αντιµετωπίζετε την οργή της κοινωνίας µε µισές
συγγνώµες και προπαγάνδα της συµφοράς. Δεν µπορεί ο κόσµος
να αντιµετωπίζει τα νοσοκοµεία χωρίς γιατρούς και χωρίς φάρ-
µακα. Δεν µπορεί ο κόσµος να πηγαίνει στα σουπερµάρκετ και
να µην µπορεί να προµηθευτεί είδη πρώτης ανάγκης.

Εκεί έχετε καταντήσει τον κόσµο και δυστυχώς, περιγράφετε
µια εικονική πραγµατικότητα. Δεν θα αποφύγετε την κρίση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε.

Η κ. Μακρή από τη Νέα Δηµοκρατία έχει τον λόγο και µετά ο
κ. Αβραµάκης.

ΕΛΕΝΗ ΜΑΚΡΗ - ΘΕΟΔΩΡΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ορκίστηκα µόλις πριν δύο εβδο-

µάδες Βουλευτής, στην ολοκλήρωση σχεδόν της κοινοβουλευτι-
κής θητείας. Για δεύτερη φορά Βουλευτής µέσα στην Αίθουσα
του ελληνικού Κοινοβουλίου βλέπω µε αρκετό σκεπτικισµό τη συ-
ντελούµενη αντιπαράθεση. Αντιλαµβάνοµαι τον σκοπό της Αντι-
πολίτευσης, αλλά εκτιµώ ότι την Κυβέρνηση θα ωφελήσει.

Σε κάθε περίπτωση, σας ακούω µε πολλή προσοχή, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ. Παρατήρηση: Στις τοποθετήσεις
σας αποφεύγεται να αναφερθείτε σε µία συγκεκριµένη χρονική
περίοδο ως µη υπάρχουσα. Την περίοδο της διακυβέρνησής σας.
Ο Δηµόκριτος είχε πει «Λήθη ιδίων κακών, θρασύτητα γεννά»,
που σηµαίνει ότι όποιος ξεχνά τα δικά του σφάλµατα, αποθρα-
σύνεται.

Να σας θυµίσω, λοιπόν, και επειδή οδεύουµε σιγά-σιγά και σε
εκλογές να θυµίσουµε κυρίως στους πολίτες, ότι έχετε κυβερνή-
σει αυτή τη χώρα και έχουν καταγραφεί τα πεπραγµένα σας. Η
εµπειρία των πολιτών ήταν αρκετά επώδυνη. Δεν θα αναφερθώ
σε όλα όσα πράξατε -άλλωστε ο χρόνος είναι περιορισµένος-,
αλλά θα σας µεταφέρω κάποια από αυτά που γνωρίζουν και οι
πολίτες της εκλογικής µου περιφέρειας, της Φθιώτιδας, που τα
βίωσαν, όπως τα βίωσε και ολόκληρη η ελληνική κοινωνία.

Ήταν η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ που αύξησε τους συντελεστές του
φόρου εισοδήµατος για φυσικά και νοµικά πρόσωπα, που αύξησε
τις ασφαλιστικές εισφορές.

Ήταν η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ που επέβαλε µειώσεις στα εφάπαξ
πάνω από 25%, που επέβαλε το πάγωµα των συντάξεων µέχρι
και το 2022, που επέβαλε τη µείωση της κατώτατης σύνταξης.

Ήταν η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ που επέβαλε τις περικοπές σε συ-
νταξιούχους, περικοπές σε συντάξεις χηρείας, περικοπές σε συ-
ντάξεις αναπηρίας.

Ήταν η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ που αύξησε στο 100% την προκα-
ταβολή φόρου για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, που αύξησε το
ΦΠΑ στο 24% για προϊόντα και υπηρεσίες ευρείας κατανάλωσης,
που η πολιτική της επιλογή ήταν η υπερφορολόγηση και οι περι-
κοπές.

Αντίθετα, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας επέλεξε έναν
διαφορετικό δρόµο, της ανακούφισης των πολιτών, αυτόν της
στήριξης της επιχειρηµατικότητας, µε περιορισµό της φορολο-
γίας, αποκατάσταση των αδικιών στο µέτρο του εφικτού και της
οικονοµικής σταθερότητας.

Τα τελευταία τριάµισι χρόνια καταγράφηκαν µειώσεις φόρων
και ασφαλιστικών εισφορών, µείωση του εισαγωγικού φορολογι-
κού συντελεστή στα φυσικά πρόσωπα από 22% στο 9%, µείωση
των ασφαλιστικών εισφορών κατά τέσσερις ποσοστιαίες µονά-
δες, για τη γεωργία -που ενδιαφέρει αρκετά την περιοχή µου- χα-
µηλός φορολογικός συντελεστής για όλα τα αγροτικά σχήµατα
στο 10%, µείωση του ΦΠΑ στα λιπάσµατα και τις ζωοτροφές από
το 13% στο 6%. Επίσης, µείωση του ΕΝΦΙΑ κατά 35%, κατάργηση
της εισφοράς αλληλεγγύης για όλους και κατάργηση µιας σειράς
ακόµα φόρων που ανακουφίζει κάθε κλάδο της οικονοµίας. 

Επέλεξα την οικονοµία για να σας δείξω τις αντιθέσεις και τις
διαφορές στις δικές σας και στις δικές µας πολιτικές. Παρόµοιες
αντιθέσεις υπάρχουν σε όλους τους τοµείς που οι συνάδελφοι
ανέλυσαν και θα αναλύσουν µέχρι αύριο που θα ολοκληρωθεί
αυτή η συζήτηση. Προσωπικά δεν αµφισβητώ τις διαθέσεις σας.
Η διαφωνία µας είναι καθαρά ιδεολογική. Είναι στην κατεύθυνση
που πρέπει να έχει η οικονοµία, η επιχειρηµατικότητα, στο πώς
λειτουργεί το κράτος, στο πώς πιστεύουµε ότι γεννιούνται ευκαι-
ρίες και πώς βελτιώνεται η καθηµερινότητα των πολιτών της
χώρας.

Κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης, έχετε την προσδοκία
µιας θετικής έκβασης για εσάς από αυτή τη διαδικασία. Θα απο-
γοητευτείτε. Από το τριήµερο αυτό θα ωφεληθεί η Κυβέρνηση,
αφού της δίνεται η ευκαιρία να αναδειχθεί το έργο της και να δο-
θούν οι όποιες απαντήσεις χρειάζονται για το ζήτηµα που θέσατε.
Ο Πρωθυπουργός και οι αρµόδιοι Υπουργοί θα σας απαντήσουν
αναλόγως. Προφανώς δεν περιµένω να συµφωνήσετε µαζί µου.
Θα ήταν ουτοπικό. Για εµάς έχει αξία, µέσα από αυτή τη διαδικα-
σία, να σχηµατίσουν άποψη οι πολίτες, να βγάλουν συµπερά-
σµατα, να επιλέξουν ποιους και ποιες θέλουν να τους εκπροσω-
πούν και για τα επόµενα χρόνια.

Κλείνοντας θα πω τούτο, η αποτίµηση του κυβερνητικού έργου
κρίνεται από µετρήσιµα στοιχεία και αυτά τα στοιχεία δείχνουν
ότι το έργο της είναι θετικό. Κατόπιν αυτών, καταψηφίζω την πρό-
ταση δυσπιστίας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Σας ευχα-
ριστούµε και ευχαριστούµε και για την τήρηση του χρόνου.

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Αβραµάκης.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΒΡΑΜΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι λίγος ο χρόνος που δίνεται

σε κάθε οµιλητή για να µπορέσει να τοποθετηθεί σε ένα τόσο σο-
βαρό ζήτηµα που άπτεται της ουσίας της δηµοκρατίας. Θα προ-
σπαθήσω, όσο µπορώ πιο σύντοµα, να τοποθετηθώ ελπίζοντας
ότι θα γίνουν αντιληπτά τα πεπραγµένα του Πρωθυπουργού, ο
οποίος θεωρεί τον εαυτό του τελικά υπεράνω του πολιτεύµατος,
υπεράνω του Συντάγµατος, υπεράνω του συνόλου της χώρας και
των θεσµών της. 

Δυστυχώς, όλοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας έρχονται
µε ένα non paper του Μαξίµου και αναπαράγουν τα ίδια επιχει-
ρήµατα. Θα ξεκινήσω απαντώντας στις φαιδρές καταγγελίες της
Νέας Δηµοκρατίας σε βάρος του ΣΥΡΙΖΑ σε µια προσπάθεια συµ-
ψηφισµών που τελικά δηµιουργεί αποστροφή της κοινής γνώµης
στην πολιτική.

Πολύ επιγραµµατικά θα πω τα εξής. Ο Μάξιµος, που επικαλεί-
ται η Νέα Δηµοκρατία, ήταν εµπλεκόµενος στη «NOVARTIS». Δη-
λαδή ήταν άνθρωπος άµεσα εµπλεκόµενος µε τον Φρουζή και
τους εµπλεκόµενους στο σκάνδαλο Υπουργούς µε αδιευκρίνιστα
ποσά. Το κατηγορητήριο σε βάρος του κ. Παπαγγελόπουλου και
της κ. Τουλουπάκη καταρρέει. Το κατηγορητήριο σε βάρος του
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κ. Παππά στηρίζεται σε SMS που αποδείχθηκαν παραποιηµένα ή
πλαστά. Άλλωστε, ο ίδιος ο κ. Παππάς κατέθεσε µηνυτήρια ανα-
φορά. Τα όσα ισχυρίζεται η γραµµατέας του κ. Καλογρίτσα είναι
όλα θεωρίες δικές της. Προσπαθείτε να πείσετε ότι ο κ. Καλογρί-
τσας, ο οποίος έψαχνε για δανεικά για να συµµετάσχει στον δια-
γωνισµό, είχε τη δυνατότητα να χρηµατοδοτεί µε µαύρες σακού-
λες τον ΣΥΡΙΖΑ. Το ότι δεν υπήρχε άδεια και αποβλήθηκε από
τον διαγωνισµό, δεν σας απασχολεί, γιατί δεν εξυπηρετεί το αφή-
γηµά σας. Το µόνο που είναι αδιαµφισβήτητο είναι ότι ο κ. Καλο-
γρίτσας είχε πυκνά ραντεβού όλη εκείνη την περίοδο µε τον κ.
Θεοδωρικάκο που τότε ήταν ταυτόχρονα συνεταίρος του Καλο-
γρίτσα και βασικός σύµβουλος του κ. Μητσοτάκη.

Κατηγορείτε τον ΣΥΡΙΖΑ ότι ήθελε να κάνει «ΣΥΡΙΖΑ-channel»,
ενώ εσείς έχετε µετατρέψει τη χώρα σε Βόρειο Κορέα στο κοµ-
µάτι της ενηµέρωσης. Αφήστε, λοιπόν, την κατάφωρη παραβίαση
της κοινής λογικής και κοιτάξτε να περισώσετε την αξιοπρέπειά
σας, την προσωπική διαδροµή του κάθε Βουλευτή σας, την ιστο-
ρία σας και τις παρακαταθήκες του κόµµατός σας.

Απαντήστε λοιπόν: Ποιος κυβερνούσε αυτή τη χώρα, ο εκλε-
γµένος Πρωθυπουργός ή ο διορισµένος ανιψιός του ο οποίος δεν
είχε καµµία νοµιµοποίηση ούτε από το κόµµα της Νέας Δηµοκρα-
τίας, ούτε βέβαια από τον ελληνικό λαό. Ποιος είχε τελικά τον
έλεγχο της εθνικής ασφάλειας της χώρας και της Υπηρεσίας
Πληροφοριών; Ο Πρωθυπουργός; Ο ανιψιός του εν αγνοία του
Πρωθυπουργού; Ο µη έχων τα κατάλληλα προσόντα και τοποθε-
τηµένος από τον Πρωθυπουργό µε εκ των υστέρων αλλαγή του
νόµου Διοικητής της ΕΥΠ κ. Κοντολέων; Ή η εισαγγελέας κ. Βλά-
χου που θεωρεί εαυτόν υπεράνω του Συντάγµατος και υπεράνω
των θεσµών και του κράτους; 

Αν ο κ. Μητσοτάκης γνώριζε, είναι επικίνδυνος για τη χώρα. Αν
πάλι δεν γνώριζε, είναι ανίκανος και ανεπαρκής. Σε οποιαδήποτε
περίπτωση ή εκδοχή και αν πάρετε, οφείλει να παραιτηθεί. Θεω-
ρώ αυτονόητο ότι όσοι πραγµατικά ευθύνονται και αποδεδει-
γµένα γνώριζαν το τι συνέβαινε, θα πρέπει να παραπεµφθούν στη
δικαιοσύνη. 

Συνεχίζω. Ποιοι ήταν οι λόγοι της εθνικής άµυνας που επέβα-
λαν την παρακολούθηση επί δύο συνεχόµενα έτη της στρατιωτι-
κής ηγεσίας της χώρας µε αποκορύφωµα, βέβαια, την παρα-
κολούθηση του Αρχηγού των Ενόπλων Δυνάµεων; Ποια είναι τα
στοιχεία που βρέθηκαν και επέβαλαν τη συνέχιση αυτής της πα-
ρακολούθησης; Πώς δέχεστε την παρακολούθηση της ηγεσίας
των Ενόπλων Δυνάµεων της χώρας επί δύο χρόνια και παράλ-
ληλα αποδέχεστε τη διατήρηση αυτών των προσώπων στην ηγε-
σία του Ελληνικού Στρατού, ενώ υπάρχουν σκιές για την ακε-
ραιότητά τους; 

Αντίστοιχα, σε ό,τι αφορά τους Υπουργούς, υπήρχαν ενδείξεις
χρηµατισµού Υπουργών ή απόπειρες χρηµατισµού, για να παρα-
µένουν αυτοί οι άνθρωποι σε κυβερνητικές θέσεις; Ή µήπως η
παρακολούθηση ήταν προληπτική; Βρέθηκε κάτι ή όχι; Ισχύουν
τα όσα διέρρευσαν για τηλεφώνηµα από το Μαξίµου που υπο-
χρέωσε Υπουργό ή συνεργάτη του να γυρίσει πίσω, ενώ ήταν
καθ’ οδόν, για να εισπράξει µίζα ή όχι; Διότι αποδεικνύεται ότι
πολλά από αυτά που είδαν το φως της δηµοσιότητας ήταν αληθή
και όχι µυθεύµατα, όπως αρχικά ισχυριζόταν το Μαξίµου.

Η παρακολούθηση του νέου Αρχηγού του ΠΑΣΟΚ – Κινήµατος
Αλλαγής κ. Ανδρουλάκη σε ποια βάση εθνικής σηµασίας έγινε και
ποια είναι τα στοιχεία που προέκυψαν; Θα συµµετέχει το τρίτο
σε δύναµη πολιτικό κόµµα στις εκλογές της χώρας, ενώ είναι
ύποπτος ο Αρχηγός του για την εθνική ασφάλεια; 

Αφήνετε να εννοηθεί ότι οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, που παρα-
κολουθήθηκαν, είναι ύποπτοι για την εθνική ασφάλεια, όπως πι-
θανότατα και άλλοι Βουλευτές, ακόµη και της Νέας Δηµοκρατίας,
άσχετα αν έχουν αποκαλυφθεί ή όχι τα ονόµατά τους.

Ο Κύρτσος σε τι απειλούσε την εθνική ασφάλεια της χώρας;
Οι δηµοσιογράφοι Κουκάκης και Τέλλογλου, αλλά και οι υπόλοι-
ποι που είχαν αποκαλυφθεί σε δηµοσιεύµατα και επαληθεύτηκαν,
όπως ο κ. Παπαχελάς, είναι ύποπτοι σε αδικήµατα σε βάρος της
εθνικής ασφάλειας της χώρας; 

Τελικά, η εθνική µας ασφάλεια ταυτίζεται µε το πρόσωπο του
Πρωθυπουργού και τις ανασφάλειές του; Είναι λόγος εθνικής
ασφάλειας να µαθαίνει ο Πρωθυπουργός µε υποκλοπές τις κινή-

σεις των πολιτικών του αντιπάλων, δηµοσιογράφων, πιθανών
εσωκοµµατικών του αντιπάλων, αλλά και Υπουργών του; 

Ποια είναι η διορθωτική κίνηση που έκανε όταν ανακάλυψε,
έστω και µε καθυστέρηση µηνών, το σκάνδαλο; Να αποµακρύνει,
ως Ιφιγένεια, τον ανιψιό του και διοικητή της ΕΥΠ και να περάσει
νοµοθετική ρύθµιση για καταστροφή των στοιχείων; Να επικαλεί-
ται το απόρρητο, για να µην ενηµερωθεί η Βουλή; Να µην επιτρέ-
πει την εξέταση µαρτύρων, ακόµα και ιδιωτών, από τη Βουλή; Να
φιµώνει την αρµόδια ανεξάρτητη αρχή και να επιβάλλει τον νόµο
της σιωπής στη Βουλή; 

Είστε υπερήφανοι γι’ αυτόν και τον στηρίζετε; Είναι δυνατόν
να επιτρέπετε να υπάρχουν αυτές οι σκιές πάνω από τις Ένοπλες
Δυνάµεις της χώρας; Είναι δυνατόν να βάζετε πάνω από την πα-
τρίδα την κοµµατική νοµιµοφροσύνη που σας επιβάλλει ο κύριος
αυτουργός αυτού του σκανδάλου; Είναι δυνατόν να αποδεχτείτε
αυτή την πρωτοφανή εκτροπή και να προστατεύσετε έναν ανα-
σφαλή και προφανώς ακατάλληλο Πρωθυπουργό; 

Πώς δέχεστε να στιγµατιστεί το ιστορικό κόµµα της Νέας Δη-
µοκρατίας και ο καθένας από εσάς προσωπικά για την καθεστω-
τική και αντιδηµοκρατική νοοτροπία ενός και µόνο ανθρώπου; Τι
θα πείτε στους δηµοκρατικούς πολίτες που εκπροσωπείτε στη
Βουλή; 

Τι θα µας πείτε για το νέο σκάνδαλο που αποκαλύφθηκε; Τα
φληναφήµατα του εµπλεκόµενου Υπουργού Ψηφιακής Διακυβέρ-
νησης κ. Πιερρακάκη; Πώς, αλήθεια, πληρώνεται αυτή η εταιρεία
που διαφηµίζει την επαγγελµατική της σχέση µε τη Νέα Δηµο-
κρατία, δεδοµένου ότι τόσο το κόµµα όσο και ο ίδιος ο Πρωθυ-
πουργός δεν µπορούν να πληρώσουν τα χρέη τους, αλλά βρίσ-
κουν χρήµατα για να καρπωθούν πανάκριβες υπηρεσίες από
ξένες εταιρείες άλλων χωρών;

Υπάρχουν κρυφοί χορηγοί, όπως η εταιρεία που εµπλέκεται µε
το παράνοµο λογισµικό του «Predator» και έκοβε τιµολόγια πλη-
ρωµής για δηµοσκοπική εταιρεία του Μαξίµου; 

Πώς ανέχεστε τελικά έναν Πρωθυπουργό που φέρεται να έχει
στοιχεία ακόµη και της προσωπικής ζωής των πολιτικών της πα-
ράταξής του, της Αντιπολίτευσης, της στατικής ηγεσίας, των δη-
µοσιογράφων και των επιχειρηµατιών, τα οποία απέκτησε µε τη
βοήθεια ξένων εταιρειών και παράνοµων λογισµικών, τα οποία
µπορεί να χρησιµοποιήσει ανά πάσα στιγµή για την επίτευξη των
ατοµικών του σκοπών; Πώς ανέχεστε έναν Πρωθυπουργό ο
οποίος χρηµατοδοτεί µε άγνωστο τρόπο και πόρους τη διαµόρ-
φωση του εκλογικού προφίλ αγνώστου αριθµού πολιτών, προκει-
µένυ να κρατήσει ο ίδιος πολιτικά; 

Κλείνω µε ένα ερώτηµα µια προειδοποίηση. Υπάρχουν σήµερα
πολιτικά πρόσωπα, δηµοσιογράφοι, Υπουργοί και στελέχη των
Ενόπλων Δυνάµεων που τελούν υπό παρακολούθηση ή όχι; Ποιος
µπορεί να διαβεβαιώσει τον ελληνικό λαό και τη Βουλή ότι αυτή η
εκτροπή σταµάτησε, έστω και µε καθυστέρηση µηνών; Προφανώς,
αυτό δεν µπορεί να το διαβεβαιώσει ο Πρωθυπουργός που διατη-
ρεί υπό την εποπτεία του την ΕΥΠ και έχει συλληφθεί πολλές
φορές να ψεύδεται για το σηµερινό σκάνδαλο υπο- κλοπών. 

Προειδοποιούµε κάθε αρµόδιο. Μη διανοηθείτε να στείλετε
«Leopard» στην Ουκρανία τώρα που κάµφθηκαν οι αντιστάσεις
της Γερµανίας. Τα «Leopard» είναι κοµβικά για την εθνική µας
άµυνα και µην τολµήσετε να µεθόδευσε οποιαδήποτε τέτοιου
τύπου αποδυνάµωση της χώρας. 

Αν υπάρχει τσίπα, αν υπάρχει ψήγµα αξιοπιστίας και αξιοπρέ-
πειας θα πρέπει οι Βουλευτές, τα στελέχη και ιδιαίτερα οι πρώην
πρόεδροι και Πρωθυπουργοί της χώρας, κ. Καραµανλής και κ.
Σαµαράς να αντιδράσουν και να στηρίξουν όχι την πρόταση δυ-
σπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά την ίδια τη δηµοκρατία και τους θε-
σµούς.

Θα µείνετε στην ιστορία ως η Κυβέρνηση των υποκλοπών, της
αισχροκέρδειας και της ακρίβειας, της διασπάθισης του δηµό-
σιου χρήµατος, των πλειστηριασµών της πρώτης κατοικίας, των
κουπονιών σίτισης και της φτωχοποίησης του ελληνικού λαού.
Εκπροσωπείτε την πλουτοκρατία και την ολιγαρχία. Εκπροσω-
πούµε τα µικροµεσαία στρώµατα και τον λαό. Αποδεχόµαστε την
πρόκληση της σύγκρισης, κύριε Μητσοτάκη, γιατί εσείς εκφρά-
ζετε το χθες και το παλιό, ενώ εµείς εκφράζουµε το αύριο και την
ελπίδα. 
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Το δίληµµα των επόµενων εκλογών είναι ξεκάθαρο. Δηµοκρα-
τία ή εκτροπή; Δηµοκρατία ή ολιγαρχία; Δηµοκρατία ή οικογενει-
οκρατία και κλεπτοκρατία; Σε αυτό το δίληµµα ο λαός θα
απαντήσει ξεκάθαρα. Δηµοκρατία, πολιτική αλλαγή, προοδευτική
διακυβέρνηση. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)ΠΡΟ-
ΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαριστούµε. 
Ο κ. Τζηκαλάγιας από τη Νέα Δηµοκρατία έχει τον λόγο και

αµέσως µετά η κ. Κεφαλίδου. 
ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, συζητούµε αυτές τις τρεις µέρες την πρόταση δυσπι-
στίας που αποφάσισε να υποβάλει ο Πρόεδρος και η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση, όπως έχει δικαίωµα από τον Κανονισµό της Βου-
λής, να προβεί δηλαδή σε µια πολιτική πράξη για την οποία προ-
κάλεσε την Αντιπολίτευση, το ζήτησα αν θέλετε πολλές φορές ο
Πρωθυπουργός της χώρας από το φθινόπωρο, όταν πρώτη φορά
ακούσαµε για επισυνδέσεις, για παρακολουθήσεις, µε αυτό που
έγινε στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και το θέµα του Προέδρου του
ΠΑΣΟΚ.

Αυτές τις µέρες παρακολούθησα και άκουσα ότι οι συνάδελφοι
ιδιαίτερα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης θέτουν το ζήτηµα ότι
η Κυβέρνηση και η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρα-
τίας προβαίνουν σε σύγκριση του έργου το οποίο πραγµατοποι-
ούµε αυτά τα τέσσερα χρόνια συγκριτικά µε αυτό που κάνατε
εσείς τα προηγούµενα τεσσεράµισι. Κι επειδή η σύγκριση είναι
πασιφανής και φαίνεται ποιος κάνει ουσιαστικό κυβερνητικό έργο
και δεν το επιθυµείτε, λέτε ότι δεν µιλάµε για την ταµπακιέρα, για
το ζήτηµα που θέσατε και για το οποίο ζητήσατε να συζητείται
σήµερα το θέµα της δυσπιστίας για τις παρακολουθήσεις και
ΑΔΑΕ. 

Θα εκφράσω τις απόψεις µου όπως κάνω πάντοτε. Να ξεκαθα-
ρίσουµε µερικές έννοιες από τη µεριά τουλάχιστον που το βλέπω
εγώ και νοµίζω και η πλειοψηφία των Βουλευτών της Νέας Δη-
µοκρατίας. Απολαµβάνουµε µετά το 1974 την καλύτερη δηµο-
κρατία που είχαµε ποτέ στη χώρα. Υπάρχουν τα συνταγµατικά
κατοχυρωµένα δηµοκρατικά και ατοµικά δικαιώµατα. Υπάρχουν
αρχές διασφάλισης αυτών των δικαιωµάτων όπως είναι η ΑΔΑΕ,
η Αρχή Διασφάλισης Απορρήτου των Επικοινωνιών. 

Λέµε γενικώς ότι ουδείς είναι υπεράνω του νόµου και φυσικά
και δεν είναι κανένας υπεράνω του νόµου. Αυτό σηµαίνει ότι δεν
υπάρχει και κάποιος σε όποια θέση και να βρίσκεται που δεν θα
ελέγχεται εάν πληρούνται οι προϋποθέσεις του νόµου.

Φυσικά και µια χώρα και ιδιαίτερα µια χώρα σαν την Ελλάδα
που βρίσκεται σε µια ευαίσθητη περιοχή, έχει και κάποιες αρχές,
κάποιες ειδικές ευαίσθητες υπηρεσίες, όπως είναι η Εθνική Υπη-
ρεσία Πληροφοριών η οποία έχει σαν σκοπό τη διασφάλιση των
συµφερόντων της ασφάλειας της χώρας. Προκειµένου να το δια-
σφαλίσει αυτό µπορεί κάποιες φορές να αίρεται το απόρρητο
των επικοινωνιών. Εκεί είναι το ευαίσθητο σηµείο που κρινόµαστε
όλοι αν οι αποφάσεις που παίρνουµε, ο τρόπος που πολιτευόµα-
στε διακατέχονται από σοβαρότητα και υπευθυνότητα για να µην
διακυβεύονται υψηλά εθνικά συµφέροντα. Πολλές φορές αυτές
οι ευαίσθητες αρχές πρέπει να άρουν το απόρρητο των επικοι-
νωνιών. Υπάρχουν διαδικασίες γι’ αυτό. Φυσικά, αυτές οι αρχές
πρέπει να στελεχώνονται από άξια στελέχη, δοκιµασµένα, τα
οποία πάντοτε κρίνονται και γι’ αυτή την κρίση πρέπει να υπάρ-
χουν αµφίδροµες διασφαλίσεις και η διασταυρώσεις προκειµέ-
νου αυτές οι επισυνδέσεις να είναι νόµιµες. 

Όταν προέκυψε το γεγονός του φθινοπώρου µέχρι τότε, προ-
κειµένου να διασφαλίζεται αυτό υπήρχε ένας εισαγγελικός λει-
τουργός ο οποίος επέτρεπε να γίνεται άρση του απορρήτου των
επικοινωνιών. Μόλις συνέβη το γεγονός το φθινόπωρο αµέσως
η Κυβέρνηση, κεραυνοβόλα, πρώτον, έστειλε το θέµα στη δικαιο-
σύνη σε ανώτατο δικαστικό λειτουργό. Αµέσως θεσµοθετήσαµε,
νοµοθετήσαµε και κάναµε τα πρόσωπα που θα δίνουν την εντολή
από έναν εισαγγελικό λειτουργό σε δύο κι όταν πρόκειται για πο-
λιτικά πρόσωπα να προστίθεται τρίτο πρόσωπο και αυτό να είναι
ο Πρόεδρος της Βουλής. 

Μήπως τα χρόνια που κυβερνούσατε δεν γίνονταν; Πάντοτε γί-
νονταν κάποιες άρσεις του απορρήτου των επικοινωνιών για λό-
γους εθνικού συµφέροντος. Ήδη αποδείχθηκε αυτό τον καιρό ότι

και επί διακυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ, βλέπε Πιτσιόρλας και τόσα
άλλα να µην αναφέροµαι λεπτοµερώς, γινόταν. Η Νέα Δηµοκρα-
τία, επειδή είναι υπεύθυνη παράταξη, δεν τα σήκωνε αυτά τα θέ-
µατα για να µην δηµιουργεί ζητήµατα στην εθνική πολιτική της
χώρας. 

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλουµε σύγκριση στο
πεδίο της πολιτικής και όχι στο πεδίο της λάσπης. Εσείς αποδει-
κνύετε για µια άλλη φορά ότι προβαίνετε σε τοξική, σε ευπαθή
αντιπολίτευση. Όπως είπε ο Πρωθυπουργός χθες από την Κρήτη,
θέλουµε σύγκριση µαζί σας σε όλα τα επίπεδα και όχι σύγκ-
ρουση.

Να κάνουµε µερικές συγκρίσεις. Τι να πρωτοπούµε, ότι εσείς
ταλαιπωρήσατε δέκα ανθρώπους κρεµώντας τους στα µανταλά-
κια -και αναφέροµαι στη «NOVARTIS»- και αποδείχθηκε ότι ούτε
ενδείξεις δεν υπήρχαν γι’ αυτό που κάνατε, ότι ήταν απαράδεκτο
και στο τέλος όλοι αθωώθηκαν γιατί δεν υπήρχαν ενδείξεις και
µπήκε η υπόθεση στο αρχείο; Όταν από τη δική σας κυβέρνηση
σήµερα που µιλάµε δύο πρώην Υπουργοί έχουν παραπεµφθεί
στο Ειδικό Δικαστήριο επειδή υπήρχαν είτε αποδείξεις είτε ισχυ-
ρές ενδείξεις. 

Όλα αυτά τα χρόνια όταν κυβερνούσατε προβαίνατε σε φορο-
λογικές επιδροµές σε αντιφρονούντες. Στήσατε διαγωνισµούς
για τις τηλεοπτικές άδειες. Τώρα πρόσφατα ακούµε ότι µεταφέ-
ρονται χρήµατα µαύρα σε σακούλες και δεν δίνετε καµµία απά-
ντηση. Τριάντα οκτώ µετανάστες στον Έβρο. Υποκλαπέντα
µηνύµατα του Αντιπροέδρου του Αρείου Πάγου. Όταν ήσασταν
κυβέρνηση αποψιλώσατε τις αρµοδιότητες της Εθνικής Επιτρο-
πής Τηλεπικοινωνιών. Αυξάνατε τα όρια ηλικίας του ΑΣΕΠ για να
φύγουν νωρίτερα απ’ όσο θα γινόταν τα µέλη του ΑΣΕΠ, να τους
αντικαταστήσετε. Προβήκατε σε ανελέητο κυνηγητό των ανεξάρ-
τητων αρχών. Μια βδοµάδα πριν τις εκλογές του Ιουλίου του
2019 µετατρέψαµε το αδίκηµα των υποκλοπών από κακούργηµα
σε πληµµέληµα. Δεν σηµαίνει κάτι αυτό; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, η παράταξή
σας έχει κάνει µια καλοστηµένη παράσταση κι έτσι πάει να δηµι-
ουργήσει σοβαρό ρήγµα στο πολίτευµα µας. Ο επικεφαλής της
ΑΔΑΕ προκαλεί βαρύ θεσµικό και πολιτικό ατόπηµα. 

Εµείς αγωνιζόµαστε για τη διασφάλιση των δηµοκρατικών θε-
σµών. Θέλουµε την προστασία του Συντάγµατος. Το βαλς, όµως,
θέλει δύο. Με έναν µόνο δεν γίνεται. Και σίγουρα ο δεύτερος
πρέπει να είναι τουλάχιστον το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης. Όταν δεν ακολουθείτε εσείς προκαλείτε ρωγµές στο πο-
λίτευµα.

Αυτό το βλέπουν οι Έλληνες πολίτες. Σε λίγους µήνες, σε δύο-
τρεις µήνες όλοι θα κριθούµε. Και να είστε βέβαιοι για αυτόν τον
λόγο, για την προστασία των θεσµών και της δηµοκρατίας και για
ένα σωρό άλλους λόγους, που είναι το κυβερνητικό έργο που κά-
ναµε αυτά τα χρόνια, ότι θα δώσει την απάντηση και θα µας εξα-
σφαλίσει µια νέα τετραετία, γιατί αυτό είναι προς το συµφέρον
του ελληνικού λαού. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε.

Τον λόγο τώρα έχει η κ. Κεφαλίδου από το ΠΑΣΟΚ και µετά ο
κ. Μπαραλιάκος και µετά η κ. Γκαρά. Νοµίζω ότι πρέπει να είµα-
στε εντός του χρόνου. Είµαστε ήδη αργά. 

ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΕΦΑΛΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αλάνθαστος είναι µόνο όποιος

δεν κάνει τίποτα. Όταν ασκείς πολιτική ακόµη και µε τις ευγενές
προθέσεις, είναι απολύτως βέβαιο ότι θα κάνεις και λάθη. Αλλά
δεν βρισκόµαστε εκεί σήµερα. Η πρόταση δυσπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ
θα µπορούσε να ήταν µια ευκαιρία, για να συζητήσουµε διεξοδικά
τα ατοπήµατα των κυβερνητικών χειρισµών στην υπόθεση των
υποκλοπών µε στόχο να δούµε τις αστοχίες και τα κενά του συ-
στήµατος και να θωρακίσουµε τους θεσµούς της δηµοκρατίας.
Ο ΣΥΡΙΖΑ, όχι χωρίς λόγο αλλά ούτε και χωρίς πάτηµα που του
προσέφερε η κυβερνητική αλαζονεία, άδραξε την τελευταία ευ-
καιρία να επιδείξει την ύπαρξή του σε µία προσπάθεια να ενισχύ-
σει την πολλαπλώς τρωθείσα εικόνα του εν όψει των προσεχών
εκλογών. Και επειδή κανείς δεν µπορεί να ξεφύγει από τον εαυτό
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του, ο ΣΥΡΙΖΑ έκανε αυτό που ξέρει καλά, επενδύει για άλλη µια
φορά στην πόλωση και την τοξικότητα µεταβάλλοντας µια κορυ-
φαία κοινοβουλευτική διαδικασία σε περιβάλλον γηπεδικής σύρ-
ραξης. Βέβαια, ο χορός θέλει δύο και η Κυβέρνηση έσπευσε να
γίνει ο απαραίτητος παρτενέρ. 

Μπορούσε να κάνει αλλιώς η Κυβέρνηση; Φυσικά, και µπο-
ρούσε. Μπορούσε εξαρχής µετά το βιαστικό «συγγνώµη, λάθος»
του Πρωθυπουργού για τη νόµιµη επισύνδεση του Προέδρου
µας Νίκου Ανδρουλάκη και την άρον-άρον αποποµπή δύο-τριών
στελεχών, αντί να κλείσει στα γρήγορα µια υπόθεση που µυρίζει
παρακράτος, να κάνει αυτό που εξήγγειλε, ενδελεχή έλεγχο, να
επιτρέψει στα αρµόδια θεσµικά όργανα να κάνουν τη δουλειά
τους. Αντί για πασπάλισµα µε σκόνη συσκότισης και προσχηµα-
τικούς χειρισµούς, να επιτρέψει να πέσει φως σε µια υπόθεση
που προσβάλλει κάθε πολίτη, λερώνει το σύνολο του πολιτικού
κόσµου και θέτει εν αµφιβόλω το κράτος δικαίου. Αντ’ αυτού επέ-
τρεψε στο ΣΥΡΙΖΑ, τον αυτόκλητο σωτήρα της πλατείας των αγα-
νακτισµένων, που συγκυβέρνησε αγκαζέ µε τη χυδαία ακροδεξιά,
που οδήγησε τη χώρα ένα βήµα πριν την καταστροφή, ενώ ταυ-
τόχρονα εξαπέλυε µια πρωτοφανή επίθεση στους θεσµούς, να
κουνά σήµερα το δάχτυλο και να έχει και δίκιο. 

Το 2019 η Κυβέρνηση ανέλαβε τις τύχες µιας όντως πολυτραυ-
µατισµένης χώρας υποσχόµενη κράτος δικαίου, διαφάνεια και
ισχυροποίηση των θεσµών. Κατάφερε, πράγµατι, να αντιµετωπί-
σει εξωγενείς κρίσεις και κυρίως να αποκαταστήσει την εικόνα
ανυποληψίας της χώρας που είχε φτιάξει µε τις πολιτικές της για
πρώτη φορά Αριστερά. Καλά όλα αυτά, αλλά είναι η σύγκριση µε
το ΣΥΡΙΖΑ που τα κάνει να φαίνονται πιο εντυπωσιακά από ό,τι
όντως είναι. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σύγκριση πεπραγµένων Κυ-
βέρνησης και Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης αποτελεί το µέτρο της
πολιτικής αδυναµίας Νέας Δηµοκρατίας και ΣΥΡΙΖΑ να δώσουν
πραγµατικές απαντήσεις σε έναν βόρβορο αποκαλύψεων, που
µυρίζει σήψη και τελικά αποµακρύνει το εκλογικό σώµα. Έτσι,
επιλέξατε να πορευτείτε µέχρι τις εκλογές και αυτή η επιλογή
αφορά και τους δυο σας: ο ένας µονοµάχος κλείνοντας προχεί-
ρως δύσοσµες υπαρκτές τρύπες των δηµοκρατικών θεσµών µας
και ο άλλος προσθέτοντας λάσπη και σκουπίδια µε την ελπίδα
µιας νέας αναταραχής-ωραίας κατάστασης από αυτές που τραυ-
µάτισαν τη χώρα και µάτωσαν τους πολίτες, για να έχει ένα raison
d’ être και ο κ. Τσίπρας.

Kαι για να απαντήσω και στους συναδέλφους της Συµπολίτευ-
σης, στόχος, αγαπητοί συνάδελφοι, κάθε δηµόσιας αρχής, κάθε
δηµόσιας υπηρεσίας, κάθε λειτουργού και κάθε πολίτη αυτής της
χώρας, της ΑΔΑΕ συµπεριλαµβανοµένης. υπήρξε πάντα η προ-
άσπιση της δηµοκρατίας µας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν κρύβεται η προσπάθεια της
ίδιας της Κυβέρνησης να µη γίνει πραγµατική συζήτηση για την
ουσία της πρότασης δυσπιστίας που κατέθεσε για τους δικούς
του ευτελείς λόγους ο ΣΥΡΙΖΑ. Έχει γίνει εξαρχής φανερό ότι η
Κυβέρνηση προτιµά να εξαντληθεί η συζήτηση σε συµψηφισµούς
εκατέρωθεν παρανοµιών, περιφρόνηση θεσµών και αρχών και τε-
λικά περιφρόνηση του ελληνικού λαού, τον οποίον υποτίθεται ότι
υπηρετούµε όλοι εµείς εδώ. 

Η πρόταση δυσπιστίας αφορά τις διαπιστωµένες παρακολου-
θήσεις πλήθους δηµόσιων λειτουργών, πολιτικών, στρατιωτικών,
δηµοσιογράφων και συνακόλουθα απροσδιόριστου αριθµού πο-
λιτών, δηλαδή όλων των επαφών των παρακολουθούµενων. Αφο-
ρά, επίσης, και την πεισµατική άρνηση της Κυβέρνησης να ακου-
στούν οι διαπιστώσεις που έκανε η ΑΔΑΕ, το αρµόδιο δηλαδή θε-
σµικό όργανο, και παρέδωσε σε όλους τους πολιτικούς Αρχη-
γούς. 

Σε ένα σύγχρονο κράτος δικαίου όλα αυτά συνιστούν ένα πρό-
βληµα που µας αφορά όλους και όλοι µαζί πρέπει να το λύσουµε.
Αντ’ αυτού, Κυβέρνηση και Αξιωµατική Αντιπολίτευση επιλέξατε
να ευτελίσετε τη συζήτηση σε µία κόντρα χωρίς ουσία και χωρίς
αποτέλεσµα. Θερµά συγχαρητήρια και στους δυο σας!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συνταγµατική προστασία του
απορρήτου των επικοινωνιών είναι προϋπόθεση δηµοκρατίας. Οι
όποιοι προβλεπόµενοι περιορισµοί του δεν µπορούν σε καµµία
περίπτωση να φτάνουν στην αποψίλωσή του. Αυτό, όµως, που

διαδραµατίζεται µπροστά στα µάτια µας είναι ένας στυγνός ευ-
τελισµός, που όσο δεν αποφασίζουµε να τον σταµατήσουµε, η
πορεία της χώρας προς τις εκλογές θα γίνεται όλο και πιο τοξική.
Η Κυβέρνηση δεν πρόκειται να απαλλαγεί των βαρύτατων ευθυ-
νών της για τη µετατροπή της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών
σε εθνική υπηρεσία παρακολουθήσεων, ακόµη και µετά την ολο-
κλήρωση της διαδικασίας µε την προδιαγεγραµµένη παροχή
ψήφου εµπιστοσύνης. Το Κοινοβούλιο δεν είναι κολυµβήθρα του
Σιλωάµ. Ο ελληνικός λαός µας βλέπει και τον λογαριασµό θα τον
στείλει σε όποιον πρέπει είτε µε απλή είτε µε ενισχυµένη αναλο-
γική. 

Ο πρόεδρος της ΑΔΑΕ έχει από το Σύνταγµα, τον Κανονισµό
της Βουλής και τον νόµο υποχρέωση, όχι δικαίωµα, να ενηµερώ-
νει τη Βουλή, τους Αρχηγούς των κοινοβουλευτικών κοµµάτων,
τον Υπουργό Δικαιοσύνης για θέµατα άρσης απορρήτου επικοι-
νωνιών, είτε αυτό βολεύει την όποια κυβέρνηση είτε όχι. Άρθρο
8, παράγραφος 6 του ν.5002/2002.

Έκανε πολύ σωστά ο Πρόεδρος της Βουλής που ζήτησε τη
γνωµοδότηση του Επιστηµονικού Συµβουλίου. Η ενηµέρωση,
όµως, που παρέχει η ΑΔΑΕ επί της ουσίας είναι αναπόσπαστο
τµήµα της συστηµατικής εγγύησης και της προστασίας του
απορρήτου από την ΑΔΑΕ, την οποία εγγυάται και το Σύνταγµα.
Εάν κάπου υπάρχουν διαδικαστικά θέµατα, εδώ είµαστε να τα δι-
ευθετήσουµε. Είναι αδιανόητο, όµως, να κατηγορείται µια ανε-
ξάρτητη αρχή για την ενηµέρωση της Βουλής, όταν αυτό προ-
βλέπεται ρητά στον νόµο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν η Αντιπολίτευση σύσσωµη
και µε ισχυρότατα επιχειρήµατα εγκαλεί την Κυβέρνηση, δεν είναι
έντιµο ούτε καν έξυπνο -θα σας έλεγα- να σφυρίζετε αδιάφορα
ή ακόµη χειρότερα να επιστρατεύετε τους δικούς σας ανεµιστή-
ρες λάσπης επί δικαίων και αδίκων. 

Όσο και αν είναι προφανής η στόχευση του ΣΥΡΙΖΑ καταθέτο-
ντας αυτή την πρόταση δυσπιστίας, δηλαδή η ψηφοθηρία και η
συσπείρωση του ακροατηρίου της, η Κυβέρνηση παραµένει ανε-
πανόρθωτα εκτεθειµένη απέναντι πρώτα απ’ όλα στον εαυτό της
–γιατί δικό της είναι το πρόβληµα- αλλά και σε κάθε πολίτη προ-
σωπικά.

Τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα, τα αναπτυξιακά επιτεύγµατα και
οι επενδυτικές βαθµίδες ποτέ δεν µπορούν να αντισταθµίσουν το
δηµοκρατικό έλλειµµα, τη δοκιµασία των θεσµών και το κράτος
δικαίου, ειδικά όταν προέρχονται από ένα κόµµα που τα έκανε
σηµαία, για να εκλεγεί. 

Αυτά για να µην ξεχνιόµαστε, όταν θα τα βρούµε µπροστά µας
προσεχώς. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε.

Συνεχίζουµε τώρα µε τον κ. Μπαραλιάκο, την κ. Γκαρά, τον κ.
Βασιλειάδη, τον κ. Στολτίδη, τον κ. Διγαλάκη και τον κ. Χαρίτου.

ΞΕΝΟΦΩΝ (ΦΩΝΤΑΣ) ΜΠΑΡΑΛΙΑΚΟΣ: Σας ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

Κυρία και κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Αρ-
χηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και οι Βουλευτές του κα-
τέθεσαν πρόταση µοµφής ενάντια στην Κυβέρνηση του Κυριάκου
Μητσοτάκη, µια κίνηση που εξαρχής γνωρίζουν ότι δεν θα οδη-
γήσει πουθενά, καθώς ο Πρωθυπουργός χαίρει της εµπιστοσύ-
νης της πλειοψηφίας της Βουλής των Ελλήνων.

Μια κίνηση, που αφ’ ενός δηλώνει το τέλµα στο οποίο έχει πε-
ριέλθει ο ΣΥΡΙΖΑ και αφ’ ετέρου θυµίζει εποχές που έψαχνε
τρόπο να προκαλέσει ένταση και αστάθεια και να ελέγξει έτσι
τους αρµούς της εξουσίας, όπως το 2015 που µε τη συµπόρευσή
σας µε τη Χρυσή Αυγή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ,
µη ψηφίζοντας τον κ. Σταύρο Δήµα για Πρόεδρο της Δηµοκρα-
τίας, ρίξατε την κυβέρνηση του Αντώνη Σαµαρά και βάλατε τη
χώρα σε νέες περιπέτειες. 

Αν επιθυµείτε και τώρα να κάνετε κάτι ανάλογο, ευτυχώς, για
την πατρίδα µας δεν θα το καταφέρετε, µιας και θα πέσετε επάνω
στο συµπαγές τείχος που αποτελεί η Κοινοβουλευτική Οµάδα της
Νέας Δηµοκρατίας και την απάντηση θα την πάρετε αύριο το
βράδυ.
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Κυρίες και κύριοι, ο Πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης
κράτησε στάση ευθύνης, βάζοντας πρώτα τη σταθερότητα και
το καλό της πατρίδας απέναντι σε οποιοδήποτε πολιτικό συµφέ-
ρον καθ’ όλη τη διάρκεια της κυβερνητικής µας θητείας. Για άλλη
µία φορά µετά την υπόθεση της µικρής Μαρίας, που δεν ζητή-
σατε µια συγνώµη ακόµη και διασύρατε µε ψεύδη τη χώρα µας
διεθνώς, µετά τις πρόσφατες τοποθετήσεις στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ
ενάντια στον φράχτη του Έβρου, που πραγµατικά κρατά τα σύ-
νορά µας απόρθητα και γνωρίζετε όλοι τί συνέβη πριν µερικά
χρόνια µε τα γεγονότα στον Έβρο και έχοντας καταψηφίσει εξο-
πλιστικό πρόγραµµα της Ελλάδας, έρχεστε σήµερα να υπονο-
µεύσετε την ασφάλεια της πατρίδας µας και θεσµικά.

Το λέµε και το επαναλαµβάνουµε ότι είµαστε δύο διαφορετικοί
κόσµοι και αυτό είναι ξεκάθαρο πλέον σε όλους τους Έλληνες
και σε όλες τις Ελληνίδες. Εσείς, πολιτεύεστε µε τοξικότητα δι-
χασµού και λάσπη και εµείς µε επιχειρήµατα, έργα και αποτελέ-
σµατα. Παρ’ όλα αυτά, σας ευχαριστούµε για την εξαρχής
αδιέξοδη κίνησή σας, η οποία αποτελεί µία ευκαιρία και ένα πρα-
γµατικό δώρο στην αρχή µιας εκλογικής χρονιάς γι’ ακόµη µία
φορά να αναµετρηθούµε, να δούµε δίπλα-δίπλα την τετραετία
του ΣΥΡΙΖΑ και την τετραετία της Νέας Δηµοκρατίας του Μητσο-
τάκη σε κάθε επίπεδο. 

Λόγω της επαγγελµατικής µου ενασχόλησης, αλλά και ως άν-
θρωπος της κοινωνίας που γνωρίζω και συνοµιλώ µε τους συµπο-
λίτες µου και βλέπω την αγωνία τους για το µέλλον των παιδιών
µας, θα σταθώ περισσότερο στο κοµµάτι της ελληνικής οικονο-
µίας.

Πάµε, λοιπόν, να δούµε τον ΣΥΡΙΖΑ το 2015-2018 που µε το
σύνολο της ευρωπαϊκής οικονοµίας να διανύει µία περίοδο ισχυ-
ρής ανάκαµψης µετά την παγκόσµια χρηµατοπιστωτική κρίση
2007-2009 και την ευρωπαϊκή κρίση του δηµοσίου χρέους 2009-
2012, θα περίµενε κανείς η Ελλάδα να ακολουθήσει, αλλά δυστυ-
χώς, η Ελλάδα εκείνη την εποχή είχε πάθει ΣΥΡΙΖΑ.

Σηµείωσε κατά την περίοδο 2015 - 2018 τον χαµηλότερο µέσο
ρυθµό ανάπτυξης ανάµεσα στις είκοσι επτά χώρες της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης. Η Ελλάδα βρισκόταν µόλις στο 0,7% µε την Ευρω-
παϊκή Ένωση και την ΟΝΕ να βρίσκονται σε τριπλάσια µεγέθη µε
2,3% και 2,1% αντίστοιχα. Την ίδια περίοδο η Ελλάδα είναι η
χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης που παρουσίασε την µικρότερη
αύξηση του κατά κεφαλήν διαθέσιµου εισοδήµατος των νοικοκυ-
ριών. Το µέσο ποσοστό ανεργίας στη χώρα παρέµεινε µακράν το
µεγαλύτερο ανάµεσα στις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε το
ίδιο να συµβαίνει και για τους µακροχρόνια άνεργους. 

Έπος, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, και αυτά είναι λίγα σε
σχέση µε το µέγεθος της αποτυχίας σας. Δεν έπιασαν καν το ζή-
τηµα το φορολογικής αφαίµαξης των Ελλήνων µε αύξηση σε συ-
νολικά είκοσι εννιά φόρων και τις δεκαεφτά µειώσεις συντάξεων
µε τον νόµο Κατρούγκαλου, αλλά ο χρόνος δεν µου επιτρέπει να
προχωρήσω σε περαιτέρω αναλύσεις για το πώς οδηγήσατε τη
χώρα και το βιοτικό επίπεδο στον πάτο. 

Πάµε στο σήµερα, που µετά από αλλεπάλληλες κρίσεις κλεί-
σαµε το 2022, µε το βρετανικό περιοδικό «ECONOMIST» να ανα-
κηρύσσει την Ελλάδα οικονοµική νικήτρια για το 2022, βάσει των
δεικτών ΑΕΠ εύρους πληθωρισµού απόδοσης της χρηµατιστη-
ριακής αγοράς και του δηµοσίου χρέους µέσα σε µία πολύ δύ-
σκολη συγκυρία. 

Και µιας που αναφέρθηκα στη χρηµατιστηριακή αγορά και
στην πορεία του ελληνικού χρηµατιστηρίου, αξίζει να αναφέ-
ρουµε ότι σήµερα µετά από οκτώ ακριβώς χρόνια της έλευσης
του ΣΥΡΙΖΑ, το χρηµατιστήριο κατάφερε να ανακτήσει το χαµένο
έδαφος και να ξεπεράσει το φράγµα των χιλίων µονάδων.

Για το 2022 πετύχαµε τριπλό ρεκόρ επενδύσεων εξαγωγών και
τουριστικών εισπράξεων και µια εξαιρετικά ισχυρή ανάπτυξη
πάνω από τις προσδοκίες και τις προβλέψεις.

Το 2023 µας βρίσκει αισιόδοξους για τη συνέχιση της δυναµι-
κής ανάπτυξης της χώρα µας -έχοντας στη διάθεσή µας και τους
πόρους του Ταµείου Ανάκαµψης και των Προγραµµάτων Συνο-
χής- και για τη συνέχιση της βελτίωσης των όρων ζωής των Ελ-
λήνων πολιτών.

Η αύξηση της απασχόλησης συνεχίζεται σταθερά, ο κατώτα-
τος µισθός αυξάνεται επανειληµµένα. Φέραµε για πρώτη φορά

µετά από δώδεκα χρόνια αύξηση στις συντάξεις. Στη χώρα µας
παρατηρείται από την έναρξη της πανδηµίας αύξηση των κατα-
θέσεων, η οποία είναι η δεύτερη υψηλότερη µετά τις ΗΠΑ µεταξύ
των κρατών-µελών του ΟΟΣΑ και η δηµοσιονοµική στήριξη προς
τους πολίτες συνεχίζεται, όπως συµβαίνει καθ’ όλη τη διάρκεια
της κυβερνητικής θητείας, αλλά πάντοτε εντός του πλαισίου που
µας επιτρέπουν οι δηµοσιονοµικές υπηρεσίες.

Σε αντίθεση, φυσικά, µε τη φορολογική επιδροµή του ΣΥΡΙΖΑ,
που εξαφάνισε τη µεσαία τάξη, η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη έχει καταθέσει τέσσερις συνεχόµενους προϋπολογι-
σµούς, οι οποίοι εµπεριείχαν µόνο µειώσεις φόρων και καµµία
αύξηση.

Συνεχίζουµε στον ίδιο δρόµο δίπλα στους επαγγελµατίες,
στους συνταξιούχους, στους νέους, στους γονείς, δίπλα στους
αγρότες τους κτηνοτρόφους, τους αλιείς, δίπλα σε κάθε πολίτη
να αγωνιζόµαστε για την Ελλάδα. 

Αυτή η πρόταση µοµφής είναι το κύκνειο άσµα του ΣΥΡΙΖΑ και
ένα µοιραίο λάθος που ευτυχώς για την πατρίδα µας δεν µπορεί
να οδηγήσει στην αστάθεια που προσδοκάτε. Τα ψέµατα τελεί-
ωσαν το 2019 και το 2023 θα βρείτε απέναντί σας στην κάλπη
τους Έλληνες ενωµένους στο πλευρό του Πρωθυπουργού Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη και της Νέας Δηµοκρατίας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Η κ. Γκαρά
έχει τον λόγο.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΓΚΑΡΑ: Εδώ και αρκετό καιρό βιώνουµε φαινό-
µενα εκτροπής της δηµοκρατίας και ασφυξίας της ελληνικής κοι-
νωνίας, µε πρακτικές µη αποδεκτές σε σύγχρονη ευρωπαϊκή
χώρα. Και µπροστά σε αυτά τα φαινόµενα, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, οι Βουλευτές αλλά και οι πολίτες καλούµαστε να ορ-
θώσουµε το ανάστηµά µας και να προστατεύσουµε τη λειτουργία
του δηµοκρατικού πολιτεύµατος, να υπερασπιστούµε την πα-
τρίδα µας, να υπερασπιστούµε την κοινωνία.

Σήµερα, που η δηµοκρατία στη χώρα µας κακοποιείται από την
Κυβέρνηση Μητσοτάκη, αποδεδειγµένα πλέον και από την ΑΔΑΕ
και από τις ανεξάρτητες αρχές, σήµερα που η Νέα Δηµοκρατία
βιάζει το κράτος δικαίου και τα κοινωνικά δικαιώµατα, σήµερα
που η χώρα βυθίζεται στον ζόφο και την παρακµή, το αίτηµα είναι
ένα, να παραιτηθεί ο Πρωθυπουργός υποκλοπέας, ο Πρωθυ-
πουργός κοριός. Να φύγει άµεσα η Κυβέρνηση της ακρίβειας,
της διαπλοκής και των υποκλοπών.

Αναρωτιέµαι, κύριοι συνάδελφοι: Μπορούµε να έχουµε Κυβέρ-
νηση και Υπουργούς που θα παίρνουν αποφάσεις, που θα υπο-
γραφούν, που θα εισηγούνται για την καθηµερινότητά µας, για
τη ζωή µας, ενώ είναι εκβιαζόµενοι; Μπορούµε να συνεχίσουµε
έτσι;

Η Βουλή των Ελλήνων θα πρέπει αυτές τις µέρες άµεσα να το-
ποθετηθεί και όλοι και όλες εµείς να ψηφίσουµε. Είµαστε µε τη
δηµοκρατία ή µε την εκτροπή;

Κυρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, υποσχεθήκατε στον
λαό καλές δουλειές, ασφάλεια και σταθερότητα. Τελικά, καταδι-
κάσατε την κοινωνία στη φτώχεια και την εξαθλίωση. Φαντάζοµαι,
κυκλοφορείτε στα χωριά και στις πόλεις σας και ακούτε τα προ-
βλήµατα που έχουν οι συµπολίτες µας. Για την πολιτική σας επι-
βίωση έχετε καταστρέψει την οικονοµία, την εργασία, την αξιο-
κρατία, τους θεσµούς. Υπηρετείτε το δόγµα «το κράτος είµαι
εγώ». Έχετε καταστεί συνώνυµο του αυταρχισµού, των εκβια-
σµών, των σκανδάλων, του καθεστωτισµού και της λεηλασίας του
δηµόσιου πλούτου. Παραβιάζετε συνειδητά κάθε κανόνα, κάθε
δικαίωµα των πολιτών. 

Από την πρώτη µέρα, στήσατε µεθοδικά ένα παρακρατικό δί-
κτυο παρακολουθήσεων µε απόλυτο συντονιστή και υπεύθυνο
τον κ. Μητσοτάκη. Με όρους µαφίας παρακολουθούσατε πολιτι-
κούς, δηµοσιογράφους, στρατιωτικούς, Υπουργούς σας. Οι εν-
δείξεις πλέον που είχαµε έχουν γίνει αποδείξεις και ούτε ένας,
ούτε µία από εσάς το έχει διαψεύσει. Άλλα λόγια να αγαπιόµαστε
εδώ µέσα λέµε!

Αντίθετα, επιτίθεστε χυδαία σε δικαστικούς λειτουργούς που
υπηρέτησαν τις επιταγές του Συντάγµατος. Αλήθεια, αυτές τις
µέρες δεν σέβεστε τη δικαιοσύνη ή τη σέβεστε µόνο όταν σας
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βολεύει; Ψωµοτύρι το έχετε το ερώτηµα, αλλά τι να λέµε; Εδώ
σε λίγο θα µας πείτε ότι το σκάνδαλο των υποκλοπών είναι
σκευωρία ή θα ξαναπείτε ότι ο κ. Μητσοτάκης δεν ήξερε, δεν
γνώριζε, άρα αποδέχεστε ότι είναι ένας ανίκανος Πρωθυπουρ-
γός. 

Και ρωτάµε, κύριοι: Ποιοι είναι, αλήθεια, οι λόγοι εθνικής
ασφάλειας για τους οποίους παρακολουθήσατε για δύο ολό-
κληρα χρόνια τους Αρχηγούς του Στρατού, τους ταγούς της εθνι-
κής µας ασφάλειας; Είναι ο Αρχηγός ΓΕΕΘΑ επικίνδυνος για την
εθνική ασφάλεια; Ήταν ο κ. Λαλούσης, ο Αρχηγός ΓΕΣ, που έχει
υπηρετήσει στην πιο ακριτική Μεραρχία, στον Έβρο; Οι Εβρίτες
γνωρίζουµε αρκετά καλά και το ήθος και τη στάση του. Ήταν ο
κ. Λαλούσης ύποπτος για κατασκοπεία και τον παρακολουθού-
σατε; Ήταν επικίνδυνοι αυτοί οι άνθρωποι για την εθνική ασφά-
λεια; Θα δώσετε απαντήσεις; Καταλαβαίνετε πόσο επικίνδυνοι
είστε µε αυτές τις πρακτικές; Κατανοείτε τις πληγές που ανοίγετε
στη χώρα, στην ασφάλεια και τη δηµοκρατία; 

Πόσο ασφαλείς, άραγε, και ήρεµοι µπορούν να νιώθουν οι
ακρίτες, οι κάτοικοι του Έβρου, που έχουν τα σπίτια, τη ζωή τους,
την εργασία τους στα σύνορα, όταν εσείς θεωρείτε ως επικίνδυ-
νους για την εθνική ασφάλεια τους Αρχηγούς του στρατεύµατος;
Θα µας απαντήσει ο κ. Μητσοτάκης, που αποδεικνύεται ότι είναι
ο ενορχηστρωτής, εν τέλει, δικτύου υποκλοπών και εργαλειοποί-
ησε την έννοια της εθνικής ασφάλειας; Δεν πρέπει οι πολίτες να
γνωρίζουν και να πάρουν απαντήσεις; Διότι, δεν πρέπει να ξε-
χνάµε ότι ο κ. Μητσοτάκης ήταν αυτός που την πρώτη µέρα δια-
κυβέρνησής του πήρε την ΕΥΠ υπό την εποπτεία του, άλλαξε τον
νόµο για να προσλάβει διοικητή τον δικό του άνθρωπο, που δεν
πληρούσε καν τα τυπικά προσόντα και έχρισε τον ανιψιό του
υπεύθυνο συντονιστή. 

Κυρίες και κύριοι, η ελληνική κοινωνία ασφυκτιά. Τα νοικοκυριά
δεν τα βγάζουν πέρα. Επιχειρήσεις και υπηρεσίες κλείνουν η µία
µετά την άλλη. Η ακρίβεια και η ανεργία σαρώνουν. Οι µισθοί πέ-
φτουν συνεχώς. Οι αγρότες εγκαταλείπουν τη γη. Οι νέοι επιστή-
µονες εγκαταλείπουν τη χώρα, αλλά τα καρτέλ µε υπογραφή του
κ. Μητσοτάκη θησαυρίζουν. Η Νέα Δηµοκρατία µε τους Πάτση-
δες, τους Στάσσηδες, τους Χειµάρες λεηλατεί τα σπίτια, τα νοι-
κοκυριά, τις επιχειρήσεις των Ελλήνων και η Κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας παρακολουθεί τα στελέχη της που κλείνουν όλως
τυχαίως ή διαχειρίζονται εµπορικές συµφωνίες. 

Μπροστά σε αυτόν τον ζόφο, κυρίες και κύριοι, ο ΣΥΡΙΖΑ, αξιο-
ποιώντας όλα τα θεσµικά µέσα, έπραξε το αυτονόητο, πατριω-
τικό, δηµοκρατικό του καθήκον. Κατέθεσε πρόταση δυσπιστίας
απέναντι στην πιο επικίνδυνη και καταστροφική Κυβέρνηση, µία
Κυβέρνηση της εκτροπής, της ακρίβειας, των υποκλοπών, της
µίζας και των 8 και πάνω δισεκατοµµυρίων απευθείας αναθέ-
σεων. 

Δυστυχώς για τον τόπο µας, οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρα-
τίας απέδειξαν πως δεν έχουν το ανάστηµα να αντιταχθούν σε
αντιθεσµικές διαδικασίες. Σιωπούν σε όλη αυτή την κατάσταση
και η εγκληµατική σιωπή τους είναι οµολογία συνενοχής. Το
βάρος υπεράσπισης της δηµοκρατίας και της κοινωνίας πέφτει
για ακόµη µία φορά στην Αριστερά, για ακόµη µια φορά στις δη-
µοκρατικές δυνάµεις, στους προοδευτικούς πολίτες. Ο ΣΥΡΙΖΑ
θα αγωνιστεί, θα παλέψει, ώστε να µην προχωρήσει αυτό το
έγκληµα σε βάρος της χώρας, σε βάρος των θεσµών, σε βάρος
του κράτους δικαίου, σε βάρος των πολιτών. Γιατί είναι ζήτηµα
δηµοκρατίας, είναι ζήτηµα δικαιοσύνης, είναι ζήτηµα αξιοπρέ-
πειας. 

Ο κ. Μητσοτάκης, όσο κι αν το βάζει στα πόδια από τη Βουλή
-απ’ αυτή την πόρτα έφυγε-, όσο και αν κρύβεται, θα λογοδοτήσει
στον ελληνικό λαό και στις επερχόµενες εκλογές ο λαός θα σας
καταδικάσει για τις πρακτικές σας και θα πάρει τη ζωή στα χέρια
του. 

Όσο εσείς ορέγεστε σκοτάδια, εµείς θα παλεύουµε για το
φως. Όσο εσείς σχεδιάζετε εκτροπές, εµείς θα παλεύουµε για
δηµοκρατία και δικαιοσύνη παντού.

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Σας ευχα-
ριστούµε και για τον χρόνο. 

Τώρα είναι να µιλήσουν ο κ. Βασιλειάδης, ο κ. Στολτίδης, ο κ.
Διγαλάκης και ο κ. Χαρίτου.

Κύριε Βασιλειάδη, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ (ΛΑΚΗΣ) ΒΑΣΙΛΕΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Είθισται ο κατήγορος να φέρνει τις απαραίτητες αποδείξεις για

τις κατηγορίες του. Εδώ συµβαίνει το εξής παράδοξο, όµως, ο
κατήγορος προσπαθεί εδώ και καιρό να αποσπάσει ως µοναδικό
αποδεικτικό µέσο την οµολογία, αφού το µόνο που µέχρι στιγµής
έχει στα χέρια του είναι ανυπόστατα δηµοσιεύµατα. 

Είναι αρκετά άχαρο και πιθανώς ανούσιο να βρισκόµαστε σή-
µερα εδώ σε µία, κατά τα άλλα, κορυφαία κοινοβουλευτική δια-
δικασία, µήπως και καταφέρει ο ΣΥΡΙΖΑ να αποσπάσει µία
«οµολογία» -εντός εισαγωγικών η λέξη- από την Κυβέρνηση για
το αφήγηµα της δηµοκρατικής εκτροπής που προσπαθεί εδώ και
καιρό να στήσει και δεν µπορεί. Το αφήγηµα αυτό, όµως, είναι
τελείως έωλο. Ο λόγος είναι ότι ουδέποτε η Νέα Δηµοκρατία κρύ-
φτηκε καθ’ όλη αυτή την περίοδο. Αντίθετα, βγήκε µπροστά. Η
Κυβέρνηση από την πρώτη στιγµή, µε δική της πρωτοβουλία, ανέ-
δειξε τα µελανά σηµεία αυτής της υπόθεσης. Ψηφίσαµε νέο νο-
µικό πλαίσιο για τη λειτουργία της υπηρεσίας και εξαρχής λέµε
ό,τι στοιχεία υπάρχουν να πάνε στη δικαιοσύνη. Δυστυχώς, όµως,
η Αξιωµατική Αντιπολίτευση επιµένει να επενδύει σε µία ενδεχό-
µενη αποτυχία της Κυβέρνησης, παρά να ασχοληθεί µε τα σηµα-
ντικά ζητήµατα προτείνοντας λύσεις. Ας είναι, όµως. 

Όπως και πέρυσι τέτοιες µέρες, µας ξαναδίνεται η ευκαιρία να
κάνουµε µια ανασκόπηση των πεπραγµένων µας και να δείξουµε
τι σηµαίνει πολιτική ουσίας.

Ακούσαµε, λοιπόν, χθες τον Πρόεδρο της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης να κατηγορεί την Κυβέρνηση και τον Πρωθυπουργό
προσωπικά για παράτυπες παρακολουθήσεις από την ΕΥΠ, αλλά
και για χρήση παράνοµου λογισµικού. Μάλιστα, µας έταξε πως
θα παρουσίαζε στοιχεία. Ποια ήταν τα στοιχεία αυτά; Το απόλυτο
τίποτα. Αποκάλυψε µόνο ονόµατα ατόµων, για τα οποία η ΕΥΠ
είχε προβεί σε νόµιµες επισυνδέσεις. 

Εµφανίστηκε ο κ. Τσίπρας ως υπερασπιστής της δηµοκρατίας,
της δικαιοσύνης και του ευρωπαϊκού πολιτισµού. Δεν µάθαµε τί-
ποτα καινούργιο χθες. Απλώς, δυο µέρες τώρα υπονοµεύετε, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, τη λειτουργία της
µυστικής -το τονίζω, της µυστικής- υπηρεσίας της χώρας. Όµως,
ας µη γελιόµαστε, δεν σας απασχολεί η δηµοκρατία εσάς που το
2015 κάνατε το δηµοψήφισµα-παρωδία, µόνο και µόνο για να µην
λάβετε υπ’ όψιν το αποτέλεσµα και να φέρετε ένα τρίτο, αχρεί-
αστο µνηµόνιο. 

Δεν σας απασχολεί η ευρωπαϊκή πορεία της χώρας, την οποία
θέσατε στον υπέρτατο κίνδυνο που αντιµετώπισε ποτέ. Δεν σας
απασχολεί η δικαιοσύνη. Αν σας απασχολούσε θα µιλούσαµε σή-
µερα για τις αποκαλύψεις από το Ειδικό Δικαστήριο. Δεν σας
απασχολεί καν η ασφάλεια της χώρας την οποία υπονοµεύετε
στοχοποιώντας την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών που συνέ-
βαλλε τόσο αποτελεσµατικά στην αντιµετώπιση της υβριδικής
απειλής στον Έβρο. Ένα πράγµα σας απασχολεί να δηµιουργή-
σετε τεχνητή αποτυχία της Νέας Δηµοκρατίας και του Κυριάκου
Μητσοτάκη, επειδή δεν υπάρχει κανένα άλλο δυνητικό επιχεί-
ρηµα πάνω στο οποίο να στηρίξετε την επιστροφή σας στην
εξουσία, επειδή δεν έχετε πολιτική πρόταση για τη διακυβέρνηση
της χώρας. 

Και πάµε τώρα στην ουσία της συζήτησης για την πρόταση δυ-
σπιστίας, την εµπιστοσύνη στην Κυβέρνηση. Σήµερα εδώ τίθεται
και το δίληµµα των ερχόµενων εκλογών, το οποίο είναι σαφές:
Ξανά διακυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας ή ξανά διακυβέρνηση
του ΣΥΡΙΖΑ. Είναι απολύτως ξεκάθαρο. Τα ίδια πρόσωπα ηγού-
νται και στις δύο παρατάξεις. Τα ίδια στελέχη τις απαρτίζουν. 

Από τη µία, λοιπόν, έχουµε την παράταξη των capital controls,
των στηµένων διαγωνισµών για τις τηλεοπτικές άδειες, της αλ-
λαγής του Ποινικού Κώδικα παραµονές των εκλογών, της Συµ-
φωνίας των Πρεσπών, των ανοιχτών συνόρων, των σκευωριών,
της ανεργίας, των φόρων, της ποσοτικής διαφοράς. Από την
άλλη έχουµε την Κυβέρνηση της επιτυχηµένης διαχείρισης κρί-
σεων, µε κορυφαία την πανδηµία, της ανάπτυξης και των επεν-
δύσεων, της πράσινης και της ψηφιακής µετάβασης, της
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επέκτασης των χωρικών υδάτων και της αποτροπής της τουρκι-
κής προκλητικότητας. 

Η διαφορά µας είναι ότι η Νέα Δηµοκρατία κλήθηκε να αντιµε-
τωπίσει πρωτόγνωρες για την ανθρωπότητα κρίσεις, ενώ εσείς
δηµιουργήσατε κρίσεις και προσπαθείτε ακόµα και τώρα να δη-
µιουργήσετε µια κρίση για την Κυβέρνηση µε στόχο τον αποπρο-
σανατολισµό της κοινωνίας από τα σοβαρά προβλήµατα που την
ταλαιπωρούν. 

Πριν λίγες ηµέρες η Αλµωπία, η Σκύδρα και άλλες περιοχές
της Πέλλας δοκιµάστηκαν από ακραία καιρικά φαινόµενα και
ακόµα µετρούν τις πληγές τους. Εµείς ήµασταν εκεί. Εγώ ήµουν
εκεί. Και θα συνεχίσουµε να είµαστε µέχρι να καταγραφούν πλή-
ρως οι ζηµιές και να αποζηµιωθούν οι πληγέντες. 

Ο ελληνικός λαός τις βλέπει αυτές τις διαφορές και παρά τα
τυχόν λάθη και τις αναγνωρισµένες αστοχίες, εµπιστεύεται τη
Νέα Δηµοκρατία για να συνεχίσει το µεταρρυθµιστικό της έργο.
Αυτό βλέπετε, λοιπόν, και είστε σε πανικό. Αυτό βλέπουµε και
εµείς στην εκλογική µου περιφέρεια, την Πέλλα, όπου, µετά από
χρόνια παραµέλησης, δροµολογούνται µεγάλα έργα υποδοµών,
ώστε να µπουν οι βάσεις της τοπικής ανάπτυξης. Αυτό βλέπουν
οι επιχειρηµατίες, οι εργαζόµενοι, οι αγρότες, οι νέες και οι νέοι
που καλούνται να δηµιουργήσουν σε µία τόσο κακή διεθνή συ-
γκυρία. 

Η Νέα Δηµοκρατία έχει την εµπιστοσύνη της Πέλλας για να πε-
τύχει τους νέους στόχους της νέας τετραετίας. Και η Κυβέρνηση
του Κυριάκου Μητσοτάκη έχει τη δική µου εµπιστοσύνη. Γι’ αυτό,
κύριε Πρόεδρε, θα καταψηφίσω την πρόταση δυσπιστίας. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε. 

Ο κ. Στολτίδης έχει τον λόγο και µετά ο κ. Διγαλάκης.
ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΣΤΟΛΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Τώρα εδώ ταιριάζει το: Βρε, καλώς τα παιδιά, που ανησυχή-

σατε από το γεγονός ότι οι δηµοσκοπήσεις δείχνουν το 30% του
λαού µας να ξεφεύγει από τα δίχτυα της εξαπάτησης και να σας
απορρίπτει και τους δύο. Και αυτό διότι σας αναγνωρίζει ως αιτία
για το τσάκισµα της ζωής του. Αυτό θέλετε να αποφύγετε και ση-
κώνετε τη σκόνη των σκανδάλων που είστε βουτηγµένοι, για να
επιλέξει έναν από τους γιους σας µε βάση το ποιος είναι -όπως
φωνάζει, δηλαδή, το πράγµα- λιγότερο µπλεγµένος σε σκάνδαλα,
λιγότερο διεφθαρµένος. Αυτό είναι πραγµατική προσφορά στην
πείρα του λαού µας, όχι µόνο για το 30%, αλλά για όλους. 

Το χοντρό γέλιο είναι ότι ζητάτε την εµπιστοσύνη του λαού
εσείς που δεν εµπιστεύεστε ούτε τον εαυτό σας και παρακολου-
θήστε µεταξύ σας. Πώς, όµως, θα µπορούσε να είναι αλλιώς,
όταν είστε κόµµατα που το µόνο που σας δένει ως µονάδες είναι
το επιχειρηµατικό κέρδος; Αυτή είναι η κατάρα σας, από την
οποία δεν µπορείτε να απαλλαγείτε, διότι ως µονάδες υπηρετείτε
συγκρουόµενα συµφέροντα επιχειρηµατικά, ακόµη και µέσα στα
ίδια σας τα κόµµατα. Άρα είστε ευάλωτοι και στις πιέσεις τους
και στις προσφορές τους. Ο µόνος που µπορεί να σας απαλλάξει
από αυτήν την κατάρα, ο «γιατρός» που θα σας θεραπεύσει, είναι
η εργατική τάξη. 

Αυτή τη διαχωριστική γραµµή µεταξύ σας επιλέξατε να φου-
ντώσετε, διότι σε αυτά που καίνε τον λαό µας δεν έχετε καµµία
διαχωριστική γραµµή. Μαζί ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ και Νέα Δηµοκρατία
ψηφίσατε το πλαίσιο παρακολουθήσεων της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης για την καταστολή της ριζοσπαστικής σκέψης και δράσης.
Ξέρετε, αυτής που θέλει δωρεάν υγεία, δωρεάν παιδεία, εργα-
σιακά δικαιώµατα. Έτσι λέει αυτό που ψηφίσατε και εσείς του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Αυτούς υπογράψατε και οι τρεις σας ως κίνδυνο για τη
δηµόσια ασφάλεια. 

Μην ανησυχείτε βέβαια, δεν θα σας παρακολουθήσουν εσάς
για κάτι τέτοιο. Γι’ αυτό παρακολουθούν το Κοµµουνιστικό
Κόµµα, το εργατικό, το λαϊκό κίνηµα µε τη συµφωνία όλων σας.
Και δεν είναι µόνο η ΕΥΠ, αλλά και οι ενδιαφερόµενες ανά τον
πλανήτη µυστικές υπηρεσίες. 

Σας αξίζει ένα µεγάλο µπράβο και στη Νέα Δηµοκρατία και στο
ΣΥΡΙΖΑ, που όχι µόνο τους αφήνετε να σουλατσάρουν στην Ελ-
λάδα, αλλά µπαίνετε και µπροστά για να µην αποκαλυφθούν. Το

έπαθλο, όµως, δεν θα το πάρετε µόνο από τις µυστικές υπηρε-
σίες, αλλά και από τον ίδιο τον λαό, διότι µαζί Νέα Δηµοκρατία,
ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ γεµίσατε τη ζωή των λαϊκών στρωµάτων µνη-
µόνια σφαγής των συντάξεων και των µισθών, λεηλασίας του τε-
ράστιου λαϊκού πλούτου, καταστροφής του περιβάλλοντος. 

Μαζί σαν µια γροθιά γεµίσατε τη χώρα µας δολοφονικούς να-
τοϊκούς εξοπλισµούς. Και πριν λίγες µέρες µαζί µε τις υπογραφές
και των τριών σας στην Ευρωπαϊκή Ένωση εντάξατε τη χώρα
στον καταµερισµό της πυρηνικής περικύκλωσης της Ρωσίας,
κάτω από το νατοϊκό δόγµα του πρώτου πυρηνικού πλήγµατος.
Δηλαδή, χωρίς να ρωτήσετε τον λαό µας, τον κάνατε διακηρυ-
γµένο µάλιστα στόχο πυρηνικών όπλων. 

Μαζί και οι τρεις σας φέρατε τα «κοράκια» των καρτέλ του χρη-
µατιστηρίου της ενέργειας να ξεκοκκαλίσουν τα δεκάδες δισε-
κατοµµύρια του Ταµείου Ανάκαµψης που είναι χρήµατα από το
φοροτσάκισµα του λαού µας, να ξεκοκκαλίσουν το µεγαλύτερο
µέρος του προϋπολογισµού και το εισόδηµα των νοικοκυριών. 

Μαζί Νέα Δηµοκρατία και ΣΥΡΙΖΑ ανοίξατε την πόρτα σε τρα-
πεζικά «κοράκια» να πλειστηριάσουν τα σπίτια αυτών που έχετε
τσακίσει. Και σε όλα τα υπόλοιπα «κοράκια» δώσατε τη δυνατό-
τητα να γδάρουν ό,τι µένει από το εισόδηµα του λαού πάνω σε
κάθε του ανάγκη, είτε στη διατροφή είτε µε τους µεγαλέµποροι
στην υγεία είτε σε όποια άλλη. 

Μαζί Νέα Δηµοκρατία, ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ απορρίψατε όλες
τις τροπολογίες του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας για ελά-
φρυνση των λαϊκών στρωµάτων από τα άγρια φορολογικά βάρη
στα καύσιµα, την ενέργεια, την απαγόρευση πλειστηριασµών
πρώτης κατοικίας. Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ όχι µόνο
µαζί φοροαπαλλάξατε τους επιχειρηµατικούς οµίλους στο ελά-
χιστο, αλλά κρύβετε το τεράστιο ποσό των ληξιπρόθεσµων οφει-
λών µόνο του 0,2% των πιο ισχυρών από αυτούς που ανέρχεται
στα 87 δισεκατοµµύρια. 

Εσείς και οι τρεις σας πουλάτε προεκλογικές διακηρύξεις-προ-
σβολή στη νοηµοσύνη του λαού µας ύψους 3 µε 4 δισεκατοµµυ-
ρίων ευρώ, γιατί δεν υπάρχει –λέτε- δηµοσιονοµικός χώρος, από
το 87 δισεκατοµµύρια που θα ήταν εκατοντάδες αν και οι τρεις
δεν απορρίπτατε την πρόταση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
στη συνταγµατική αναθεώρηση για ονοµαστικοποίηση των µετο-
χών και απαγόρευση κίνησης κεφαλαίων σε offshore. Και γιατί
αυτό; Διότι έτσι βγαίνει το πραγµατικό µέγεθος του πλούτου που
οδηγήσατε και οι τρεις σας στις τσέπες µιας χούφτας παρασίτων
και που υπολογίζεται µε απλά µαθηµατικά σε πολλά τρισεκατοµ-
µύρια. Και ο «κορσές» που βάλατε είναι τα 3 µε 4 δισεκατοµµύ-
ρια. 

Και ήρθατε µόλις προχθές οι ίδιοι -ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ, Νέα Δη-
µοκρατία- µαζί µε την Ελληνική Λύση να ψηφίσετε υπέρ των
λόµπι, δηλαδή υπέρ της δυνατότητας του λαδώµατος των Ευρω-
βουλευτών από µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους για να τους
βάζουν σε καλύτερη θέση µάσας των εκατοντάδων δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ που µαζεύει η Ευρωπαϊκή Ένωση από τις τσέπες
των λαών. Προοδευτικό! 

Άρα, για να πάµε τώρα στη σούµα, πότε θα είναι πιο δυνατός
ο λαός, µε περισσότερους Πάτσηδες ή µε περισσότερους Κα-
τσώτηδες που εµποδίζουν πλειστηριασµούς και εξώσεις; Με τον
κατώτατο µισθό της Νέας Δηµοκρατίας και του ΣΥΡΙΖΑ που
αφορά ένα κιλό φέτα ή µε τη συλλογική σύµβαση εργασίας των
οικοδόµων που φτάνει από 38 έως 50% αυξήσεις; Με το «Θα λο-
γαριαστούµε µετά» του ΣΥΡΙΖΑ ή µε τους αγώνες των κοµµουνι-
στών µαζί µε τους υγειονοµικούς που ανάγκασαν την Κυβέρνηση
να σταµατήσει το σχέδιο διάλυσης του ΕΣΥ και να αναγκαστεί να
δώσει εκατοντάδες ΜΕΘ, που ανάγκασαν για µέτρα ασφάλειας
στα εργοστάσια και σώθηκαν έτσι χιλιάδες ζωές;

Με την υποχρηµατοδότηση του ΣΥΡΙΖΑ και της Νέας Δηµοκρα-
τίας στην αντιπυρική προστασία ή µε τους κοµµουνιστές να δί-
νουν τη µάχη της κατάσβεσης στο πλευρό του λαού και τη µάχη
µετά για την αποκατάσταση των ζηµιών; Με το ξεπούληµα του
δηµόσιου πλούτου και τη διάλυση των εργασιακών δικαιωµάτων
του ΣΥΡΙΖΑ και της Νέας Δηµοκρατίας ή µε τους κοµµουνιστές
στη µάχη και στο πλευρό των εργαζοµένων να βάζουν φρένο,
όπως στη «ΛΑΡΚΟ»; Με αυτούς που ζεσταίνουν το αυγό του να-
ζιστικού φασιστικού φιδιού µε κρυφές συναντήσεις µε χουντι-

7116 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



κούς, όπως προχθές ο ΣΥΡΙΖΑ και µε κοινά ψηφοδέλτια, όπως
ΣΥΡΙΖΑ, Νέα Δηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ µε χρυσαυγίτες, όπως το
Εργατικό Κέντρο Πύργου ή µε τους κοµµουνιστές που τους στέλ-
νουν πίσω στα λαγούµια τους όποτε σηκώσουν κεφάλι; Με τα
πάρτι της ΔΑΠ στα πανεπιστήµια και τους µηχανισµούς εξαγοράς
των φοιτητών και των καθηγητών ή µε την ΚΝΕ δυνατή και την
Αστυνοµία έξω από τα πανεπιστήµια; Με την ψήφο σταθερή εκεί
που τη στέλνεις, όπως στο Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ή σε
αυτούς που την κλέβουν και την επιστρέφουν εκεί που αρνήθη-
κες να τη δώσεις, είτε µε συγκυβερνήσεις όποτε χρειαστεί είτε
µε τη µέθοδο του ΜέΡΑ25; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ας δώσει ο λαός την απάντηση, γιατί για να ληστέψεις τον λαό
δεν χρειάζεσαι τη συµµετοχή του. Για να σταµατήσεις, όµως, τη
ληστεία του χρειάζεσαι τη συµµετοχή του. Όταν, λοιπόν, ο λαός
µας αποφασίσει να σταµατήσει τη ληστεία του και να ξεµπερδέ-
ψει και µε τους ληστές του, δεν θα µείνει κανείς µε την απορία
για το αν το ΚΚΕ θέλει να κυβερνήσει ή όχι.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε, κύριε συνάδελφε.
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Βασίλειος Διγαλάκης και αµέσως µετά

ο κ. Δηµήτριος Χαρίτου.
Ορίστε, κύριε Διγαλάκη, έχετε τον λόγο. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΔΙΓΑΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι η δεύτερη φορά που ο κ.

Τσίπρας επιχειρεί να αποδράσει από τα αδιέξοδα του ιδίου και
του ΣΥΡΙΖΑ καταθέτοντας µία πρόταση δυσπιστίας απέναντι σε
µια Κυβέρνηση που οδηγεί τη χώρα µε συνέπεια στην πρόοδο
και τη σταθερότητα. 

Όπως και στην προηγούµενη πρόταση µοµφής, πριν από ακρι-
βώς έναν χρόνο, το κίνητρο είναι ξεκάθαρο και ιδιοτελές. Ο κ.
Τσίπρας έχει µπει στην τελική ευθεία µιας ακόµα εκλογικής ήττας
που αποτελεί για εκείνον µια αναπόφευκτη πραγµατικότητα, την
οποία θα πρέπει να αντιµετωπίσει και θα πρέπει να απολογηθεί
γι’ αυτή στο εσωτερικό του ακροατήριο. Και όπως είναι γνωστό,
η σχέση του µε την πραγµατικότητα είναι καταστροφική. 

Τούτη τη φορά η επιχειρηµατολογία και η κριτική του ΣΥΡΙΖΑ
δεν αφορά τη διαχείριση της πανδηµίας και της οικονοµίας, όπως
ήταν η προηγούµενη πρόταση δυσπιστίας. Τι να πουν, άλλωστε,
για την οικονοµία εκείνοι που επί των ηµερών τους υποθηκεύθη-
καν ακόµα και αρχαιολογικοί χώροι, επιβλήθηκε αδιάκριτα η πιο
βαριά φορολογία και κατακρηµνίστηκε η υπόληψη και η αξιοπι-
στία της Ελλάδας στα επίπεδα χωρών τρίτου κόσµου; Πώς να συ-
γκρίνουν το δικό τους οικονοµικό τέλµα µε την ανάπτυξη, τις
αυξήσεις σε µισθούς και συντάξεις, τη µείωση της ανεργίας και
µε την επενδυτική ορµή σε κάθε τοµέα της οικονοµικής ζωής;

Μόλις χθες ο Πρωθυπουργός παρουσίασε το αναπτυξιακό
σχέδιο για την Κρήτη, της οποίας έχω την τιµή να είµαι Βουλευ-
τής. Παρουσίασε πέντε άξονες ανάπτυξης, προϋπολογισµό πάνω
από 7,5 δισεκατοµµύρια σε υποδοµές, αγροτική παραγωγή, πε-
ριβάλλον, πολιτισµό, έρευνα και παιδεία που µεταµορφώνουν το
νησί και βάζουν τα θεµέλια για ένα λαµπρό µέλλον για τους αν-
θρώπους της. Πέντε άξονες ανάπτυξης µε ωριµότητα, χρονοδια-
γράµµατα, χρηµατοδότηση και εγκατεστηµένα εργοτάξια και όχι
αόριστα σχέδια επί χάρτου, όπως αυτά που παραδώσατε για τον
Βόρειο Οδικό Άξονα, όχι απλά λόγια και υποσχέσεις. Είναι η
πρώτη φορά που η Κρήτη βρίσκεται στο επίκεντρο µιας τέτοιας
αναπτυξιακής επένδυσης που θα της επιτρέψει να επιστρέψει
στο πολλαπλάσιο τα οφέλη στην εθνική οικονοµία σε τουρισµό,
σε έρευνα, πρωτογενή παραγωγή και µεταποίηση, όπως άλλωστε
γίνεται σε κάθε περιφέρεια της χώρας.

Μήπως θα µπορούσαν να µιλήσουν για άµυνα και εξωτερική
πολιτική; Όµως, τι να πουν εκείνοι που θα έπαιρναν τα ρίσκα τους
για την εθνική µας ανεξαρτησία αντιµετωπίζοντας τη φύλαξη των
συνόρων όχι ως καθήκον, αλλά ως ανεπιθύµητο βαρίδι, εκείνοι
που δε δίστασαν ακόµα και τώρα, τη στιγµή που οι προκλήσεις
και οι απειλές είναι καθηµερινές, να προπαγανδίσουν, να εργα-
λειοποιήσουν ψεύδη, να συκοφαντήσουν όχι την Κυβέρνηση -
αυτό θα ήταν σε έναν βαθµό αναµενόµενο και κατανοητό-, αλλά

την ίδια την πατρίδα;
Στα τριάµισι αυτά χρόνια η εξωτερική πολιτική µας άλλαξε επί-

πεδο. Ενισχύσαµε τις συµµαχίες, κινηθήκαµε µεθοδικά και επί-
µονα. Οι εξ ανατολών απειλές είναι κενές ουσίας, γιατί πολύ απλά
οι Ένοπλες Δυνάµεις άλλαξαν επίπεδο αυτά τα τριάµισι χρόνια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
αντιµετωπίσαµε µε απόλυτη επιτυχία την υβριδική επίθεση που
δεχτήκαµε τους πρώτους µήνες της διακυβέρνησης, προστατεύ-
σαµε τα σύνορά µας, αυτά που εσείς αναρωτιέστε αν υπάρχουν
και µειώσαµε στο ελάχιστο τις παράνοµες µεταναστευτικές ροές
και το λαθρεµπόριο ανθρώπων. Διακρίναµε το αληθές κύρια από
το ψέµα, το αληθές που είναι εθνικό από το ψεύδος των ΜΚΟ,
των δήθεν αλληλέγγυων και των ιδεοληπτικών που τόσο φιλόξενα
υποδέχεστε στο κόµµα σας. 

Τι να πουν εκείνοι που µοίραζαν εν κρυπτώ άδειες λειτουργίας
τηλεοπτικών σταθµών σε «εκλεκτούς» και «φίλους»; Αλήθεια, τι
έχει να πει ο κ. Τσίπρας για τον κ. Παππά και τον κ. Παπαγγελό-
πουλο; Τι έχει να πει για τις µαρτυρίες στα δικαστήρια, για τις
βαλίτσες και τους φακέλους µε τα χρήµατα που κατέληξαν στο
κόµµα σας;

Αυτή τη φορά, λοιπόν, η πρόταση δυσπιστίας αφορά τους θε-
σµούς. Ας µιλήσουµε λοιπόν και ας δούµε πώς εσείς µεταχειρι-
στήκατε τους θεσµούς. Λίγο πριν τις εκλογές του 2015, δηλώνατε
ότι όλες οι ανεξάρτητες και ρυθµιστικές αρχές της χώρας θα ενο-
ποιηθούν σε ένα σώµα υπό τον έλεγχό σας. Στη διάρκεια της συ-
γκυβέρνησης µε τον κ. Καµµένο προσπαθήσατε πλείστες φορές
να τις αδρανοποιήσετε, να τις ελέγξετε, να διορίσετε «φίλους»
και «ηµετέρους» σας. Θυµίζω την αφαίρεση της δικαιοδοσίας,
την αδειοδότηση τηλεοπτικών σταθµών από το Εθνικό Συµβούλιο
Ραδιοτηλεόρασης και της µεταφοράς της αρµοδιότητας στον κ.
Παππά. Θυµίζω την αποψίλωση αρµοδιοτήτων της Εθνικής Αρχής
Τηλεπικοινωνιών. Θυµίζω τη διαρκή στοχοποίηση της Τράπεζας
της Ελλάδας και την απόπειρα ελέγχου της Γενικής Γραµµατείας
Δηµοσίων Εσόδων. Θυµίζω τη µεταµεσονύχτια επιδροµή που ορ-
γανώσατε το 2015, όταν χωρίς να τηρηθεί επετηρίδα αναθέσατε
την προεδρία του Αρείου Πάγου στην κ. Θάνου. Θυµίζω τις δη-
λώσεις σας για τους αρµούς της εξουσίας. Θυµίζω τις απόπειρες
κατασυκοφάντησης για την υπόθεση της «NOVARTIS». Θυµίζω
τους κοινούς απατεώνες που παρουσιάσατε σαν ψευδοµάρτυ-
ρες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη διάρκεια αυτής της τετρα-
ετίας όπου η Κυβέρνηση διαπίστωσε λάθη και παραλείψεις, δεν
δίστασε να αναλάβει την ευθύνη και να προχωρήσει σε θεσµικές
αλλαγές, ώστε να διασφαλίσει ότι αυτά δεν θα επαναληφθούν.
Το ίδιο έπραξε και στην περίπτωση των τηλεφωνικών επισυνδέ-
σεων. Σε όλες τις περιπτώσεις σέβεται τους θεσµούς, το Σύντα-
γµα, τους νόµους, τις ανεξάρτητες αρχές πάντοτε και όχι α λα
καρτ. Και στην υπόθεση των τηλεφωνικών επισυνδέσεων δεν υ-
πάρχει κανένα στοιχείο που να οδηγεί στο συµπέρασµα ότι η Κυ-
βέρνηση δεν έπραξε το ίδιο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η υποδοχή του Πρωθυπουργού
χθες στην Κρήτη ήταν πανηγυρική και ενθουσιώδης, απόδειξη
ότι η Ελλάδα θέλει να προχωρήσει µπροστά στον δρόµο της ανά-
πτυξης, της προκοπής, της δηµιουργίας και της ευηµερίας των
πολιτών. Για τους λόγους αυτούς καταψηφίζω την πρόταση δυ-
σπιστίας, στηρίζω την Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη στον
δρόµο για µια δεύτερη τετραετία για µια Ελλάδα ισχυρή, για µια
Ελλάδα πρωταγωνίστρια, για µια Ελλάδα που µας κάνει περήφα-
νους µε τα επιτεύγµατά της.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε. 

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Χαρίτου και αµέσως µετά η κ. Μπίζιου. 
Ορίστε, κύριε Χαρίτου, έχετε τον λόγο. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ (ΤΑΚΗΣ) ΧΑΡΙΤΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα αποτελέσµατα της έρευνας

µιας ανεξάρτητης αρχής, της ΑΔΑΕ, που από το Σύνταγµα είναι
υποχρεωµένη να διασφαλίζει το απόρρητο της επικοινωνίας των
πολιτών σας έκανε να χάσετε το έδαφος κάτω από τα πόδια σας,
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για να µην πω, βλέποντας συνεχώς εδώ στα έδρανα µια πλειάδα
Υπουργών, ότι µάλλον έχετε χάσει και τον ύπνο σας

Κυρίες και κύριοι, έξι µήνες τώρα, µε τη δυσοσµία του σκαν-
δάλου των υποκλοπών να δηλητηριάζει την πολιτική ζωή, κάνατε
ό,τι ήταν δυνατόν µε την πλειοψηφία που διαθέτετε στη Bουλή,
επιστρατεύοντας όλα τα µέσα, για να ενταφιάσετε το σκάνδαλο.
Υπονοµεύσατε κάθε πρωτοβουλία της Αντιπολίτευσης να υπάρξει
φως και να λάµψει η αλήθεια. Με την επίκληση του απορρήτου,
τις απειλές µε ποινές κάθειρξης δέκα ετών σε όποιον µιλήσει είτε
στη Βουλή είτε στην εξεταστική επιτροπή κρατήσατε ερµητικά
κλειστά τα στόµατα, δείγµα πραγµατικής οµερτά. Ακόµη και η νο-
µοθετική ρύθµιση που ψηφίσατε στη Βουλή ήταν για να νοµιµο-
ποιήσετε εκ των υστέρων τις πράξεις συγκάλυψης του σκαν-
δάλου των υποκλοπών. Έναν µόνο στόχο είχατε: να µείνει στο
απυρόβλητο ο κ. Μητσοτάκης, που υποχρεώθηκε εκ των πραγµά-
των να παραδεχθεί την παρακολούθηση πολιτικού Αρχηγού ως
µία κακή στιγµή. 

Και τώρα, κύριοι, που η ανεξάρτητη αρχή µετά από έλεγχο που
έκανε στους παρόχους κινητής τηλεφωνίας, όπως ήταν υποχρε-
ωµένη να κάνει, έφερε στο φως τα στοιχεία που συγκέντρωσε,
τις αποδείξεις που µιλούν µε αριθµούς τηλεφώνων και ονόµατα
για τις παρακολουθήσεις της ΕΥΠ όχι µόνο ενός, αλλά δέκα µέχρι
σήµερα προσώπων, Υπουργών, Βουλευτών, δηµοσιογράφων, της
ηγεσίας του στρατεύµατος, τώρα ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης, που
επέλεξε εξαρχής να έχει υπό τον απόλυτο έλεγχό του την ΕΥΠ,
αναλαµβάνει πλήρως και εξολοκλήρου την αποκλειστική ευθύνη
των παρακολουθήσεων και της δηµοκρατικής εκτροπής. Σήµερα
πια ο βασιλιάς είναι γυµνός.

Φοβόσασταν, κύριοι, µια τέτοια εξέλιξη, αλλά δεν περιµένατε
να βρείτε απέναντί σας έντιµους δικαστές. Άλλωστε είχατε δείξει
πόσο αδίστακτοι είστε όταν οδηγήσατε στο Ειδικό Δικαστήριο
την εισαγγελέα Διαφθοράς, την κ. Τουλουπάκη, γιατί έκανε έντι-
µα τη δουλειά της. Τώρα που βλέπετε ότι δεν περνούν οι φοβέ-
ρες και οι απειλές σας, ότι έχει υψωθεί απέναντί σας τείχος δη-
µοκρατικής εγρήγορσης και υπεράσπισης του κράτους δικαίου,
τώρα που αντιλαµβάνεστε ότι µε την πρόταση µοµφής που κα-
τατέθηκε έχετε απέναντί σας σύσσωµη την Αντιπολίτευση, όχι
απλώς χάσατε την ψυχραιµία σας, αλλά λυσσοµανάτε µε χυδαίες
επιθέσεις σε βάρος των δικαστικών λειτουργών που έκαναν το
καθήκον τους.

Για ένα µόνο πράγµα αποφεύγετε να µιλήσετε όπως ο διάολος
το λιβάνι: δεν απαντάτε για τα στοιχεία, τις απτές αποδείξεις που
τόσο καιρό ζητούσατε και τώρα µε το πόρισµα της ανεξάρτητης
αρχής έρχονται να ρίξουν άπλετο φως και αποκαλύπτουν τη
δράση µιας παρακρατικής οργάνωσης µε ενορχηστρωτή τον κ.
Μητσοτάκη. 

Σας εγκαλούµε, λοιπόν, γιατί παραβιάζετε το κράτος δικαίου
µε τον πιο βάναυσο τρόπο, που δεν συνάδει µε ευρωπαϊκή χώρα.
Η παραβίαση των προσωπικών δεδοµένων, η υπονόµευση της
δηµοκρατίας πηγαίνουν χέρι-χέρι µε τις πολιτικές σας, που φτω-
χοποιούν την πλειοψηφία της κοινωνίας, τη µεσαία τάξη και θρυµ-
µατίζουν τα όνειρα της νέας γενιάς. Το παρακράτος των υπο-
κλοπών που στήσατε, πηγαίνει γάντι µε το παρακράτος αδιαφα-
νών και απευθείας αναθέσεων 10 δισεκατοµµυρίων σε κολλητούς
και «ηµετέρους». Είναι απόλυτα προσαρµοσµένο να υπηρετεί την
αισχροκέρδεια µιας οικονοµικής ελίτ, την εκποίηση της δηµόσιας
περιουσίας και της λαϊκής πρώτης κατοικίας.

Σας εγκαλούµε γιατί σε συνθήκες γεωπολιτικής αστάθειας και
απειλών που δέχεται η χώρα µας εκθέτετε την εθνική ασφάλεια
της πατρίδας µας, όταν εµπλέκετε την ηγεσία των Ενόπλων Δυ-
νάµεων στα ρυπαρά παίγνια των υποκλοπών και των εκβιασµών
τύπου µαφίας. 

Κυρίες και κύριοι, µε τις αποδείξεις του πορίσµατος που ήρθαν
στο φως, έχει υποχρέωση ο κ. Μητσοτάκης να δώσει απαντήσεις
σε όλους τους Έλληνες και τις Ελληνίδες. Ποιος είναι ο λόγος
εθνικής ασφάλειας για τον οποίον παρακολουθείτο για σχεδόν
δύο χρόνια η ηγεσία του στρατεύµατος; Ήταν επικίνδυνη για την
εθνική ασφάλεια; Ήταν ύποπτη για κάτι που εµείς ή ο ελληνικός
λαός δεν γνωρίζουµε; Πρέπει να µας το πει αύριο ο κ. Μητσοτά-
κης. Αν υπάρχει κάτι, γιατί τους άφησε να µείνουν στη θέση τους;
Άκουσα µε πολλή προσοχή τον ναύαρχο Αποστολάκη να δηλώνει

µεταξύ άλλων ότι αν υπήρχε ανάλογη συµπεριφορά απέναντί του
από την πολιτική ηγεσία θα είχε παραιτηθεί και δεν σας κρύβω
ότι προβληµατίστηκα σοβαρά. 

Κυρίες και κύριοι, µε τις αποδείξεις που ήρθαν στο φως θα
πρέπει να υπάρξουν απαντήσεις. Για ποιον λόγο εθνικής ασφά-
λειας για εννέα µήνες παρακολουθείτο ο τότε Υπουργός Ενέρ-
γειας, ο κ. Χατζηδάκης; Αν δεν απαντηθεί, δικαιούµαστε να
θεωρούµε ότι υπάρχουν σκιές στη διαχείριση των πολλών δισε-
κατοµµυρίων ευρώ στον χώρο της ενέργειας, την ώρα που η κοι-
νωνία και η επιχειρηµατικότητα συνθλίβονται µέσα στην ενερ-
γειακή κρίση. 

Κυρίες και κύριοι, σε τέτοιες κρίσιµες στιγµές για τη δηµοκρα-
τία και την ασφάλεια της χώρας δεν θα καταγραφούν αρνητικά
στις σελίδες της ιστορίας µόνο οι πρωταγωνιστές και ενορχη-
στρωτές, αλλά και όσοι µε την ψήφο τους συγκαλύψουν αυτήν
τη δηµοκρατική εκτροπή, την υπονόµευση της δηµοκρατίας και
του κράτους δικαίου.

Αν δεν το κάνετε εσείς, κύριοι της Πλειοψηφίας, θα το κάνει
σε πολύ λίγους µήνες µε την ετυµηγορία του ο ελληνικός λαός.
Να είστε βέβαιοι ότι η τιµωρία του θα είναι επώδυνη για εσάς,
ευεργετική για την πλειοψηφία της κοινωνίας και ελπιδοφόρα για
τον τόπο. Θα ανοίξει µια νέα σελίδα ασφάλειας, σταθερότητας,
δηµοκρατίας και δικαιοσύνης παντού.

Υπερψηφίζω, κύριε Πρόεδρε, την πρόταση δυσπιστίας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Αναµενό-
µενο. 

Τον λόγο τώρα έχει η κ. Μπίζιου και ακολουθούν: ο κ. Αθανα-
σίου, ο κ. Μπιάγκης, ο κ. Χρυσοµάλλης και ο κ. Ξανθός.

Κυρία Μπίζιου, έχετε τον λόγο.
ΣΤΕΡΓΙΑΝΗ (ΣΤΕΛΛΑ) ΜΠΙΖΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε

ήδη στο µέσον µιας τριήµερης συζήτησης της πλέον καλοδεχού-
µενης πρότασης µοµφής των τελευταίων ετών. Δυστυχώς για
εσάς καθόλου δεν µας ενόχλησε η κίνησή σας αυτή. Καλοδεχού-
µενη τη χαρακτήρισε ο Πρωθυπουργός και δεν θα µπορούσε κα-
νείς να εκφράσει µε καλύτερο τρόπο το συναίσθηµα ολόκληρης
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας απέναντι
σε αυτή την πρόταση δυσπιστίας προς την πλέον πετυχηµένη Κυ-
βέρνηση της τελευταίας τουλάχιστον δεκαετίας.

Είναι καλοδεχούµενη γιατί είναι µια ευκαιρία ακόµη να συγκρί-
νουµε τα έργα µας και τα έργα σας, τα καταστροφικά έργα σας
δηλαδή. 

Μας δίνετε µια πρώτης τάξεως ευκαιρία να συγκριθούµε και
να µετρηθούµε µε επιχειρήµατα, µε αλήθειες, µε αποδείξεις, µε
αποτελέσµατα µετρήσιµα, όχι µε ψέµατα, όχι µε συκοφαντίες, όχι
µε λάσπη. Εµείς, όπως τόσο εύστοχα σας απάντησε ο Πρωθυ-
πουργός µας, ο Κυριάκος Μητσοτάκης επιλέγουµε τη σύγκριση
και όχι τη σύγκρουση. Τη σύγκρουση επιλέγουν αυτοί που επι-
θυµούν να θολώσουν τα νερά, που σηκώνουν σκόνη γιατί νοµί-
ζουν ότι µπορούν µέσα σε αυτήν να κρύψουν την πολιτική τους
γύµνια. 

Μας δίνετε την ευκαιρία να υπενθυµίσουµε στον ελληνικό λαό,
αν και είµαι βέβαιη ότι δεν χρειάζεται ο Έλληνας πολίτης υπεν-
θύµιση, διότι οι µνήµες από τη διακυβέρνησή σας είναι ακόµη και
πολύ νωπές και πολύ επώδυνες, αλλά αφού µας το ζητήσετε εί-
µαστε υποχρεωµένοι να το κάνουµε. 

Από το καλοκαίρι του 2019 µέχρι σήµερα σε τριάµισι µόλις
χρόνια διακυβέρνησης η χώρα έκανε τεράστια βήµατα σε όλα τα
πεδία. Η Κυβέρνηση αυτή έβαλε την Ελλάδα στον χάρτη των διε-
θνών αγορών και της παγκόσµιας οικονοµίας µε τις ξένες επεν-
δύσεις να καταρρίπτουν στη χώρα µας κάθε παγκόσµιο ρεκόρ.

Η εξωτερική µας πολιτική είναι σήµερα πολυδιάστατη και δρα-
στήρια πολλαπλασιάζοντας το διεθνές κύρος της χώρας και δεν
αφήσαµε αναπάντητη καµµία πρόκληση.

Η Κυβέρνηση αυτή ενίσχυσε την εθνική µας άµυνα θωρακίζο-
ντας την µε σύγχρονα οπλικά συστήµατα που εγγυώνται την
εθνική µας κυριαρχία. 

Η Κυβέρνηση αυτή έβαλε τη χώρα στον 21ο αιώνα µε την ψη-
φιοποίηση του κράτους και των συναλλαγών του πολίτη µε τις
δηµόσιες υπηρεσίες.
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Προστατεύσαµε το εισόδηµα των Ελλήνων εν µέσω πρωτοφα-
νών παγκόσµιων κρίσεων. 

Ας θυµηθούµε, όµως, και µερικές από τις λαµπρές σας στι-
γµές. Τι να πρωτοθυµηθεί κανείς; Ότι εξοντώσατε τα µικρά και
µεσαία εισοδήµατα µε υπερφορολόγηση και µε ασφαλιστικές ει-
σφορές που έµοιαζαν περισσότερο µε κεφαλικό φόρο; Ότι κλεί-
σατε τις τράπεζες και επιβάλλατε τα capital control; Ποιος δεν
θυµάται ηλικιωµένους συµπολίτες µας να λιποθυµούν στις ουρές
για 50 ευρώ;

Όσο αντιπερισπασµό και αν δηµιουργήσετε, ο κόσµος θυµάται
µε ποιους συνεργαστήκατε για να σύρετε τη χώρα σε πρόωρες
εκλογές τον Ιανουάριο του 2015. Όπως, επίσης, θυµάται ότι στα
τεσσεράµισι χρόνια της διακυβέρνησής σας δεν υπήρχαν αίθου-
σες για να δικαστεί η Χρυσή Αυγή. Έπρεπε να έρθει η Νέα Δη-
µοκρατία για να βρεθεί αίθουσα. 

Σταµατάω την αναδροµή στο παρελθόν και έρχοµαι στο σή-
µερα. Ποια είναι, λοιπόν, η σηµερινή εικόνα αυτών που µέµφονται
την Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη και της Νέας Δηµοκρα-
τίας; Ειδικά Δικαστήρια, Καλογρίτσες και βαλίτσες, κουκουλοφό-
ροι µάρτυρες που τελικά αποδεικνύονται εγκληµατίες του κοινού
Ποινικού Δικαίου, κατασυκοφάντες της Ελλάδας µε ιστορίες για
νεκρά παιδιά στον Έβρο.

Εν όψει των εκλογών και της διαφαινόµενης ήττας του, ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ προσπαθεί να σηκώσει σκόνη, να αποπροσανατολίσει και
να µην δώσει απάντηση σε όλα αυτά τα κρίσιµα ερωτήµατα για
τα σκάνδαλα που τον βαραίνουν, για τη σκευωρία της «NOVAR-
TIS», για το πώς δύο Υπουργοί της κυβέρνησής του είναι σήµερα
υπόδικοι. 

Τι απάντηση µπορείτε να δώσετε, άραγε, για την προσπάθειά
σας να ελέγξετε το µιντιακό τοπίο µέσα από διαγωνισµούς µαϊ-
µούδες; Ίσως µας τη δώσουν τα µηνύµατα που αντάλλασσαν ο
κ. Καλογρίτσας µε τον κ. Παππά. Τι απαντάτε σε όλα αυτά ή
µήπως την έχετε ήδη δώσει την απάντηση σε ανύποπτο χρόνο;
Προφανώς, αυτή είναι η ενδεδειγµένη µεθοδολογία γι’ αυτόν που
θέλει να ελέγξει τους αρµούς της εξουσίας. 

Η σύγκριση των πεπραγµένων σας και των πεπραγµένων µας
σας αφήνει συντριπτικά ηττηµένους. Και έτσι εξηγείται γιατί επι-
λέγετε την τακτική της λάσπης, της σκανδαλολογίας και της το-
ξικότητας. Διότι, είστε γυµνοί. Διότι, δεν έχετε τίποτε να δώσετε
στους πολίτες, καµµία πρόταση και καµµία εναλλακτική, ενώ
εµείς έχουµε και σχέδιο και όραµα και αυτό σας φοβίζει. Και γι’
αυτό γελάτε. Οι πολίτες θέλουν ανάπτυξη, θέλουν δουλειές, θέ-
λουν ασφαλή χώρα, θέλουν στιβαρό τιµόνι στη διαχείριση των
κρίσεων. Γνωρίζετε ότι µπροστά στην κάλπη ο πολίτης θα τα
αξιολογήσει όλα και θα σας βρει ανεπαρκείς.

Έθεσε ένα ερώτηµα ο κ. Τσίπρας: Με τη δηµοκρατία ή µε την
εκτροπή; Μετά την ανασκόπηση των πεπραγµένων σας και των
πεπραγµένων µας δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία για το ποιος εκ-
προσωπεί τη δηµοκρατία σε αυτή τη χώρα και ποιος την εκτροπή,
ποιος είναι αυτός που θέλει να ελέγξει τους αρµούς της εξουσίας
και ποιος είναι αυτός που θωρακίζει τη δηµοκρατία, σέβεται τους
θεσµούς και αναβαθµίζει τις ανεξάρτητες αρχές.

Σε λίγους µήνες την απάντηση στο ερώτηµα του κ. Τσίπρα θα
τη δώσει η ελληνικός λαός. Προς το παρόν σας τη δίνει σύσσωµη
η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας καταψηφίζο-
ντας την πρότασή σας. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Σας ευχα-
ριστούµε και πρώτα απ’ όλα για τον χρόνο. 

Τον λόγο έχει ο κ. Αθανασίου και ελπίζω να είναι και ο κ. Αθα-
νασίου εντός του χρόνου. Βοηθάει πάρα πολύ.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, απευθύνοµαι σε

εσάς. Μένουµε Ευρώπη, αλλά δεν είµαστε Ευρώπη. Ο Πρωθυ-
πουργός των υποκλοπών δεν είναι Ευρώπη. Ο εισαγγελέας που
υπονοµεύει τις ανεξάρτητες αρχές δεν είναι Ευρώπη. Η δικαιο-
σύνη που παραγραφεί εγκλήµατα δεν είναι Ευρώπη. Καταστρέ-
ψατε την ευρωπαϊκή Ελλάδα και επαναφέρατε τη χώρα στη
γνωστή υπανάπτυκτη παλαιοβαλκανική της κατάσταση. Είναι να

θαυµάζει κανείς τα Βαλκάνια για τον λαϊκό πολιτισµό τους και για
τα τοπία τους, αλλά σε καµµία περίπτωση για τον πολιτικό πολι-
τισµό τους.

Οι ανεξάρτητες αρχές ήταν και είναι η σηµαία του πολιτικού
φιλελευθερισµού -ακούστε το αυτό- και της δυτικής Κοινοβου-
λευτικής Δηµοκρατίας. Για ποιον λόγο, εφαρµόζοντας πολιτική
ανιψιών και κουµπάρων θέλετε να τις βαλκανοποιήσετε;

Από ένα σηµείωµα του Ευάγγελου Βενιζέλου πληροφορήθηκα
ότι από την εισαγωγή του θεσµού των ανεξάρτητων αρχών στο
Σύνταγµα µε την Αναθεώρηση του 2001 έως σήµερα, οι εισαγγε-
λικές αρχές τις αντιµετώπισαν µε δυσπιστία ή και ανοιχτή εχθρό-
τητα. Αυτή είναι η συνεισφορά των εισαγγελέων, ενός σώµατος,
υποτίθεται, µορφωµένων ανθρώπων στον πολιτικό µας πολιτισµό;
Ντρέπεσαι µπροστά σε αυτή την κατάσταση.

Ακόµα χειρότερα, ο κ. Ντογιάκος απειλεί µε άσκηση ποινικής
δίωξης εναντίον, µεταξύ άλλων, µελών της ΕΣΗΕΑ ακόµα και για
κατασκοπεία. Για να φτάσεις στην ουσία του θέµατος πρέπει να
το θέσεις απλά. Απειλεί µε κάθειρξη όσους επιχειρήσουν να
εφαρµόσουν το Σύνταγµα. Τι χειρότερο υπάρχει; 

Υπάρχει αντισυνταγµατική δικαιοσύνη, κύριοι της Νέας Δηµο-
κρατίας, κύριε Ντογιάκο; Βεβαίως, υπάρχει σε πολλές περιπτώ-
σεις. Μία από αυτές είναι η δική σας. Τι να πεις όταν ο ανώτατος
εισαγγελέας της χώρας δεν εννοεί το Σύνταγµα της πατρίδας
του; Για να µην πω ότι ο ανώτατος εισαγγελέας αυτής της χώρας
παραβιάζει το Σύνταγµα της πατρίδας του; Τι χειρότερο; Τον τε-
λευταίο καιρό ο ελληνικός λαός ή καλύτερα, όπως το έλεγε ο αεί-
µνηστος δάσκαλός µου Νικόλαος Πανταζόπουλος, η κοινή περί
δικαίου συνείδηση παρακολούθησε ένα µαχαίρωµα. Το περι-
γράφω.

Η Εισαγγελία του Αρείου Πάγου αντί να σπεύσει η ίδια για
έρευνα στους παρόχους τηλεφωνίας, φέρεται να εµποδίζει την
έρευνα της συνταγµατικά αρµόδιας ανεξάρτητης αρχής, να
εµποδίζει την έρευνα της ΑΔΑΕ. Ιδού, λοιπόν, κάποιος που µα-
χαιρώνει την ελληνική δικαιοσύνη µπροστά στα µάτια του ελλη-
νικού λαού. Ιδού η παλιά βαλκανική Ελλάδα που νικά την
ευρωπαϊκή Ελλάδα. Ιδού η απόδειξη ότι µένουµε Ευρώπη, αλλά
δεν είµαστε Ευρώπη.

Αν ήµασταν Ευρώπη, θα ζητούσαµε να εφαρµοσθεί η σύσταση
του Ευρωκοινοβουλίου -να την περιµένετε τη σύσταση του Ευ-
ρωκοινοβουλίου µέσω PEGA, να την περιµένετε εσείς στην Κυ-
βέρνηση-, η σύσταση να διασφαλίσει την ανεξαρτησία της ΑΔΑΕ,
να καταργήσει αµέσως όλες τις άδειες εξαγωγής του «Predator»,
να αποσύρει επειγόντως την αισχρή τροπολογία Πικραµµένου,
διπλά αισχρή, επειδή ο άνθρωπος υπήρξε και ανώτατος δικαστι-
κός και να εφαρµόσει πάραυτα -ακούστε τι λέει η Ευρώπη- την
οδηγία για την προστασία των µαρτύρων δηµοσίου συµφέρο-
ντος.

Αν ήµασταν Ευρώπη, θα ανακαλύπταµε εµείς τα σκάνδαλα.
Όµως, όλα τα µεγάλα σκάνδαλα στην Ελλάδα δεν τα βρήκε η ελ-
ληνική δικαιοσύνη, αλλά οι αµερικανικές ή οι γερµανικές αρχές
ή το Ευρωκοινοβούλιο.

Αν ήµασταν Ευρώπη, η κ. Ντόρα Μπακογιάννη, ο κ. Κώστας
Μπακογιάννης, ο Δήµαρχος, και η κ. Αλεξία Μπακογιάννη, παιδιά
του συνεργάτη µου, του αείµνηστου συνεργάτη µου Παύλου
Μπακογιάννη, δεν θα έστελναν τα κινητά τους σε εξειδικευµένο
κέντρο στο Λονδίνο για να εξετάσουν αν παρακολουθούνται. Και
ναι, παρακολουθούνταν µε το «Predator», όπως αναφέρει η εφη-
µερίδα «ΕΣΤΙΑ».

Αν ήµασταν Ευρώπη, θα είχαµε κάνει πράξη όσα έχει πρό-
σφατα αναφέρει ο Νίκος Αλιβιζάτος σε συνέντευξή του. Τι λέει;
«Η ζηµιά που έχει πάθει η Κυβέρνηση είναι µεγάλη και οφείλεται
σε κακούς χειρισµούς. Αναγκάστηκαν, βεβαίως, σε παραίτηση οι
κύριοι Δηµητριάδης και Κοντολέων. Ο Πρωθυπουργός, µάλιστα,
είπε ότι επρόκειτο για συστηµική αδυναµία, για ένα πλαίσιο πα-
ρακολουθήσεων το οποίο ξέφυγε από τον αναρχικό του σκοπό.
Είδατε εσείς να διώκονται ποινικά αυτοί οι κύριοι;» ρωτά ο κ. Αλι-
βιζάτος. Το είδατε; Αν το βλέπατε, θα ήµασταν Ευρώπη.

Όµως, µπορεί να υποχρεωθούµε να γίνουµε Ευρώπη. Η PEGA
καλεί επειγόντως σε ακρόαση τους Χρήστος; Ράµµο και Κώστα
Μενουδάκος. Μια άλλη επιτροπή, η LIBE, έρχεται τον Μάρτιο
στην Αθήνα για τέσσερις µέρες. Η επιτροπή αυτή έχει αρµοδιό-
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τητα τις πολιτικές ελευθερίες, τη δικαιοσύνη και τις εσωτερικές
υποθέσεις. Συστάθηκε µετά τη δολοφονία δύο δηµοσιογράφων,
της Δάφνης Γκαλής στη Μάλτα και του Γιάν Κούτσιακ στη Σλο-
βακία. Οι δηµοσιογράφοι αυτοί ερευνούσαν υποθέσεις διαφθο-
ράς, στις οποίες εµπλέκονταν υψηλόβαθµα κυβερνητικά στελέχη.

Ε, λοιπόν τέτοια θέµατα θα ερευνήσουν και στην Αθήνα. Μα
είναι δυνατόν, θα έλεγε ο κ. Ντογιάκος και κάποιοι από την Κυ-
βέρνηση, η επιτροπή LIBE να κρίνει την ελληνική δικαιοσύνη; Όχι
µόνον η επιτροπή LIBE, κύριοι, αλλά και η γερµανική εφηµερίδα
«ΤΑΖ», η οποία µιλάει για έλλειµµα δικαιοσύνης στην Ελλάδα και
για τον κ. Ντογιάκο προσωπικά ότι αναζητεί την πηγή της πληρο-
φόρησης και όχι τη διαλεύκανση του εγκλήµατος. Όχι µόνο η
LIBE αλλά και η Ευρωβουλευτής των πρασίνων Σάσκια Μπρι-
κµόντ, η οποία αναφέρει πως έχουµε σοβαρές ανησυχίες για το
κράτος δικαίου στην Ελλάδα και προσθέτει ότι η γνωµοδότηση
για την ΑΔΑΕ είναι κάτι το ανήκουστο. Όχι µόνο η κ. Μπρικµόντ
αλλά και η Επίτροπος Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων του Συµβουλίου
της Ευρώπης, η οποία µιλάει για εκστρατείες δυσφήµισης.

Αυτά τα περί εκστρατειών δυσφήµισης δεν είναι αόριστα. Η ει-
σηγήτρια της επιτροπής PEGA, Σόφι Ιντβέλτ, έχει µιλήσει στον
ελληνικό Τύπο, στο «ΒΗΜΑ» και για άλλες εταιρείες όπως η
«BLACK CUBE» που παρέχουν τεχνογνωσία και υπηρεσίες -προ-
σέξτε- για τη σπίλωση δηµόσιων προσώπων και έφερε ως παρα-
δείγµατα την πρώην εισαγγελέα κατά της διαφθοράς στη
Ρουµανία και ορισµένες µη κυβερνητικές οργανώσεις στην Ουγ-
γαρία. Θα µισθώσετε και τις υπηρεσίες της «BLACK CUBE»; Δεν
νοµίζω. Είστε οι ίδιοι µια «BLACK CUBE».

Και µια παρατήρηση, κύριε Πρόεδρε, και αποχωρώ από το
Βήµα, για τις σακούλες του ευκατάστατου ή άφραγκου -αποφα-
σίστε- κ. Καλογρίτσα, τις σακούλες προς τον ΣΥΡΙΖΑ. Την απά-
ντηση σάς έδωσε ο κ. Χαράλαµπος Βουρλιώτης πρόεδρος της
αρχής που διερευνά τις υποθέσεις ξεπλύµατος µαύρου χρήµα-
τος όταν κάποιοι από εσάς πήγαν και τον προέτρεψαν να κάνει
έρευνα εις βάρος του ΣΥΡΙΖΑ. Σας είπε: «Εγώ δεν παίζω πολιτικά
παιχνίδια». Όµως, τούτο τι αποδεικνύει; Αποδεικνύει πόσο αδί-
στακτοι είστε.

Θα καταθέσω στα Πρακτικά δηµοσίευµα που είναι και βιντεο-
σκοπηµένο από δήλωση του κ. Μηταράκη στις 16 Αυγούστου.
Δείτε τι αναφέρει για να µην κατηγορείτε τον ΣΥΡΙΖΑ. Μιλάει για
ένα νεκρό κοριτσάκι έξι ετών ο κ. Μηταράκης, όχι εγώ.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Αθανασίου κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε.

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Μπιάγκης από το ΠΑΣΟΚ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πολιτική κα-

θηµερινότητα ξεδιπλώνει διαρκώς και αναζωπυρώνει συνεχώς
δεδοµένα και στοιχεία που τραυµατίζουν τη δηµοκρατία µας και
τους θεσµούς. Είναι γεγονός ότι η πολιτική πραγµατικότητα ξε-
περνά πια κάθε ανθρώπινη φαντασία. Οι εξελίξεις µάς ξεπερ-
νούν.

Είναι λοιπόν απορίας άξιο, µε τα όσα προκύπτουν καθηµερινά
στην πολιτική µας πραγµατικότητα, πώς η Κυβέρνηση συνεχίζει
να αρνείται πεισµατικά και συστηµατικά να δώσει σαφείς και ξε-
κάθαρες απαντήσεις για µια υπόθεση η οποία τραυµατίζει και
πληγώνει βαθύτατα την ίδια τη δηµοκρατία και τους θεσµούς, κα-
ταπατώντας τα ανθρώπινα δικαιώµατα και τις ατοµικές ελευθε-
ρίες.

Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε αφορµή τη
συνοµολογηµένη παρακολούθηση του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ κ.
Νίκου Ανδρουλάκη, άνοιξε ο ασκός του Αιόλου και µαζί µε αυτόν
αποκαλύπτεται µια οργανωµένη και παράνοµη λειτουργία της
ΕΥΠ, προκειµένου να εξυπηρετήσει στην καλύτερη περίπτωση -
επαναλαµβάνω, κύριοι της Κυβέρνησης- στην καλύτερη περί-
πτωση κοµµατικά και παραταξιακά οφέλη.

Κύριοι της Κυβέρνησης, κύριοι Υπουργοί, µε τη δηµοκρατία

δεν µπορούµε και δεν δικαιούµαστε να παίζουµε. Από την πρώτη
κιόλας µέρα που αποκαλύφθηκε το σκάνδαλο των υποκλοπών,
παρά τις όποιες διαβεβαιώσεις σας αρχικά, η µόνη αντίδραση
της Κυβέρνησης ήταν µια προσπάθεια συγκάλυψης και κουκου-
λώµατος. Από τις πρώτες κιόλας συνεδριάσεις της εξεταστικής
επιτροπής επιχειρήσατε και τελικά επιβάλλατε τη θέλησή σας,
λόγω του αριθµού, να δώσετε ένα γρήγορο τέλος και να ολοκλη-
ρωθούν οι διεργασίες της επιτροπής το συντοµότερο δυνατό,
µιας επιτροπής η οποία προοριζόταν να δώσει περισσότερο φως
στην υπόθεση και κατέληξε τελικά να δώσει περισσότερο σκο-
τάδι. Ήταν η πλειοψηφία των µελών της εξεταστικής επιτροπής
η οποία προέρχονταν από το Κυβερνών κόµµα της Νέας Δηµο-
κρατίας και η οποία αρνήθηκε πεισµατικά οποιαδήποτε διερεύ-
νηση της υπόθεσης, οδηγώντας σε αδιέξοδο τη διαδικασία και
δίνοντας κατευθυνόµενη ενηµέρωση µε επιλεκτικές και επιτηδευ-
µένες διαρροές προς την κοινωνία αξιολογώντας πάντα τι συνέ-
φερε πολιτικά την παράταξη. Έτσι, χωρίς δεύτερη σκέψη,
µεθόδευσε και απέκλεισε σηµαντικούς µάρτυρες, µένοντας απο-
κλειστικά και µόνο σε αυτούς που η ίδια είχε προτείνει, ξεπερνώ-
ντας ακόµα και την ίδια την ανάγκη που προέκυψε να κληθούν
µάρτυρες νέοι ως απότοκο των καταθέσεων των µαρτύρων που
αυτή είχε καλέσει, εµποδίζοντας έτσι µε κάθε τρόπο τη διερεύ-
νηση της υπόθεσης, µε αποτέλεσµα το έργο της εξεταστικής επι-
τροπής να είναι ανώφελο και ανούσιο µε αναπάντητα τα ερω-
τήµατα για τα οποία συστάθηκε. Έτσι, δεν µάθαµε ποτέ τους λό-
γους για τους οποίους παρακολουθούνταν το κινητό του Προ-
έδρου του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής κ. Νίκου Ανδρουλάκη,
όπως εµείς δε δεν µάθαµε ποτέ -διά της ορθής οδού- ούτε καν
τους φυσικούς, πολλώ δε µάλλον τους ηθικούς, αυτουργούς
αυτής της παράνοµης πράξης.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αυτό που γνωρί-
ζουµε και που κανείς δεν µπορεί να το αµφισβητήσει είναι πως
από την πρώτη µέρα διακυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας έγι-
ναν συντονισµένες αλλαγές προκειµένου να διαµορφωθεί µια
άλλη πραγµατικότητα στη λειτουργία της Εθνικής Υπηρεσίας
Πληροφοριών, µε χαρακτηριστικά πλήρους αδιαφάνειας και κα-
χυποψίας κατά πάντων. Συνέπεια όλων των ανωτέρω προκύπτει
αβίαστα η αναγκαιότητα εφαρµογής νέων διαφανών πολιτικών
στον τρόπο λειτουργίας της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών
και της ενίσχυσης των θεσµικών οργάνων του Κοινοβουλίου και
των ανεξάρτητων αρχών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καλούµαστε ως πολιτεία, έστω
και την τελευταία στιγµή, να δώσουµε απαντήσεις στην κοινωνία
µας ως προς τη θωράκιση της ατοµικής ελευθερίας των πολιτών,
ενάντια σε κάθε είδους παράνοµες παρακολουθήσεις και κακό-
βουλα λογισµικά που επιχειρούν να στερήσουν το υπέρτατο
αγαθό της ιδιωτικότητας.

Αλήθεια, ποια είναι τελικά η απάντηση της επίσηµης πολιτείας,
κύριοι Υπουργοί, στα προβλήµατα που δηµιουργούνται µε την
εξέλιξη της τεχνολογίας από συµφέροντα που µε ιδιοτέλεια κι-
νούνται εις βάρος των συνταγµατικά κατοχυρωµένων δικαιωµά-
των των πολιτών; Ποιες είναι οι ουσιαστικές κινήσεις της πολι-
τείας στην κατεύθυνση της προστασίας της ιδιωτικότητας των
πολιτών και της απειλής που πρεσβεύουν αυτά τα λογισµικά;

Όταν η ίδια η πολιτεία αδυνατεί να περιφρουρήσει το δικαίωµα
ενός Ευρωβουλευτή, ενός Αρχηγού κόµµατος, πώς έχουµε την
αξίωση να πιστέψει ο κάθε πολίτης αυτής της χώρας ότι µπο-
ρούµε, ως πολιτεία, να διασφαλίσουµε και να περιφρουρήσουµε
τα δικά του ευάλωτα δικαιώµατα; 

Η διασφάλιση και η προάσπιση των ατοµικών δικαιωµάτων και
της εύρυθµης και οµαλής λειτουργίας του δηµοκρατικού πολι-
τεύµατος και όλα όσα αυτό συνεπάγεται, µε σαφή διαχωρισµό
της ιδιωτικής και δηµόσιας σφαίρας, αποτελεί ύψιστο καθήκον,
πλέον, για όλους µας. 

Το διακύβευµα είναι µεγάλο, κύριοι της Κυβέρνησης και απαι-
τείται η συσπείρωση και η συνεργασία όλων των πολιτικών δυνά-
µεων στην κατεύθυνση αυτή από εχθές, θα έλεγα.

Είναι, επίσης, κοµβικό και καθόλα αξιακό το ζήτηµα της ενίσχυ-
σης των ανεξάρτητων αρχών και των θεσµικών οργάνων της πο-
λιτείας, ώστε να µπορούν να περιφρουρούν τα δικαιώµατα των
πολιτών, αλλά και να διαδραµατίσουν καθοριστικά το ρόλο που
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τους αναγνωρίζει το Σύνταγµα, στην εύρυθµη λειτουργία του δη-
µοκρατικού πολιτεύµατος. 

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οφείλαµε από
την πρώτη στιγµή να αξιολογήσουµε τα γεγονότα µε τις παράνο-
µες παρακολουθήσεις και αναλαµβάνοντας πλήρως την πολιτική
ευθύνη να δηµιουργούσαµε εκείνες τις διάφανες και υγιείς συν-
θήκες θωρακίζοντας τη δηµοκρατία και τους θεσµούς µας και να
βάζαµε ένα οριστικό τέλος σε τέτοια σκοτεινά φαινόµενα, που
αµαυρώνουν το πολίτευµά µας και τους θεσµούς, τη στιγµή, µά-
λιστα, που τα νέα δεδοµένα της εποχής δηµιουργούν σύγχυση
µεταξύ ιδιωτικής και δηµόσιας ζωής.

Ήταν και είναι ακόµα και τώρα µια ευκαιρία, κυρίες και κύριοι
της Κυβέρνησης, να αλλάξουµε το ρου της ιστορίας και να δια-
µορφώσουµε µια πολιτεία µε περισσότερη δηµοκρατία σε όλο
τον δηµόσιο βίο.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα ευρήµατα, η
βούληση και η πολιτική της Κυβέρνησης, όλο αυτό το διάστηµα,
συναινούν και οδηγούν σε ένα µόνο πολιτικό δρόµο, την υπερ-
ψήφιση της πρότασης δυσπιστίας και τη σαφή καταψήφιση της
πολιτικής της Κυβέρνησης και του οργανωµένου αυτού σχεδίου
των αναιτιολόγητων παρακολουθήσεων και των ανεξήγητων
ελέγχων που µοναδικό σκοπό και στόχο έχουν την παραµονή
στην εξουσία. Γιατί ούτε η ασφάλεια της χώρας διακυβεύονταν
από το κινητό του κ. Ανδρουλάκη, όπως αποδείχτηκε περίτρανα,
κύριοι της Κυβέρνησης, ούτε το µέλλον της πατρίδας. 

Είστε πολιτικά υπόλογοι και ηθικά ένοχοι για όλα αυτά που βιώ-
νουµε. Και γι’ αυτό έχετε πανικοβληθεί και κάνετε σπασµωδικές
κινήσεις, αλλάζοντας συνεχώς δικαιολογίες, βλέποντας πως χά-
νετε, τελικά, καθηµερινά την εµπιστοσύνη της κοινωνίας και ένα
κοµµάτι περισσότερο.

Αδυνατούµε, λοιπόν, να σας εµπιστευτούµε και βεβαίως υπερ-
ψηφίζουµε την πρόταση δυσπιστίας της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης. 

Ευχαριστώ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κι εµείς ευ-

χαριστούµε. 
Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Χρυσοµάλλης, µετά ο κ. Ξανθός, µετά

ο κ. Φωτήλας, ο κ. Παπαναστάσης, ο κ. Αµανατίδης. 
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ (ΜΙΛΤΟΣ) ΧΡΥΣΟΜΑΛΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Σχεδόν ξηµερώµατα Παρασκευής φτάνουµε και εδώ στο Κοι-

νοβούλιο συζητάµε µια πρόταση δυσπιστίας από την πλευρά του
ΣΥΡΙΖΑ. Και αναρωτιόµουν προς τι αυτή η πρόταση δυσπιστίας
για το θέµα των παρακολουθήσεων; Έχουµε κάνει εξεταστική
επιτροπή, έχουµε κάνει Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας, έχουν
έρθει πάνω από δύο - τρία νοµοθετήµατα για την ενίσχυση και
βάζοντας δικλίδες ασφαλείας για τη λειτουργία της Εθνικής Υπη-
ρεσίας Πληροφοριών. 

Άρα προς τι η πρόταση δυσπιστίας; Λέει ο ΣΥΡΙΖΑ γιατί έχει
έτσι ιδιαίτερες δηµοκρατικές ευαισθησίες. Μάλιστα. Όµως,
αυτές τις δηµοκρατικές ευαισθησίες, κύριοι της Αριστεράς, δεν
είδα να τις είχατε, να µιλούσατε για κράτος δικαίου όταν παρα-
κολουθούσατε τον κ. Καµµένο, τον κ. Πιτσιόρλα ή τότε που εί-
χαµε σαράντα χιλιάδες επισυνδέσεις επί ΣΥΡΙΖΑ. Δεν είδα αυτές
τις δηµοκρατικές ευαισθησίες, το κράτος δικαίου να το θυµόσα-
σταν όταν στο Μαξίµου µέσα µε τον κ. Παπαγγελόπουλο, τον κ.
Παππά και τον κ. Μιωνή κάνατε νταραβέρια για διευθέτηση δικα-
στικών υποθέσεων ή όταν ο κ. Μιωνή µε τον κ. Παππά συζητού-
σαν άλλο το µαγαζί του Παπαγγελόπουλου, άλλο το κεντρικό
µαγαζί. Τότε δεν είχατε δηµοκρατικές ευαισθησίες και κράτος δι-
καίου;

Δεν είχατε δηµοκρατικές ευαισθησίες όταν ο κ. Παππάς προ-
σπαθούσε να φτιάξει το «ΣΥΡΙΖΑ Channel» µε τον κύριο Α2;
Ποιος είναι αυτός ο κύριος Α2; Δεν είχατε δηµοκρατικές ευαισθη-
σίες όταν όπως λέει ο κ. Καλογρίτσας σας έδινε βαλίτσες και δεν
έχετε τολµήσει ούτε ένας από εσάς να του κάνετε µία µήνυση.
Αλήθεια, τώρα που το θυµήθηκα, ο κ. Πετσίτης, αυτός ο φίλος
του κ. Παππά που έχει χαθεί; Γιατί δεν τον ακούµε τελευταία. 

Δεν είχατε δηµοκρατικές ευαισθησίες όταν µε δήθεν κουκου-
λοφόρους προστατευόµενους µάρτυρες στήνατε τη σκευωρία
«NOVARTIS» για να κρεµάσετε στα µανταλάκια και να συκοφα-

ντήσετε δύο πρώην Πρωθυπουργούς και οκτώ πρώην Υπουρ-
γούς; Με τι προστατευόµενους µάρτυρες; Μ’ αυτούς του κοινού
Ποινικού Δικαίου που σήµερα είναι στη «µπουζού» για σύσταση
εγκληµατικής συµµορίας και για απάτες τραπεζικές. Και φυσικά
θα έρθει η ώρα που θα µιλήσουν. Θα έρθει η ώρα. Αυτά είναι που
φοβάστε και σας έχει πιάσει πανικός και κάνατε την πρόταση δυ-
σπιστίας.

Δεν είχατε δηµοκρατικές ευαισθησίες όταν επί ΣΥΡΙΖΑ αφή-
νατε εδώ παραέξω να κυκλοφορεί ο Κουφοντίνας, ο δολοφόνος
- τροµοκράτης, ελεύθερος και να κόβει βόλτες στο Σύνταγµα και
στην Πανεπιστηµίου;

Δεν είχατε δηµοκρατικές ευαισθησίες όταν άλλαξε τον Ποινικό
Κώδικα και ανεξέλεγκτα έχουν βγει εκτός φυλακών άπειροι
εγκληµατίες; 

Σήµερα σας έπιασαν δήθεν οι δηµοκρατικές ευαισθησίες σε
ένα θέµα που ήδη έχει εξαντληθεί κι έχει πάρει τον δρόµο της δι-
καιοσύνης, της ανεξάρτητης δικαιοσύνης που εσείς πότε πι-
στεύετε, πότε υπάρχουν δικαστές, πότε οι δικαστές είναι
διεφθαρµένοι. Δεν έχουν µια καθαρή θέση. 

Δεν είχατε δηµοκρατικές ευαισθησίες ή µάλλον να µιλήσουµε
και για εθνικές ευαισθησίες, όταν υποσχόσασταν στον Ερντογάν
ότι θα του δώσετε πίσω τους οκτώ αξιωµατικούς που είχαν ζητή-
σει άσυλο, ενώ είναι θέµα δικαιοσύνης; Τότε δεν υπήρχε κράτος
δικαίου; Το είχατε ξεχάσει και ο κ. Τσίπρας υποσχόταν αυτά στον
Ερντογάν; 

Δεν έχετε εθνικές ευαισθησίες όταν φωνάζετε να γκρεµιστεί ο
φράχτης στον Έβρο -και το λέτε ακόµα, πολλά στελέχη σας- που
εµείς αντιµετωπίσαµε έτσι την υβριδική απειλή; Δεν έχετε δηµο-
κρατικές ευαισθησίες και εθνικές να ζητήσετε µια συγγνώµη γι’
αυτή την προβοκάτσια που και οι ξένες εφηµερίδες ζήτησαν συγ-
γνώµη και την αναίρεσαν για τη δήθεν νεκρή Μαρία;

Δηµοκρατικές ευαισθησίες και εθνικές δεν έχετε όταν ήρθατε
εδώ και δεν ψηφίσατε τις αµυντικές συµφωνίες ή όταν έχετε
αντιρρήσεις στους εξοπλισµούς και λέτε θα επαναδιαπραγµα-
τευτούν και είναι άκυρη η σύµβαση µε τη Γαλλία; 

Πλέον είναι γνωστό ότι κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ. Ο ΣΥΡΙΖΑ κάνει αυτό
που λέει η ρήση του Λένιν: Ότι «δεν υπάρχει ηθική στην πολιτική,
υπάρχει µόνο σκοπιµότητα». Και φυσικά δεν µπορώ να µην σας
αναγνωρίσω ότι στις σκοπιµότητες είστε δεξιοτέχνες. Γι’ αυτό για
χάρη αυτής της σκοπιµότητας ο Αρχηγός σας ο κ. Τσίπρας προ-
σπαθεί πάλι να εργαλειοποιήσει το Σύνταγµα, τη Δηµοκρατία,
τους θεσµούς και ό,τι άλλο βρεθεί στο δρόµο. 

Και για να σας ρωτήσω ευθέως, οι δικαστικές εξελίξεις για την
υπόθεση των παρακολουθήσεων που έχει αναλάβει η δικαιοσύνη,
σας αφήνουν παγερά αδιάφορους; Γιατί δεν περιµένετε να δούµε
τι θα βγάλουµε; Δεν σας βολεύει ότι η εισαγγελέας στις ΕΥΠ,
αυτή που κατηγορείτε ελέγχεται από τον φυσικό της επόπτη που
είναι ανεξάρτητη δικαιοσύνη, για το νόµιµο ή όχι των διατάξεων
που έχει εκδώσει; Εσείς θέλετε κάτι τώρα άµεσα γιατί; Για χάριν
σκοπιµοτήτων προφανώς. Όχι.

Και µια και αναφέρθηκα στην εισαγγελέα της ΕΥΠ και µε
αφορµή τα όσα τουλάχιστον αστεία έχει πει ο κ. Τσίπρας, να σας
θυµίσω κάτι. Όταν βγάζατε, οι κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, από την αλυ-
σίδα ελέγχου της ΕΥΠ τον δεύτερο εισαγγελέα τον Μάρτιο του
2018, γράφατε στη σελίδα δεκαοκτώ της αιτιολογικής έκθεσης
ότι τον βγάζετε γιατί: «Με απόφαση του Ανωτάτου Δικαστικού
Συµβουλίου διαθέτουν επαρκή υπηρεσιακή υπηρεσία οι εισαγγε-
λείς που αποσπώνται στη ΕΥΠ. Λόγω δε της µόνιµης εγκατάστα-
σής τους στους χώρους των πιο πάνω υπηρεσιών έχουν εύκολη
και άµεση πρόσβαση στα στοιχεία και τις πληροφορίες που απαι-
τούνται για την ορθή εκτίµηση των σχετικών αιτηµάτων άρσης
του απορρήτου. Άλλωστε, µε την έκδοση και την παραµονή των
σχετικών εισαγγελικών διατάξεων στους χώρους του καλά φυ-
λασσόµενων κρατικών αυτών υπηρεσιών επιταχύνεται η αποφυγή
περαιτέρω διακίνηση σχετικής αλληλογραφίας σε άλλες υπηρε-
σίες». Δικά σας λόγια τότε, όταν οι παρακολουθήσεις Πιτσιόρλα,
Καµµένου, Κοτζιά, δικαστικών και άλλων ήταν δίκαιες επί ηµερών
σας και έγιναν πράξη. 

Και µάλιστα, για να σας θυµίσω τη διάταξη ενώ υπάρχει, την
καταθέτω πάλι στα Πρακτικά για να θυµηθείτε όποιος θέλει. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μιλτιάδης (Μίλτος) Χρυσο-
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µάλλης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κι αµέσως µετά τι κάνατε; Στην αλλαγή του Ποινικού Κώ-
δικα µετατρέψατε τις παρακολουθήσεις σε πληµµέληµα,
ακριβώς για να µην έχετε κανένα πρόβληµα.

Κυρίες και κύριοι της Αριστεράς και του ΣΥΡΙΖΑ, οι συ-
µπολίτες µας ακριβώς σας έχουν καταλάβει. Ξέρουν το παι-
χνίδι που παίζετε. Ξέρουν ακριβώς να κρίνουν και να
συγκρίνουν τα πεπραγµένα µας τρεισήµισι χρόνια τώρα.
Πραγµατικά, όµως, πίστευα ότι τουλάχιστον για ζητήµατα
που είναι ευαίσθητα -γιατί οι µυστικές µας υπηρεσίες είναι
το µόνο όπλο µας στον αγώνα για τη διαχείριση των προ-
κλήσεων που µας επιφυλάσσει η Τουρκία στον Έβρο και το
Αιγαίο- θα ήσασταν πιο σοβαροί, θα επιδεικνύατε περισσό-
τερη εθνική υπευθυνότητα. 

Σταµατήστε να αναζητάτε τρόπους εθνικά επιζήµιους για
να πετύχετε µια πρόσκαιρη βελτίωση στα δηµοσκοπικά σας
ποσοστά. Δεν πρόκειται να έρθει. Ο λαός ξέρει. Συνέκρινε.
Μην ξεχνάτε ότι σαν σήµερα ορκιστήκατε κυβέρνηση το
2015. Ούτε εσείς δεν το αναφέρετε, µην το θυµηθεί κανέ-
νας. Ο λαός, όµως, δεν το έχει ξεχάσει και γι’ αυτό λέει ποτέ
ξανά Αριστερά.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρα-

τίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ο κ.

Ξανθός έχει τον λόγο, µετά ο κ. Φωτήλας, ο κ. Παπαναστά-
σης και ο κ. Αµανατίδης. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, είναι περα-
σµένη η ώρα, αλλά οφείλουµε να δώσουµε ορισµένες απα-
ντήσεις. Να πούµε, δηλαδή, ότι προφανώς καταθέτουµε µια
πρόταση µοµφής απέναντι σε µία Κυβέρνηση η οποία όχι
µόνο έχει βάλει τη σφραγίδα στην αισχροκέρδεια, στην ακρί-
βεια, στην υγειονοµική τραγωδία, στη διάλυση του συστή-
µατος υγείας, στην ολιγοπωλιακή αναδιάρθρωση της
αγοράς και στην εκτεταµένη υποστήριξη συγκεκριµένων επι-
χειρηµατικών συµφερόντων αυτά τα χρόνια.

Κάνουµε πρόταση µοµφής σε µια Κυβέρνηση που όχι µόνο
άφησε απροστάτευτη την κοινωνία και ιδιαίτερα τους πιο αδύνα-
µους και πιο ευάλωτους απέναντι στη µείωση των εισοδηµάτων,
απέναντι στην αναξιοπρέπεια, απέναντι στην τεράστια υποχώ-
ρηση της αγοραστικής τους δύναµης, αλλά τώρα πια και µε τη
βούλα της αρµόδιας ανεξάρτητης αρχής ενέχεται για ένα σκάν-
δαλο, για µια δυσώδη υπόθεση ενός εκτεταµένου συστήµατος
παρακολουθήσεων υψηλά ιστάµενων προσώπων του κοινωνικού,
επιχειρηµατικού, δηµοσιογραφικού και πολιτικού βίου της χώρας. 

Αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν µπορείτε να το προσπερνάτε
µε αυτή την ενοχική επιχειρηµατολογία που σας ακούµε τώρα
δύο µέρες να µας παρουσιάζετε εδώ. Όσο, λοιπόν, δεν απαντιέ-
ται το κρίσιµο ερώτηµα για ποιο λόγο εθνικής ασφάλειας ή
εµπλοκής σε εγκληµατική οργάνωση παρακολουθούνταν ο Αρ-
χηγός ΓΕΕΘΑ, Υπουργοί, Αρχηγοί κοµµάτων, Ευρωβουλευτές και
δηµοσιογράφοι στη χώρα, όσο προσπαθείτε µε αυτόν το χυδαίο
τρόπο να επιτεθείτε σε ανεξάρτητες αρχές µιλώντας για delivery
boy του ΣΥΡΙΖΑ -αυτή ήταν η φράση του ανεκδιήγητου κ. Μαρ-
κόπουλου για τον κ. Ράµµο-, όσο λοιπόν συµπεριφέρεστε µε
αυτόν τον τρόπο, τόσο ενισχύετε την πεποίθηση όχι µόνο της
Αντιπολίτευσης, όχι µόνο ευρύτερα του δηµοκρατικού κόσµου
της χώρας αλλά και της Ευρώπης, στην οποία µας έχετε εκθέσει
ανεπανόρθωτα, ότι έχετε στήσει µε ενορχηστρωτή τον Πρωθυ-
πουργό ένα σκληρό, αδίστακτο σύστηµα ελέγχου της εξουσίας
που είχε τον εύηχο τίτλο «επιτελικό κράτος» και το οποίο ουσια-
στικά δουλεύει για λογαριασµό του Μαξίµου και της αυλής του.
Αυτό είναι το κρίσιµο θέµα και αυτό είναι θέµα δηµοκρατίας. 

Και µας λέτε, λοιπόν, ότι το θέµα το ερευνά η δικαιοσύνη, άρα
περιττεύει κάθε συζήτηση και κάθε κριτική. Ποια δικαιοσύνη, συ-
νάδελφοι; Αυτή που απειλεί και εκβιάζει ο Ντογιάκος; Αυτή που
απειλείται και εκβιάζεται καθηµερινά από εσάς; Σε µια χώρα που
έχει δοµικό πρόβληµα διαφθοράς έχετε στείλει την Εισαγγελέα
Διαφθοράς στο Ειδικό Δικαστήριο µε γελοίες κατηγορίες που

έχουν καταπέσει και στη Βουλή και έχουν καταπέσει και στο Ει-
δικό Δικαστήριο. Γιατί πήγα και κατέθεσα µάρτυρας. Με αυτή τη
γελοιότητα που σας έδωσε στο πιάτο ο Λοβέρδος, στήσατε µια
ιστορία που δεν έχει φυσικά καµµία σχέση µε τη «NOVARTIS»
αλλά µε το υποτιθέµενο έγκληµα της µη ανατιµολόγησης των
φαρµάκων του πρώτου εξαµήνου του 2015. Γι’ αυτή τη δικαιο-
σύνη µας λέτε ότι θα διαλευκάνει αυτό το σκάνδαλο των υποκλο-
πών και των παράνοµων παρακολουθήσεων; Σοβαρά µιλάτε;

Και βεβαίως, υπάρχει και η τελευταία γραµµή άµυνας: «Ένο-
χος ένοχον ου ποιεί». «Κοίτα ποιος µιλάει. Ο ΣΥΡΙΖΑ; Αυτός που…
;». Και αραδιάζετε όλη αυτή την ιστορία την απίστευτη, που σας
έχουν δώσει στα χαρτάκια και τα διαβάζετε εδώ πέρα πανοµοι-
ότυπα. Την απάντηση σε αυτό την έχει δώσει ο Μανώλης Ανα-
γνωστάκης στο ποίηµά του, «Φοβάµαι» σαράντα χρόνια πριν.
Έλεγε, λοιπόν, ο Μανώλης Αναγνωστάκης: «Φοβάµαι τους αν-
θρώπους που µε καταλερωµένη τη φωλιά τους πασχίζουν να
βρουν λεκέδες στη δική σου». Αυτή είναι η απάντηση. Για να συ-
νεννοούµαστε σε αυτή τη χώρα που έχει συγκεκριµένο πολιτικό
ονοµατεπώνυµο και η διαφθορά και η διαπλοκή µε συµφέροντα
και η φαυλότητα. 

Και αυτό το φαύλο σύστηµα εξουσίας είναι το οποίο υπερα-
σπίζεστε µε νύχια και µε δόντια, αλλά µε λιγότερες δυνάµεις και
µε ρωγµές στο µέτωπο, στο µπλοκ υποστήριξης. Διότι ακόµα και
αυτό το µπλοκ, το οποίο το είδαµε να συγκροτεί το αντιΣΥΡΙΖΑ
µέτωπο την προηγούµενη περίοδο, πλέον έχει διαφοροποιήσεις.
Σας έχουν µείνει οι ακροδεξιοί θύλακες. Αυτοί έχουν αναλάβει
εδώ πέρα το ρόλο του εκτελεστικού βραχίονα αυτές τις µέρες,
αυτοί που χάιδευαν τα υπολείµµατα του βασιλοχουντισµού πριν
από λίγες µέρες στη χώρα. Αυτοί είναι τα πρώτα πιστόλια της
Νέας Δηµοκρατίας, της δηµοκρατικής αυτής παράταξης, που -
υποτίθεται- σέβεται το Σύνταγµα και τους νόµους και βεβαίως τα
υπολείµµατα του ακραίου κέντρου που έχουν λαµβάνειν από τη
συνεργασία τους και τη συναλλαγή τους µε αυτό το φαύλο σύ-
στηµα. 

Η ζηµιά στη δηµοκρατία, στην αξιοπιστία της χώρας, στο ηθικό
των ανθρώπων είναι τεράστια. Η ζηµιά και υπονόµευση στην αξιο-
πιστία της πολιτικής, των δηµοκρατικών θεσµών είναι τεράστια
και θα χρειαστεί τεράστια προσπάθεια από ένα ευρύτερο µέ-
τωπο, για να επουλωθούν αυτές οι πληγές. 

Απέναντι, λοιπόν, σε αυτό το φαύλο σύστηµα απευθύνουµε τη
µοµφή. Και το δίληµµα το έχουµε πει από την πρώτη µέρα. Είναι
πολύ σαφές και πολύ σκληρό και αφορά τους πάντες σε αυτή τη
χώρα, ιδιαίτερα όσους αυτοτοποθετούνται στο δηµοκρατικό και
προοδευτικό χώρο: Δηµοκρατία ή εκτροπή; Συνταγµατική νοµι-
µότητα ή παραµηχανισµοί και καταρράκωση των θεσµών της δη-
µοκρατίας; Δικαιοσύνη παντού ή απόρρητη και εκβιαζόµενη
δηµοκρατία; Την πρώτη απάντηση µπορεί να την εγγυηθεί µια
νέα προοδευτική διακυβέρνηση µε κορµό τον ΣΥΡΙΖΑ, που θα
επουλώσει τις πληγές αυτής της χυδαίας και αντιδηµοκρατικής
εκτροπής.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε.
Τον λόγο έχει ο κ. Φωτήλας και µετά ο κ. Παπαναστάσης, ο κ.

Αµανατίδης, ο κ. Μωραΐτης, ο κ. Λιάκος, η κ. Τελιγιορίδου, ο κ.
Μελάς, η κ. Νοτοπούλου και τελειώνουµε µε τον κ. Μανωλάκο. 

Ορίστε, κύριε Φωτήλα.
ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση δυσπιστίας που συ-

ζητάµε αυτό το τριήµερο στο Κοινοβούλιο είναι η τελευταία
πράξη µιας προαναγγελθείσας εκλογικής ήττας. Πρόκειται για
µια ήττα που ο κ. Τσίπρας και η παρέα του γνωρίζουν καλά ότι
έρχεται. Γι’ αυτό και η πρόταση. Παίζουν τα ρέστα τους ποντά-
ροντας σε αυτό που ξέρουν να κάνουν καλύτερα: πόλωση, διχα-
σµός, λάσπη. Σε αυτή τη λάσπη εµείς θα µιλήσουµε µε τα έργα
µας. 

Παραβιάσεις απορρήτου τηλεπικοινωνιών. Από την πρώτη στι-
γµή που έγινε γνωστό το θέµα, ζητήσαµε πλήρη διαφάνεια. Ο
ίδιος ο Πρωθυπουργός ανέλαβε την πολιτική ευθύνη. Ο Γενικός
Γραµµατέας του Πρωθυπουργού πήγε στο σπίτι του. Ο Διοικητής
της ΕΥΠ πήγε στο σπίτι του. Πραγµατοποιήθηκαν τρεις συνεδριά-
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σεις της Επιτροπής Θεσµών και Διαφάνειας, καθώς επίσης προ-
χωρήσαµε στη σύσταση µιας εξεταστικής επιτροπής η οποία εξέ-
δωσε και το σχετικό πόρισµα της. Δεν µείναµε, όµως, εκεί.
Προχωρήσαµε παραπέρα αυστηροποιώντας το ρυθµιστικό πλαί-
σιο των επισυνδέσεων αλλά και της ίδιας της ΕΥΠ µε µόνο γνώ-
µονα το συµφέρον των Ελλήνων πολιτών και της ελληνικής
κοινωνίας. 

Απέναντι στην τοξικότητα και το διχαστικό σας λόγο απαντή-
σαµε και συνεχίζουµε να απαντάµε µε έργα και συγκεκριµένες
προτάσεις. Με το σχετικό νόµο αναµόρφωσης της ΕΥΠ, ο διοι-
κητής της ΕΥΠ πρέπει πλέον να είναι µόνο διπλωµάτης και ανώ-
τατος αξιωµατικός, ενώ πλέον για τη νόµιµη άρση απορρήτου
απορείτε επιβάλλεται και απαιτείται και η έγκριση και από δεύ-
τερο εισαγγελέα, κάτι που εσείς καταργήσατε το 2018 και εµείς
το επαναφέραµε.

Όταν δε η επισύνδεση αφορά πολιτικό πρόσωπο, πλέον απαι-
τείται η σύµφωνη γνώµη του Προέδρου της Βουλής. Και συνε-
χίζω: Ενισχύσαµε το ρυθµιστικό πλαίσιο της Εθνικής Αρχής
Διαφάνειας, την επιλογή διοικήσεων σε φορείς µέσω του ΑΣΕΠ.
Ρυθµίσαµε το lobbying, καθώς επίσης και τον τρόπο επιλογής
των ανώτατων δικαστών. Αναβαθµίσαµε την ποινή για τη χρήση
κακόβουλων λογισµικών. Ενισχύσαµε τη διαφάνεια µέσα στην
ΕΥΠ και φυσικά την κάναµε πιο εξωστρεφή. 

Όσα ανέφερα παραπάνω, είναι κάποια από αυτά που κάναµε
εµείς για τη διασφάλιση της διαδικασίας της άρσης του απορρή-
του των τηλεπικοινωνιών. Είναι αρκετά; Μπορεί. Μπορούµε να
κάνουµε περισσότερα; Ενδεχοµένως. Το πραγµατικό ζήτηµα,
όµως, είναι ότι η παρούσα Κυβέρνηση πράγµατι προσπαθεί να
αλλάξει κάτι προς το καλύτερο, διότι η συζήτηση, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, πάντα περιστρέφεται γύρω από το τι κάνει κα-
νείς. 

Εσείς, κυρίες και κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, τι
ακριβώς κάνατε γι’ αυτά τα ζητήµατα για τα οποία σήµερα τόσο
πολύ κόπτεσθε όταν ήσασταν κυβέρνηση; Με άλλα λόγια, µε τι
έχει να συγκρίνει ο ελληνικός λαός σήµερα. Άλλωστε και επί των
ηµερών σας γίνονταν επισυνδέσεις και παρακολουθήσεις. Εσείς
παρακολουθήσατε Υπουργούς σας και µάλιστα µε την ευλογία
του Προέδρου σας.

Να σας πω εγώ περιληπτικά τι κάνατε. Αλλάξατε τον Ποινικό
Κώδικα και το αδίκηµα της δωροδοκίας το κάνατε από κακούρ-
γηµα πληµµέληµα. Το ίδιο ακριβώς κάνατε και στο θέµα της πα-
ραβίασης του απορρήτου των τηλεπικοινωνιών και µάλιστα, λίγες
ηµέρες πριν τις εκλογές. 

Για τους εισαγγελείς τα είπαµε νωρίτερα, µην τα ξαναλέµε.
Όµως, ειλικρινά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για ποιον λόγο γί-
νεται αυτό εδώ σήµερα; Τι ακριβώς συζητάµε; Εάν ρωτήσουµε
τον κόσµο έξω για ποιον λόγο οι Βουλευτές του ελληνικού Κοι-
νοβουλίου κάθονται νυχθηµερόν επί τρεις ηµέρες και συζητάνε,
ξέρετε τι απάντηση θα πάρουµε; Η απάντηση είναι µία, ότι συζη-
τάνε για οτιδήποτε, αρκεί να µην έχει σχέση µε όσα κατέθεσε η
γραµµατέας του επιχειρηµατία Χρήστου Καλογρίτσα, Ευθαλία
Διαµαντή. Και λέω το όνοµά της, γιατί έχει η γυναίκα. Το λέει και
το όνοµα και το πρόσωπο και τη διεύθυνση. Δεν κρύβεται πίσω
από καµµία κουκούλα.

Κατέθεσε στο ειδικό δικαστήριο για την υπόθεση των τηλεο-
πτικών αδειών του 2016. Τί κατέθεσε, λοιπόν, η κ. Ευθαλία Δια-
µαντή; Ότι έφευγαν φάκελοι µε τσάντες και τσάντες µε χρήµατα
από το γραφείο του κ. Καλογρίτσα, τα οποία ήταν χρήµατα για
βοήθεια προς το κόµµα του ΣΥΡΙΖΑ. Και τι άλλο βγήκε ακόµα από
την υπόθεση; Ότι από τον κ. Καλογρίτσα ζητήθηκε να βοηθήσει
το πρότζεκτ του ΣΥΡΙΖΑ για την ίδρυση ενός τηλεοπτικού κανα-
λιού, το «ΣΥΡΙΖΑ Channel» µε µέγα καναλάρχη τον κ. Παππά.

Αυτά λέει στην κατάθεσή της η κ. Διαµαντή, όπως και τα SMS
του κ. Καλογρίτσα, διακόσια περί τον αριθµό, τόµο ολόκληρο λέει
ο κ. Λοβέρδος. Για όλα αυτά, όµως, ο κ. Τσίπρας δεν µιλάει κα-
θόλου. Δεν βρήκε µία λέξη. Δεν έχει αναλάβει καµµία ευθύνη,
έστω και την ευθύνη ότι δεν γνώριζε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από αυτό εδώ το Βήµα ο κ. Τσί-
πρας καταφέρθηκε µε βαριές εκφράσεις κατά του Πρωθυπουρ-
γού. Τον κατονόµασε ως αρχηγό εγκληµατικής οργάνωσης.
Ποιος; Ο κ. Τσίπρας που κατασκεύασε το µεγαλύτερο πολιτικό

σκάνδαλο του αιώνα, αυτό της «NOVARTIS», βασισµένο σε κατα-
θέσεις κουκουλοφόρων µαρτύρων που σήµερα κάποιοι εξ αυτών
κατηγορούνται για κακουργήµατα.

Προσπαθήσατε να σπιλώσετε, να δολοφονήσετε πολιτικά δέκα
πολιτικά πρόσωπα µεταξύ των οποίων δύο Πρωθυπουργούς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
για µία ακόµη φορά ποντάρατε στη σύγκρουση και προσπαθή-
σατε να δηµιουργήσετε εντυπώσεις. Συνεχίζετε να µένετε κολ-
ληµένοι σε ένα συγκρουσιακό παρόν, γιατί κακά τα ψέµατα ούτε
σχέδιο για ένα ασφαλές µέλλον της χώρας έχετε, ούτε µπορείτε
να δώσετε απαντήσεις για τα λάθη του παρελθόντος που διαπρά-
ξατε και που τόσο στοίχισαν στη χώρα. 

Να αναφέρω ότι και τη µάχη της οικονοµίας τη χάσατε. Η χώρα
πλέον µπορεί να χαράσσει µόνη της το µέλλον της, εκτός ευρω-
παϊκής εποπτείας. Καταφέραµε και έχουµε ανάπτυξη της οικονο-
µίας κοντά στο 6% για το 2022, διπλάσια του µέσου όρου της
Ευρωζώνης. Δηµιουργήσαµε διακόσιες πενήντα χιλιάδες και-
νούργιες δουλειές µε τη χαµηλότερη ανεργία εδώ και δώδεκα
χρόνια. Οι εξαγωγές µας σε προϊόντα και υπηρεσίες ξεπερνούν
τα 70 δισεκατοµµύρια και έχουµε αυξήσει τον δηµόσιο πλούτο
σε σχέση µε το 2019 κατά 33 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Πίσω από αυτούς τους αριθµούς κρύβεται µία ζωντανή πρα-
γµατικότητα. Καλύτερα εισοδήµατα, περισσότερες θέσεις εργα-
σίας, νέες ευκαιρίες, ακόµη περισσότερες επενδύσεις.

Κλείνοντας, καταλαβαίνω ότι όλη αυτή η προσπάθειά σας εξυ-
πηρετεί το εσωκοµµατικό σας ακροατήριο. Πράγµατι, το κατα-
λαβαίνω. Όµως, η παρούσα Κυβέρνηση δεν έχει χρόνο να παίξει
αυτό το παιγνίδι, καθώς µόνιµο µέληµά της είναι να υπηρετήσει
το εθνικό ακροατήριο, τους Έλληνες πολίτες και είναι αυτοί οι
ίδιοι που σε λίγους µήνες θα δώσουν ψήφο εµπιστοσύνης στην
Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και του Κυριάκου Μητσοτάκη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Και εµείς
σας ευχαριστούµε.

Ο κ. Παπαναστάσης έχει τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΝΑΣΤΑΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η κατάθεση πρότασης δυσπιστίας εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ προς

την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, είναι µια ακόµη άσφαιρη
ανταλλαγή πυρών στην αντιπαράθεση ανάµεσα στα αστικά κόµ-
µατα, µε αφορµή την υπόθεση των παρακολουθήσεων. Ξεκίνη-
σαν εδώ και µήνες και συνεχίζονται, χωρίς βέβαια να ακουµπούν
την ουσία της υπόθεσης που είναι το σκοτεινό θεσµικό πλαίσιο
της λειτουργίας της ΕΥΠ. Αυτό ακριβώς το πλαίσιο δεν έτυχε.
Είναι κοινό έργο της Νέας Δηµοκρατίας, του ΠΑΣΟΚ και του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Το έχουν συνδιαµορφώσει, το έχουν ψηφίσει και εδώ και
στην Ευρωβουλή. 

Ως Κυβέρνηση ο καθένας τους, σύµφωνα µε τα στατιστικά
στοιχεία της ΑΔΑΕ, έχει να επιδείξει αύξηση του αριθµού των νό-
µιµων επισυνδέσεων την εποχή της διακυβέρνησής του ο καθέ-
νας. Όλοι, δηλαδή, έχουν βάλει το δάχτυλο στο µέλι των
παρακολουθήσεων. Αυτός είναι κι ο λόγος για τον οποίον και τα
τρία κόµµατα σήµερα δεν βγάζουν τσιµουδιά για το ζήτηµα του
θεσµικού πλαισίου και των ευθυνών τους για τη διαµόρφωσή του.
Αποφεύγουν σαν το διάβολο το λιβάνι να αναφερθούν στις πα-
ρακολουθήσεις του τηλεφωνικού κέντρου του ΚΚΕ από το 2016.
Οι δηµοκρατικές τους ευαισθησίες είναι φανερό ότι είναι αλά
καρτ. 

Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ βρίσκονται σε ένα διαρ-
κές γαϊτανάκι εναλλαγής ρόλων. Κάποιος από αυτούς κυβερνάει,
κάποιος προσποιείται ότι διαφωνεί και καταθέτει προτάσεις δυ-
σπιστίας. Αυτό έγινε και χθες. Όµως, δεν µπορούν πλέον να κρυ-
φτούν. Δεν µπορούν να εξαπατούν µε τις πρακτικές τους
παραπέρα τον λαό και τους εργαζόµενους. Πίσω από τον ντόρο
που σηκώνουν κάθε φορά αυτές οι δήθεν προτάσεις δυσπιστίας,
βρίσκεται η στρατηγική τους σύµπλευση, η ταύτιση όλων τους
µε την πιο βαθιά ταξική απάνθρωπη πολιτική. Μια πολιτική µε
διαρκή µνηµόνια, αντιλαϊκά µέτρα που στηρίζουν την καπιταλι-
στική ανάπτυξη, την ανταγωνιστικότητα και την κερδοφορία των
επιχειρηµατικών οµίλων που τσακίζει τις λαϊκές ανάγκες. 

Το µότο της πλειοψηφίας των οµιλητών του ΣΥΡΙΖΑ ήταν ότι
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αυτή είναι η χειρότερη -εννοούν η Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας- είναι η πιο επικίνδυνη Κυβέρνηση που γνώρισε ο τόπος.
Είναι η Κυβέρνηση που πρέπει τώρα να φύγει. Κι αν το ερώτηµα
είναι: Ποιος να φύγει και ποιος να µείνει; Η απάντηση βρίσκεται
στο να φύγει η Νέα Δηµοκρατία; Ναι, µα ο ΣΥΡΙΖΑ εδώ έχει υπερ-
ψηφίσει το 50% των κυβερνητικών νοµοσχεδίων της Νέας Δηµο-
κρατίας και το ΚΙΝΑΛ το 75%. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν ήταν που ως κυβέρνηση έταζε κατάργηση των
µνηµονίων και τελικά φόρτωσε ένα ακόµη µνηµόνιο στην πλάτη
του λαού; Η απάντηση, βέβαια, είναι ότι αυτός ήταν, αλλά ας το
δούµε κι ανάποδα. Τι έκανε η Νέα Δηµοκρατία το 2019, όταν ανέ-
λαβε τη διακυβέρνηση σε σχέση µε το νοµοθετηµένο αντιλαϊκό
βάρβαρο έργο που παρέλαβε από τον ΣΥΡΙΖΑ; Τίποτε απολύτως.
Με µόνη εξαίρεση τον εκλογικό νόµο. Δεν υπάρχει κανένας
νόµος του ΣΥΡΙΖΑ που να κατάργησε η Νέα Δηµοκρατία. Τόσες
µεγάλες διαφορές έχει η πολιτική τους. 

Το ΚΚΕ στην Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας κάνει µοµφές
κάθε µέρα. Μοµφές στην πολιτική της, στο αντιδραστικό κράτος,
στο σάπιο σύστηµα που υπηρετεί µαζί µε τα άλλα κόµµατα. Τις
καταθέτει µέσα στους χώρους δουλειάς, στις γειτονιές, στα σχο-
λεία, στις σχολές, στα νοµοσχέδια που έρχονται στη Βουλή. Δεν
περιµένει τη σηµερινή συζήτηση εδώ και την πρόταση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ και το ξέρει πολύ καλά ο λαός. 

Μοµφή στην αντιλαϊκή πολιτική είναι ο αγώνας του ΚΚΕ στη
«ΛΑΡΚΟ», στη Μαλαµατίνα, στη διεκδίκηση συλλογικών συµβά-
σεων και αυξήσεων στους µισθούς. Μοµφή είναι ο αγώνας για
την καταδίκη της εµπορευµατοποίησης της υγείας που έχουν
κάνει σηµαία τους όλες οι µέχρι σήµερα κυβερνήσεις.

Μοµφή καταθέτει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας στην πο-
λιτική που εξαχρειώνει τα νοσοκοµεία, όπως το νοσοκοµείο του
Μεσολογγίου, για παράδειγµα. Χθες περιπολικά µε χειροπέδες
µετέφεραν γιατρούς από τα σπίτια τους να κάνουν εφηµερία στο
νοσοκοµείο. Σ’ αυτό καταθέτουµε µοµφή.

Εµείς καταθέτουµε µοµφή και στον ΣΥΡΙΖΑ για τη συνολική
στάση του. Ψάχνουµε να βρούµε ένα ζήτηµα, ένα κρίσιµο µέτωπο
-όχι από τα επιµέρους για τα οποία δήθεν τσακώνεστε, αλλά από
τα µεγάλα και σηµαντικά, απ’ αυτά που καθορίζουν τη ζωή, την
καθηµερινότητα και το µέλλον του λαού µας- που επί της ουσίας
να διαφωνούν η Νέα Δηµοκρατία, ο ΣΥΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ -
ΚΙΝΑΛ. Δεν βρίσκουµε ούτε ένα. 

Από πού να αρχίσουµε; Ας διαλέξουµε το χειρότερο και το πιο
επικίνδυνο όλων, την ταύτισή τους, όλων των αστικών κοµµάτων,
κυρίως στην εµπλοκή της Ελλάδας στα επικίνδυνα αµερικανο -
νατοϊκά σχέδια. Είναι µαζί στους κατ’ εντολήν του ΝΑΤΟ εξοπλι-
σµούς, που τους ακριβοπληρώνει ο ελληνικός λαός, για να δυ-
ναµώνει η νοτιοανατολική πτέρυγα του ΝΑΤΟ. Παρέα τους έχετε
ψηφίσει στη Βουλή. Είναι, µε την εφαρµογή των συµφωνιών µε
τις ΗΠΑ, τη Γαλλία και άλλους επικίνδυνους παίκτες, µαζί στην
πολιτική της εµπλοκής της Ελλάδας στα ευρω-ατλαντικά σχέδια
και στους ανταγωνισµούς που µετατρέπουν ολόκληρη τη χώρα
σε ένα πολεµικό ορµητήριο.

Είναι, τέλος, µαζί στην άθλια πολιτική ενίσχυσης µε οπλικά συ-
στήµατα, πυροµαχικά και προσωπικό της κρεατοµηχανής ανθρώ-
πων στον ιµπεριαλιστικό πόλεµο στην Ουκρανία. Αιώνιο στίγµα
θα παραµείνει η εικόνα όλων σας, Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ και
ΠΑΣΟΚ, Ελληνική Λύση και ΜέΡΑ25, να χειροκροτούν όλοι µαζί
στις 7 Απρίλη 2022 µέσα στη Βουλή την αντιδραστική κυβέρνηση
της Ουκρανίας και τους ναζί εγκληµατίες του Τάγµατος Αζόφ.

Η µοµφή του ΣΥΡΙΖΑ είναι µια έωλη πολιτική πράξη. Η πραγµα-
τική µοµφή θα είναι η µοµφή του λαού, αυτή που θα κριθεί µε τον
αγώνα και µε την ψήφο του, για να πάρει την υπόθεση στα χέρια
του και να γίνει ο ίδιος ο λαός το αντίπαλο δέος στη σήψη και την
αντιλαϊκή πολιτική, µε ένα Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας πιο δυ-
νατό, για να είναι και ο λαός µας πιο δυνατός.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Θα µιλήσει

τώρα ο κ. Αµανατίδης και ακολουθούν ο κ. Μωραΐτης και ο κ. Λιά-
κος.

Κύριε Αµανατίδη, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Αγαπητέ κύριε Πρόεδρε, αξιότιµοι

κύριοι Υπουργοί, αγαπητοί συνάδελφοι και όσοι µας ακούτε από

µακριά και µας βλέπετε, Έλληνες πολίτες, απολογιστικά και µε
βάση τα αποτελέσµατα, το ασφαλές συµπέρασµα που προκύπτει
κάθε φορά που ο ΣΥΡΙΖΑ θέτει διλήµµατα, καταθέτει επίκαιρες
ερωτήσεις ή υποβάλει πρόταση δυσπιστίας, είναι το ότι δεν βρί-
σκονται σε αρµονία µε όσα απασχολούν την κοινωνία. Επί της ου-
σίας, ο ΣΥΡΙΖΑ υποτιµά τους Έλληνες πολίτες, καθώς συνήθως
προβαίνει στην ενέργεια αυτή είτε για να εκτονώσει δικά του εσω-
τερικά προβλήµατα, είτε από αµηχανία, είτε για να αποπροσανα-
τολίσει τους πολίτες από τις αλλαγές και τις επιτυχίες της
Κυβέρνησης, τις οποίες αδυνατεί να δεχθεί ή να ακολουθήσει,
είτε για να δείξει ότι αποτελεί πόλο αντιπολίτευσης. Κυρίως χρη-
σιµοποιεί αντίστοιχες ενέργειες σαν ένα βήµα παροχολογίας, θυ-
µίζοντας παλαιότερες περιόδους, όπου όχι µόνο δεν υλοποιή-
θηκαν, αλλά εφαρµόστηκαν αντίθετες πολιτικές.

Όµως, οι πολίτες άκουσαν, έπαθαν και έµαθαν. Ας µην υποτι-
µούµε την ιστορική τους µνήµη και ας τους δώσουµε την πρέ-
πουσα προσοχή µέσα από την αντιστοίχιση λόγων και έργων.

Οι πολίτες δεν πρέπει να χειραγωγούνται. Αντίθετα, θα πρέπει
να παίρνουν αξία, για να κάνουµε πιο ελκυστική την πολιτική και
να τους καταστήσουµε ισότιµους συνοµιλητές. Είναι, όµως, αυτό
εφικτό; Ναι, όταν τους λέµε την αλήθεια, όταν τους θέτουµε ου-
σιαστικά διλήµµατα που τους αφορούν και σε καµµία περίπτωση,
όταν τους χρησιµοποιούµε για λόγους αναντίστοιχους µε τα συµ-
φέροντά τους.

Επιτρέψτε µου στο σηµείο αυτό να έχω µια απορία για την αιτία
της πρότασης δυσπιστίας. Δεν αξιολογείτε τις συνέπειες των
ενεργειών σας; Κοιτάζοντας προς τη µεριά του ΣΥΡΙΖΑ, ερωτώ,
δεν έχετε καν το ένστικτο της αυτοπροστασίας; Δεν προβληµα-
τίζεστε και δεν σας απασχολεί το αναµενόµενο αποτέλεσµα επί
της πρότασης δυσπιστίας ή σας ικανοποιεί απλώς η διαδικασία; 

Η αφορµή της πρότασης δυσπιστίας νοµίζετε ότι αποτελεί την
αχίλλειο πτέρνα, αλλά ξεχνάτε ως συνήθως τις δικές ενέργειες
επί του θέµατος, που καταστήσατε τις υποκλοπές ευκολότερες
µε τη µείωση των αποφασιστικών εγκριτικών µονοπρόσωπων ορ-
γάνων στην ΕΥΠ. Οι δύο εισαγγελείς έγιναν ένας. Γιατί έγινε
αυτό; Ασφαλώς για να είναι πιο εύκολη και συνεχής η παρακο-
λούθηση των προσώπων. Εµείς, όµως, επαναφέραµε τον δεύ-
τερο εισαγγελέα.

Όµως, ενώ οι µυστικές υπηρεσίες έχουν το ρόλο τους, που θα
πρέπει όλοι να τον αποδεχόµαστε, το ερώτηµα είναι, πώς µαθαί-
νονται και βγαίνουν στο προσκήνιο ονόµατα και υποθέσεις; Δεν
αντιλαµβάνεσθε ότι τους πολίτες απασχολούν και γι’ αυτούς
έχουν προτεραιότητα άλλα σηµαντικά ζητήµατα και η συνέχιση
της συζήτησης για το θέµα αυτό αντιµετωπίζεται πλέον ως παι-
χνίδι εντυπώσεων; Δεν κοιτάζεστε στον καθρέφτη όταν µιλάτε για
τρόπο νοµοθέτησης, όταν εσείς οι ίδιοι παρατείνατε την κοινο-
βουλευτική περίοδο, για να κάνετε τις αλλαγές που θέλατε και
που βόλευαν για κάποιο λόγο που εσείς γνωρίζατε στον Ποινικό
Κώδικα;

Γιατί δεν στηρίζετε τα αυτονόητα, αλλά προσπαθείτε να πλει-
οδοτείτε στην παροχολογία κάθε φορά που ανακοινώνονται από
την Κυβέρνηση θετικά µέτρα που προωθούν τα συµφέροντα της
χώρας και των πολιτών; Γιατί µας κάνετε πότε - πότε µαθήµατα
δηµοκρατικής λειτουργίας, όταν όλοι γνωρίζουν ότι κατά τη συ-
ζήτηση των νοµοσχεδίων στις επιτροπές αλλά και στην Ολοµέ-
λεια έχουµε ανοιχτά τα αυτιά και αφοµοιώνουµε κάθε παρα-
γωγική παρέµβαση; Αδυνατείτε να παρακολουθήσετε, πόσω µάλ-
λον να αφοµοιώσετε, τις αλλαγές που προωθούµε προς όφελος
των πολιτών. Αδυνατείτε να αποδεχθείτε την ανάγκη αντιστοίχι-
σης λόγων και πράξεων. Δεν µπορείτε να πείτε την έκφραση «το
είπαµε, το κάναµε», γιατί συνήθως ό,τι κάνατε το χρεώνατε σε
άλλους.

Δεν µπορείτε να αντέξετε τη σύγκριση των δύο τετραετιών ΣΥ-
ΡΙΖΑ και Νέας Δηµοκρατίας, Τσίπρα και Μητσοτάκη. Με τη στρα-
τηγική σας ενισχύεται κάθε φορά ακόµη περισσότερο η συνοχή
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας και θυµί-
ζετε στους πολίτες το τι θα πρέπει να αποφύγουν. Προσπαθείτε
να εφαρµόσετε αυτό που λέγεται, ότι η καλύτερη άµυνα είναι η
επίθεση. Όµως, σας επιστρέφεται η τοξικότητα που εκπέµπετε
και διαχέετε στην κοινωνία.

Προσπαθείτε να µετατοπίσετε το ενδιαφέρον των πολιτών απ’
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αυτά που ακούγονται και επιβεβαιώνονται για τον ΣΥΡΙΖΑ σχετικά
µε τον έλεγχο των ΜΜΕ και ειδικότερα µε τα µέσα που χρησιµο-
ποιήθηκαν προς τον σκοπό αυτό και πρόσφατα βρίσκονται στο
προσκήνιο. Χρησιµοποιείτε κορώνες στη φρασεολογία σας, γιατί
πιστεύετε λανθασµένα ότι έχετε µπροστά σας το ακροατήριο του
2015 που δεχόταν και αφοµοίωνε αυτά που του σερβίρατε. 

Δεν διστάσατε και πρόθυµα γίνατε τµήµα της πλεκτάνης µε
τους τριάντα οκτώ µετανάστες στον Έβρο. Όταν έγιναν γνωστά
τα πραγµατικά γεγονότα και όχι αυτά που υιοθετήσατε, σταθή-
κατε αµήχανοι αλλά όχι µετανοούντες.

Δεν δίνετε αξία στην πραγµατική, ουσιαστική πολιτική αντιπα-
ράθεση αλλά στην περιπτωσιολογία, που την ανάγετε σε δήθεν
ζήτηµα πολιτικής. Όµως, οι πολίτες, οι επιχειρηµατίες γνωρίζουν,
αφού ήδη αξιοποιούν, πρώτον, τη συνεχή στήριξή τους από την
Κυβέρνηση καθ’ όλη τη διάρκεια της πανδηµίας και τις κρίσεις
τιµών στην ενέργεια, τη στήριξή τους για τις απώλειες που είχαν
από την κρίση του πολέµου στην Ουκρανία, τη στήριξη της απα-
σχόλησης και της ανάπτυξης µε µείωση φόρων, ΕΝΦΙΑ, εργοδο-
τικών και ασφαλιστικών εισφορών, σε αντίθεση µε όσα επέφερε
η Κυβέρνησή σας. Αξιολογούν, επίσης, την ενίσχυση της επιχει-
ρηµατικότητας στη χώρα αλλά και της ελκυστικότητάς της σε διε-
θνές επίπεδο µέσα από προσαρµογές που έγιναν και είχαν ως
συνέπεια τη σηµαντική µείωση της ανεργίας.

Αγαπητοί συνάδελφοι, οι πολίτες θα προτιµούσαν να ακούν και
να µας βλέπουν να συζητάµε για τα µελλοντικά και για τα µεγάλα,
να συνθέτουµε δυνάµεις, να θυµόµαστε όσα µας ενώνουν και δί-
νουν υπεραξίες στη χώρα µας, να χτίζουµε από κοινού µε πρω-
τοβουλία της Κυβέρνησης, να διαφωνούµε παραγωγικά και να
συνθέτουµε προς όφελός τους, αλλά και προς όφελος της
χώρας. 

Είναι οι ίδιοι οι πολίτες που επιζητούν συνέπεια, σταθερότητα
και συνέχεια. Το βλέπουν στις πολιτικές της Κυβέρνησης σχεδόν
τέσσερα χρόνια και επιθυµούν να συνεχιστεί. Βλέπουν, ακόµη,
έναν πολιτικό Αρχηγό να στέκεται ισότιµα ανάµεσα στους ηγέτες
των µεγαλύτερων ευρωπαϊκών χωρών, καθιστώντας τη χώρα µας
πρωταγωνιστή και όχι ουραγό των πολιτικών εξελίξεων. 

Η υιοθέτηση των προτάσεών του για το Ευρωπαϊκό Ψηφιακό
Πιστοποιητικό για τον COVID-19, το πλαφόν στις τιµές του φυσι-
κού αερίου και η λειτουργία του ευρωπαϊκού µηχανισµού ανά-
κτησης των κερδών από τις εταιρείες ενέργειας είναι παραδείγ-
µατα, που αποτυπώνουν τα παραπάνω και αποτελούν ήδη πολι-
τικές της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Από τη διεθνή παρουσία του κ. Τσίπρα θυµόµαστε ένα αχρεί-
αστο τρίτο µνηµόνιο, που εξόντωσε τη µεσαία τάξη και εκτόξευσε
το δηµόσιο χρέος, που βρίσκεται σε εντυπωσιακή πτωτική πορεία
µειωµένο κατά πενήντα περίπου ποσοστιαίες µονάδες σε σχέση
µε το 2019, αποτελώντας τη µεγαλύτερη µείωση χρέους στην Ευ-
ρώπη. 

Μαζί και µε άλλες παρεµβάσεις, που επέφεραν θετικά αποτε-
λέσµατα, ενισχύεται η εµπιστοσύνη στο πρόσωπο του Πρωθυ-
πουργού και της Κυβέρνησής του ως των µόνων που µπορούν να
φέρουν σε πέρας το αίτηµα του δηµοκρατικού και προοδευτικού
εκσυγχρονισµού της χώρας και της κοινωνίας.

Τελικά, προτάσεις δυσπιστίας, όπως η συζητούµενη, είναι
ξένες στους πολίτες, γιατί δεν βρίσκουν σε αυτές περιεχόµενο
και αιτία. Αντίθετα, λειτουργούν πολλαπλασιαστικά στην εµπιστο-
σύνη που θα πρέπει να έχουν στην Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας και στον Πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη. 

Καταψηφίζω, λοιπόν, την πρόταση δυσπιστίας και σας ευχαρι-
στώ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Στη συνέ-

χεια, έχει τον λόγο ο κ. Μωραϊτης και αµέσως µετά ο κ. Λιάκος.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΘΑΝΟΣ) ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, µετά από σχεδόν µισό αιώνα η δηµοκρατία µας βρίσκεται
και πάλι στο απόσπασµα από ένα αυταρχικό, αδίστακτο καθε-
στώς, από το επιτελικό παρακράτος Μητσοτάκη. Κανείς Πρωθυ-
πουργός και καµµία Κυβέρνηση από τη Μεταπολίτευση και µετά
δεν επιχείρησε ποτέ µια τέτοια ξεδιάντροπη εκτροπή ενάντια στο
Σύνταγµα και τη δηµοκρατία, θέτοντας σε κίνδυνο ακόµη και την

εθνική ασφάλεια της χώρας, όλα αυτά που ελληνικός λαός έχει
κατακτήσει µε αγώνες και θυσίες, δίνοντας κυριολεκτικά το αίµα
του. Δεν ήταν εύκολη υπόθεση αυτή για τη χώρα µας. 

Κανείς Πρωθυπουργός δεν τόλµησε ποτέ από το 1974 και µετά
να µετατρέψει τη ΕΥΠ σε προσωπικό παραµάγαζο ή οικογενειακή
υπόθεση, όπως έκανε ο κ. Μητσοτάκης. Δεν τόλµησε ποτέ κανέ-
νας να αλλάξει νόµο για να διορίσει διοικητή της ΕΥΠ έναν άν-
θρωπο ο οποίος δεν είχε ούτε τα ελάχιστα τυπικά προσόντα τα
οποία χρειαζόταν. Κανείς Πρωθυπουργός δεν τόλµησε ποτέ -
πλην πατρός Μητσοτάκη για να µην ξεχνιόµαστε- να παρακολου-
θεί πολιτικό Αρχηγό ακόµα και Υπουργούς της Κυβέρνησής του.
Αλλά αυτό το παρακράτος παρακολουθούσε πολιτικούς, δηµο-
σιογράφους και απ’ ό,τι φαίνεται και από ό,τι θα δούµε µπροστά
µας, ποιος ξέρει τι άλλο! 

Κανείς δεν τόλµησε ποτέ να θέσει υπό παρακολούθηση την
στρατιωτική ηγεσία της χώρας. Και εδώ µπαίνει ένα ερώτηµα
προς την Κυβέρνηση: Ως επικίνδυνους για την εθνική ασφάλεια; 

Κανείς δεν τόλµησε ποτέ κοινοβουλευτικά πραξικοπήµατα, µε
τροπολογίες και νόµους συγκάλυψης και συσκότισης, ξηλώνο-
ντας όλο το προϋπάρχον πλαίσιο διαφάνειας και λογοδοσίας. Γι’
αυτό ο κ. Μητσοτάκης θα µείνει στην ιστορία ως Πρωθυπουργός
ενός αδίστακτου επιτελικού παρακράτους. Ο οποίος -για να µην
ξεχνιόµαστε- παρουσιάστηκε και ήρθε ως φιλελεύθερος µεταρ-
ρυθµιστής που «Έµενε Ευρώπη» και κατέληξε σήµερα εκτός ευ-
ρωπαϊκού κεκτηµένου. 

Διότι, αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, δεν µένετε
πια Ευρώπη. Ή µάλλον µένετε στην Ευρώπη αναµένεται στην Ευ-
ρώπη του Ορµπάν και µόνο εκεί. Γιατί µε τις αξίες της δηµοκρα-
τίας και τις αρχές του κράτους δικαίου, της διαφάνειας και της
λογοδοσίας, της ισονοµίας και της ισοπολιτείας, πλέον δεν έχετε
καµµία σχέση. Εξάλλου σε οποιαδήποτε άλλη χώρα συνέβαιναν
αυτά τα οποία συµβαίνουν στη χώρα µας, ο Πρωθυπουργός θα
είχε παραιτηθεί από τον Αύγουστο. 

Μπορεί εδώ να έχετε φιµώσει τα µέσα ενηµέρωσης και να κυ-
βερνάτε µε φόβο, µπορεί εδώ να τα σκεπάζει όλα µια µιντιακή
οµερτά η οποία βυθίζει µέσα στο σκοτάδι την ενηµέρωση, µπορεί
εδώ µε τον κ. Ντογιάκο άγρυπνο φρουρό σας να κοιµόµαστε
ήσυχοι τα βράδια, αλλά, ξέρετε, εκεί έξω στην Ευρώπη η ζηµιά
που έχετε κάνει στη χώρα είναι πάρα πολύ µεγάλη. Κατατάσσουν
ήδη τον κ. Μητσοτάκη ανάµεσα στους πιο αυταρχικός ηγέτες ο
οποίος βλάπτει σοβαρά τη δηµοκρατία, τη διαφάνεια και την
ελευθερία του Τύπου. Και εκεί είναι που θα σας κατατάξει σε δύο,
το αργότερο τρεις µήνες από σήµερα ο ελληνικός λαός στις
επερχόµενες εκλογές. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αποκαλύφθηκε ξεκάθαρα ότι το
επιτελικό κράτος, παρά το µεταρρυθµιστικό και επικοινωνιακό
µανδύα, δεν ήταν τίποτα περισσότερο από µία κλειστή οµάδα
πέριξ του Πρωθυπουργού, µια ελίτ που λειτουργούσε αποκλει-
στικά και µόνο για την εξασφάλιση των δικών του πολιτικών και
οικονοµικών συµφερόντων. Διότι τα παραµύθια περί εθνικής
ασφάλειας δεν τα πιστεύει κανείς πια, ούτε για τους πολιτικούς,
ούτε βέβαια για την ηγεσία των Ενόπλων Δυνάµεων. Είναι προ-
φανές ότι οι παράνοµες παρακολουθήσεις είχαν ένα και µοναδικό
στόχο τον ασφυκτικό έλεγχο της οικονοµικής και επιχειρηµατικής
ζωής της χώρας µε µεθόδους κλειδαρότρυπας, µε «Predator»,
υποκλοπές προσωπικών δεδοµένων, µε έλεγχο της ιδιωτικής
ζωής των πολιτών και εκβιασµούς. 

Γίνατε µια µαφία µε θεσµικό κέλυφος που ήθελε να ελέγχει
µέχρι και το τελευταίο deal το οποίο γινόταν στη χώρα. Ένα ρυ-
παρό δίκτυο παραστατικών συµφερόντων και αισχροκέρδειας.
Ένα εκτροφείο γαλάζιων ακρίδων που έπεσε µε τα µούτρα στο
δηµόσιο κορβανά και στην περιουσία του ελληνικού λαού. Το
µόνο που σας ενδιέφερε και γι’ αυτό παρακολουθούσατε τους
πάντες και τα πάντα, ήταν µην χαθεί καµµία βαλίτσα στον δρόµο,
η οποία δεν θα υπηρετήσει το επιτελικό παρακράτος. 

Όµως βρέθηκαν στον δρόµο σας κάποιοι µαχητικοί δηµοσιο-
γράφοι και ένας έντιµος και πραγµατικά άριστος λειτουργός της
δηµοκρατίας -όχι σαν εσάς τους δήθεν- και σας χάλασαν τα σχέ-
δια και βέβαια οι πολύ εύστοχες θεσµικές κινήσεις του Αλέξη Τσί-
πρα που σας φέρνουν σήµερα εδώ απολογούµενους και µε την
πλάτη στον τοίχο. 
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Αν το σκάνδαλο των παρακολουθήσεων ήταν η αρχή του τέ-
λους του κ. Μητσοτάκη, η προσπάθεια συγκάλυψης και κουκου-
λώµατος, το σκάνδαλο δηλαδή µέσα στο σκάνδαλο, θα γίνει το
οριστικό πολιτικό τέλος του ίδιου, ο οποίος θα µείνει στην ιστορία
ως Νίξον των Βαλκανίων, Όρµπαν της Μεσογείου και Τραµπ της
Ευρώπης. 

Πριν λίγο καιρό από αυτό το Βήµα ο Κυριάκος Μητσοτάκης
µας κουνούσε το δάχτυλο λέγοντας ότι είναι ντροπή να πι-
στεύουµε το «DOCUMENTO» και τα άλλα δηµοσιεύµατα και να
τον ρωτάµε αν η ΕΥΠ παρακολουθούσε τον Αρχηγό ΓΕΕΘΑ και
τον Υπουργό κ. Χατζηδάκη. Και ενώ όπως αποδείχθηκε έλεγε ψέ-
µατα µέσα στη Βουλή χωρίς τσίπα και χωρίς ντροπή, έρχεστε
δύο µέρες τώρα να κατηγορείτε τον ΣΥΡΙΖΑ για τοξικότητα.
Εσείς που µετατρέψετε το Κοινοβούλιο και το Βήµα της Βουλής
σε τηλεαρένα ρίχνοντας λάσπη στον ανεµιστήρα προς πάσα κα-
τεύθυνση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Η απερχόµενη Κυβέρνηση Μητσοτάκη αφήνει πίσω της ανοι-

χτές πληγές στο σώµα της ελληνικής δηµοκρατίας, τις οποίες
µόνο µια προοδευτική κυβέρνηση µπορεί να αποκαταστήσει. Δικό
µας χρέος ως προοδευτική παράταξη είναι ένας νέος ανένδοτος
αγώνας για την υπεράσπιση της δηµοκρατίας, της ισότητας, της
ισονοµίας, της ισοπολιτείας και των ανθρωπίνων δικαιωµάτων,
όπως κάναµε πάντα απέναντι στην επάρατη Δεξιά που κάθε φορά
µε χουντοβασιλικές προσεγγίσεις και παρακρατικές µεθόδους
και µεθοδεύσεις κατέλυε το Σύνταγµα και έθετε σε κίνδυνο τα
εθνικά συµφέροντα της χώρας. Ο ανένδοτος αυτός αγώνας θα
ολοκληρωθεί µε τη µεγάλη δηµοκρατική νίκη που θα στείλει στα
αζήτητα της ιστορίας τη χειρότερη και πιο επικίνδυνη κυβέρνηση
της Μεταπολίτευσης. 

Το φως της δηµοκρατίας θα νικήσει και πάλι το βαθύ σκοτάδι
του παρακράτους. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Συνεχί-

ζουµε τώρα µε τον κ. Λιάκο, µετά η κ. Τελιγιορίδου και µετά ο κ.
Μανωλάκος. 

Ορίστε, κύριε Λιάκο, έχετε τον λόγο. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΑΚΟΣ: Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρό-

εδρε. 
Αγαπητοί Υπουργοί, αγαπητοί συνάδελφοι, βρισκόµαστε για

ακόµα µία φορά να συζητάµε πρόταση δυσπιστίας που κατέθεσε
ο ΣΥΡΙΖΑ προς την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, την τρίτη
κατά σειρά. Είµαι πλέον πεπεισµένος ότι ελλείψει οποιασδήποτε
µορφής εναλλακτικής πρότασης και σοβαρού αντιπολιτευτικού
λόγου, επιλέγει πάντα τη δηµιουργία εντυπώσεων. Δεν θέλω να
µακρηγορήσω, καθώς οι αξιότιµοι συνάδελφοί µου από την Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας έχουν καλύψει τα
περισσότερα ζητήµατα, ενώ ούτως ή άλλως είναι περασµένη και
η ώρα.

Θα σταθώ, όµως, σε ένα πολύ σηµαντικό, κατά τη γνώµη µου,
ζήτηµα. Ο ΣΥΡΙΖΑ ως κόµµα βρίσκεται σε σοβαρό πολιτικό και
υπαρξιακό ζήτηµα. Ο τρόπος που ο Κυριάκος Μητσοτάκης έχει
επιλέξει να κυβερνά έχει αφαιρέσει από την Αξιωµατική Αντιπο-
λίτευση, αλλά και από τον ίδιο τον Αλέξη Τσίπρα, κάθε πολιτικό
αφήγηµα. Και εξηγούµαι. Αυτά τα τέσσερα χρόνια µε όλες τις
απρόσµενες κρίσεις που αντιµετωπίζει όχι µόνο η χώρα µας,
αλλά ολόκληρη η υφήλιος, αυτή η Κυβέρνηση αποδεικνύει ότι
διαθέτει ένα σηµαντικό χαρακτηριστικό, έχει κοινωνικά αντανα-
κλαστικά. Δεν υπήρξε ούτε µία φορά που µία κοινωνική ανάγκη
να έµεινε αναπάντητη. 

Μια Κυβέρνηση ανάλγητης Δεξιάς, όπως σας αρέσει να µας
λέτε κάθε φορά όλη η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, αποδείχθηκε
στην πράξη πιο κοντά στον κάθε πολίτη από ό,τι όλοι οι θιασώτες
της αριστεροσύνης γενικά. Είναι µια Κυβέρνηση που εφαρµόζει
έναν σύγχρονο τρόπο διοίκησης, που βασίζεται στο τρίπτυχο
αναγνώριση αστοχίας, απόδοση ευθυνών, διόρθωση του πλαι-
σίου που οδήγησε στην αστοχία και δεν έχει διστάσει λεπτό να
αναλάβει τις ευθύνες της και να διορθώσει τυχόν αστοχίες της
σε αντίθεση µε εσάς που κάθε φορά που κληθήκατε εκ των περι-

στάσεων να αναλάβετε τις ευθύνες σας, είτε τις µετακυλήσατε
στους πολίτες µε το περιβόητο πρόσχηµα της νωπής λαϊκής
εντολής και το επικίνδυνο διχαστικό δηµοψήφισµα είτε τις απο-
φύγατε λέγοντας ότι είχατε αυταπάτες. Και δυστυχώς για εσάς
δεν έχουµε µόνο κοινωνικά αντανακλαστικά, έχουµε και δηµο-
κρατικά.

Για το θέµα το οποίο συζητάµε σήµερα κατατέθηκε άµεσα
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου βάσει της οποίας καθιερώνεται
εποπτεία της ΕΥΠ από δύο εισαγγελείς και για πρώτη φορά
ακρόαση του διοικητή από την Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας.
Τι κάνατε, όµως, εσείς πέντε χρόνια για το συγκεκριµένο θέµα;
Αφαιρέσατε µία ασφαλιστική δικλίδα και αφήσατε µόνο έναν ει-
σαγγελέα.

Κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, λυπάµαι, αλλά σας έχει ξεπεράσει και η
εποχή και η πραγµατικότητα. Η εποχή διότι οι κρίσεις πλέον απο-
τελούν κανονικότητα και δεν µπορείτε να ψαρεύετε υποστηρικτές
σε θολά νερά. Η πραγµατικότητα διότι αδυνατείτε να αντιλη-
φθείτε ότι µε τη σηµερινή συζήτηση που εσείς προκαλέσατε η
σύγκριση µεταξύ των δύο κυβερνήσεων θα είναι αναπόφευκτη
και κατά σας. Άλλωστε, αυτό φαίνεται, καθώς πού υποστηρίζεται
σήµερα η οργή που είχε δηµιουργηθεί στην Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ για το ότι καταλύθηκε η δηµοκρατία και το
κράτος δικαίου; Λείπουν όλοι! Θα πέσει η Κυβέρνηση και δεν θα
το µάθει κανείς. 

Ο άνθρωπος που µένει και είναι εδώ πρέπει να έχει απαντήσεις
γρήγορες και άµεσες. Καταθέσατε µια πρόταση µοµφής για να
πάρετε απαντήσεις για τους λόγους εθνικής ασφάλειας που οδή-
γησαν στις νόµιµες επισυνδέσεις, όταν, πρώτον, ακριβώς για λό-
γους εθνικής ασφάλειας αυτοί δεν µπορούν να αποκαλυφθούν
και δεύτερον, δεν πιστεύετε, για να είµαστε και ειλικρινείς, στην
περαιτέρω θωράκιση της εθνικής ασφάλειας. 

Καλό θα ήταν, λοιπόν, να µας απαντήσετε σε µερικά ερωτή-
µατα. Απαντήστε µας για τον Μάξιµο Σαράφη που συνελήφθη για
σύσταση εγκληµατικής οργάνωσης που διέπραττε τραπεζικές
απάτες. Είναι ο ίδιος άνθρωπος στου οποίου τις καταθέσεις βα-
σιστήκατε και στήσατε µια άνευ προηγουµένου σκευωρία µε
στόχο δύο πρώην Πρωθυπουργούς, επτά Υπουργούς και έναν
κεντρικό τραπεζίτη, εκθέτοντας µε αυτόν τον τρόπο τη χώρα διε-
θνώς. Απαντήστε µας για τις ένορκες καταθέσεις για σακούλες
µε χρήµατα που πήγαιναν στα ταµεία του ΣΥΡΙΖΑ. Αναφέρατε και
πριν κάποιες βαλίτσες. Σας κάνω σύσταση να µην τα αναφέρετε
αυτά, γιατί οι περίοδοι που διανύουµε είναι πολύ δύσκολες. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΘΑΝΟΣ) ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Γι’ αυτό τους παρακολου-
θούσατε!

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΑΚΟΣ: Απαντήστε µας και για τον περίφηµο Α2
και τις κυπριακές offshore. Απαντήστε µας για τις αθλιότητες για
τη δήθεν νεκρή Μαρία. Δεν απαντάτε, όµως, σε τίποτα από όλα
αυτά, ενώ θα έπρεπε γιατί περιµένουµε απαντήσεις, κύριοι της
Αντιπολίτευσης. Και απαντήσεις δεν περιµένουµε µόνο εµείς
εδώ, αλλά ολόκληρος ο ελληνικός λαός. Τις δικές µας τις έχουµε
δώσει και θα κριθούµε σύντοµα για το αν είναι ικανοποιητικές ή
όχι. Φροντίστε, λοιπόν, να δώσετε κι εσείς τις δικές της απαντή-
σεις, ώστε οι Έλληνες πολίτες να αποφασίσουν ποιος είναι αυτός
που προστατεύει επιτέλους και αποτελεσµατικότερα το κράτος
δικαίου. Και µια συµβουλή παρά το νεαρό της ηλικίας µου: Κάντε
το σύντοµα, γιατί µετά θα µας λέτε πάλι ότι είχατε αυταπάτες.

Κλείνοντας, στηρίζω απερίφραστα την Κυβέρνηση του Κυριά-
κου Μητσοτάκη και ως εκ τούτου καταψηφίζω την πρόταση δυ-
σπιστίας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε. 

Τον λόγο έχει τώρα η κ. Τελιογιορίδου και µετά ο κ. Μανωλά-
κος. 

Ορίστε, κυρία Τελιογιορίδου, έχετε τον λόγο.  
ΟΛΥΜΠΙΑ ΤΕΛΙΓΙΟΡΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρα-

τίας, η αντίφαση που υποκρύπτεται στις τοποθετήσεις σας απο-
δεικνύει την προσπάθεια να δικαιολογήσετε τα αδικαιολόγητα µε
µόνο στόχο να προστατεύσετε το καθεστώς της Κυβέρνησης του
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κ. Μητσοτάκη. Και εξηγώ τι εννοώ. Σηµείο πρώτο: Μας είπατε
πως δύο µέρες µετά το θέµα που προέκυψε µε την παρακολού-
θηση του κ. Ανδρουλάκη, ο Πρωθυπουργός µε δηµόσια δήλωσή
του απέδωσε την πολιτική ευθύνη και απέπεµψε τον Διευθυντή
του Γραφείου του, τον κ. Δηµητριάδη και τον Διοικητή της ΕΥΠ
κ. Κοντολέοντα.

Συµπέρασµα: Ο Πρωθυπουργός παραδέχθηκε πως γίνονται
υποκλοπές και απέδωσε την ευθύνη στους δύο στενούς του συ-
νεργάτες.

Ερώτηµα: Η αποποµπή τους από δίπλα του τελειώνει το θέµα;
Οι δύο κατά τον ίδιο τον Πρωθυπουργό υπεύθυνοι θα παραπεµ-
φθούν στη δικαιοσύνη; Ο Πρωθυπουργός θα επιτρέψει τη διε-
ρεύνηση της δράσης τους; Θα τιµωρηθούν, αν µη τι άλλο, γιατί
προσέβαλαν το ηθικό κύρος του κ. Μητσοτάκη που ξαφνιάστηκε
από τις δράσεις τους;

Απάντηση: Προφανώς όχι. Γιατί; Διότι προφανώς δεν ενεργού-
σαν αυτοβούλως, αλλά εν γνώσει του.

Σηµείο δεύτερο: Λέτε ότι ο Πρωθυπουργός ο ίδιος µίλησε. Είπε
ξεκάθαρα πως δεν γνώριζε για τα ζητήµατα αυτά. Είπατε ότι ήταν
πάρα πολύ σαφής, διαυγής και µε ξεκάθαρη θέση. Και το ισχυρί-
ζεστε αυτό, παρ’ όλο που η ευθύνη της ΕΥΠ ήταν στον ίδιο και
µάλιστα µε δική του απόφαση.

Συµπέρασµα: Λέτε πως ο Πρωθυπουργός είναι ανίκανος να
ελέγξει την ΕΥΠ της οποίας επιδίωξε να έχει και έχει την ευθύνη.

Ερώτηµα: Θα δώσετε ψήφο εµπιστοσύνης σε µια Κυβέρνηση
που έχει την ευθύνη της χώρας όταν ο ίδιος ο Πρωθυπουργός
δεν µπορεί να ελέγξει ούτε την ΕΥΠ, της οποίας έχει την ευθύνη;
Μπορεί να ελέγξει το σύνολο των πτυχών του κυβερνητικού
έργου;

Σηµείο τρίτο: Λέτε πως όλα έγιναν νόµιµα και αµέσως µετά
λέτε ότι όλα αυτά έγιναν από αυτονοµηµένο ρυπαρό δίκτυο. 

Συµπέρασµα: Η κυβερνητική τοξικότητα µολύνει το σώµα της
δηµοκρατίας. Είναι παραλογισµός και παράνοια από τη µια να
ακολουθήθηκε η νοµιµότητα των υποκλοπών και ταυτόχρονα να
λέτε πως αυτό έγινε από ρυπαρά δίκτυα.

Ερώτηµα: Τόσο πολύ υποτιµάτε τη νοηµοσύνη των συνοµιλη-
τών σας και του ελληνικού λαού; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Η χώρα εδώ και τριάµισι χρόνια έχει µπλέξει σε ένα επιτελικό
παιχνίδι υποκλοπών και παρακολουθήσεων πολιτικών προσώπων,
στρατιωτικών, δηµοσιογράφων και δυστυχώς τα τελευταία τριά-
µισι χρόνια µάς οδηγείτε σε σκοτεινές παρακρατικές µεθόδους
που πλήττουν το κύρος της δηµοκρατίας.

Θα µας απαντήσετε ποτέ για ποιον λόγο παρακολουθούσατε
τον Υπουργό σας, για ποιον λόγο παρακολουθούσατε τον Αρ-
χηγό του τρίτου κοινοβουλευτικού κόµµατος, για ποιο λόγο πα-
ρακολουθούσατε τους στρατιωτικούς επιτελείς, για ποιο λόγο
παρακολουθούσατε δηµοσιογράφους της ερευνητικής δηµοσιο-
γραφίας; Ισχυρίζεστε ακόµη, όπως λέγατε, πως υπάρχουν εθνικοί
λόγοι; Έχετε υποχρέωση να µας απαντήσετε. Αν ο κ. Χατζηδά-
κης, αν οι στρατιωτικοί επιτελείς και αν ο κ. Ανδρουλάκης είναι
επικίνδυνοι για την εθνική ασφάλεια, οφείλετε να το πείτε στον
ελληνικό λαό. 

Ταυτόχρονα, αξιοποιήσατε τις σχέσεις της χώρας µας µε
άλλες χώρες µε προηγµένη τεχνολογία και καταφέρατε να δια-
θέσετε το κακόβουλο λογισµικό και να µετατρέψετε τη χώρα και
σε κέντρο εµπορίας του. Και την ίδια ώρα συνεχίζετε συνεργασία
από το 2018 µε την εταιρεία «MAJORITAS» της Ρουµανίας που
αναλαµβάνει τη χειραγώγηση του εκλογικού σώµατος µέσα από
την επεξεργασία προσωπικών δεδοµένων για στοχευµένες δια-
δικτυακές καµπάνιες και εκλογικά οφέλη.

Ταυτόχρονα, επιχειρήσατε να απαγορεύσετε και να εκβιάσετε
την ανεξάρτητη αρχή να ασκήσει το έργο που το Σύνταγµα επι-
τάσσει. 

Και έχετε σήµερα το πολιτικό θράσος να λέτε ότι αυτή η πρό-
ταση δυσπιστίας σάς κάνει χαρούµενους γιατί θα έχετε την ευ-
καιρία της σύγκρισης µε τον ΣΥΡΙΖΑ και µε τον Αλέξη Τσίπρα. 

Ας συγκριθούµε. Τι θα συγκρίνετε; Τα άδεια ταµεία που αφή-
σατε το 2015 µε τα 37 δισεκατοµµύρια που αφήσαµε το 2019; 

Θα συγκρίνετε την ευθύνη σας για την είσοδο της χώρας στα

µνηµόνια µε τη δική µας προσπάθεια για την έξοδο από αυτά;
Θα συγκρίνετε την κοινωνική µας πολιτική µε το ότι οδηγήσατε

το 30% του ελληνικού πληθυσµού σε φτώχεια και κοινωνικό απο-
κλεισµό; 

Θα συγκρίνετε την προσπάθειά µας να προστατέψουµε τους
δανειολήπτες µε την εξαγορά των κόκκινων δανείων στο ένα δέ-
κατο πέµπτο της τιµής τους από εξωχώριες τύπου Πάτση;

Θα συγκρίνετε τα δυόµισι εκατοµµύρια ανασφάλιστους που
επί ΣΥΡΙΖΑ είχαν ιατρική και φαρµακευτική περίθαλψη µε το γε-
γονός ότι σήµερα φάρµακα δεν βρίσκουν ούτε οι ασφαλισµένοι; 

Τι θα συγκρίνετε; Θα συγκρίνετε τον κ. Αλέξη Τσίπρα µε τον κ.
Κυριάκο Μητσοτάκη; Θα συγκρίνετε τον Αλέξη Τσίπρα µε τον συ-
νυπεύθυνο για την οικονοµική κρίση από πριν από το 2015; Θα
τον συγκρίνετε µε τον ανέµελο της πανδηµίας, µε τον δεδοµένο
των γεωπολιτικών εξελίξεων, µε τον «δε βαριέσαι» για την αισχρο-
κέρδεια, µε τον «δεν πληρώνω τα χρέη του κόµµατός µου», µε
τον οπαδό της κοινωνικής ανισότητας, µε τον ανήξερο των υπο-
κλοπών;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ολοκληρώ-
στε, παρακαλώ.

ΟΛΥΜΠΙΑ ΤΕΛΙΓΙΟΡΙΔΟΥ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, και ευ-
χαριστώ για την ανοχή σας.

Τη σύγκριση δεν θα την κάνετε εσείς µε λογύδρια τύπου ποι-
ητή Φανφάρα. Την σύγκριση την κάνει ήδη στη συνείδησή του ο
ελληνικός λαός. Γι’ αυτό ψηφίζουµε την πρόταση δυσπιστίας και
θα µου επιτρέψετε να πω ότι εγώ το κάνω και για έναν επιπλέον
λόγο, γιατί η πολιτική σας εδώ και τριάµισι χρόνια έχει καταστρέ-
ψει την εκλογική µου περιφέρεια, την Καστοριά, µε δηµογραφική
συρρίκνωση, µε οικονοµικό µαρασµό, µε πείνα, φτώχεια και ανέ-
χεια. Ψηφίζω την πρόταση δυσπιστίας γιατί καταψηφίζω την πο-
λιτική σας.

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο
τώρα έχει η κ. Νοτοπούλου.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ (ΚΑΤΕΡΙΝΑ) ΝΟΤΟΠΟΥΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, δεν σταµατά να µας εκπλήσσει η αθλιότητα των µε-
θόδων που χρησιµοποιεί η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας.
Έντροµοι και πανικόβλητοι µπροστά στην αποκάλυψη της αλή-
θειας δεν διστάζετε να ευτελίσετε και τούτη την κορυφαία κοινο-
βουλευτική διαδικασία. Ορίσατε µία fast track διαδικασία για την
πρόταση δυσπιστίας µε οµιλίες έως τα ξηµερώµατα, στερήσατε
το δικαίωµα από Βουλευτές να τοποθετηθούν, προκειµένου να
µην µάθουν οι πολίτες για τη δηµοκρατική εκτροπή που βιώνουµε
µε απόλυτη ευθύνη σας. 

Και φυσικά τόσες ώρες ούτε κουβέντα απάντησης δεν δώσατε
για τις παρακολουθήσεις από τη ΕΥΠ. Τι κάνατε; Λάσπη στον ανε-
µιστήρα. Προσπαθήσετε να κάνετε µία στρατηγική συµψηφι-
σµού, να παραπλανήσετε τον ελληνικό λαό. Μία απάντηση δεν
δώσατε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη Θεσσαλονίκη η δική µου
γενιά µεγάλωσε µε τις ιστορίες των αγώνων των παππούδων και
των γονιών µας για τη δηµοκρατία, ιστορίες που µας καθόρισαν,
που τις κουβαλάµε στη συλλογική µας µνήµη. Μεγαλώσαµε µε
ιστορίες των ανθρώπων που έζησαν τις εφιαλτικές εποχές του
παρακράτους, της δολοφονίας του Γιώργη Τσαρουχά, της δολο-
φονίας του Γρηγόρη Λαµπράκη. Διαµορφωθήκαµε µέσα από τις
ιστορίες για τις διώξεις προοδευτικών και αριστερών ανθρώπων,
µέσα από τις ιστορίες για τους βασανισµούς τους στην ασφάλεια
και στο Επταπύργιο. Εµπεδώσαµε µέσα από τις γκρίζες σελίδες
της σύγχρονης πολιτικής ιστορίας πώς για τη δηµοκρατία πρέπει
να παλεύουµε µέρα µε τη µέρα όλοι οι δηµοκρατικοί πολίτες, πως
είναι υπόθεση κάθε πολίτη.

Η γενιά µας, ωστόσο, δεν περίµενε πως σήµερα, όπου αν είχε
τοποθετήσει κανείς πολιτικά -αριστερά, δεξιά, στο κέντρο- ότι σε
µία σύγχρονη ευρωπαϊκή δηµοκρατία θα βρισκόταν ένας πρωθυ-
πουργός τόσο αδίστακτος, που θα µας έκανε να βιώσουµε τον
21ο αιώνα την επιχείρηση ανασυγκρότησης του µαύρου παρελ-
θόντος των παρακολουθήσεων, του καθηµερινού φόβου της κα-
τάλυσης του κράτους δικαίου.

Δεν περιµέναµε ότι το παρακράτος, για το οποίο µας διηγού-
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νταν οι παλαιότεροι, θα έπαιρνε ξανά µορφή από την κατάχρηση
της εξουσίας, τη χειραγώγηση του κράτους, της ΕΥΠ, την εργα-
λοποίηση της Αστυνοµίας και του στρατού υπό το καθεστώς Μη-
τσοτάκη, µε τον ίδιο τον Κυριάκο Μητσοτάκη εγκέφαλο και
εντολέα του παρακράτους.

Πλέον µην γελιέστε, δεν µπορείτε να κρυφτείτε πίσω από δι-
καιολογίες, από µύθους του Αισώπου, από «δεν γνωρίζω, δεν
απαντώ». Πλέον υπάρχουν αποδείξεις ατράνταχτές από την
έρευνα της ΑΔΑΕ, αποδείξεις ακλόνητες.

Αποκαλύφθηκε, λοιπόν, ότι παρακολουθούσατε. Παρακολου-
θούσατε δηµοσιογράφους, τους πολιτικούς σας αντιπάλους,
Βουλευτές και Ευρωβουλευτές, πολιτικούς Αρχηγούς, την ηγεσία
των Ενόπλων Δυνάµεων, επιχειρηµατίες και δεν έχετε την ελάχι-
στη αξιοπρέπεια να παραιτηθείτε.

Αυτές τις µέρες βλέπουµε το ξεκίνηµα του παρακράτους που
έστησε το καθεστώς Μητσοτάκη. Η «ΕΥΠ Μητσοτάκη» παρακο-
λουθούσε την ηγεσία των Ενόπλων Δυνάµεων δύο χρόνια. Προ-
σέξτε, κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας. Προσέξτε,
γιατί σκοντάψατε πάνω στις περικεφαλαίες της υποκρισίας και
της πατριδοκαπηλίας σας. Είστε εσείς που κάνατε την εθνική µας
ασφάλεια προϊόν υποκλοπών και εκβιασµών.

Και όταν άρχισαν τυχαία οι αποκαλύψεις, τότε άρχισε και µια
προσπάθεια συγκάλυψης κακοστηµένη, γιατί στην προσπάθειά
σας να συγκαλύψετε τις κακουργηµατικές παρακολουθήσεις και
τις ανακολουθίες των ισχυρισµών σας, µιας και αλλάζατε αφή-
γηµα µέρα µε τη µέρα ανάλογα µε τις αποκαλύψεις, δεν διστά-
σατε να χρησιµοποιήσετε κάθε µέσο: Εκβιασµοί, κοινοβουλευτικά
πραξικοπήµατα, απειλές, παρεµπόδιση των ανεξάρτητων αρχών,
λάσπη στον ανεµιστήρα προς κάθε κατεύθυνση έως και υπονό-
µευση της διαδικασίας της πρότασης δυσπιστίας, για να παρα-
πλανήσετε τον ελληνικό λαό.

Όµως, όλοι οι πολίτες έχουν καταλάβει. Έχουν καταλάβει ότι
ο Κυριάκος Μητσοτάκης κατάντησε την ΕΥΠ από Εθνική Υπηρε-
σία Πληροφοριών σε εταιρεία υποκλοπών των πολιτών, µε µόνο
στόχο τη διατήρηση του ίδιου στη θέση του Πρωθυπουργού και
φυσικά, να συνεχίζετε ακάθεκτοι το πλιάτσικο στην περιουσία του
ελληνικού λαού.

Γυρίσατε τη χώρα δεκαετίες πίσω. Τη βάλατε στη δίνη παρα-
κρατικών µεθόδων και µηχανισµών και τελικά, ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης γίνεται παράγοντας αποσταθεροποίησης για να στα-
θεροποιήσει το καθεστώς του.

Αναρωτιέµαι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρα-
τίας: Έχετε συνειδητοποιήσει πόσο νοσηρή είναι αυτή η κατά-
σταση; Πώς τοποθετείστε απέναντι στην πραγµατικότητα; Έχετε
πια ίχνος συναίσθηση της κατάστασης, ίχνος πολιτικής αξιοπρέ-
πειας; Είστε εντάξει µε τη συνείδησή σας; Θα συνεχίσετε να ανέ-
χεστε την καταπάτηση στοιχειωδών δικαιωµάτων; Θα συνεχίσετε
να ανέχεστε την εκτροπή; Θα συνεχίσετε να απαξιώνεται το Σύ-
νταγµα και το Κοινοβούλιο και τις συνταγµατικά κατοχυρωµένες
ανεξάρτητες αρχές; Θα συνεχίσετε να ανέχεστε την αποσταθε-
ροποίηση; Θα συνεχίσετε να ανέχεστε τον ευτελισµό των θεσµών
και της κοινοβουλευτικής διαδικασίας; Και πραγµατικά, θα συνε-
χίσετε να ανέχεστε την ίδια την παρακολούθησή σας;

Καταθέσαµε πρόταση δυσπιστίας, για να υπερασπιστούµε τη
δηµοκρατία από τις εκτροπές και τις παρακρατικές µεθόδους.
Σας δίνεται, συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, µία ευκαιρία να
τοποθετείται. Να τοποθετηθεί απέναντι στον ελληνικό λαό, να το-
ποθετείται απέναντι στην ιστορία. Είστε µε τη δηµοκρατία ή µε
την εκτροπή; Γιατί σε κάθε άλλο ευρωπαϊκό δηµοκρατικό κόµµα,
σε οποιαδήποτε χώρα, όποιος ευρωπαίος πολιτικός είχε βρεθεί
σε τέτοιες πράξεις είτε ο ίδιος είτε οι επιλογές του, την ίδια στι-
γµή των αποκαλύψεων θα είχε παραιτηθεί, αναλαµβάνοντας τις
ευθύνες του. Και αν δεν το είχε κάνει ο ίδιος, θα το είχε κάνει το
κόµµα του, η παράταξή του.

Στην περίπτωση της Νέας Δηµοκρατίας, του Κυριάκου Μητσο-
τάκη, όµως, όχι µόνο ο Πρωθυπουργός δεν παραιτείται, όχι µόνο
δεν το παραιτείται εσείς, αλλά ζητάτε και εξηγήσεις από την Αντι-
πολίτευση. Σε λίγο θα µας πείτε ότι φταίµε εµείς που ο Κυριάκος
Μητσοτάκης παρακολουθούσε τη µισή Ελλάδα. Και προφανώς,
όσα έχουν αποκαλυφθεί, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν είναι παρά
η κορυφή του παγόβουνου. Δεν µπορεί να πιστέψει κανείς ότι ένα

καθεστώς που παρακολουθούσε από την ηγεσία των Ενόπλων
Δυνάµεων µέχρι δηµοσιογράφους και την Κυβέρνηση θα σταµα-
τήσει εκεί.

Σήµερα αποκαλύπτεται ακόµα µία πτυχή αυτής της εκτροπής.
Δεν φτάνει, λοιπόν, που ο κ. Μητσοτάκης υπέκλεπτε παράνοµα
τα τηλέφωνα της µισής Ελλάδας. Χθες αποκαλύφθηκε πως έχετε
δώσει πρόσβαση στα προσωπικά δεδοµένα των πολιτών ήδη από
το 2019, προκειµένου να χειραγωγήσετε το εκλογικό σώµα και
να κερδίσετε τις εκλογές.

Τι επιφυλάξατε µετά τη νίκη στις εκλογές τον ελληνικό λαό;
Υποκλοπές, παρακολουθήσεις, διεύρυνση ανισοτήτων, φτώχεια.
Κατάντησαν έναν λαό να περιµένει τα καλάθια της ντροπής και
τα κουπόνια της «ακρίβειας Μητσοτάκη». Πήρατε από τα νοικο-
κυριά και τις επιχειρήσεις 6 δισεκατοµµύρια και τα χαρίσετε στα
καρτέλ ενέργειας. Πήρατε 8,5 δισεκατοµµύρια απευθείας ανα-
θέσεις και κλειστούς διαγωνισµούς στους φίλους, κολλητούς και
τους κουµπάρους. Είστε το κόµµα των golden boys, των Πάτση-
δων, των Στάσηδων και πάει λέγοντας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα σας αφήσουµε. Δεν θα
σας αφήσουµε να πληγώσετε άλλο τη δηµοκρατία. Δεν θα σας
αφήσουµε να σύρετε τη χώρα στο πιο βαθύ σκοτάδι του τρόµου
και του παρακράτους. Είµαστε εµείς που επιµένουµε. Το φως θα
νικήσει. Το φως πάντα νικά το σκοτάδι. Και η νίκη του ΣΥΡΙΖΑ στις
επόµενες εκλογές, θα είναι νίκη του ελληνικού λαού. Θα είναι νίκη
κάθε δηµοκρατικού πολίτη. Θα είναι νίκη της ελπίδας του λαού
και της δηµοκρατίας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε.
Ολοκληρώνουµε τώρα µε τον κ. Νικόλαο Μανωλάκο.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι σχεδόν 4.00’, ξηµερώµατα Παρασκευής. Είµαι ο τελευ-

ταίος οµιλητής και θα είµαι, θεωρώ, σύντοµος.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, παρακολουθώ

τον διάλογο των συναδέλφων Βουλευτών επί της προτάσεως
µοµφής που κατέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ κατά της Κυβέρνησής µας και
ειλικρινά θλίβοµαι. Διότι, πρώτον µε πρόσχηµα την υπεράσπιση
της δηµοκρατίας, της διαφάνειας και της δικαιοσύνης, πλήττο-
νται υπηρεσίες εθνικής σηµασίας, όπως η Εθνική Υπηρεσία Πλη-
ροφοριών αλλά και θεσµοί όπως ο Αρχηγός ΓΕΕΘΑ και ο
Αρχηγός ΓΕΣ. 

Προσέξτε, ο ΣΥΡΙΖΑ επικαλείται για την κατάθεση της πρότα-
σης µοµφής την υπεράσπιση της δικαιοσύνης, της δηµοκρατίας
και της διαφάνειας, όταν δύο πρωτοκλασάτοι Υπουργοί του οδη-
γούνται σε Ειδικά Δικαστήρια, διάλογοι µέσω µηνυµάτων διαµοι-
ράζουν ποσοστά στα υπό δηµιουργία τηλεοπτικά κανάλια την
εποχή της διακυβέρνησής τους, σακούλες µε χρήµατα φέρεται
να αλλάζουν χέρια και βαλίτσες µε µαύρα χρήµατα αναζητούσαν
ασφαλή τρόπο µεταφοράς και προστατευόµενοι κουκουλοφόροι
µάρτυρες, στις καταθέσεις των οποίων είχε στηριχθεί η σκευωρία
της «NOVARTIS», συλλαµβάνονται για απάτη.

Βέβαια, δεν θα αναφέρω σε ποια δηµοκρατία κάνεις δηµοψή-
φισµα για να ρωτήσεις ναι ή όχι στην αποδοχή των όρων των δα-
νειστών και την ετυµηγορία του λαού την αλλάζεις χωρίς καµµία
ντροπή. Την ίδια ώρα, όµως, ούτε που ρωτάς τον λαό µε τον ίδιο
τρόπο -δηµοψήφισµα, δηλαδή- για το αν θέλει τη Συµφωνία των
Πρεσπών, µε την οποία ο ΣΥΡΙΖΑ χάρισε όνοµα, γλώσσα και ιθα-
γένεια στους βόρειους γείτονες των Σκοπίων. 

Δεύτερον, µε όπλο τον άκρατο λαϊκισµό επιχειρείται η εκµε-
τάλλευση παθογενειών που έχουν αναπτυχθεί στον κρατικό µη-
χανισµό µε ευθύνη σχεδόν όλου του πολιτικού συστήµατος επί
σειρά δεκαετιών. Τι θέλω να πω µε αυτό; Όσοι γνωρίζουν τον
τρόπο διοίκησης και λειτουργίας της ΕΥΠ όλα αυτά τα χρόνια,
καταλαβαίνουν πόσο εύκολα δυστυχώς µπορούν να δηµιουργη-
θούν παράκεντρα και πώς µπορούν υποβοηθούµενη ποικιλοτρό-
πως να αυτονοµηθούν και να χρησιµοποιηθούν για λόγους
διαφορετικούς των νόµιµων και για συµφέροντα πολιτικών παρα-
γόντων, κοµµάτων ή ακόµα και ξένων υπηρεσιών. 

Τρίτον, από Βήµατος Βουλής ακούστηκαν λόγια και φράσεις
που δεν αποτελούν επιχειρήµατα, ούτε παρουσίαση ιδεών και
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απόψεων, αλλά ύβρεων και χαρακτηρισµών ποινικά κολάσιµων.
Δηλαδή, τι να απαντήσουµε όταν Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ µας κα-
τηγορεί ότι είµαστε πραξικοπηµατίες και κατάσκοποι; Ίσως ο αεί-
µνηστος καθηγητής Λεµπέσης στο µνηµειώδες έργο του «Η
τεράστια κοινωνική σηµασία των βλακών στον σύγχρονο βίο» δια-
θέτει την απάντηση.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ουδείς εχέφρων νους µπορεί να
επιχειρηµατολογήσει εναντίον της αναγκαιότητας λειτουργίας
της ΕΥΠ. Επίσης, είναι κοινά αποδεκτό ότι ουδείς είναι υπεράνω
του νόµου. Συνεπώς αναρωτιέµαι από τη στιγµή που οι παρακο-
λουθήσεις, όποιες και όσες έγιναν, είχαν ακολουθήσει τη νόµιµη
οδό, γιατί ενοχλείστε; Η σύλληψη της Καϊλή «µε τη γίδα στην
πλάτη», που λέει ο λαός µας, δεν σας δίνει απάντηση; Ακόµα, στο
πρόσφατο παρελθόν, δεν θυµάστε τι πολιτικές θέσεις κατείχαν
δωροδοκούµενοι, κατηγορούµενοι και καταδικασµένοι πολιτικοί;
Θα πρέπει να τα θυµίσουµε; Μήπως να πούµε από ποιον πολιτικό
χώρο ήταν όλοι αυτοί και σε ποιο κόµµα έχουν βρει καταφύγιο
την τρέχουσα περίοδο; Επιτέλους, όλα έχουν κάποιο όριο.

Και για να µην ξεχνιόµαστε, δεν ισχυρίζοµαι ότι δεν έχουν γίνει
λάθη και από την Κυβέρνησή µας στο θέµα των υποκλοπών.
Όµως, και την πολιτική ευθύνη αναλάβαµε και στελέχη µας πα-
ραιτήθηκαν και καινούργιο νοµικό πλαίσιο φέραµε. Διότι από τα
λάθη µας πρέπει να µαθαίνουµε.

Τελειώνοντας θέλω να κάνω µια τελευταία επισήµανση. Ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ, για άλλη µια φορά, επενδύει στο µίσος και στον διχασµό,

αδυνατεί να αντιληφθεί ότι ο λαός τον έχει ήδη κατατάξει στο
χρονοντούλαπο της ιστορίας και εκεί θα τον αφήσει και στις επό-
µενες εκλογές, διότι παραµένει, χωρίς καµµία εξέλιξη, στα όρια
του πολιτικού ακτιβισµού, λαϊκιστής, κοινωνικά αδιάφορος και
πολιτικά αµετανόητος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στηρίζω την Κυβέρνηση και το
ίδιο καλώ και εσάς.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε, κύριε συνάδελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Με τη συ-

ναίνεση του Σώµατος και ώρα 3.53’ λύεται η συνεδρίαση για σή-
µερα Παρασκευή 27 Ιανουαρίου και ώρα 9.00’ µε αντικείµενο
εργασιών του Σώµατος: συνέχιση της συζήτησης και ψηφοφορία
επί της προτάσεως δυσπιστίας κατά της Κυβέρνησης που υπέ-
βαλαν ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και Πρόεδρος
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας και ογδόντα επτά Βουλευτές της
Κοινοβουλευτικής του Οµάδας, σύµφωνα µε το άρθρο 84 του Συ-
ντάγµατος και το άρθρο 142 του Κανονισµού της Βουλής.
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